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1. Úvod 
Když člověk píše kroniku, touží zapisovat převážně pozitivní události, 

zaznamenávat to dobré. V roce 2020 to bylo těžké. Staly se věci, které tu od války nebyly. 
Jaro, podzim a kus zimy jsme prožili v nouzovém stavu, dočkali jsme se i nočního zákazu 
vycházení. Hodně lidí ovládl strach z dosud neprobádaného nebezpečí. A co na to 
kronikářka? Zvyklá se celé dny nezastavit, ze soustavné „práce z domova“ na ni padá 
únava. Nejčastější slova v diáři kronikářky v roce 2020 jsou: COVID-19, koronavirus  
a ZRUŠENO. V celé společnosti by se přidala ještě slůvka rouška a dezinfekce. Věříme,  
že se nám přesto podařilo zaznamenat co nejvíce optimistického, o co se s námi havířovští 
podělili, co jsme našli na sociálních sítích. Tajně doufáme, že mezi řádky pocítí laskavý 
čtenář podivnou atmosféru roku 2020. Více než kdy jindy jsme „vařili“ dráhy  
mezi e-mailovými adresami. A více než v jiných letech jsme fotili krásná místa našeho 
města a užívali si povzbuzujících procházek.  Narozeninový rok Havířova prostě dopadal 
úplně jinak, než jsme si původně všichni představovali.  
Děkujeme všem, pro které se naše Kronika města Havířova stala „živou“ knihou a dávali 
nám vědět o všem, co se děje. Děkujeme všem, kteří nám i letos pomohli s tvorbou kroniky 
a poskytli fotografie, zejména Petru Sznapkovi, Štefanu Šamalovi a Jaroslavě Šenkýřové. 
Všem, kteří pomohli s korekturou textu, zejména paní Lucii Šillerové z odboru školství  
a kultury 10T10 TMmH10T10T, která četla jako poslední a viděla, co jiní přehlédli.  
Naše poděkování a úcta náleží všem, kteří se aktivně zapojili do nerovného boje 
s neviditelným nepřítelem. Všem, kteří v nelehkém roce mysleli více na ty ostatní  
než na sebe. Zdravotní sestry, lékaři, pracovníci v sociálních službách, hasiči, policisté, 
strážníci 10T10TMP10T10T Havířov, švadlenky, které prostě sedly a šily roušky, kuchaři, kuchařky  
a restauratéři, kteří se starali o jejich hladové žaludky, prodavačky, které musely zvládat 
nezvyklou situaci a často i protivné zákazníky, učitelé, kteří jakoby se rázem octli  
u protinožců a museli zdolat úplně jiný způsob výuky, lidé, kteří i v této době museli 
zajistit chod města, dobrovolníci z ADRY… Jestli jsme na někoho zapomněli, moc se 
omlouváme.  
Ještě jednou díky a nabízíme zájemcům naši kroniku bizarního „zrušeného“ roku 2020 
k pročtení či k prolistování…  
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2. Historie 
2.1 Ze starých kronik s 0 na konci 
1960 – strana 90 
10T10Thttp://www.kronikahavirov.cz/lib/exe/fetch.php?media=kronika:kronika-1956-
63.pdf10T10T  
Kronikářka Miroslava Nováková 

- 12. června 1960 (volby) došlo k definitivnímu sloučení obcí Dolní Suchá, Dolní 
Bludovice, Životice, Šumbark a Havířov do nové obce Havířov. K hospodářskému 
sloučení došlo od 1. července 1960. Rozloha města po sloučení 2 973,56ha. Počet 
obyvatel po sloučení 48 986. Počet obyvatel se po připojení obcí zvýšil  
o 11 290 obyvatel. 

- Jednání o připojení části obce Šenov se neuskutečnilo pro zásadní nesouhlas  
MNV Šenov, nedošlo ani k připojení obce Dolní Datyně.  

- Do užívání bylo dáno 1 839 bytů, počet bytů ke konci roku:  
Havířov 11 316 + připojené obce 3 736 = 15 052. 

- Uzavřeno 291 sňatků.  
- Narodilo se 1 121 dětí (611 chlapců, 510 dívek). 
- Ve dnech 6. – 8. prosince 1960 se konala konference o bydlení a životě v nových 

městech a sídlištích. Konference byla součástí celostátní diskuse o bydlení  
a zúčastnilo se jí 153 delegátů nových měst a sídlišť, dále zástupci ministerstva 
zdravotnictví a školství, projektanti, pracovníci národních výborů a výzkumu  
ve výstavbě. 

- Byla dokončena výstavba domu potravin Labužník. 
- Ke konci roku měly Komunální služby města Havířova 33 provozoven: Počet 

zaměstnanců: 202.  Průměrný výdělek činil 1 066,-- Kčs. 
- Restaurace a jídelny v Havířově (včetně Havířova-Suché a Šumbarku) tvoří  

18 provozoven, v části Havířova-Životic a Bludovic dalších 7 provozoven 
pohostinství Jednota. Úroveň pohostinství – zvláště v centru Havířova – zdaleka 
neodpovídá možnostem, které zde jsou.  

- V roce 1960 byla zajišťována přeprava osob 3 autobusy. Nedostačujícím stavem, 
kdy bylo v provozu 98 spojů, se pravidelně zabývala dopravní komise  
a žádala o urychlené řízení. V prosinci 1960 se uskutečnilo rozšíření na Havířov 
III  
a Havířov V. Nepodařilo se zajistit zavedení místní dopravy do Havířova-Suché. 
Byla zajišťována rekreační doprava na Žermanickou přehradu, na Morávku, do 
Lomné  
a do Řeky. 

- Na autobusové spoje navazuje železniční doprava. Město leží na železniční trati 
Kunčice – Český Těšín, zdvoukolejené dosud z Ostravy po Havířov, odkud byla 
postavena do Albrechtic u Českého Těšína nová železniční trasa, která obchází 
poddolované území traťového úseku Havířov-Suchá – Horní Suchá. 

- K 1. lednu 1961 v Havířově celkem 22 mateřských škol s 41 třídami, 1 211 místy. 
- K 1. lednu 1961 pracovaly 4 družiny mládeže, v nichž je umístěno 451 žáků. 
- Ke konci roku 1960 v provozu 10 školních jídelen se 2 578 strávníky – z toho 

dospělých 350. 
- V Havířově je 5 hornických učilišť. 

1970 
Dostupné na: 10T10Thttp://www.kronikahavirov.cz/doku.php?id=rok1970 10T 

http://www.kronikahavirov.cz/lib/exe/fetch.php?media=kronika:kronika-1956-63.pdf
http://www.kronikahavirov.cz/lib/exe/fetch.php?media=kronika:kronika-1956-63.pdf
http://www.kronikahavirov.cz/lib/exe/fetch.php?media=kronika:kronika-1956-63.pdf
http://www.kronikahavirov.cz/doku.php?id=rok1970
http://www.kronikahavirov.cz/doku.php?id=rok1970
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- V havířovské nemocnici s poliklinikou je na odděleních k dispozici celkem 606 
lůžek (interny, chirurgie, ženské oddělení, dětské, TBC, infekční, resuscitační). 
K nemocnici přibyla i zařízení jeslí ve městě. V budově nemocnice byla zavedena 
základní a mateřská škola pro děti hospitalizované na různých odděleních. 

- Ve městě pracovalo 17 obvodních lékařů (na jednoho připadalo cca 5 000 
obyvatel).  

- V Havířově bylo celkem 24 škol (18 základních devítiletých a 6 národních), celkem 
458 tříd, zapsáno bylo celkem 14 097 žáků (o 263 méně než v roce 1969). O výuku 
těžce vychovatelných dětí se staraly 2 zvláštní školy (387 dětí ve 30 třídách). 
Celkem bylo 33 mateřských škol – 2 752 dětí (100 tříd), 37 školních jídelen (5 712 
strávníků) a 13 školních družin. 

- Ke studiu na gymnáziích a odborných školách se rozhodlo 227 dívek a 121 
chlapců.  

- Celková situace v zásobování byla uspokojivá, zásobování základními druhy 
potravin bylo uspokojující. Projevil se nedostatek kostkového cukru v době 
předsklizňové. Nebyla vždy uspokojena poptávka po barevných fazolích. Méně 
příznivá byla situace u masa a masných výrobků.  

- V Muzeu socialistické výstavby byla v lednu instalována výstava Lidového šperku  
na Těšínsku.  

- Na březnovém koncertě Státní filharmonie Ostrava vystoupil mladý houslový 
virtuóz Václav Hudeček.  

- Havířovská kina uspořádala celkem 3 699 představení.  
- Výpůjčky v Městské knihovně Havířov se zvýšily v porovnání s rokem 1969  

o 23 555 knih. Zakoupeno bylo 6 538 nových svazků.  
- Sportovní jednota ČSAD Havířov (183 členů) – 2 oddíly kopaná a stolní tenis; 

Sokol Havířov – jeden oddíl 508 členů, cvičenců; Sokol Havířov-Šumbark 
jednooddílová jednota s 22 členy; Stadion Havířov – krasobruslení, jeden oddíl 94 
členů;  
10T10TOKR10T10T Rekultivace jeden oddíle jezdectví se 34 členy založena v polovině roku 
1970;  Odborné učiliště 9. května – házená a turistika pro 52 členů; Slovan Narex  
Havířov – kopaná, tenis, turistika, základní tělesná výchova pro 218 členů; Jednota 
Baník Havířov 6 oddílů pro 443 členů.  

- Celý rok byl ve městě zaměřen na konsolidaci poměrů.  
1980 
Dostupné na: 10T10Thttp://www.kronikahavirov.cz/doku.php?id=rok1980 10T 
Erich Bohdal 

- Celkový počet obyvatel k 31. prosinci 1980 činil 90 200.  
- Ženy ze základních organizací 10T10TČSŽ10T10T uspořádaly řadu akcí ve spolupráci s jinými 

organizacemi Národní fronty. Pracovalo zde 18 základních organizací  
se 2 287 členkami.  

- Významnou tělovýchovnou akcí v tomto roce byla celostátní Československá 
spartakiáda v Praze. Členky základních organizací 10T10TČSŽ10T 10T se jí aktivně zúčastnily 
jako cvičitelky, cvičenky i jako návštěvnice. Aktivně se podílely na její přípravě.  

- Hlavní akcí Českého svazu protifašistických bojovníků byla Mírová manifestace 
v Životicích, zúčastnilo se jí 700 občanů, kteří položili 50 věnců k památníku 
životické tragédie.  

- Svaz československo-sovětského přátelství čítal v roce 1980 v Havířově 4 965 
členů.  

- Myslivecké sdružení uspořádalo soutěž „O zlatou srnčí trofej“.  

http://www.kronikahavirov.cz/doku.php?id=rok1980
http://www.kronikahavirov.cz/doku.php?id=rok1980
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- V lednu proběhl na 10T10TZDŠ10T10T Kollárova 4. ročník turnaje ve vybíjené o putovní plaketu 
10T10TVŘSR1 0T10T. Zúčastnilo se ho deset družstev z Karviné, Jablunkova a našeho města.  

- Již po 8 let provádí 10T10TZDŠ10T10T na Gorkého ulici experimentální výuku, spolupracuje 
s Výzkumným ústavem pedagogických pracovníků našeho okresu a kraje  
a připravuje na náročnou učitelskou práci studenty Pedagogické fakulty 
v Ostravě.  

- Pomocná stráž 10T10TVB10T10 T se podílela v tomto roce na zachycení 309 pachatelů trestných 
činů a 138 hledaných osob.  

- Den horníků byl toho roku oslaven krásným květinovým korzem. Na Dni horníků  
a energetiků vystoupil Waldemar Matuška se skupinou KTO.  

- Na ulici Mládežnická byla 1. září 1980 otevřena nová mateřská škola pro 105 dětí.  
- 30. výročí trvání slavilo odborné učiliště Dolu Dukla v Havířově-Šumbarku.  
- 1. listopadu 1980 zemřela ve věku 83 let matka hrdiny 10T 10TČSSR10T10 T kpt. Rudolfa Jasioka 

paní Františka Jasioková.  
- Celkem bylo v tomto roce přiděleno 436 bytových jednotek, ve městě bylo celkem 

28 349 bytových jednotek.  
- Podnik Rekultivace 10T10TOKR10T10T založený v roce 1962 zavedl v srpnu chov ovcí. Budou 

spásat 110 ha sadů a hald, které nebylo možno využívat ekonomicky pro sklizeň 
trav a sena.  

- Ve 24 zdravotních obvodech pracovalo celkem 163 lékařů.  
- Došlo celkem k 423 dopravním nehodám.  
- Uzavřeno bylo 707 sňatků. Konaly se 1 diamantová, 8 zlatých a 1 stříbrná svatba.  

6 zlatých svateb se uskutečnilo přímo v rodinách.  
- Do 425 tříd 24 základních škol docházelo celkem 12 439 žáků. Do 2 zvláštních škol 

bylo zapsáno 411 žáků. Do 45 mateřských škol (včetně závodních) vodili rodiče  
4 059 dětí. 

- Ota Zaremba z 10T1 0TTJ10T1 0T Baník Havířov přivezl z Moskvy zlatou olympijskou medaili  
ve vzpírání, ve váze do 100 kg porazil světové borce ve dvojboji 395 kg (180 kg 
v trhu a 215 kg v nadhozu). Stal se nejlepším sportovcem roku v 10T10TČSSR10T10T.  

1990 
Dostupné na: 10T10Thttp://www.kronikahavirov.cz/doku.php?id=rok199010T 
Zapsal: Erich Bohdal 

- K 31. prosinci 1990 měl Havířov 92 187 obyvatel.  
- Rada města schválila zřízení redakce Hlasů Havířova. 
- Rada města schválila zřízení 10T10TMŠ10T10T na ulici Moravská v Havířově-Šumbarku  

od 1. září 1990.  
- Byly přejmenovány ulice a náměstí: ulice 40. výročí KSČ na ulici 17. listopadu; 

ulice Lidových milicí na ulici Klidnou; ulice Leninova na Národní třídu; ulice 
Komsomolská na ulici Svornosti; ulice Fučíkova na ulici Anglickou; Svazácká na 
ulici Junáckou; ulice Znárodnění na ulici Lašskou; ulice Zápotockého na Dlouhou 
třídu; ulice Rudé armády na ulici Studentskou; a Leningradská na ulici Na Nábřeží; 
třída Gottwaldova  
na Hlavní třídu a náměstí Vítězného února na náměstí Republiky.  

- Primátorem města se stal na ustavujícím zastupitelstvu Zdeněk Pohl.  
- V lednu 1990 se konalo v prostorách evangelické fary v Havířově-Bludovicích 

jednání zástupců církví na území našeho města a v nejbližším okolí.  
- Ve výstavní síni v hudebním oddělení městské knihovny vystavil své obrazy grafik 

Pavel Hlavatý.  

http://www.kronikahavirov.cz/doku.php?id=rok1990
http://www.kronikahavirov.cz/doku.php?id=rok1990
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- V tělocvičně krytého bazénu se uskutečnil 1. ročník halové soutěže pro mladé 
požárníky „O putovní pohár předsedy Městského národního výboru“.  

- Dárkem havířovské veřejnosti k Měsíci knihy bylo otevření nové pobočky 
knihovny ve společenském domě. Jeho součástí byla půjčovna, čítárna a studovna. 
Hudební oddělení knihovny se přestěhovalo na ulici Pavlovovu.   

- Z podstavce z liberecké žuly byla snesena po peticích občanů a politických stran 
monumentální socha Vladimíra Iljiče Lenina sochařů manželů Kodymových 
z Prahy, která se doslova a do písmene dívala „do Budoucnosti“ od roku 1976.  

- Od 1. dubna měl Havířov dvě Lidové školy umění (Lidová škola umění na schodech 
a Lidová škola umění s ředitelstvím na ulici Kosmonautů).  

- 5. června 1990 navštívil město ministr financí Václav Klaus.  
- V červnu se uskutečnily první svobodné volby po 43 letech do ústavodárných  

a zákonodárných sborů republiky (Sněmovna lidu, Sněmovna národů a Česká 
národní rada). V okrese Karviná volilo více než 94 % voličů.  

- V banketce kavárny Orion se v srpnu uskutečnilo již druhé setkání politických 
vězňů z let 1948 až 1989.  

- Do prvních tříd nastoupilo 1 279 dětí. Celkem navštěvovalo základní školy  
10 435 žáků, zvláštní školy 444 dětí. Celkem bylo v Havířově 36 mateřských škol.  

- Havířov se stal 4. září 1990 statutárním městem.  
- K 1. prosinci 1990 se osamostatnila obec Horní Suchá. 
- V Havířově přivítali do života 761 dětí.  
- Uzavřeno bylo 692 sňatků (prvosňatků bylo 434).  
- Zesnulo 763 občanů Havířova.  

2000 
Dostupné na: 10T10Thttp://www.kronikahavirov.cz/doku.php?id=rok2000 10T 
Zapsala Eva Hušková 

- Poslední rok 20. století je rokem 45. výročí založení města Havířova.  
- Havířov má 8 městských částí (Město, Životice, Bludovice, Podlesí, Šumbark, Dolní 

Suchá, Prostřední Suchá a Dolní Datyně), žije v nich 86 704 obyvatel  
(k 31. prosinci 1999). 

- Narodilo se 651 dětí.  
- Radní hned v lednu řešili otázku nově zrekonstruovaného Zámku, doporučili, aby 

se stal majetkem města. Zastupitelé schválili, že město se stane jediným 
vlastníkem  
a bere na sebe i dluhy Zámku.  

- Hala Slavie byla přejmenována na Městskou sportovní halu.  
- Zastupitelé schválili využít objekt bývalé 10T10TZŠ10T10T Palackého k podnikatelským 

záměrům.  
- Byla schválená novinka Dolby systém v kině Centrum.  
- 6. srpna 2000 postihla některé části města větrná smršť spojená s krupobitím. 

Došlo k závažným materiálovým škodám na bytovém fondu i rodinných domcích. 
Zastupitelé rozhodli o výpomoci občanům postiženým živelnou pohromou na 
území města.  

- Rozhodlo se o zrušení Hlasů Havířova z důvodu snížení prodeje, nižších příjmů 
z inzerce, zvýšených cen vstupů.  

- Na prostranství u Těšínské ulice se staví nový Kaufland.  
- V únoru dlužili neplatiči v bytech 10T10 TOKD10T 10T 28 milionů korun.  
- Stále více lidí důchodového věku projevilo zájem o studium na havířovské 

Akademii III. věku. V únoru končil její první semestr.  

http://www.kronikahavirov.cz/doku.php?id=rok2000
http://www.kronikahavirov.cz/doku.php?id=rok2000
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- V registru havířovského Centra drogové pomoci figuruje od vzniku v roce 1994  
cca 800 závislých. Ve městě je možná 5 × více narkomanů, kteří pomoc nikdy 
nevyhledali.  

- V Havířově poklesla kriminalita z 2 842 na 2 687 trestných činů.  
- Obchodní dům Budoucnost byl prodán novému majiteli, který s ním má veliké 

plány.  
- Na počátku března sněžilo, hřmělo a přitom padaly divoké husy (na ulici  

Kpt. Nálepky jich spadlo 15). Elektrický výboj, který vznikl, husy zřejmě omráčil, 
ztratily orientaci, vědomí. Pádem na zem se zabily.  

- První soubor mažoretek v Havířově Variace, který založila Edita Chvistková, slavil 
30 let svého trvání.  

- Na květinovém dni proti rakovině se v květnu prodalo 3 827 kytiček, bylo vybráno 
76 318 korun.  

- Jeden z největších zaměstnavatelů ve městě, výrobce obuvi Savela, se ocitl 
v likvidaci.  

- Primátor Václav Wicher přivítal poslední srpnový den premiéra české vlády 
Miloše Zemana s doprovodem.  

- Na 5. ročníku Běhu Terryho Foxe bylo vybráno 19 tisíc korun. Závod byl zahájen  
17. září před 10T10TKD1 0T10T Leoše Janáčka.  

- 10. října 2000 besedoval s havířovskými čtenáři Michal Viewegh.  
- Druhá krytá hala na tenisových dvorcích v Havířově-Šumbarku byla slavnostně 

otevřena 6. října 2000.  
- Ve Výstavní síni Viléma Wünsche počtvrté otevřeli výstavu havířovských umělců.  
- Ve dnech 17. až 19. listopadu se uskutečnila v ulicích města „Slavnost ohně“. Akci  

o naději a novém životě pořádala Apoštolská církev.  
- 6. prosince 2000 byl slavnostně otevřen Obchodní dům Elan.  

2010 
Kronikář Josef Pintér 
10T10Thttp://www.kronikahavirov.cz/lib/exe/fetch.php?media=kronika:2010:kronika2010.p
df10T 

- Počet obyvatel Havířova k 31. prosinci 2010 byl 80 985. 
- Celkem se v Havířově v roce 2010 narodilo 714 dětí, z toho 355 chlapců a 359 

děvčat. Nejčastější jména v roce 2010 v Havířově byla Jakub a Tereza.  
- 12. ledna 2010 Jubilejní, v pořadí desátá Tříkrálová sbírka organizovaná Charitou 

České republiky proběhla také v Havířově. Letos se vykoledovalo 70 476 korun. 
- Od začátku prosince 2009, kdy byl otevřen havířovský psí útulek, měli lidé 

možnost posílat návrhy na jeho pojmenování. Celkem se jich sešlo 42. Mezi nimi 
například Animal, Bobík, Dášenka, Druhá šance, Domov naděje, Hafík, Miláčci, 
Pomocná ruka, Smutné oči, Špagetka a další. Vybrán byl název Max. Útulek tak 
ponese stejné jméno jako jeho první obyvatel. 

- V pondělí 15. února bylo zahájeno kácení 51 lip na Hlavní třídě, a to u 
levostranného chodníku směrem od magistrátu po obchodní dům Elan. 

- Výpravný dětský muzikál Sněhurka do posledního místa zaplnil v sobotu 6. března 
odpoledne velký sál 10T10TKD10T10T Petra Bezruče v Havířově. 

- Novou posilovnu otevřelo v pátek 9. dubna v budově bývalé veterinární stanice  
v ulici Gen. Svobody v Šumbarku 10T10TCSVČ1 0T10T sv. Jana Boska v Havířově. Je určena 
především pro mladé lidi od 15 do 26 let. 

http://www.kronikahavirov.cz/lib/exe/fetch.php?media=kronika:2010:kronika2010.pdf
http://www.kronikahavirov.cz/lib/exe/fetch.php?media=kronika:2010:kronika2010.pdf
http://www.kronikahavirov.cz/lib/exe/fetch.php?media=kronika:2010:kronika2010.pdf
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- Slavnostní ukončení rekonstrukce náměstí u Severky se uskutečnilo v pátek  
30. dubna 2010. Následně bylo obnovené náměstí předáno občanům města  
k užívání. 

- Trasa letošního květinového korza byla o několik stovek metrů delší než v 
minulém roce, aby ho mohlo sledovat více lidí. Znovu obnovená tradiční akce 
Havířov  
v květech se konala podruhé. 

- Středometrážní hraný snímek havířovského režiséra Davida Vignera „Mezi nimi“ 
měl 23. června premiéru ve Francouzském institutu v Praze. 

- Víceúčelové hřiště v Havířově-Prostřední Suché je od 2. srpna v provozu. 
- 19. října 2010 začali zahradníci s pracemi na novém ozelenění středových pásů. 

Jako první přišla na řadu výměna zasolené zeminy středových pásů na Hlavní i 
Dlouhé třídě. 

- 6. 11. Pavel Maslák se stal atletickým juniorem roku 2010. 
 

2.2 Hovoříme se seniory 
Když jsme se po několika měsících setkaly s mojí bývalou šéfovou  

z týdeníku Hlasy Havířova, povídaly jsme si dlouho. Napadlo mě zeptat se Hanky 
Kuchařové, jaké to bylo, když se v polovině 60. let 20. století rozhodla přistěhovat na sever 
Moravy, později i do nového města Havířova. 
„Přesídlila jsem z krásného bydlení v Liberci, pod Ještědem, se svým druhým manželem, který 
byl původně ze Slezska, kousek od Opavy, a toužil  se přestěhovat zpět na Ostravsko. Bylo mi 
šestadvacet let, maturu a vystudovanou školu žurnalistiky v Liberci, tak jsem jela. Rodiče, 
především můj otec, byli  tak zvaně „na mrtvici“.  Psal se rok 1965! Jeli jsme daleko, daleko 
rychlíkem a ten nebyl rozhodně tak rychlý, jako jsou vlaky  nyní. Už ve vlaku mi prolétlo 
hlavou, jestli nedělám blbost,“ vzpomínala Hanka s úsměvem na tváři. Pokračovala v líčení 
životních peripetií v novém prostředí. 
„Vystoupili jsme v Ostravě na hlavním nádraží a byl to doslova šok. Všude hluk, špína, venku 
prach, kam se podíváš. Kamarád mého muže, redaktor Karvinských novin, manžel byl totiž 
dobrý novinář, nás nějakým autem odvezl do Karviné. To bylo tehdy ještě horší. Manžel tam 
začal pracovat jako šéfredaktor Karvinských novin, já jsem ovšem netušila, co budu dělat.  
Naši první karvinskou adresu „Na kopci  2100" si budu pamatovat asi do smrti. Byl to zbrusu 
nový panelák, s dřevitou vlnou ještě na schodech. Oči navrch hlavy jsem   určitě měla. Ještě 
více druhý den, kdy se mě, nové obyvatelky domu, ptaly nové sousedky „po našimu“  
na to a ono. Moc jsem jim nerozuměla. Prostě holka z Liberce. Obchody s potravinami hodně 
daleko… Protože se mi v Karviné tehdy vůbec nelíbilo, snažili jsme se získat družstevní byt  
v Havířově. Tehdy to bylo levné a snadné. 
Začala jsem pracovat jako redaktorka závodních novin na Dole l. máj. Druhá největší šachta 
v revíru. Opět mě neminuly oči navrch hlavy. Ale ne na dlouho. Lidé tam  byli přátelští  
a chlapi se divili, že ženská bude fárat a pak o nich psát. Přiznám, že jsem sama i s manželem 
přečetla různou literaturu o těžbě uhlí. A skutečně, každý měsíc jsem fárala do jiného rubání, 
nebo příprav. Psaní  bylo nad hlavu, vydávala jsem s jednou sekretářkou 9 000 kusů novin 
týdně, velkého formátu s pěti stranami. Vše je dnes založeno v Karviné v archivu. Psaní bylo 
skutečně hodně, ale lidé moc zajímaví. Vedení této šachty bylo jedno z nejlepších a rozhodně 
mě ovlivnili pan ředitel Dlabaja, hlavní inženýr Matušek, závodní lékař pan doktor Jiří 
Šmolka, jehož rodina bydlela také v Karviné, takže jsme se velmi spřátelili. Také pan Král, 
maximálně chytrý muž, který dovedl s námi mladými bezvadně hovořit o politice i životě  lidí 
v dřívějších dobách na dolech. 
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Ale čas běžel, stěhování do Havířova se blížilo, tak zvaně po mně sáhl Ostravský Horník, 
týdeník pro ostravské šachty. Tam jsem  pobyla několik let, vlastně do vstupu sovětských 
vojsk do naší země v roce 1968.  
Ale to by bylo na román, takže přeskočme ledacos a buďme v Havířově. Mezi tím byl totiž 
ještě Ostravský Večerník, moc zajímavé noviny, kde se člověk v praxi hodně naučil.  A pak se 
narodil druhý syn, mě čekala  krátká mateřská a vysoká škola pro novináře v Olomouci. 
Dojížděla jsem každý týden na konzultace, k tomu si připiš dojíždění do Ostravy  do redakce, 
na přidělené šachty a psaní. Nuda to rozhodně nebyla. Samozřejmě k tomu patřila řada 
dalších prací pro jiné noviny a ČS televizi v Ostravě, kam jsem odevzdala tři půlhodinové 
scénáře, všechny se  odvysílaly. Mezi tím jsem stíhala rodinku, prožívala vyhazov z redakce 
pro politické chyby, těmi se myslel můj názor na vpád ruských vojsk, dle mého to byla 
okupace a tak jsem si to „slízla" se vším všudy. 
Od roku 1990 jsem pro Havířov založila týdeník Hlasy Havířova, který jsme vydávali s naší 
malou redakcí téměř 11 let. Mapovali jsme život a tep našeho krásného města.  
Nyní jsem už důchodkyně samozřejmě, mám 80 let a už se nemohu chlubit, že jsem stejně 
stará jak Karel Gott. Bohužel. Celý tento rok je strašný, nepříjemný, plný obav. Tak dále 
uvidíme … Všem čtenářům havířovské kroniky přeji hodně radostí a hlavně zdraví!“ 
Tolik vzpomínky na rušný, často těžký, leč krásný život jedné novinářky, která ani dnes  
ve svých 80 letech nezahálí a tvoří časopis „Senior“. A v Havířově žijí mnozí, kterým se ona 
sama stala učitelkou oboru žurnalistiky, nejen z hlediska aktualit, novinářských stylů ale 
zejména etiky. 10T10T[1] 
 
 

3. Obyvatelstvo 
3.1 Demografické údaje 

K 31. prosinci 2020 žilo v Havířově celkem 71 535 občanů  
(34 849 mužů a 36 686 žen). Z tohoto počtu bylo 5 851 chlapců a 5 537 dívek do 15 let.  
V jednotlivých částech města žilo:  
Město     30 849 
Šumbark   16 735 
Podlesí   13 726 
Prostřední Suchá     4 596 
Bludovice      2 753  
Životice      1 348 
Dolní Suchá         932 
Dolní Datyně         596 
Celkem   71 535 
 
 K trvalému pobytu se během roku přihlásilo 1 303 občanů, z toho bylo  
619 narozených dětí (v 10T10TNsP10T 10T Havířov se narodilo 399 nových havířovských občánků:  
209 chlapečků a 190 dívek – tento údaj vyplývá ze statistik uváděných každý měsíc 
v Kronice města Havířova 2020). Odhlášeno bylo 1 717 občanů (zemřelo 979 z nich).  
Za rok 2020 se snížil počet obyvatel města o 781.  
Často jsme v roce 2020 sledovali počet lidí, kteří zemřeli s covidem, čísla velice rychle 
rostla. Dovolíme si nabídnout laskavému čtenáři drobnou statistiku počtu zemřelých 
v období 2016 až 2020 (údaje jsou sepsány z Kroniky města Havířova 2016, 2017, 2018 
 a 2019). Údaj z letošního roku je zaznamenán ze zprávy odboru vnitra a živnostenského 
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úřadu 10T10TMmH10T10T. 10T10T[1]10T10T Není z ní samozřejmé jasné, jaký byl důvod úmrtí, ale počet v roce 2020 
je oproti jiným letům dosti vysoký.  
Rok 2016       796 
Rok 2017       858 
Rok 2018       877 
Rok 2019       847 
Rok 2020       979 
 
 V rámci města se v roce 2020 stěhovalo 2 786 občanů. Na ulici Svornosti, 
jedná se o úřední adresu, bylo hlášeno 2 125 občanů (1 547 mužů a 578 žen). Na území 
města Havířova žilo v roce 2020 celkem 1 614 cizinců. 10T10T[1]10T 
 Do správního obvodu města Havířova náleží obce Havířov (71 535 občanů), 
Albrechtice (3 916 občanů), Horní Bludovice (2 507 občanů), Horní Suchá  
(4 476 občanů) a Těrlicko (4 739 občanů). Celkem žilo ve správním obvodu města 
Havířova 87 173 občanů. 10T10T[1]10T 
 Zpečetit svůj vztah svatbou se v roce 2020 rozhodlo 242 párů. Slavilo se také 
5 svateb jubilejních. 10T10T[2] 
10T10TČlenové komise pro občanské záležitosti v roce 2020 blahopřáli 221 jubilantům, 
seniorům: 90 let (133 seniorů), 95 let (25 seniorů), 96 let (24 seniorů), 97 let (14 seniorů), 
98 let (12 seniorů), 99 let (8 seniorů), 100 let (4 senioři), více než 100 let (1 oslavenec). 
[3] 
 

3.2 Byty 
MRA Havířov má ve správě celkem 184 bytových domů s celkovým počtem 

7 677 bytů.  K poslednímu prosinci 2020 v nich žilo celkem 14 284 nájemníků. O dobrý 
stav domů se stará celkem 22 správců.  
V péči MRA jsou tyto typy bytů:  
0 + 1      601  
0 + 2      302 
0 + 3           1 
1 + 1      441 
1 + 2   2 666 
1 + 3   3 210 
1 + 4      376 
1 + 5         79 
1 + 6            1 
Celkem  7 677 
 
 Opraveny byly obytné domy Dlouhá třída 34-42 v Havířově-Podlesí  
za 17 493 345 korun; Dlouhá třída 81 c, d v Havířově-Podlesí za 10 926 913 korun; 
Dlouhá třída 20-24 v Havířově-Městě za 11 647 948 korun; Mánesova 44-48  
v Havířově-Městě za 11 946 350 korun a na ulici 1. máje 2 v Havířově-Městě  
za 20 683 643,96 korun.  
Opraveny byly také uvolněné byty v celkové hodnotě 67 970 063 korun.  
V celkové hodnotě 4 045 083 korun byly upraveny nové malometrážní byty. Na ulici 
Střední 3 v Havířově-Šumbarku jich vzniklo 15 (2 621 805 korun), 2 menší byty vznikly 
z jedné bytové jednotky na ulici Mládí 1143/20 v Havířově-Šumbarku (738 937 korun)  
a původní byt 5+1 byl rozdělen na dva byty v ulici E. Destinnové 1166/16  
v Havířově-Šumbarku (684 341 korun).  

file:///C:/Users/Kronikář/AppData/Roaming/Microsoft/Word/Citace%20zdrojů%20Příloha%20č.%203%20Kroniky%20města%20Havířova%202020.pdf
file:///C:/Users/Kronikář/AppData/Roaming/Microsoft/Word/Citace%20zdrojů%20Příloha%20č.%203%20Kroniky%20města%20Havířova%202020.pdf
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Oprava hydroizolací v domech MRA přišla na 7 242 657 korun, opravy střech si vyžádaly 
7 806 827 korun. Rekonstruovalo se 5 ks výtahů v domech na ulici Kubelíkova a K. V. Raise 
v celkové hodnotě 5 196 215 korun. 10T10T[1] 

Ve společnosti Heimstaden Czech evidovali v roce 2020 celkem 12 205 bytů 
a 306 nebytových prostor. 10T10T[2] 

10T10TSBD10T 10T Havířov mělo ve své správě v roce 2020 celkem 11 202 bytů:  
Družstevních  7 213 
Vlastníci členové 1 769 
Vlastníci nečlenové 1 933 
Nájemních      287 1 0T10T[3]10T 

 
 

4. Rada města Havířova 
4.1 Členové RMH 
V 10T10TRMH10T10T v roce 2020 zasedali: 
Josef Bělica (ANO), primátor města 
Ondřej Baránek (ANO), náměstek pro ekonomiku a správu majetku – Jana Feberová 
(ČSSD), náměstkyně pro školství a kulturu – Stanislava Gorecká (ANO), náměstkyně  
pro sociální oblast – Bohuslav Niemiec (KDU-ČSL), náměstek pro investice a chytré 
město – Daniel Vachtarčík (HPH), uvolněný radní pro sport.  
Iva Georgiu (ANO), Jiří Martínek (ČSSD)Róbert Masarovič (ANO), Alena Olšoková 
(ANO), Pavel Rapant (ČSSD).  
 
Komise, které pracovaly při 10T10TRMH10T1 0T: 
bytová – energetická – kulturní a letopisecká – pro bezpečnost silničního provozu 10T10TBESIP10T10T  
– pro občanské záležitosti – pro plánování sociálních služeb – pro regionální spolupráci  
a partnerské vztahy – protidrogová a prevence kriminality – rozvojová – sociální  
a zdravotní – sportovní – školská – životního prostředí – občanské komise  
č. 1 (Havířov-Bludovice), č. 2 (Havířov - Dolní Datyně), č. 3 (Havířov - Dolní Suchá),  
č. 4 (Havířov - Prostřední Suchá), č. 5 (Havířov-Šumbark), č. 6 (Havířov-Životice),  
č. 7 (Havířov-Podlesí), č. 8 (Havířov-Město). 
 

4.1.1 Strategické dokumenty 
Radní města Havířova pracovali v roce 2020 podle těchto strategických dokumentů: 

- Vize města 2020+ (skládá se ze tří částí: Havířov analytická část [Příloha 1a KMH 
v pdf], Havířov návrhová část [Příloha 1b KMH v pdf] a Havířov akční plán 
[příloha 1c KMH v pdf]) 

- Plán rozvoje sportu města Havířova v letech 2018-2025 (příloha 2a KMH 
v pdf) a s ním související Akční plán na období 2020-2021 k plánu rozvoje sportu 
města Havířova v letech 2018-2025 (příloha 2b KMH v pdf). 
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4.2 Jednání RMH 

Pondělí 13. ledna 2020 
Radní města Havířova se sešli na 34. schůzi ve volebním období.  
Schválili: 

- záměr 10T10TSSRZ10T10 T přemístit vedení příspěvkové organizace do prostor havířovského 
Zámku.  

- Společnosti Six Guns bezplatné krátkodobé užívání budovy bývalé 10T10TZŠ10T10T Mánesova 
k pořádání akcí pro děti, mládež a dospělé za stanovených podmínek.  

- Zahájení zadávacího řízení na veřejnou zakázku malého rozsahu na služby 
„Využití výpravní haly železniční stanice Havířov – zpracování PD a AD“; na 
podlimitní veřejnou zakázku na stavební práce „Rekonstrukce výtahů v bytových 
domech  
ve vlastnictví města v roce 2020; na podlimitní veřejnou zakázku na stavební 
práce „Snižování spotřeby energie 10T10TMŠ10T10T Moravská“.  

Rozhodli:  
- o výběru nejvhodnější nabídky na veřejnou zakázku malého rozsahu „Chodník  

na ulici Petřvaldská v lokalitě Osadnická“ od společnosti Silnice.cz, Krnov.  
Další usnesení 10T10TRMH10T10T dostupná na: 
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usneseni-
2020.pdf 

10T1Pondělí 27. ledna 2020 
Radní města Havířova se sešli na své 35. schůzi ve volebním období.  
Schválili:  

- Zahájení centralizovaného zadávacího řízení na veřejnou zakázku malého rozsahu 
na služby „Mobilní služby Havířov 2020“ pro Statutární město Havířov  
a příspěvkové organizace.  

- Poskytnutí finančního daru ve výši 10 000 Kč dítěti, znevýhodněnému klientovi 
Nadace Charty 77 na úhradu nákladů spojených s pořízením osobního automobilu 
a jeho úpravami pro dané dítě z Havířova. 

Další usnesení 10T10TRMH10T10T dostupná na: 
10T10Thttps://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-
attachments/anonymizovane-usn-35-rmh-27012020.pdf 

Pondělí 10. února 2020 
Radní města Havířova se sešli na 36. schůzi ve volebním období.  
Radní schválili:  

- zvýšení nájemného za prostory určené k podnikání o průměrnou inflaci 
stanovenou 10T10TČSÚ10T1 0T za rok 2019 ve výši 2,8 % s účinností od 1. července 2020. 

- Zahájení zadávacího řízení na veřejnou zakázku malého rozsahu na stavební 
práce „Rekonstrukce VZT v kuchyni 10T10TZŠ10T 10T M. Pujmanové“; na nadlimitní veřejnou 
zakázku 
na služby „Úklidové služby pro rok 2020“, bude zadána společně se společností 
10T10TMRA. 

- Zvýšení počtu kol služby Bikesharing o 70 na 150, včetně nové sítě stanovišť.  
- Podmínky zadávacího řízení na nadlimitní veřejnou zakázku na dodávky „Nákup 

výpočetní techniky“; na podlimitní veřejnou zakázku na služby „Úplatné nabytí 
práv k licenčním službám“.   

 
 

https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usneseni-2020.pdf
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usneseni-2020.pdf
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/anonymizovane-usn-35-rmh-27012020.pdf
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/anonymizovane-usn-35-rmh-27012020.pdf
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Radní stanovili: 
- celkový počet zaměstnanců 10T10TMmH10T10T zaměstnaných na základě dohod o pracích 

konaných mimo pracovní poměr v roce 2020 na maximální počet 280 dle 
aktuálních provozních potřeb 10T10TMmH10T10T.  

Radní rozhodli:  
- O výběru nejvhodnější nabídky na veřejnou zakázku malého rozsahu „Využití 

výpravní haly železniční stanice Havířov – zpracování PD a AD“ od společnosti 
KOHLARARCHITEKTI, s. r. o. z Ostravy.  

Další usnesení 10T10TRMH10T10T dostupná na: 
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usneseni-
2020.pdf 
10T10T  

Pondělí 2. března 2020 
Radní města Havířova jednali na své 37. schůzi ve volebním období.  
Radní schválili:  

- zahájení zadávacího řízení na veřejnou zakázku malého rozsahu na stavební práce 
„Rekonstrukce střechy pavilonu D 10T10TVŠ10T1 0T Prigo na ulici V. Nezvala, Havířov-Město“;  
na podlimitní veřejnou zakázku na stavební práce „10T10TZŠ10T10T 1. máje – rekonstrukce 
školního hřiště“; na podlimitní veřejnou zakázku na stavební práce „Snižování 
spotřeby energie 10T10TMŠ10T10T Okružní, Havířov-Šumbark“.   

- Zahájení centralizovaného zadávacího řízení na veřejnou zakázku malého rozsahu 
na služby „Mobilní služby Havířov 2020-2021 pro Statutární město Havířov  
a pro příspěvkové organizace“.  

Radní rozhodli  
- o výběru nejvhodnější nabídky na veřejnou zakázku malého rozsahu 

„Rekonstrukce VZT v kuchyni 10T10TZŠ10T 10T M. Pujmanové“ od společnosti MORYS, s. r. o., 
Ostrava-Přívoz.  

Další usnesení 10T10TRMH10T10T jsou dostupná na: 
10T10Thttps://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/anonym-
usn-37-rmh-02032020.pdf 

Pondělí 16. března 2020 
Radní města Havířova se sešli na 38. schůzi ve volebním období.  
Radní schválili:  

- Regulační opatření v přepravním systému 10T10TMHD10T1 0T Havířov v souvislosti 
s nouzovým stavem vyhlášeným vládou 10T10TČR10T1 0T.  

Radní rozhodli:  
- V době nouzového stavu v 10T1 0TČR1 0T10T neuplatnit Zásady zadávání veřejných zakázek 

malého rozsahu Statutárním městem Havířov pro veřejné zakázky malého 
rozsahu, jejichž předmětem bude dodávka jakýchkoliv prostředků zabraňujícím 
šíření koronaviru v hodnotě do 1 milionu korun bez 10T10TDPH10T10 T/1 zakázku.  

Další usnesení 10T10TRMH10T10T jsou dostupná na: 
10T10Thttps://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-38-rmh-
16032020.pdf 

Čtvrtek 19. března 2020 
Radní města Havířova jednali na schůzi číslované jako 40. ve volebním období.  
Radní schválili:  

- S účinnosti od 20. března 2020 do odvolání přerušit provoz mateřských škol 
zřizovaných statutárním městem Havířov.  

 

https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usneseni-2020.pdf
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usneseni-2020.pdf
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/anonym-usn-37-rmh-02032020.pdf
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/anonym-usn-37-rmh-02032020.pdf
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-38-rmh-16032020.pdf
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-38-rmh-16032020.pdf
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Usnesení 10T10TRMH10T10T jsou dostupná na: 
10T10Thttps://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-40-rmh-
19032020.pdf 

Pondělí 23. března 2020 
Radní města Havířova jednali na 39. schůzi ve volebním období. 
Radní schválili:  

- Poskytnutí peněžitého daru pro rok 2020 z 10T10 THTS10T10T (10T 10TRMH10T10T jediný akcionář) 
Nadačnímu fondu Teplo na dlani ve výši 1 milion korun.  

- Uzavření smlouvy o dílo s 10T10TTSH10T10T na realizaci stavby „Výstavba světelné křižovatky 
ulic Dlouhá třída x Studentská x Okrajová v Havířově-Podlesí“, s termínem 
dokončení nejpozději 30. září 2020 s cenou 8 milionů korun včetně 10T10TDPH10T10T.  

- Podmínky zadávacího řízení na nadlimitní veřejnou zakázku na dodávku 
„Cisternová automobilová stříkačka“.  

- Zrušení provozu Zařízení pro zabezpečení péče o všestranný rozvoj dětí do věku  
3 let 10T10TSSmH10T10T od 23. března 2020 do odvolání.  

Radní rozhodli:  
- O výběru nabídky na veřejnou zakázku malého rozsahu „Pořízení elektromobilů 

formou operativního leasingu“ od společnosti ČEZ Solární, s. r. o., Praha.  
Další usnesení 10T10TRMH10T10T dostupná na: 
10T10Thttps://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-39-rmh-
23032020-web.pdf 

Pondělí 6. dubna 2020 
Radní města Havířova jednali na své 41. schůzi ve volebním období.  
Radní rozhodli:  

- O výběru nejvhodnější nabídky na veřejnou zakázku malého rozsahu 
„Rekonstrukce střechy pavilonu D 10T10TVŠ10T1 0T na ulici V. Nezvala“ od společnosti MADT,  
a. s. z Orlové-Poruby.  

- O přijetí daru 50 ks respirátorů FFP2, N95 (9 000 Kč včetně 10T 10TDPH10T10 T) od společnosti 
VINAMET.CZ, s. r. o. z Havířově-Města.  

- O přijetí daru ve formě jednorázových roušek (20 000 Kč) od společnosti Globus 
ČR, Praha 9 – Čakovice.  

Další usnesení 10T10TRMH10T10T dostupná na: 
10T10Thttps://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-41-rmh-
06042020-web.pdf 

Pondělí 20. dubna 2020 
Radní města Havířova se sešli na 42. schůzi ve volebním období. 
Radní schválili: 

- zahájení zadávacího řízení na veřejnou zakázku malého rozsahu na stavební práce 
„Plošné opravy asfaltových povrchů vozovek v Havířově“.  

- Podmínky zadávacího řízení na nadlimitní veřejnou zakázku na dodávky „Datové 
centrum“.  

- Přemístění Stálé výstavní expozice Historie psaná uhlím Městské knihovny 
Havířov z objektu Společenského domu Havířov do prostor v obytném domě 
Pavlovova 583/2 od 1. ledna 2021.  

- Po dobu trvání omezujících opatření Ministerstva zdravotnictví v souvislosti 
s onemocněním COVID-19 úřední hodiny na 10T10TMmH10T10 T: pondělí a středa  
od 8:00 do 17:00 hodin, čtvrtek od 8:00 do 14:00 hodin. 

 

https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-40-rmh-19032020.pdf
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-40-rmh-19032020.pdf
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-39-rmh-23032020-web.pdf
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-39-rmh-23032020-web.pdf
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-41-rmh-06042020-web.pdf
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-41-rmh-06042020-web.pdf
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Další usnesení 10T10TRMH10T10T dostupná na: 
 10T10Thttps://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-42-
rmh-20042020-web.pdf 

Pátek 24. dubna 2020 
Radní města Havířova se sešli na 43. schůzi ve volebním období.  
Radní schválili:  

- Zrušení všech regulačních opatření v 10T10TMHD10T10T schválených v době platnosti 
krizového opatření Vlády 10T10TČR10T10 T k omezení volného pohybu osob k termínu 28. 
dubna 2020.  

Usnesení 10T10TRMH10T10T jsou dostupná na: 10T10Thttps://www.havirov-
city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-43-rmh-24042020.pdf 

Pondělí 11. května 2020 
Radní města Havířova jednali na své 44. schůzi ve volebním období. 
Radní schválili: 

- účetní uzávěrky sestavené k rozvahovému dni 31. prosince 2019 příspěvkových 
organizací zřízených městem Havířov. 

- Podmínky zadávacího řízení na podlimitní veřejnou zakázku na stavební práce 
„Rozšíření 10T10TMK10T1 0T ulice Výletní včetně chodníku“.  

- Po zrušení centralizovaného zadávacího řízení schválili zahájení nového 
zadávacího řízení na veřejnou zakázku malého rozsahu „Mobilní služby Havířov 
2020–2021“  
pro statutární město Havířov a příspěvkové organizace.  

Radní rozhodli:  
- o výběru nejvýhodnější nabídky na veřejnou zakázku „Sanace obytného domu  

na ulici Dlouhá třída 34–42 v Havířově-Podlesí, opakované řízení“ od společnosti 
BDSTAV Morava, s. r. o., Bruzovice.  

- O výběru nejvhodnější nabídky na veřejnou zakázku „Vyhrazená technická 
zařízení – výtahy opakované řízení“ od společnosti LIFT SERVIS, s. r. o., Karviná – 
Nové Město. 

Radní vzali na vědomí:  
- znovuuvedení mateřských škol do provozu s platností od 25. května 2020.  

Další usnesení 10T10TRMH10T10T dostupná na: 
10T10Thttps://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-44-rmh-
11052020-web.pdf10T 

Pondělí 18. května 2020 
Radní města Havířova se sešli na 45. schůzi ve volebním období.  
Radní schválili:  

- od 25. května 2020 obnovení provozu zařízení pro zabezpečení péče o všestranný 
rozvoj dětí ve věku do 3 let příspěvkové organizace 10T10TSSMH10T10T.  

Další usnesení 10T10TRMH10T10T dostupná na: 
10T10Thttps://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-45rmh-
18052020-anonymizovane.pdf 

Čtvrtek 21. května 2020 
Radní města Havířova projednali záležitosti 46. schůze ve volebním období.  
Radní uložili: 

- ředitelům zařízení sociálních služeb zřízených statutárním městem Havířov 
vyhlásit znovu zákaz návštěv v pobytových sociálních zařízeních z důvodu 

https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-42-rmh-20042020-web.pdf
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-42-rmh-20042020-web.pdf
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-43-rmh-24042020.pdf
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-43-rmh-24042020.pdf
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-44-rmh-11052020-web.pdf
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-44-rmh-11052020-web.pdf
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-44-rmh-11052020-web.pdf
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-45rmh-18052020-anonymizovane.pdf
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-45rmh-18052020-anonymizovane.pdf
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nepříznivé epidemiologické situace v okrese Karviná (střediska Domova seniorů 
Havířov, Santé, centrum ambulantních a pobytových sociálních služeb a 10T10TSSmH10T10T).  

Další usnesení 10T10TRMH10T1 0T dostupná na: 10T10Thttps://www.havirov-

city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-46rmh-21052020.pdf 

Pondělí 25. května 2020 
Radní města Havířova jednali na mimořádné 47. schůzi.  
Radní rozhodli:  

- o poskytnutí finanční výpomoci podnikatelům, kteří podnikají na území města  
a kteří museli z důvodu nouzového stavu vyhlášeného Vládou 10T10TČR10T 10T dne 12. března 
2020 omezit nebo úplně zastavit provoz. Žádosti byly přijímány do 4. června 2020. 
Maximální poskytnutá částka pro jednoho žadatele je 20 000 Kč, splatit ji pak 
příjemci musí mezi 1. lednem až 31. prosincem 2021. Celkový objem finančních 
prostředků vyčleněných na zápůjčky z rozpočtu města Havířova činí 5 milionů 
korun.  O přiznání zápůjčky na základě žádosti rozhodovalo červnové 10T1 0TZMH10T10T.  

Další usnesení 10T10TRMH10T10T dostupná na: 
10T10Thttps://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-47rmh-
25052020.pdf 

Pondělí 8. června 2020 
Radní města Havířova jednali na 48. schůzi ve volebním období.  
Radní schválili:  

- zavedení úsekového měření rychlosti vozidel v ulici Ostravská  
v Havířově-Šumbarku ve směru jízdy z Havířova do Ostravy v souladu 
s doporučením 10T10TKŘ10T1 0T 10T1 0TPČR10T10T 1 0T10TMSK10T10T, odboru služby dopravní policie.  

- Harmonogram přípravy a zpracování „Návrhu rozpočtu města Havířova na rok 
2021“ a „Návrhu rozpočtu hospodářské činnosti města Havířova na rok 2021“.  

- Poskytnutí dotací z výdajové části OJ 10 – „Ostatní dotace a dary“ rozpočtu města 
Havířova na rok 2020 ze sportovní oblasti na nákup sportovních pomůcek  
dle umístění v seriálu soutěží „Havířovská liga středních škol“ za školní rok 
2019/2020 (Gymnázium Komenského, 10T 10TSŠTO10T1 0T, Gymnázium Podlesí Horní gympl, 
10T10TSPŠS10T10T, 10T10TSŠ10T10T Havířov-Prostřední Suchá).  

- Zahájení zadávacího řízení na nadlimitní veřejnou zakázku na stavební práce 
„Rekonstrukce výtahů v bytových domech ve vlastnictví města Havířov  
1. až 7. část“. 

Radní rozhodli:  
- o výběru nejvhodnější nabídky na veřejnou zakázku malého rozsahu „Plošné 

opravy asfaltových povrchů vozovek v Havířově“ od společnosti STRABAG a.s., 
Ostrava Svinov. 

- O výběru nejvhodnější nabídky na veřejnou zakázku „Úklidové služby“  
od společnosti Pegasus Service z Šenova.  

- Po zrušení zadávacího řízení schválili nové podmínky zadávacího řízení  
na nadlimitní veřejnou zakázku na dodávky „Cisternová automobilová  
stříkačka - nové vyhlášení“. 

- O výběru nejvhodnější nabídky na veřejnou zakázku malého rozsahu „Mobilní 
služby Havířov 2020-2021-nové vyhlášení“ společnosti O2 Czech Republic a.s.,  
Praha-Michle. 

Další usnesení 10T10TRMH10T10T dostupná na: 
10T10Thttps://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-48rmh-
08062020-anonym.pdf 

https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-46rmh-21052020.pdf
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-46rmh-21052020.pdf
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-47rmh-25052020.pdf
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-47rmh-25052020.pdf
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-48rmh-08062020-anonym.pdf
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-48rmh-08062020-anonym.pdf
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Pondělí 22. června 2020 
Radní města Havířova se sešli na 49. schůzi ve svém volebním období.  
Radní schválili:  

- Slevu z ceny díla 2. etapy na provedení stavby „Letní koupaliště – nerezový bazén 
včetně nových rozvodů“ ve výši 1 milion korun.  

Další usnesení 10T10TRMH10T10T dostupná na: 
 10T10Thttps://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-49rmh-
22062020.pdf 

Pondělí 13. července 2020 
Radní města Havířova se sešli na 50. schůzi ve volebním období.  
Radní rozhodli:  

- o výběru dodavatele KP REVITAL s.r.o., se sídlem v Ostravě - Staré Bělé,  
podle výsledku hodnocení nabídek v zadávacím řízení „Snižování spotřeby 
energie 10T10TMŠ10T10T Okružní - nové vyhlášení“. 

Radní schválili:  
- Uzavření nájemních smluv s klienty sociálního programu „Prevence 

bezdomovectví v Havířově“ realizovaného Armádou spásy a přidělení dvou 
konkrétních bytů 0+1 na ulici Nákupní a 1+3 na ulici Akátová.  

Radní vzali na vědomí: 
- Petici občanů proti stávajícímu umístění pumtrackového hřiště v blízkosti 

bytových jednotek z důvodu hluku.  
Další usnesení 10T10TRMH10T10T jsou dostupná na: 
10T10Thttps://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-50rmh-
13072020-web.pdf 

Pondělí 17. srpna 2020 
Radní města Havířova se sešli na své 51. schůzi ve volebním období. 
Radní schválili:  

- vyhlášení 2. kola finanční pomoci osobám vykonávajícím podnikatelskou činnost  
na území města Havířova dotčené mimořádnými opatřeními v souvislosti  
s pandemií dle Pravidel pro poskytnutí finanční pomoci pro osoby vykonávající 
podnikatelskou činnost na území města Havířova dotčené mimořádnými 
opatřeními v souvislosti s pandemií COVID – 19. 

- Ceník za stání silničních motorových vozidel na místních komunikacích nebo 
jejich určených úsecích.  

- Zahájení zadávacího řízení na koncesi malého rozsahu na služby „Provozování 
bikesharingu v Havířově“ od dubna 2021 do listopadu 2022.  

- Podmínky zadávacího řízení na nadlimitní veřejnou zakázku na dodávky „Chytré  
a bezpečné křižovatky ve statutárním městě Havířov“; na nadlimitní veřejnou 
zakázku na dodávky „Software pro datové centrum“.  

- Řád veřejných pohřebišť.  
Radní zrušili:  

- Po zrušení zadávacího řízení „Cisternová automobilová stříkačka - nové 
vyhlášení“ (po uplynutí lhůty nebyla podána žádná nabídka) schválili podmínky 
zadávacího řízení na nadlimitní veřejnou zakázku na dodávky „Cisternová 
automobilová stříkačka - 3. vyhlášení“. 

Další usnesení 10T10TRMH10T10T dostupná na: 
10T10Thttps://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/51rmh-
17082020-anonym.pdf 

https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-49rmh-22062020.pdf
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-49rmh-22062020.pdf
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-50rmh-13072020-web.pdf
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-50rmh-13072020-web.pdf
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/51rmh-17082020-anonym.pdf
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/51rmh-17082020-anonym.pdf
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Pondělí 31. srpna 2020 
Radní města Havířova se sešli na 52. schůzi ve volebním období.  
Radní schválili: 

- výpověď smlouvy o poskytování služeb uzavřené s M. A. 
Usnesení 10T10TRMH10T10T dostupné na: 
10T10Thttps://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-52rmh-
31082020.pdf 

Pondělí 7. září 2020 
Radní města Havířova zasedali na své 53. schůzi ve volebním období.  
Radní vzali na vědomí:  

- informaci o odstoupení od realizace projektu „Ženy, naučte se bránit – 2. stupeň“  
a vrácení dotace z Programu na podporu neinvestičních aktivit z oblasti prevence 
kriminality na rok 2020 10T10TMSK10T10T z důvodu pandemie nemoci COVID-19.  

Radní schválili:  
- zahájení zadávacího řízení na podlimitní veřejnou zakázku na stavební práce 

„Výměna oken a dveří objekt Jaroslava Seiferta 8 a Palackého 2, Havířov“;  
na podlimitní veřejnou zakázku na stavební práce „Sanace obytného domu  
na ul. Slezská 2-4, Havířov-Město“; na podlimitní veřejnou zakázku na stavební 
práce „Sanace obytného domu na ul. J. Gagarina 22-28, Havířov-Podlesí“.   

Další usnesení 10T10TRMH10T10T dostupná na: 
10T10Thttps://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-53rmh-
07092020-web.pdf 

Středa 9. září 2020 
Radní města Havířova se sešli na své 54. schůzi.  
Radní odmítli:  

- námitky stěžovatele Microshop, s.r.o., se sídlem v Praze 6, proti rozhodnutí  
o vyloučení stěžovatele a proti rozhodnutí o výběru v zadávacím řízení „Datové 
centrum“.  

Další usnesení 10T10TRMH10T10T dostupná na: 
10T10Thttps://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-54rmh-
09092020.pdf 

Pondělí 21. září 2020 
Radní města Havířova se sešli na 55. schůzi ve volebním období.  
Radní schválili:  

- Podmínky zadávacího řízení na podlimitní veřejnou zakázku na dodávku 
„Instalace mobilního kluziště“. 

Další usnesení 10T10TRMH10T10T jsou dostupná na:  
10T10Thttps://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-55rmh-
21092020-web.pdf 

Pondělí 5. října 2020 
Radní města Havířova jednali na své 56. schůzi ve volebním období.  
Radní souhlasili:  

- s podáním žádosti o dotaci příspěvkovou organizací města 10T10TZŠ10T1 0T a 1 0T10TMŠ10T10T s polským 
jazykem vyučovacím Havířov - Bludovice Selská, poskytovatel dotace: Fundacja 
Pomoc Polakom na Wschodzie; název projektu: Nowy dział polskiego przedszkola  
w Hawierzowie-Błędowicach (Nová třída polské 10T10TMŠ10T10T v Havířově-Bludovicích) 
celkové náklady projektu: 1 500 000 Kč, požadovaná výše dotace: 30 000 euro, 
spolufinancování: zřizovatel: 50 % z celkových nákladů projektu.  

https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-52rmh-31082020.pdf
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-52rmh-31082020.pdf
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-53rmh-07092020-web.pdf
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-53rmh-07092020-web.pdf
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-54rmh-09092020.pdf
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-54rmh-09092020.pdf
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-55rmh-21092020-web.pdf
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-55rmh-21092020-web.pdf
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Radní schválili:  
- přijetí účelové dotace ve výši 532 000 Kč na projekt „Předcházení a snižování škod 

vyplývajících z užívání návykových látek, patologického hráčství a ochrana 
veřejného zdraví“ z rozpočtu 10T10TMSK10T10T v rámci Programu na podporu financování 
běžných výdajů souvisejících s poskytováním sociálních služeb, včetně realizace 
protidrogové politiky kraje na rok 2020 pro příspěvkovou organizaci 10T10TSSmH10T10T. 

- Přijetí účelové dotace ve výši 1 132 000 Kč na financování zvýšených provozních 
výdajů a sanaci výpadků příjmů v souvislosti s přijímáním karanténních, 
mimořádných a krizových opatření v sociálních službách, a na poskytnutí 
kompenzačního bonusu pro pracovníky sektoru sociálních služeb v souvislosti  
s epidemií COVID-19 pro příspěvkovou organizaci 10T10TSSmH10T10T. 

- Vyřazení krytů civilní ochrany spravované společností 10T10TMRA10T10T z evidence. 
Usnesení 10T10TRMH10T10T dostupná na: 
10T10Thttps://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-56rmh-
05102020-web.pdf 

Pondělí 19. října 2020 
Radní města Havířova jednali na své 57. schůzi ve volebním období.  
Radní schválili:  

- přidělení 2 konkrétních obecních bytů  o vel. 0+1 v Havířově-Šumbarku Armádě 
spásy 10T10TČR10T1 0T za účelem využití v rámci sociálního programu Prevence 
bezdomovectví v Havířově.  

- Podmínky zadávacího řízení na podlimitní veřejnou zakázku na stavební práce 
„Odkanalizování Havířova - lokalita Důlňák“ (číslo stavby 19004), předpokládaný 
termín zahájení prosinec 2020.  

- Plán obnovy veřejného osvětlení města Havířov na rok 2021.  
- Plán zimní údržby místních komunikací (vozovek a chodníků) na období  

od 1. listopadu 2020 do 31. března 2021. 
- Uzavření smlouvy o dílo na realizaci stavby „Rozšíření veřejného osvětlení na ulici 

Nad Tratí, Havířov – Dolní Suchá“ se společností 10T10TTSH10T10T a.s., se sídlem  
v Havířově-Městě.  

Radní rozhodli:  
- o výběru nejvýhodnější nabídky na veřejnou zakázku „Rekonstrukce výtahů  

v bytových domech ve vlastnictví města (1. – 7. část) společností LIFT SERVIS 
WORK s.r.o., Karviná Nové Město a OHL ŽS, a.s., Veveří, Brno.   

- O výběru dodavatele H + H TECHNIKA, spol. s r.o., Rousínov, s ekonomicky 
nejvýhodnější nabídkou v zadávacím řízení „Instalace mobilního kluziště“.  

Další usnesení 10T10TRMH10T10T dostupná na: 
10T10Thttps://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-57rmh-
19102020-web.pdf 

Pondělí 9. listopadu 2020 
Radní města Havířova zasedali na své 58. schůzi ve volebním období.  
Radní schválili:  

- Odprodej použitelných věcí nabytých jako věci nalezené.  
- Uzavření Smlouvy o provozování vodovodního řadu se společností 10T10TTSH10T10T a.s.,  

se sídlem v Havířově-Městě na provozování vodovodního řadu Dukla, za paušální 
cenu 17 090,90 Kč/měsíc bez 10T10TDPH10T10T (tj. 20 680 Kč s 10T10TDPH10T 10T), která bude zahrnuta  
do ceny pro vodné, na opravy a údržbu vodovodního řadu, dle platného ceníku  
na daný kalendářní rok provozovatele, s platností smlouvy ode dne jejího uzavření  
a účinností ode dne uveřejnění smlouvy v Registru smluv na dobu neurčitou.  

https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-56rmh-05102020-web.pdf
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-56rmh-05102020-web.pdf
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-57rmh-19102020-web.pdf
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-57rmh-19102020-web.pdf
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- Příspěvkové organizaci 10T 10TSSmH10T10T navýšení nadačního příspěvku určeného na nákup 
ochranných pomůcek, dezinfekce, výpočetní techniky pro vzdálenou správu 
pracovníků příspěvkové organizace a výpočetní techniky pro zajištění vzdálené 
komunikace s klienty, o 100 000 Kč, tj. na celkovou výši 450 000 Kč  
od Nadace rozvoje zdraví, Havířov – Prostřední Suchá.  

Radní zrušili:  
- v plném rozsahu realizaci projektu „Vánoční městečko Havířov 2020“, v termínu  

od 27. listopadu 2020 do prosince 2020.  
Další usnesení 10T10TRMH10T10T dostupná na:  
10T10Thttps://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-58rmh-
09112020-web.pdf 

Pondělí 30. listopadu 2020 
Radní města Havířova zasedli na své 59. schůzi ve volebním období.  
Radní schválili:   

- Výpůjčku 3 ks dřevěných prodejních domků za účelem zajištění provozu 
veřejného kluziště u haly Slávie 10T10TSSRZ10T10T od 1. prosince 2020 do 30. dubna 2021. 

- Zahájení zadávacího řízení na podlimitní veřejnou zakázku na stavební práce 
„Sanace obytného domu na ul. Dlouhá třída 73-79, Havířov-Podlesí“.  

Radní vzali na vědomí:  
- oznámení Klubu přátel školy, Havířov-Prostřední Suchá, z. s., o zrušení projektu  

MISS RENETA 2020 a žádost o proplacení nákladů ve výši 70 672,80 Kč vzniklých  
v souvislosti s přípravou tohoto projektu.  

- Oznámení Spolku H10 o zrušení projektu „Organizace Havířovské desítky 2020“  
a žádost o proplacení nákladů ve výši 72 922,72 Kč vzniklých v souvislosti  
s přípravou tohoto projektu. Doporučili 10T10TZMH10T10T neschválit proplacení výdajů 
vynaložených v souvislosti s přípravou projektu Organizace Havířovské desítky 
2020 z výdajové části OJ 10 „Ostatní dotace a dary“ rozpočtu statutárního města 
Havířova na rok 2020.  

Další usnesení 10T10TRMH10T10T dostupná na:  

10T10Thttps://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-59rmh-
30112020-web.pdf 

Pondělí 7. prosince 2020 
Radní města Havířova se sešli na 60. schůzi ve volebním období.  
Radní uložili:  

- příspěvkové organizaci 10T10TMKS10T10T Havířov zajistit ukázku adventního jarmarku 
umístěním dřevěných domků s vánočními tradicemi a prodejem zboží na náměstí 
Republiky v termínu od 10. do 23. prosince 2020.  

Další usnesení 10T10TRMH10T10T dostupná na: 

10T10Thttps://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-60rmh-

7122020-web.pdf 

Pondělí 14. prosince 2020 
Radní města Havířova se sešli na 61. schůzi.  
Radní schválili:  

- Cenu za stočné na rok 2021 ve výši 38,66 Kč/m3 bez 10T10TDPH.10T 
- Platbu za provozování kanalizace v roce 2021 společnosti 10T10TTSH10T10T (jako 

provozovateli kanalizace ve výši 1 968 518 Kč bez 10T10TDPH10T 10T.  
- Přijetí finančního daru ve formě 10 ks dárkových poukazů (tzv. voucherů)  

na nákup zboží v celkové hodnotě 5 000 Kč včetně 10T10TDPH10T10T od společnosti Globus 

https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-58rmh-09112020-web.pdf
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-58rmh-09112020-web.pdf
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-59rmh-30112020-web.pdf
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-59rmh-30112020-web.pdf
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-60rmh-7122020-web.pdf
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-60rmh-7122020-web.pdf
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10T10TČR10T10T, hypermarket Globus v Havířově (vybraným občanům města Havířova, 
evidovaných v rámci sociální práce na odboru sociálních věcí, kteří se dlouhodobě 
nacházejí  
v tíživé socioekonomické situaci, a to v souladu s účelem darovací smlouvy) 

Radní rozhodli:  
- o výběru nejvhodnější nabídky na koncesi malého rozsahu „Provozování 

bikesharingu v Havířově“ od společnosti Nextbike Czech Republik, s. r. o.  
- O výběru dodavatele STASPO, spol. s r. o., se sídlem v Ostravě-Radvanicích,  

s ekonomicky nejvýhodnější nabídkou v zadávacím řízení „Odkanalizování  
Havířova - lokalita Důlňák“.  

Další usnesení 10T10TRMH10T10T dostupná na:  
10T10Thttps://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-61rmh-
14122020-web.pdf 
 
 

5. Zastupitelstvo města Havířova 
5.1 Členové ZMH 
V 10T10TZMH10T10T v roce 2020 zasedali: 
ANO 2011 (13 mandátů) 
Josef Bělica, Ondřej Baránek, Jan Dostal, Iva Georgiu, Stanislava Gorecká, Jakub Chlopecký, 
Radim Kalus, Josef Kaplan, Iveta Kočí Palkovská, Róbert Masarovič, Alena Olšoková, Jan 
Veselý, Petr Wala.   
Komunistická strana Čech a Moravy (7 mandátů) 
Markéta Fikáčková, Milada Halíková, Monika Havlíčková, Eduard Heczko, Radek Kupczak, 
Daniel Pawlas, Soňa Ryšánková Dosedělová.  
Česká strana sociálně demokratická (6 mandátů) 
Jana Feberová, Radim Hanzel, Jakub Holisz, Jiří Martinek, Pavel Rapant, Alena Zedníková. 
Hnutí pro Havířov (4 mandáty) 
Bohuslav Muras, Šárka Suchánková, Rudolf Šimek, Daniel Vachtarčík.  
Společně pro Havířov – Koalice KDU-ČSL a STAN (4 mandáty) 
Bohuslav Niemiec, Marek Světnička, Jan Szturc, Eva Šillerová.  
Česká pirátská strana (4 mandáty) 
Martin Kmec, Jaroslav Kocián, Jan Nezhyba, Martin Rédr.  
Svoboda a přímá demokracie – Tomio Okamura SPD (3 mandáty) 
Břetislav Butora, René Pustějovský, Darja Škutová.   
Občanská demokratická strana ODS (2 mandáty) 
Leoš Lukaštík, Radomil Schreiber.  
 
U 10T10TZMH10T10T pracovaly kontrolní a finanční výbor.  
 

5.2 Jednání ZMH 

Pondělí 27. ledna 2020 
Zastupitelé města Havířova se sešli v sále 10T10TKD10T1 0T Radost na 11. schůzi  
ve volebním období. Včetně interpelací občanů a zastupitelů projednali 21 bodů.  
Schválili:  

- záměry prodeje pozemků.  
- Odpis pohledávky za společností Zelené Terasy, a. s.  

https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-61rmh-14122020-web.pdf
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-61rmh-14122020-web.pdf


KRONIKA MĚSTA HAVÍŘOVA 2020 
 

24 
 

- Pedagogické pracovníky, žáky a studenty, kolektivy na ocenění u příležitosti Dne 
učitelů v březnu 2020. 

Odvolali:  
- Předsedu kontrolního výboru při 10T1 0TZMH10T10T Martina Rédra. Zároveň zvolili nového 

předsedu kontrolního výboru Jakuba Chlopeckého.  
Usnesení 10TZMH10T dostupná na: 
10Thttps://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-hlas-
pril-11-zmh-27-01-2020.pdf 

Pondělí 24. února 2020 
Zastupitelé města Havířova se sešli na své 12. schůzi ve volebním období. Jejich 
program čítal 34 bodů.  

- Po rezignaci Moniky Havlíčkové byla do kontrolního výboru 10TZMH10T zvolena paní 
Milada Halíková. 10T[9 únor]10T 

- Město v 1. kole dotačního řízení z městského rozpočtu vyčlenilo pro sportovní 
kluby 31,3 milionů korun. Do mimosportovní sféry (kulturní, sociální, školská  
a další oblasti) putují dotace v objemu 11,4 milionů korun. 10T[10 únor]10T 

- Součástí materiálů 12. 10TZMH10T je také odpověď na petici občanů k realizaci přeložky 
silnice 1/11 Havířov-Třanovice a prodloužení Dlouhé třídy.  

Usnesení 10TZMH10T dostupná na: 
10Thttps://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-hlas-
pril.pdf 

Pondělí 27. dubna 2020 
Zastupitelé města Havířova se sešli na své 13. schůzi.  
Zastupitelé schválili:  

- čerpání „Fondu pro zvýšení bezpečnosti a ochrany osob a majetku a upevnění 
veřejného pořádku v městě Havířově“ 10TMP10T Havířov - 390 000 Kč  
na zakoupení laserového měřiče rychlosti a vzdálenosti s digitálním záznamovým 
zařízením - 388 000 Kč na předfinancování projektu „Bezpečnost  
bez hranic: projekt spolupráce 10TMP10T z Jastrzȩbia Zdrój, Karviné a Havířova“  
na pořízení střeleckého výcvikového trenažéru s tím, že 85 % uznatelných 
nákladů bude Evropským fondem pro regionální rozvoj vráceno městu Havířov.  

- Přidělení výtěžku tomboly ve výši 36 690 Kč z Reprezentačního plesu statutárního 
města Havířova 2020.  

- Poskytnutí dotace základní organizaci Českého svazu včelařů, z. s., Havířov, ve výši 
100 000 Kč na léčbu včelstev a rozvoj včelařství.  

Usnesení 10TZMH10T jsou dostupná na: 
10Thttps://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-hlas-
pril_0.pdf 

Pondělí 22. června 2020 
10TZastupitelé města Havířova zasedali na své 14. schůzi ve volebním období. Včetně 
interpelací řešili na 50 důležitých záležitostí.  
Zastupitelé schválili:  

- Závěrečný účet města za rok 2019 a účetní uzávěrku města Havířova sestavenou 
k 31. prosinci 2019. 

- Harmonogram přípravy návrhu rozpočtu města Havířova na rok 2021.  
- Výjimku z nejnižšího počtu žáků ve třídách 10TZŠ10T s polským vyučovacím jazykem  

na Selské ulici.  

https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-hlas-pril-11-zmh-27-01-2020.pdf
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-hlas-pril-11-zmh-27-01-2020.pdf
file:///C:/Users/Kronikář/AppData/Roaming/Microsoft/Word/Citace%20zdrojů%20Příloha%20č.%203%20Kroniky%20města%20Havířova%202020.pdf
file:///C:/Users/Kronikář/AppData/Roaming/Microsoft/Word/Citace%20zdrojů%20Příloha%20č.%203%20Kroniky%20města%20Havířova%202020.pdf
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-hlas-pril.pdf
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-hlas-pril.pdf
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-hlas-pril_0.pdf
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-hlas-pril_0.pdf
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- Dotace pro společenské, kulturní, osvětové nebo sportovní činnosti a akce, jejichž 
organizátoři si zažádali o podporu z městského rozpočtu. V rámci 2. kola 
dotačního řízení bylo podáno 22 žádostí v mimosportovní sféře a 15 žádostí ve 
sportovní sféře. 10T[15 červen]10T 

- Vyjádření ke studii stavby „1/II Havířov-Třanovice, technicko-ekonomická studie, 
včetně HDM-4“.  

- Městu Havířovu byly letos schváleny tři žádosti o dotace z investičního programu 
Ministerstva vnitra 10TČR10T „Podpora bezpečnosti v obcích v souvislosti s migrací“,  
a to v celkové výši 2 150 000 Kč. Havířov z těchto dotací pořídí pro strážníky 
městské policie termovizi a rozšíří městský kamerový systém. Městský kamerový 
dohlížecí systém, ve kterém je aktuálně v provozu 33 stacionárních kamerových 
bodů, 1 mobilní kamerový bod, se rozšíří o 4 kamerové body. Tyto kamery, které 
by se měly v Havířově objevit na konci září 2020, budou umístěny v lokalitách  
Havířov-Město na ulici Jaselská a Na Nábřeží, v Havířově-Podlesí na ulici Okrajová  
a v Havířově-Šumbarku na ulici Marie Pujmanové. 10T[16 červen]10T 

- Schválili vyhlášku, podle které už nemusí mít psi na vodítku za určitých podmínek 
náhubek. 10T[17 červen]10T 

- Zastupitelé projednali vzájemné převody nemovitostí s 10TMSK10T. Město Havířov získá 
koncem roku 2020 do svého majetku budovu krytého bazénu s tělocvičnou  
na Opletalově ulici v Havířově-Šumbarku. Na základě předchozích dohod získá 
10TMSK10T z majetku města Havířova budovu bývalé mateřské školy, včetně 
zastavěných pozemků a navazující zahrady na ulici Aloise Jiráska  
v Havířově-Podlesí. Budova je dlouhodobě využívána jako detašované pracoviště 
10TZUŠ10T B. Martinů, 10TMSK10T je zřizovatelem a provozovatelem této umělecké školy. 10T[18 
červen]10T 

V interpelacích zaznělo: 
- nesouhlas občanů z ulice Karoliny Světlé s novým pumtrackovým hřištěm kvůli 

hluku a nepořádku.  
- Nesouhlas s komunikací Havířov-Třanovice z řad občanů a spolku Životice sobě.  
- Kultura v našem městě, chybí kontinuita zaznamenání historie ve městě, zrušení 

pobočky 10TMT10T, nevhodné nápisy a plakáty (fotografie Koněva) na průčelí budovy 
Kasina v centru města.  

- Poděkování seniorů za roušky všem, kteří je šili.  
- Občané i zastupitelé se dotazovali na množící se zprávy o údajném zakoupení  

AZ Havířov (zda se jedná o bývalé učiliště u 1 0TÚP10T) – nejedná, jedná se o Azylové 
zařízení v Havířově-Dolní Suché, které se bude rozšiřovat. Budova AZ Havířov 
bude přebudována na domov seniorů.  

Usnesení 10TZMH10T dostupná na: 
10Thttps://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-hl-pril-
14-zmh.pdf 

Pondělí 21. září 2020 
10T36 zastupitelů města Havířova se sešlo na 15. schůzi ve volebním období v sále  
KD Radost. Včetně interpelací občanů projednali 59 bodů programu. Kromě jiného 
schválili:  

- 10TNavýšení počtu žáků v MŠ Lípová, odloučené pracoviště MŠ K. Čapka, o celou 
jednu třídu (21 dětí).  

- 10TPrvní speciální plošnou deratizaci potkanů ve městě (k přemnožení došlo i přesto, 
že odbor komunálních služeb MmH nechává provádět pravidelnou běžnou 
ochrannou deratizaci) na přelomu října a listopadu.  

https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-hl-pril-14-zmh.pdf
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-hl-pril-14-zmh.pdf
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- 10TDotaci na vybudování 2 tenisových hal (Tennis Hill v Havířově-Životicích  
a TK Havířov v Havířově-Šumbarku) v celkové hodnotě 12 milionů korun  
(6 milionů pro každý klub).  

10TUsnesení ZMH dostupná na:  
10Thttps://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-hlas-
prilohy-15zmh.pdf 

Pondělí 14. prosince 2020 
10TNa letošním posledním jednání, v pořadí 16. schůzi, se sešli v sále KD Radost 
zastupitelé města Havířova. Naplánováno bylo 50 bodů jednání, včetně interpelací 
občanů a zastupitelů.  
10TZastupitelé schválili:  

- 10TZměnu výše poplatku za komunální odpad ve městě z částky 588 Kč  
na 672 Kč. Jedná se o dvousložkový poplatek – 250 Kč stanovených zákonem  
a 422 Kč, které odráží skutečné náklady města na poplatníka.  
Po rozpočítání na jednotlivé měsíce činí navýšení 7 Kč/osoba/měsíc. Poplatek  
za kalendářní rok platí městu fyzické osoby přihlášené ve městě  
(tedy i cizinci) v termínu do 30. dubna 2021. [13 prosinec]  

- 10TPřestože v letošním roce musely být zrušeny téměř všechny celoměstské akce, 
nelze odhadnout, jaký bude rok 2021. Vzhledem k tomu, že nelze naplánovat velké 
akce ze dne na den, schválili zastupitelé plán celoměstských akcí.  
Do harmonogramu byly zahrnuty tradiční akce a některé z těch, které se nemohly 
uskutečnit letos, například „Svět barev“ nebo „Cesta do historie Havířova“.  
[14 prosinec] 

- 10TNejdůležitějším bodem jednání bylo schválení rozpočtu města Havířova na rok 
2021. Celkové příjmy byly stanoveny ve výši 2 126 047 000 Kč (podíl 
konsolidačních položek ve výši 650 399 000 Kč). V porovnání s rokem 2020 jsou 
plánované příjmy nižší o 117 985 000 Kč. Daňové příjmy tvoří pro rok 2021 
celkem 72,27 % celkových příjmů po konsolidaci, jsou tedy zásadní složkou 
příjmů města Havířova a mají vliv na finanční stabilitu. Pro rok 2021 jsou 
stanoveny ve výši 1 066 551 000 Kč. Příjmová strana je poznamenána značným 
výpadkem daňových příjmů v důsledku hluboké krize vyvolané epidemií nemoci 
COVID-19 a s ní spojenými opatřeními. Daňové příjmy, včetně příspěvků  
na sociální zabezpečení, by měly meziročně poklesnout o 3,8 %, největší propad 
lze očekávat u výnosů daně z příjmu právnických osob (-21,3 %). Celkové výdaje 
jsou naplánovány ve výši 2 366 393 000 Kč, včetně konsolidačních položek. 
V porovnání s očekávanou skutečností roku 2020 se jedná o výdaje nižší  
o 90 454 000 Kč, včetně konsolidačních položek. Město bude v roce 2021 splácet  
2 úvěry v celkové výši 105 000 000 Kč (jedním se financuje snížení energetické 
náročnosti obytných domů v majetku města Havířova, u druhého se jedná  
o přeúvěrování dříve přijatých úvěrů města). Splácení úvěru 200 milionů korun  
na financování rekonstrukce a výměnu výtahů v městských bytech bude probíhat  
od počátku roku 2022 do srpna 2027. [15 prosinec] 

10TUsnesení ZMH dostupná na: 
10Thttps://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-hlas-
pril_1.pdf 
 
 

https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-hlas-prilohy-15zmh.pdf
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-hlas-prilohy-15zmh.pdf
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-hlas-pril_1.pdf
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-hlas-pril_1.pdf
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6. Rejstřík 
6.1 Leden 
10T1. 1.10T Novoroční ohňostroj 
10T1. 1.10T První děti roku 2020 narozené v 1 0TNsP10T Havířov  
10T1. 1.10T Nové čekárny na zastávkách 10TMHD10T 
10T4. 1.10T Florbalisté 10TTJ10T Slovan Havířov hostili Bulldogs Brno 
10T6. 1.10T Otevření rekonstruované tělocvičny 10TZŠ10T M. Kudeříkové 
10T6. 1.10T Zhotovitel pro rekonstrukci přednádražního prostoru 
10T7. 1.10T Úklid vánočních stromů ve městě 
10T7. 1.10T Předporodní kurzy 
10T8. 1.10T Výstava Klubu genealogie a heraldiky při 10TMKS10T 
10T9. 1.10T Výstava Elišky Dordové v Galerii Maryčka 
10T10. 1.10T Novoroční turnaj ve stolním tenise v 10TCSVČ10T sv. Jana Boska 
10T11. 1.10T Basketbalová extraliga juniorek U19  
10T12. 1.10T Vítání občánků 
10T13. 1.10T Rada města Havířova (34.) 
10T13. 1.10T 1 0TMRA10T spustila výměnu výtahů 
10T13. 1.10T Beseda členů 10TKPHMO,10T pobočky Havířov, s ředitelem 10TSSmH10T 
10T14. 1.10T Znovuotevření Armádního klubíku 
10T15. 1.10T Tříkrálová sbírka v Havířově 
10T15. 1.10T Novoroční koncert v nemocnici 
10T16. 1.10T Novoroční koncert v 10TKD1 0T Leoše Janáčka 
10T16. 1.10T Výstava prací žáků 10TZUŠ10T L. Janáčka v Galerii Centrum 
10T17. 1.10T Vernisáž výstavy Estranged v Městské knihovně Havířov  
10T19. 1.10T Orientační závod „Slezská zimní liga“ 
10T19. 1.10T Florbalový zápas Florbal Exelsior Havířov proti Štírům České Budějovice 
10T21. 1.10T Beat Saber turnaj v 10TCSVČ10T sv. Jana Boska 
10T21. 1.10T Šité šperky v K-Klubu Městské knihovny Havířov 
10T22. 1.10T Nový automobil pro Senior dopravu 
10T22. 1.10T Křest brožury Diář kronikářky města 2018 
10T23. 1.10T Setkání primátora města se studenty Hotelové školy a Obchodní akademie Havířov 
10T23. 1.10T Hokejisté 10TMSK10T vyhráli Olympiádu dětí a mládeže v Karlových Varech 
10T24. 1.10T Boj města proti zákazu odbočení na Šumbark pokračuje 
10T24. 1.10T Výtěžek z prodeje v Lidlu putoval do 10TMŠ10T Okružní 
10T25. 1.10T Sto let paní Boženy K.  
10T26. 1.10T Vítání občánků 
10T27. 1.10T Rada města Havířova (35.) 
10T27. 1.10T Zastupitelstvo města Havířova (11.) 
10T27. 1.10T Hokejové utkání AZ Havířov s pražskou Slavií 
10T28. 1.10T Ocenění dárců krve 
10T29. 1.10T Listování v Jazz clubu 
10T31. 1.10T Havířovské heligonky v 1 0TMGC10T Lučina 

6.2 Únor 
10T3. 2.10T Nejlepší policisté roku 2019 
10T3. 2.10T Nová parkovací místa na Balzacově ulici 
10T4. 2.10T Výstava „Světlo za rohem“ v 10TKD1 0T Leoše Janáčka 
10T5. 2.10T Začala rekonstrukce přednádražního prostoru 
10T5. 2.10T Setkání se studenty v rámci projektu AIESEC 
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10T5. 2.10T Výstava Věry Kollegové v Galerii Radost 
10T6. 2.10T „Riflová“ výstava v 10TMGC10T Lučina 
10T6. 2.10T Výstava havířovských autorek v Galerii Maryčka 
10T6. 2.10T Bruslení s A týmem 
10T7. 2.10T Bruslení dětí z 10TMŠ10T K. Čapka 
10T9. 2.10T Vítání občánků 
10T9. 2.10T Celostátní bodovací turnaj ve stolní tenise 
10T10. 2.10T Rada města Havířova (36.) 
10T10. 2.10T Ocenění strážníků 10TMP10T Havířov 
10T10. 2.10T Otevření 10TMŠ10T Moravská po komplexní rekonstrukci 
10T10. 2.10T Virtuální univerzita III. věku 
10T10. 2.10T Výstava Fotoklubu Orlová 
10T11. 2.10T Práce dětí školních družin v 10TMGC1 0T Lučina 
10T11. 2.10T Vernisáž výstavy fotografky Irmy Kaňové 
10T13. 2.10T Darování knih dětem z dětského domova 
10T14. 2.10T Svátek sv. Valentýna v Havířově 
10T15. 2.10T Společenský večer Klubu hornických důchodců Dolu Dukla 
10T15. 2.10T Národní týden manželství v 10TMGC10T Lučina 
10T16. 2.10T Havířovské basketbalistky v 48. kole 1. basketbalové ligy  
10T17. 2.10T Informační systém „10TMP10T Manager“  
10T18. 2.10T Moderovaná debata na 10TVŠ10T Prigo 
10T19. 2.10T Zápas 10TAZ10T Havířov proti Motoru České Budějovice 
10T20. 2.10T Dotace pro 1 0TNsP10T Havířov 
10T20. 2.10T Ples havířovských klubů seniorů 
10T20. 2.10T Projekt „Obálka do ledničky“ 
10T21. 2.10T Sanace dvou domů 10TMRA10T 
10T21. 2.10T Příměstské tábory v Havířově 
10T22. 2.10T Ostatki 2020 v 1 0TPZKO10T Havířov-Bludovice 
10T24. 2.10T Zastupitelstvo města Havířova (12.) 
10T25. 2.10T Cvičení hasičů a pracovníků 10TMmH10T 
10T25. 2.10T Přednáška o Novém Zélandu Josefa Hanibala 
10T26. 2.10T Zpívání v 10TCVA1 0T na Horymírově ulici 
10T26. 2.10T Vernisáž výstavy keramiky z 10TCVA1 0T na Horymírově ulici 
10T27. 2.10T Beseda s Bohdanou Pufferovou 
10T27. 2.10T „Sedni si!“ v Jazz clubu 
10T27. 2.10T Kniha Šikmý kostel 
10T28. 2.10T Nový osvětlený přechod pro chodce u 10TZŠ10T Žákovská 
10T28. 2.10T Závěr výstavy Pavla Hlavatého v 10TZŠ10T Frýdecká 
10T29. 2.10T Halová soutěž v požárním sportu pro děti a mládež 

6.3 Březen 
10T1. 3.10T Vítání občánků 
10T2. 3.10T Rada města Havířova (37.) 
10T2. 3.10T Nové malometrážní byty 10TMRA10T 
10T3. 3.10T Opatření proti šíření koronaviru na 10TMmH10T 
10T3. 3.10T Výstava „Československá grafika 20. a 21. století“ 
10T3. 3.10T Výstava fotografky Ludmily Závadové „Z naší přírody“ 
10T4. 3.10T Rekonstrukce zdravotního střediska v ulici J. Gagarina 
10T4. 3.10T Sedm malířek z Moravy v Galerii Radost 
10T4. 3.10T Komorní koncert v 10TKD10T Radost 



KRONIKA MĚSTA HAVÍŘOVA 2020 
 

29 
 

10T4. 3.10T Literární večer o Lionu Feuchtwangerovi v hudebním oddělení knihovny 
10T4. 3.10T Zápas play off havířovští florbalisté vyhráli 
10T6. 3.10T Zlikvidování U-rampy na Mánesově ulici 
10T7. 3.10T Ozoboti a virtuální realita v knihovně 
10T7. 3.10T Fotbálek v Jazz clubu 
10T7. 3.10T Poslední kolo hokejové Chance ligy v Havířově 
10T9. 3.10T Beseda 10TKPHMO10T, pobočka Havířov, v loutkovém sále 10TKD10T Petra Bezruče 
10T9. 3.10T Beseda Zuzany Pospíšilové v Městské knihovně Havířov 
10T10. 3.10T Ministerstvo zdravotnictví zakázalo konání veškerých akcí s účastí 100 osob a více 
10T11. 3.10T Koronavirus uzavřel školská zařízení v celé republice 
10T11. 3.10T Krajský soud rozhodl o křižovatce před velkým kruhovým objezdem  
10T12. 3.10T Nouzový stav a jednání krizového štábu města Havířova 
10T12. 3.10T Zrušené akce ve městě 
10T13. 3.10T Krizový štáb města Havířova 
10T14. 3.10T Uzavření obchodů z nařízení Vlády 10TČR10T 
10T14. 3.10T Online bohoslužby 
16. 3. Vláda rozhodla o zákazu volného pohybu osob 
16. 3. MmH byl pro veřejnost uzavřen 
16. 3. Dezinfekce ve společných prostorách městských bytových domů 
16. 3. Rada města Havířova (38.) opatření v MHD a o přerušení provozu dvou MŠ 
16. 3. Zákaz osob blízkých u porodů v NsP Havířov 
16. 3. Omezení provozu Finančního úřadu a Úřadu práce 
16. 3. Havířovské švadlenky 
17. 3. Odběrové místo vzorků koronaviru v NsP Havířov  
18. 3. TSH omezily svůj provoz 
19. 3. Povinnost nosit ochranné prostředky – roušky 
19. 3. Rada města Havířova (40.) a uzavření mateřských škol 
19. 3. Nová opatření pro cestování v MHD 
19. 3. Leták MmH 
20. 3. Nákupy pro seniory a osamělé osoby se zdravotním postižením 
20. 3. Uzavření mateřských škol 
20. 3. Obědy U Balona pro IZS zdarma 
23. 3. Rada města Havířova (39.) 
23. 3. MmH nedisponuje dostatečným množstvím roušek pro občany 
23. 3. Doručování důchodů seniorům 
23. 3. Fotografie ze současného života v NsP 
24. 3. Nákaza koronavirem si vyžádala 1. oběť v NsP Havířov 
24. 3. Prodloužení omezení volného pohybu na území ČR 
24. 3. Psychologická podpora od armádních psychologů 
25. 3. Není nutno se Zdeňkem Svěrákem 
27. 3. Nové přístroje od soukromého dárce pro NsP Havířov 
28. 3. Den učitelů 
30. 3. Prodloužení zákazu volného pohybu obyvatel 
30. 3. Švadlenky z MmH a příspěvkových organizací 

6.4 Duben 
1. 4. Podání daňového přiznání  
1. 4. Ošetřovné pro OSVČ 
1. 4. Navržené projekty pro participativní rozpočet 2020 
1. 4. Sdílená kola po zimě  
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1. 4. Pacient nakažený koronavirem na oddělení interny 
2. 4. Prázdné město v čase boje proti šíření koronavirové infekce 
2. 4. Dezinfekce vybraných míst ve městě 
3. 4. Manuál Ministerstva zdravotnictví ČR 
6. 4. Zápisy do základních škol 
6. 4. Zemřela Eva Radová 
6. 4. Rada města Havířova (41.) 
6. 4. Dohoda města s ŘSD 
6. 4. Správci bytových domů přistoupili k jejich dezinfekci 
6. 4. Pozitivní test na koronavirus v ubytovně AS 
7. 4. Prodloužení nouzového stavu 
7. 4. Mimořádné vydání RL duben 2020 
7. 4. Rekonstrukce přednádraží pokračuje 
8. 4. Posunutí termínů poplatků za psy a odpad 
9. 4. Rouškomat v zadním traktu MmH 
9. 4. První otevřená sportoviště v nouzovém stavu 
9. 4. Patrik Rimmel končí u AZ Havířov 
12. 4. Urbi et Orbi, poselství papeže Františka 
12. 4. Projev prezidenta ČR 
12. 4. Velikonoce 2020 
14. 4. Nebude hromadné očkování psů 
14. 4. Pozdrav pedagogů CSVČ sv. Jana Boska 
14. 4. Půjčovna elektrokol 
15. 4. Havířov v soutěži „Zlatý lajk 2020“ 
16. 4. Tátové opět mohou k porodu 
17. 4. Komunikace seniorů ze střediska Luna Domova seniorů 
18. 4. Otevírají se další venkovní sportoviště 
20. 4. Otevírají se další provozovny  
20. 4. Sňatečné obřady 
20. 4. Rada města Havířova (42.) 
22. 4. Farmářské a rukodělné trhy 
22. 4. Online zábava z MŠ Čs. Armády 
24. 4. Rada města Havířova (43.) 
25. 4. Odbavení cestujících v příměstské dopravě 
27. 4. Zastupitelstvo města Havířova (13.) 
27. 4. Rekonstrukce zdravotních středisek MRA 
28. 4. Jarní úklid veřejných prostranství ve městě 
29. 4. Odbavení cestujících v MHD 
30. 4. Pietní akt u kostela sv. Anny k 75. výročí Ostravsko-opavské operace 

6.5 Květen 
1. 5. Havířov kvete 
2. 5. Plošné testy také v Havířově 
4. 5. Změny v zajišťování nákupu pro seniory a osoby v nařízené karanténě 
4. 5. Začaly zápisy do mateřských škol 
4. 5. Znovuotevření Městské knihovny Havířov 
7. 5. Připomínka 75. výročí ukončení 2. světové války 
7. 5. Maršál Koněv na budově Paradoxu 
11. 5. Rada města Havířova (44.) 
11. 5. Další uvolnění opatření k zabránění šíření koronaviru 
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12. 5. Památník životické tragédie 
15. 5. Návštěva v nízkoprahovém klubu Bumerang 
18. 5. Požár v Havířově-Šumbarku 
18. 5. Ukončení nouzového stavu v zemi 
18. 5. Rada města Havířova (45.) 
18. 5. Plošné testování na Dole Darkov 
19. 5. Město ožívá 
21. 5. Zahájení rekonstrukce šaten v NsP 
21. 5. Rada města Havířova (46. mimořádná) 
21. 5. Výstavba chodníku na ulici Petřvaldské v Havířově-Šumbarku 
21. 5. Čištění domů MRA v Mánesově ulici 
23. 5. Dezinfekce ZŠ Gen. Svobody 
25. 5. Restrikce na Karvinsku zůstávají v platnosti 
25. 5. Rada města Havířova (47. mimořádná) 
25. 5. Kontrola havířovských soch 
26. 5. Začala sezóna v Kotulově dřevěnce 
27. 5. Z Residoma Heimstaden Czech 
30. 5. Kurz plavčíků  
31. 5. Příprava na porod v NsP Havířov 

6.6 Červen 
1. 6. Výstavba signalizace pod Merkurem 
1. 6. Pumptrackové hřiště v Havířově-Podlesí 
1. 6. Kontejnery na kovové obaly 
1. 6. Červnová výstava v Galerii Radost 
1. 6. Atletické závody „Spolu na startu“ 
1. 6. Indiáni Havířov proti Baníku Ostrava 
2. 6. Výstava ve Výstavní síni Viléma Wünsche 
3. 6. Katalog sociálních služeb 
3. 6. Blokové čištění komunikací a parkovišť 
4. 6. Výstava v Galerii Maryčka 
8. 6. Rada města Havířova (48.) 
8. 6. Mléčná vitrína pro maminky v NsP 
9. 6. Brožura „Kam s odpady v Havířově“ 
9. 6. Školení pro zájemce o dobrovolnictví 
11. 6. Opravený chodník v Havířově-Prostřední Suché 
13. 6. Koncert Olympic Revival 
15. 6. Otevření rekonstruovaného koupaliště Jindřich 
15. 6. Změna organizace dopravy v přednádražním prostoru 
16. 6. Výstava prací žáků ZUŠ B. Martinů v OC Elan 
17. 6. Čištění havířovských fontán 
20. 6. Nová nařízení hygieniků na Karvinsku 
22. 6. Rada města Havířova (49.) 
22. 6. Zastupitelstvo města Havířova (14.) 
23. 6. Společnost CEVYKO blíže výstavbě centra zpracování odpadů 
23. 6. LightBike dětský běh  
28. 6. Poslední mše s otcem Marcelem 
28. 6. Závod v poslušnosti na cvičišti v Havířově 
29. 6. Ocenění pedagogů v MSK 
30. 6. Skončil školní rok 2019/2020 



KRONIKA MĚSTA HAVÍŘOVA 2020 
 

32 
 

6.7 Červenec 
1. 7. Nová odbavovací budova na havířovském vlakovém nádraží 
1. 7. Oprava školských zařízení a dětských hřišť 
1. 7. Preventivní akce MP Havířov „Bezpečné pískoviště“ 
2. 7. Ministr zdravotnictví v kraji a uzavření dolů 
3. 7. Scénické čtení v Městské knihovně Havířov 
4. 7. Dětský festival 
7. 7. Nová linka Ministerstva zdravotnictví 
7. 7. Uctění památky horníků z Dolu Dukla 
7. 7. Nové webové stránky Městské knihovny Havířov 
7. 7. Dívka roku 2020 
13. 7. Rada města Havířova (50.) 
13. 7. Muzikohraní pro děti v hudebním oddělení knihovny 
14. 7. Nová opatření KHS proti šíření koronaviru na Karvinsku 
14. 7. Zničení MŠ ČSA 
15. 7. Vítězné projekty participativního rozpočtu 
17. 7. Zpřísněná opatření KHS proti šíření koronaviru 
17. 7. Rekonstrukce původní nádražní budovy 
17. 7. Sběr tuků a olejů do speciálních popelnic 
19. 7. Dítě na koloběžce vjelo do jízdní dráhy škodovce 
20. 7. Koronavirus v Domově seniorů  
20. 7. Titul „Ekoškola“ pro ZŠ Zelená 
26. 7. Pohádky v parku za KD Radost 
26. 7. Promenádní koncerty v parku za KD Radost 
27. 7. Nová plošná opatření proti koronaviru 
29. 7. Výměna veřejného osvětlení v Havířově-Šumbarku 
30. 7. Schránky na poštu pro zastupitele města 
30. 7. Sanace obytných domů MRA 
30. 7. Hokusy pokusy i čtení v dětském oddělení knihovny na ulici Svornosti 
31. 7. Příměstské tábory v Havířově 

6.8 Srpen 
1. 8. Pietní akt v Havířově-Životicích 
2. 8. Atletické Mistrovství Moravy a Slezska v Olomouci 
5. 8. Plošné opravy vozovek 
5. 8. Skokanská exhibice na havířovském koupališti 
7. 8. Nová opatření KHS MSK 
7. 8. Na koupališti Jindřich byl zahájen etapový triatlonový závod 
10. 8. Budování nového hřiště v parku za KD Leoše Janáčka 
12. 8. Pokračuje rekonstrukce přednádraží 
12. 8. Turnaj „Satellite 2020“ ve stolním tenise v nové sportovní hale na Opletalově ulici 
13. 8. V Domově seniorů byly obnoveny návštěvy 
13. 8. V pořadu „Dobré ráno“ ČT 2 představili manželé Mikolášovi chov psů 
14. 8. Havířovské farmářské trhy na náměstí Republiky 
14. 8. Vernisáž výstavy v OC Elan „Až se uzdravím…“ 
14. 8. Letní klavír v OC Elan 
17. 8. Rada města Havířova (51.) 
17. 8. Čokoládová tretra 
18. 8. Předání elektromobilů zástupcům města Havířova 
18. 8. Plošná oprava vozovek ve městě, oprava ulice Moskevské 
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21. 8. Finanční dar Nadačního fondu Teplo na dlani pro NsP Havířov 
23. 8. Bartolomějská slavnost v Havířově-Bludovicích 
23. 8. Poslední pohádka v parku za KD Radost 
23. 8. Poslední promenádní koncert v parku za KD Radost 
24. 8. Vlastivědná vycházka s MGC Lučina 
26. 8. Výlet seniorů do Beskyd 
27. 8. Náměstkyně primátora v pobytovém táboře houslového souboru ZUŠ L. Janáčka.  
27. 8. SWAP – výměna oblečení v Káčku 
28. 8. Otevření MŠ Moravská po rekonstrukci 
28. 8. Skončily letní příměstské tábory 
31. 8. Rada města Havířova (52.) 
31. 8. Vali Angel Dívkou roku 2020 
31. 8. Tisková konference AZ Heimstaden Havířov 

6.9 Září 
1. 9. Začal školní rok 2020/2021 
1. 9. SŠ Sýkorova v Havířově-Šumbarku oslavila sedmdesátiny 
1. 9. Medaile pro Městskou knihovnu Havířov 
1. 9. Výstava „Krásná jako kvítka…“ 
1. 9. Výstava Josefa Pintéra 
1. 9. Výstava v MGC Lučina 
1. 9. Nábor členů v kulturních, společenských a sportovních organizacích 
1. 9. AZ Havířov hostil Vítkovice  
2. 9. Výstava „Prolínání“ Michala Fábryho v Galerii Radost 
2. 9. Výstava „Melodie barev“ Markéty Evjakové v hudebním oddělení knihovny 
3. 9. Výstava skupiny KVAŠ v Galerii Maryčka  
5. 9. „Na kole pro radost“ 
5. 9. Den otevřených dveří na lezecké stěně 
6. 9. Exhibiční utkání ve fotbale 
6. 9. Hledáme budoucí olympioniky ve stolním tenise 
7. 9. Rada města Havířova (53.) 
7. 9. Samosběr jablek v Sadech Životice 
7. 9. Výstava Fotoklubu Havířov v Městské knihovně Havířov 
7. 9. Sportovec MSK za rok 2019 
8. 9. Den otevřených dveří ve SVČ Asterix 
8. 9. Policisté zabránili vypálení policejní služebny 
8. 9. Výroba Shamballa náramků v K-Klubu Městské knihovny Havířov 
9. 9. Rada města Havířova (54.) 
9. 9. Rekonstrukce venkovních prostor MRA na Družstevnické ulici 
10. 9. Veletrh sociálních služeb na náměstí Republiky 
11. 9. Ocenění trenérů mládeže MFK Havířov 
13. 9. Czech boccia tour opět v Havířově 
14. 9. Beseda KPHMO, pobočky Havířov  
14. 9. Kurz pedagogických kompetencí učícího knihovníka v Městské knihovně Havířov 
14. 9. Malý muzikant v Mama centru 
14. 9. Otevření Národního tréninkového centra stolního tenisu 
15. 9. Přednáška Jiřího Kaláta o Gruzii 
16. 9. Děti z MŠ Puškinova ve včelím areálu Zámecký dvůr 
16. 9. Výroční členská schůze Klubu důchodců Dolu Dukla 
18. 9. Branný závod u příležitosti 75. výročí ukončení 2. světové války 
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20. 9. Vítání občánků 
20. 9. Seniorátní evangelický den 2020 
20. 9. Taneční soutěž „O pohár města Havířov“ 
20. 9. Basketbalistky Havířova zahájily ligu výhrami 
21. 9. Rada města Havířova (55.) 
21. 9. Zastupitelstvo města Havířova (15.) 
21. 9. Otevření rekonstruované pobočky Městské knihovny Havířov na ulici Gen. Svobody 
22. 9. Den bez aut (cestování MHD zdarma) 
22. 9. Otevření nové světelné křížovky u Merkuru 
22. 9. Krajská rada seniorů MSK 
23. 9. Nové šatny pro zaměstnance v NsP Havířov 
23. 9. Předání výtěžku utkání SIGI teamu v Santé a v Dětském domově Sluníčko 
23. 9. Vernisáž výstavy obrazů v hudebním oddělení Městské knihovny Havířov 
24. 9. Procházka pro dobrou věc 
25. 9. Moravskoslezská sestra 2020 
26. 9. Velké finále Líheň 2020 
26. 9. Florbalové derby TJ Slovan × Florbal Torpedo Havířov 

6.10 Říjen  
1. 10. Scénické čtení v Dětském domově Sluníčko 
3. 10. Skončily volby do krajských zastupitelstev 
3. 10. Pohárová soutěž hasičů 
4. 10. Vítání občánků  
4. 10. Odchod pastora Volného  
5. 10. Vyhlášení nouzového stavu v ČR 
5. 10. Rada města Havířova (56.) 
5. 10. Bezpečnostní rada města Havířova 
5. 10. Komorní koncert v evangelickém kostele v Havířově-Bludovicích 
7. 10. Rozloučení s panem Přemyslem Rutou 
9. 10. Zpřísněná opatření proti koronaviru 
9. 10. Nové termovize MP Havířov 
9. 10. Dopadení pachatele policejním psem Yanim 
9. 10. Ocenění jablko ze Sadů Životice 
10. 10. Začalo stěhování pomníků z areálu bývalého Dolu Dukla na havířovský hřbitov 
10. 10. Vernisáž výstavy k 55. výročí havířovské atletiky 
11. 10. Mistrovství republiky dorostu 2020 ve stolním tenise 
12. 10. Omezení úředních hodin MmH 
12. 10. Nový semestr Virtuální univerzity III. věku v Městské knihovně Havířov 
13. 10. Nová třída v MŠ Selská v Havířově-Bludovicích 
14. 10. Nová opatření vlády ke zlepšení epidemiologické situace 
14. 10. Osiřely školy a střediska volného času, omezeny jsou spoje MHD 
15. 10. Vyjádření primátora města v televizi Polar 
15. 10. Magistrát organizuje nákupy pro seniory a osoby se zdravotním postižením 
19. 10. Rada města Havířova (57.) 
20. 10. Speciální deratizace proti potkanům 
20. 10. Výstavba nové tenisové haly v Havířově-Životicích 
20. 10. Nová výstava v Památníku životické tragédie 
21. 10. MHD podle prázdninového jízdního řádu 
22. 10. Zpřísněná krizová opatření Vlády ČR proti šíření koronaviru 
23. 10. Sbírka potravinové pomoci 
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26. 10. Plošná oprava silnice z Havířova do Těrlicka 
26. 10. Parkování na ulicích Beethovenova a Fibichova 
27. 10. Pietní akt k výročí založení samostatného Československa 
27. 10. Pokračuje rekonstrukce vlakového nádraží 
27. 10. Výstava k výročí založení Havířova v OC Elan 
28. 10. Nová zpřísňující opatření Vlády ČR 
29. 10. Střed města Havířova 
30. 10. Nové školní hřiště u ZŠ 1. máje 

6.11 Listopad 
1. 11. Oprava serveru pro ovládání veřejného osvětlení 
2. 11. Uzavření ulice Výletní 
2. 11. Památka zesnulých na hřbitově v Havířově-Šumbarku 
3. 11. Ocenění havířovských pedagogů 
6. 11. Dětské hřiště za KD Leoše Janáčka 
9. 11. Rada města Havířova (58.) 
9. 11. Karanténní jednotky pro seniory 
11. 11. Pietní akt k 102. výročí ukončení 1. světové války 
14. 11. Vánoční stromy na havířovských náměstích 
17. 11. Památník obětí z Dolu Dukla na hřbitově v Havířově-Šumbarku 
18. 11. Nová vládní opatření proti šíření koronaviru 
18. 11. Návrat dětí 1. a 2. tříd do základních škol 
18. 11. Kadeřníků se dočkali pejsci 
18. 11. „Třídiči odpadů“ u popelnic dělají nepořádek  
21. 11. Hokejisté AZ Havířov znovu na ledě, přivezli z Jihlavy bod 
23. 11. Opatrná zmírnění stanovených restrikcí a prodloužení nouzového stavu 
23. 11. Úprava křižovatky silnice I/11, zamezení levého odbočení ze Šumbarku 
23. 11. Vážná dopravní nehoda na ulici Fryštátské 
26. 11. Odklízení vraků z ulic 
27. 11. Nové multifunkční hřiště v Havířově-Dolní Suché 
28. 11. Rozsvítil se vánoční strom 
28. 11. Evropský úspěch lezkyně Elišky Adamovské 
29. 11. První sníh v Havířově 
30. 11. Rada města Havířova (59.) 
30. 11. MHD jezdí v běžném režimu 
30. 11. Děti se vrátily do škol 

6.12 Prosinec  
1. 12. Krabice od bot plné dárků 
3. 12. PES klesl v České republice na 3. stupeň 
3. 12. Obrázky z výtvarné soutěže k narozeninám města 
4. 12. Havířov oslavil 65. výročí svého založení 
5. 12. Mikuláši s čerty v Havířově 
5. 12. TOP 12 vzpěračů a vzpěraček 
7. 12. Rada města Havířova (60.) 
7. 12. Ocenění pedagogové 
7. 12. Cena města Havířova 
8. 12. Magnetická rezonance v NsP Havířov 
8. 12. Hejtman MSK ocenil klienty Santé 
9. 12. Vláda znovu zpřísnila opatření proti koronaviru 
9. 12. Havířovský salón 2020/2021 a výstavy MKS v době nouzového stavu 
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10. 12. Vánoční jarmark na náměstí Republiky 
11. 12. Komplexní rekonstrukce MŠ Okružní 
11. 12. Vánoční nálada v OC Elan 
12. 12. Zemřel Mons. Adam Rucki 
13. 12. Nové názvy autobusových zastávek 
14. 12. Nová zpřísnění opatření proti koronaviru 
14. 12. Rada města Havířova (61.) 
14. 12. Zastupitelstvo města Havířova (16.) 
16. 12. Ocenění pro dobrovolné hasiče z Havířova-Životic 
17. 12. Nové hřiště v parku pod KD Leoše Janáčka 
17. 12. Nová mobilní ledová plocha u MSH Slavie 
18. 12. Vouchery od firmy Heimstaden pro sociální pracovníky 
22. 12. David Pastrňák vítěz ankety „Sportovec roku 2020“ 
27. 12. Znovu zpět v 5. stupni PES 
27. 12. V ČR se začíná očkovat proti Covidu-19 
27. 12. První maraton v Havířově 
31. 12. Poslední dopoledne roku 2020 ve městě 
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7. DĚNÍ VE MĚSTĚ V JEDNOTLIVÝCH MĚSÍCÍCH 
7.1 KRONIKA LEDEN 2020 

„Hledala jsem něco, co jsem nenacházela  
a místo toho jsem našla poklad mnohem větší,  

než v jaký jsem se odvážila doufat.“ [1]  
 

Úvod 
 Většina z nás vstoupila do roku 2020 s předsevzetími. Týkala se zpravidla 
hubnutí, cvičení, ukončení kouření a dalších nepěkných neřestí. V průběhu měsíce to bylo 
podobně jako v citátu opavské rodačky Joy Adamsonové, spisovatelky a ochránkyně 
zvířat. Přestali jsme se stresovat, když se výsledek nedostavoval a našli vytoužený klid  
a smíření se sebou samými.  
Havířov vstoupil do narozeninového roku 2020 za zvuků skladeb z filmů o nejslavnějším 
agentovi 007. Venku bylo jarní povětří, na nebi zářil ohňostroj, v porodnici havířovské 
nemocnice se narodily první děti letošního roku. Užili jsme si krásných novoročních 
koncertů a setkání. Pokřtili jsme kronikářskou brožuru, první dárek k pětašedesátinám 
našemu městu a Městské knihovně Havířov.  
Lednové zprávy o vyostření vztahů v arabském světě poté, co Američané zabili velitele 
iránských elitních jednotek Solejmáního, o následujícím sestřelení ukrajinského civilního 
letadla iránskou raketou a o šíření nebezpečného koronaviru z Číny byly zdrojem 
nepříjemného napětí a hysterie ve světě.  

Naštěstí dostávalo se nám i zpráv příjemných a řekněme, 
normálních. Po rekonstrukci za více než 1 miliardu korun byla 
velkolepým koncertem otevřená Státní opera v Praze, 
novorenesanční 132 let stará budova. Opravena, odhlučněna  
a vybavena novými technologiemi stala se rázem nejmodernější 
scénou v Evropě. Česká Brigitte Bardot, jak se přezdívalo Janě 
Brejchové v dobách její největší slávy, kdy točila i 6 filmů ročně, 
oslavila osmdesátku.  
Ze smutného soudku byly zprávy o skonu scénáristy 
Formanových filmů „Lásky jedné plavovlásky“ a „Hoří, má 
panenko!“ Ivana Passera. Zcela náhle opustil tento svět předseda 
Senátu Parlamentu České republiky Jaroslav Kubera, známý 
rovněž veřejnou obhajobou kouření. 

Nedaleko řeky Lučiny v pondělí 13. ledna 2020. 
 
 

Leden v časovém sledu 

Středa 1. ledna 2020 
 Novoroční ohňostroj se rozzářil 15 minut po silvestrovské půlnoci v centru 
města. Ohněstrůjci ho odpalovali z Centrálního parku. A protože na jaře měl být uveden  
do kin již 25. film ze série o Jamesi Bondovi, agentu 007, doprovázely ho melodie právě 
z těchto kultovních snímků.  
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Kráse městského ohňostroje chvílemi (směle) konkurovaly četné amatérské světelné 
produkce. 
(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze, Příloze č. 5 Kroniky 
města Havířova) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Hned po půlnoci to v ulicích města začalo bouchat a zářit. Středa 1. ledna 2020.   
 

V porodnici havířovské nemocnice spatřila světlo světa 9 minut po půlnoci 
první holčička v MSK. Mamince Terézii se narodila jako prvorozená Michaela Babicová, 
vážila 2 790 g a měřila 48 cm.  
První občánek města Havířova roku 2020 se narodil paní Marcele Domesové. Malého 
Daniela (3 570 g a 50 cm) doma čekal 3letý bratříček.  
Primátor města Havířova navštívil a obdaroval ve čtvrtek 2. ledna 2019 všechny děti, 
které se narodily v prvním dni roku 2020 (třetím byl opět chlapeček Michael). S dárky  
za prvním miminkem MSK, holčičkou 
Michalkou, přijel v pátek 3. ledna 2020 
také hejtman MSK Ivo Vondrák.  
 
 
 
 
 
První občánek města Havířova roku 
2020 Daniel Domes.  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
První holčička MSK narozená 

v havířovské porodnici 1. ledna 2020, devět minut po půlnoci, Michaela Babicová.  
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S počátkem roku se objevily na některých havířovských zastávkách MHD 
nové zastřešené čekárny. 

(Další fotografie dostupné ve Fotopříloze, Příloze  
č. 5 Kroniky města Havířova) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Nová zastřešená zastávka Havířov-Město, škola Mánesova. Středa 1. ledna 2020.   
 

Sobota 4. ledna 2020 
 V 19. kole 1. florbalové ligy se na domácí půdě MSH Slavie utkala TJ Slovan 
Havířov s Bulldogs Brno. V první třetině zápasu nefungovala časomíra, čas byl měřen  
na stopkách. Ve 3 minutě a 12 sekundě otevřeli skóre hosté. Soupeř havířovských vynikal 
rychlými protiútoky. Brankář buldoků se zdál být neprůstřelný. První vyloučený domácí 
hráč usedl na trestnou lavici za hrubost  
ve 49. minutě.  TJ Slovan Havířov prohrála 
zápas s Bulldogs Brno 4:7. Nejlepším 
domácím hráčem byl vyhlášen Michal 
Kozelský (77).   
(Další fotografie dostupné ve Fotopříloze, 
Příloze č. 5 Kroniky města Havířova) 
 
 
Hráči TJ Slovan Havířov při rituálu před zápasem v sobotu 4. ledna 2020.  
 

Pondělí 6. ledna 2020 
 Po komplexní rekonstrukci byla slavnostně uvedena do provozu tělocvična 
ZŠ M. Kudeříkové.  Prvotním impulsem k uzavření a rekonstrukci byla přetížená střecha, 
která ohrožovala přítomné v tělocvičně. Stará střecha byla nahrazená novou zateplenou 
střešní vazníkovou dřevěnou konstrukcí. Byla položena nová sportovní polyuretanová 
podlaha a zateplena fasáda budovy. Instalovány byly nové koše na basketbal, žebřiny, 
hrazdy a šplhací tyče. Nechybělo ani nové doskočiště s bílým pískem.  „Cením si toho, že 
vedení města pojalo rekonstrukci tělocvičny v naší škole jako jednu z prioritních investičních 
akcí.  Tělocvična byla před rekonstrukcí v podstatě v původním stavu z roku 1965. Během let 
provozu došlo pouze dvakrát k výměně povrchu. Tato nová podlaha umožňuje vyšší 
skluznost, a proto je také bezpečnější a klesá riziko úrazu,“ uvedl ředitel základní školy Jiří 
Brabec a doplnil: „Díky celkové revitalizaci pavilonu a také výměně oken, zateplení, způsobu 
vytápění a novému osvětlení, dojde také k výrazné úspoře prostředků vynaložených  
na spotřebované energie“. Rekonstrukce začala v červenci 2019. Stála město 26,4 milionů 
korun (včetně DPH). [3] 
Slavnostního dopoledne se zúčastnili zástupci vedení města v čele s primátorem Josefem 
Bělicou, podívat se přišla také Šárka Kašpárková, atletka, trojskokanka, basketbalistka, 
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bronzová medailistka z OH v Atlantě v roce 1996 a mistryně světa z roku 1997 
v trojskoku. Právě v této tělocvičně zahájila úspěšnou sportovní kariéru.  

(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze, Příloze č. 5 Kroniky 
města Havířova) 
 
 
 
 
 
 
 

V pondělí 6. ledna 2020 byl zahájen provoz v rekonstruované tělocvičně  
ZŠ M. Kudeříkové.  
 
 Na MmH, v místnosti, kde zasedá Rada města Havířova, podepsali zástupci 
vedení města smlouvu se zhotovitelem rekonstrukce přednádražního prostoru.  
Do soutěže se přihlásilo 7 zájemců, vítězně z nich vyšla brněnská firma OHL ŽS, a. s.  
Na realizaci stavby bude mít přesně 1 rok od předání stavby.  
Cena rekonstrukce přednádražního prostoru je stanovena na 111 314 283 korun s DPH.  
„Po zrušení prvního výběrového řízení na zhotovitele stavby přednádražního prostoru  
se nám v druhé soutěži podařilo dosáhnout toho, že vítězná firma bude schopna stavbu 
zrealizovat v mnohem kratším čase a také za nižší cenu, než jaká byla původně v plánu,“ 
uvedl náměstek pro investice a chytré město Bohuslav Niemiec. Před nádražím ČD 
vznikne moderní přestupní terminál spojující železniční, autobusovou, osobní  
a cyklistickou dopravu. Vznikne 134 nových parkovacích míst. Opraveny budou přilehlé 
chodníky a vybudovány přechody pro chodce.  Součástí nového prostoru budou kryté 
zastávky a příchozí koridory. Na samotnou realizaci rekonstrukce byla Havířovu 
schválena žádost o dotaci prostřednictvím ITI IROP. Výše celkové podpory může 

dosáhnout až na 90 % výdajů. 
„Můžeme dosáhnout na čerpání  
až 85 % z prostředků Evropské 
unie a 5 % ze státního rozpočtu, 
maximální výše podpory může být  
až 100 milionů korun,“ uvedl 
náměstek Niemiec. [4]. Lidé  
ve městě se už velmi těší, až toto 
nevlídné místo začne 
reprezentovat své město.   
(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze, Příloze č. 5 Kroniky 
města Havířova) 

Důležitý dokument podepisují představitelé OHL ŽS, a. s. a vedení města Havířova. 
Začne se opravovat přednádražní prostor. Pondělí 6. ledna 2020.  Foto archiv MmH, 
Petr Sznapka.  
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Úterý 7. ledna 2020 
 Po svátku Tří králů zmizely z havířovských náměstí ozdobené vánoční 
stromy i další světelná výzdoba v ulicích. Dřevo z městských stromů, které se dá využít 

jako palivové, bylo vráceno majitelům stromů, kteří je městu 
věnovali.  
Vánoční stromky z domácností odkládali občané  
vedle kontejnerových stanovišť. Až do konce února je sváželi 
pracovníci veřejně prospěšných prací.  Svezené stromky byly 
mechanicky rozdrceny a odvezeny na místní kompostárny. 
[5] 
 
 
 
 

Pracovníci TSH likvidují vánoční strom na náměstí Republiky.  
 
 Porodní asistentka Kateřina Konderlová z porodního oddělení NsP Havířov 
zahájila nové předporodní kurzy. Tradičně se konají v MSH Slavie, skládají se z 6 lekcí, 
přičemž v té poslední je budoucím maminkám umožněna prohlídka porodního sálu, 
porodního a novorozeneckého oddělení. Součástí každé tříhodinové lekce je přednáška, 
hodina cvičení a plavání. [6] 
 

Středa 8. ledna 2020 
 V Galerii Radost otevřeli svoji první výstavu členové Klubu genealogie  
a heraldiky při MKS Havířov. Spolek založili studenti oboru Genealogie a heraldiky 
Virtuální univerzity III. věku v Městské knihovně Havířov v roce 2017, přednášky je totiž 
nesmírně zaujaly a rozhodli se pokračovat praktickou činností, zkoumáním rodokmenů 
svých rodin. Na panelech připomínají výlety do archivů. Vystavují plody své práce, 
rodokmeny doplněné fotografiemi, křestními, oddacími, domovskými či tovaryšskými 
listy. Klub navštěvuje v KD Leoše Janáčka každý poslední pátek v měsíci 16 členů, pracují 
pod vedením Zdeňka Čadana.  
K aktivnímu havířovskému klubu se přidala s putovní výstavou „Putování za předky“ 
(putuje již 19 let po vlastech českých i moravských, od Chebu po Český Těšín) Česká 
genealogická a historická společnost v Praze, která vloni oslavila 50 let svého trvání. Paní 
Helena Voldánová, přední česká genealožka, přiblížila, že putovní výstavu tvoří 30 panelů, 
jeden se vždy věnuje oblasti, ve které se právě vystavuje. Z našeho kraje byly vystaveny 
rodové znaky starých šlechtických rodů. Výstava rodokmenů historických osobností je 
velmi inspirativní, ukazuje i těm, kteří doposud s touto pomocnou historickou vědou 
nepřišli prakticky do styku, jak se do toho pustit, jaké používat prameny (dnes je na území 
státu velká většina dokumentů potřebných k vytvoření rodokmenu digitalizována  
a dostupná na internetu). Přináší ukázky zápisů, písma, připomíná význam hřbitovů  
pro genealogická bádání. Hosté si mohli prohlédnout i několik čísel „Genealogických  
a heraldických listů“, které vydává Česká genealogická a heraldická společnost.  
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Na vernisáži zahráli žáci ZUŠ B. Martinů Klaudie M. (příčná flétna) a Samuel M. (saxofon).  
Pozvání na vernisáž přijala také náměstkyně 
primátora pro školství a kulturu Jana Feberová. 
Lidé si vystavené exponáty prohlíželi s velkým 
zájmem, mnozí přivedli i děti, aby jim ukázali 
historii svých rodin. (Příloha D/1/1 Česká 
genealogická a heraldická společnosti v Praze, 
informační skládaný leták) 
 
 
(Další fotografie dostupné ve Fotopříloze, Příloze 
č. 5 Kroniky města Havířova) 
 

Čtvrtek 9. ledna 2020 
 Havířovská autorka Eliška Dordová otevřela vernisáží svoji novou výstavu 
v Galerii Maryčka.  Vystavena byla rovněž dílka autorčiných dětí a její sestry Kateřiny 
Rusnokové. Eliška Dordová před lety vystavovala v Galerii Maryčka díla inspirovaná 
českým výtvarníkem Karlem Malichem. Zpráva o jeho skonu loni v říjnu ji inspirovala 
k rozloučení se sérií prací, které vzdávají hold jeho tvorbě. Práce byly vystaveny v galerii 
v centru Edinburku ve Skotsku a setkaly se s příznivým ohlasem umělecké i laické 
veřejnosti.  
Ve vystavených minimalistických obrazech klade důraz na pohled do vlastního nitra. 
Výstava byla veřejnosti přístupná do 31. ledna 2020. (Příloha D/1/2 Pozvánka na výstavu 
Eliška Dordová Zevně) 
 

Pátek 10. ledna 2020 
 V tělocvičně CSVČ sv. Jana Boska v Havířově-Šumbarku v Lomené ulici 
připravili Novoroční turnaj ve stolním tenisu. Zúčastnili se ho chlapci a jedna dívka, kteří 
navštěvují pravidelně tréninky v obou šumbarských střediscích Dona Boska (Maják  
a Lomená), které vede Pavel Honěk.  

Účastníci turnaje byli  
po 6 rozděleni do 3 skupin, kde 
bojovali každý s každým. Z každé 
skupiny postoupili první dva 
vítězové a dva hráči, kteří se 
umístili třetí (s větším počtem 
bodů). Osmička postupujících 
bojovala o vítězství tradičním 
vyřazovacím způsobem. Hrálo se 
na 4 stolech. Vítězové byli 
dekorováni medailemi a získali 
drobné věcné ceny od sponzorů.  

Celkové vítězství si odnesl Ondra B., následovali ho Adam P. a Elemir K. (všichni dochází 
na pobočku Maják). Z pobočky Lomená byli oceněni David S., Jirka N. a Dominik Š. 
(Další fotografie dostupné ve Fotopříloze, Příloze č. 5 Kroniky města Havířova) 
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Sobota 11. ledna 2020 
 Extraligový zápas odehrály ve SH na Žákovské havířovské basketbalistky, 
juniorky U19, s týmem Studánky Pardubice. Havířovský tým  
na 9. místě tabulky si poradil ve svižném zápase s dívkami  
na postu sedmém. Diváci ocenili 
rychlé protiútoky, obranu, 
povzdechy se ozvaly, když míč jen 
tak zatančil na koši a nepropadl. 
Havířovské svěřenkyně trenérky 
Ivety Raszkové vyhrály 85:68. 
(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze, Příloze č. 5 Kroniky 
města Havířova) 
 
Havířovské basketbalistky juniorky bojovaly s týmem Studánky Pardubice. Zvítězily 
85:68.  
 

Neděle 12. ledna 2020 
 Pracovnice odboru školství a kultury MmH připravily letos první vítání 
občánků. Uskutečnilo se tradičně v obřadní síni Zámku. Slavnostním projevem byla 

pověřena radní Alena Olšoková. Hezké 
pásmo básniček a písniček si připravily 
dívky ze ZŠ 1. máje. Když rodiče 16 dětí 
podepisovali pamětní listy, staraly se  
o jejich ratolesti studentky Střední 
zdravotnické školy v Karviné. V průběhu 
4 obřadů zahráli klavíristka Regina 
Bednaříková a houslista Pavel Urban.  
 
(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze, Příloze č. 2 Kroniky města 
Havířova) 

Vítání občánků v obřadní síni Zámku v neděli 12. ledna 2020.  
  

Pondělí 13. ledna 2020 
 Zahájení výměny výtahů v bytovém domě MRA na ulici Kubelíkova  
se zúčastnili primátor města Havířova Josef Bělica, náměstkyně primátora pro školství  
a kulturu Jana Feberová, oba jednatelé společnosti MRA Róbert Masarovič a Jiří Lankočí. 
V domě na ulici Kubelíkova 10 byly již od prosince prováděny přípravné práce, byla 
opláštěná výtahová šachta. Jedná se o první ze 139 výtahů, které je nutno opravit 
v horizontu 2 až 3 let, vzhledem k tomu, že jsou zastaralé, malé a nevyhovují moderním 
požadavkům techniky a bezpečnosti.  
Prvních 5 výtahů se začalo opravovat v bytových domech K. V. Raise (8, 10, 12 a 14) 
v Havířově-Městě a v ulici Kubelíkova 10 v Havířově-Podlesí. Na rekonstrukci dalších  
45 výtahů je již připravena projektová dokumentace a bude vyhlášeno výběrové řízení  
na dodavatele.  
Výtah ve vchodu na ulici Kubelíkova 10 byl odstaven 14. ledna 2020. Během výměny 
výtahu se dům stal součástí stavby. Omezení pohodlí obyvatel domu nebylo zapříčiněno 
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pouze tím, že výtah není v provozu, ale také stavebními pracemi, bouráním, vrtáním  
a dalším hlukem. U všech staveb byl zajištěn technický dozor MRA. „Samotná doba výměny 
výtahu bude trvat od čtyř do šesti týdnů – jedná se o dobu, kdy bude výtah mimo provoz. 
Použití nových technologií a vyspělých metod výroby přinese podstatné zvýšení komfortu, 
snížení hlučnosti, nové výtahy budou rychlejší a technologicky budou odpovídat současným 
normám,“ přiblížil technický ředitel dodavatelské firmy LIFT SERVIS WORK Petr 
Chvastek. Výtah v ulici Kubelíkova č. p. 10 bude větší zhruba o 45 centimetrů, vejde se  
do něj například kočárek. Nosnost se zvýší z dosavadních 250 kg na 400 kg.  Také rychlost 
bude vyšší, z nynější 0,7 m/s to bude 1 m/s. 
Výtahy po dlouhých letech provozu podléhají opotřebení, dochází k jejich pomalejšímu 
rozjezdu, i k tvrdšímu zastavení v cílové stanici. 
Město rozhodlo, že technický stav  
139 výtahů (z celkového počtu 190) ze 70. let 
minulého století je nevyhovující a je nutno je 
vyměnit. „Chceme, aby výměna probíhala 
kontinuálně, a většinu výtahů plánujeme vyměnit  
do tří let. V dalších letech potom dojde k výměně 
zbývajících kusů. V horizontu plánovaných pěti let  
se investice města do výtahů vyšplhají na více  
než 180 milionů korun. Dále také vedení města počítá 
s tím, že do bytového fondu celkem investujeme  
až 500 milionů korun, které půjdou na další důležité 
opravy a rekonstrukce,“ uzavřel primátor města 
Josef Bělica. [7] 
(Další fotografie dostupné ve Fotopříloze,  
Příloze č. 5 Kroniky města Havířova)  
 
 
Na jednu z posledních jízd starým výtahem 
v domě na ulici Kubelíkova 10 se vydali 
náměstkyně primátora pro školství a kulturu Jana Feberová a jednatel MRA Jiří 
Lankočí, pondělí 13. ledna 2020.   
 
 Členové KPHMO, pobočky Havířov, se v letošním roce poprvé sešli na své 
schůzi spojené s pravidelnou besedou. Po projednání organizačních záležitostí 
(kupříkladu o přemístění památníku obětem tragédie na Dole Dukla v roce 1961  
ke kapličce na hřbitově v Havířově-Šumbarku, se kterým většina přítomných souhlasila, 
protože vlastník pozemku u bývalého dolu přemístění požaduje) přivítal předseda 
havířovské pobočky Eduard Heczko ředitele SSmH Milana Černého a odbornou sociální 
pracovnici Alenu Konečnou. Ředitel Černý v krátkosti připomenul trvání SSmH od roku 
1994 (původní počet pracovníků byl 28, dnes má organizace skoro 200 zaměstnanců). 
Dnes poskytují 14 registrovaných a 4 neregistrované služby. Paní Konečná přiblížila dnes 
poskytované pečovatelské služby, fungování denního stacionáře Domovinka, respitní 
péče a odlehčovací služby, možnosti domácí ošetřovatelské péče. Výborným a velmi 
oceňovaným počinem je poskytované odborné sociální poradenství pro všechny, kteří 
v domácnostech pečují o své blízké. Přednášku měli zástupci havířovských sociálních 
služeb výborně připravenu.  
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Dotazy přítomných se týkaly zejména objektu bývalé zvláštní školy a její demolice, 
budování nového domova seniorů, žádostí na přijetí do domova seniorů či domů 

s pečovatelskou službou. (Příloha 
D/1/3 Odborné sociální 
poradenství pro seniory 
informační leták; D/1/4 
Pečovatelská služba informační 
leták; D/1/5 Nabídka poskytované 
péče Denní stacionář informační 
leták; D/1/6 Nabídka poskytované 
péče Respitní péče informační 
leták) 
 
 
 

První letošní setkání členů KPHMO, pobočky Havířov, beseda s ředitelem SSmH 
v loutkovém sále KD Petra Bezruče v pondělí 13. ledna 2020.  
 

Úterý 14. ledna 2020 
 V prostorách Armády spásy v ulici J. Seiferta otevřeli znovu po několika 
letech Armádní klubík pro všechny, kdo nechtějí s dětmi sedět doma. Bez objednání 
mohou s dětmi do 6 let přijít do obnovené, nově vymalované herny. Cílem organizátorek 
Daniely Biškové a Nikoly Kubielové je vytvořit bezpečný prostor pro děti a jejich rodiče  
či prarodiče, kde budou moci pěstovat své 
vztahy, hrát si, popovídat, vypít kávu, čaj.  
Na aktivitách budou pracovat poté, co zjistí 
přání maminek. Otazníčky s dotazy 
směřujícími k požadovaným činnostech 
dostaly maminky či další doprovod na Dni 
otevřených dveří.  
Obchůdek, který byl na místě herny 
v mezičase, byl přesunut do vedlejších 
prostor a jako secondhand bude fungovat  
i nadále.  
 
Theo Antonín a Leontýnka v novém Armádním klubíku v úterý 14. ledna 2020.  
 

Středa 15. ledna 2020 
 Tříkrálovou sbírku na území města tradičně pořádala Charita Český Těšín. 
V CSVČ sv. Jana Boska vytvořili 8 skupinek koledníků, kteří koledovali do zapečetěných 
pokladniček v Havířově-Městě, v Havířově-Šumbarku a v Havířově - Prostřední Suché.  
Jedna skupina tříkrálových koledníků vybírala finanční dárky od účastníků na pravidelné 
sobotní mši v kapli Panny Marie Pomocnice křesťanů v sobotu 4. ledna 2020.  Byl s nimi 
také ředitel CSVČ sv. Jana Boska Jindřich Honěk.  
V římskokatolické farnosti koledovaly 2 skupiny Tříkrálových koledníků  
u kostela sv. Anny v neděli 5. ledna 2019 po bohoslužbách o druhé neděli po narození 
Páně. Zapojily se také skupinky koledníků ze skautského střediska v Havířově.  
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V Havířově se vybralo během 14 dnů Tříkrálové sbírky 94 139 korun. [8] Výtěžek sbírky 
byl určen na pomoc nemocným, handicapovaným, 
seniorům, matkám s dětmi v tísni  
a dalším jinak sociálně potřebným skupinám lidí 
v regionu. Desetina výnosu sbírky je každý rok 
určena na rozvojovou pomoc v zahraničí. [9] 
(Další fotografie dostupné ve Fotopříloze, Příloze  
č. 5 Kroniky města Havířova)  
 
 
 
 
Děti z CSVČ sv. Jana Boska se vypravily  
na tříkrálovou koledu v sobotu 4. ledna 2020  
po mši v kapli Panny Marie Pomocnice křesťanů  
v Haškově ulici.  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Koledovalo se také po nedělní mši 5. ledna 2020 u kostela sv. Anny.  
  
 Historicky první „Novoroční koncert“ se uskutečnil v prostorách  
NsP Havířov u ambulance ORL. Sál byl vyzdoben obrázky se zimní tématikou, které 
malovaly děti hospitalizované na dětském oddělení havířovské nemocnice.  
Program koncertu uváděla Irma Kaňová, manažerka pro vztahy s veřejností a marketing. 
Na pomyslném jevišti se pacientům a zaměstnancům nemocnice představili saxofonisté 
ze třídy pana učitele Hugo Kielara ZUŠ L. Janáčka, houslové trio pod vedením paní Pavlíny 
Nierostkové ze ZUŠ L. Janáčka. Na klávesy doprovázel pan učitel Filip Chobot. Zahrálo 
hudební duo „v bílém“, primář dětského oddělení Hynek Canibal na kytaru a vedoucí 
lékárník Lékárny v nemocnici Luboš Vejmola na basu. Ve skladbách „Hallelujah“ a „Život 
je jen náhoda“ si s nimi zazpívala talentovaná Vali Angel, která nakonec vystoupila  
se samostatným blokem.  
Primář dětského oddělení chtěl koncertem poděkovat všem, kteří se podíleli na vánočním 
jarmarku v nemocnici a pro dětské oddělení vydělali více než 20 tisíc korun. „Chtěli 
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bychom za tyto peníze koupit křesla na dětskou JIP pro maminky, které jsou na oddělení  
se svými dětmi a přispívají tak 
k jejich léčbě,“ řekl nám pan primář 
Canibal.  
Jen málokdy se člověk cítí 
v nemocnici tak hezky a příjemně, 
jako během dnešního koncertu. 
(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze, Příloze č. 5 Kroniky 
města Havířova) 
  
 
 
 

Saxofonisté ZUŠ L. Janáčka na „Novoročním koncertě“ v NsP ve středu 15. ledna 2020.  
 

Čtvrtek 16. ledna 2020 
 Úplně jiný než v uplynulých letech, netoliko v žánru, ale též v mnohem 
uvolněnější atmosféře. Takový byl letošní Novoroční koncert města Havířova v sále  
KD Leoše Janáčka. Felix Slováček vedle svého Big bandu přivezl do Havířova též svého 
syna, zpěváka, klarinetistu a hráče na sopránový saxofon (odtud možná ta spíš domácí 
atmosféra, zazněla dokonce věta uvedena slovy: „Tedy, tati…“). Do programu „Modré 
snění s Gershwinem“ (zaznělo celkem 10 skladeb známého amerického skladatele  
1. poloviny 20. století) pozvali sopranistku Pavlínu Senič a v nejslavnější Gershwinově 
skladbě „Rhapsody in blue“ usedl za klavír Vjačeslav Grochovskij. Ve druhé části zazněly 
operetní, muzikálové a rockové skladby ve swingovém aranžmá.  
Osobnost George Gershwina a krátký čas, který mu byl na tomto světě vyměřen, 
připomenul ve svém projevu primátor města Havířova Josef Bělica. Poté už si všichni 
vychutnávali čas určený pro hudebním lahůdku, kterou jim letos nabídl novoroční 
koncert, který léta vévodí lednovému kulturnímu kalendáři města Havířova.  
Umělci byli vstřícní, dostali jsme možnost fotit 
během koncertu. Nabízíme tedy velkou Fotopřílohu 
Kroniky města Havířova č. 6 Novoroční koncert KDLJ 
16. ledna 2020. 
Primátor města Havířova Josef Bělica pozdravil 
návštěvníky Novoročního koncertu v KD Leoše 
Janáčka ve čtvrtek 16. ledna 2020.  

 
 
Felix Slováček se svým synem  
a Big bandem na Novoročním 
koncertě v KD Leoše Janáčka  
ve čtvrtek 16. ledna 2020.  
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 Výstava výtvarných prací žáků výtvarného oboru ZUŠ L. Janáčka nazvaná 
„Půdorysy fantazie“ byla otevřena v Galerii Centrum. Nápaditá dílka ztvárňující 
architekturu a tep velkoměst, parafráze havířovské Sorely, reliéf na fasádu inspirovaný 
domem na Hlavní třídě v Havířově, architekturu snů i stíny architektury, byla k vidění  
do 8. března 2020.  
 

Pátek 17. ledna 2020 
 Pocitové obrazy doplněné texty v angličtině a češtině ozdobily schodiště 
poboček Městské knihovny Havířov na Šrámkově ulici. Výstava nazvaná výstižně 
„Estranged  Odcizení“ je spontánním vyústěním dvou kamarádů, v čase, kdy se rozešli  
se svými partnery, Veroniky Petrové (tvoří pod uměleckým jménem Žoli) a Tomáše 
Rendla (Prometheus). Společně vložili na obrazy pocity a emoce, vzhledem k tomu, že oba 
mají rádi Japonsko, využili i japonské symboliky, bezděčně, jak radilo pouze jejich nitro, 
se uchylovali k malbě či grafice, používali akryl, autospreje, co bylo v čase jejich schůzky 
zrovna po ruce. Kuriózní způsob výtvarné tvorby doplnili i slovním záznamem svých 
momentálních myšlenek. Vernisáž zajímavé výstavy doprovodil zpěvem a hrou na kytaru 
Tomáš Lipina, jak přiznal  
před jednou z písní, taky byla 
inspirována rozchodem. Úvodní 
slovo pronesl další mladý muž, 
Richard Žilmen, který též vzal 
kytaru do ruky a přispěl svoji 
rozchodovou zkušeností do mlýna.  
Výstava trvala do 11. března 2020.  
(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze, Příloze č. 5 Kroniky 
města Havířova) 
 
Zahájení výstavy „Estranged 
Odcizení“ v Městské knihovně Havířov na Šrámkově ulici v pátek 17. listopadu 2020.  
 

Neděle 19. ledna 2020 
 V MGC Lučina se sešlo 220 zájemců o orientační běh z celé republiky. 
Sportovní klub orientačního běhu připravil 5. závod „Slezské zimní ligy“, velmi kvalitní 
sídlištní běh na krátkou trať a sprint. Konal se v historickém architektonickém centru 
SORELA.  Člen oddílu Zdeněk Jakobi připravil účastníkům obnovenou mapu s názvem 
SORELA – Dvorky v měřítku 1:3 500. Akce byla neoficiální přípravou na nadcházející jarní 
závodní sezónu.  
Nejnáročnější trať v délce 4,5 km pro muže i ženy obsahovala 24 náročných kontrolních 
bodů, středně náročná trať byla určena pro veřejnost v délce 2,9 km a s počtem  
16 kontrol. Děti a neregistrovaná veřejnost absolvovali nejkratší trať 1,8 km s deseti 
kontrolami. Nejmenší děti si mohly zaběhat na jednoduché trati v parčíku za MGC Lučina. 
Ve výsledkové listině bylo registrováno 194 závodníků z 31 sportovních oddílů  
a 3 skupiny neregistrované veřejnosti.   
Sportovní oddíl orientačního běhu vznikl v roce 1980 pod názvem Baník Havířov. 
Organizuje závody pro veřejnost, mládež a dospělé pod novým názvem Sportovní klub 
orientačního běhu Havířov (SKOB Havířov). [10] 
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 Florbal Exelsior Havířov hostil ve 20. kole 1. florbalové ligy mužů tým  
FBC Štíři České Budějovice, který před zápasem zaujímal 10. příčku v tabulce (těsně  
za Exelsiorem Havířov).  
Hráče Exelsioru den po klubovém plesu v prvních dvou třetinách soupeř přehrával 
v rozehrávce, byl lepší v obraně i v útocích. Do šatny po druhé třetině odcházeli domácí  
za nepříznivého stavu 4:9. Ve třetí třetině začali naši postupně nepříznivé skóre snižovat. 
Po nařízeném trestném střílení proti hostům upravil Matěj Černý stav na 7:9.  
V 57. minutě rozhodčí nařídili trestné střílení proti Exelsioru a soupeř zvýšil na 7:10. Hráč 
Českých Budějovic byl vyloučen na 2+10 minut za nesportovní chování. Havířov dohrával 
utkání bez brankáře. Soupeř vsítil na počátku poslední minuty ještě jednou a za pár vteřin 
Havířov upravil stav na konečných 8:11. (Příloha D/1/7 Soupiska hráčů obou týmů  

ve 20. kole 1. florbalové ligy 
Florbal Exelsior Havířov/FBC Štíři 
České Budějovice). 
(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze, Příloze č. 5 Kroniky 
města Havířova) 
 
 
Florbal Exelsior Havířov prohrál 

se Štíry České Budějovice 8:11 v neděli 19. ledna 2020. 
 

Úterý 21. ledna 2020 
 V počítačové učebně CSVČ sv. Jana Boska v Haškově ulici v Havířově-Městě si 
děti zasoutěžily o drobné sladké ceny v boxu, ve virtuální realitě. V brýlích se trefovali 
hráči do valících se kuliček (signálů) a body se jim načítaly  
za každý zásah. Svoji zdatnost ve virtuální realitě poměřily děti 
mladší do 9 let a starší od 10 let.  
V učebně se scházejí děti pravidelně v kroužku Beat saber 
(virtuální hra, děti roztínají kostky, které se proti nim pohybují). 
Učí se tu i práci na počítačích, na kterých mají povolené hry.  
(Další fotografie dostupné ve Fotopříloze, Příloze č. 5 Kroniky 
města Havířova) 
 
 
Box ve virtuální realitě v CSVČ sv. Jana Boska v Haškově ulici v úterý 21. ledna 2020.  
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 V K-Klubu Městské knihovny Havířov v Šrámkově ulici se sešly ženy v kurzu 
šitých šperků pod vedením Karly Mokrošové. Nabídla ukázku svých nádherných výrobků 
a posléze radu a pomoc při výrobě šperků. Postup práce měly účastnice kurzu, začátečnice 

i ty, které s korálkováním už 
nějakou zkušenost mají, též 
podrobně rozepsán a rozkreslen. 
Tvorba si vyžaduje nesmírnou 
trpělivost, dobré oči, posléze  
při samostatné práci velkou tvůrčí 
invenci a nápaditost.  
O kurz s paní Karlou byl velký 
zájem.  
 
 
 

Paní Karla Mokrošová vysvětluje účastnicím kurzu šitých šperků správný postup  
při jejich výrobě v úterý 21. ledna 2020.  
 

Středa 22. ledna 2020 
 Pracovníci MmH předali oblastnímu spolku ČČK Karviná nový automobil 
Ford pro 5 osob pro klienty Senior dopravy, která v Havířově funguje od roku 2017. 
Finanční prostředky ve výši půl milionu korun na nové vozidlo získalo město zapojením 
do projektu Nadace Charty 77 – Konto bariéry a společnosti Česká lékárna holding, a. s., 
který byl přímo zaměřený na přepravu seniorů a handicapovaných osob. Projekt  
pod názvem „Taxík Maxík“ 
navázal na službu Senior dopravy. 
Nadále ji využívaly osoby starší 
75 let s trvalým bydlištěm  
na území města Havířova. Cena 
služby byla opět stanovena  
na 20 korun za jednu jízdu.  
Dosavadní vozidlo Škoda Octavie 
(rok výroby 2002) kvůli svému 
stáří a technickému stavu 
vyžadovalo nákladné opravy. [11] 
 
Náměstkyně primátora města 
Havířova pro sociální oblast Stanislava Gorecká předává klíče od nového vozu řediteli 
Oblastního spolku ČČK Karviná Oldřichu Gbelecovi. Foto z archivu MmH. 
  

Křest brožury „Z diáře kronikářky města Havířova 2018“ se uskutečnil  
ve středu 22. ledna 2020 v hudebním oddělení Městské knihovny Havířov. Úvodní slovo 
k hostům pronesla ředitelka knihovny Dagmar Čuntová, pokřtít brožuru přišli Jana 
Feberová, náměstkyně primátora pro školství a kulturu, Pavel Hamza, vedoucí odboru 
školství a kultury MmH a první holčička narozena v roce 2018 s maminkou. Pozvání přijal 
i radní pro sport Daniel Vachtarčík.  
Krásný doprovodný program předvedli studenti Gymnázia Komenského. Zahráli  
a zazpívali pod vedením sbormistryně Sylvy Mokrošové.  
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Brožurka, kterou v knihovně vydali u příležitosti 65. narozenin města Havířova, byla 
dostupná ve všech pobočkách Městské knihovny Havířov a zájemci ji získali zcela zdarma.  
Připraveno bylo též malé občerstvení v podobě štrúdlu, voňavé kávy a čaje. (Příloha 

D/01/8 Dvořáková, Hana. Z diáře kronikářky města Havířova 
2018). 
(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze, Příloze č. 5 Kroniky 
města Havířova) 
 
 
 
Titulní strana brožury vydané 
Městskou knihovnou Havířov  
u příležitosti 65. narozenin města 
Havířova. Byla pokřtěna ve středu 
22. ledna 2020.  

 
Ředitelka Městské knihovny Havířov Dagmar Čuntová na křtu nové brožury „Z diáře 
kronikářky města Havířova (2018). Foto z archivu Štefana Šamala.  
 

Čtvrtek 23. ledna 2020 
 Primátor města Havířova, poslanec Parlamentu ČR Josef Bělica navštívil 
studenty Hotelové školy a obchodní akademie v Havířově. Studenti se zajímali o dění  
ve městě. Jedním z hlavních témat byla rekonstrukce havířovského vlakového nádraží. 
„Jsem rád, že mě škola pozvala a besedu se studenty jsem si opravdu užil. Příjemně mě 
překvapilo, že studenti mají přehled o aktuálním dění v Havířově a zajímá je budoucnost 
města, ve kterém žijí,“ řekl primátor Josef Bělica závěrem. [12] 
 
 Mladí hokejisté MSK vyhráli zlatou medaili na Olympiádě dětí a mládeže 
v Karlových Varech počtem 20 bodů před Královehradeckým a Olomouckým krajem.  
Byli mezi nimi také hráči týmu AZ Havířov (Jakub Belan, Adam Csabi, Adam Dybal, René 
Kubíček a Aleš Zielinski). Olympiády se letos účastnilo celkem 1 340 sportovců (účastnili 
se soutěží ve 12 sportech a celkem 33 disciplínách).  
 

Pátek 24. ledna 2020 
 MmH požádal ŘSD ČR o odložení realizace zákazu odbočení na Šumbark  
před velkým kruhovým objezdem v Havířově (ve směru z Ostravy).  Město chce získat 
odklad kvůli zahájení rozsáhlé rekonstrukce přednádražního prostoru, která si vyžádala 
změny v městské hromadné dopravě a která dopravní situaci ve městě komplikuje. 
Havířov už v minulosti podal správní žalobu na návrh na zrušení opatření obecné povahy, 
které vydal Krajský úřad MSK. [13] 
 
 
 
 
 
 
 
 



KRONIKA MĚSTA HAVÍŘOVA 2020 
 

52 
 

 Zástupci společnosti LIDL předali výtěžek (50 korun z každého nákupu  
za 300 korun) z prvního dne prodeje rekonstruované prodejny na ulici Nádražní  
MŠ Okružní v Havířově-Šumbarku. Toto zařízení v části Šumbark vybrala náměstkyně  

pro školství a kulturu Jana Feberová, aby 
podpořila kvalitní školku v této lokalitě.  
Částka přesahující 97 tisíc korun 
poslouží k nákupu a instalaci herních 
prvků do zahrady školy.  
 
 
 
 
 
 
Předání výtěžku z prvního dne prodeje 

v rekonstruované prodejně obchodní společnosti LIDL MŠ Okružní. Foto z archivu 
Jany Feberové.  
 

Sobota 25. ledna 2020 
 Paní Božena K. se narodila přesně před sto lety v Orlové. Pochází  
ze sedmi sourozenců. Před svatbou pracovala ve službě u bankéřů, kde se naučila 
výborně vařit a oblékat. Po svatbě bydlela s manželem (postupně se jim narodilo 5 dětí, 
jedno záhy po porodu zemřelo) v Orlové, poté v Lazích a v roce 1956 se přestěhovala  
do tehdy ročního Havířova. Dnes 
žije v Domově seniorů, středisku 
Luna v Havířově-Šumbarku, kde ji 
rodina často navštěvuje.  
Na oslavu 100. narozenin paní 
Boženky dorazili s velikou kyticí  
a gratulací primátor města 
Havířova Josef Bělica  
a náměstkyně pro sociální rozvoj 
Stanislava Gorecká.  
 
 
Paní Boženka slavila v sobotu 
25. ledna 2020 sté narozeniny. Ke gratulantům se přidal také primátor města 
Havířova. Foto z archivu MmH.  
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Neděle 26. ledna 2020 
 Náměstkyně primátora pro školství a kulturu Jana Feberová přivítala 
v obřadní síni Zámku do života nejmladší občánky města. Pamětní listy podepsali rodiče 

a kmotři 2 chlapečků a 2 dívek. 
Krásný program si připravily děti 
ze ZŠ Žákovská, členové sborů 
Hlásek a Rozmarýnek. Na housle 
zahrál též Jiří Erlebach.  
(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze, Příloze č. 5 Kroniky 
města Havířova) 
 
 
 
 
 

Vítání občánků v neděli 26. ledna 2020 v obřadní síni Zámku.  
 

Pondělí 27. ledna 2020 
Hokejisté AZ Residomo Havířov hostili hráče Slavie Praha. Od počátku se jim 

nedařilo. Před 1 203 diváky, kteří 
v průběhu zápasu odcházeli, prohráli 
domácí 2:7. V první přestávce se 
představili žáci SŠTO Lidická 
v Havířově-Šumbarku. Věnovali ceny  
do soutěže v přestávce mezi  
2. a 3. třetinou.  
(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze, Příloze č. 5 Kroniky města 
Havířova) 
 
 
Tým AZ Residomo Havířov prohrál ve 46. kole Chance Ligy 2:7 se Slavií Praha. Pondělí  
27. ledna 2020.   
 

Úterý 28. ledna 2020 
 Město Havířov ocenilo bezpříspěvkové dárce krve za rok 2019. Slavnostní 
podvečer se odehrál v sále KD Radost a poté byli všichni oceněni pozváni na malé 
občerstvení do restaurace v KD Radost.  
Poděkovat a předat dárkové poukazy na bezplatnou přepravu v MHD Havířov  
a permanentky v hodnotě 1 000 korun na aktivity, akce či služby příspěvkových 
organizací města přišli náměstkyně primátora pro školství a kulturu Jana Feberová, 
náměstkyně primátora pro sociální oblast Stanislava Gorecká, náměstek primátora  
pro investice a chytré město Bohuslav Niemiec a tajemník MmH Milan Menšík. Moderátor 
uvítal paní Lydii Poledníkovou, ředitelku Úřadu oblastního spolku ČČK Ostrava, paní 
Lenku Stanovskou, ředitelku Oblastního spolku ČČK Frýdek-Místek, pana Luďka 
Rechberga, předsedu Oblastní výkonné rady ČČK Karviná a Borise Bubeníka, ředitele 
Krevního centra ČČK Frýdek-Místek.  
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Dárcům byly předány:  
- Zlatá medaile Jana Janského za 40 bezpříspěvkových odběrů pro 29 dárců. 
- Zlatý kříž ČČK III. třídy za 80 bezpříspěvkových odběrů nově náleží 31 dárcům.  
- Zlatý kříž ČČK II. třídy za 120 bezpříspěvkových odběrů získalo 21 dárců. 
- Zlatý kříž ČČK I. třídy za 160 bezpříspěvkových odběrů získalo 10 dárců.  
- Plaketou ČČK „Dar krve – dar života“ za 250 bezpříspěvkových odběrů bylo 

oceněno 11 dárců.  
- Pro ocenění si přišli také pánové 
Oldřich Dupala (326 odběrů), 
Josef Havlů  
(350 odběrů) a Michal Sekera  
(410 odběrů). 
Dárcům krve přišel zazpívat 
Ladislav Křížek za kytarového 
doprovodu Tomáše Krauze.  
(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze, Příloze č. 5 Kroniky 
města Havířova) 
 

Ocenění byli mnohonásobní dárci krve v KD Radost v úterý 28. ledna 2020. Foto 
z archivu MmH, Petr Sznapka.  
 

Středa 29. ledna 2020 
 Listování v Jazzu bylo poslední akcí před rekonstrukcí podlahy, která byla 
zahájena na počátku února. Do Jazz clubu zavítal Lukáš Hejlík s Petrou Bučkovou.  
Před vyprodaným klubem „listovali“ v knize „Holčička a cigareta“ francouzského autora 
Benoîta Duteutre. Knihu napsal už v roce 2005 a jeho vize 
zásahu technologií do života lidí, do jejich myšlení, vliv reklamy 
a médií se prakticky naplňují.  
Za posledních 16 let dvojice přiblížila dětem i dospělým  
130 knih a v mnohých vzbudila zájem o čtení.  
(Další fotografie dostupné ve Fotopříloze, Příloze č. 5 Kroniky 
města Havířova) 
 
 
 
 
Čtení Lukáše Hejlíka a Petry Bučkové v havířovském Jazz clubu ve středu  
29. ledna 2020.  
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Pátek 31. ledna 2020 
 V MGC Lučina se těšili velkému zájmu návštěvníků muzikanti, kteří si říkají 
Havířovské heligonky (Miroslav a Pavel heligonkáři a Milan kytarista). Trio, které 

dohromady váží 280 kg a má 
společně 20 vlastních zubů (jak se 
představili v úvodu), zahrálo 
písně k dobré náladě. Polky  
a valčíky z repertoáru dechovek  
a country písničky si publikum 
zazpívalo společně s nimi.  
 
 
 
 
 
 

Havířovské heligonky bavily návštěvníky MGC Lučina v pátek 31. ledna 2020.  
 
 

Strohá řeč čísel 
 Na Kontaktním pracovišti Úřadu práce v Havířově evidovali k 31. lednu 2020 
celkem 3 649 uchazečů o zaměstnání (z toho 1 721 žen), v dosažitelném věku  
15 až 64 let jich bylo celkem 3 457 (žen 1 631). Nezaměstnaní tvořili 7,47 % obyvatel 
Havířova. Bez práce bylo 101 absolventů a mladistvých (mladistvých po základní škole  
45 a absolventů 56) a 583 osob se zdravotním postižením. Nárok na podporu 
v nezaměstnanosti byl v lednu přiznán 909 uchazečům o zaměstnání. [14] 
 V psím útulku Max přijali v lednu 29 psů a 4 kočky. Do nových domovů 
vypravili z útulku 12 psů, 3 kočky a 1 zakrslého králíka. K původním majitelům se vrátilo 
20 psů. K poslednímu lednu se v útulku starali o 59 psů, 5 koček a 3 osmáky. [25] 
 V porodnici havířovské NsP se v průběhu prvního měsíce roku narodilo 
celkem 56 dětí (31 chlapců a 25 dívek). Bydliště Havířov mělo v rodném listě zapsáno  
36 dětí (20 chlapců a 16 dívek).  
Na lůžkových odděleních havířovské nemocnice bylo hospitalizováno celkem  
1 543 pacientů, z Havířova bylo 921 z nich. [15] 
 Na zimní stadion byli v lednu 8 × pozváni milovníci bruslení. Přišlo  
1 424 dospělých a 621 dětí do výšky 140 cm. [16]  
 
 

Napsali o nás 
 K tragické nehodě došlo v pondělí 6. ledna 2020 před 17. hodinou na pomezí 
Havířova a Horních Bludovic na křižovatce ulic Na Zaguří a U Kasperčoka. Řidič 
červeného opelu ve tmě přehlédl chodce a srazil ho. Posádka záchranné služby udělala 
vše pro záchranu těžce zraněného 47letého muže, v sanitním voze zraněním podlehl. [17] 
 Společnost RESIDOMO, největší poskytovatel nájemního bydlení v ČR, změnil 
od 9. ledna 2020 vlastníka. Nově se stalo součástí portfolia švédské společnosti 
Heimstaden Bostad AB, která byla založena v roce 1998 a je největším poskytovatelem 
nájemního bydlení v Evropě. Nyní působí na šesti trzích (domácí Švédsko, Norsko, 
Dánsko, Německé, Nizozemsko a Česká republika). Posledním krokem transakce je 
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schválení Antimonopolním úřadem, poté bude převeden obchodní podíl ve společnosti 
RESIDOMO na Heimstaden a celá transakce bude zapsána v obchodním rejstříku. [18] 
 Muže, který chtěl skoncovat se životem, zachránili hned druhý den roku 
havířovští strážníci. Stalo se tak v ulici Na Nábřeží, kde po oznámení hlídka našla muže 
se skleněným střepem, který si chtěl podřezat žíly. Vyzvali ho, aby hrdlo rozbité lahve 
odložil, což učinil. Protože již měl poraněné ruce, podali mu strážníci první pomoc  
a zavolali sanitku. [19] 
 Talentovaná Natálie Svobodová, studentka Hotelové školy a Obchodní 
akademie Havířov, se stala vítězkou 7. ročníku celostátní gastronomické soutěže 
„Svačina roku s Rio Mare“. Úkolem pro rekordní počet 160 studentů z celé ČR bylo 
vymyslet a připravit během 20 minut originální školní svačinu s použitím produktů Rio 
Mare. Jejich snažení posuzovaly hned 2 poroty. Natálie zaujala receptem na „Thajský 
tuňákový sandwich Rio Mare“ s asijským okurkovým salátem. Vedle peněžní odměny  
si přivezla produkty Rio Mare pro celou školu. [20] 
 Silný důlní otřes zacloumal ve čtvrtek 16. ledna 2020 územím Karvinska. 
Jeho epicentrum bylo v lokalitě bývalého Dolu Dukla. Země se zachvěla především 
v Havířově a jeho okolí. [21] 
 Atletický ovál poblíž MSH Slavie je na prodej. Majitel pozemku Atletický oddíl 
Slavia Havířov, jej nabídl k prodeji a komerčnímu využití prostřednictvím realitní 
kanceláře. Za pozemek o rozloze necelých 40 tisíc m2 požaduje majitel téměř 60 milionů 
korun. V roce 2015 skončila desetiletá zástavní smlouva s Českou unií sportu a Atletický 
oddíl Slavia Havířov se stal výhradním majitelem stadionu a pozemku. Oddíl, kterému 
stadion patří, žádné sportovní akce nepořádá a stadion chátrá. Vedení klubu navenek 
nekomunikuje. Na tradici havířovské atletiky se snaží navázat nový oddíl Atletický klub 
Havířov, který vznikl kvůli složitým vztahům mezi atletickými funkcionáři ve městě. 
Desítky jeho členů trénují na oválu při ZŠ M. Kudeříkové. „Závod, včetně oblíbené 
Čokoládové tretry pro děti, pořádáme my právě na hřišti u ZŠ M. Kudeříkové,“ řekl předseda 
AK Havířov Richard Chmelík. Město o koupi stadionu neuvažuje, cena je nepřijatelná. [22] 
 Také v Havířově se zdravotníci připravují na možnou nákazu koronavirem. 
V nemocnici se školí personál, aby dokázal onemocnění diagnostikovat. Pokud by se 
pacient s podezřením na toto onemocnění objevil v našem regionu, jeho první cesta by 
vedla do havířovské nemocnice, kde je plně vybavené infekční oddělení s lůžky, které 
odpovídají nejpřísnějším podmínkám pro hospitalizaci vysoce infekčních pacientů. 
„V případě nutnosti máme na infekčním oddělení prostor pro hospitalizaci až 40 pacientů,“ 
uvedl ředitel nemocnice Norbert Schellong. [23] 
 Už 6. ročník Těšín Cupu (původně Zina Cup) uspořádal Fotbalový klub 
z Těšína. Popáté v historii ho vyhrály fotbalistky FK Gascontrol Havířov. Prošly turnajem 
bez ztráty jediného bodu. Kromě vítězství si přivezly i cenu pro nejlepší střelkyni 
fotbalového klání, stala se jí útočnice Denisa Břenková. Havířovská brankářka Jana 
Sikorová inkasovala pouze 2 branky. [24] 
 
 

Počasí v lednu 2020  
 Po novoročním jarním ovzduší klesly průměrné teploty pod bod mrazu 
(čtvrtek 2. ledna 2020 -2,1 °C), posléze se držely mírně nad nulou. Sněžilo o víkendech  
4. a 5.; 18. a 19. ledna 2020, v závěru měsíce se ochladilo. V pátek 31. ledna 2020 byla 
naměřena průměrná teplota 7,61 °C.  
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Potrápily nás zhoršené rozptylové podmínky, na Karvinsku byl imisní limit pro polétavý 
prach překonán čtyřnásobně na většině měřicích stanic. Mezní hranice je  
50 mikrogramů na m3, hodnota v polovině ledna dosáhla průměrných denních 
koncentrací 201 mikrogramů na m3. Na zhoršené kvalitě ovzduší se podílely průmyslové 
podniky, doprava a lokální topeniště. Roli sehrála i poloha kraje blízko Polska, odkud 
podle odborníků kvůli povětrnostním podmínkám směřuje znečištění právě  

do našeho kraje. Občanům bylo 
doporučeno snížit fyzickou 
námahu, pobyt venku a krátce 
větrat.  
V pátek 17. ledna dopoledne bylo 
v Havířově naměřeno  
78 mikrogramů na m3. [2] 
(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze, Příloze č. 5 Kroniky 
města Havířova) 
 
 
 

Novoroční jaro přitáhlo děti na U-rampu u MSH Slavie. Středa 1. ledna 2020.  
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7.2 KRONIKA ÚNOR 2020 
„Žena musí být povýšena na stolec panovnický vedle muže,  

ne aby soudila, ne aby trestala,  
ale co anděl míru mezi ním a světem.“ [1] 

 

Úvod 
Letošní únor si zasloužil hned několik přívlastků. Byl narozeninový, protože 

jsme si ve víru pohádek a povídek připomenuli 200. výročí narození vlastenky, 
spisovatelky, zakladatelky české prózy Boženy Němcové. Veřejnoprávní sdělovací 
prostředky nabídly vedle inscenací natočených podle předlohy jejích děl i pořady 
dokumentární přímo o jejím dosud tajemném původu, vztazích, nelehkém údělu a životě 
v bídě. Božena Němcová byla též neúnavnou bojovnicí za rovnoprávné postavení žen  
ve společnosti.[1] Možno i toto je důvod, vedle krásných pohádek a vybroušeného jazyka 
českého, proč je nám neustále tak blízká, snad jako by žila v naší současnosti.  
80. narozeniny oslavil též výborný slovenský herec Milan Lasica. Únor plesový jsme 
protančili až k masopustnímu veselí, abychom vpluli vybouření a vytancovaní do času 
klidu a předvelikonočního půstu. Větrný únor nám zamotal hlavy. Meteorologové 
podvakrát v měsíci varovali před silným větrem. Větrná bouře se vyřádila i v Havířově, 
shodila střechu jednoho z domů a poničila několik zaparkovaných aut. Obávaný 
koronavirus dorazil do Evropy, začal se šířit po Itálii. Vypukla panika a lidé začali 
vykupovat trvanlivé potraviny. Oskara za nejlepší film získal v Los Angeles v noci z neděle 

9. na pondělí 10. února 2020 
jihokorejský snímek „Parazit“ 
režiséra Pong-Čun-hoa 
(celkem 4 Oskary).  

 
Hlavní roli v únorovém životě 
města zcela jistě odehrálo 
havířovské vlakové nádraží, 
k rekonstrukci byl předán  
i přednádražní prostor. Práce 
okamžitě začaly.  
 

V pondělí 3. února 2020 jsme drželi státní smutek v den pohřbu předsedy Senátu 
Parlamentu ČR Jaroslava Kubery. V USA zemřel muzikant Ivan Král a ve věku 103 let nás 
opustil Kirk Douglas, filmový představitel Spartaka.  
 
 

Únor v časovém sledu 

Pondělí 3. února 2020 
 Krajské ředitelství policie MSK, Územní odbor Karviná, uspořádalo 
hodnocení policistů a kriminalistů za rok 2019 v KD Radost. Oceněným přišli blahopřát 
zástupci vedení měst a obcí Karvinska. Celkem bylo oceněno 11 policistů z obvodních 
oddělení (pořádková služba), 1 policista z dopravního inspektorátu, 1 z oddělení hlídkové 
služby (těžkooděnci) a 3 vyšetřovatelé z kriminální policie. Byly vyhodnoceny týmy roku 
a oceněny 2 občanské zaměstnankyně z administrativy.  
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Přítomné pozdravil plukovník Miloš Pollak, vedoucí ÚO PČR Karviná, bezpečnostní situaci 
v oblasti hodnotil jako stabilizovanou. Za dobrou práci poděkoval policistům primátor 
města Havířova Josef Bělica.  
Za Havířov byli oceněni nprap. Radomil Hejkal z obvodního oddělení Havířov 1  
a nprap. Jakub Kurek z obvodního oddělení Havířov 3 (Havířov-Šumbark a Dolní Suchá). 
Oceněna byla i práce 1 kriminalisty z detašovaného pracoviště kriminální služby,  
3. oddělení obecné kriminality Havířov. Letošní tým roku je rovněž z Havířova, pět mužů, 
mezi jejichž největší loňské úspěchy patří vyšetření kauzy fanoušků hokejového týmu  
AZ Havířov, kteří napadli fanoušky Motoru České Budějovice.  
 
 Představitelé města Havířova v čele s primátorem Josefem Bělicou 
slavnostně přestřihli pásku na novém parkovišti v ulicích Studentské  
(29 nových parkovacích míst) a Balzacova (stávající parkoviště bylo rozšířeno o 9 nových 
stání). Stavbu provedly TSH a město přišla na necelých 6 milionů korun včetně DPH.  
Kvůli stavbě parkoviště nemusely být vykáceny stromy v aleji v ulici Studentské  
a vzrostlé stromy podél chodníku 
v Balzacově ulici. Ve Studentské 
ulici byl přestavěn původní 
nevyhovující chodník na chybějící 
příjezdovou komunikaci, vzniklo 
nové kontejnerové stanoviště. 
Součástí stavby je náhradní 
výsadba, včetně 3leté následné 
péče, 6 listnatých stromů  
a 200 keřů na území města 
Havířova. [3] 
(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze, Příloze č. 5 Kroniky 
města Havířova) 
Slavnostní otevření nového parkoviště v ulici Studentské v pondělí 3. února 2020.  
 

Úterý 4. února 2020 
 Ve Výstavní síni Viléma Wünsche v KD Leoše Janáčka se odehrála letošní 
první vernisáž výstavy. Barevné obrazy s puncem dětské kresby vystavil pan Alois 
Bednář a spolu s ním své geometrické inspirativní hry s předměty (skořápky ořechů, ulity 
šneků, prázdné tuby od barev, modřínové šišky, zbytky tužek ze strouhátek) představil 
Zdeněk Heiser. Návštěvníci obdivovali zákoutí havířovské galerie, kde byly vystaveny 
nádherné fotografie vloni zesnulého Antonína Válka. Úvodní slovo pronesl Erich Bystroň. 
Vzpomenul Tondu Válka, světového fotografa. Pomyslný mikrofon předal Antonínu 
Válkovi mladšímu, který přítomným osvětlil vznik fotografií se sabatiérovým efektem  
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(co bylo bílé, je černé, co bylo černé, zůstalo černé a v místech, kde se láme světlo, zůstává 
zajímavá kresba), technikou, která se používá od 70. let 20. století. Klávesy klavíru 

v galerii rozehrál Jonáš K., žák paní 
učitelky Klukové ze ZUŠ  
B. Martinů. (Příloha D/02/1 
Pozvánka na výstavu Alois Bednář: 
Světlo za rohem).  
(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze, Příloze č. 5 Kroniky 
města Havířova) 
 
 
 
 
Zahájení výstavy „Světlo  

za rohem“ ve Výstavní síni Viléma Wünsche v KD Leoše Janáčka v úterý 4. února 2020.  
 

Středa 5. února 2020 
 V Havířově byla oficiálním předáním protokolu zahájena jedna 
z nejočekávanějších staveb: prostor přednádraží v ulici Železničářů. Zástupci 
zhotovitele, stavební společnost OHL ŽS, a. s. Brno, ho předal náměstek primátora  
pro investice a chytré město 
Bohuslav Niemiec. Tou dobou 
již probíhaly stavební práce  
a od pondělka 3. února 2019 
trvala dopravní uzávěrka, 
která 365 dní komplikovala 
dopravu na kruhovém objezdu 
a parkování při příjezdu 
k vlaku na vlakové nádraží.  
„Začínáme s navážením panelů 
pro přípravu území, postupně 
budeme vytvářet koridory  
pro chodce, aby se lidé mohli po náhradních trasách bezproblémově dostat k vlakům  
a autobusovým zastávkám. V nejbližších dnech také začneme frézovat vozovku v okolí 
nádražní budovy, odstraníme betonové obrubníky a během března chceme zahájit práce  
na přeložkách inženýrských sítí,“ uvedl za společnost OHL ŽS a.s. Brno vedoucí projektu 
rekonstrukce přednádraží Miroslav Janíček. 
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Rekonstrukcí vznikne 134 nových parkovacích míst. Součástí nového dopravního 
terminálu budou kryté zastávky a příchozí koridory. Město plánuje přivést do této lokality 

cyklostezku  
z Havířova-Šumbarku. V plánu je 
též oprava komunikace na ulici 
Železničářů, instalace veřejného 
osvětlení a kamerového systému. 
Volná plocha před novou výpravní 
budovou bude revitalizována 
osazením nových prvků 
městského mobiliáře a výsadbou 
zeleně. [4] 
(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze, Příloze č. 5 Kroniky 
města Havířova) 

Předáním protokolů začala rekonstrukce přednádražního prostoru ve středu  
5. února 2020.  
 
 Již podeváté přivítali ve SŠTO v Havířově-Šumbarku studenty v rámci 
projektu AIESEC.  Letos přijeli z Číny, Indonésie, Turecka a Ukrajiny. Paní učitelka 
Farková navštívila s 5 studentkami a 1 studentem MmH. Přivítala je náměstkyně 
primátora pro školství a kulturu Jana Feberová. Seznámila je se svojí prací, uvedla je  
do kanceláře primátora a do zeleného 
salonku s insigniemi města, kde jsou 
přijímány oficiální návštěvy města. 
V místnosti, kde zasedá RMH, se všichni 
společně podívali na anglickou verzi filmu  
o Havířovu. Studenti se ptali zejména  
na hornictví ve městě a řešení otázky 
zaměstnanosti pro uzavření dolů.  
(Další fotografie dostupné ve Fotopříloze, 
Příloze č. 5 Kroniky města Havířova) 
Skupina zahraničních studentů navštívila MmH ve středu 5. února 2020.  
 
 Havířovská výtvarnice, architektka Věra Kollegová otevřela u příležitosti 
svého životního jubilea výstavu, průřez tvorbou, v Galerii Radost. Prostorná výstavní síň 
ožila pozitivními abstrakcemi, zátišími, obrazy moří, vodopádů, krajin namalovaných 
akvarely, akryly, oleji či kombinovanými technikami. Některé z vystavených obrazů byly 
vytvořeny technikou enkaustiky. Autorka krátce představila svoji architektonickou 
tvorbu, vystavila vítězný soutěžní návrh rekonstrukce chaty Barborky na Pradědu  
či knihu s ukázkami projekční tvorby (stejné Mlýny v Šenově a v Košicích, velkopekárna 
v Brně). Zaujaly též její paličkované krajky, pletené výrobky.  
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Výstavu zahájil průvodním slovem Tomáš Trombík, zaměřil pozornost i na nejstarší 
obrázek z časů školních let autorky „Zátiší s broskvemi“. Hezký podvečer doprovodil 

francouzskými písničkami 
zahranými na akordeon Ondřej 
Šott z ZUŠ B. Martinů. Výstava 
trvala do 1. března 2020. (Příloha 
D/02/2 Pozvánka na výstavu Věra 
Kollegová: Průřez celoživotní 
výtvarnou tvorbou). 
 
 
 
 

Zahájení výstavy Věry Kollegové v Galerii Radost ve středu 5. února 2020.  
 

Čtvrtek 6. února 2020 
 V MGC Lučina otevřeli vernisáží výstavu prací klientů chráněných dílen firmy 
Puntík, s. r. o. nazvanou „Riflovina romantická, riflovina klasická, riflovina crazy“. 
K obdivu se nabízely originální tašky i přehoz z oblíbeného modrého materiálu. 
Návštěvníkům zazpíval ženský pěvecký sbor Canticorum při MKS Havířov. 
  
 Výstavu obrazů a ilustrací „Na cestách s pohádkou“ otevřely v Galerii 
Maryčka v KD Petra Bezruče havířovské výtvarnice Beáta Svitačová a Hana Popovičová. 
Návštěvníci výstavy se vskutku ocitli z ulice rázem v pohádkovém světě šášů, paňáců, víl, 
květin a slunce. Autorky využily v tvorbě obrázků různých technik, u Beáty Svitačové 
převažují tužka, pastelky, kvaše, ale nabízí i suchou jehlu a linoryt. Vystavila také závěsné 
kalendáře. Hana Popovičová doplňuje o olejomalby, akvarelové a olejové pastely. Výstavu 
dokreslují trpaslíci z dílny Ireny Slonkové. Pohádkový svět byl v Galerii Maryčka vystaven 
do 28. února 2020. (Příloha D/02/3 pozvánka na výstavu „Na cestách s pohádkou“)  
 
 Na ledové ploše zimního stadionu si mohli děti i dospělí zabruslit  
s „A“ týmem AZ Havířov. Všichni si v pohybu užili hezký podvečer. Trenéři AZ Havířov 
mezi malými bruslaři hledali talenty, 
kteří budou docházet trénovat  
do hokejového klubu. 
(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze, Příloze č. 5 Kroniky 
města Havířova) 
  
 
 
 
 
 
 
Možnost bruslit s hráči „A“ týmu využili malí i velcí ve čtvrtek 6. února 2020.  
Foto z archivu Jiřího Veličky.  
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Pátek 7. února 2020 
 Podobně jako každý týden zamířily paní učitelky s dětmi z MŠ Lípová  
a K. Čapka na bruslení. Přijaly nabídku havířovského hokejového klubu zdarma prožít 

volný čas na ledové ploše. Na první 
pohled bylo patrné, že dětem se  
na bruslích velmi líbí, krásný zimní 
sport si je získal i přes občasné pády. 
Většina z dětí jezdila sama, někteří si 
vzali na pomoc chodítko. Společným 
jmenovatelem byla radost z pohybu. 
(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze, Příloze č. 5 Kroniky 
města Havířova) 

Nadšení bruslaři z MŠ Lípová a K. Čapka v pátek 7. února 2020.  
 

Neděle 9. února 2020 
 V obřadní síni na Zámku přivítala nejmladší občánky Havířova do života 
náměstkyně primátora  
pro školství a kulturu Jana 
Feberová ve dvou obřadech. 
Čtyřem chlapcům a třem 
děvčatům zpívaly žákyně  
ZŠ Frýdecká.  
 
 
(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze, Příloze č. 5 Kroniky 
města Havířova) 
Vítání občánků v obřadní síni havířovského Zámku v neděli 9. února 2020.  
 
 CSVČ sv. Jana Boska v Havířově-Šumbarku v Lomené ulici se stalo centrem  
1. bodovacího turnaje ve stolním tenise dětí církevních středisek volného času nejen 
z Havířova (Lomená, Maják a Haškova), ale také z Ostravy, Brna a Prahy. Soutěže  
se zúčastnilo šest desítek hráčů od 6 do 26 let. Hosté z jiných měst našli víkendové 

ubytování přímo v šumbarském 
středisku. V sobotu se hrály 
dvouhry a v neděli čtyřhry. 
Havířovští hráči sbírali body  
ve třech divizích v různých 
kategoriích od 10. místa nahoru.  
V průběhu roku se uskuteční další 
bodovací turnaje v Ostravě, Brně  
a Praze.  
(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze, Příloze č. 5 Kroniky 
města Havířova) 

Stolní tenisté církevních středisek z celé republiky sbírali body na bodovacím turnaji 
v CSVČ sv. Jana Boska v Havířově-Šumbarku v Lomené ulici.  
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Pondělí 10. února 2020 
 Na schůzi MP Havířov, která se koná každý rok u příležitosti výročí jejího 
založení, byli oceněni nejlepší strážníci a představeni 3 noví, kteří nastoupili  
do služby během roku 2019. Hezký hudební program předvedly děti ze ZUŠ B. Martinů. 
Výroční porady se zúčastnilo celé vedení města v čele s primátorem Josefem Bělicou. 
Poděkovat za výbornou spolupráci přijel také vedoucí Územního odboru PČR v Karviné 
Miloš Pollak. Práci MP Havířov v loňském roce zhodnotil její ředitel Bohuslav Muras. 
Primátor statutárního města Havířova a ředitel MP Havířov udělili:  

- Stužku za věrnost – 10 let Miroslavu Góreckému, Kateřině Matějáškové, Pavlu 
Ocieczkovi, Filipu Šimonovi.  

- Pamětní list za 15 let práce u MP Havířov a Čestný odznak MP Havířov Renatě 
Petruškové.  

- Stužku za věrnost – 15 let a Čestný odznak MP Havířov Vladimíru Ševěčkovi.  
- Stužku za věrnost – 20 let Ondřeji Anlaufovi, Ivo Mrázkovi, Martinu Porembskému.  
- Stužku za věrnost – 25 let Karlu Ďurkáčovi, Pavlu Grobelnému, Radimu Kasparovi, 

Vratislavu Lepičovi, Rii Michalíkové, Taťáně Pacíkové a Jiřímu Podanému.  
- Stužku za zásluhy o bezpečnost:  Vladislavu Zajacovi a Patriku Cikrlemu  

za zadržení podezřelého z několika vloupání do rodinných domů a vozidel 30. června 
2019; Pavlu Samkovi a Marianu Drobiszovi za zadržení řidiče vozidla podezřelého 
ze spáchání trestného činu ohrožení pod vlivem návykové látky dne 12. ledna 2019; 
Vratislavu Lepičovi a Jiřímu Kozubíkovi za zadržení podezřelého z trestného činu 
výtržnictví (exhibicionista) dne 15. dubna 2019; Dušanu Glezgovi, Jozefu Danihelovi, 
Jaromíru Šlachtovi, Stanislavu Baranovi, Davidu Kilnarovi, Adamu Lorenzovi, kteří 
za pomoci kamerového systému Mobilní služebny č. 2 zaznamenali loupežné 
přepadení staršího muže třemi pachateli a následně je zadrželi 13. ledna 2019.   

- Stužku za statečnost: Martinu Čechovi za zadržení pachatele trestného činu 
poškozování cizích věcí 6. září 2019; Adamu Lorenzovi  
a Karlu Ďurkáčovi za zadržení pachatele ozbrojeného 
střelnou zbraní podezřelého z trestného činu, přečinu 
násilí proti úřední osobě dne 1. ledna 2019; Adamu 
Hladkému, Václavu Kotrysovi za zadržení pachatele 
ozbrojeného střelnou zbraní podezřelého z trestného činu 
výtržnictví 10. prosince 2019.  

- Stužku za záchranu lidského života: Ivanu Moserovi  
za nalezení ženy se sebevražednými úmysly 21. června 
2019; Jozefu Danihelovi a Richardu Godyňovi za záchranu 
života muži v kolejišti ČD 21. března 2019.  

- Strážník roku 2019 Kateřina Raszková za celoroční 
kvalitní, 
iniciativní a nadprůměrné plnění 
úkolů MP Havířov. U havířovské 
MP pracuje 4,5 roku.  
(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze, Příloze č. 5 Kroniky 
města Havířova) 
  
 

MP Havířov s představiteli vedení města v pondělí 10. února 2020 v Restauraci 
Radnice na slavnostní poradě. 
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 V Havířově-Dolní Suché byla po několikaměsíční komplexní rekonstrukci 
slavnostně otevřena budova MŠ Moravská, detašované pracoviště U Školy. Stavební 
práce byly zaměřeny na snižování spotřeby energií. Stavební společnost MEROPS, s. r. o. 
zahájila stavbu v září loňského roku, cena včetně DPH dosáhla 9 892 987,55 korun. 
Slavnostního zahájení se zúčastnili představitelé vedení města Havířova. 
  
 V hudebním oddělení Městské knihovny Havířov v ulici Svornosti začal letní 
semestr Virtuální univerzity III. věku v oboru „Rituály evropských královských rodů“  
(24 studentů). Před týdnem bylo zahájeno studium v oboru „Leonardo da Vinci  
(1459–1519)“ (12 studentů). Někteří z přihlášených studovali oba obory současně.  
Zimní semestr oborů „Michelangelo Buonarroti“ a „Dějiny barokního umění“ byl 
slavnostně ukončen v pondělí 27. ledna 2020. Tři studentky ukončily studium získáním 
absolutoria a promocí. Pamětní listy předala studentkám a jednomu studentu vedoucí 
služeb Městské knihovny Havířov Michaela Tobolová. Součástí ukončení semestru byla 
přednáška Alžběty Dirnerové 
„Dějiny umění s přehledem“. 
Lektorka v krátkosti připomenula 
vývoj výtvarného umění 
(architektura, sochařství, 
malířství a užité umění) 
v jednotlivých obdobích  
od pravěku pro současnost.  
(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze, Příloze č. 5 Kroniky 
města Havířova)  
Studentky Virtuální univerzity 
III. věku, které ukončily studia 
absolutoriem, s vedoucí služeb Městské knihovny Havířov Michaelou Tobolovou.  
 
 V Galerii Po schodech, v prostorách Městské knihovny Havířov v ulici 
Svornosti, otevřeli další výstavu krásných fotografií. Jejich autory jsou členové 

Fotoklubu Orlová, kteří zde jako 
celek vystavují poprvé  
a v letošním roce slaví 14 let své 
obnovené činnosti. Zachytili sílu 
okamžiku v životě lidském, 
fascinující předměty a místa. 
Výstava fotografií trvala do března 
roku 2020. 
 
 
 
Členové Fotoklubu Orlová, kteří 
vystavili své práce v Galerii  

Po schodech v Městské knihovně Havířov v ulici Svornosti v pondělí 10. února 2020.  
 

Úterý 11. února 2020  
 V MGC Lučina vyhodnotili vystavené obrázky dětí školních družin 
z Havířova, Horní Suché a Těrlicka. Výkresů s obrázky na téma „Strom, jak to vidím já…“ 
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bylo vystaveno celkem 96. Byly oceněny ve třech kategoriích. V té první byly oceněny děti 
(jednotlivci) 1. a 2. tříd, zvítězila ŠD při ZŠ Kpt. Jasioka v Havířově-Prostřední Suché. 
Druhé místo získala ŠD při ZŠ M. Pujmanové v Havířově-Šumbarku a cena za 3. místo 
putovala do Těrlicka. 
Druhá kategorie patřila dětem 
(jednotlivcům) z 3. a 4. tříd. Vítězství 
náleží školní družině ze ZŠ Zelená 
v Havířově-Životicích, následovaly ŠD 
při ZŠ K. Světlé a ŠD při ZŠ Na Nábřeží.    
Ve třetí kategorii byly oceněny kolektivy 
dětí v pořadí ŠD při ZŠ Zelená  
v Havířově-Životicích, ŠD při ZŠ K. Světlé 
a ŠD z Horní Suché.  
Vyhodnocení obrázků dětí ze školních 
družin v MGC Lučina v úterý 11. února 2020 bylo též příjemným dopoledním 
posezením.  
 
 Výstavu módních fotografií zahájily v galerii OC Elan havířovská fotografka 
Irma Kaňová a módní návrhářka Kristina Polakovičová, zakladatelka módní značky 

„Chriss Pola“, která od roku 2005 
žije střídavě v Havířově a Ostravě. 
Módní fotografie Irmy Kaňové  
si třikrát vybral italský Vogue  
pro „Foto Vogue Festival“ v Miláně 
a objevily se též v galeriích 
módních značek Armani, Dior  
či Proenza Schouler. Na vernisáži 
zazpívala talentovaná havířovská 
zpěvačka Vali Angel. Společná 
výstava nazvaná „S láskou“ trvala 
do konce března 2020. 
  

Vernisáž výstavy Irmy Kaňové a Kristiny Polakovičové v galerii OC Elan v úterý  
11. února 2020.  
 

Čtvrtek 13. února 2020 
 V rámci Mezinárodního dne darování knih se vypravili knihovníci  
a knihovnice Městské knihovny Havířov, pobočky v Šrámkově ulici, do Dětského domova 
Sluníčko. Dětem představili celou havířovskou knihovnu a K-Klub v Šrámkově ulici. 
Připravili si také krátké scénické čtení. Dětem povyprávěli o Mezinárodním dni darování 
knih, který je v naší zemi dost opomíjen. Přinesli si pro děti dvě krabice plné knih. 
Očekávání ze strany dětí bylo veliké a z knižních dárků byli obyvatelé dětského domova 
nadšeni. „S paní ředitelkou Ladislavou Hilbertovou se nám podařilo navázat dlouhodobou 
spolupráci a my se mohli domluvit i na tom, že do dětského domova budeme docházet číst 
pravidelně,“ řekl knihovník Tomáš Lipina.  
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Pátek 14. února 2020 
 Svátek svatého Valentýna si rychle našel cestu k srdcím Čechů a Moraváků 
(často i k jejich peněženkám). Den plný kytek, srdíček, romantických večeří při svíčkách 
se slavil v OC Elan. Vyráběla se tu valentýnská přání a rozezněl se zamilovaný klavír.  
V pobočce Městské knihovny Havířov na ulici Gen. Svobody otevřeli dokonce 
„Valentýnský mimiklub“. „Valentajn v Káčku“ Městské knihovny Havířov byl plný her  
a aktivity, nejen o srdíčkách. 
A zamilované bylo také bruslení pro veřejnost na zimním stadionu. 
 

Sobota 15. února 2020  
 Klub hornických důchodců Dolu Dukla pozval své členy na Společenský 
večírek do domu PZKO v Havířově-Bludovicích. K tanci a dobré náladě zahrálo Duo 
Elton. Letošní nové závodní sestavy 
představily v aerobním cvičení sestry 
Lucka a Viktorka. Přišel i kouzelník  
se smyslem pro humor. Losovala  
se bohatá tombola. (Příloha D/02/4 
Pozvánka na Společenský večírek). 
(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze, Příloze č. 5 Kroniky 
města Havířova)  
 
Společenský večírek Klubu důchodců Dolu Dukla v sobotu 15. února 2020 v domě 
PZKO v Havířově-Bludovicích, ceny do tomboly.  
 
 V MGC Lučina vyvrcholil letošní Národní týden manželství. Akce pro celé 
rodiny tu připravili pod názvem „Manželství v síti“. Hrály se deskové hry, zájemci  
o cvičení si mohli zasportovat s Janou Kováříkovou. Nechyběly přednášky o nových 
trendech líčení s vizážistkou Magdalenou Rivero. Přednášky „Manželství v síti“ připravila 
lektorka Milena Mikulková. Hlídání dětí bylo v průběhu akcí během týdne zajištěno. 
(Příloha D/02/5 Plakát Manželství v síti).  
 

Neděle 16. února 2020 
 Havířovské basketbalistky BK Havířov přivítaly v 18. kole 1. ligy žen  
na domácí palubovce SH Žákovská družstvo Žabiny Brno B. V napínavém zápase plném 
rychlých protiútoků nakonec prohrály 72:80.  

(Další fotografie dostupné ve Fotopříloze, 
Příloze č. 5 Kroniky města Havířova)   
 
 
 
 
 
 
 
 

BK Havířov odehrál s Žabinami Brno B napínavý zápas v neděli 16. února 2020.  
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Pondělí 17. února 2020 
 Představení nové mobilní aplikace, která byla uvedena do plného provozu,  
se na služebně MP Havířov v Karvinské ulici zúčastnil primátor města Havířova Josef 
Bělica. Informační systém MP Manažer tu využívali v omezeném provozu již 2. rok.  
Na konci roku 2019 byly dokoupeny mobilní telefony (celkem 12, do provozu jich bylo 
uvedeno 10 a do rezervy 2). MP Manager postupně nahradil starý systém, který si neuměl 
poradit s GDPR. Pořízení MP Manageru, informačního systému pro řízení procesů 
v městských a obecních policiích a pro vedení agendy stanovené Zákonem  
č. 553/1991 Sb. o obecní policii, stálo téměř 1 milion korun.  
Systém maximálně usnadnil práci strážníků (v mobilní aplikaci jsou uloženy dokumenty, 
včetně vyhlášek, které pomohou s ověřením právních aspektů zásahů, přímo na místě  
si strážníci do zprávy nadiktují potřebný zápis události, uloží a poté pouze na služebně 
upraví, aplikace navíc zpracuje RZ vozidel, řeší i recidivu 
přestupků). Díky tomu nebyla blokována vysílačka  
na dispečink, dispečerky mohly vyhradit více času  
na řešení dopravních nehod. Rychlejší zpracování událostí by 
mělo mít za následek více času na monitorování města  
a rychlejší reakci strážníků na oznámení událostí. (Příloha 
D/02/6 Seznámení s MP Managerem, Informačním 
systémem pro městské a obecní policie). Systém MP Manager 
užívají ve více městech, začínali s ním v Pardubicích. 
(Další fotografie dostupné ve Fotopříloze, Příloze č. 5 Kroniky 
města Havířova)   
 
 
Strážník MP Havířov předvádí práci se systémem MP Manager, pondělí 17. února 
2020.  
 

Úterý 18. února 2020 
 Místopředseda vlády, ministr vnitra a předseda ČSSD Jan Hamáček měl 
navštívit Havířov. Plánovanou návštěvu musel na poslední chvíli zrušit. Uskutečnila se 
ale moderovaná debata se studenty a občany v aule VŠ Prigo. Na dotazy odpovídali 
primátor Havířova, poslanec Parlamentu ČR a člen bezpečnostního výboru Josef Bělica, 
náměstkyně primátora pro školství a kulturu Jana Feberová a ředitel SSmH Milan Černý. 
Besedu s grácií moderovala rektorka vysoké školy Zuzana Machová. Návštěvníky setkání 
zajímala témata, která se nás v současnosti žhavě dotýkají, zejména povinná školní 
docházka a způsoby, jak donutit rodiče, aby posílali děti do školy, systém sociálních dávek 
a jejich vyplácení. V souvislosti s tím se hovořilo o nedostatku učňů v učňovských oborech 
a následný nedostatek řemeslníků. Otevřela se také témata bezpečnosti a zbrojení.  
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Přestože celá beseda byla improvizovaná, zájem byl veliký, odpovědi fundované a často 
doplněné vlastními zkušenostmi  
a seznámením s uskutečněnými 
projekty (zejména z oblasti 
sociální a školství).  
(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze, Příloze č. 5 Kroniky 
města Havířova) 
 
 
 

Ministr nedorazil, ale o besedu hosté v aule VŠ Prigo nepřišli. Úterý 18. února 2020.  
 

Středa 19. února 2020 
 Hokejisté AZ Havířov hostili v 52. kole Chance ligy vedoucí tým tabulky 
Motor České Budějovice. V 1. třetině měli havířovští mírnou převahu, ale jen jednou 
skóroval Lukáš Bednář. Ve 2. třetině 
převzal iniciativu soupeř. Zápas, který 
jsme nakonec prohráli 2:4, sledovalo 
973 diváků. V závěru zápasu hráči plnili 
trestnou lavici na obou stranách, 
rozhodčí trestali fauly, hrubost, také ale 
zdržování hry neustálým smlouváním 
hráčů zejména ze strany 
českobudějovického týmu. Havířov 
zůstal na 7. místě tabulky.  
(Další fotografie dostupné ve Fotopříloze, 
Příloze č. 5 Kroniky města Havířova) 
 
AZ Havířov prohrál s Motorem České Budějovice 2:4 ve středu 19. února 2020.  
 

Čtvrtek 20. února 2020 
 Havířov poskytl dotaci ve výši 4,3 milionů korun NsP Havířov na pořízení 
monitorovacího systému životních funkcí na dětskou JIP a ultrazvukového přístroje  
pro dětské oddělení.  
Nový monitorovací systém výrobce Spacelabs Helthcare nahradil dvacet let starý systém  
za hranicí své životnosti. Ultrazvukový přístroj Samsung HS 50 se zaměřením  
na kardiologii na dětském oddělení doposud chyběl. Primář dětského oddělení doslova 
ihned začal se sonografickou diagnostikou dětských pacientů na dětské ambulanci, kde 
byla pro potřeby echokardiografie připravena samostatná vyšetřovna. Město rovněž 
poskytlo dotaci ve výši 310 tisíc korun na pořízení závěsného porodního systému 
Multitrac pro porodní oddělení. [5]  
 
 Hezkou zábavu si užili v sále SD Havířov senioři z klubů seniorů. Konal se již 
9. ročník Plesu klubů seniorů na území města Havířova, který se těší velké oblibě. Letos 
se ho zúčastnilo 220 seniorů, včetně pozvaných hostů. Z vedení města se přišli pobavit 
náměstkyně primátora pro sociální věci Stanislava Gorecká, náměstkyně pro školství  
a kulturu Jana Feberová a náměstek pro investice a chytré město Bohuslav Niemiec. Odbor 
sociálních věcí MmH zastupovaly paní Břízová a Kácalová.   
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Senioři se sami podíleli na organizaci plesu, pekli koláče, připravili jednohubky, kreativně 
vytvářeli kotiliony, chystali stoly a zakládali tabuli, obsluhovali v šatně a uváděli do sálu 
hosty. Letošní ročník oživilo vystoupení dětí z Gymnastiky M&E Havířov  
pod vedením zakladatelek a hlavních trenérek Evy Álló a Miroslavy Hanzlové. K tanci  
a poslechu hrálo Duo Elton. Tanec a dobrá zábava trvaly do večerních hodin. Večeři 
servírovala Restaurace Radnice, tanečníci si pochutnali na šťouchaných bramborách, 
kuřecím plněném závitku a salátu. [6]  
  
 Havířovští senioři se zapojili do projektu „Obálka do lednice“. Během měsíce  
si vyzvedli 1 300 ks plastových obálek, které obsahovaly informace o zdravotním stavu, 
užívaných lécích a s kontakty na blízké rodinné příslušníky. Obálku s vyplněným 
formulářem senioři vkládali do lednice. V krizové situaci ji otevřou záchranáři  

či příslušníci dalších složek záchranného 
systému. Obálka pomůže zejména v situacích, 
kdy se dotyčná osoba nachází v bezvědomí, 
případně ji zdravotní stav neumožňuje 
komunikovat se záchranáři. O existenci 
důležité obálky je bude informovat samolepka 
nalepená na vnitřní straně dveří bytu  
či magnetka na dveřích lednice. Obálky si 
senioři, případně jejich rodinní příslušníci, 
mohli vyzvednout na odboru sociálních věcí 
MmH. [7] 
 

Obálka do lednice pro havířovské seniory, která může přispět k záchraně jejich života 
v krizových situacích.  
 

Pátek 21. února 2020 
 MRA dokončila sanace domů na Dlouhé třídě 81/c/d v Havířově-Podlesí  
(12,9 milionů korun) a na Dlouhé třídě 20-24 v Havířově-Městě (14 milionů korun). Obě 
stavby probíhaly v zimních měsících, dokončovací práce následovaly s ohledem  
na klimatické podmínky. Jednalo se o dokončení omítek soklu a kolem portálu vstupních 
dveří, nátěr antigraffiti na fasádu, jemné terénní úpravy, včetně vysetí trávy a dokončení 
stříšek nad vstupy.  
Oba bytové domy byly zatepleny a opatřeny novou střešní krytinou. Vstupní dveře jsou 
z hliníku s prohazovacími schránkami, z přední i zadní strany vstupů do domů jsou  
nad dveřmi stříšky. Nová zábradlí dostaly balkony, ty jsou rovněž v nejvyšším patře 
chráněny stříškou. Lokálně byla opravena hydroizolace (došlo k výměně okapových 
chodníků a zateplení soklu). Zateplen byl i suterén, sklepní boxy mají nové ocelové 
zárubně, staré laťovky nahradily klasické dveře s odvětráváním. Zároveň byla  
ve společných prostorách provedena generální oprava elektroinstalace. Na chodbách jsou 
nová zábradlí, je položena nová dlažba, včetně čistící zóny za vstupy. Společné prostory 
byly vymalovány. [8] 
 
 V CSVČ sv. Jana Boska připravili v době jarních prázdnin příměstské tábory.  
Ve Městě v Haškově ulici prožívaly děti „Eldorádo“. Příměstský tábor ve středisku 
v Havířově-Šumbarku v ulici Lomené nesl příznačný název „Honba za diamantem“. Děti 
se tu naučily spoustu věcí o nerostech, zejména o diamantech. V diamantové lize kvality 
musely vyřešit, co je to diamant, jaké jsou jeho vlastnosti, jakou má barvu a brus, kde a jak  
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se těží a jak se zpracovávají a využívají. Na internetu hledaly děti další informace o tvrdých 
nerostech. V rámci tvoření barvily a skládaly 
diamanty na papíře. Za splnění sportovních disciplín 
obdržely imitaci diamantu (Lidl). Děti  
s nejbohatší sbírkou byly oceněny. Součástí byl výlet 
na Zámek do Frýdku-Místku do Muzea Beskyd a zde 
se vyskytujících nerostů. Tábory trvaly  
od 17. do 21. února 2020.  
(Další fotografie dostupné ve Fotopříloze, Příloze č. 5 
Kroniky města Havířova) 
 
 
 
 
Děti na příměstském táboře v CSVČ sv. Jana Boska 
v Lomené ulici v Havířově-Šumbarku skládají papírové diamanty.  
 

Sobota 22. února 2020 
 Tradiční akci „Ostatki“ pořádali v PZKO Havířov-Bludovice k ukončení 
plesové sezóny a pochovávání basy. Hosté si i letos pochutnali, kromě jiného,  
na výborných koláčích různých chutí. Program pozdního odpoledne a večera moderovala 
paní Alicja Kellerberg. Na tanečním parketu přivítala postupně mistrovský pár TŠ Flodur 
Kláru Smieškovou a Davida Pisulu, uvedli taneční rej ve žhavých latinskoamerických 
rytmech. Regionální soubor Błędowice zatančil nejprve v duchu vídeňského plesu  
a posléze rokenrolové zábavy. Podobně jako na Babskim bale 1. února 2020 vzbudil salvy 

smíchu Chłopobalet a jejich 
bazénová kreace. Pánové  
ve slušivých koupacích úborech 
z dob „Rozmarného léta“ 
doprovodili tanečně též zpěvačku 
Vali Angel v její písničce „Koupák“. 
K tanci i poslechu hrál Władysłav 
Folwarzcny. (Příloha D/02/7 
Pozvánka na „Ostatki 2020“) 
(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze, Příloze č. 5 Kroniky 
města Havířova) 
 

Tradiční akce „Ostatki“ v PZKO v Havířově-Bludovicích v sobotu 22. února 2020.  
 

Úterý 25. února 2020 
 Havířovští hasiči se zapojili do taktického cvičení v budově MmH  
se simulovaným požárem počítače ve spisovně ve 4. patře. Bylo fingováno zranění 
jednoho zaměstnance při hašení a odříznutí další osoby od únikové cesty. Místnost  
a chodba byly zakouřeny pomocí vyvíječe kouře. Cvičení se zúčastnily dvě jednotky  
(HZS MSK Havířov a SDH Havířov-Životice). 
Tajemník MmH a přípravný tým utajili cvičení před zaměstnanci, aby se co nejlépe 
prověřily činnosti v případě požáru. Podle havířovských profesionálních hasičů se to 
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podařilo, včetně evakuace celého objektu MmH (odhadem 200 osob) a možnosti evidence 
přítomných. Hasiči si na místě vyzkoušeli spolupráci se zaměstnanci, vyhledávání osob 
v zakouřeném prostředí, jejich záchranu pomocí automobilové plošiny AP27, záchranu 
zraněného s použitím vakuových nosítek, dosažitelnost nástupních ploch, vnitřní systém 
únikových cest, automatiku dveří. V závěru byl proveden rozbor cvičení s pracovníky 
MmH s konkrétními závěry pro zlepšení jejich bezpečnosti. [11] 
 
 V oddělení pro dospělé čtenáře Městské knihovny Havířov v ulici Svornosti 
přednášel Josef Hanibal o Novém Zélandu. Lektor v této zemi několik měsíců pobýval, 
zájemcům o cestování a poznávání jiných zemí proto podal zasvěcený výklad doplněný 
velkým množstvím fotografií. V besedě po přednášce odpovídal na konkrétní dotazy 
návštěvníků. [12] 
 

Středa 26. února 2020 
 Na únorové schůzce těch, kteří doma nemají s kým zpívat, byly v převaze 
ženy. Pod vedením paní Dagmar Heroutové 
zpívaly po dechové rozcvičce lidové písně  
na přání a zazněla též celá řada oblíbených 
evergreenů.  
(Další fotografie dostupné ve Fotopříloze, Příloze 
č. 5 Kroniky města Havířova) 
 
 
 
 
 
 
 
Zpívání pro radost v CVA v Horymírově ulici ve středu 26. února 2020.  
 
 Výstava prací členů klubu keramiky CVA v Horymírově ulici pod vedením 
paní Evy Burové byla otevřena vernisáží v hudebním oddělení Městské knihovny 
Havířov. Svá dílka vystavilo všech 8 členek, které do kroužku pravidelně docházejí  
a navzájem se inspirují. Hezký zážitek z výstavy nazvané „Radost z tvoření“ umocnilo 

vystoupení nového hudebního dua Lucie 
Bublavá a Josef Pak z Orlové. V jazzových 
variacích za doprovodu basy zazněly známé 
písně našich i světových autorů. Výstava 
byla veřejnosti přístupná do 20. března 
2020.  
(Další fotografie dostupné ve Fotopříloze, 
Příloze č. 5 Kroniky města Havířova)  
 
Vernisáž výstavy kroužku keramiky  
CVA v Horymírově ulici v hudebním 

oddělení Městské knihovny Havířov ve středu 26. února 2020.  
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Čtvrtek 27. února 2020 
 Dobrovolnice ADRY Bohdana Pufferová besedovala s hosty K-Klubu Městské 
knihovny Havířov v Šrámkově ulici. 
Podělila se s nimi o letité zkušenosti 
s vlastním dobrovolnictvím.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
S Bohdanou Pufferovou si na besedě 
v K-Klubu povídala Jana Žoričová z ADRY. Čtvrtek 27. února 2020.  
 
 V havířovském Jazz clubu pozvali hosty na v pořadí třetí „Sedni si!“. 
Moderátor Petr Harazin pozval na červený gauč Zlatu Holušovou, ředitelku Colours  
of Ostrava, právě o zákulisí oblíbeného ostravského festivalu si s ní povídal. O muzice  
a zážitcích z poslední doby vyprávěl zpěvák David Stypka. Nakonec se trochu čarovalo, 
třetím hostem byl kouzelník, mentalista a muž mnoha profesí Jakub Vosáhlo.  
 
 V ostravském nakladatelství Bílá vrána vydali těsně před zahájením 
knižního festivalu na Černé louce román nazvaný „Šikmý kostel“. Jeho autorka Karin 
Lednická, která se narodila v Karviné a žila v Havířově, otevřela historickou ságu 
tragickým důlním neštěstím na jámě Jan-Karel v roce 1894. Zahynulo při něm  
230 horníků. Kniha je prvním dílem trilogie, který končí rokem 1921 nepokoji mezi Čechy 
a Poláky v našem regionu. Kniha se čte jedním dechem nejen proto, že odkrývá dějiny nám 
blízkého území, ale je výtečně napsaná. Autorka momentálně pracuje na 2. díle a čtenáři 
se ho již nemohou dočkat.  
 

Pátek 28. února 2020 
 Na křižovatce ulic 17. listopadu a Žákovská byl otevřen nově osvětlený 
přechod pro chodce.  Nadace ČEZ přispěla na jeho vybudování 120 tisíci korunami.  
Přechod byl vytipován na základě doporučení komise BESIP, která ho vyhodnotila jako 
jeden z nejrizikovějších přechodů v Havířově. Primátor města Josef Bělica řekl, že se jedná 
už o čtvrtý tzv. „Oranžový přechod“ na území Havířova, který zvyšuje bezpečnost chodců. 
I předchozí tři podpořila Nadace ČEZ.   
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Na dosud neosvětleném přechodu byly instalovány dva stožáry, na které byl umístěn 
výložník se svítidlem, jehož rameno zasahuje do vozovky. Díky tomu se výrazně zlepšila 
viditelnost pro řidiče i při nepříznivých podmínkách. Součástí stavby byla  

i výměna stávajících 16 svítidel v úseku 
mezi křižovatkami s ulicí Dlouhá třída  
a Mánesova. [13]  
(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze, Příloze č. 5 Kroniky města 
Havířova)  
 
 
 
 
 
Děti si samy „Oranžový přechod“ 

otevřely s primátorem města Havířova v pátek 28. února 2020.  
 

V prostorách chodeb v ZŠ Frýdecká skončila po 3 měsících zajímavá výstava 
přibližující žákům i návštěvníkům grafické dílo havířovského umělce Pavla Hlavatého. 
Exkluzivní prezentace nabídla novoročenky, grafické listy, včetně ukázky rodinné grafiky, 
která obsahovala širokou škálu zájmu adresáta, výjevy z řecké mytologie a ukázku 
grafických listů, které vytvořil pro více než 70 měst (pro Havířov celkem 9 v létech  
1991 až 2015, vedle známek, plaket a pamětních listů). Výstava byla přístupná v době 
vyučování na škole od listopadu roku 2019, bylo možné si předem objednat  
i průvodce výstavou. (Příloha D/02/8 Pozvánka na výstavu Pavel Hlavatý žákům) 
 

Sobota 29. února 2020 
 Letošního ročníku Halové soutěže v hasičském sportu pro děti a mládež  
se v MSH Slavie zúčastnilo na 570 dětí z ČR, 
Slovenska a Polska. Malé hasiče pozdravili primátor 
města Josef Bělica, náměstek pro ekonomiku Ondřej 
Baránek a náměstek pro investice a chytré město 
Bohuslav Niemiec. Tým rozhodčích vedla paní Jana 
Urbancová. Vítězství v kategorii starších žáků 
obhájil tým z Bludova.  
 
 
 
 
Představitelé vedení města v čele s primátorem 
Josefem Bělicou na slavnostním nástupu Hasičské 
soutěže v hasičském sportu pro děti a mládež v MSH Slavie v sobotu 29. února 2020. 
Foto z archivu MmH, Petr Sznapka.  
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Nejlepší hasiči v kategorii mladších žáků přijeli z Lukavic. Domácí družstva havířovských 
hasičů se umístila na 24. místě. 
[14] Mladí hasiči bojovali  
ve štafetě dvojic, štafetě  
na 4 x 40 m a v umění uzlů.  
(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze, Příloze č. 5 Kroniky 
města Havířova)  
 
 
 
Slavnostní nástup, zahájení 
Mezinárodní halové soutěže 
v hasičském sportu pro děti  

a mládež v MSH v sobotu 29. února 2020. Foto z archivu MmH, Petr Sznapka.  
 
 

Strohá řeč čísel 
 Na Kontaktním pracovišti Úřadu práce v Havířově evidovali k poslednímu 
únoru celkem 3 615 nezaměstnaných (z toho 1 687 žen). V dosažitelném věku  
15 až 64 let bylo celkem 3 412 uchazečů o zaměstnání (z toho 1 591 žen). Podíl 
nezaměstnaných na počtu obyvatel města činil 7,37 %.  Bez práce bylo 95 absolventů  
a mladistvých (po ZŠ bylo 40 z nich a absolventů 55). Bez práce bylo 579 osob  
se zdravotním postižením. Nárok na podporu v nezaměstnanosti vznikla 881 uchazečům 
o zaměstnání. [15] 
 V psím útulku Max v únoru přijali 25 psů, 7 koček a 1 andulku. Cestu  
do nových domovů našlo 20 psů a 5 koček. Původní majitelé si odvedli 13 psů. 
K poslednímu dni v únoru se tu starali o 52 psů, 5 koček, 3 osmáky a 1 andulku. [16] 
 V porodnici NsP Havířov přivedli v únoru na svět 55 dětí při 54 porodech  
(28 chlapců a 27 dívek, narodila se dvojčata). Rodným městem se stal Havířov  
pro 26 dětí (14 chlapců a 12 dívek).  
Na lůžkových odděleních NsP Havířov hospitalizovali v únoru 1 541 pacientů (z Havířova 
jich bylo 915). [17] 
 Na veřejné bruslení do víceúčelové haly zamířilo v únoru (bylo vyhlášeno 
deset termínů) 1 152 dospělých. Dětí do výšky 140 cm dorazilo celkem 388. [18] 
 
 

Napsali o nás 
 K požáru bytu do centra města vyjeli v sobotu 1. února 2020 hasiči, 
zdravotníci záchranné služby a policisté. Kouř se valil z okna v domě v ulici J. Wericha. 
Z bytu zasaženého požárem vynesli hasiči 45letého muže v bezvědomí. Postižený měl 
zachovanou srdeční činnost, selhávalo však jeho dýchání. Vyšetření potvrdilo, že se jedná 
o otravu zplodinami z hoření. Záchranáři zajistili dýchací cesty pacienta a převedli ho  
na umělou plicní ventilaci. Po podání léků a úkonech neodkladné péče byl postižený 
transportován na urgentní příjem Městské nemocnice v Ostravě. Díky včasnému zásahu 
záchranných složek nedošlo k většímu požáru a ohrožení ostatních obyvatel domu. [19] 
 Velký zájem projevují děti ve SVČ Asterix o technické aktivity, patří mezi ně 
kroužek železničních modelářů. Děti, které ho navštěvují, se vyznačují trpělivostí a pílí. 
Kolejiště začalo vznikat od počátku trvání kroužku v roce 1986. Někteří z bývalých členů 
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pracují dnes jako strojvedoucí. Kolejiště má dnes 6 nádraží, každé má samostatný ovládací 
pult. Snem modelářů je rozšíření kolejiště, vytvoření proskleného prostoru, aby lidé mohli 
vidět, co se za zdmi modelářského kroužku nachází. Modelářem se může stát každé dítě 
nejlépe ve věku od 10 do 15 let. Předpokladem je trpělivost. [20] 
 Zaměstnanci a zákazníci havířovského Tesca museli být ve středu 5. února 
2020 evakuováni. Anonym oznámil uložení trhaviny v objektu. K místu byly vyslány 
policejní hlídky, psovod a hasiči. Po evakuaci (všichni se museli držet v bezpečné 
vzdálenosti) následovala standardní prohlídka všech prostor objektu. Příjezdové cesty 
k parkovištím zablokovala policejní vozidla. Byl povolán kynolog se psem cvičeným  
pro vyhledávání výbušnin. Nástražný výbušný systém nebyl nalezen. Bylo zahájeno 
pátrání po pachateli, který je podezřelý z přečinu šíření poplašné zprávy. [21] 
 Petici začali sepisovat obyvatelé panelového domu v Družstevnické ulici 
v Havířově. Nelíbí se jim, že stavební úřad vyhověl v jedné části řízení soukromému 
vlastníkovi, který chce přestavět rodinný dům před jejich domem na rezidenční bydlení. 
Majitel rodinného domu chce už několik let přestavět objekt na bytové jednotky 
s parkovištěm. Družstevníci, kteří bydlí v bezprostřední blízkosti, proti tomu protestují, 
protože v lokalitě by byl velký hluk a nešla by proto ani otevřít okna. Vlastníkovi byla totiž 
udělena výjimka, která povoluje menší počet metrů mezi dvěma domy. Celý stavební 
proces není u konce, účastníci řízení mohou dále vznášet připomínky. [22] 
 Důlní otřes s epicentrem v některé z blízkých černouhelných šachet způsobil 
zachvění postelí i dalších částí domácností časně ráno v neděli 9. února 2020. Otřes  
se projevil po 4. hodině ráno, o chvíli později lidé slyšeli sirény vozů Hlavní báňské 
záchranné služby. Společnost OKD neinformovala o tom, že by měl otřes dopad na těžbu 
v podzemí. Podobně silný otřes zaznamenali Havířované nedávno, když došlo k uvolnění 
napětí v hornině v lokalitě bývalé šachty Dolu Dukla. [23]  
 Díky vyhlášce, která ve městě platí, měly do konce roku 2019 zmizet z heren 
a kasin všechny automaty. Některé provozovny však po novém roce opět spustily provoz. 
Vyšlo najevo, že jedna z největších hazardních společností v ČR dostala povolení na 10 let 
až do roku 2023. To je v rozporu s právními předpisy. „Ministerstvo financí nyní analyzuje 
okolnosti vydání těchto povolení, nicméně již nyní lze konstatovat, že se jeví, že byla vydána 
v rozporu s ustálenou správní praxí. V případě, že ministerstvo financí dojde  
k závěru, že mohlo dojít ke vzniku nějakého pochybení či účelového jednání, budou přijata 
odpovídající opatření a postupováno v souladu s právními předpisy.,” uvedla za tiskové 
oddělení Ministerstva financí ČR Šárka Pavlasová. Havířov na svém území hazard nechce 
a podal trestní oznámení. „Město nad rámec vyhlášky nemůže dělat nic. Já jsem obdržel 
anonymní podnět, že v rámci Havířova jsou provozovány výherní automaty na černo a já 
jsem postupoval podle zákona a ten podnět jsme podali orgánům činným v trestním řízení, 
aby konaly. Já nemám informace, že by v Havířově fungovaly nějaké automaty, které mají 
platné licence, nicméně pokud to tak je, tak my budeme muset postupovat podle zákona,” 
řekl primátor Havířova Josef Bělica (ANO). Stejně jako v Havířově mají povolení  
na automaty některé herny až do roku 2023 také Ostravě i v jiných částech republiky. [24] 
Ke kauze se vyjádřila také ministryně financí Alena Schillerová. „Bylo to tam velmi 
zmatené. Oni na místě se vykázali nějakým povolením, které ta firma neměla, přitom ale 
podnikali na povolení, které odhalila celní správa ve spolupráci s ministerstvem financí, byla 
to nějaká firma Masox a Slot Group a ta firma Masox má povolení až do roku 2023 vydané 
ministerstvem financí. To povolení je ale velmi nestandardní, neodpovídá zvyklostem  
při vydávání těchto povolení. Ti úředníci už nepracují na ministerstvu financí a v těchto 
dnech ministerstvo podává trestní oznámení. A co se týče společnosti Slot Group, tak ta už  
v té době na konkrétní herny povolení neměla, ale jsou jiné herny v MSK, kde povolení ještě 
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má a v tuto chvíli je zahájeno správní řízení na odebrání tohoto povolení, protože jsou  
v bankrotu,” vysvětlila ministryně financí. [24 a] 
 Někdejší zvláštní škola v Mánesově ulici v Havířově je objektem určeným 
k demolici, momentálně však má další využití. Už nějaký čas slouží k výcviku krajské 
policejní zásahové jednotky, nově se tu pořádají airsoftové hry. Město vyhovělo žádosti 
nadšenců, kteří ve škole organizují bojové hry. „Není obvyklé, že hráči mají možnost  
si zahrát v základní škole. Je to členité, člověk si zahraje v jídelně, ředitelně, tělocvičně. Takže 
v tom to je zajímavé. V Moravskoslezském kraji není takových hřišť mnoho. Chtěli jsme, aby 
tady nějaký takový zajímavý prostor byl. Je to v centru města, je to pro všechny, což se nám 
podařilo díky městu Havířov. Kdo by si přišel zahrát, tak vlastně nepotřebuje vůbec nic, 
protože my mu vše zapůjčíme a pak se rozhodne, zda ho to zaujme. Zájem je velký. Jezdí tady 
lidi z Brna, ze Znojma, z Mikulova, z Prahy,” řekl za organizátory Lumír Kozák. [25] 
 Havířovská nemocnice zavedla jako první v republice šetrnou metodu 
odběru krve u dětských pacientů. Nemocnice se inspirovala v okolních zemích  
a zkombinovala několik účinných metod na snížení vnímání bolesti. Nejdříve pacientům 
nanesou na kůži znecitlivující krém. Následuje ho „beruška“, která vibrací působí na nerv, 
takže přeruší vnímání bolesti v mozku a chladem odvádí pozornosti mozku od bolesti, 
protože chlad je silnější podnět. O novinku mají zájem i ostatní nemocnice v zemi, 
například v pražském Motole. V havířovské nemocnici zkoušejí i jiné stimuly, které 
odvedou pozornost a sníží vnímání bolesti. U malých dětí je to například bublifuk,  
pro starší děti chtějí pořídit virtuální realitu. [26] 
 Po vítězství na českotěšínském Těšín Cupu vyhrály fotbalistky  
FK Gascontrol Havířov halový turnaj „O pohár starosty města Orlová“. Kromě putovního 
poháru si havířovské fotbalistky přivezly i ocenění pro nejlepší střelkyni Natálii 
Míčkovou. [27] 
 Žák oboru autotronik Tomáš S. se stal Euro-učněm a zařadil se do sítě Euro 
Apprentices. Žáci sdružení pochází z evropských zemí a účastní se stáží programu 
Erasmus Plus.  Tomáš studuje 3. ročník oboru Autotronik v Havířově a díky aktivitám 
v programu pro Euro-učně ho čeká reprezentace školy, MSK i republiky. Bude sdílet své 
zkušenosti s lidmi z celé Evropy. [28] 
 V Havířově se konalo 1. kolo ligy Masters ve vzpírání. Sílu a skvělou techniku 
předvedli sportovci, kteří sklízeli cenné kovy na světových soutěžích  
v 70. letech minulého století. Do havířovské vzpěračské haly zamířilo téměř 40 vzpěračů 
z celé ČR a slovenského Velkého Mederu. Právě slovenskému týmu se v 1. kole ligy 
Masters nejvíce dařilo. [29] 
 Použité plasty z Havířova už nebudou končit ve spalovně. Technické služby 
získaly nového odběratele, který je schopen dál využít různé plastové nádoby či kelímky 
od jogurtů. „Jsme rádi, že se nám podařilo najít lokálního zpracovatele vybraných druhů 
odpadů mimo pety. Takže jsme nově začali třídit obaly od sprchových gelů, saponátů atd. 
Jsme hrdí na to, že se nám podařilo dávat nyní více materiálu do recyklace a méně toho 
skončí na spálení v cementárně,” řekl ředitel společnosti CEVYKO Václav Zyder. Kolik se 
podaří vytřídit materiálu ještě k dalšímu zpracování, záleží na pečlivosti pracovníků  
u třídicí linky. Byli proškoleni, aby rozeznali jednotlivá označení. [30] 
 Ligu rozpočtářů – soutěž studentů ve stavebnictví připravuje společnost 
ÚRS.CZ, a. s. ve spolupráci s Katedrou ekonomiky Stavební fakulty ČVUT. Hlavním cílem 
soutěže je podpořit školy ve výuce stavební ekonomiky a umožnit žákům porovnat svoje 
dovednosti s žáky jiných škol. Letošního ročníku se aktivně zúčastnilo 10 středních škol. 
Celostátní kolo se konalo v Praze. Vítězkou se stala Dorota Wachratezyková ze SPŠS 
v Havířově. [31] 
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Počasí v únoru 2020  
 Ani letos nenaplnil únor dávnou pranostiku „Únor bílý pole sílí“. Hned 
v sobotu 1. února vyšplhala průměrná teplota na 10,49 °C. Bylo nepříjemně sychravo  
a deštivo. V pondělí 10. února 2020 byla avizována větrná bouře Sabina. Pohledu  
do bílého jsme se dočkali až na konci měsíce, a to ještě jen na chvíli. Ve čtvrtek 27. února 
2020 jasně svítil srpek měsíce a druhý den ráno hustě sněžilo. Sněhová nadílka však 
během dopoledne roztála. Nejnižší průměrná teplota byla zaznamenána ve čtvrtek  
6. února 2020 (0,1 °C). 
Havířovští hasiči si větrný únor doslova „užili“. Orkán Sabina zaměstnal všechny muže  
HZS MSK, kteří byli v pondělí 10. února na směně, včetně jednotek SDH Město a Životice. 
Případy byly hlášeny od časného rána v Havířově i okolních obcích. Největší škody 
napáchala Sabina ve dvorku domů mezi ulicemi 1. máje a Majakovského, kus střechy tam 
spadl na zaparkovaná auta, poškodil 8 vozů. Hasiči zasahovali také na střeše domu 
v Komenského ulici. Vedle 
zajišťování střešních krytin  
a řezání stromů zasahovali též  
u dopravní nehody se zraněním  
na křižovatce ulic Dělnická  
a Fryštátská. Po 15. hodině udeřila 
Sabina ve své druhé vlně,  
na pomoc si přivolala vydatný 
déšť. Hasiči se opět octli v plné 
práci. [2] 
(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze, Příloze č. 5 Kroniky 
města Havířova)  
Zamračené, upršené pondělí 3. února 2020 v parku za KD Radost připomínalo spíš 
nevlídný podzim.  
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7.3 KRONIKA BŘEZEN 2020 
„Smějte se hned!  

Nečekejte, až budete šťastni,  
protože byste se nemuseli zasmát vůbec.“  [2] 

 

Úvod 
 Březen 2020 byl naprosto výjimečný měsíc. Začal boj s novým typem 
koronaviru na území České republiky. Koronavirus s odborným označením SARS-CoV-2 
je vysoce infekční, způsobuje onemocnění COVID-19. Projevuje se zejména vysokými 
teplotami, respiračními potížemi (kašel, dušnost), bolestí svalů, únavou, ztrátou čichu  
a chuti. Mnozí prodělali infekci bez příznaků, ovšem pro osoby starší a chronicky nemocné 
měla nemoc vážný průběh, některé bylo nutno napojit na plicní ventilaci a v mnoha 
případech vedla i k úmrtí. Počátek epidemie se váže k čínskému městu Wu-Chan 
v provincii Chu-Pej. 
Postupně narůstal počet nakažených. Jak přibývalo nepopulárních opatření, projevily se 

charaktery lidí, někteří je dodržovat nechtěli. Drasticky se 
nedostávalo roušek a dalších ochranných prostředků  
ve zdravotních zařízeních. Češi a zejména Češky začali šít  
ve velkém. Přidala se i bývalá první dáma Dagmar Havlová, 
Lucka Bílá, která si vybavila znalosti ze svého původního 
oboru, je vyučená jako krejčová. Šily i ženy v Havířově a patří 
jim velký dík. Umělci podporují svým uměním na sociálních 
sítích (Václav Hudeček, Studio 2 a další), šéfka havířovských 
Maniaček nabídla na sítích cvičení na doma. Všichni si 
pomáhají. Tak jako si čerstvá osmdesátnice Naďa Urbánková 
vytvořila kdysi módu z brýlí, tvoříme módu roušek.  
 
Jeden z typů roušek, které našily havířovské švadlenky.  

 
Od čtvrtku 12. března 2020 žije celá republika v nouzovém stavu, který vyhlásila vláda 
ČR. Následují v rychlém sledu různá opatření, která nás postupně izolují, abychom lépe 
zvládli boj s neviditelnou zákeřnou a agresivní bestií zvanou koronavirus. Podobnou 
patálii v novodobých dějinách nepamatujeme. I naše kronika bude trochu jiná. Nechtěli 
jsme, aby byla pesimistická, proto budeme psát reportáž, kdy budou jednotlivá data  
od 12. března 2020 pouze mezititulky. Jen tak se podaří zapsat všechna pozitiva, včetně 
vtípků, kterými jsme si odlehčovali nelehkou situaci. Přesně podle citátu Miloslava Šimka, 
který by letos v březnu oslavil 80. narozeniny.  
V této vypjaté době zemřela Dana Zátopková, skvělá československá atletka,  
do hudebního nebe odešli Jan Vyčítal, zakládající člen Greenhorns a zpěvačka Eva 
Pilarová.  
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Březen v časovém sledu 

Neděle 1. března 2020 
Havířovská radní a zastupitelka Alena Olšoková přivítala ve dvou obřadech  

na Zámku 5 nejmladších občánků města do života. Hezké vystoupení si připravili žáci  
a žákyně ZŠ Gorkého, v závěru 
předali rodičům dárky pro děti, 
které uchystaly členky komise  
pro občanské záležitosti při RMH.  
(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze, Příloze č. 5 Kroniky 
města Havířova) 
 
 
 
 
Vítání občánků v obřadní síni havířovského Zámku, neděle 1. března 2020.  
 

Pondělí 2. března 2020 
 MRA nabídla nové malometrážní byty v ubytovně v ulici Střední  
v Havířově-Šumbarku. Jedná se o 15 bytů velikosti 1+KK o ploše 33 m2 v nejvyšších 
třech patrech ubytovny, 5 na každém podlaží. Náklady na přestavbu, která začala 
v polovině prosince roku 2019, činily zhruba 3,1 milionů korun. Kuchyňský kout je 
součástí obývacího pokoje, každý byt má vlastní sociální zázemí a předsíň.  Vstupy  
do jednotlivých pater zabezpečil čipový systém. V bytech se předpokládá běžný nájem  
ve výši 75 korun/m2.  „V posledních letech zaznamenáváme zvýšený zájem o malometrážní 
byty. Proto jsme už dříve začali zmenšovat některé velké pětipokojové byty v lokalitě 
Havířov-Šumbark. Aktuálně je v opravách nebo případně již v nabídce přibližně 20 bytů 
velikosti 1+KK a 20 bytů velikosti 1+1 ve všech lokalitách města,“ doplnil jednatel MRA Jiří 
Lankočí.  
Dům ve Střední ulici 3 byl zkolaudován v roce 1994, v roce 2013 prošel rekonstrukcí  
za zhruba 90 milionů korun, dům byl zateplen, komplexní opravou prošly požární 
ventilace a výtahy, k vnitřnímu vybavení ubytovny nadále patří prádelna a kuchyň.  
Na každém patře ubytovny snímá společné prostory kamerový systém, fyzická ostraha 
objektu bude pracovat v nezměněném režimu jako na ubytovně. [3] 
 

Úterý 3. března 2020 
 V rámci opatření proti šíření koronaviru přijali na MmH speciální opatření. 
Jeho pracovníci vyzvali úklidovou firmu, která se stará o čistotu na MmH, k zintenzivnění 
úklidu. „Úklidová firma začala provádět omývání pracovních stolů, nábytku a klik ve  všech 
kancelářích. Úředníci na pracovištích, kteří přicházejí do každodenního kontaktu s občany, 
byli vybaveni mycími gely. Tyto dezinfekční prostředky a mycí gely mají speciální protivirové, 
tzv. virucidní účinky. Reagujeme tak na situaci kolem šíření koronaviru v České republice  
a také na žádost Krajské hygienické stanice a Bezpečnostní rady Moravskoslezského kraje,“ 
uvedl primátor Havířova Josef Bělica. Na webové stránky města byly do sekce 
„NEPŘEHLÉDNĚTE“ umístěny pokyny, jak se zachovat, pokud lidé navštíví rizikové 
oblasti, včetně důležitých telefonních čísel. [4] 
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 Kurátor pražské grafické sbírky DRIT a MKS Havířov připravili havířovským 
milovníkům grafiky lahůdku v podobě výstavy „Československá grafika 20. / 21. století“.  
Ve Výstavní síni Viléma Wünsche se zaskvělo na tisíc grafik různých velikostí. Byly 
instalovány do 130 rámů. Právě rozličná velikost působí na první dojem chaoticky.  
Už druhý dojem přináší ucelený pohled na bohatou krásu grafického umění v obou 
zemích. Exponáty jsou doplněny životopisnými daty našich umělců, zachycuje všechny 
možné grafické formy. Vystavena byla díla Pavla Hlavatého, kurátora sbírky DRIT, který 

výstavu obsáhle uvedl. Úvod výstavy patřil Maxi Švabinskému. 
Bylo možno obdivovat díla Čapkova, Kulhánkova, Muchy, Bílka, 
Brunovského, Wernera, Matoušové a dalších. Některá 
z vystavených děl byla prodejná. Jedinečný zážitek si měli 
havířovští užít do 2. dubna 2020, bohužel v rámci prevence 
šíření koronaviru byla všechna zařízení MKS uzavřena již  
po několika dnech. (Příloha D/03/1; D/03/2 pozvánky  
na výstavu „Česko/Slovenská grafika 20. / 21. století“).  
(Další fotografie dostupné ve Fotopříloze, Příloze č. 5 Kroniky 
města Havířova)  
Pavel Hlavatý zahajuje výstavu „Československá grafika  
20. a 21. století“ ve Výstavní síni Viléma Wünsche v úterý  
3. března 2020.  

 
 Krásné fotografie vystavila v Galerii Maryčka havířovská fotografka Ludmila 
Závadová. Výstavu přírodních scenérií nazvala příznačně „Z naší přírody“. Krásu stromů, 
polí, vodních toků v různých ročních obdobích mohli návštěvníci vychutnávat 
v prodlouženém termínu do 28. dubna 2020. (Příloha D/03/3 Pozvánka na výstavu 
Ludmila Závadová „Z naší přírody“) 
 

Středa 4. března 2020 
 MRA zrekonstruovala další zdravotní středisko, tentokrát v ulici  
J. Gagarina. Zcela nové se znovu otevřelo pro pacienty. Dispozice některých prostor  
se změnila kvůli zprovoznění nového osobního lanového výtahu. Ochranu objektu, včetně 
ordinací, zajišťuje elektronický zabezpečovací systém napojený na pult centrální ochrany. 
Obnova zdravotního střediska si vyžádala více než 22,5 milionů korun. 
Cílem bylo zlepšit tepelně technické vlastnosti objektu a vyřešit bezbariérový přístup 
zvenčí i uvnitř budovy. V rámci opravy došlo k odstranění statických závad stávajících 
nosných konstrukcí, k zateplení obvodového pláště a střechy, k výměně oken za plastová, 
k zazdění meziokenních vložek, včetně výměny klempířských prvků. V budově 
zdravotního střediska jsou nyní nové rozvody elektroinstalace, kanalizace a vody. 
V sociálních zařízeních byly nainstalovány nové zařizovací předměty, dokonce pisoár  
pro nejmenší pacienty. Byla opravena hydroizolace spodní stavby, vyměněny vstupní 
dveře i ty v zádveří hlavního stupu do objektu. Došlo k zásadní změně způsobu odvětrání 
sanitárního zařízení dle platných hygienických norem. Byly též upraveny vnitřní 
povrchové stěny a společné prostory budovy byly vybaveny novými podlahovými 
povrchy.  
MRA zbývá dokončit v tuto chvíli rekonstrukci zdravotních středisek v ulicích  
Gen. Svobody v Havířově-Šumbarku a Budovatelů v Havířově-Prostřední Suché. [5] 
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 V Galerii Radost vystavilo své obrazy 7 současných malířek z Moravy. Dámy, 
které se pravidelně scházejí a tvoří spolu, nabídly návštěvníkům krásné podívání. Irena 
Satinská, Ivana Ševčíková, Milena Tvardíková,  
Eva Faldýnová, Petra Chýle (která se stala 
garantem výstavy), Ludmila Janech Sojková, 
Vladimíra Kalach vystavily portréty, zátiší, krajiny 
na obrazech vytvořených technikou enkaustiky, 
akrylem, akvarelem, olejem. Vernisáž obohatil 
svým krátkým písňovým programem soubor 
Canticorum pod vedením Vítězslava Soukupa. 
Výstava měla být otevřena do 29. března 2020. 
(Další fotografie dostupné ve Fotopříloze, Příloze  
č. 5 Kroniky města Havířova)  
  
Autorky krásných obrazů vystavených v Galerii Radost od středy 4. března 2020.  
 
 MKS připravilo v KD Radost další z oblíbených komorních koncertů. 
V programu „Sandová, Chopin a ti druzí“ se představil klavírista Ivo Kahánek.  S krásnou 

hudbou Fryderyka Chopina, Ferenze Liszta 
a Bedřicha Smetany souzněl umělecký 
přednes básní a korespondence velkých 
osobností romantismu v podání herečky 
Hany Maciuchové. Hosté sálu KD Radost 
prožili krásný večer. (Příloha D/03/4 
Program komorního koncertu) 
 
 
 
 
Na komorním koncertě v KD Radost 

vystoupila ve středu 4. března 2020 herečka Hana Maciuchová.  
 
 Pohnutý život a rozsáhlé dílo Liona Feuchtwangera, humanisty, spisovatele, 
literárního kritika a bojovníka proti nacismu, představili v dalším literárním večeru 
v hudebním oddělení Městské knihovny Havířov osvědčení aktéři Milada Kaďůrková  
a Miroslav Rataj z NDM v Ostravě. Zazněly ukázky z autorovy trilogie Josephus Flavius 
doplněné působivým hudebním doprovodem. 
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 Postup do čtvrtfinále play off si vybojovali florbalisté Exelsioru Havířov. 
Zápas s TJ Znojmo Laufen.cz sledovalo v MSH Slavie 214 diváků. Na konci 2. třetiny 
odcházeli havířovští do šatny za stavu 
6:4, ve třetí třetině potvrdili svoji 
převahu a zvítězili poměrem 11:5.  
(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze, Příloze č. 5 Kroniky 
města Havířova)  
 
 
 
Florbal Exelsior Havířov bojoval o postup do čtvrtfinále play off s hráči TJ Znojmo 
Laufen.cz. Vyhrál ve středu 4. března 2020 v poměru 11:5.   
 

Pátek 6. března 2020 
 SSRZ vyřadila z bezpečnostních důvodů z provozu starou U-rampu  
v Mánesově ulici. Vlastníkem pozemků, které tvoří zázemí sportoviště i sportoviště 
samotné, tedy minigolfu a skateparku, je Úřad pro zastupování státu ve věcech 
majetkových. Právě s jeho zástupci jedná město o možném bezplatném převodu těchto 
pozemků na MSK a následně o jejich možné směně za majetek města.  
Rampa byla plně využívána od roku 2010 do doby otevření nového Multigeneračního 
sportovně relaxačního areálu v Lázeňské ulici. Pravidelné revize upozorňovaly  
na skutečnost, že bez zásadní rekonstrukce nebude vyhovovat technické normě  
ČSN EN 14974 „Zařízení pro uživatele kolečkových sportovních potřeb – bezpečnostní 

požadavky a metody zkoušení“.  Proto 
bylo rozhodnuto ji vyřadit z provozu. 
Rampa byla zlikvidována ve vlastní režii 
SSRZ, kovové těleso bylo odprodáno.  
O využití betonové plochy, která zůstala, 
se rozhodne po zmíněných jednáních 
státu, MSK a města Havířova. „V tuto 
chvíli navrhujeme například vybudování 
veřejného grilovacího místa nebo 
vybudování Labyrintu (bludiště),“ sdělil 
Radek Podstawka, ředitel SSRZ Havířov. 
[6] 
 

U-rampa na Mánesově ulici byla zlikvidována ve vlastní režii SSRZ. Foceno v pátek  
6. března 2020.  
 

Sobota 7. března 2020 
 Ozobotí dopoledne s virtuální realitou připravily knihovnice dětského 
oddělení Městské knihovny Havířov v ulici Svornosti. Děti si mohly nasadit speciální 
brýle a alespoň na chvíli se dostat do virtuálního světa, který si pro tu chvíli prožily. 
Ostatním v těch okamžicích připadalo jejich chování krajně podivné.  
Základy programování poskytli dětem zvláštní robotci zvaní ozoboti. Děti si pomocí 
pracovních listů naprogramovaly jejich pohyby, některé vyzkoušely také programování 
prostřednictvím aplikace v tabletu. Často pracovaly v týmech, vše tedy záleželo  
i na schopnosti se domluvit.  



KRONIKA MĚSTA HAVÍŘOVA 2020 
 

84 
 

Někteří se s ozoboty „viděli“ poprvé a paní knihovnice jim trpělivě vysvětlily, jak mají 
pracovat a připravit si dráhu. Společně si tu všichni užili hezké dopoledne. Podívat  
se přišla náměstkyně pro školství a kulturu 
primátora města Havířova Jana Feberová.  
(Další fotografie dostupné ve Fotopříloze, 
Příloze č. 5 Kroniky města Havířova)  
 
 
 
 
 
 
 
 
Seznámení s roboty „Ozoboty“ čekalo děti v dětském oddělení Městské knihovny 
Havířov na ulici Svornosti v sobotu 7. března 2020.  
 
 V havířovském Jazz clubu odehrálo turnaj ve stolním fotbale 9 týmů po dvou 
hráčích. Odpolední klání se odehrálo u 3 stolů a na vítěze čekaly drobné ceny a poháry.  

(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze, Příloze č. 5 Kroniky 
města Havířova)  
 
 
 
 
 
 
 
 

Fotbálek v havířovském Jazz clubu v sobotu 7. března 2020.  
 
 V posledním, 58. kole, hokejové Chance ligy hostil AZ Havířov tým 
Chomutova. 1 322 platícím divákům předvedli domácí rychlý, dynamický hokej.  
Ve 3. třetině dokonce hráči AZ skórovali ve vlastním oslabení a zvýšili tímto gólem na 4:1. 
Na konečných 5:1 zvýšili 8 minut před koncem zápasu. Jednalo se o poslední zápas 
letošního ročníku Chance ligy. Vzhledem k mimořádným okolnostem a nouzovému stavu, 

který vláda vyhlásila 12. března 2020 z důvodu 
zamezení šíření koronaviru, byly zápasy play 
off zrušeny. AZ Havířov skončil na 5. místě 
v tabulce.  
(Další fotografie dostupné ve Fotopříloze, 
Příloze č. 5 Kroniky města Havířova)  
 
 
Poslední zápas Chance ligy 2019/2020,  

AZ Havířov porazil Chomutov 5:1 v sobotu 7. března 2020.  
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Pondělí 9. března 2020 
Členové KPHMO, pobočky Havířov, pozvali na besedu Barboru Veličkovou, 

obchodní ředitelku české firmy Ferrit, s. r. o. ze Starého města u Frýdku-Místku. Její 
prezentace „Ze Starého města na kraj světa“ navazovala na exkurzi z října roku 2019, 
které se havířovští horničtí senioři zúčastnili. Lektorka představila firmu založenou v roce 
1993, která se zaměřuje na výrobu, prodej a servis hlubinných strojů, důlních 
transportních systémů. 95 % produkce firmy putuje do celého světa, na 4 kontinenty 
(Čína, Rusko, Polsko, Vietnam, Kazachstán, Mexiko, Kolumbie, Jihoafrická republika, 
Zimbabwe). Paní Veličková představila některé z dolů v Rusku (Mirnyj, Norilsk), Jižní 
Africe a Zimbabwe, v Mexiku (Sabinas) a Kolumbii (Socha). Přednáška měla vysoce 
odbornou úroveň, přiblížila technické detaily z dolů, způsob těžby drahých kovů, kamenů 
a uhlí, ale též historii zemí, život lidí v těchto lokalitách. 

 
 Oblíbená spisovatelka Zuzana Pospíšilová zamířila do pobočky Městské 
knihovny Havířov v Hornosušské ulici. Dětem představila svoje knihy, povídala si s nimi 
o tom, jak pracuje spisovatel, jak tvoří obrázky do knih ilustrátoři a co je prací grafika. 
Četla jim ze své knihy „Knihovnické pohádky“ o knihovních skřítcích a o tom, jak se máme 
ke knihám chovat. Žáci tří tříd prvňáčků ZŠ Mládežnická s ní ve dvou besedách živě 
komunikovali a reagovali  
na její otázky a povídání. Děti, 
které se chystaly využít toho, že se 
naučily písmenka, dostaly od paní 
spisovatelky záložky a malé 
sladkosti. 
(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze, Příloze č. 5 Kroniky 
města Havířova)   
 
 
 
Zuzana Pospíšilova na besedě s prvňáčky v Městské knihovně Havířov  
na Hornosušské ulici v pondělí 9. března 2020. 
 

Úterý 10. března 2020 
 Po jednání bezpečnostní rady státu vydalo Ministerstvo zdravotnictví ČR 
mimořádná opatření v souvislosti s nepříznivým vývojem epidemiologické situace  
ve výskytu onemocnění COVID-19 (nový koronavirus). Od 18.00 h byly až do odvolání 
zrušeny všechny hromadné akce (kulturní, sportovní, náboženské a též osobního 
charakteru), u nichž se předpokládala návštěva 100 a více osob. [1] V provozu prozatím 
zůstaly pobočky Městské knihovny Havířov (byly však zrušeny všechny plánované besedy 
a další doprovodné akce). MKS okamžitě zrušilo veškeré kulturní akce, včetně kurzů  
a výstav. Zakoupené vstupenky bylo možno vrátit vždy následující den po zrušeném 
představení. Zákaz návštěv trval v NsP Havířov, v Domově seniorů, v obou střediscích.  
 

Středa 11. března 2020 
 Na základě mimořádného opatření vlády v souvislosti s nepříznivou 
epidemiologickou situací ve výskytu onemocnění COVID-19, způsobeným novým 
koronavirem, byly uzavřeny školy a školská zařízení ve městě (základní, vyšší odborné, 
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střední a vysoké školy). Opatření se týkalo také obou základních uměleckých škol  
a školních družin. V provozu zatím zůstaly školy mateřské. [1] Provoz byl dočasně 
přerušen také ve SVČ Asterix a v CSVČ sv. Jana Boska.  
 
 Krajský soud v Ostravě zrušil opatření obecné povahy, které mělo upravit 
provoz na křižovatce před velkým kruhovým objezdem ve směru od Ostravy. Statutární 
město Havířov podalo správní žalobu proti tomuto opatření v říjnu 2019, protože 
v případě zrušení křižovatky by nebylo možné odbočit vlevo ze silnice I/11 ve směru  
od Ostravy do Havířova-Šumbarku, naváděcí ostrůvky by znemožnily odbočení  
ze Šumbarku vlevo na Havířov.  
Krajský soud v Ostravě vyhověl připomínkám, kterými město Havířov v žalobě 
argumentovalo, zrušil opatření obecné povahy, které mělo provoz na křižovatce  
před Havířovem upravit. „S rozhodnutím Moravskoslezského kraje, které bylo vydáno  
na základě návrhu ŘSD ČR jsme nesouhlasili a jsem rád, že Krajský soud v Ostravě vzal  
na vědomí naše argumenty a vyhověl nám. Budeme teď společně s Moravskoslezským 
krajem a ŘSD hledat takové řešení, které sníží počet dopravních nehod na dotčené 
křižovatce, ale zároveň nepřetíží dopravu na kruhovém objezdu a nezpůsobí ucpávání 
města,“ uvedl náměstek pro investice a chytré město Bohuslav Niemiec. [7] 
 

Čtvrtek 12. března 2020 
 V ČR byl od 14:00 hodin vyhlášen Usnesením vlády č. 194 měsíční nouzový 
stav z důvodu ohrožení zdraví v souvislosti s prokázáním přítomnosti koronaviru. [8] 
Krizový štáb svolal na základě vyhlášení nouzového stavu primátor města Josef Bělica. 
Členové štábu se seznámili s nařízením vlády a s výstupy z jednání krizového štábu MSK. 
„Byl zřízen kontaktní bod pro občany, kteří jsou v nařízené karanténě, nemohou si nakoupit 
a nemají ani osobu blízkou, která by to mohla udělat za ně. Lidé mohou v tuto chvíli volat  
na telefonní linku MP Havířov, přesně na kontakt 596 813 146. Číslo na MP bude jako 
kontaktní bod dočasné, o aktualizaci budeme informovat,“ řekla tisková mluvčí MmH 
Michaela Adamcová. [9] 

Městské organizace zrušily v souvislosti s vyhlášením nouzového stavu celou 
řadu akcí. Do odvolání bylo zrušeno bruslení pro veřejnost, přerušena byla plavecká 
výuka na bazéně v Havířově-Šumbarku. Na lezeckou stěnu docházely pouze děti  
z MŠ a v Delfínku v MSH Slavie pokračovalo plavání kojenců a batolat. Rušily se tréninky 
některých sportovních oddílů. Naplánované akce zrušili také ve SVČ Asterix.  
Až do odvolání jsou uzavřena zařízení MKS Havířov a všechny pobočky Městské knihovny 
Havířov. „Všechny výpůjčky budou čtenářům automaticky prodlouženy. K vrácení knih 
mohou využít Bibliobox umístěný před budovou knihovny na ulici Svornosti 2. Objednávání 
knih a jiných dokumentů nebude v době uzavření knihovny umožněno, s výjimkou půjčování 
e-knih,“ sdělila ředitelka knihovny Dagmar Čuntová. Plánovaný šachový turnaj odvolali 
v Restauraci Radnice. Odbor školství a kultury MmH zrušil bez náhrady i březnové 
termíny vítání občánků. Ani primátor města se v plánovaném březnovém termínu 
nesetkal s občany. Uzavřena byla i střediska Domova seniorů, nejen že byly zrušeny 
všechny plánované akce, ale byly zakázány i návštěvy rodinných příslušníků. Odvolána 
byla i sociální šetření v terénu prováděná sociálními pracovníky. 
Podobná opatření přijaly i další organizace na území města. Život ve městě se zpomaluje. 
[10] 
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Pátek 13. března 2020 
 Na základě vyhlášení nouzového stavu na území republiky v Havířově znovu 
zasedal krizový štáb města. Pro lidi v nařízené karanténě bylo zřízeno nové mobilní číslo 
721 706 973. „Službu budou zajišťovat pracovníci z našeho odboru sociálních věcí. Lidé, 
kteří jsou v nařízené karanténě a nemají možnost si nakoupit, a nemají ani osobu blízkou, 
nás mohou kontaktovat. Linka bude fungovat i o víkendu a nákupy budeme realizovat  
mezi 8-16 hodinou,“ uvedl tajemník havířovského magistrátu Milan Menšík. MmH navázal 
spolupráci s dobrovolnickým centrem ADRY v Havířově. Dobrovolníci pomáhají 
osamělým seniorům s nákupy potravin, základních potřeb a léků.  
Členové štábu dojednali další opatření ve městě, která přicházela v platnost postupně, 
kupříkladu úpravy jízdních řádů MHD, omezení činnosti MmH, či přijetí pravidel  
pro konání sňatečných obřadů. Nesmělo se jich účastnit více než 30 osob, včetně 
oddávajícího, matrikářů a hudebníků. Zákaz konání akcí nad 30 osob se nevztahoval  
na pohřby. Vedení města doporučilo MRA zvýšení hygienických opatření.  
MP Havířov průběžně kontrolovala plnění omezujících opatření přijatá vládou, zejména 
uzavření restauračních zařízení po 20. hodině. [11] 
Začala éra koronavirových vtípků: „No chuděry ženské, děcka doma celé dny a teď ještě  
i chlap po 20. večer…“ 
 

Sobota 14. března 2020 
 Vláda ČR rozhodla o uzavření obchodů s výjimkou prodejen potravin, 
lékáren a výdejen zdravotnických prostředků, drogerií, čerpacích stanic a některých 
dalších (například prodejen výpočetní a telekomunikační techniky, audio a video 
přijímačů, spotřební elektroniky, přístrojů a dalších výrobků do domácnosti, malých 
domácích zvířat, krmiva a potřeb pro zvířata, brýlí, kontaktních čoček a souvisejícího 
zboží, novin, časopisů, tabákových výrobků, prodeje přes internet, služeb prádelen).  
Od 6:00 hodin byly pro veřejnost uzavřeny provozovny stravovacích služeb (s výjimkou 
zaměstnaneckého stravování, poskytovatelů stravování zdravotních služeb a sociálních 
služeb, vězeňských zařízení). Zákaz se nevztahoval na provozovny rychlého občerstvení 
s výdejovým okénkem nebo na prodej jídla s sebou bez vstupu do provozovny.  
Do 24. března 2020 do 6:00 hodin byla ukončena i činnost provozoven stravovacích 
služeb umístěných v rámci nákupních center s nákupní plochou přesahující 5 000 m2.  

Zastavil se provoz heren a kasin.[12] 
Češi nesměli do hospod a kaváren. Na FB profilech putovala otázka, co je nejčastějším 
dotazem pro vyhledávač googlu. „Jak vypálit alkohol z mouky a těstovin?“ Mouka  
a těstoviny totiž v uplynulých dnech mizely ve velkém z regálů v obchodech.  

Duchovní život neutichá.  SCEAV Suchá oznámila konání on-line bohoslužeb  
Těšínsko-havířovského seniorátu z kostela Martina Luthera v Těrlicku v neděli  
v 10:00 hodin na webu www.sucha.cz, v době, kdy byly bohoslužby v kostelích 
zrušeny.[13]  
Věřící římskokatolické farnosti se scházeli na FB stránkách. Také zde byly dostupné 
odkazy na on-line bohoslužby. Bohoslužby v čase předvelikonočním mohli lidé 
poslouchat v rádiu Noe, pravidelně v neděli v 10:00 vysílala bohoslužby ČT 2.  
 

Pondělí 16. března 2020 
 Vypadalo to, že hůř být nemůže a ejhle… Vláda rozhodla o zákazu volného 
pohybu osob na území celé ČR s účinností od 6:00 hodin. Výjimky stanovila pro cesty  
do zaměstnání a k výkonu podnikatelské nebo obdobné činnosti, pro nezbytné cesty  
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za rodinou nebo osobami blízkými, dále pro cesty nezbytně nutné k obstarání základních 
životních potřeb (nákup potravin, léků a zdravotnických prostředků, hygienického zboží, 
kosmetiky a jiného drogistického zboží, krmiv a dalších potřeb pro zvířata, včetně potřeb 
příbuzných a osob blízkých, využívání nezbytných a bankovních a poštovních služeb, 
doplnění pohonných hmot). Výjimku tvořily také cesty do zdravotnických zařízení, včetně 
zajištění nezbytného doprovodu příbuzných a osob blízkých, do zařízení veterinární péče, 
cesty za účelem vyřízení neodkladných úředních záležitostí, včetně nezbytného 
doprovodu příbuzných a osob blízkých. Povoleny byly cesty k zajištění bezpečnosti 
vnitřního pořádku a řešení krizových situací, zajištění a ochrany zdraví, poskytování 
zdravotní nebo sociální péče, včetně dobrovolnické činnosti, duchovní péče, veterinární 
péče, veřejné hromadné dopravy a další infrastruktury nezbytné pro obstarávání 
základních služeb obyvatel, zásobování, rozvážková služba, pohřby a cesty zpět domů. 
Povoleno bylo pobývat v přírodě. Seniorům nad 70 let se doporučovalo nevycházet vůbec. 
Jak dlouho to bude trvat? V tuto chvíli naštěstí nikdo netušil.  
Vláda nařídila omezit kontakty s jinými osobami na nezbytně nutnou míru. Doporučila 
zaměstnavatelům využívat práci na dálku z místa bydliště, pokud to lze, podporovat 
dovolené a placené volno pro zaměstnance. Ve veřejných prostorách se doporučovalo 
zachovávat odstup nejméně 2 metry (zejména při nákupu), využívat bezhotovostní 
platební styk. Než byl zákaz volného pohybu prodloužen, platil do 24. března 2020  
do 6 hodin ráno. [14] 

Až do odvolání byl pro veřejnost uzavřen MmH. „Vstup bude umožněn pouze 
objednaným občanům v pondělí a ve středu od 13 do 16 hodin,“ upřesnila tisková mluvčí 
havířovské radnice. Nepřerušen zůstal provoz podatelny. [15] 

Město Havířov zvýšilo požadavky na dezinfekci společných prostor 
v bytových domech MRA, kde je smlouva s úklidovou službou. Opatření se dotklo  

18 domů.  „Každodenní dezinfekce zábradlí a veškerých klik a madel ve společných 
prostorách domů se bude provádět denně včetně víkendů po dobu 14 dní,“ uvedl jednatel 
MRA Róbert Masarovič.  „Mimořádná opatření budou stát 56 tisíc korun a budou uhrazena 
z účtu hospodářské činnosti. To znamená, že tato částka se nebude rozúčtovávat  
mezi nájemníky,“ doplnil jednatel Jiří Lankočí. Běžný úklid probíhal beze změny. [16] 
 Radní města Havířova se sešli na 38. schůzi ve volebním období.  

Přiostřilo na všech frontách, svět hovoří o pandemii. Vedení havířovské 
nemocnice přistoupilo z důvodu ochrany zdraví a zabránění potencionálního šíření 
infekce vedle zákazu návštěv také k zákazu přítomnosti osob blízkých a určených  
u porodů. [17] 

Omezení provozu a zákaz vstupu do svých budov oznámila také všechna 
pracoviště finančního úřadu. Přístup veřejnosti byl umožněn pouze na podatelny 
územních pracovišť, včetně Havířova. Občanům byla přislíbena pomoc s vyplňováním 
daňového přiznání telefonicky a emailem. [18] Všechny naplánované osobní kontakty 
v případě uchazečů a zájemců o zaměstnání zrušili také na kontaktním pracovišti Úřadu 
práce v Havířově. Většina záležitostí se vyřizovala online, telefonicky a prostřednictvím 
poštovních služeb. Osobní kontakt byl možný pouze po předchozí telefonické či e-mailové 
domluvě. [19] 

V Havířově, stejně jako v celé zemi, šla jedna řeč o tom, že bude povinné nosit 
roušku. Zjistilo se, že roušek a respirátorů je absolutní nedostatek úplně všude, včetně 
zdravotnictví a sociálních služeb. O veřejnosti nemluvě.  
Češi a zejména Češky se ovšem nenechali zaskočit a rozhodně nemínili čekat, až ochranné 
prostředky dorazí letadlem z Číny za drahý peníz. Ženy v celé zemi vytáhly šicí stroje,  
ty havířovské nebyly výjimkou. Havířovské švadlenky taktéž zabezpečily své rodiny a šily  
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a šily, vybudovaly distribuci roušek pro všechny, kteří ji potřebovali. Včetně nemocnic  
a zařízení sociálních služeb.  
Nemůžeme v kronice uvést všechny, kterým patří veliký dík za pomoc v těžké chvíli. 

Vznikla kupříkladu inciativa „České roušky pro Havířov“  
(ESK a Havířov zpívá gospel), kde panovala dělba práce, 
distribuovaly celé rodiny a v březnu našily kolem tisícovky 
roušek. Mezi švadlenky se zařadily také ženy z Tvořivých 
večerů, které do konce března našily přes 1 000 roušek. Tady 
vznikl půvabný název pro roušku, který by určitě ocenil  
i F. L. Věk – pyskplachta. 
(Další fotografie dostupné ve Fotopříloze, Příloze č. 5 Kroniky 
města Havířova)   
 
 
Vznikají téměř umělecká díla u šicích strojů žen 
z Tvořivých večerů.   

 Kleštičky na čas vyměnily za šicí stroj také 
havířovské šperkařky. Pustila se do toho také paní Karla. 
Kromě jiného našila roušky s kapsičkou na filtr pro svoji 
onkologicky nemocnou sousedku.  
(Další fotografie dostupné ve Fotopříloze, Příloze č. 5 Kroniky 
města Havířova)   
 
 
 
 
 
 
Paní Karla vyměnila šperkařkou dílnu za šicí stroj.   
 Velkou šicí dílnu založila také Marcela, přizvala svoji dceru a ženy ze souboru 
Canticorum, které byly velkou oporou. Roušky končily v havířovských domovech 

seniorů, v NsP a šily také pro Fakultní nemocnici v Ostravě. 
Také jejich roušky obsahovaly kapsičku na filtr.  
(Další fotografie dostupné ve Fotopříloze, Příloze č. 5 Kroniky 
města Havířova)   
 
 
 
 
 
 
 
Havířovské šičky se pustily do boje s koronavirem a šily 
roušky pro všechny, kdo je nutně potřebovali.    

 Všichni jsme si všimli obětavé práce žen, které se vrhly na šití roušek, jejich 
aktivitě jsme tleskali a vysoko ji cenili. Na facebooku začala kolovat báseň určena přímo 
šičkám roušek. No vida, pan Erben by žasnul. Možná i nad tím dalším novým tvarem: 
huborouška. 
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ŠIČKÁM 
Za mašinou s tuhým tělem 
sedí ženy podvečerem: 
„sviť, žárovko, sviť, 
ať mi šije niť. 
Šiju, šiju huboroušky, 
proti virům nemám zkoušky, 
sviť, žárovko, sviť, 
ať mi šije niť. 
Dnes je čtvrtek, zejtra pátek - 
rozstříhám i módní šátek: 
sviť, žárovko, sviť, 
ať mi šije niť. 
Zelené šaty, botky rudé, 
brzy virus zničen bude: 
sviť, žárovko, sviť, 
ať mi šije niť." 
Ráno, raníčko šička vstala, 
roušku si v uzel zavázala: 
„Půjdu, matičko, roušky prát, 
musím je celé dezinfikovat" 
„Ach nechoď, nechoď mezi lidi, 
v testech se staly už i chyby 
Já měla zlý té noci sen: 
nechoď, dceruško, bez roušky ven. 
Virus se tobě vyhýbal, 
asi se české šičky bál, 
v sukničce jako z vodních pěn: 
nechoď, má šičko, k lidem ven. 
Bílé šatičky smutek tají, 
v perlách se slzy ukrývají, 
a pátek nešťastný je den, 
nechoď, má šičko, k lidem ven." 
Nemá šička, nemá stání, 
rozdávat roušky ji cos pohání, 
roušky všem dodat ji teď nutí, 
nic doma, nic jí po chuti.  
První roušku už lidem dala - 
zakryla ústa, naději dala, 
po ochraně teď šité od srdce 
zavířilo se rychle velice. 
Narazil u nás virus tvrdě, 
české šičky to vzaly hrdě, 
na mapě zkázy co světu dal 
zelený mužík dotleskal. 
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Úterý 17. března 2020 
 V havířovské nemocnici zřídili v blízkosti infekčního oddělení odběrové 
místo vzorků pro diagnostikování nákazy novým koronavirem (COVID-19). Příjezdová 
trasa vedla z bočního vjezdu z ulice Moskevská. Provozní hodiny byly stanoveny  
od pondělí do pátku od 7:00 do 14:00 hodin. Odběrové místo bylo určeno pro odběry 
indikované epidemiologem z KHS (v případě klinických příznaků nemoci – dušnost, 
zvýšená teplota a kašel a případný kontakt s nakaženou osobou). [20]  
„Je-li to možné, žádáme občany, aby do areálu vjížděli vlastním vozem a nevystupovali  
z auta. Instruovat a navádět je bude hlídka městské police, informační tabule nebo naši 
zdravotníci. Jakmile se dostanou na řadu, vjedou i s vozem do připraveného stanu, kde se jich 
již ujme naše zdravotní hlídka. Ta provede zcela bezbolestné a v řádu vteřin rychlé odběry  
z nosu a úst, zároveň provede kontrolu dokladů totožnosti a bude vyžadovat již zmíněné 
doporučení KHS," upřesnil fungování odběrového místa ředitel nemocnice Norbert 
Schellong. Dodal, že pokud dorazí na odběr pěšky, musí respektovat všechna hygienická 
opatření, tedy ochranu úst a nosu, klidně roušky domácí výroby a požadované rozestupy. 
[21] 
„První den se přišlo otestovat 8 lidí,“ sdělila tisková mluvčí NsP Havířov paní Irma Kaňová. 
Tento den přijali v NsP Havířov prvního pacienta, muže s komplikovaným průběhem 
nemoci s koronavirem.  
 

Středa 18. března 2020 
 Máme pocit, že život úplně zpomalil. Zjišťujeme, že nakonec máme vše,  
co potřebujeme. Jsme vděční všem, kdo zajišťují provoz v otevřených obchodech, 
zdravotníkům, sociálním pracovníkům. Jde elektřina a fungují mobilní operátoři. 
Přežijeme. 

Postupné omezování pokračuje. Svůj provoz omezily v souvislosti 
s vyhlášením nouzového stavu také TSH. Jsou veřejnosti až do odvolání uzavřeny, včetně 
prodejny pohřební služby Aron Havířov a útulku Max pro psy a drobná zvířata. 
Komunikace probíhá pouze elektronicky a telefonicky. Zrušeny do odvolání byly 
individuální svozy odpadu.  
Za zvýšených hygienických podmínek zůstaly otevřeny sběrné dvory. Funguje běžný svoz 
odpadu a úklid města. [22] 
 

Čtvrtek 19. března 2020 
 Přišel čtvrtek a s ním povinnost nosit ochranné prostředky (zejména roušky, 
rukavice). Vláda dále vymezila čas seniorům pro nákup ve velkých obchodech  
od 10:00 do 12:00 hodin. Posléze mění časové rozpětí od 07:00 do 9:00 hodin. Ale ani tato 
změna nebyla konečná. V dalších dnech bylo seniorům doporučeno nakupovat ve velkých 
marketech od 08:00 do 10:00 hodin. A protože to byla situace kapku chaotická, lidé hned 
vymysleli vtípek, který koloval po sociálních sítích:  
„UPŘESNĚNÍ!!! 
Senioři (65+) budou nakupovat ve čtvrtek od 10.00 do 12.00 hod., v pátek v intervalu  
7.00-9.00 hod., v sobotu 8-10, v neděli 9:15-11:15, v pondělí 7:30-9:30, v úterý 10:30-12:30, 
ve středu 8:37-10:37 hod. v liché týdny, v sudé týdny se pak posouvají intervaly o 12 minut. 
Senioři (85+) pak nakupují v posunu o 2,5 hodiny v liché týdny a 3 hodiny v sudé týdny, výše 
uvedené platí pro seniory narozené ve znamení kozoroha, ryby, raka, lva a blížence. 
Rozumíte?! Zapamatujte si to všichni! Instrukce se mohou dynamicky měnit dle počasí.“ 
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Nákupy jsou vůbec náramnou legrací. Zejména manipulace s igelitovými sáčky 
v jednorázových rukavicích. Inu, budeme ještě vnoučatům vyprávět, jak jsme je šoupali 
mezi dlaněmi a v duchu nadávali… 
 Radní města Havířova jednali na schůzi číslované jako 40. ve volebním 
období. 
 Ve zvláštním režimu začaly jezdit autobusy MHD Havířov. Až do konce 
měsíce března jezdily v pracovní dny podle jízdního řádu sobot, nedělí a svátků. 
Cestování v nich bylo možné pouze se zakrytými ústy a nosem. O případných změnách 
informovalo město průběžně prostřednictvím webových stránek. [23] 
 Protože se situace začíná komplikovat, přibývá zvláštních opatření, MmH 
vyrobil a distribuoval prostřednictvím svých zaměstnanců 8 000 ks letáků pro občany 
s nejdůležitějšími informacemi a telefonními čísly. Byly vyvěšeny na veřejných místech, 
doručeny do bytových a rodinných domů. [24] (Příloha D/03/5 Leták MmH – Informace 
Magistrátu města Havířova k aktuální epidemiologické situaci v Havířově) 
 

Pátek 20. března 2020 
 Pokračoval nouzový stav vyhlášený vládou České republiky, volný pohyb lidí 
byl omezen. A za okny začínalo jaro.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Zlatý déšť rozkvetl hned o prvním jarním dnu u jednoho 
z domů na ulici 17. listopadu. 
 
 MmH začal organizovat nákupy pro seniory a osamělé osoby se zdravotním 
postižením, dále pro osoby v nařízené karanténě. „V souladu s usnesením vlády České 
republiky začal v tomto týdnu odbor sociálních věcí Magistrátu města Havířova spolu  
s Dobrovolnickým centrem ADRA Havířov pro seniory starší 70 let a osamělé osoby  
se zdravotním postižením zajišťovat pomoc při zvládání základních životních potřeb 
(zajištění teplého jídla), včetně nákupů potravin a léků. Za tímto účelem bylo zřízeno mobilní 
telefonní číslo 722 726 010, na které mohou občané kontaktovat pracovníky odboru  
se svou žádostí o nákup. Ten bude uskutečňován v pracovních dnech v době  
od 8 do 16 hodin,“ uvedla vedoucí odboru sociálních věcí Bernarda Urbancová. Nákup bylo 
možné objednat také na e-mailové adrese seniornakupy@havirov-city.cz. „Služba začala 
fungovat už počátkem týdne, v tuto chvíli evidujeme 13 zájemců z řad seniorů. Včera  
se uskutečnily 4 nákupy a dnes máme naplánovány další,“ doplnila paní Bernarda 
Urbancová. Zaměstnanci magistrátu předávají požadavky koordinátorovi z havířovského 
dobrovolnického centra ADRY. „Koordinátorka je v kontaktu s dobrovolníky i seniory, takže 
každý senior ví, který dobrovolník přijde, připraví mu seznam s nákupem, finanční částku  
a domluví se s dobrovolníkem na bezkontaktním předání. Stejně tak je předán nákup 
s účtem. Dobrovolníci jsou připraveni pomáhat těm, kteří se skutečně nemají na koho 
obrátit,“ řekla Hana Čadová, vedoucí Dobrovolnického centra ADRA Havířov. 

mailto:seniornakupy@havirov-city.cz
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V současnosti má dobrovolnické centrum k dispozici 20 dobrovolníků. V případě 
převyšující poptávky se do nákupů mohou zapojit také zaměstnanci z odboru sociálních 
věcí MmH, případně příspěvkových organizací.  
Linka pro osoby v nařízené karanténě byla v provozu každý den, pro realizaci nákupů  
od pondělí do pátku od 8.00 do 16.00 hodin. [25] 
 MmH uzavřel všechny mateřské školky, které zřizuje. Učinil tak na základě 
rozhodnutí RMH z důvodu malého počtu dětí, které docházejí do 22 zařízení v době 
omezeného volného pohybu nařízeného vládou. Ve čtvrtek 19. března 2020 byla 
evidována docházka pouze 51 dětí, ve 14 školkách nebylo žádné dítě, rodiče je všechny 
řádně odhlásili. „Pro zaměstnance integrovaného záchranného systému, tedy hasičů, 
policistů a záchranářů, ale i zdravotníků a pracovníků v sociálních službách je  
na ZŠ M. Kudeříkové v Havířově zajištěno hlídání jejich dětí. Chceme udělat maximum  
pro pracovníky, kteří jsou v boji proti šíření nákazy onemocnění COVID-19 v první linii. 
Pedagogové i další pracovníci školy jsou připraveni a mají rozepsané služby hlídání dětí,“ 
řekla náměstkyně pro školství a kulturu Jana Feberová. Hlídání bylo určeno pro děti  
ve věku od 3 do 10 let. Péče o ně, včetně stravování, byla pracovníky školy zajištěna  
od pondělí do pátku od 7.00 do 17.00 hodin. [26] 
 V plném nasazení byli stále všichni ti, kteří docházeli do práce, aby zajistili 
chod společnosti. Říkáme to v legraci, ale stále nám teče voda, funguje elektřina, internet, 
všechny mobilní operátory. Prodavačky, prodavači, sociální pracovníci, zdravotníci a další 
pracovníci IZS se ocitli v nelehké situaci, stojí v první linii, ve velkém vypětí. A pak jsou tu 
i další, kteří si to uvědomují a snaží se jim pomoci. Švadlenky šijí roušky, študáci  
na 3D tiskárnách vyrábějí ochranné štíty. Na benzinkách nabízejí těmto lidem kávu 
zdarma. „Touto cestou bych chtěla poděkovat za krásné gesto benzínce ÖMV, kde mi dali 
kafíčko zdarma. Pracuji jako sestra v terénu a i nás berou mezi hasiče, záchranáře a policii, 
kterým už kafíčko dávají. Velmi mě to potěšilo a zpříjemnili mi ještě celý pracovní den. Děkuji 
děvčatům v Havířově na Moskevské,“ napsala paní Růžena Mullerová. [27] 
V některých restauracích vařili, až se z nich kouřilo, v Restauraci Radnice zvýšili počet 

navařených obědů, aby mohli dostát požadavkům 
zaměstnanců i seniorů. Ve známé Restauraci U Balona 
„Pomáhali srdcem“. Otevřeli výdejové okénko a pracovníkům 
IZS zde vydávali obědy zdarma. „Naše solidární akce začala 
20. března, kdy jsme si s manželem oba spontánně řekli, že 
musíme pomoct. Každým dnem, kde se kladná reakce lidí, ale  
i děkovná slova složek IZS přidávala víc a víc, jsme se rozhodli 
prodloužit naši pomoc až do pátku 27. března 2020. Výdej jídel 
pro IZS jsme měli od 11 do 13:30 hodin. Každý den jsme navařili 
3 nebo 4 druhy jídel. Pro každého, kdo přijde či přijede z IZS“. 
[28] 
(Další fotografie dostupné ve Fotopříloze, Příloze č. 5 Kroniky 
města Havířova)   

V Restauraci U Balona „Pomáhali srdcem“ a zaměstnancům IZS vydávali obědy 
zdarma. Foto z archivu Restaurace U Balona.  
 

Pondělí 23. března 2020 
 Radní města Havířova jednali na 39. schůzi ve volebním období. 
 MmH doposud nedisponuje potřebným množstvím roušek pro občany 
města. Prioritně pokrýval dodávky ochranných prostředků zařízením a poskytovatelům 
sociálních služeb, zdravotnickým zařízením a složkám IZS. [29] 
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 Česká pošta rozhodla, že důchody, které si doposud senioři vyzvedávali  
u přepážek, budou doručovány adresátům za dodržení přísných hygienických podmínek. 
Ve dnech 23. a 24. března se jednalo cca o 75 tisíc plateb za každý výplatní den. „Pokud by 
se stalo, že důchodce nebude doručovatelem zastižen, bude mu důchod uložen na ukládací 
poště. Senior si pak může zavolat na svoji poštu a domluvit si konkrétní datum, kdy mu 
pošťáci důchod doručí domů,“ sdělil tiskový mluvčí České pošty Matyáš Vitík. Doplnil,  
že od středy 25. března nebude Česká pošta ukládat automaticky doporučené zásilky  
na pobočkách, ale bude je doručovat standardním způsobem. [30] 
 Asi jen málokdo z nás si uměl představit, jak se v čase pandemie žilo lékařům 
a sestřičkám a dalšímu personálu na infekčním oddělení NsP Havířov. Navzdory 
k pracovnímu stresu a vypětí neklesali na mysli.  
(Další fotografie dostupné ve Fotopříloze, Příloze č. 5 Kroniky města 
Havířova)   
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Trošku to připomíná výcvik kosmonautů. Foto z archivu NsP Havířov. 
 

Úterý 24. března 2020 
 Děti nemusí do školy. Nejsou to však žádné prázdniny. Učí se doma. Probíhá 

často online výuka. Školy jsou 
prázdné.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
ZŠ Žákovská zůstává uzavřená 
stejně jako další zřizované MmH.  

 
 Z havířovské nemocnice přišla smutná zpráva. Zemřel 45letý těžce nemocný 
muž. Jeho skon urychlila nákaza koronavirovou infekcí.  
 Vláda ČR prodloužila na svém pondělním jednání omezení volného pohybu 
osob do 1. dubna 2020 do 6:00 hodin ráno. [31] Stanovené výjimky zůstaly v platnosti, 
lidé jsou žádáni, aby omezili kontakty s jinými na nezbytně nutnou míru.  

Psychologickou podporu a poradenství nabídli veřejnosti a příslušníkům 
resortu obrany a vojákům z povolání armádní psychologové. „Všem, kdo zatelefonují, jsme 
připraveni poradit, jak zvládat samotu i stres v tomto nelehkém období. Stres oslabuje 
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imunitu a v tom chceme pomoci," řekla plukovnice Helena Sováková z Agentury 
vojenského zdravotnictví, která s myšlenkou linky psychologické pomoci přišla. Lidé 
mohli telefonovat denně, i o víkendech, od 7:00 hodin. [32] 
 

Středa 25. března 2020 
 Ve vysílání ČT 1 pozdravil diváky oblíbený herec a zpěvák Zdeněk Svěrák. 
Poděkoval všem, kteří stojí v této době v první linii a zejména zdravotním sestřičkám 
(„Prý vypadají lépe než doktoři“). Chytrá technika umožnila spojení se skladatelem 
Jaroslavem Uhlířem a vyzvali diváky 
ke společnému zpěvu písničky „Není 
nutno…“ Ti, kdo se dívali, se určitě 
rádi přidali a vylepšili si náladu.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Diváky ČT 1 potěšili Zdeněk Svěrák a Jaroslav Uhlíř ve středu 25. března 2020.  
 

Pátek 27. března 2020 
 NsP Havířov dostala na infekční oddělení přístroje za 840 tisíc korun  
od soukromého dárce. Techniku, která v současné době ušetří zdravotním sestřičkám 
čas a práci, věnoval pan Vojtěch Filsák. „Ono v této těžké době je třeba všem pomáhat. 
Vnímám to tak, že naše země, která  je srdcem Evropy, si vždy uměla pomáhat. A přál bych 
si, aby to co nejdříve pomáhalo našim lidem, kteří onemocní na koronavirus. Jde o to, že naše 
infekční oddělení  je spádově pro celý kraj, skoro,” řekl dárce, známý havířovský podnikatel. 
Ihned po vybalení došlo k instalaci přístrojů a k proškolení personálu. „ Jsou pro nás velice 
důležité, protože usnadní personálu práci, jsou to lineární dávkovače infuzní pumpy,  
to znamená, jsou to přístroje k přesnému dávkování infuzí a léčiv. Tím pádem sestrám ušetří 
jednoznačně čas,” řekl náměstek pro léčebnou péči Martin Sedláček. 
„Na infekčním oddělení jsme takové technické prostředky neměli. Takže děkujeme firmě 
Vinamet, která je dlouhodobým sponzorem nemocnice, že takhle rychle, v podstatě v řádu 
hodin, reagovala a dokázala nemocnici pomoci,” dodal ředitel NsP Havířov Norbert 
Schellong. Nemocnice od dárce dostane dále speciální nemocniční lůžko. Velké 
poděkování také od nás z kroniky města. [33] 
 

Sobota 28. března 2020 
 Blíží se konec měsíce. Jsme uzavření doma, a pokud bereme situaci vážně, 
nenavštěvujeme se ani v rodinách. Přitěžuje se alergikům, venku všechno rozkvétá  
a voní. Psychologové tvrdí, že pro spoustu manželství to bude fatální doba.  
A nejhorší je, že konec je v nedohlednu. Blíží se pondělní jednání vlády a zřejmě se lhůta 
omezení pohybu ještě dále prodlouží. Uvidíme. Jeden z mnoha postřehů říká, že jsme si 
začali zahalovat tváře a tím jako bychom odhalili své charaktery.  
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Svůj svátek dnes slaví učitelé (tento den v roce 1592 se narodil učitel národů Jan Ámos 
Komenský). Kvůli koronaviru jsme nemohli letos slavnostně ocenit havířovské pedagogy 
a žáky. Na čas se teď učiteli stali rodiče. Musí se teď doma s dětmi učit, kontrolovat  
a pomáhat jim s úkoly, které zpravidla přes počítač dostávají od svých učitelů. A možná si 
díky tomu ledacos uvědomili, přinejmenším alespoň to, že učitelská práce skutečně není 
jednoduchá. Začíná kolovat vtip, že jestli to brzy neskončí, rodiče vymyslí vakcínu dříve než 
vědci.  
 

Pondělí 30. března 2020 
 Vláda prodloužila zákaz volného pohybu na území ČR do 11. dubna 2020  
do 6:00 hodin. V platnosti zůstaly všechny výjimky a všechna doporučení. [34] 
 Roušky pro potřeby zdravotníků, pracovníků IZS, sociálních pracovníků  
a seniorů začaly šít švadlenky z MmH a příspěvkových a školských organizací. Pracovníci 
magistrátu zajistili kompletní sety na ušití 22 tisíc roušek pro Havířov, Horní Suchou, 
Albrechtice, Těrlicko a Horní Bludovice.  „Textilními rouškami byly prioritně vybaveny 
následující určené skupiny obyvatelstva, a to městská policie, jednotky požární ochrany, 
pracovníci v energetice, zaměstnanci pohřebních služeb, lékárníci, pokladní, zaměstnanci  
na poštách a v potravinářství. Další tisíce roušek, které se v Havířově ušijí, budou rozdávány 
havířovským seniorům, kteří jsou při nákaze nemocí COVID-19 nejohroženější skupinou,“ 
uvedl havířovský primátor Josef Bělica. Prvních zhruba 4 300 roušek roznesla nejstarším 

havířovským seniorům v průhledných 
obálkách do schránek Česká pošta. 
V následujícím týdnu našlo v poštovních 
schránkách textilní roušky 4 500 seniorů 
ve věku 75 až 80 let.  
„Chtěl bych poděkovat všem lidem, kteří  
se do šití roušek zapojili. Velmi si cením 
jejich pomoci, bez které by to nešlo,“ dodal 
havířovský primátor Josef Bělica. [35] 
 
 
 

MmH se proměnil v šicí dílnu. Roušky se šily všude, i na odboru sociálních věcí. Foto 
z archivu MmH  
 
 

Strohá řeč čísel 
 Na kontaktním pracovišti Úřadu práce v Havířově evidovali v březnu  
3 605 uchazečů o zaměstnání celkem (žen bylo 1 686). V dosažitelném věku  
od 15 do 64 let bylo 3 415 z nich (1 599 žen). Podíl nezaměstnaných na počtu obyvatel 
města se zastavil na 7,38 %. Bez práce bylo celkem 91 absolventů a mladistvých (39 z nich 
bylo po základní škole a 52 absolventů). Práci hledalo 586 osob se zdravotním postižením. 
Nárok na podporu v nezaměstnanosti v březnu vykazovalo 794 evidovaných uchazečů  
o zaměstnání. [36] 
 V psím útulku Max TSH v březnu přijali 26 psů, 4 kočky, 1 morče a 1 andulku. 
Cestu do nového domova našlo 5 psů, 1 kočka a 1 morče. K původním majitelům  
se vrátilo 15 psů a 1 kočka. K poslednímu březnu se v útulku starali o 57 psů, 6 koček,  
3 osmáky a 1 andulku. Od 16. března 2020 byl útulek pro veřejnost uzavřen. Zaměstnanci 
útulku pouze vydávali odchycené psy původním majitelům. [37] 
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 V NsP Havířov se v březnu narodilo celkem 48 dětí (27 chlapců a 21 dívek), 
mezi nimi přišlo na svět celkem 21 havířovských občánků (11 chlapců a 10 dívek).   
Na lůžkových odděleních nemocnice bylo hospitalizováno celkem 1 358 pacientů  
(771 z Havířova). S koronavirovou nákazou bylo v březnu hospitalizováno 10 pacientů. 
[55] 
 Posádky ZZS MSK zasahovaly v prvním čtvrtletí v Havířově celkem  
u 1 832 případů.  Ošetřily při tom 1 764 pacientů (1 257 pacientů trpělo obtížemi 
interního charakteru; 311 utrpělo úraz, z toho 1 zemřel; pomáhali také 71 pacientům 
s psychiatrickými obtížemi). V osmi případech bylo nutno pacienty resuscitovat.  
Na území města se epidemiologická situace v březnu výrazně do statistiky nepromítla. 
[56] 
 Než došlo k uzavření sportovišť v polovině března z důvodu zamezení šíření 
koronavirové infekce, bruslilo se na zimním stadionu dvakrát. Přišlo  
246 dospělých a 112 dětí do výšky 140 cm. [38] 
 
 

Napsali o nás 
 Kraje i města zvýšily preventivní opatření kvůli šíření koronaviru. 
Nemocnice přistoupily k zákazu návštěv a od úterý 3. března 2020 na základě doporučení 
KHS a odboru sociálních věcí KÚ v Ostravě se zavřely pro veřejnost domovy seniorů.  
Ředitel obou středisek Domova seniorů v Havířově vyslovil obavu, jak dlouho bude 
opatření trvat, vzhledem k tomu, že se musí zrušit všechny společenské aktivity 
v zařízeních a to vše může mít neblahý vliv na psychiku seniorů. [39]  
 První ročník projektu „Do Alberta na praxi“ absolvovali mladí lidé 
z dětského domova v Havířově a z ostravské neziskové organizace STOP. Získali reálné, 
často první zkušenosti z pracovního prostředí. Mladí učni ze Střední školy služeb  
a podnikání v Ostravě-Porubě jim zprostředkovali během celodenního workshopu 
v ostravském hypermarketu Albert v Nové Karolíně řadu zajímavých informací  
o fungování společnosti, možnostech praxe a brigád, ale i kariérního růstu. Nechyběla ani 
praktická ukázka u vybraných pozic. Cílem projektu bylo ukázat mladým lidem ze sociálně 
ohroženého prostředí fungování maloobchodu a případně zprostředkovat první pracovní 
zkušenost formou brigády. [40] 
 Etická komise ČR v Praze předala koncem listopadu roku 2019 osvědčení 
účastníka odboje a odporu proti komunismu in memoriam panu Romanu Ryšavému 
(1933-1990), bývalému občanu města Havířova, za veřejné politické a společenské 
postoje kritizující komunistický režim a jeho představitele, které vyjádřil především 
v letech 1955 a 1962 a byl za ně závažně postižen. Komise ocenila jeho demokratické 
smýšlení, postoje, mravní vyspělost a statečnost, kterou projevil i v podmínkách výkonu 
trestu odnětí svobody. Slavnostního aktu předání ocenění v Hrzánském paláci se zúčastnil 
bratr pana Romana Ryšavého Jan Ryšavý z Prahy a jeho dcera paní Blanka Kurovská 
z Havířova. [41] 
 Havířovský rodák Miroslav Karas se stal novým ředitelem Televizního studia 
Ostrava. Bývalý zahraniční zpravodaj ČT v Moskvě a Varšavě se ujme funkce se 4letým 
mandátem od 1. dubna 2020. [42] 
 Havířov, stejně jako Karviná nebo Frýdek-Místek zaplatí v letošním roce  
o několik milionů více za MHD. Přepravce musel ze zákona zvýšit platy řidičům, to se 
promítlo do prokazatelné ztráty, v Havířově se zvýší prokazatelná ztráta o 6 milionů 
korun. Celkově město na dopravu doplácí přes 90 miliónů korun. [43] 
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 V souvislosti s epidemií koronaviru zasedala Bezpečnostní rada MSK. 
Doporučila zrušení akcí pro více než 500 lidí, uvolnila 10 milionů korun na ochranné 
pomůcky pro pracovníky IZS. V nemocnicích trvá zákaz návštěv. Norbert Schellong, 
ředitel NsP Havířov řekl, že nemocnice komunikuje prostřednictvím sociálních sítí  
FB a Instagram s jednotlivými pacienty. [44] 
 Z třímetrové výšky spadl v Havířově 59letý muž při bourání zdi ze žebříku. 
Zřítil se na něj betonový panel. Na místo vyjel tým rychlé ZZS MSK i posádka letecké 
záchranné služby. Muž s vícečetnými poraněními v oblasti hlavy, trupu a dolních končetin 
byl vrtulníkem přepraven na urgentní příjem ostravské fakultní nemocnice a předán  
do péče lékařů. [45] 
 Sdílená lednice instalovaná loni v létě v centru Havířova zmizela. U zadního 
traktu budovy MGC Lučina po zůstala jen prázdná dřevěná skříň. Policii i redakci Deníku 
upozornil jeden z místních obyvatel. [46] 
 NsP Havířov přijala další preventivní opatření. Při vstupu do zařízení bude 
lidem měřena teplota a projdou pohovorem. Nemocnice rovněž omezila plánované 
operace. „Budeme obvolávat pacienty, kteří mohou počkat dejme tomu měsíc dva  
s plánovaným výkonem. Budeme je přeobjednávat z toho důvodu, aby akutní lůžkový fond 
byl připraven na pacienty, kteří potřebují zdravotní péči, nebo budou nějakým způsobem 
infekční v návaznosti na koronavirus, abychom se o ně dokázali postarat,” řekl ředitel  
NsP Havířov Norbert Schellong. Infekční oddělení rekrutovalo vlastní výjezdní tým, který 
jezdil po domácnostech a prováděl odběry pacientům v přirozeném prostředí. „Co se týče 
dalšího opatření, určitě budeme muset omezit i plánovanou ambulantní péči. Jedná se  
o řekněme zbytné, rutinní kontroly u chronických pacientů. Samozřejmě jsme na telefonních 
číslech. Ambulance budou dostupné pro jakousi poradnu, aby mohli pacienti zavolat. 
Samozřejmě může dojít i u toho chronického pacienta k nějakému zakutnění péče, tak 
samozřejmě pro tyhle účely ta nemocnice funguje dál,” vysvětlil ředitel. [47] 
 Do MSK dorazila 18. března 2020 dodávka 10 tisíc respirátorů FFP2, které 
koupili a pro potřeby zdravotníků uvolnili moravskoslezští hasiči. Ministerstvo 
zdravotnictví zaslalo též 4 500 roušek. Kraj je rozdělil mezi terénní zdravotní  
a zdravotnické dopravní služby. S distribucí pomáhali zaměstnanci KÚ MSK. Rozvezli je 
na jednotlivá výdejová místa, tedy i do krajské nemocnice v Havířově. [48] 
 Posádky ZZS MSK zasahovaly během týdne u 3 dětí opařených horkou 
tekutinou. Jednou z pacientek byla v pátek 13. března 2020 7letá dívka z Havířova, která 
se polila horkým čajem. Lékařka zjistila postižení v oblasti břicha a dolní končetiny. 
K dalším případům vyjížděli na Bruntálsko a Frýdecko-Místecko. [49] 
 Zaměstnanci Restaurace Radnice dělají maximum, aby uspokojili požadavky 
seniorů na rozvoz obědů. Zvýšili počet o stovky porcí, rozhodli se totiž vařit i pro školáky, 
kteří zůstali doma. Senioři, kterým se nedoporučuje, aby vycházeli ven, jsou na dovozu 
jídel přímo závislí. „Jsme schopni se přizpůsobit, poptávku i navýšit a jsme schopni  
i individuálně navýšit třeba večeře i svačiny pro ně po domluvě. Navíc jsme ještě připravili 
nabídku dětského menu a rodinného menu, protože školáci zůstali doma a aby mohli lidé 
chodit do práce a měli zabezpečené jídlo, tak jsme schopni i pro školáky vařit,” řekla Iveta 
Kočí Palkovská. Provozní manažerka dodala, že objednávky se přijímají den předem. 
V kuchyni běžně připravují až 400 jídel, kapacitu by mohli zvýšit o 250 porcí. Zavedli tu 
rovněž přísná hygienická opatření, aby co nejvíce ochránili kuchařky. [50] 
 Hlavním městem bridge (karetní hra) nazvali v oblíbeném televizním 
pořadu „Z metropole“ Havířov. Zcela rozhodně to platí v mládežnických kategoriích. 
Redaktor Petr Sojka představil hráčku kategorie U16 Nikol Vachtarčíkovou  
a dvojnásobného stříbrného medailistu z mistrovství Evropy do 26 let Erika Klemše. [51] 
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 Speciální balíček s rouškami, jednorázovými rukavicemi, malým 
občerstvením, s letáky a informacemi o koronaviru rozdávají terénní pracovníci Armády 
spásy v celém kraji. „Na ulici jsou odhadem desítky lidí, kteří služby využít nechtějí, a zhruba 
deset až patnáct by využilo, ale je plno. Potřebovali bychom další prostory, je to u nás 
dlouhodobý problém," řekl ředitel havířovské pobočky Armády spásy Tomáš Kolondra.  
I v Havířově terénní pracovníci v ulicích informují, nabízejí roušky a ty již použité mění. 
Problémem zůstávají prostory v případě, že by někdo z lidí bez domova musel  
do karantény. „Nemáme volnou plochu. V případě vyhlášení karantény bychom museli 
zajistit i nocleh pro zaměstnance. Zvažujeme alternativy, například karavan,“ dodal 
k situaci v Havířově Tomáš Kolondra. [52] 
 V MSH Slavie se v první polovině března odehrály poslední zápasy 
„Havířovské futsalové ligy“. První a druhé místo již bylo jisté, rozhodovalo se o bronzové 
příčce. Vítězem letošního ročníku se stalo mužstvo SC Premium Stonava, druhá příčka 
patřila týmu Glory United a v havířovském derby o bronz zvítězili „fotři“ F03. [53] 
 V domovech seniorů musí podle Ministerstva zdravotnictví ČR vyčlenit 
volnou kapacitu pro případně nakažené seniory (až 10 procent).  V Havířově to nepůjde 
v žádném případě rychle. „Ve svém konečném důsledku jsme schopni těch 10 procent 
kapacity uvolnit a to sestěhováním zdravých klientů. Takže místo jednolůžkových budou 
dvoulůžkové pokoje. Nicméně tito klienti musí být informováni, musí s tím souhlasit. I když 
na tom pracujeme už od soboty od rána, tak nějakou chvíli to bude ještě trvat," řekl ředitel 
Domova seniorů Havířov Milan Dlábek. Ředitelům chybí metodika zdravotní  
a ošetřovatelské péče na izolačních pokojích. Problém vidí i v měření teploty 2 x denně  
u všech klientů z důvodu nedostatku personálu. [54] 
 
 

Počasí v březnu 2020  
Síla jarních slunečních paprsků i sněhová nadílka, to všechno jsme si užili v březnu.  
Od průměrných 12,35 °C ve čtvrtek  
12. března, teplota klesla, ve čtvrtek 
19. března 2020 vystoupala opět  
na jarních 12,16 °C za střídání plného 
slunce i mraků. V neděli 22. března 
2020 teplota klesla na průměrných 
0,03 °C, razantní ochlazení 
doprovázelo sněžení.  
(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze, Příloze č. 5 Kroniky 
města Havířova)   
Před havířovským Zámkem začínalo v neděli 1. března 2020 jaro. 
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7.4 KRONIKA DUBEN 2020 
„Není to vítězství nad horou,  

ale nad námi samými.“ [1] 
 

Úvod  
Jsme stále zavření, uvolňování začíná velmi pomalu a až po Velikonocích.  

Ty byly nesmírně zvláštní, jakkoliv se scha zet se nedoporuc uje… V supermarketech bylo 
na Velky  pa tek plno, covid necovid. Poc así  se vyvedlo jarne , pr í ve tive  sluní c ko hr a lo. Lesy, 
parky jsme vzali u tokem o vycha zka ch. Vs ichni jsme zve daví , co pr inesou dny pr í s tí . 
V Haví r ove  je klid, pozvolna se oteví rají  sportovis te , v omezene  mí r e jsou vypsa ny u r ední  
hodiny na Magistra tu me sta Haví r ova. Ale je to podivny  c as, s koly zejí  pra zdnotou, 
prvn a c ci si nemohou prohle dnout s kolu u za pisu. De sive  pu sobí  pozaví rane  obchody, kdo 

ví , kolik jich pr ez ije a zda budou moci 
vs echny otevr í t, az  to bude povoleno.  

 
 
 
 
 
 
Pohled směrem na Havířov 
s přehradami ve čtvrtek 30. dubna 
2020 z místa pod vrcholem Prašivé.  
Hezké výhledy a možnost sundat 
roušku, když není nikdo v dohledu. 

 
Koronavirus si vybí ra  dan  i v pr í pade , z e neu toc í . Zemr el Dus an Vanc ura ze Spiritua l 
Kvintetu, oblí bene  kapely, ktera  se letos louc í  se svy mi pr í znivci po 60 letech existence. 
Bylo mu 82 let a ba l se jí t kvu li koronaviru k le kar i… Vs ichni se te s í me, az  to vs echno 
skonc í . Protoz e zac í na me pociťovat, z e skutec ne  neví te zí me nad nepr í telem, ale musí me 
se srovnat sami se sebou, jak r ekla kdysi v jednom rozhovoru by vala  c eskoslovenska  
horolezkyne  Dina S te rbova .  
 
 

Duben v časovém sledu 

Středa 1. dubna 2020 
 Většina z nás pochopila, že koronavirus není žádný apríl. Období vejde  
do dějin jako „koronavirová krize“ a podepíše se do všech oblastí našeho života.  
Vedle zdravotnictví velkou měrou do ekonomiky. V souvislosti se současnou situací vláda 
prodloužila termín podání daňového přiznání k dani z příjmu fyzických osob  
do 1. července 2020. Finanční úřady zprovoznily sběrné boxy pro osobní odevzdání 
daňových přiznání v pracovních dnech. Po vynětí z boxu byla označena podacím razítkem 
a datem vynětí. Vzápětí daňový subjekt obdržel potvrzení o převzetí v sms zprávě. 
Schránka v Havířově byla u vchodu do budovy Finančního úřadu na Myslbekově ulici. 
Daňová přiznání však mohli lidé zasílat i poštou nebo elektronicky. [2] 
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O ošetřovné na děti mladší 13 let mohli začít žádat také ti z rodičů, kteří  
si na chléb svůj vezdejší vydělávají jako osoby samostatně výdělečně činné a po uzavření 
škol a dalších dětských zařízení zůstali doma s dětmi, 
případně se starají o osobu zdravotně postiženou. Přišli 
tak o příjem z podnikatelské činnosti. Ošetřovné bylo 
stanoveno ve výši 424 korun na den a bylo možné ho 
čerpat po celou dobu platnosti mimořádných opatření. [3] 

 
 
 
 
 
 
 
 
Řešíme prapodivnou situaci, víme, že nás nečeká  
po ekonomické stránce procházka růžovým sadem, přesto nás humor neopouští. A tak 
v duchu naší národní vlastnosti putuje internetem tato rýmovačka pro přátele.  
 
 Dovídáme se, že havířovští přihlásili do participativního rozpočtu pro rok 
2020 celkem 27 projektů. Byly zaměřeny ve většině případů na obnovu a výstavbu 
dětských hřišť, volnočasových zón a na umístění sportovních prvků v Havířově. Realizaci 
jednotlivých návrhů během měsíce posuzovala pracovní skupina. „Poté budou všechny 
realizovatelné návrhy předány k dalšímu vyhodnocení občanským komisím jednotlivých 
částí města, které vyberou už konkrétní projekty, u kterých pak budou moci občané hlasovat 
pro jejich realizaci,“ uvedla Petra Gregorová, koordinátorka havířovského 
participativního rozpočtu. Vítězné projekty, jeden v každé z osmi částí města, spatří světlo 
světa v následujícím roce. Z rozpočtu města bylo letos uvolněno do participativního 
rozpočtu 5 milionů korun. [4] 
 Dočkali se v těchto časech také milovníci jízdy na kole. Po zimě byla znovu 
zprovozněna služba sdílených kol. Počet bicyklů společnosti Nextbike i stanovišť  
se oproti loňsku zvýšil na dvojnásobek (kol je v ulicicích města 150 a stanovišť 50). 
Společnost musela denně dezinfikovat kola virucidními prostředky. „Každý den  
při převážení kol mezi stanovišti budou kola dezinfikována. Pracovníci firmy očistí řídítka, 
zámek i sedadlo. Zároveň bych rád požádal občany, aby v této době kola využívali jen 
k nejnutnější přepravě, do práce nebo nákup potravin nebo léků,“ uvedl náměstek 
primátora pro investice a chytré město Bohuslav Niemiec.  V dubnu mohli uživatelé jezdit 
bezplatně celou půlhodinu, délka placené jízdy se prodloužila na 45 minut, stejně jako 
v roce 2019 stála jízda 20 korun.  
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Vloni jsme nejčastěji využívali kola ve stanici na náměstí Republiky (7 666 výpůjček  
a 7 366 vrácení), v ulici Lázeňské (4 254 výpůjček a 4 231 vrácení)  

a na autobusovém nádraží  
(3 958 výpůjček a 3 964 vrácení). 
U nových stanovišť byly 
zohledněny podněty občanů 
z loňského roku. [5] 
(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze, Příloze č. 5 Kroniky 
města Havířova)   
 
 
Oblíbená služba bikesharingu se 
po zimě vrátila do Havířova. 

Středa 1. dubna 2020. Foto z archivu MmH.  
 
 Na interním oddělení NsP Havířov ležel pacient nakažený koronavirem. 
Žádná mimořádná opatření nebyla nutná vzhledem k tomu, že ze strany zdravotníků 
nedošlo k rizikovému kontaktu. Pacienta přeložili na infekční oddělení. Nemocnice 
nechala preventivně testovat všechny své zaměstnance, kteří s ním přišli do kontaktu. 
„“Veškeré testy vyšly negativně,“ potvrdil ředitel nemocnice Norbert Schellong. [6] 
 

Čtvrtek 2. dubna 2020 
 Ve městě, stejně jako v celé republice, trvá i nadále nouzový stav vyhlášený 
vládou ČR z důvodu zamezení šíření koronavirové infekce. Pohyb lidí je i nadále omezen 
nařízením vlády. V Havířově je prázdno.  
(Další fotografie dostupné ve Fotopříloze, Příloze č. 5 Kroniky města Havířova)   
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Prázdno je ráno u parčíku u fontány u Jitřenky.   
 
 Pracovníci TSH začali s čištěním vybraných míst ve městě. „Povedlo se nám 
sehnat dostatečné množství dezinfekčního prostředku, abychom byli schopni město 
dezinfikovat. Odbor komunálních služeb připravil plán míst, lokalit, kde dochází 
k největšímu riziku, kde se lidé potkávají,“ řekl primátor Havířova Josef Bělica. Vedoucí 
odboru komunálních služeb Iveta Grzonková upřesnila, že zaměstnanci TSH  
se vypravili zejména k autobusovým čekárnám, čekárnám u vlakového nádraží,  
ke kontejnerovým stanovištím, vstupům do lékáren, obchodů, či domovů seniorů. 
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„Technologie je naplánovaná tak, že jedna posádka s vozidlem a s dezinfekční chemií, 
vyrobenou na základě alkoholového čisticího prostředku, aplikuje roztok na stanovenou 
plochu. Ten se nechá chvíli 
účinkovat a potom druhá posádka 
provede omytí tlakovou vodou,“ 
popsal náměstek TSH Václav 
Zyder. Dezinfekci veřejných 
prostranství prováděli pracovníci 
TSH ve večerních hodinách 
s ohledem na bezpečnost občanů. 
[7] Dezinfikovalo se opakovaně, 
v týdenním cyklu. [8] 
(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze, Příloze č. 5 Kroniky 
města Havířova) 
Pracovníci TSH začali dezinfikovat město. Foto z archivu MmH, Petr Sznapka.   
 

Pátek 3. dubna 2020 
 Ministerstvo zdravotnictví ČR vydalo „Manuál pro občany: práva  
a povinnosti za nouzového stavu“.  Připomíná v něm, že stále platí omezený volný pohyb 
občanů, který povoluje pouze cestování z práce do práce a za účelem nákupu základních 
potřeb pro sebe, rodinu či osoby blízké a zvířata. Musíme i nadále zachovávat odstup 2 m, 
nosit roušku, případně jinou pokrývku cest dýchacích. Nesmíme cestovat do zahraničí  
a lidé ze zahraniční nesmí k nám. Omezení je celá řada, je prima, že je máme takto 
pohromadě. Není to příjemné čtení, ale musíme to vydržet. [9] 
V žádném případě neztrácíme humor. Na sítích se to hemží vtipy a vtípky:  

Anebo následující 
povzdech:  
 
 
„Když čtu na krabičce 
vajec v obchodě:  
VEJCE Z VOLNÉHO 
VÝBĚHU,  
cítím závist.  
 
 
 

A že jsou vajíčka aktuální, blíží se největší církevní svátek roku, Velikonoce.  
A to spotřeba vajec vysoce stoupá. Nedostatkovým zbožím se stává droždí. Bez něj  
se mazanec peče jen s pomocí pravého kvásku z mouky a vody. Bezlepkový kvásek je 
velmi nejistý. 
 

Pondělí 6. dubna 2020 
 V souladu s mimořádnými opatřeními proti šíření koronavirové infekce 
vydalo MŠMT ČR opatření k zápisům prvňáčků do základních škol. V základních školách, 
jejichž zřizovatelem je MmH, budou poprvé zápisy bez účasti dětí. [10] „Na doporučení 
ministerstva školství, mládeže a tělovýchovy se letos bohužel zápisy dětí do prvních tříd 
základních škol uskuteční pouze po formální stránce. Motivační část, ve které děti plní 

file:///C:/Users/Kronikář/AppData/Roaming/Microsoft/Word/Citace%20zdrojů%20Příloha%20č.%203%20Kroniky%20města%20Havířova%202020.pdf
file:///C:/Users/Kronikář/AppData/Roaming/Microsoft/Word/Seznam%20použitých%20zkratek.docx


KRONIKA MĚSTA HAVÍŘOVA 2020 
 

104 
 

zadané úkoly nebo přednesou básničku, se neuskuteční,“ uvedla na me stkyne  pro s kolství   
a kulturu Jana Feberova . 
Termín zápisů byl stanoven do pátku 17. dubna 2020. V případě závažných důvodů bylo 
možno zápis po domluvě mezi zákonným zástupcem dítěte a ředitele školy uskutečnit  
až do 30. dubna 2020. Dítě bylo možno přihlásit k povinné školní docházce na základní 
školu přes datovou schránku, emailem s uznávaným elektronickým podpisem, poštou 
nebo osobním podáním žádosti na příslušné škole. [11] Ředitelé 17 základních škol 
zřizovaných městem obdrželi 723 přihlášek, u 110 dětí žádali zákonní zástupci o odklad 
povinné školní docházky. Do lavic v září usedne více než 600 prvňáčků. Počet prvních tříd 
dosáhne čísla 31. Prvenství v jejich počtu patří ZŠ 1. máje, tady otevřou 4 první třídy  
pro 83 přihlášených dětí. Děti 
s odkladem školní docházky mohou 
navštěvovat celkem 3 přípravné třídy  
na ZŠ Gen. Svobody, ZŠ Žákovská  
a v ZŠ Školní. [12] 
(Další fotografie dostupné ve Fotopříloze, 
Příloze č. 5 Kroniky města Havířova) 
 
 
Zápisy bez děti, realita letošního roku. Na ZŠ 1. máje rodiče zapsali nejvíce prvňáčků. 
  

Zasáhla nás smutná zpráva o úmrtí paní Evy Radové, bývalé členky Rady 
města Havířova, dlouholeté členky ČSSD v Havířově. Vždy 
usměvavá paní Eva zemřela ve věku 64 let.  
 
 
 
 
 
 
 
Paní Eva Radová.  

 
Radní města Havířova jednali na své 41. schůzi ve volebním období.  
Úředníci MmH se dohodli s ŘSD na kompromisním řešení křižovatky  

na Ostravské ulici. Svodidla, která by zamezila odbočení v křižovatce před Havířovem, 
se instalovat nebudou. „Na společném jednání jsme se dohodli, že budeme usilovat  
o realizaci, kterou jsme již navrhovali v našich námitkách proti opatření obecné povahy,  
a to znamená, že výjezd z Havířova budeme chtít pokrýt úsekovým měřením rychlosti.  
A všechna odbočení, kromě odbočení na Šumbark, budou uzavřena. Toto odbočení 
ponecháme tak, aby se nám neucpal kruhový objezd," řekl náměstek primátora Bohuslav 
Niemiec (KDU-ČSL). S tímto návrhem úpravy souhlasí také město Šenov. Čeká  
se na vyjádření KÚ MSK a PČR. [13] 

K dezinfekci společných prostor přistoupili také správci bytů v Havířově. 
MRA zvýšila požadavky na dezinfekci už v polovině března, byla dezinfikována madla, 
zábradlí, kliky dveří. 
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Tisíc litrů polymerové dezinfekce, kterou Havířov získal od brněnské firmy SILCO Česká 
republika, využila MRA Havířov k dezinfekci bytových domů. V pondělí 6. dubna 2020 
začali pracovníci MRA, vybavení ochrannými pomůckami, aplikovat dezinfekci  
v 18 bytových domech, následně byly vyčištěny všechny vchody, kterých je 544. [14] 
(Další fotografie dostupné ve Fotopříloze, 
Příloze č. 5 Kroniky města Havířova) 
 
 
 
 
 
 
Pracovníci MRA začali s důkladnou 
dezinfekcí společných prostor 
bytových domů ve své správě. Pondělí 
6. dubna 2020. Foto z archivu MmH.  
 
Dezinfekční přípravek Savo Badex obsahující chlór, poučení k použití, gumové rukavice  
a hadry dodalo do všech svých vchodů také SBD Havířov. Uživatelé bytů získali možnost 
dezinfikovat nejvíce exponovaná místa v domech (výtahy, vypínače, zábradlí) i několikrát 
denně podle potřeby. [15] SBD navíc nabídlo pomoc v podobě nákupů (služba byla využita 
pouze jednou), poskytnutí roušky (také byla předána 1). [16] 
Tisková mluvčí největšího správce bytů v Havířově, společnosti Residomo, potvrdila, že 
také oni zintenzivnili úklid a používali silnější dezinfekční prostředky. Pravidelně se 
dezinfikovala madla a kliky. [17] 

Pozitivní test na nemoc COVID-19 se potvrdil u klienta Domu pod svahem AS.  
Stalo se tak i přesto, že klienti nechodili ven vůbec. „Měli tam svého nákupčího, který 
nakupoval potraviny pro všechny ostatní. Je to zátěž jak pro zaměstnance, tak pro klienty  
po psychické stránce, protože se dozvěděli, že 14 dní budou v karanténě,” řekl ředitel  
AS Havířov Tomáš Kolondra. Dodal, že eliminují pohyb i v dalších pobytových zařízeních. 
Klienti měli možnost pouze jít na nákup a vrátit se. Armádu spásy kontaktovali úředníci 
KÚ MSK a nechali do zařízení přivést ochranné sety. [18] 
 

Úterý 7. dubna 2020 
 Poslanci Parlamentu ČR schválili po 7hodinovém jednání nouzový stav 
v zemi po 11. dubnu 2020 do 30. dubna 2020, vláda navrhovala prodloužení o měsíc  
do 11. května 2020. V rámci nouzového stavu může vláda měnit svá opatření, některá 
uvolnit a některá naopak zpřísnit. Lidé, kteří venku sportují, nemusí mít roušku, musí být 
v odstupu 2 m od ostatních. Byly otevřeny sběrny a kompostárny. [19] 
 Město zveřejnilo mimořádné vydání Radničních listů duben 2020. Havířovští 
občané v nich našli informace a doporučení, jak se chovat v současné koronavirové krizi 
a v případě onemocnění a karantény. (Příloha D/04/1 Informace a doporučení  
pro občany COVID-19).  
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 Navzdory pandemii koronaviru, restriktivním opatřením a krizi, stavbaři  
na vlakovém nádraží nezaháleli a rekonstrukce přednádraží pokračovala. 

(Další fotografie dostupné ve Fotopříloze, 
Příloze č. 5 Kroniky města Havířova) 
  
 
 
 
 
 
 

U vlakového nádraží vládne stále čilý ruch. Úterý 7. dubna 2020.  
 

Středa 8. dubna 2020 
 V souvislosti s vyhlášením nouzového stavu na území země a vzhledem 
k negativnímu ekonomickému dopadu na obyvatele, prodloužili na MmH termín 
zaplacení poplatků za odpad a za psy za letošní rok do 31. prosince 2020. Výše poplatků 
za odpady činí od 1. ledna roku 2020 celkem 588 korun za fyzickou osobu a kalendářní 
rok, vyjma dětí do 3 let věku. Poplatek za prvního psa v bytovém domě činil 1 200 korun 
za kalendářní rok, stále platí poplatek 300 korun za prvního psa v rodinném domě. V roce 
2020 platila opět úleva od poplatku za psa v případě zvířete, které si lidé adoptovali 
z útulku Max TSH. Bližší informace podávali lidem referenti oddělení správy poplatků. 
[20] 
 

Čtvrtek 9. dubna 2020 
 V zadním traktu MmH byl instalován rouškomat. Zájemci měli k dispozici 
pratelné ústenky za 50 korun. Placení bylo možné pouze bankovní kartou. Automat byl 
přístupný 24 hodin denně. [21] Lidé projevili  
o roušky velký zájem.  
(Další fotografie dostupné ve Fotopříloze,  
Příloze č. 5 Kroniky města Havířova) 
 
 
 
 
 
 
 
Rouškomat byl instalován v zadním traktu hlavní 
budovy MmH. Čtvrtek 9. dubna 2020. 
 
Během měsíce dubna distribuoval magistrát roušky ušité z 22 tisíc setů z MSK  
mezi havířovské seniory. „Roušky, které se ze setů ušily, byly v průběhu dubna doručeny  
do poštovních schránek našim havířovským seniorům, kteří jsou nejohroženější skupinou 
obyvatel při výskytu onemocnění COVID-19. Roušky jsme nechali rozeslat všem obyvatelům 
narozeným až do roku 1955 včetně. Celkem tak bylo rozneseno 16 408 roušek,“ uvedl 
havířovský primátor Josef Bělica. Textilními rouškami byla ve dvou vlnách vybavena MP, 
jednotky požární ochrany, pracovníci v energetice, zaměstnanci pohřebních služeb, 
lékárníci, zaměstnanci pošt a v potravinářství. Těmto lidem bylo distribuováno  
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2 796 roušek. S došitím roušek pomohli zaměstnanci havířovských škol, příspěvkových 
organizací města a zaměstnanci magistrátu. „Chtěl bych poděkovat všem lidem, kteří se do 

šití roušek zapojili. Velmi si cením jejich pomoci, bez které by to 
nešlo,“ dodal havířovský primátor Josef Bělica. [22] 
 
 
 
 
 
 
 
Rouškami zásobovala občany Havířova také Jana 
Feberová náměstkyně primátora pro školství a kulturu, 
vytáhla léta schovaný šicí stroj a obývací pokoj se  
na dlouhé týdny proměnil v šicí dílnu. 

 
 Blýská se snad na lepší časy. V Havířově byla otevřena dvě velká sportoviště: 
Multigenerační sportovně relaxační areál v Lázeňské ulici (skatepark) a veřejné 
sportoviště u ZŠ M. Pujmanové. V multigeneračním sportovním areálu byly k velké radosti 
dětí otevřeny skate rampa a in-line dráha. Z hygienických důvodů (přímý kontakt rukou 
s madly) zůstaly mimo provoz lezecká stěna, workoutové hřiště a bufet. Provozní doba 
byla stanovena od pondělí do pátku od 11 do 19 hodin a o víkendech  
a svátcích od 9 do 19 hodin.  
Na dodržování všech pravidel 
dohlíželi po celou dobu správci. [23] 
(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze, Příloze č. 5 Kroniky 
města Havířova) 
Otevřený skatepark přilákal 
okamžitě zájemce z celého města. 
Čtvrtek 9. dubna 2020. 
  
 SSRZ Havířov zveřejnila na svém FB profilu, že dosavadní manažer 
hokejového AZ Havířov Patrik Rimmel u havířovského týmu končí. Někdejší obránce  
a asistent trenéra stojící za postupem hráčů AZ Havířov do současné 1. ligy se rozhodl 
odejít po vzájemné dohodě s vedením. Přejeme hodně štěstí ve Vítkovicích.  
 

Neděle 12. dubna 2020 
 O Velikonoční neděli, o svátku Zmrtvýchvstání Ježíše Krista, promluvil 
k věřícím papež František v bazilice sv. Petra ve Vatikánu. Tradiční poselství Urbi et Orbi 
(Městu a Světu) bylo posilujícím slovem i pro ty, kteří bohoslužby pravidelně 
nenavštěvují. Z téměř prázdného svatostánku poslal do světa naději a sílu. Všem, kteří 
díky koronaviru ztratili své blízké a nemohli se s nimi ani rozloučit, lékařům  
a zdravotníkům, kteří bojují za naše životy a všem, kteří pracují. Řekl, že není doba  
na lhostejnost, sobectví, rozdělení a zapomenutí. Vzpomenul všech současných ohnisek 
války, miliony uprchlíků a běženců, lidi na periferii společnosti. Zajímavý byl postřeh  
o tom, že v této těžké době prožíváme sebereflexi a také velké obavy z budoucnosti. 
Zamyslel se nad milovanou Evropou a nad budoucností Evropské unie, která rozhodně 
prochází těžkou zkouškou. Tolik lásky a pochopení v jeho projevu člověk našel … 
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 Prezidenta ČR Miloše Zemana požádal o velikonoční projev kardinál Duka. 
Také on nabádal k lásce a pochopení.  

Letošní Velikonoce jsou velmi zvláštní. Jsme neustále vyzýváni, abychom  
se nestýkali, snad v nejnutnějších případech. Zejména starým lidem v domovech seniorů  

a nemocnicích musí být hodně smutno.  Je 
hezké, že havířovský Globus věnoval naší 
nemocnici 11 tabletů právě  
pro hospitalizované seniory, aby se pobavili 
a mohli se spojit se svými blízkými. Namísto 
kostelů byly otevřeny Baumaxy a další velké 
obchody podporující domácí kutilství  
a zahrádkářství. Trochu smutné křesťanské 
svátky… 
Češi ale opravdu humor nakonec neztratili: 
 
 

Zvláštní režim o Velikonocích, zvláštní koleda… to jsou svátky jara roku 2020.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Šmigrust z Velikonoc roku 2020.  
A když se to zhodnotí všechno najednou, levná nafta (a to tak, říká se, že při nákupu 

dostanete zaplaceno), protože celosvětově 
vázne poptávka, letadla nelétají, holiči  
a kadeřníci mají zavřeno, sedíme doma…??? 
 
 
 
 
 

Kdo toto vymýšlí? Ale zasmát se je zdravé, zejména v čase koronavirové krize.  
 

Úterý 14. dubna 2020 
 Z důvodu zákazu pořádání hromadných akcí v souvislosti s přijatými 
opatřeními vlády k omezení šíření onemocnění COVID-19 město v tomto roce 
neorganizovalo pro občany hromadné očkování psů proti vzteklině. Chovatelé si museli 
očkování svých čtyřnohých přátel zajistit individuálně přímo u veterináře. Pokud pes 
nebyl proti vzteklině očkován, majiteli hrozila pokuta do výše 20 tisíc korun. 
„Upozorňujeme občany, že od 1. ledna 2020 je očkování proti vzteklině platné pouze pokud 
je pes trvale označen čipem,“ upozornila Jana Vichrová z odboru komunálních služeb 
města Havířova. [24] 
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 Pedagogové CSVČ sv. Jana Boska pozdravili děti, které k nim jindy docházejí  
do kroužků a klubů. Poslali jim také 
kontakty, kde se mohou v těchto 
nelehkých časech setkávat.  
 
 
 
 
Součástí pozdravu pedagogů  
CSVČ sv. Jana Boska v Havířově 
byla i tato roušková fotografie. 
Úterý 14. dubna 2020. Foto  
z archivu CSVČ sv. Jana Boska.  
 
 Další příznivá zpráva dorazila ze SSRZ Havířov.  Právě totiž spustila půjčovnu 
elektrokol. K zapůjčení byla v objektu SH Žákovská 2 dámská a 2 pánská crossová kola 
s příslušenstvím (světlo, zámek, cyklistická přilba, nabíječka). V současné době 
koronavirové pandemie se kola po každém vrácení dezinfikovala prostředkem 
s virucidním účinkem. Elektrokolo bylo možné si půjčit na maximálně 3 po sobě jdoucí 
kalendářní dny, rezervovalo se 48 hodin předem osobně nebo telefonicky. Kola se 
půjčovala oproti vratné kauci 2 000 korun a po předložení průkazu totožnosti. Bylo nutné 
uhradit nevratný servisní poplatek. „Tento projekt není výdělečný, zájemci o zapůjčení kola 
budou hradit pouze servisní poplatek, jehož cena je stanovena podle počtu hodin používání. 
Například za jednu hodinu cyklista zaplatí 40 Kč, za 4 hodiny 150 Kč a za 24 hodin používání 
pak 320 Kč. Kola si pak lze vyzvednout i vrátit v době od pondělí do neděle  
od 7:30 do 20:30 hodin. Také bych rád upozornil na to, že je zakázáno kolo používat v době  

od 21:00 do 7:00 hodin. Pokud 
budou mít lidé kolo na více dní, 
přes noc by ho měli bezpečně 
uschovat“ uvedl ředitel SSRZ 
Havířov Radek Podstawka. 
Elektrokola zapůjčil Havířovu  
na 5 let MSK. Poté budou 
převedena do vlastnictví města. 
[25] 
(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze, Příloze č. 5 
Kroniky města Havířova) 
 

Nová půjčovna elektrokol začala havířovským sloužit v úterý 14. dubna 2020. Foto  
z archivu MmH.  
 

Středa 15. dubna 2020 
 V krajském kole soutěže „Zlatý lajk 2020“ získala Facebooková stránka 
města Havířov 4. místo v kategorii obcí nad 10 tisíc obyvatel, v okrese Karviná zvítězila. 
Porotci soutěže zařadili Havířov-City mezi nejlépe zpracované profily měst v ČR, zejména 
ocenili komunikaci s občany, reakci prakticky na veškeré jejich dotazy a podněty. 
Hodnotili též používání kvalitních úvodních fotek a celkovou úpravu stránky, provázanost 
grafiky s webovými stránkami města a Radničními listy. [26] 
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Čtvrtek 16. dubna 2020 
 Za přísných hygienických podmínek povolilo Ministerstvo zdravotnictví ČR, 
s ohledem na příznivý vývoj epidemie, přítomnost otce, či jiné osoby blízké (žijící 
s rodičkou ve společné domácnosti), u porodu. „Shodli jsme se s epidemiology, že je  
to za stávající situace a při dodržení určitých opatření možné. Otec musí mít roušku, teplotu 
nižší než 37°C a porod proběhne v samostatném pokoji. Jsem za všechny rodiče moc rád, vím, 
že to nebylo snadné,“ uvedl ministr zdravotnictví. Porodnice v NsP Havířov patří mezi ty, 
kde mohou lékaři a sestry všechny podmínky zajistit. [27] 
 

Pátek 17. dubna 2020 
Nastala ta správná doba, v níž i naši senioři mohli ocenit příznivý dopad 

moderních komunikačních technologií. Rodinné a sociální kontakty mají pro ně velký 
význam a jejich krátkodobá ztráta se velmi podepisuje na jejich psychice.  Senioři 
izolovaní v době koronavirové epidemie ve středisku Luna Domova seniorů Havířov 
využili všechny možnosti sdělovat své zážitky a pocity svým blízkým prostřednictvím 
dostupné techniky. „Po zákazu návštěv ve středisku jsme byli postaveni před jasný úkol, 
využít současné elektronické komunikační prostředky a díky nim zajistit kontakt pro naše 
klienty se svou rodinou a blízkými osobami. Naši senioři si na netradiční způsob hlasového  
i obrazového kontaktu velmi rychle zvykli a kladných hodnocení se nám dostává i od jejich 
blízkých, kteří tuto jedinou možnou formu kontaktu vítají,“ okomentovala nový způsob 
komunikace klientů s rodinami vedoucí sociálního útvaru střediska Luna Tamara Šeligová 
a dodala: „Odměnou pro nás jsou spokojené tváře po každém absolvování takovéto 
netradiční soukromé telekonference nebo videokonference. A to i například z několika míst 
současně, takže se při videokonferenci vidí rodinní příslušníci, kteří by se při běžných 
okolnostech v našem domově možná ani nepotkali.“ V elektronické komunikaci tu budou 
určitě pokračovat i po skončení nelehkého období, jelikož mnoho uživatelů má své blízké 
daleko od Havířova, i v zahraničí.[28] 
 

Sobota 18. dubna 2020 
 V Havířově byla, k radosti sportovců, postupně otevřena další venkovní 
hřiště. Od soboty bylo možno cvičit na workoutovém hřišti ve sportovním areálu  
v Lázeňské ulici. O několik dní později se tu dočkali i milovníci lezení, byla opět 
zprovozněna lezecká stěna. Minigolf v ulici Astronautů se znovu hrál od pondělka.  
Ten den byla otevřena multifunkční hřiště Jedlová  
a Gen. Svobody. U vstupu na všechna otevřená sportoviště 
byla vyvěšena pravidla, jak se chovat v souladu s nařízeními 
vlády. K dispozici byly sportovcům prostředky k dezinfekci 
rukou. Do provozu nebyly prozatím uvedeny toalety  
a občerstvení. Havířovské sportovní areály byly plošně 
dezinfikovány prostředky s virucidním účinkem. [29] 
(Další fotografie dostupné ve Fotopříloze, Příloze č. 5 Kroniky 
města Havířova) 
 
Hasiči plošně dezinfikovali havířovská sportoviště před jejich otevřením i poté. Foto  
z archivu MmH.  
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Pondělí 20. dubna 2020.  
 Z rozhodnutí vlády vyplynulo, že se budou otvírat provozovny řemeslníků  
a opět bude možné pořádat farmářské trhy. Milovníci čtyřnohých miláčků dosáhli toho, 

že byly otevřeny také psí salóny. V Psím salonu Candy v Dog 
Centru na Dělnické ulici získaly pracovnice okamžitě množství 
objednávek, každá z nich v pondělí obsloužila  
8 psích klientů a plno mají do poloviny příštího týdne. 
(Další fotografie dostupné ve Fotopříloze, Příloze č. 5 Kroniky 
města Havířova) 
 
 
 
 
 
Psí slečna Laura v Psím salonu Candy v Dog centru  
v Dělnické ulici.   

V Psím salonu Fénix v ulici SNP v Havířově-Šumbarku, který je v provozu rok a půl, 
přijímali objednávky, otevřeli až ve čtvrtek a denně tu obsloužili 6 pejsků (jedná  
se o celkovou úpravu – stříhání drápků, očista oušek, stříhání, koupání).  
Salon Psí sen otevřeli o týden později, denně pak odbavili až 15 psích klientů, majitelka 
má plný diář objednávek (přijali jich na 160) do konce května.  
V Psím salonu Dingo v Erbenově ulici také otevřeli, během dne přijali 149 objednávek. 
Paní majitelka nám sdělila, že fyzicky a psychicky nelze zvládnout s úplným sortimentem 
nabízených služeb denně více než 9 pejsků.  
Psí salon VIP tlapky v Mickiewiczově ulici otevřel své brány od středy 22. dubna 2020. 
Přijali velké množství objednávek a v práci se také dlouho nezastaví.  
A co my, dvounozí? Koluje vtip, že když pěkně zamňoukáme, zakňouráme, odbaví v psím 
salónu i nás… Inu, nefungovalo to.  
 O tom, že se pomaličku vracíme k normálu, možná svědčí i to, že se opět 
můžeme ženit a vdávat. Tento úkon není pro zúčastněné jednoduchý ani v obvyklých 
podmínkách, o to složitější je v současném mimořádném stavu. Doporučení k pořádání 
svatebních obřadů vydalo Ministerstvo vnitra. Účast na svatbě byla umožněna pouze 
oddávajícímu, matrikáři (žádným jiným osobám ze strany orgánu veřejné moci, tedy ani 
hudebníkovi organizovanému obcí), snoubencům, svědkům a poté maximálně dalším  
4 osobám (do tohoto počtu spadá i případný tlumočník). Kromě snoubenců  
se doporučoval 2 m odstup při jakémkoliv ověřovacím úkonu. S ohledem na mimořádnou 
situaci nemuseli mít snoubenci obličej zakrytý rouškou. Každý podepisující musel mít 
vlastní pero, psací potřeby i stůl se musel po každém obřadu dezinfikovat. Podání ruky  
ke gratulaci bylo možné pouze po vzájemné dohodě všech přítomných. Bylo však poté 
nezbytné ruce dezinfikovat. [30] 
Ono to vypadá hrozně, případně legračně. Když to člověk zapisuje, říká si, že ti, kteří 
museli svatbu zrušit, možná dostali druhou šanci tento závažný krok ještě zvážit a ti, kteří 
se rozhodli do toho jít za těchto podmínek, přežijí všechno. Uvidíme na závěr roku, jak 
koronavirus zahýbá statistikou svateb v našem městě. Každopádně víme, že některé 
oddávající si pořídily speciální svatební roušky s krajkovými volány. 

Radní se mohou scházet zcela bez omezení. Havířovští radní dnes usedli  
ke své 42. schůzi ve volebním období. Je z ní patrné, že MmH se znovu otvírá občanům. 
Své záležitosti mohou vyřizovat pondělí a středa od 8:00 do 17:00 hodin, čtvrtek  
od 8:00 do 14:00 hodin.  
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Středa 22. dubna 2020 
 Letos poprvé byly na náměstí Republiky otevřeny oblíbené tradiční 
Havířovské farmářské a rukodělné trhy. Bylo možno zakoupit produkty českých 
zemědělců a krásné rukodělné výrobky. 
Doporučovaly se rukavice, dezinfekce rukou  
a rozestupy mezi jednotlivými nakupujícími. 
(Další fotografie dostupné ve Fotopříloze, 
Příloze č. 5 Kroniky města Havířova) 
 
Centrum města ožilo. Ve středu 22. dubna 
2020 ráno se chystají prodejci na letošní první farmářský trh v Havířově na náměstí 
Republiky.  
 Všichni s optimistickým názorem, kteří pobaví, jsou vítáni. Pracovníci  
MŠ Čs. armády se rozhodli v době karantény bavit děti a rodiče online. Stačilo  
na Facebooku založit koncem března skupinku „Školka Čs. armády – Havířov“ a vkládat 
zábavná videa a číst pohádky. Všem „svým“ 77 dětem, které místo ve školce musí čas trávit 
doma, i jejich rodičům, tak zpříjemňují běžný život. Skupiny se účastní už 73 členů, kteří 
se každé úterý a čtvrtek těší na nové příspěvky. „Děti díky videím přijdou na jiné myšlenky 
a maminky na chvíli upustí z každodenních starostí. V příspěvcích můžete vidět krátká 
divadelní představení, zpívání i tancování. Také čteme dětem pohádky a dáváme tipy  
na domácí tvoření. Chceme tím zpříjemnit dětem i jejich rodičům pobyt v karanténě a ideálně 

jim vykouzlit úsměv  
na tváři,“ uvedla 
ředitelka školky Dana 
Tomicová.  Dodala, že se 
všichni radují z toho, že 
alespoň touto formou 
mohou být spolu 
v kontaktu, přát si pevné 
zdraví a těšit se na brzké 
shledání. [31] 
 
Zaměstnanci MŠ  
Čs. armády zdraví své 

děti on-line přes Facebookovou skupinu. Foto z archivu MŠ Čs. armády. 
   
 Na Facebooku jsme zaznamenali vysílání a pozdravy dalších školek. 
Kupříkladu MŠ Paraplíčko pro děti se zrakovými vadami.  
 

Pátek 24. dubna 2020 
 Radní města Havířova se sešli na 43. schůzi ve volebním období.  
 

Sobota 25. dubna 2020 
 Od soboty bylo v příměstských linkách obnoveno odbavování cestujících 
řidičem a nastupování do autobusu pouze předními dveřmi. Cestující veřejnost byla 
vyzvána, aby dbala ochrany vlastního zdraví a dodržovala všechna hygienická nařízení, 
včetně nošení roušek, rukavic, platba bankovní nebo ODIS kartou. V jiném případě bylo 
dobré mít připravenu přesnou částku za jízdenku. [32] 
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Pondělí 27. dubna 2020 
 Zastupitelé města Havířova se sešli na svém 13. zasedání. K tomu, aby se 
mohlo zastupitelstvo uskutečnit, bylo třeba upravit i prostory, aby mohli zastupitelé 
usednout 2 m od sebe. „Ukázalo se, že stávající prostor v KD Radost vyhovuje a umožňuje 
dokonce v omezeném prostoru i vstup veřejnosti," řekl tajemník havířovského magistrátu 
Milan Menšík. Nutná byla dezinfekce rukou před vstupem do jednací místnosti. Kdo 
potřeboval, dostal též roušku a rukavice. Zástupci veřejnosti, kteří se do sálu nevešli, 
sledovali zastupitelstvo přes obrazovky ve vstupní hale KD Radost a mohli se také aktivně 
zapojit. [33] 
 MRA Havířov ohlásila splnění rozsáhlé rekonstrukce 5 zdravotních středisek 
ve městě. Ukončena byla sanace zdravotního střediska v ulici Gen. Svobody, která byla 
zahájena v polovině října roku 2019. Celá řada stavebních prací uvnitř a vně objektu, které 
vedly ke zlepšení tepelně technických vlastnosti, modernímu vzhledu a k bezbariérovému 
přístupu, si vyžádaly zhruba 20 milionů korun. „Bezbariérový přístup je zajištěn u vstupů 
pomocí šikmých ramp. Schodiště z 1.NP do 2.NP bylo rozšířeno a vybaveno pojízdnou 
plošinou,“ doplnil jednatel MRA Jiří Lankočí.  Byla vyměněna okna, vstupní dveře a také 
dveře ve společných prostorách. Zcela nové jsou prosklené stěny. „Zateplen byl střešní 
plášť včetně fasády, v soklové části je keramický obklad. Částečně byla provedena 
hydroizolace spodní stavby, aby do budovy neprosakovala voda. Nutná byla generální 
oprava elektroinstalace společných prostor a úprava vzduchotechniky. Kompletní úpravou 
prošlo sociální zařízení, kde jsou nové rozvody vody, odpady, dlažby, keramické obklady  
a malby. Společné prostory mají nové omítky a jsou nově vymalovány,“ doplnila Simona 
Součková, mluvčí MRA. [34] 
Představitelé MRA a vedení města 
se sešli k slavnostnímu předání 
také u budovy rekonstruovaného 
zdravotního střediska v ulici 
Budovatelů v Havířově-Prostřední 
Suché.  
(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze, Příloze č. 5 Kroniky 
města Havířova) 
 
 
 
Nově opravené zdravotní středisko v ulici Gen. Svobody v Havířově-Šumbarku 
v pondělí 27. dubna 2020. Foto z archivu MmH, Petr Sznapka.  
 

Úterý 28. dubna 2020 
 S jarem přichází i nutnost uklidit. Také v Havířově se pustili pracovníci VPP 
do jarního úklidu veřejného prostranství. Vysazovaly se i květiny, letničky, které zdobí 
město v letních měsících. Začalo se s okopáváním zaplevelených chodníků, čištěním  
od nánosů a dohrabáváním listí od podzimu. Denně se uklízelo v okolí zastávek MHD,  
v městských parcích a v dalších odpočinkových místech. „V souvislosti s pandemií 
onemocnění COVID-19 provádějí pracovníci očistu laviček, odpočinkových míst  
a kontejnerových stanovišť prostředkem s virucidním účinkem,“ doplnila tisková mluvčí 
havířovské radnice Michaela Adamcová.  
„V rámci běžné údržby veřejné zeleně byly provedeny zmlazovací řezy vybraných keřových 
skupin ve vnitroblocích výškové zástavby. S nástupem jarního počasí se začalo s údržbou 
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středových pásů a intenzivně udržovaných výsadeb, kde se doposud ořezaly okrasné traviny, 
keřové výsadby a jednotlivé záhony byly vyplety  od ozimých plevelů,“ uvedla vedoucí 
odboru komunálních služeb Iveta Grzonková. Bylo vysazeno 66 stromů a 581 keřů, jednou 
z vybraných lokalit pro jejich výsadbu byl park za budovou soudu v Havířově-Podlesí. 
Právě tady byla založena třešňová alej. Před budovami MmH a KD Radost se sázely trvalky 
kvetoucí střídavě od jara do podzimu. „Tyto záhony nemají pouze funkci estetickou, ale 
rovněž funkci ekologickou. Celá řada trvalek je totiž medonosná a nabízí potravu pro motýly, 
včely, čmeláky a jiné druhy hmyzu,“ vysvětlila Iveta Grzonková. Právě pro tento druh 
hmyzu byly v travnatých plochách Centrálního parku a v parku v ulici Fibichova vysety 
květinové louky. Naplnil se tak vítězný projekt participativního rozpočtu 2019 „Havířov 
stále v květech“. Bude-li přát počasí, bude to ve městě opravdu krásné. [35] 
(Další fotografie dostupné ve Fotopříloze, Příloze č. 5 Kroniky města Havířova) 

 
Pracovníci z veřejně prospěšných prací se skutečně nenudí a jejich práce je ve městě 
hodně vidět. Před a po jejich zásahu. Foto z archivu MmH.   
 

Středa 29. dubna 2020 
 Po dobu mimořádných opatření jezdily autobusy v Havířově  
podle prázdninového jízdního řádu. Návrat k běžnému odbavení umožnilo dopravci 
instalování zástěn z plexiskla, které oddělily řidiče od přepravního prostoru pro cestující. 
I nadále provádí ČSAD Havířov průběžnou dezinfekci vnitřních prostor vozidel. „Prosíme 
cestující, aby pokud mají tu možnost, upřednostnili při platbě jízdného bezhotovostní styk, 
ať už s využitím platební karty nebo karty ODIS, a to proto, aby se co nejvíce omezil kontakt 
cestujícího a řidiče,“ zdůraznil náměstek pro investice a chytré město Bohuslav Niemiec. 
Cestující jsou nadále povinni nosit roušku a bylo doporučeno používat rukavice jako 
ochranu rukou. [36] 
 

Čtvrtek 30. dubna 2020 
 U pamětní desky u kostela sv. Anny se bez přítomnosti veřejnosti uskutečnil 
pietní akt u příležitosti připomenutí 75. výročí Ostravsko-opavské operace a osvobození 
našeho kraje. Zúčastnili se ho představitelé vedení města v čele s primátorem Josefem 
Bělicou.  
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Strohá řeč čísel 
 Koronavirová krize se začíná projevovat v počtu nezaměstnaných. V rámci 
Karvinska došlo k meziměsíčnímu (+ 783 osob) i meziročnímu (+ 839 osob) nárůstu 
počtu uchazečů o zaměstnání. Počet nově evidovaných uchazečů na kontaktních místech 
úřadu práce na Karvinsku (1 505) byl ve sledovaném období nejvyšší od roku 2011. 
Vyřazeno bylo pouze 722 uchazečů o zaměstnání, nejméně od roku 1992.  
Počet uchazečů o zaměstnání k 30. dubnu 2020 v Havířově stoupl na 3 826 (1 792 žen).  
V dosažitelném věku 15 až 64 let bylo 3 639 z nich (1 709 žen). Směrem nahoru  
se posunula křivka podílu nezaměstnaných na počtu obyvatel na 7,86 %.  Bez práce bylo  
94 absolventů a mladistvých (po základní škole 36, absolventů 58). Práci hledalo 602 osob 
se zdravotním postižením. Nárok na podporu v nezaměstnanosti vykazovalo 
k poslednímu dubnu celkem 795 uchazečů o zaměstnání. [37] 
 Zaměstnanci Psího útulku Max TSH přijali v průběhu měsíce dubna  
18 psů, 9 koček, 1 užovku červenou a 1 mládě veverky. Z důvodu uzavření útulku  
pro veřejnost, aby se zamezilo šíření koronavirové infekce, nebyla do nových domovů 
předána žádná zvířata. Původním majitelům se vrátilo 14 psů, 1 kočka, 1 užovka červená. 
Veverka putovala do Záchranné stanice Bartošovice. K 30. dubnu 2020 se v útulku starali 
o 60 psů, 12 koček, 3 osmáky a 1 andulku. [38] 
 V porodnici NsP Havířov se v dubnu narodilo celkem 73 dětí (40 chlapců  
a 33 dívek). Havířovu přibylo 34 nových občánků (16 chlapců a 18 dívek). 
V nemocnici bylo hospitalizováno 1 025 pacientů (610 s trvalým pobytem v Havířově). 
[39]  
 
 

Napsali o nás 
 Aktivity pro seniory v Havířově, které podporuje havířovská radnice, 
připomenul čtenářům Lidovek.cz primátor města Josef Bělica. Hovořil o běžném životě 
ale také o současné koronavirové situaci, která je právě pro seniory velmi psychicky 
náročná. „V Havířově jsme jako jedno z prvních měst v Moravskoslezském kraji zřídili linku 
pro osamělé seniory, na kterou se senioři mohou od pondělí do neděle obrátit, a naši 
pracovníci spolu s dobrovolníky z ADRY jim zajistí pomoc při zvládání základních životních 
potřeb. Nejčastěji se jedná o zajištění nákupu potravin, kterých jsme od spuštění linky 
realizovali už několik desítek. Vyškolení sociální pracovníci jsou také připraveni seniorům 
pomoci s jejich dotazy, uklidnit je, případně jim poradit, co v dané situaci dělat,“ řekl 
havířovský primátor. [40] 
 Pět dětských domovů zřizovaných MSK si dalo společný cíl vyrobit za týden 
6 tisíc roušek pro školy určené pro péči o děti zdravotníků, hasičů a policistů a do dalších 
míst, kde jsou roušky potřebné. Šicí stroje se roztočily také v dětském na Čelakovského 
ulici v Havířově-Podlesí. [41] 
 Zajímavou informaci přinesl karvinsky.denik.cz. Růžový slon má v době 
protinákazových opatření uzavřenou kamennou prodejnu v Havířově-Šumbarku 
(funguje zde již 18 let). Šéf sex-shopu však potvrdil, že v březnu narostly objednávky  
na e-shopu téměř o 40 procent. Ze šumbarské centrály expedují ve větším také dezinfekce 
na erotické pomůcky. Havířovští klienti využívají zásilkoven, případně kurýrů. „Pro nás je 
v dnešní situaci zásadní právě e-shop a expedice,“ upozornil šéf Růžového slona. [42] 
 Riziko nákazy koronovirem redukovalo činnost úřadů, mezi jiným i soudů. 
V provozu jsou justiční budovy v Karviné a Havířově, mají však omezené hodiny  
pro veřejnost. Nejdůležitější případy soudy musí projednávat i za současných podmínek. 
„Za tím účelem jsem požádala své kolegy soudce, aby v co největší míře omezili již nařízená 
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jednání. Samozřejmě s přihlédnutím k zákonnosti některých lhůt a nezbytnosti některých 
úkonů,” řekla předsedkyně Okresního soudu v Karviné Pavlína Jurášková. Účastníci 
jednání se dostavují i nadále podle předvolání. Běžné úřední hodiny jsou stanoveny pouze 
na pondělí a středu v délce jedné hodiny dopoledne a jedné hodiny odpoledne. „Veškerá 
jednání a úkony nešlo zrušit. To znamená, pro případy ve věcech trestních jsou to návrhy  
na vzetí do vazby a zkrácená řízení se zadrženým. Ve věcech civilních jsou to rozhodnutí 
upravující předběžným opatřením poměry u nezletilých dětí, případně předběžná opatření 
ve věcech ochrany proti domácímu násilí,” dodala předsedkyně soudu Pavlína Jurášková. 
Přísné podmínky pro vstup do justičních budov jsou nyní doplněny o měření teploty, 
dezinfekci. Každý příchozí musí podepsat, že nepobýval v rizikových oblastech. [43] 
 Oblíbený folklorní soubor Havířovské babky představili divákům v pořadu 
Folklorika České televize. [44] 
 Zvláštní doba přináší zvláštní historky. Muž obsluhující automyčku 
TixExpress v Okrajové ulici v Havířově-Podlesí zakusil nepříjemnou sprchu poté, co jej 
postříkal agresivní zákazník vodou z tlakové pistole. Reagoval tak na jeho upozornění, aby 
si nasadil na nos a ústa roušku, jinak bude muset mycí program ukončit. Ředitel  
MP Havířov Bohuslav Muras dodal, že muž po incidentu okamžitě z místa ujel. Strážníci 
prohlédli záběry z kamer na myčce a zjistili registrační značku vozidla muže, který měl 
dle záznamu roušku na krku. Oznámili událost Krajské hygienické stanici v Ostravě. [45] 
 Na tísňovou linku byl v pátek 10. dubna 2020, dvě minuty před 23. hodinou 
nahlášen požár zahradní chatky v Havířově-Prostřední Suché. U požáru zasahovaly tři 
jednotky hasičů (profesionální HZS z havířovské stanice a jednotky dobrovolných hasičů 
Havířov Město a Životice), kteří hlídali místo až do brzkého sobotního rána. Požár  
se 3 vodními proudy podařilo lokalizovat za 40 minut, další hodinu trvala celková 
likvidace (stržení části zničené střechy a vnitřní izolace chatky). Vyšetřovatel hasičů 
stanovil předběžnou škodu na 300 000 korun, příčina vzniku požáru se vyšetřovala. [46] 
 Pomník, který připomíná 108 obětí tragédie na Dole Dukla v roce1961,  
se přesune. Stane se tak vzhledem k tomu, že areál někdejšího dolu funguje jako 
podnikatelská zóna a v budoucnu tam vyroste i nové zařízení na třídění komunálního 
odpadu, společnost CEVYKO ho uvede do provozu na konci roku 2023. Podnět  
na odstranění pomníku dali zástupci společnosti Asental. „Říkali, že už jim nepřijde dost 
důstojné, aby tam pomník dále byl. Vytipovali jsme další lokality a rozhodnutí padlo,  
že i s ohledem na pietu by mohl být umístěn v hřbitovním areálu ulice Hřbitovní," přiblížil 
Ondřej Baránek, ekonomický náměstek primátora města Havířova. Dodal, že k letošní 
červencové vzpomínce se sejdeme ještě v areálu Dolu Dukla. „Havířov jen vybere místo  
a památník bude přesunut na náklady firmy," uzavírá Baránek s tím, že pieta  
k 60. výročí tragédie už bude na novém místě. [47] 
 Nouzový stav se dotkl i útulků pro zvířata. Lidé nemohou chodit venčit psy, 
nemohou si je ani adoptovat. Ošetřovatelé v havířovském útulku se snaží, aby měl každý 
pes dostatek pohybu. Daří se jim to i proto, že v době nouzového stavu zaznamenávají 
mnohem méně odchytů. „Jak je více času, sebereme se a jdeme dolů k potůčku. Ale já  
si myslím, že tady mají dost velký výběh, aby se proběhli. My je pustíme zároveň do výběhu  
a pouštíme je také ven, aby se vystřídali,“ uvedla jedna z ošetřovatelek. Zároveň se psy 
aportují, učí je základní povely. Zaměstnanci útulku momentálně pracují ve skupinách, 
které se navzájem vůbec nepotkávají. [48] 
 Havířované se zúčastnili 1. ročníku „Zelené trasy“, která vedla z Klubovny 
Plechárna do Resortu Maják v Soběšovicích. Rodiny i jednotlivci, pěšky či na kole,  
se rozhodli překonáním bezmála 18 km podpořit zdravotníky z havířovské nemocnice. 
Provozovatelé podniku na startu a v cíli se totiž rozhodli věnovat část čtvrtečního výtěžku 
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(každý 3 700 korun) právě jim. „Mám radost, že jsme společně dokázali, že umíme táhnout 
za jeden provaz. Všem, kteří přišli a akci podpořili, patří obrovský dík,“ řekl nadšený 
provozovatel Plechárny Radomír Dian. Martin Bittner, provozovatel Resortu Maják 
v Soběšovicích, si skvělou akci v krásném počasí také pochvaloval. „Můj obdiv  
a poděkování patří všem, kteří celou trasu zvládli, hlavně všem s dětmi, protože bohužel  
z Havířova do Soběšovic nevede žádná cyklostezka a část trasy se musí absolvovat po hlavní 
silnici bez chodníku za poměrně velkého provozu. Snad se to do budoucna zlepší“, řekl. 
Nemocnice mohla nakoupit speciální ochranné pomůcky pro zdravotníky v první linii  
za celkových 7 400 korun. Zelená trasa by se měla otevřít i v dalších letech, opět  
na podporu zdravotníků v NsP Havířov. [49] 
 V havířovských domovech seniorů, v sociálních pobytových službách, všude 
tam probíhalo testování zaměstnanců a klientů na přítomnost koronaviru pomocí 
rychlotestů. Výsledky byly negativní, včetně jednoho ze středisek Armády spásy, kde byla 
u jednoho klienta nákaza prokázána. „Probíhalo také testování pečovatelek, které chodí  
do terénu, to znamená zaměstnanců pečovatelské služby. Všechny testy jsou 
negativní i u těchto zaměstnanců. Bohužel nemůžeme testovat i klienty, protože testů je 
málo. Byli testování i zaměstnanci chráněného bydlení organizace Santé,” řekla náměstkyně 
primátora pro sociální záležitosti Stanislava Gorecká. Negativně vyšly testy zaměstnanců 
MmH, kteří byli v kontaktu s pracovníky, u kterých se projevila přítomnost koronaviru. 
[50]  
 Nemocnice se začínají vracet do běžného režimu a chystají se otevřít některá 
oddělení. Další se přidají v průběhu času. Lékaři v příštích týdnech provedou akutní 
operace. Ředitel NsP Havířov Norbert Schellong řekl České televizi, že to bude proces těžší 
než přerod na nemocnici infekčního charakteru. „Personál, který máme v tuto chvíli 
alokován na péči o pacienty s koronavirem, ať už intenzivní nebo standardní, chybí právě  
na oddělení, která bychom měli postupně uvolňovat.“ V pondělí 20. dubna 2020  
se v havířovské nemocnici otevřelo také urologické oddělení, fungovalo však v omezeném 
režimu. [51]  
 Dobrovolníci ADRY se proměnili v dobrovolníky nakupující. Chodí seniorům 
vyzvedávat léky, zajdou na poštu, nakoupí, co je potřeba. A není to vždy jednoduché, 
protože dobrovolníci chtějí vyjít seniorům vstříc. Dobrovolnice Michaela se svěřila, že se 
paní snaží vždy nakoupit to, co má ráda. „Někdy jí z obchodu i třikrát volám, abych se 
ujistila, že třeba daný jogurt je ten pravý. Mám pak z toho radost.“. Obchůdky ADRY se 
proměnily v šicí dílny, zaměstnanci i dobrovolníci ušili stovky hezkých roušek, které 
věnovali potřebným. [52] 
 Havířov se vloni pustil do velké rekonstrukce letního koupaliště. Závěr byl 
velmi dobrodružný, práce se zadrhly, protože díly na dno bazénu pocházejí 
z koronavirem těžce zkoušené Itálie. S velkým zpožděním zásilka přece jen dorazila. 
Instalace dna z nerezových dílů by neměla trvat déle než týden v případě příznivého 
počasí. Rekonstrukce vyjde havířovskou radnici zhruba na 45 milionů korun. [53] 
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Počasí v dubnu 2020  
 Duben začal chladnou středou s průměrnou teplotou 2,39 °C.   
Po Velikonocích jsme se 14. února 2020 dočkali sněhových přeháněk. S jarem stoupala  

i rtuť teploměrů, v úterý 28. dubna 2020 na průměrných 
16,06 °C. Letošní duben byl poměrně suchý a v závěru  
i větrný.  
(Další fotografie dostupné ve Fotopříloze, Příloze č. 5 Kroniky 
města Havířova) 
 
 
 
 
 
 
 
 

Čtvrtek 2. dubna 2020, Havířov rozkvétá v krásném dni. Magnolie a zlatý déšť v ulici 
17. listopadu.  
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7.5 KRONIKA KVĚTEN 2020 
 

 „Člověk už iluzí nemá,  
ty spadnou dřív než na podzim listí,  

ale raduje se jen z jedné věci - z nepromarněných dnů, - z práce…“ [1] 
 

Úvod  
Máj, lásky čas a z nás se postupně stávají mistři dezinfekce. Cokoliv postupně 

týden po týdnu uvádíme do stavu alespoň trochu normálního, odehrává se za přísných 
hygienických opatření. Do škol nastupují děti, otvírají se velká obchodní centra, u kterých 
od časných ranních hodin stojí fronty. Jako ohromný pocit svobody vnímáme otevřené 
zahrádky restaurací, přestože mokrý a chladný máj tomu příliš nepřeje. Bohužel vlna 
epidemie se začíná nově rozrůstat na Karvinsku, testuje se na Dole Darkov, dochází tu, 
doufejme, k dočasnému zastavení těžby. Je zde dost pozitivních na to, aby mnohá 
restriktivní opatření na Karvinsku platila i nadále. Ekonomika pláče a všichni ti, kdo mají 
to štěstí a zůstala jim 
zachována práce a obživa, 
vnímají citát českého malíře 
Antonína Slavíčka doslova. 
Vážíme si práce a vážíme si 
našich učitelů. Mnozí rodiče 
prošli těžkou zkouškou, kdy 
se načas stali pedagogy 
svých vlastních dětí.  
 
 
 
Květy a vůně deptající 
alergiky ke květnu patří. 
Díky za tu vůni, která přebije zápach dezinfekcí. 
 
Olympionik z roku 2012 Jaroslav Kulhavý zdolal na horském kole 13 × za sebou vrchol 
Lysé hory. Celkem zdolal nadmořskou výšku nejvyšší hory světa Mount Everestu 8 848 m. 
Zapojil se do výzvy Everesting a podpořil svým výkonem děti, kterým nedostatek peněz 
brání sportovat. Ve věku 89 let nás opustil cestovatel, etnograf a spisovatel Miloslav Stingl. 
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Květen v časovém sledu 

Pátek 1. května 2020 
 Obloha nad městem se konečně zatáhla, ve sváteční den pršelo a v Havířově 
všechno kvetlo. Z důvodu stále platícího opatření o uzavření muzeí, zůstala i nadále 

uzavřena Kotulova dřevěnka. Prázdné zůstalo  
i náměstí Republiky, cesta do historie  
se prozatím ještě nemohla uskutečnit. Ale nastal čas 
pro polibky pod rozkvetlými stromy.  
(Další fotografie dostupné ve Fotopříloze, Příloze č. 5 
Kroniky města Havířova) 
 
 
 
 
 
 
 
 

Šeříky ke květnu patří. Sváteční pátek 1. května 2020 v ulici 17. listopadu.  
 

Sobota 2. května 2020 
 Jedním z míst v MSK, kde začaly plošné testy na přítomnost protilátek 
koronaviru, bylo odběrové místo u infekčního oddělení NsP Havířov. Elektronické 
registrace na 3 000 odběrů byly rozebrány za 3 minuty a 51 sekund. Na odběrových 
místech (Frýdek-Místek, Karviná, Třinec, Opava, Krnov) často vysvětlovali, že  
bez registrace nelze testovat. [2] 
V Havířově bylo v sobotu odebráno 62 negativních odběrů. Nedostavil se jeden člověk  
a jeden se z aplikace MSK odhlásil. V neděli se přišlo otestovat 58 lidí, 1 test byl pozitivní. 
Jeden člověk nepřišel, ze systému se odhlásili 4 a jeden test byl odebrán ve Vítkovicích 
místo v nahlášeném Havířově. [3] 
 

Pondělí 4. května 2020 
 Došlo ke změně v zajišťování nákupů pro osamělé seniory a osoby v nařízené 
karanténě. Vzhledem k příznivému vývoji onemocnění COVID-19 a uvolňování opatření 
byly nákupy organizované městem Havířov pro seniory starší 70 let a osoby  
se zdravotním postižením zrušeny. Nákupy pro osoby v nařízené karanténě, které 
nakupovat nemohou a nemají nikoho, kdo by za ně nakoupil, zajišťovali v pracovních 
dnech pracovníci odboru sociálních věcí MmH. [4] V období od 16. března 2020 dosud 
bylo realizováno 14 nákupů pro osoby v nařízené karanténě. Jednalo se nejčastěji  
o donášku léků a zajištění obědů. Pro seniory a osoby se zdravotním postižením se jich 
uskutečnilo 38. Telefonní linka 722 726 010 a e-mailová adresa pro zajištění nákupů byly 
zrušeny. [5] 

Začaly zápisy dětí, které k 31. srpnu 2020 dosáhnou 5 let, k předškolnímu 
vzdělávání do běžných a logopedických tříd v mateřských školách zřizovaných 
statutárním městem Havířov na školní rok 2020/2021.  Zápisy bez osobní přítomnosti 
dětí a zákonných zástupců trvaly do 15. května. „Konkrétní informace k zápisu budou 
uvedeny na webových stránkách města Havířova, vývěsce nebo webových stránkách 
jednotlivých školek,“ uvedla náměstkyně pro školství a kulturu Jana Feberová. Dokumenty 
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potřebné k přijetí dítěte (žádost o přijetí, prostá kopie rodného listu dítěte, čestné 
prohlášení o očkování dítěte s kopií očkovacího průkazu dítěte) bylo možno doručit 
datovou schránkou, e-mailem s uznávaným elektronickým podpisem, poštou či osobně 
(vhozením do schránek v mateřských školách). [6] 
Dle statistických výkazů o zápisu k předškolnímu vzdělávání bylo skutečně zapsáno  
do mateřských škol  
ve správě MmH 719 dětí 
a přijato jich bylo 565. 
Do mateřských škol  
za obec s rozšířenou 
působností Havířov bylo 
zapsáno celkem 869 dětí 
a přijato 692. [24] 
 
(Další fotografie 
dostupné ve Fotopříloze, 
Příloze č. 5 Kroniky města 
Havířova) 
Rodiče mohli své děti zapsat také do MŠ U Jeslí v Havířově-Šumbarku.  
 
 Pobočky Městské knihovny Havířov (včetně Městského informačního centra 
a expozice Historie psaná uhlím) byly více než po měsíci otevřeny pro veřejnost. Lidé 
mohli vracet a půjčovat si knihy za dodržení přísných hygienických podmínek (vrácené 
knihy byly ukládány do 4denní karantény, dezinfekce rukou a knihovních prostor, 
povinné byly nošení roušek a dvoumetrové rozestupy, omezený počet - 10 osob  
v půjčovně). Ostatní služby (přístup na počítač, besedy) byly do odvolání zrušeny.  
„V současné době umožňujeme pouze půjčování a vracení knih, časopisů, CD a deskových her. 
Prosíme návštěvníky, aby se v prostorách knihovny zdrželi pouze po nezbytně nutnou dobu.  
Do odvolání jsou pak uzavřeny čítárny a herny. Nelze také používat počítače ani veřejná 
WC,“ upřesnila fungování knihovny její ředitelka Dagmar Čuntová. Knihy mohli čtenáři 

vracet také do BiblioBoxu před vchodem 
do knihovny na ulici Svornosti. Vypůjčky 
uskutečněné před březnovým uzavřením 
knihovny byly automaticky prodlouženy 
do 29. května. Opětovná registrace  
se čtenářům prodlužovala o 2 měsíce 
(tedy na 14 měsíců). [7] 
(Další fotografie dostupné ve Fotopříloze, 
Příloze č. 5 Kroniky města Havířova) 
 
Hudební oddělení Městské knihovny 

Havířov se v pondělí 4. května 2020 znovu otevřelo pro čtenáře.  
 

Čtvrtek 7. května 2020 
 Představitelé vedení města Havířova si na pietních místech ve městě 
připomněli 75. výročí konce 2. světové války 8. května roku 1945.  Slavnostní akt zahájili 
u Památníku padlým na Západní a Východní frontě 2. světové války z Těšínska u kostela 
sv. Anny. Kytice položili na dalších osmi místech, z nichž poslední bylo u ZŠ s polským 
vyučovacím jazykem na Selské ulici. Také připomínku konce války ovlivnila koronavirová 
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opatření, nemohli se jí zúčastnit váleční veteráni, zástupci spolků a společenských 
organizací, politických stran a další veřejnosti. [8] 
 Dějí se zvláštní paradoxy. Připomínáme si 75. výročí konce druhé světové 
války. V Praze-Bubenči odstranili počátkem dubna monstrozní pomník maršála Koněva 
z náměstí Interbrigády. Pochroumalo to vztahy s Ruskem. A ejhle… 
Velká fotografie kontroverzního maršála Ivana Stěpanoviče 
Koněva, který velel za 2. světové války vojskům Rudé armády a jeho 
vojska osvobodila velkou část východní Evropy (po válce se ovšem 
přisluhovač Stalina podílel na potlačení Maďarského povstání),  
se paradoxně objevila v centru Havířova na budově restaurace 
Paradox a Casino city.  
 
 
Inu, jsou to paradoxy… Maršál Koněv na fotografii v centru Havířova. Čtvrtek  
7. května 2020.  
 

Pondělí 11. května 2020  
 Své provozovny otevřely holičky a kadeřnice. Po dlouhé době jsme se usadili 
v zahrádkách restaurací a kaváren a neodradilo nás ani laškující počasí. Dočkali se  
i milovníci velkých obchodních center s prodejní plochou nad 5 000 m2, před Ikeou 
v ostravském shopping parku stáli lidé od 7 hodin od rána.  
K životu se začaly probouzet i základní školy. Do lavic, po jednom a kus od sebe, zasedli 
žáci devátých tříd, aby se připravili na přijímací zkoušky (na středoškolské 4leté obory  
se uskutečnily 8. června 2020 a na víceletá gymnázia 9. června 2020). V havířovských 

základních školách je celkem 27 tříd 
deváťáků (celkem 551 žáků). Do škol 
skutečně nastoupilo 355 žáků, vytvořili 
33 skupin po maximálně 15 žácích. [20]  
(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze, Příloze č. 2 Kroniky 
města Havířova) 
 
Centrum města ožilo. Po 2 měsících 

jsme mohli vypít kávu na zahrádkách kaváren, cukráren a restaurací.  
 

Úterý 12. května 2020 
 Téměř po dvou měsících se pro veřejnost znovu otevřel Památník životické 
tragédie MT v Havířově-Životicích. Vedle stálé expozice, připomínky tragického 6. srpna 
roku 1944, je návštěvníkům přístupna výstava „Rodinný tábor“ zapůjčená z Památníku 
Terezín.  
Muzeum je přístupné za dodržení přísných hygienických podmínek, dezinfekce rukou, 
omezeného počtu návštěvníků a rozestupů mezi jednotlivými lidmi. Exponáty  



KRONIKA MĚSTA HAVÍŘOVA 2020 
 

123 
 

se nesmí dezinfikovat, poničily by se. Jsou však dezinfikovány skleněné vitríny, ve kterých 
je většina z nich uložena.  
Spolu s otevřením pobočky 
MT byla otevřena poslední, 
jedna z nejmenších poboček 
Městské knihovny Havířov.  
 
 
 
 
 
Za zpřísněných 
hygienických podmínek 
byl v úterý 12. května 2020 otevřen Památník životické tragédie, pobočka MT.  
 

Pátek 15. května 2020 
 Zavítali jsme s fotoaparátem do nízkoprahového klubu Bumerang pro děti  
a mládež AS v Havířově-Šumbarku na náměstí SNP. Vedoucí klubu Martina Potyšová 
sdělila, že od pondělka, kdy mohla být centra pro děti otevřena, mají děti  
o návštěvu v klubu velký zájem. Počet přítomných je omezený, najednou může být v klubu 
8 dětí (při postupném uvolňování opatření proti šíření koronaviru se bude moci počet 
zvyšovat). Otevřeno je pouze odpoledne a denně dochází 8 až 15 dětí. Hrají stolní tenis, 

fotbálek, stolní hry, počítačové hry, nacvičuje  
i taneční soubor. Všichni dodržují přísná 
hygienická pravidla.  
Vloni byla průměrná denní návštěva 24 dětí. 
Potkávají tu své vrstevníky při hře, mohou si 
spolu povídat, pomáhají jim tu řešit vztahové  
a školní problémy. Děti se po téměř  
2 měsících do klubu velmi těšily.  
 
(Další fotografie dostupné ve Fotopříloze, Příloze 
č. 5 Kroniky města Havířova) 
 

Nízkoprahové centrum Bumerang AS v pátek 15. května 2020. Taneční soubor 
nacvičoval po dvojicích.  
 

Pondělí 18. května 2020 
 K tragické události došlo v Havířově-Šumbarku. Při požáru v bytě zahynuly 
dvě malé děti, chlapci ve věku 3 a 5 let. Třetí dítě, dívku školního věku, se naštěstí 
podařilo zachránit muži z protějšího domu, který vykopl dveře silně zakouřeného bytu. 
Požár likvidovalo 5 jednotek hasičů. Zásah v bytě 3+1 byl náročný i proto, že se uvnitř 
nacházela drobná zvířata.  Oheň dostali hasiči pod kontrolu za 20 minut a dohašování jim 
zabralo více než hodinu. Trauma tým HZS MSK poskytoval na místě pomoc rodičům dětí, 
zasahujícím hasičům a policistům. [9, 10] 
Policisté, hasiči a specialisté hledali všechny dostupné informace, indicie a stopy, museli 
vyslechnout svědky, poškozené a vše vyhodnotit, zjistit míru zavinění a důvod zahoření 
v bytě. Policejní mluvčí Zlatuše Viačková řekla, že vyšetřování tragické události je úplně 
na počátku. „Vnímáme to jako obrovskou lidskou tragédii, rodině nabídneme ještě dnes plně 
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vybavené náhradní bydlení v této lokalitě,“ řekla mluvčí společnosti Residomo, které dům 
patří. [11] 
Případ požáru měl bohužel i koronavirovou dohru. Jeden ze zasahujících dobrovolných 
hasičů, civilním povoláním horník na Dole Darkov, se během akce dověděl, že má pozitivní 
test na onemocnění COVID-19. Všechna vozidla, která u tragického požáru zasahovala,  
a hasičská zbrojnice byly následně dezinfikovány. [12] 
Důkladným prověřováním byla jednoznačně vyloučena závada na elektroinstalaci  
či spotřebičích. Podle expertíz ohnisko požáru se nacházelo v dětském pokoji. Závěry 
znalce z oboru požární ochrany, stejně jako závěry šetření HZS Moravskoslezského kraje, 
jednoznačně potrvrdily, že příčinou 
vzniku požáru v bytě byla hra 
nezletilých dětí s otevřeným 
plamenem. Komisař zahájil trestní 
stíhání a obvinil 42letou ženu  
ze spáchání zločinu obecné ohrožení 
z nedbalosti. V tomto případě zákon 
stanoví trest odnětím svobody na tři 
léta až deset let. [44] 
(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze, Příloze č. 3 Kroniky 
města Havířova) 
Dům v Havířově-Šumbarku, kde 
došlo v pondělí 18. května 2020 k tragickému požáru. Okamžitě začalo vyšetřování 
všech odborníků. 
 
 Na území ČR skončil nouzový stav vyhlášený v březnu (před 67 dny) 
z důvodu možnosti přijímání opatření vedoucích k zamezení šíření  koronavirové 
infekce. Některá trvala i nadále a k postupnému uvolňování docházelo v průběhu dalších 
dnů a týdnů podle vývoje epidemie (jednalo se zejména o kontroly na hranicích země, 
zavřené restaurace a speciální režim ve školách). Nebyl zakázán volný pohyb lidí, lidé však 
museli všude mimo své bydliště nosit roušky, s výjimkou dětí do 2 let, žáků a studentů  
u zkoušek, handicapovaných a umělců. Na veřejnosti mohly společně pobývat nejvýše 
10členné skupiny. Provozovatelé hromadných akcí (do 10 lidí) museli zajistit 
dvoumetrové rozestupy. Společné šatny, sprchy, umývárny a podobná zařízení byla stále 
veřejnosti nepřístupná. Uzavřeny byly také vnitřní prostory restaurací a nákupní centra 
s plochou nad 5 000 m2. Dále nefungovaly ubytovací zařízení, sdílené taxislužby, sauny, 
bazény, tetovací a pearcingové salóny. Všechny otevřené provozovny musely zajistit 
2metrové rozestupy, dezinfekci rukou a jednorázové rukavice pro zaměstnance  
a návštěvníky. Zákaz návštěv platil i nadále v pobytových sociálních zařízeních. [13] 
Z důvodu ukončení nouzového stavu nebylo možno učinit od pondělí 18. května 2020 
jakákoliv podání na živnostenském úřadě prostřednictví e-mailu bez zaručeného 
elektronického podpisu (bylo tomu tak z důvodu zvýšeného zájmu o přerušení 
provozování živností v době omezujících opatření v nouzovém stavu). Nyní bylo možno 
toto provést písemně prostřednictvím datové schránky či e-mailu se zaručeným 
elektronickým podpisem, osobně v úředních dnech v pondělí, ve středu a ve čtvrtek. [14] 
Ve všech částech se otevřel veřejnosti také MmH. Návštěvníkům byly k dispozici 
dezinfekční prostředky na ruce. I tady zůstaly v platnosti roušky pro zakrytí dýchacích 
cest. [15] 
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 Hygienici zahájili plošné testování mezi zaměstnanci Dolu Darkov. 
K dnešnímu dni bylo otestováno 500 lidí, na dole bylo doposud zjištěno 21 nakažených, 
61 lidí bylo izolováno v karanténě.  Mluvčí těžební společnosti OKD sdělila, že jeden 
nemocný se už vyléčil. V Dole Darkov pracuje celkem 1 800 zaměstnanců a virus se tu šířil 
v posledních dnech. [16] 
 

Úterý 19. května 2020 
 V zemi skončil výjimečný stav. Oteplilo se, město zpolehoučka ožívá  
a vrací se k normálnímu životu.  
(Další fotografie dostupné ve Fotopříloze,  
Příloze č. 5 Kroniky města Havířova) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Ožila Hlavní třída. Úterý 19. května 2020.  
 

Čtvrtek 21. května 2020 
 Do Havířova zavítal hejtman MSK Ivo Vondrák. V budově MmH se sešel 
s vedením města. Navštívil NsP Havířov, kde spolu s primátorem Josefem Bělicou  
a ředitelem havířovské nemocnice Norbertem Schellongem zahájili rekonstrukci šaten  
pro 476 zaměstnanců za více než 17 milionů korun. MSK bude investovat 13 milionů 
korun a město Havířov vyčlenilo ze svého rozpočtu 3 miliony korun na tuto nutnou 
rekonstrukci.  Původní šatny z počátku 70. let minulého století dlouhodobě nesplňovaly 

hygienické a technické požadavky. 
Havířovští zdravotníci by se měli 
dočkat nových prostor koncem 
roku 2020. [17] 
Hejtman MSK také poděkoval 
všem zdravotníkům NsP Havířov 
za jejich příkladné nasazení v čase 
koronavirové krize.  
(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze, Příloze č. 5 Kroniky 
města Havířova) 
 
Slavnostním poklepáním 

kladívky začíná dlouho očekávaná rekonstrukce šaten zaměstnanců NsP Havířov. 
Foto z archivu NsP Havířov.  
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Začala výstavba chodníku na Petřvaldské ulici v Havířově-Šumbarku, 
v lokalitě ulice Osadnická. Do ranních hodin 21. května byl provoz v Petřvaldské veden 
po polovinách ulice a byl 
řízen semafory. Poté byla 
místní komunikace 
Petřvaldská zcela 
uzavřena do června 
2020. Bezpečný průjezd 
byl zajištěn pouze 
autobusům MHD  
a vozidlům IZS. Objízdná 
trasa pro další vozidla 
byla vyznačena 
přechodným dopravním 
značením. [18] 
Výstavba chodníku v ulici Petřvaldské v Havířově-Šumbarku ve čtvrtek 21. května 
2020. Foto z archivu MmH.  
 
 MRA nechala vyčistit fasády domů 24-28 a 50-54 v Mánesově ulici.  
Během 3 dnů se podařilo zbavit nečistot plochu 4 000 m2. Náklady činily 293 tisíc korun. 
Smyslem čištění fasád je prodloužení životnosti a snížení nákladů na opravy v budoucích 
létech. „S čištěním fasád jsme začali už v roce 2018, pokračovali jsme i vloni. Jednalo  
se o domy v ulicích Studentská, Balzakova a Uzavřená. Letos jsme začlenili  
do harmonogramu domy v Mánesově ulici, kde byly původní omítky z roku 2008 a 2002 již 
značně znečištěné. Určitě budeme v čištění pokračovat i v budoucnu,“ řekl jednatel MRA Jiří 
Lankočí.  
Podmínkou pro úspěšné odstranění nečistot jsou 
příznivé klimatické podmínky, teplota musí 
dosáhnout minimálně 5 °C. Domy v Mánesově ulici 
byly z odborně zbaveny povlaku ze smogu, 
nevzhledných usazenin prachu a výparů z kuchyní. 
Průběh čištění spočíval v použití horké vody hnané 
pod vysokým tlakem tryskou na omítku. Teplo 
uvolnilo a zlikvidovalo mikroorganismy (řasy, černé 
plísně a jejich spory škodlivé pro zdraví člověka)  
na ošetřovaném povrchu a objevila se jeho původní 
zářivá barva. Nanesen byl také fungicidní nástřik. 
[19] 
Pro srovnání čistá a špinavá fasáda domu v Mánesově ulici. Čtvrtek 21. května 2020. 
Foto z archivu MRA.  
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Sobota 23. května 2020 
 Hasiči dezinfikovali ZŠ Gen. Svobody v Havířově-Šumbarku. Jeden z žáků  
9. třídy se nakazil koronavirem od otce, který pracoval na Dole Darkov.  

(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze, Příloze č. 5 Kroniky 
města Havířova) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Havířovští hasiči se vypravili dezinfikovat ZŠ Gen. Svobody. Foto z archivu MmH, Petr 
Sznapka.  
 

Pondělí 25. května 2020 
 V ČR došlo k další fázi uvolňování restrikcí zavedených z důvodu zamezení 
šíření koronavirové infekce. Vzhledem k nepříznivé epidemiologické situaci na Dole 
Darkov zůstal v platnosti zákaz návštěv pobytových sociálních zařízení, domovů seniorů. 
Zrušeny byly vyhrazené hodiny pro seniory ve velkých obchodech.  
Další děti se začaly postupně vracet do školských zařízení. Do havířovských mateřských 
škol bylo přihlášeno celkem 2 080 dětí, k nástupu bylo dle odboru školství a kultury MmH 
nahlášeno 910 z nich. Skutečně jich nastoupilo 653 (31,39 % z celkového počtu). Zavřená 
zůstala MŠ Radniční kvůli podezření na nákazu onemocněním COVID-19 u rodinného 
příslušníka zaměstnance mateřské školy, který pracuje pro společnost OKD. Školka byla 
díky negativnímu testu otevřena ve středu 27. května 2020.  
Na 1. stupni základních škol se vzdělávalo celkem 3 378 žáků, nastoupit mělo 1 703 z nich. 
V pondělí 25. května 2020 jich do lavic zasedlo 1 433 (42,42 % z celkového počtu). [21] 
Po koronavirové nucené přestávce začali promítat v kině Centrum. Za dodržení přísných 
hygienických pravidel a návštěvy maximálně 100 diváků se ve velkém sále promítal český 
dokument z roku 2019 „V síti“. Prostory kina byly pravidelně dezinfikovány.   
 

Referentka odboru školství a kultury MmH Irena Skořepová provedla 
pravidelnou roční kontrolu soch  
ve městě. Sochy se v rámci kontroly musí 
prohlédnout, nafotit. Je třeba určit 
priority, co je třeba opravit, vyčistit  
či případně řešit nějaký havarijní stav. 
Byly zjištěny pouze drobné závady, které 
se budou postupně odstraňovat. 
 
 
 
 
Horník u Gymnázia Komenského a ZŠ Gorkého zcela v pořádku. Dokonce měl 
předpisově nasazenu roušku. Foto z archivu MmH, Irena Skořepová. 



KRONIKA MĚSTA HAVÍŘOVA 2020 
 

128 
 

Úterý 26. května 2020 
 Zájemce o prohlídku prostor nejstaršího stavení ve městě přivítala letos 
s více než 3týdenním zpožděním Kotulova dřevěnka, pobočka MT. I zde platila přísná 

hygienická pravidla, 
vstup do dřevěnky byl 
možný pouze s rouškou, 
dodržovaly se 
dvoumetrové rozestupy 
a dezinfekce rukou.  
Pro letošní rok byly 
zrušeny doprovodné 
akce, kterých se vždy 
účastnilo větší množství 
lidí.  
 
 

V úterý 26. května 2020 se konečně dočkali příznivci Kotulovy dřevěnky, pobočky MT. 
 

Středa 27. května 2020  
 Společnost Residomo změnila na počátku roku majitele a od středy  
27. května 2020 také svůj název na Heimstaden Czech. V čele zůstal generální ředitel Jan 
Rafaj. Řekl, že nový majitel bude chtít i nadále byty vlastnit a nedá se očekávat jejich 
prodej. Společnost připravuje dva projekty na přebudování domů na byty pro seniory 
v Havířově. [22] 
 

Sobota 30. května 2020 
 Kurz nových plavčíků zahájila SSRZ netradičně v bazénu Delfínek v MSH 
Slavie. Pod vedením akreditovaného školitele (MŠMT) se ho zúčastnilo 19 osob. Byl 
členěn do 3 fází. První byla obnovovací pro plavčíky, kteří prolongovali po dvou letech 
původní certifikát, druhá část byla určena novým zájemcům, kteří absolvovali kurz 
plavčíka (74-008-H dle národní soustavy kvalifikací u MŠMT). Třetí část byla pro zájemce, 
kteří chtěli zdokonalit své znalosti a zvýšit si svoji kvalifikaci z plavčíka na mistra plavčího 
(74-007-H dle národní soustavy kvalifikací u MŠMT). [23] 
 

Neděle 31. května 2020 
 Techniky hypnoporodu, zpracování placenty, to byla náplň programu 
kompletní předporodní přípravy pro páry a jednotlivce spojené s informacemi ohledně 
fyziologie porodu. Pořádala ji v NsP Havířov dula Nikol Zachariás. O závěrečném 
květnovém víkendu přivítala 3 páry a 2 ženy, počet účastníků byl omezen kvůli možnosti 
šíření koronavirové infekce. Tyto kurzy organizovala paní Zachariás v havířovské 
nemocnici již od září 2019, od ledna letošního roku probíhaly jednou za 2 měsíce. „Klienti 
získávají nahrávky domů, kde i po kurzu praktikují. Dále probíhá cca jednou za 6 týdnů kurz 
přípravy na kojení a péče o miminko, která je taky jak pro ženy, tak i pro páry. Protože věřím, 
že rodiče jsou důležití oba a je dobré, aby i informace měli oba a muž potom mohl ženu 
podpořit,“ řekla paní Nikol Zachariás. [43] 
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Strohá řeč čísel 
 Nezaměstnanost na Karvinsku stoupla, bylo celkem evidováno  
13 092 uchazečů, o 400 více než na konci měsíce dubna. Ve srovnání se stejným obdobím 
roku 2019 byl počet vyšší o 1 447 nezaměstnaných. V dosažitelném věku 15 až 64 let bylo 
na Karvinsku bez práce 12 522 lidí, o 410 více než v dubnu a 1 524 více než ve stejném 
období loňského roku.  
Na Kontaktním místě ÚP v Havířově evidovali 3 948 uchazečů o zaměstnání (1 849 žen). 
V dosažitelném věku 15 až 64 let bylo celkem 3 767 nezaměstnaných (1 767 žen). Podíl 
nezaměstnaných na počtu obyvatel města stoupl na 8,26 %. Bez práce bylo celkem  
92 absolventů a mladistvých (po základní škole 36 a 56 absolventů). Práci hledalo  
617 osob se zdravotním postižením. Nárok na podporu v nezaměstnanosti vykazovalo  
na konci května 925 uchazečů o zaměstnání. [25] 
 V květnu bylo do psího útulku Max TSH přijato 24 psů, 13 koček, 2 krajty 
královské, 1 králík a 1 papoušek. Nový domov byl nalezen pro 27 psů, 4 kočky, 1 andulku 
a 1 rozelu. K původním majitelům se vrátilo 7 psů, 2 krajty a 1 papoušek. K poslednímu 
květnu se útulku starali o 51 psů, 19 koček, 3 osmáky a 1 králíka. [26] 
 V porodnici NsP Havířov přivedli v květnu na svět 81 dětí (49 chlapců  
a 32 dívek. Trvalý pobyt Havířov bude mít v rodném listě uvedeno 43 z nich (25 chlapců 
a 18 dívek).  
Na lůžkových odděleních bylo hospitalizováno 1 258 pacientů (z Havířova 750). [27] 
 Od počátku 2. sezóny bikesharingu 1. dubna 2020 si lidé vypůjčili dostupná 
kola 16 000krát. Nejvyužívanější pro vrácení a půjčení byly stanice na náměstí 
Republiky, dětské hřiště v parku Palackého a stanice Autobusové nádraží – Kaufland. 
Průměrná délka výpůjčky byla 12 minut a 30 vteřin (15 minut je doba, po kterou je jízda 
na kole zdarma). Nejčastěji se jezdí z náměstí Republiky k vlakovému nádraží, dále  
na Šumbark. Cyklistickými tepnami jsou Hlavní a Dlouhá třída, Těšínská, Dělnická ulice, 
oblíbená je také nová stanice Na Nábřeží – Vyhlídka. K dispozici je letos 150 sdílených kol 
na 50 stanovištích. Doba placené jízdy se prodloužila z loňských 30 minut na 45 minut, 
jízda stojí stejně jako vloni 20 korun. Novinkou je možnost závazné rezervace před jízdou 
na 15 minut, která stojí 10 korun. Deset kol označených logem Slezské univerzity v Opavě 
má k dispozici 3O minut jízdy zdarma. [28] 
 
 

Napsali o nás 
 Od konce dubna pomáhali v NsP Havířov vojáci i vojačky, pracovali  
na směnách na stacionárním odběrovém místě. Jezdili také jako součást mobilních 
odběrových týmů. V havířovské nemocnici využívali také pomoci studentek třetích 
ročníků Střední zdravotní školy v Karviné. [29] 
 Speciální číslo časopisu Zámeček, který vydává organizace Duha Zámeček  
se sídlem v Havířově více než 20 let, bylo vytvořeno tak, aby pomohlo zahnat ponorkovou 
nemoc v dětských domovech. Ta by mohla vzniknout v souvislosti s opatřeními  
proti šíření koronaviru v uzavřených dětských domovech, kde jsou děti (v Česku jich žije 
v domovech cca 5 000) izolovány od okolního světa. Z titulní strany je pozdravila modelka 
Tereza Maxová.  Vydavatelé poslali do tisku číslo s rekordním počtem bezmála 100 stran. 
Obsahovalo 10 velkých reportáží, ve kterých samy děti popisují, jak situaci zvládají. Děti 
se mohly zapojit do desítky velkých soutěží o ceny, které připravili vydavatelé i sponzoři. 
[30]   
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 Činnost ukončila společnost Rybí karbanátky od Helenky na Hlavní třídě.  
Rybí pochutiny v nálevu společnost vyráběla i distribuovala do celé země. Informaci  
o ukončení činnosti zveřejnil na blogu firmy její majitel. [31] 
 O zkušenostech s léčením pacientů nakažených novým koronavirem  
a o organizaci covid JIP v NsP Havířov mluvila redaktorka iDNES s vedoucím lékařem 
tohoto specializovaného pracoviště Petrem Danko (od loňského roku vede interní JIP 
v naší havířovské nemocnici, před tím pracoval téměř 18 let v orlovské nemocnici). 
„Kvůli koronaviru jsme sestavili nový tým lékařů a sester z různých oddělení. Ne všichni 
členové původního týmu chtěli pracovat s infekčními pacienty. Pokud měli strach z nákazy, 
třeba proto, že se musí starat o malé děti, nikdo je nenutil. Přešli dočasně na jiné pracoviště 
v nemocnici," líčí vedoucí lékař covid JIP Peter Danko. V týmu pracuje přes 30 lékařů 
(kromě internistů hematolog, chirurg, anesteziolog, gastroenterolog) a sester (těch je 20).  
A proč nejtěžší pacienty s vysoce nakažlivou nemocí léčí tým, ve kterém není žádný 
infektolog? „Vyplývá to z logiky věci a uspořádání naší nemocnice, která nemá infekční JIP 
ani infektology, kteří by se věnovali intenzivní léčbě. Nejtěžší případy řeší infekční klinika 
Fakultní nemocnice Ostrava. V Havířově je interní a chirurgická JIP. Když se hledalo řešení 
pro pacienty s covidem v těžším stavu, kteří nemohou zůstat na standardním infekčním 
oddělení, byla volba celkem jasná. Nabídl jsem pomoc. Bral jsem to jako výzvu. My běžně 
léčíme pacienty se záněty plic a průdušek, protože to jsou interní onemocnění. A koronavirus 
často způsobuje právě zápal plic. Takže také u pacientů s covidem léčíme především zápal 
plic, tedy interní diagnózu. Cílená léčba zaměřená na likvidaci koronaviru zatím není.“  
Podle slov vedoucího lékaře covid JIP v havířovské nemocnici k 11. květnu, kdy byl článek 
vydán, zemřelo na tuto obávanou infekční nemoc 6 pacientů, jednalo se o seniory  
ve vyšším věku s řadou přidružených chorob. [32] 
 Vrchní soud v Olomouci zamítl odvolání a s definitivní platností potvrdil 
verdikt Krajského soudu v Ostravě z prosince roku 2019. Muž byl s konečnou platností 
odsouzen za dvojnásobnou vraždu těžce opilých mužů, kteří neměli vůbec žádnou šanci 
na obranu, z loňského dubna v Havířově-Šumbarku na 20 let žaláře. [33] 
 Některá města reagují na klimatické změny a plánují v letošním roce 3 seče 
místo pěti (například Frýdek-Místek, Přerov). V Havířově se rozhodli přispět životnímu 
prostředí pomocí zeleně, v Centrálním parku a v parku v ulici Fibichova založili květnaté 
louky. Vznikly na základě hodnocení projektů participativního rozpočtu 2019.  
Podle vedoucí odboru komunálních služeb MmH lze první květy očekávat za 50 až 60 dní 
od vysetí, ve druhé polovině června. [34] 
 První den otevřených zahrádek v restauracích se stal osudným  
pro 57letého muže, který holdoval alkoholu i po zavíracích hodinách podniku  
ve 20:00 hodin. V úterý ráno ho našli v restauraci v Havířově-Šumbarku bez známek 
života. Podle svědků byl muž velmi opilý a nic nenasvědčovalo tomu, že by zemřel cizím 
zaviněním. [35] 
 V jednom kole jsou popeláři, značně se zvýšil svoz odpadu. TSH odhadují 
nárůst až o 25 %. Kvůli zavřeným restauracím a školám se lidé více stravují doma, což se 
samozřejmě projevilo i na množství vyprodukovaného odpadu. Objem se zvýšil  
u směsného odpadu, ale také u plastů, skla a papíru. Popelářské vozy svážejí odpad  
do včera, a to i v sobotu. „Naše společnost v rámci možností se snaží tento odpad svážet. 
Bohužel, ne vždy se nám to povede. Svůj podíl na tom mají i vozidla zaparkovaná tam, kde 
naše popelářské auta nemůžou projet. A ten nárůst odpadu je znatelný nejen u separačních 
nádob, ale i odpadkových košů,” řekla za TSH Iveta Slimáčková. Nárůst objemu odpadu  
se projeví také v nákladech. Pracovníci TSH oceňují, že se lidé snaží i v této době odpad 
třídit. [36] 
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file:///C:/Users/Kronikář/AppData/Roaming/Microsoft/Word/Citace%20zdrojů%20Příloha%20č.%203%20Kroniky%20města%20Havířova%202020.pdf


KRONIKA MĚSTA HAVÍŘOVA 2020 
 

131 
 

 Během nouzového stavu se radnicím, které se vracejí do běžného chodu, 
osvědčily nové postupy (například videokonference, vyřizování agend elektronicky). 
Některé z nich mohou radnice využívat i do budoucna. „Samozřejmě, že jsme se snažili 
vymýšlet jakoby nové postupy, které jsme do té doby neuplatňovali, protože jsme 
upřednostňovali standardní. Došli jsme k tomu, že některé agendy se dají vyřizovat 
bezkontaktně, některé elektronicky. To znamená bez přímého kontaktu zaměstnance 
magistrátu s občanem,” řekl tajemník MmH Milan Menšík. 
Havířovský magistrát je jedním z těch, kde se i přes veškerá opatření s onemocněním 
COVID-19 setkali. Nyní už jsou všichni tři zaměstnanci v pořádku. [37] 
 Vrátili se také žáci základních uměleckých škol. Byli doma 2 měsíce  
a se školou komunikovali online. V Havířově vyzkoušeli někteří pedagogové v rámci 
distanční výuky individuální výuková videa. V omezené míře je chtějí používat i nadále, 
ale zcela určitě není nad osobní setkání ve škole. [38] 
 Suchou část přípravy na nový ročník, byť stále s omezeným tréninkem, začali 
prvoligoví hokejisté havířovského AZ Havířov. Vyběhli k úvodním tréninkům letní 
přípravy. Poprvé se sešli v pondělí 11. května. „Do té doby měli hráči individuální program 
doma, takže běhání, posilovna. U kolektivních sportů je ale důležitý společný a kontaktní 
trénink. Ten zatím schází, ale brzy se do něj snad budeme moci opřít i my,“ zadoufal hlavní 
trenér mužstva Jiří Režnar. [39] Velký talent havířovského hokeje Jan Babula si vysloužil 
extraligovou smlouvu a míří do Olomouce. [40] 
 AZ Havířov, reálný mateřský klub Davida Pastrňáka, si během nedokončené 
sezóny 2019/2020 zajistil 5. místo, které by stačilo na play off. Důležitou změnu  
před další etapou představuje pohyb na manažerském postu. Ujal se ho bývalý útočník 
Pavel Zdráhal, který poznal Havířov z pozice hráče. Nahradil ve funkci Patrika Rimmela. 
„Zopakovat to umístění nebo zlepšit bude velmi těžké, ale beru to jako výzvu, určitě bych 
nechtěl, aby se Havířov potácel někde dole. Jako manažer naopak budu chtít, aby byly ty 
výsledky minimálně stejné, ne-li lepší. Slíbit nikomu nic nemůžeme, ale budeme pro to dělat 
maximum,“ řekl. [41] 
 Rouškomaty pomohly obyvatelům větších měst řešit problém s nedostatkem 
roušek. Zájem o zboží postupem času klesá a provozovatelé prodělávají. Rouškomat 
provozuje ve své režii také Havířov. „Pronajali jsme si rouškomat za pět procent z celkové 
tržby. Stojí v budově magistrátu. Roušky doplňuje zaměstnanec organizačního odboru. 
Zpočátku to dělal každý den, teď už je ale zájem minimální,“ přiblížila mluvčí města 
Michaela Adamcová. Od 9. dubna, kdy byl nainstalován, prodalo město asi tisícovku 
bavlněných ústenek po padesáti korunách. „Peníze jdou na účet města, ale nejde o výdělek, 
protože náklady jsou vyšší. Město na každou roušku doplácí 33 korun. Je to však služba 
občanům, kterou zachováme po dobu celostátní povinnosti nosit roušky,“ dodala mluvčí. 
[42] 
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Počasí v květnu 2020  
 Studený máj, v stodole ráj… A ten letošní byl dost chladný, deštivý. Zmrzlíci 
Pankrác, Servác a Bonifác si to spolu s „učuranou“ (upršenou) Žofkou užili. Nejvýše 
vystoupala teplota (průměrná denní teplota) v neděli 
10. května 2020 na 18,55 °C. Květen charakterizovaly 
neustálé přeháňky, vítr, bouřky. V úterý 26. května 
2020 se k bouřce a lijáku přidaly bičující kroupy.  
U budovy MmH bylo rázem bílo jako o Vánocích.  
(Další fotografie dostupné ve Fotopříloze, Příloze č. 5 
Kroniky města Havířova) 
 
 
 
 
 
 
Krásné jarní ráno na křižovatce ulic Dlouhá a 17. listopadu ve čtvrtek 7. května 2020. 
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7.6 KRONIKA ČERVEN 2020 
„Fejeton se píše citem, ne rozumem.“ [1] 

Úvod  
Citát Ludvíka Vaculíka, prozaika, fejetonisty, publicisty, autora manifestu 

Dva tisíce slov a zakladatele samizdatové Petlice, který nás opustil před 5 lety,  
je ze soudku moudrých slov, která se lehko říkají, ale těžko naplňují. Každý měsíc musím 
jako kronikářka města najít tu správnou chvíli a náladu, sesbírat informace, abych s citem 
sepsala úvodník pro měsíc, který zase opět utekl jako voda. Letošní červen se přehnal 
zatažený mraky, nacucaný vodou. V některých koutech naší země způsobily deště  

o víkendu 20. a 21. června  
(ale i v předchozích dnech) povodně, 
které někteří zaplatili životem. Náš 
Stružník se proměnil v obstojnou 
řeku a Lučina se valila plnou silou, 
vylila se před svým ústím  
do Ostravice a zastavila dopravu 
v ostravských ulicích.  

 
 
 
Dlouhá třída v neděli 21. června 
2020 po propršeném víkendu.  

 
Pozvolna, na Karvinsku velmi pozvolna, se probouzíme k normálnímu životu. Některá 
opatření, včetně nošení roušek, nás trápí déle než jiná místa v zemi, vzhledem k neutěšené 
situaci v okolních dolech. Epidemie se plíživě šíří Karvinskem a povzbuzujícím 
pozdravem se stalo: „Buď negativní“. Ale máme své radůstky. David Pastrňák získal  
po čtvrté za sebou zlatou hokejku a srovnal krok s Jaromírem Jágrem. Na zvláštním 
koronavirovém předávání cen Anděl České hudební akademie zazářila skupina Mirai, 
v pop kategorii byla oceněna za desku „Arigató“. Ceny Anděl Coca-Cola za rok 2019 ovládl 
Vladimír Mišík, který proměnil šest nominací s albem „Jednou tě potkám“. Do andělské 
síně slávy vstoupil uznávaný hudební kritik 84letý Jiří Černý. Milovníci koupání vyhlíželi 
každou slunečnou chvilku, byli obdarování krásným novým nerezovým bazénem  
na koupališti.  
Připomenuli jsme si také osobnost Milady Horákové, nedostižný vzor pravdy, slušnosti  
a odvahy, kterou komunisté popravili ráno 27. června 1950, tedy před 70 lety.  
A ještě… umřel Endží, feťák a čichač. Nešel zrovna příkladem svým životním stylem, ale 
přece jen postavička, která patřila ke koloritu Havířova-Podlesí. Snad po 48 letech najde 
svůj klid.  
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Červen v časovém sledu 

Pondělí 1. června 2020 
 Začala výstavba světelně signalizačního zařízení na křižovatce ulic 
Studentská, Dlouhá třída a Okrajová v Havířově-Podlesí. Trvala do září roku 2020  
a vyžádala si náklady ve výši 8 milionů korun. „Tato výstavba zajistí hlavně větší bezpečnost 
silničního provozu na tomto místě, kdy je zde velice hustý provoz zejména v ranních  
a odpoledních hodinách. Součástí této výstavby bude i úprava stávajícího dopravního 
značení,“ uvedl náměstek pro investice a chytré město Bohuslav Niemiec. [3] 
 
 Oslavy MDD byly letos kvůli zpřísněným opatřením z důvodu šíření 
koronavirové infekce velmi omezené. Havířovské děti, zejména ty starší, dostaly dárek 
v podobě nového pumptrackového hřiště v areálu parčíku pod budovou soudu v blízkosti 
ZŠ K. Světlé. Budovalo se od pátku 29. května 2020, jeho cena přesáhla 900 000 korun. 
Jednalo se o realizaci prvního většího projektu participativního rozpočtu v části  
Havířov-Podlesí za rok 2019.  
Milovníci jízdy všech věkových kategorií na kolech, koloběžkách, inline bruslích  
či skateboardu si užívali dráhu už před slavnostním přestřižením pásky představiteli 
města Havířova v čele s primátorem města Havířova Josefem Bělicou. „Doufám, že hřiště 
se stane dalším oblíbeným sportovištěm ve městě, a že zejména mladí uvítají další možnost 
sportovního vyžití,“ uvedl. Hřiště bylo volně přístupné a bylo nutné řídit se jeho provozním 
řádem. [4] Hlučnost dráhy a chování uživatelů drah, zejména dětí a mladých lidí, začalo 
v krátké době vadit lidem žijícím v nedalekých obytných domech, podali petici 
k zastupitelům města Havířova. Začala se hledat nejlepší varianta, jak hřiště odhlučnit  
a zajistit jeho provoz.  
V letošním roce podali občané města návrh na 27 projektů participativního rozpočtu.  
Ty, které usilují o realizaci (bylo vybráno 14 návrhů, které lze případně realizovat), se 
zaměřují na obnovu či výstavbu dětských hřišť, realizaci volnočasových zón a umístění 
sportovních prvků ve městě.  „Letos pracovní skupina hodnotila celkem 26 návrhů  
z 27. Jeden z návrhů bohužel neprošel formální kontrolou. Mezi projekty jsme vybrali  
14 návrhů, které je možné realizovat. Dva z těchto návrhů budou automaticky realizovány 
bez hlasování, a to z toho důvodu, že za Prostřední Suchou byl přihlášen jeden projekt a jeden 
návrh k realizaci máme také 
za Dolní Datyni,“ upřesnil 
náměstek pro investice  
a chytré město Bohuslav 
Niemiec.  O podaných 
návrzích hlasovali občané  
od 1. června 2020. [5]  
(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze, Příloze č. 5 
Kroniky města Havířova) 
 
 
Slavnostní přestřižení pásky u pumtrackového hřiště v pondělí 1. června 2020.  
 
 Ve městě bylo rozmístěno 70 ks šedých kontejnerů typu „zvon“ určených  
pro sběr kovových obalů. Byly rozmístěny tak, aby bylo pokryto území celého města. Lidé 
do nich mohli ukládat především kovové obaly od nápojů, potravin a drobný kovový 
odpad z domácností. „Nepatří tam znečištěné plechovky od barev nebo jiných nebezpečných 
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látek včetně baterií a dalšího elektroodpadu,“ vysvětlila vedoucí odboru komunálních 
služeb Iveta Grzonková. I nadále měli občané možnost kovové obaly z domácností 
bezplatně odkládat také do sběrných dvorů v Havířově. [6] 
 
 Vzhledem k trvajícím bezpečnostním opatřením z důvodu šíření 
koronavirové infekce byla v Galerii Radost bez vernisáže otevřena výstava Zdeňka 
Kučery s příznačným názvem „Geometrie – řád a čistota“. Autor pochází z Litovle, 
samostatně vystavuje od roku 1960. Čistá, symetrická a výrazně barevná grafika tvořená 
akrylem na plátno a sololit kloubí obory matematiky a výtvarné výchovy, které autor 
vystudoval. Názvy obrazů z čistých geometrických tvarů podněcovaly obrazotvornost  
a fantazii návštěvníků.  Mohli si výstavu prohlédnout do 30. června 2020. (Příloha D/06/1 
Zdeněk Kučera Geometrie – řád a čistota, pozvánka) 
 
 Atletické závody pro padesátku žáků a žákyň se uskutečnily v rámci 
celostátní akce (probíhala na 173 stadionech v ČR) na atletickém hřišti  
u ZŠ M. Kudeříkové. Závod nazvaný „Spolu na startu“ zorganizovaly AK Havířov a TJ Start 
Havířov. Děti uvítaly, že konečně mohou zase soutěžit, poměřily síly v bězích  
(60 m, 150 m, 300 m a 800 m) a v technických disciplínách: hod oštěpem, skok do dálky, 
koule. Zahájení atletické sezóny, které celorepublikově zaštítil Český atletický svaz 
(hlavní meeting se uskutečnil v Kladně a přenášela ho Česká televize za účasti slavných 

českých atletů), se v Havířově zúčastnil 
radní pro sport Daniel Vachtarčík.  
Na závodech se poprvé zkoušelo nové 
elektronické měření pomocí kamery 
propojené na notebook. Všichni měli 
velikou radost z letošního prvního měření 
sil po uvolnění opatření zamezujících šíření 
koronavirové infekce. Akci Českého 
atletického svazu ocenil i šéf světové 
atletiky Sebastian Coe. 
(Další fotografie dostupné ve Fotopříloze, 
Příloze č. 5 Kroniky města Havířova) 
 

Atletické měření sil na hřišti u ZŠ M. Kudeříkové v pondělí 1. června 2020 mezi žáky 
AK Havířov a TJ Start Havířov.  
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 Dárek malým fotbalistům do 7 let k MDD připravili na stadionu Městského 
fotbalového klubu v Havířově - Prostřední Suché. V přátelských zápasech se utkali 
žáčkové do 7 let. Indiáni Havířov (MFK Havířov) hostili své kamarády z Baníku Ostrava. 
Hrálo se srdcem 3 × 20 minut, bez brankářů, na zmenšených hřištích  
a za mohutného povzbuzování dospělých na tribuně. Gólů bylo jako na hokeji, hodně, 
vítězem byla radost z povedených zápasů a skvělá atmosféra.  
(Další fotografie 
dostupné ve Fotopříloze, 
Příloze č. 5 Kroniky města 
Havířova)  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Malí hráči Indiánů z Havířova a Baníku Ostrava vcházejí na hřiště v pondělí  
1. června 2020 za potlesku diváků.  
 

Úterý 2. června 2020 
 Obrazy a sochy vystavil v největší havířovské galerii, ve Výstavní síni Viléma 
Wünsche v KD Leoše Janáčka, Oldřich Harok. Rodák ze Šenova, který patří k významným 
umělcům našeho kraje, tu prezentoval většinou oleje na plátně nebo na sololitu, doplnil je 
plastikami, obojí často se sexuálním motivem. Žádné z vystavených děl určitě 
neponechalo diváka chladným, ať v kladném, či záporném smyslu. Oproti pastelu  
„Tři grácie“ s jemnou erotikou vyjádřil agresi nepříjemnou zelenou barvou. Vystavené 
autorské kalendáře od roku 2004 zachycují vývoj jeho umělecké osobnosti od konkrétna 
k abstraktnu. Výstava byla přístupná do 30. června 2020. (Příloha D/06/2 Oldřich Harok, 
obrazy/sochy. Pozvánka) 
 

Středa 3. června 2020.  
 Na webu města byl vydán „Katalog sociálních služeb“.  Zájemci v něm mohli 
najít informace o sociálních službách a souvisejících aktivitách, které jsou poskytovány 
občanům. Havířov vydal katalog tištěný (součást Radničních listů v březnu 2020), 
v elektronické online verzi byl dostupný na: https://www.havirov-
city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/katalog-socialnich-sluzeb-2020.pdf 
„Pomocí tohoto katalogu chceme přiblížit problematiku sociální oblasti občanům tak, aby  
v případě potřeby věděli, jakým způsobem a na koho se mohou obrátit,“ uvedla vedoucí 
odboru sociálních věcí MmH Bernarda Urbancová. Jsou zde uvedeny také důležité 
kontakty na úřady, instituce a jiné organizace, včetně čísel tísňového volání. Informace 
jsou rozděleny do pěti cílových oblastí: děti, mládež a rodina; osoby se zdravotním 
postižením; senioři; osoby ohrožené závislostmi; osoby v přechodné krizi a etnické 
menšiny. [7] 
 
 
 

https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/katalog-socialnich-sluzeb-2020.pdf
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/katalog-socialnich-sluzeb-2020.pdf
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 Ve městě probíhalo blokové čištění komunikací a parkovacích ploch. 
Prováděli ho zaměstnanci TSH ve spolupráci s pracovníky veřejně prospěšných prací. 
Čištění vždy doprovázely místní úprava silničního provozu a zákaz stání na komunikacích, 
které byly označené přenosným dopravním značením instalovaným v předstihu 
minimálně 7 dnů.  Seznam čištění ulic byl uveden na webových stránkách města Havířova: 
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/blokovka-c-
1-cerven-2020-list-aplikace-microsoft-office-excel.pdf. [8] 
 

Čtvrtek 4. června 2020 
 Konkrétní abstrakce havířovského grafika Dalibora Kovára ozdobily stěny 
Galerie Maryčka v KD Petra Bezruče. Neskutečné tvary konkrétních předmětů přenesl 
autor akrylem na plátno. Byl mezi nimi jasně červený „Hybrid“, který zcela konkrétně 
evokoval současné nebezpečí a připomínal model koronaviru. Výstava byla přístupná  
do 30. června 2020. (Příloha D/06/3 Dalibor Kovár. Konkrétní abstrakce/obrazy. 
Pozvánka) 
 

Pondělí 8. června 2020 
V NsP Havířov zprovoznili mléčnou vitrínu pro maminky po porodu, které si 

z ní mohly po celou dobu pobytu na oddělení šestinedělí zdarma a podle libosti dopřávat 
mléčné produkty v neomezeném množství. Je to další příspěvek k cestě za podporou 
maximální přirozenosti v komplexní péči o matku a dítě (dnes nabízí porodní vanu, která 
oslaví stý porod do vany, alternativní porody, včetně ambulantních, spolupráci porodních 
asistentek a dul, laktačních poradkyní z Mamily, harmonizační podporu při porodu 
v podobě aromaterapie a bylinných napářek). „Jako Baby Friendly porodnice považujeme 
veškeré novinky, které zavádíme, za velmi důležité. Podpora kojení je jednou ze zásadních 
aktivit, které v Havířově věnujeme zvláštní péči, kdy spolupracujeme s laktačními 
poradkyněmi. Možnost dopřát si neomezeně mléčné výrobky, 
které jsou bohatým zdrojem vápníku, nezbytným v době kojení, 
považuji za další vstřícný krok naší porodnice k maminkám. 
Spolu s kvalitní stravou a pitným režimem patří mezi základní 
stavební kameny podpory laktace," řekl primář 
novorozeneckého oddělení Hynek Canibal. 
„Mám radost, že můžeme našim maminkám poskytnout  
v rámci naší péče další novou službu, která výrazně přispěje  
k rychlejší regeneraci v časném poporodním období  
a napomůže počínající laktaci. Děkujeme za podporu našemu 
stravovacímu oddělení, které nám vitrínu zásobuje, stejně jako 
dlouhodobě umožňuje našim maminkám výběr ze dvou,  
od července dokonce ze tří jídel,“ sdělil primář  
gynekologicko-porodního oddělení Michal Mrózek. [9] 
Maminky po porodu mají k dispozici mléčnou vitrínu. Foto z archivu NsP.  
 

Úterý 9. června 2020 
 Město Havířov vydalo ve spolupráci s autorizovanou obalovou společností 
EKO-KOM, společností ASEKOL a TSH brožurku o odpadovém hospodářství pro občany 
Havířova nazvanou „Kam s odpady v Havířově“. Vyšla v nákladu 4 000 ks a poskytuje 
ucelený přehled o odpadovém hospodářství ve městě (kde a jak odevzdat odpad 
využitelný k dalšímu zpracování, zajímavosti o recyklaci a využití odpadu). „Pro všechny, 

https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/blokovka-c-1-cerven-2020-list-aplikace-microsoft-office-excel.pdf
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/blokovka-c-1-cerven-2020-list-aplikace-microsoft-office-excel.pdf
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kdo mají zájem rozšířit svůj obzor o užitečné informace, které jim poslouží v každodenním 
nakládání s odpadem, je brožura připravena v Městském informačním centru (u kina 
Centrum), v budově magistrátu na informacích, na odboru komunálních služeb,“ uvedl 
havířovský náměstek pro investice a chytré město Bohuslav Niemiec. (Příloha D/06/4 
Kam s odpady v Havířově – brožura). [10] 
 
 V Dobrovolnickém centru ADRA připravili poprvé po uvolnění opatření 
zavedených kvůli šíření koronavirové infekce úvodní školení pro nové zájemce  
o dobrovolnictví. V komorním prostředí se hovořilo zejména o tom, že v čase 
koronavirové krize se práce dobrovolníků (v okrese Karviná jich v současné době 
pracovalo pro ADRU 302) změnila od základů, nemohli docházet do bytů či sociálních 
zařízení, nicméně pomáhali při šití roušek (9 000 ks), nakupovali seniorům (410).  Z řad 
široké veřejnosti se hlásila celá řádka lidí, kteří chtěli nějakým způsobem pomoci.  
V rámci školení zhlédli přítomní krátká videa o činnosti dobrovolníků v nouzovém stavu  
a o činnosti dobrovolníků v Havířově. Všichni doufali, že se v brzké době vrátí jejich 
dobrovolnická práce do klasické podoby a budou zpříjemňovat čas svým osamělým  
či nemocným klientům.  (Příloha D/06/5 Pozvánka na úvodní školení pro nové zájemce  
o dobrovolnictví; D/06/6 Poděkování těm, kteří pomáhali) 
 

Čtvrtek 11. června 2020 
 Za přítomnosti představitelů vedení města byl uveden do provozu nový 
chodník v ulici Na Pavlasůvce v Havířově-Prostřední Suché. Zaměstnanci TSH vybudovali 

200 m dlažby. Po celé délce chodníku bylo 
též nainstalováno 5 stožárů veřejného 
osvětlení, které přispívají k lepší 
viditelnosti chodců.  „V této části chodník 
úplně chyběl. Proto jsme se rozhodli a také 
na žádost občanské komise Prostřední 
Suché chodník vybudovat. Technické služby 
města to stihly za 2 měsíce,“ uvedl primátor 
Havířova Josef Bělica. Stavba chodníku si 
vyžádala 3 miliony korun. [11] 
 

Nový chodník v ulici Na Pavlasůvce v Havířově-Prostřední Suché byl uveden  
do provozu ve čtvrtek 11. června 2020. Foto z archivu MmH.  
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Sobota 13. června 2020 
 Melodie Olympicu se nesly odpolednem a podvečerem Havířovem-Podlesím. 
V restauraci Srub Zátiší zahrála k tanci, poslechu a výborné náladě havířovská kapela 
Olympic Revival.  
(Další fotografie dostupné ve Fotopříloze, 
Příloze č. 5 Kroniky města Havířova) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Olympic Revival zahráli hostům restaurace Srub Zátiší v sobotu 13. června 2020. Foto 
z archivu Štefana Šamala.  
 

Pondělí 15. června 2020 
 Za účasti vedení města v čele s primátorem Josefem Bělicou, představitelů 
SSRZ a dodavatelských firem, bylo po komplexní rekonstrukci 50m bazénu otevřeno 
koupaliště Jindřich. Primátor řekl po slavnostním přestřižení pásky, že je rád, že se daří 
zkvalitňovat život obyvatel města.  Spolu s ním se slavnostního otevření zúčastnili 
náměstkyně Stanislava Gorecká, náměstci Ondřej Baránek, Bohuslav Niemiec, radní  
pro sport Daniel Vachtarčík a tajemník MmH Milan Menšík.  
Novou dominantou (vedle skokanské věže a tobogánu) je nový 50m bazén s nerezovou 
vanou vybavený plošinou pro imobilní občany. Byly rekonstruovány též ležaté rozvody 
vody. Primátor řekl, že koupaliště je pro Havířov důležitým místem, protože ho navštěvují 
lidé z okolních obcí i ze zahraničí, zejména z Polska. Opravy začaly v listopadu roku 2019 
a město do nich investovalo 44 milionů korun.  
V rámci 1. etapy rekonstrukce sportovního stánku bylo zajištěno odstavení plaveckého  
i skokanského bazénu z provozu a jejich vypuštění. Poté byly současně zahájeny zemní  
a bourací práce. Byly vybourány veškeré původní zpevněné plochy ze zámkové plochy 
kolem obou bazénů a postupně i převážná část stěn původního plaveckého bazénu. Byly 
položeny nové technologické rozvody. „Rekonstrukce koupaliště byla poměrně náročná, 
mimo jiné i proto, že se měnily technologické rozvody. Letní koupaliště Jindřich v Havířově 
je jedno z mála koupališť v republice, které vodu pro koupaliště bere z vodního toku. Vodu 
čerpáme z řeky Lučiny, ta se poté filtruje a napouští do bazénu,“ přiblížil první fázi 
rekonstrukce havířovský primátor Josef Bělica. 
Ve 2. etapě se vybudovaly nové základy plaveckého bazénu a byla zahájena montáž 
nerezových stěn bazénu. Byla vybudována také brodítka, která se napojila na potřebné 
rozvody. Zároveň byla položena zámková dlažba kolem bazénů. „Jsme moc rádi, že 
pro letošní sezónu máme nový padesátimetrový plavecký bazén s osmi závodními dráhami, 
které jsou určeny i pro plavecké závody,“ uvedl ředitel SSRZ Havířov Radek Podstawka. 
„V nejbližší době bychom chtěli koupaliště rozšířit směrem k řece Lučině. Zadní část  
za skokanskými můstky by se měla posunout a na vzniklém prostoru by mělo vyrůst 
beachvolejbalové hřiště,“ přiblížil plány primátor Havířova Josef Bělica.  
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Lékař Jindřich Dolanský potvrdil, že provoz koupaliště je připraven, i co se plavčíků týče. 
Vrátili se někteří starší, někteří byli vybráni ve výběrovém řízení a prošli povinným 
odborným školením. O zdraví návštěvníků jich letos bude dbát 15.  
Vstupné pro dospělé letos činilo 100 korun, pro děti do 140 cm 50 korun a do 2 let dítěte 
byl vstup zdarma. Další slevy byly pro seniory (50 korun) a bylo možno zakoupit 
permanentky.  
Vzhledem ke koronavirovým opatřením mohlo být na koupaliště vpuštěno v této době 
pouze 500 lidí, musely se dodržovat rozestupy, používat dezinfekce rukou. Všechna 
příslušenství koupaliště 
zaměstnanci pravidelně 
dezinfikovali. Otevřeny 
byly velký plavecký 
bazén a brouzdaliště  
pro maminky s dětmi. 
[12] 
(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze, Příloze č. 5 
Kroniky města Havířova) 
 

 
Přestřižení pásky  
u rekonstruovaného 50m 
bazénu zároveň zahájilo letošní 
zvláštní sezónu na havířovském 
koupališti Jindřich. Pondělí  
15. června 2020.  Foto z archivu 
MmH, Petr Sznapka.  
 

Mnohé krásné prostory havířovského koupaliště zůstaly pro návštěvníky uzavřeny. 
Pondělí 15. června 2020.  
 
 Od pondělí 15. června 2020 došlo ke změně organizace zastávek autobusů 
v přednádražním prostoru, jehož rekonstrukce pokračuje. Autobusová zastávka 

„Havířov-Město, železniční stanice“ byla 
oboustranně přemístěna k benzinové 
čerpací stanici před bytovým domem v ulici 
Železničářů. [13] 
(Další fotografie dostupné ve Fotopříloze, 
Příloze č. 5 Kroniky města Havířova) 
 
 
 

 
 
 
 
Kudy a kam v přednádražním prostoru od pondělka  
15. června 2020. Vystoupit a nastoupit, přemístěná zastávka 
autobusů od pondělka 15. června 2020.  
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Úterý 16. června 2020 
 V Galerii OC Elan skončila výstava prací žáků výtvarného oboru  
ZUŠ B. Martinů. Byla instalována u příležitosti letošního ZUŠ OPEN. Své práce vystavili 
žáci Martina Pawery, Marji Oczkové, Aleše Rabenseifnera, ze třídy Dagmar Štefkové, 
Josefa Gerdy a fotografie žáci ze třídy Lucie Klezly.  
 

Středa 17. června 2020 
 Zaměstnanci SSRZ čistili kašny a fontány ve městě. Zaměřili se na čistotu dna 
kašen a trysek. Ve středu 17. června 2020 čistili kašnu na náměstí Nad Terasou.  

(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze, Příloze č. 5 
Kroniky města Havířova) 
 
 
 
 
 
 
 

Zaměstnanci SSRZ čistili ve středu 17. června 2020 kašnu na náměstí Nad Terasou.  
 

Sobota 20. června 2020 
 Ředitelka KHS v Ostravě vydala další opatření, která reagují na zhoršující  
se epidemiologickou situaci na Karvinsku a Frýdeckomístecku. Nařídila filtrování 
pacientů a zaměstnanců u vstupu do zdravotnických zařízení s cílem zjištění aktuálního 
zdravotního stavu se zaměřením na příznaky COVIDu-19. Nadále platil zákaz návštěv 
pacientů ve zdravotnických zařízeních, hospicech, zákaz přítomnosti třetí osoby  
při porodu ve zdravotnických zařízeních, zákaz návštěv nezletilých pacientů a pacientů 
s omezenou svéprávností.  
Nařízení dále omezovalo příjem pacientů ve zdravotnických zařízeních s lůžkovou péčí, 
vyjma pacientů, kteří předložili lékařské potvrzení o absolvování testu RT-PCR  
na přítomnost SARS CoV-2, který nebyl starší 4 dnů a pacientů, kteří potřebovali 
neodkladnou nebo akutní péči. Kromě jiného opatření omezilo konání hromadných akcí 
ve venkovních i vnitřních prostorách (ve stejný čas nesmí přesáhnout počet účastníků 
500, musel být zachován odstup nejméně 2 m, s výjimkou členů domácnosti, k dispozici 
musel být dezinfekční prostředek na ruce s virucidním účinkem). [14] 
 

Úterý 23. června 2020 
 Odpadová společnost CEVYKO zveřejnila studii EIA a udělala další krok 
k výstavbě centra zpracování komunálního odpadu. Zařízení, do kterého by se měl svážet 
odpad nejen z Havířova, ale také z širšího okolí, by mělo být uvedeno do provozu  
v 1. polovině roku 2024 v areálu bývalého Dolu Dukla.  
V současné době probíhají v rámci realizace projektu společnosti CEVYKO přípravné, 
projektové a administrativní práce.  Před samotnou realizací výstavby musí proběhnout 
celá řada administrativních činností jako proces EIA, územní a stavební řízení, veřejné 
soutěže na dodavatele. „Cílem projektu CEVYKO je vybudovat moderní centrum, které 
umožní zapojeným městům a obcím dlouhodobě řešit problematiku komunálních odpadů 
nejen v souladu s legislativou, ale také s maximální možnou mírou materiálového  
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nebo energetického využití těchto odpadů,“ přiblížil fungování společnosti Václav Zyder, 
ředitel společnosti CEVYKO, a.s. 
Projekt Cevyko bude zpracovávat směsné komunální odpady, separované komunální 
odpady jako papír a plast a vybrané složky velkoobjemových komunálních odpadů  
např. nábytek, okna, atd. Cena realizace projektu společnosti je 400 milionů korun. [19] 
 
 Na nábřeží řeky Lučiny uspořádal Team LightBIKE, z. s., už 4. ročník 
charitativního běhu LightBike Dětský běh 2020. Start i cíl jednotlivých závodů byl 
tradičně v prostoru u nealko baru Na Vyhlídce. Po propršeném týdnu bylo najednou 
krásně a účast byla hojná. Děti a dospělí letos běželi, aby pomohli Jiříkovi, který se vloni 
zúčastnil závodu aktivně s maminkou v běhu s kočárkem. Nebylo tomu jinak ani letos. 
Všechny peníze ze startovného (děti 50 a dospělí 100 korun), nákupu taštiček, samolepek 
a čelenek byly 100% věnovány právě na pomoc Jiříkovi. Stav konta na začátku závodu 
přesahoval už 100 000 korun. Jirkova maminka Silvie řekla, že je šťastná, že v této těžké 
době mají lidé vůli ještě někomu pomáhat.  Vybrané peníze využije na pořízení speciálního 
polohovacího lůžka (ceny se pohybují nad 100 000 korun).  
Kvůli koronavirovým opatřením se nepředávaly medaile a diplomy, soutěžící dostali 
dárky ihned po doběhu do cíle. Jednotlivé závody byly odlišeny barevnými páskami, které 
měli závodníci na zápěstí (úplně nejmenší děti kategorie 2017 a 2016 měly černou pásku, 
další kategorie měly bílé, zelené a růžové pásky). V kategorii rodičů s kočárky se letos 
vypravilo na kilometrovou trať 5 kočárků, což byl rekordní počet (vloni byly 4 a Jiřík 
s maminkou Silvií doběhli čtvrtí). 
Registrovaní běžci a běžkyně se účastnili těchto závodů: běh nejmladších dětí na 600 m 
(kategorie 2017-2016,  2015-2014, 2013-2012, běh rodičů s kočárky na 1 000 m, trailový 
běh na 1 700 m (2011-2008) byl spojený s chodeckým závodem na 1 700 m, trailový běh 
na 1 700 m (2007-2013), dospělí na 3 400 m.  
K výborné náladě přispělo  
i moderování závodů, tohoto 
úkolu se výborně zhostil Marián 
Žárský z Frenštátu  
pod Radhoštěm. Letošní ročník 
zalilo slunce, mohutné 
povzbuzování a správná 
sportovní atmosféra.  
(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze č. 7 Kroniky města 
Havířova LightBIKE dětský běh 
úterý 23. června 2020) 
U Nealkobaru Na Vyhlídce startoval už 4. ročník charitativního LightBIKE dětského 
běhu. Úterý 23. června 2020.  
 

Neděle 28. června 2020 
 Po více než 10 letech odešel z havířovské římskokatolické farnosti otec 
Marcel, farář Marcel Krajzl. Rozloučil se na nedělních mších v kostele sv. Anny  
a před týdnem v kostele sv. Markéty v Havířově- Bludovicích.  
Na mši Slavení 13. neděle mezidobí hovořil o lidskosti křesťanství, o tom, že Boha nelze 
najít v případě, že k němu pohlížíme se strachem. I otec Marcel se vypravil hledat znovu 
Boha, protože se začal rozmělňovat v neustálé práci. Nebylo jí málo, zasloužil se o nový 
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presbytář, opravu kostela sv. Anny, parkoviště u kostela sv. Anny, a přestavbu fary  
u kostela sv. Markéty).  
V Havířově byl rád, byla to pro něj cenná zkušenost. Poděkoval všem, kteří mu celá ta léta 
pomáhali ve všech oblastech (úklid, vaření, ministranti, společenství), popřál všem 

hojnost božího požehnání. Novým farářem bude Petr 
Kříbek.  
(Další fotografie dostupné ve Fotopříloze,  
Příloze č. 5 Kroniky města Havířova) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Rozloučení s otcem Marcelem v neděli 28. června 2020 na první ranní mši v kostele 
sv. Anny.  
 
 Výcvik psů Bestagility v čele s mistryní světa Adrianou Slezákovou uspořádal 
na cvičišti za havířovským koupalištěm 12. ročník závodu v poslušnosti psů. Ve všech 
kategoriích (štěňata a začátečníci, pokročilí pejsci a psovodi junioři do 18 let)  
se zaregistrovalo celkem 21 pejsků. Byli hodnoceni ve speciálních cvicích poslušnosti 
(přivolání psa, čekání, chůze u nohy) a na agility prvcích. Úkoly byly připraveny  
i pro páníčky, slalomovou dráhu šli s míčkem na lžíci a házeli různými předměty do koše.  
Soutěžící měli možnost jít s vodítkem nebo bez, přičemž výprava bez vodítka znamenala 
automatické připsání 5 bodů. A jak to nakonec dopadlo?   
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Rozhodčí Michal Kocurek a Karolína Ohřálová rozhodli o pořadí na prvních 5 místech 
takto: [20] 
Začátečníci: 1. Alena Macková a Quin; 2. Andrea Jakimová a Art; 3. Barbora Skugarevska 
a Charlie; 4. Petr Grygar a Ally; 5. Eliška Kutlakova a Zeno.  
Junioři: 1. Zdenka Kovalová a Laky; 2. Anička Tomečková a Dory; 3. Valerie Vyčichlová  
a Fox; 4. Dita Ryšková a Agáta; 5. Anička Tomčalová a Julie.  
Pokročilí: 1. Michal 
Konečný a Yra;  
2. Marcela Popková  
a Fíbí; 3. Milena 
Hrbková  
a Brenda; 4. Pavel 
Kocurek a Dag;  
5. Jaroslava Litzková  
a Ája.  
(Další fotografie 
dostupné ve Fotopříloze,  
Příloze č. 5 Kroniky 
města Havířova) 
Závod v poslušnosti psů na cvičišti za letním koupalištěm, neděle 28. června 2020. 
Registrace.  
 

Pondělí 29. června 2020 
 Zástupci MSK v čele s hejtmanem Ivo Vondrákem, jeho náměstkem  
pro oblast školství a sportu Stanislavem Folwarcznym a ředitelem krajského úřadu 
Tomášem Kotyzou ocenili u příležitosti Dne učitelů práci pedagogů v místnosti 
Zastupitelstva MSK v Ostravě.  Ocenění v podobě pamětního listu, finanční odměny, 
prezentačních předmětů MSK a kytičky převzali letos se zpožděním kvůli koronavirové 
krizi učitelé, učitelky, ředitelé a ředitelky mateřských, základních a středních škol  
a dalších školských zařízení MSK.  
Mezi 20 pedagogy, kterým hejtman kraje poděkoval, byli v kategorii dlouholetá tvůrčí 
pedagogická činnost také zástupci havířovských škol: Ivo Malíř ze Střední školy 
v Havířově-Šumbarku; Petra Neuwirthová ze Střední školy v Havířově-Prostřední Suché 
a Petr Šimek, ředitel Gymnázia Komenského v Havířově-Městě. [21]  
 

Úterý 30. června 2020 
 Skončil školní rok 2019/2020. Byl to zvláštní rok, protože od poloviny 
března mnohé děti prožívaly výuku u počítačů se svými rodiči a do školy zavítaly pouze 
pro vysvědčení. Na některých školách se rozdávalo už v pátek 26. června 2020. Žáci  
i pedagogové museli dodržovat přísná hygienická opatření.  
Někteří pedagogové vysoce hodnotili i práci rodičů, protože situace, kterou zavinilo šíření 
koronaviru, pro ně vůbec nebyla jednoduchá. Kromě svých pracovních povinností museli 
zvládnout i nemalou nálož učiva z různých předmětů se svými ratolestmi. „Pro všechny 
učitele i žáky to byla situace nová a museli se poprat i s nečekanými obtížemi  
a komplikacemi. V některých rodinách třeba vůbec neměli potřebnou techniku. Například 
na ZŠ kpt. Jasioka pomohl dvě žačky vybavit počítači nezištný sponzor,“ řekl Pavel Hamza, 
vedoucí odboru školství a kultury MmH. [22] 
Povinnou školní docházku ukončilo 549 žáků ve 27 devátých třídách základních škol.  
[23, 42] 
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Pracovníci havířovských škol museli též provést reorganizaci zápisů dětí do mateřských  
i do prvních tříd základních škol. Vše zvládli na výbornou, včetně řešení zvýšených 
požadavků na hygienu, šití roušek, výrobu ochranných štítů, nebo zabezpečení 
desinfekce. Uzavření škol jejich ředitelé využili i k rekonstrukcím a opravám, s nimiž  
se běžně počítá  v prázdninových měsících. „Dvě z havířovských škol byly v době nouzového 
stavu, kdy byly mateřské i základní školy uzavřené, určeny k péči o děti zaměstnanců 
záchranných a bezpečnostních sborů a dalších vybraných profesí. O předškoláky bylo 
postaráno zaměstnanci MŠ Horymírova vedené Drahomírou Smejkalovou, o školáky  
se starali učitelé i neučitelé ZŠ M. Kudeříkové s ředitelem Jiřím Brabcem. V mezidobí 
ukončení nouzového stavu a otevření MŠ a ZŠ pro 1. stupeň převzal štafetu péče o tyto děti 
kolektiv pracovníků SVČ Asterix ředitelky Evy Kiedroňové,“ připomenul Pavel Hamza. [22] 
Všem zaměstnancům škol na všech úrovních, rodičům i žákům náleží velká jednička 
s hvězdičkou za zvládnutí podivného školního roku.  
Po zápise dětí do mateřských škol bylo přijato celkem 598 dětí (celkem bylo přihlášeno 
767 dětí). Rozhodnutí o nepřijetí dítěte ke vzdělávání bylo vydáno v případě 93 dětí. 
Ředitel školy nevydal rozhodnutí o přijetí nebo nepřijetí u 25 dětí. Celkem bylo u 51 dětí 
zastaveno správní řízení (rodiče vzali žádost o přijetí zpět). Při zápisu oznámili zákonní 
zástupci 5 dětí, že je budou vzdělávat individuálně. [28] 
 
 

Strohá řeč čísel 
 Na Kontaktním místě Úřadu práce v Havířově evidovali k 30. červnu 2020 
celkem 4 065 uchazečů o zaměstnání (z toho 1 901 žen). V dosažitelném věku  
15 až 64 let bylo 3 883 evidovaných (z toho 1 818 žen). Podíl nezaměstnaných na počtu 
obyvatel města činil 8,51 %. Práci hledalo celkem 82 absolventů a mladistvých  
(38 mladistvých po ZŠ a 44 absolventů). Bylo registrováno také 629 osob se zdravotním 
postižením. Nárok na podporu v nezaměstnanosti mělo 928 uchazečů o zaměstnání. [24] 
 V červnu přijali zaměstnanci psího útulku MAX TSH celkem 20 psů, 26 koček 
a dále malá zvířata kunu, zajíce a holuba. Do nových domovů odešlo z útulku 17 psů  
a 4 kočky. K původním majitelům se vrátilo 14 psů. Tři drobná zvířata byla předána  
do Záchranné stanice Bartošovice. K poslednímu červnu se v útulku starali o 37 psů,  
22 koček, 3 osmáky a 1 králíka. [25] 

V porodnici NsP Havířov se v průběhu měsíce června narodilo celkem 71 dětí 
(34 chlapců a 37 dívek). Havířovu tak přibylo 39 malých občánků  
(20 chlapců a 19 dívek).  
Na lůžkových odděleních havířovské nemocnice bylo celkem hospitalizováno  
1 531 pacientů (z Havířova jich bylo 899). [26] 
 Sanitky ZZS MSK vyjížděly ve 2. čtvrtletí roku 2020 do oblasti Havířova  
v 1 938 případech.  Ošetřili 1 906 pacientů. Obtížemi interního charakteru trpělo  
1 402 z nich. Úraz si přivodilo 322 pacientů, 1 z nich zemřel. Pomohli také 86 pacientům 
s psychiatrickými obtížemi. Ve 12 případech museli záchranáři pacienty resuscitovat,  
4 z nich se jim podařilo zachránit. Na území Havířova opakovaně zasahovaly týmy  
pro specializované činnosti, které ošetřovaly a transportovaly do určených 
zdravotnických zařízení osoby s podezřením a pacienty s diagnostikovaným 
onemocněním COVID-19. [27] 

Havířovské základní školy letos ukončilo celkem 604 žáků. V 7. ročníku jich 
skončilo 14 (opakovali některé ročníky v průběhu školní docházky 2 ×). Z 8. ročníků 
odešlo 38 žáků, kteří některý ročník v průběhu školní docházky opakovali 1 ×. Havířovské 
základní školy opustilo 549 žáků devátých tříd. A 3 žáci, kteří ze školy odešli, nebyli 
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zařazeni (žáci, kteří ukončili povinnou školní docházku v cizině a nebylo u nich možné 
zjistit úroveň dosavadního vzdělání). [42] 
 
 

Napsali o nás 
Bez zranění se obešel požár bytu v domě v Tesařské ulici. Oheň zničil 

kuchyňskou linku, kouř zahalil celý byt a vchod. K zásahu vyjeli v pondělí 1. června  
před 18.00 h profesionální a dobrovolní hasiči, pomoci jim přijeli kolegové z Karviné. 
Většina nájemníků opustila dům, policisté obešli byty, aby měli jistotu, že se v domě nikdo 
nenachází. K situaci se nájemníci domu vyjádřili v tom smyslu, že bylo otázkou času, kdy 
se v postiženém bytě něco podobného stane, v bytě se pořádaly mejdany, údajně se tam  
i grilovalo. Nájemník bytu, ve kterém hořelo, řekl: „Měl jsem doma kamaráda, chtěl jsem 
mu pomoct, tak si dělal asi jídlo. Já jsem se upravoval v koupelně a najednou zařval, že hoří. 
Hořel sporák, hrnec, všechno. Tak jsme to chtěli udusit dekou. Akorát jsme to sundali  
a ta deka začala hořet, záclona a všechno, tak jsme utekli. Všechny jsme varovali. Byla to 
nešťastná náhoda." Díky rychlému zásahu hasičů byl uchráněn před požárem zbytek bytu 
i celý dům. [29] 

V rámci Místního akčního plánu rozvoje vzdělávání obcí s rozšířenou 
působností vznikl v Havířově projekt „Mladý farmář“. Ze školáků na ZŠ Kpt. Jasioka 
v Havířově-Prostřední Suché se stali zahradníci. Co si vypěstují, to si také snědí. Okopávají 
záhony zeleniny a bylinek, zalévají a čekají na sklizeň vlastní úrody. Starají se také  
o zvířata (hmyzí hotel a morčata). Škola je jednou ze šesti, které se do projektu zapojily. 
Jeho součástí je také budování skalky, naučných tabulí, kompostéru. „Hlavní cíl, ekologická 
výchova, je o tom vést děti k manuální práci na zahradě, okopávat záhonky, aby si navykly 
na to, co my jsme dělali kdysi běžně. Dnes už to děti neznají,“ řekla ředitelka ZŠ Kpt. Jasioka. 
[30] 

Definitivně poslední název v historii má bývalý Důl Lazy (od roku 1991), 
původně Nová jáma a od roku 1955 Antonín Zápotocký. Od června Útlum-Sever, protože 
od března letošního roku je důl oficiálně v útlumu. „Probíhá uzavírka části důlního pole, 
kde byla v listopadu loňského roku ukončena hornická činnost. Báňští záchranáři postupně 
budují uzavírací hráze v oblasti bývalých zásobníků uhlí a ve sloji Max, odkud byl  
z pluhového porubu 161 908 vyvezen i symbolický poslední vozík nakopaného uhlí,“ řekl 
specialista OKD pro legislativu Pavol Mlynarič deniku.cz. V dole dnes pracuje asi stovka 
lidí: údržbáři těžních zařízení, jam a důlních děl, elektrikáři, dopraváři, větrači, kteří musí 
zajistit bezpečných chod uzavřeného dolu.  
OKD v současnosti těží na čtyřech činných dolech – ČSA, Darkov, ČSM sever a ČSM jih. 
Podle dva roky starého plánu útlumu by být v nejbližších letech měly jít do útlumu Doly 
Darkov a ČSA. Kvůli koronavirové pandemii a nákaze desítek horníků nemocí COVID-19 
se firma rozhodla přerušit těžbu. [31] 

Ve věku nedožitých 74 let zemřel 4. června 2020 bývalý hráč, trenér  
a dlouholetý aktivní funkcionář slezského klubu Jaroslav Janoš. S výjimkou let  
1960 až 1963, kdy chytal v Havířově, let 1967 až 1978, které strávil ve Frýdku-Místku  
a znovu v Havířově, strávil celý život v Baníku Ostrava. [32] 

Hokejista Martin Adamský, rodák ze Studénky, který posledních 10 sezón 
strávil v extraligovém Třinci a v letech 2011 a 2019 tady slavil extraligový titul,  
se domluvil na roční smlouvě s následnou opcí s havířovským hokejovým klubem.  
Pro Havířov se jedná o mimořádný přestup, který označuje na svých webových stránkách 
za největší v novodobé historii klubu. Havířovský trenér Jiří Režnar si slibuje, že kvalitní 
útočník přinese týmu mnoho cenných zkušeností z těžkých zápasů. „Martin není poslední 
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havířovskou posilou, pokračujeme v jednáních s dalšími hráči, jakmile budou jednání 
dotažena, tak budeme fanoušky bez prodlení informovat na našem webu," uzavřel trenér 
Režnar. [33] 

TSH mají velké plány vybudovat nový sběrný dvůr na ulici Selské, kde byla 
dlouhé roky sběrna druhotných surovin. „Naše společnost v loňském roce tento objekt 
koupila se záměrem vybudovat zde do budoucna sběrný dvůr, protože síť sběrných dvorů je 
v Havířově značně poddimenzovaná a stávající sběrné dvory jsou přetížené. Tento objekt,  
co se týče územního plánu, splňuje všechny podmínky a kritéria. Proto jsme si lokalitu 
vybrali. V příštím roce chceme objekt stavebně upravit tak, aby vyhovoval nejmodernějším 
trendům v oblasti sběrných dvorů, aby byl dobře zakomponovaný do tohoto území. Takže 
bude probíhat úprava oplocení, budovy, zpevněných ploch a tak dále,“ upřesnil Václav 
Zyder, projektový manažer TSH. S otevřením sběrného dvora tu počítají ve 2. polovině 
roku 2021. [34] 

Velkou šanci znamená pro plnoleté chovance dětských domovů projekt  
„S námi domů“. Vznikl ve spolupráci dětských domovů, neziskové organizace Portavita  
a společnosti Heimstaden. Ještě pod původním názvem Residomo opravila a plně vybavila 
malometrážní byty, které nabídla dětským domovům a pěstounským rodinám pro mladé 
lidi, kteří opouštějí jejich péči. Momentálně je v Havířově - Prostřední Suché, Havířově  
a Karviné 12 tréninkových bytů. „Mladí lidé platí po dobu jednoho roku jen 50 procent 
nájmu, slevy dostávají i v dalších letech. Součástí programu je doprovodná sociální služba," 
upřesnil  Jan Rafaj, šéf společnosti Heimstaden, která je největším vlastníkem nájemního 
bydlení v ČR. Hradí též náklady na terénního sociálního pracovníka, který s mladými lidmi 
po dobu minimálně jednoho roku spolupracuje. Bude-li to potřeba, jsou ve společnosti 
Heimstaden schopni připravit dalších 20 bytů. [35] 

V čase koronavirové krize na karvinských dolech poskytl 
Moravskoslezsky.denik.cz svým čtenářům rozhovor s autorkou bestselleru „Šikmý 
kostel“ Karin Lednickou, která vyrůstala v Havířově. Nyní žije a pracuje v Ostravě  
a připravuje 2. díl románové trilogie.  Kniha způsobila nejen v našem kraji hotový poprask, 
Lidé, kteří ke Karvinsku mají vztah, se s ní fotí, oceňují ji superlativy, navštěvují místa,  
o kterých se v ní píše. Autorka v rozhovoru přiznala, že bez znalosti historie by jí trosky 
staré Karviné, kolem nichž denně projížděla, připadaly ošklivé a smutné. Sbírala totiž 
materiál na povídku, ve které hrál hlavní roli kostel oddělený od hřbitova čtyřproudou 
silnicí. Potkala tehdy paní Evženii a příběh ze života jejich prarodičů, který autorce 
vyprávěla, je dnes zakomponován do knihy. „Spadla mi z něj tehdy čelist. Když jsem 
vyprávění pamětnice vstřebala a rozchodila, řekla jsem si, že tohle místo rozhodně neskýtá 
jen námět na pouhou povídku, ale na román,“ uvedla Karin Lednická. [36] 

Hnutí ANO v MSK povede i nadále hejtman a bývalý rektor VŠB Technické 
univerzity Ivo Vondrák. Delegáti regionálního sněmu volili také místopředsedy. Prvním 
místopředsedou se stal poslanec a primátor města Havířova Josef Bělica. [37] 

Další vážná nehoda se stala na Orlovské ulici v Havířově-Dolní Suché, 
v křižovatce pod bývalým Dolem Dukla. Řidič Seatu při vyjíždění ze Šumbarské ulice  
na Orlovskou nedal přednost Fordu Focus. Kolize byla tak silná, že motor jednoho 
z vozidel nevydržel, utrhl se a zůstal ležet na vozovce. Zničen byl středový ostrůvek 
přechodu pro chodce. Oba řidiči byli převezeni sanitkami do nemocnice. [38] 

V areálu TSH nad lesoparkem Stromovka se značně zhoršila situace  
po vydatných deštích, začal se sesouvat svah v lesoparku (první menší praskliny  
se objevily na podzim roku 2019). Ředitel TSH Ludvík Martinek řekl: „Teď po těch deštích 
byl posun skokový. Udělal vyloženě díru, museli jsme zabezpečit plot ve dvou místech, 
protože se projevily díry a už se tady z druhé strany Stromovky snažili dostat takoví ti 
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všímaví občané. Teď je už situace vážnější a věřím, že se město už teď nějakým způsobem 
začne situací trochu víc zabývat, protože teď už opravdu hrozí, že se poškodí majetek.” 
Radnice bude muset problém řešit a v TSH se musí postarat o vykácení několika stromů, 
které měly sesuvem narušený kořenový systém a mohly by ohrozit zaměstnance  
a majetek havířovské firmy. Kateřina Mikulová, vedoucí oddělení investic MmH seznámila 
s postupem prací: „V současné době máme v lokalitě, kde se sesuv nachází, umístěné snímací 
body, které danou lokalitu pozorují. Následně bude zpracování projektové dokumentace, 
která bude vypracována tak, aby vyřešila kompletní sanaci území.” [39] 

Letošního 8. ročníku kuchařského zápolení „Zdravé 5“ se zúčastnil také 
havířovský tým Kuchtíků z Kyčerek. „V období, kdy byla školka zavřená, jsme společně 
trávili čas na chatě, měli jsme spoustu času k přípravě různých svačinek," popsala paní 
Charvátová, maminka malých kuchtíků. Ocenění jim přineslo vrstvené ovocné smoothie 
s vůní čerstvých fialek. Děti rozmixovaly josty s červeným rybízem, hruškou a jogurtem, 
přidaly dvě vrstvy banánu. Poslední vrstvu vytvořily děti z jahodové dřeně smíchané 
s jogurtem. Zdobily hroznovým vínem, jahodami a květem fialky. Děti se při vymýšlení 
postupu pobavily, bavilo je krájet a mixovat. Měly velikou radost, že jejich smoothie všem 
chutnalo. Za své umění, kreativitu a zdravou svačinku získal tým účast v kuchařském 
kurzu v Praze pod vedením profesionálního kuchaře. Do letošního netradičního ročníku 
se přihlásilo 130 týmů, soutěžilo se na dálku a všichni dokázali, že i v době karantény lze 
smysluplně využít volný čas. [40] 

Zástupci společnosti Vinamet pořídili a darovali neurologickému oddělení 
havířovské nemocnice novou polohovací postel. „Tato nová postel je elektricky 
ovladatelná a pomocí ovladače si ji může polohovat sám pacient. Je to pro pacienta velký 
komfort a my jsme za tento dar moc rádi," řekl Peter Strakoš, primář oddělení neurologie, 
který v pondělí společně s provozně-technickým náměstkem Petrem Baránkem dar 
havířovské společnosti Vinamet v hodnotě přes 50 tisíc korun přebíral. [41] 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

file:///C:/Users/Kronikář/AppData/Roaming/Microsoft/Word/Citace%20zdrojů%20Příloha%20č.%203%20Kroniky%20města%20Havířova%202020.pdf
file:///C:/Users/Kronikář/AppData/Roaming/Microsoft/Word/Citace%20zdrojů%20Příloha%20č.%203%20Kroniky%20města%20Havířova%202020.pdf


KRONIKA MĚSTA HAVÍŘOVA 2020 
 

149 
 

Počasí v červnu 2020  
 Déšť, povodně a začátek astronomického léta. To přišlo už v sobotu  
20. června ve 23:44 minut. V neděli 21. června 2020 ukázaly v Ostravě řeky Odra, 
Ostravice a Lučina, co dokáží. Řeka Lučina, která vytéká z vodního díla Žermanice, protéká 
meandry městem Havířov, pokračuje kolem hutí k Slezskomoravskému hradu, pod ním 

se vlévá do Ostravice,  
se v místech  
před soutokem vylila  
ze svého koryta. 
Zaplavila Havlíčkovo 
nábřeží za mostem, 
doprava byla zastavena 
pro automobily  
před Hradní lávkou. [2] 
(Další fotografie 
dostupné ve Fotopříloze, 
Příloze č. 5 Kroniky města 
Havířova) 

Pochmurné ráno ve středu 3. června 2020, pouze občas vysvitne slunce. Dvůr ulic  
17. listopadu a Moskevská.   
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Lučina za havířovským koupalištěm v dusné neděli 28. června 2020 (u cvičáku). 
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7.7 KRONIKA ČERVENEC 2020 
„Kdo mluví pravdu, hlavu si rozbíjí.“ [1] 

Úvod  
Citát mistra Jana Husa oživuje vzpomínku na právničku Miladu Horákovou  

a na 70 let uplynulých od vraždy na ní spáchané po vykonstruovaném procesu.  
Od první chvíle opět platí Vančurovo, že tento způsob trávení léta zdá se býti poněkud 
zvláštním. Na Karvinsku je velmi špatná hygienická situace, přibývá nakažených  
a nemocných koronavirem. Tato okolnost ovlivnila nejen průběh prázdnin, ale určitě  
i naši ekonomickou budoucnost. Navíc stále dezinfikujeme a chodíme zarouškovaní. Opět 
byl omezen počet osob na hromadných akcích na 100. Nikomu se to vůbec nelíbí. 
Kronikářka města, sama hostitelka koronaviru, prožila tento měsíc uzavřena ve svém 
bytě, odkázána na zásobování potravinami konspirační donáškou za dveře a informacemi 
prostřednictvím e-mailové pošty a internetových sítí. Nic příjemného, když se projeví 
příznaky a nemoc. Člověk se uzdravuje v karanténě poměrně dost dlouho. Je třeba 
nepřipouštět si strach a brát to prostě jako darovaný čas. Ruku v ruce s tím, že vzhledem 
k šíření nemoci COVID-19 musely být na určitou dobu uzavřeny doly, začíná se vážně 
hovořit o tom, že jejich činnost bude ukončena do konce roku 2022. Pokud nebude 
připravená účinná koncepce, co dál, zřejmě nás čeká velký sociální problém.  

 
 
 
 
 
 
 
 
Neobvyklý pohled  
se naskytl v červenci 

z rekonstruované 
bývalé výpravní budovy 
havířovského vlakového 

nádraží. Špinavá skla šla dolů… Foto z archivu MmH, Petr Sznapka 
 
V červenci nás opustil italský skladatel Ennio Morricone, autor hudby písně „Jednoho dne 
se vrátíš“ z filmu „Tenkrát na Západě“. Zemřel Svatopluk Matyáš, představitel role 
Jotidoma ze seriálu ostravské televize Kamenný řád. A rozloučili jsme se s hercem  
ND v Praze a kreslířem Milošem Nesvadbou, tvůrcem celé řady pořadů a knih pro děti  
a také s hercem Janem Skopečkem, jedním ze zakladatelů Divadla pod Palmovkou.  
 
 

Červenec v časovém sledu 

Středa 1. července 2020 
 Skončila 1. etapa rekonstrukce havířovského vlakového nádraží.  
Za přítomnosti představitelů vedení města a generálního ředitele Správy železniční 
dopravní cesty Jiřího Svobody byla předána do užívání nová odbavovací hala pro cestující. 
Nové odbavovací prostory vznikly v dosavadní provozně administrativní části výpravní 
budovy. „Nový odbavovací prostor vznikl odborným vybouráním stávajících konstrukcí, což 
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ve výsledku umožnilo vytvořit zcela novou dimenzi tohoto nepříliš velkého prostoru. Díky 
tomu je hala vzdušná a navozuje pocit volnosti,“ řekl generální ředitel SŽDC. Současně byl 

připraven provizorní 
přístup cestujících  
na jednotlivá nástupiště 
od zastávek autobusů 
kolem výškového 
obytného domu  
ke stávajícímu staveništi 
a podél kolejí k výpravní 
budově.  
 
 
Ještě nedávno se  
na nové výpravní 

budově pilně pracovalo. Foto z archivu MmH, Petr Sznapka. 
 
V souvislosti se začátkem další etapy, rekonstrukce původní odbavovací haly, nebude 
vstup do podchodu přístupný. „Provizorní stav měl podle projektu trvat  
do konce stavby, který je naplánovaný na květen příštího roku. Nicméně zhotovitelské 
firmy přislíbily urychlit práce tak, aby zkrátily dobu, kdy bude nutné využít provizorní 
přístupy na nástupiště, minimálně o 3 měsíce, tedy do února,“ vysvětlil dále Jiří Svoboda. 
Dodal, že v únorovém termínu by měl být dokončen také přednádražní terminál.   
Druhá etapa prací zahrnuje také vybudování toalet pro veřejnost, výměnu střešního 
pláště se zachováním 
stávajícího podhledu. Budova 
dostane novou skleněnou 
fasádu na obou průčelích  
a vymění se také okna.  
Zhotoviteli komplexní 
rekonstrukce jsou firmy  
OHL ŽS a TOMI REMONT. [2] 
(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze, příloze č. 5 
Kroniky města Havířova) 
 
Novou odbavovací halu havířovského vlakového nádraží předali veřejnosti  
a představitelům vedení města zástupci dodavatelských firem ve středu 1. července 
2020. Foto z archivu MmH, Petr Sznapka.  
 
 Školy se opět uzavřely, dětem začaly prázdniny. Pokračovaly opravy 
školských zařízení a dětských hřišť.  
Do nových 5 dětských hřišť bude letos město investovat více než 800 tisíc korun. Nové 
herní sestavy si děti užijí v ulicích Nákupní 15 a V. K. Klicpery 5 v Havířově-Šumbarku, 
dále v ulici Žákovská 10 v Havířově-Městě a v ulici A. Jiráska 13 v Havířově-Bludovicích. 
Vyhrají si na nových skluzavkách, pískovištích, na malé lezecké stěně či na houpačkách. 
„Město investuje do obnovy dětského mobiliáře každoročně. Opravy, které provádíme, 
vycházejí z pravidelně prováděných kontrol a potřeb tak, aby byla zajištěna bezpečnost dětí, 
které tyto mobiliáře využívají. Při úpravách nebo výstavbách nových dětských herních prvků 
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také vycházíme z požadavků občanů a občanských komisí,“ uvedla k investici do dětských 
mobiliářů vedoucí odboru komunálních služeb Iveta Grzonková. Investovat do doplnění 
stávajícího mobiliáře se bude také v ulici Oblouková v rámci participativního rozpočtu, 
projektu „Pohybem ke zdraví“. V parku za MGC Lučina čeká na děti starší 5 let sestava 
s lezeckými stěnami, požárnickou tyčí, obloukovým žebříkem, síťovými stěnami, různými 
výstupy a skluzavkou. [3] 
V průběhu léta se realizovala rekonstrukce MŠ Moravská se záměrem snižování spotřeby 
elektrické energie. Zahájena byla rekonstrukce školního hřiště ZŠ 1. máje. Investiční 
odbor má v plánu v průběhu prázdnin zahájit také rozšíření místní komunikace Výletní 
v Havířově-Šumbarku, výstavbu Multifunkčního hřiště v lokalitě Havířov-Dolní Suchá  
a 1. etapu výstavby Parku sponzorů pod KD Leoše Janáčka. [4] 
Odbor školství a kultury zajistil v průběhu uzavření škol z důvodu prevence šíření 
koronaviru a nemoci COVID-19 opravu hydroizolace schodiště a rampy u školní jídelny  
ZŠ K. Světlé. Během prázdninových měsíců odborníci rekonstruovali vzduchotechniku 
v kuchyni ZŠ M. Pujmanové, opravovali podlahy v kuchyni ZŠ Mládežnická. Začalo se 
rekonstruovat oplocení u MŠ Balzacova, s opravou výdejny stravy a s výměnou ležatých 
rozvodů vody v MŠ Švabinského. Ploché střechy se opravovaly v MŠ Sukova. Rekonstrukcí 
prošly také střechy pavilonu D VŠ Prigo na ulici V. Nezvala. [5] 
 
 Strážníci MP Havířov zahájili 17. ročník preventivní akce „Bezpečné 
pískoviště“. Snaží se tak zvýšit bezpečnost dětí hrajících si na pískovištích, dětských 
mobiliářích a hřištích. Cílem je předcházet úrazům a poraněním dětí rizikovými předměty 
(například injekčními stříkačkami, střepy, zbytky léků, plechovkami a dalšími ostrými 
předměty). „I když se množství nalezeného infekčního odpadu každoročně na území našeho 
města snižuje, riziko stále trvá. Sběrem jehel se městská policie zabývá celoročně při běžné 
hlídkové činnosti, ale často také při cílených opatřeních, kdy je sběr injekčních stříkaček 
jejich hlavním úkolem. Předcházejí tak nebezpečí, jemuž jsou vystaveny hlavně děti,  
ale bezpochyby také domácí zvířata jako psi a kočky,“ sdělil k této problematice Bohuslav 

Muras, ředitel MP Havířov. Preventivní 
akce trvala do 19. srpna 2020.  
Každoročně se MP Havířov zapojuje  
i do celostátní akce „Jehla“, kterou 
v dubnu vyhlašuje MP Praha. V letošním 
roce se kvůli nouzovém stavu v čase 
pandemie COVID-19 nekonala. [6]  
(Další fotografie dostupná  
ve Fotopříloze, příloze č. 5 Kroniky města 
Havířova)  

Strážníci a strážnice MP Havířov procházeli o prázdninách místa na území města,  
kde si hrají děti v rámci preventivní akce „Bezpečné pískoviště“. Foto z archivu MmH.  
 

Čtvrtek 2. července 2020 
 Vzhledem k nepříznivé situaci zaviněné nárůstem případů onemocnění 
COVID-19 na Karvinsku a Frýdeckomístecku zamířil do MSK ministr zdravotnictví Adam 
Vojtěch. Sešel se na krajském hejtmanství se zástupci OKD, odboráři i KHS. Během jeho 
návštěvy rozhodlo představenstvo OKD o uzavření dolů na 6 týdnů. Podle epidemiologů 
by tato doba měla stačit na to, aby nákaza zmizela.  Rastislav Maďar, epidemiolog, vedoucí 
skupiny pro rozvolňování k tomu řekl:  „Opatření, ke kterým se dnes rozhodlo OKD, tak  
za šest týdnů tu situaci vynuluje, udělá tlustou čáru. Pokud jde o OKD, to už nebude centrem 
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nákazy. Ale mimořádně důležité je, aby se za šest týdnů nákaza nešířila v komunitě.  
K tomu by měla přispět mimořádná opatření, která vydala KHS pro okres Karviná  
a Frýdek-Místek.“ 
Ministr zdravotnictví v této souvislosti neplánoval plošnou karanténu, vzhledem k tomu, 
že nehrozilo zahlcení kapacity nemocnic.  Hejtman kraje naopak zastával názor, že  
k přísným opatřením, testování, i k uzavření dolů mělo dojít dříve. Druhým dechem dodal, 
že rozhodování nebylo lehké. [7] 
 

Pátek 3. července 2020 
 V rámci projektu „Škola naruby“ připravily knihovnice z pobočky Městské 
knihovny Havířov v ulici J. Seiferta scénické čtení pro miničtenáře. Mrňata si čtení 
pohádky „O zatoulaném sluníčku“ skutečně užila. Líbila se jim ukázka tuze hladové 
housenky. Všichni společně ztvárnili představení pohádky „Boudo, budko“. Čekala na ně 
též sada Orffových nástrojů. [8] 
 

Sobota 4. července 2020 
 Okolí jurty u řeky Lučiny, lesní školky U Lišky Pampelišky, patřilo o sobotním 
odpoledni „Dětskému festivalu“. Přišel kouzlit kouzelník, děti dováděly ve skákacím 
hradu, tančily se africké tance, hrálo divadélko Šamšula. Pozvání ke scénickému čtení 
s nadšením přijaly knihovnice 
Městské knihovny Havířov. 
Inspirovaly se krátkými příběhy 
autorky Martiny Drijverové, které 
lehce poučily, ale hlavně pobavily, 
(kupříkladu „O neslušném 
ukazování prstem“, „O nedloubání 
se v nose“) z knížky o zlobivých 
dětech „Zlobilky a Nezbedníci“. 
S dětmi poté vyráběly záložky  
a povídaly si s nimi o knihovně. [9] 
(Další fotografie dostupná  
ve Fotopříloze, příloze č. 5 Kroniky 
města Havířova)  
Scénické čtení havířovských knihovnic na „Dětském festivalu“ U Lišky Pampelišky 
v sobotu 4. července 2020. Foto z archivu Městské knihovny Havířov.  
 

Úterý 7. července 2020 
 Ministerstvo zdravotnictví spustilo novou linku pro veřejnost. Činnost 
ukončila po více než 3 měsících infolinka 1212, kde dobrovolníci řešili cca 25 000 dotazů 
veřejnosti v průběhu epidemie COVID-19 (v době nouzového stavu se denně dovolalo  
400 až 600 volajících, rekordní počet byl zaznamenán 30. března 2020, o informace 
požádalo 804 volajících. Nejméně lidí telefonovalo 13. června 2020, operátory oslovilo  
39 lidí). Zdravotnická linka byla nyní převedena přímo pod oddělení pro veřejnost  
MZ ČR s novým číslem 224 972 222. Jednalo se o linku určenou veřejnosti ke všem 
zdravotnickým tématům, nejen koronaviru. Fungovala v pracovních dnech  
od 9 do 17 hodin. [10] 
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 U památníku v areálu bývalého Dolu Dukla se uskutečnil pietní akt  
u příležitosti 59. výročí zdejší důlní katastrofy, při níž zahynulo 108 horníků. Kvůli 

pandemii onemocnění COVID-19 se ho 
zúčastnili pouze představitelé města, 
tajemník MmH Milan Menšík, náměstek 
primátora pro ekonomiku a správu 
majetku Ondřej Baránek a náměstkyně 
pro sociální oblast Stanislava Gorecká, 
bez tradiční přítomnosti široké 
veřejnosti. [11] 
 
 
 
 
 
 

Představitelé města se přišli 
poklonit památce  
108 horníků, kteří zahynuli 
při důlním neštěstí  
7. července 1961 v Dole 
Dukla. Foto z archivu MmH, 
Petr Sznapka.  
 
 
Památník v areálu bývalého 
Dolu Dukla se jmény  
108 horníků, kteří zahynuli  
při důlním neštěstí 7. července 1961. Foto z archivu MmH, Petr Sznapka.  
 
 Nové webové stránky představila čtenářům i nečtenářům Městská knihovna 
Havířov.  Jsou navrženy tak, aby se dobře zobrazovaly v klasických počítačích, 
v mobilních telefonech a na tabletech. Jsou přehlednější, srozumitelnější a esteticky 
příjemnější. Lze vyzkoušet na: https://knihovnahavirov.cz/. [12] 
 
 Na Statku u Prahy se konalo semifinále „Dívky roku 2020“. Do srpnového 
finále postoupila také havířovská zpěvačka a tanečnice Vali Angel. Jednalo se o celostátní 
soutěž pro dívky ve věku od 13 do 15 let. Převážila v ní snaha po výchovných aspektech 
nad snahami pro uplatnění dívek v oblasti modelingu a showbyznysu. Tyto motivační 
prvky nepostrádala, a pokusila se dokázat, že hezká děvčata jsou chytrá a jejich krása  
a inteligence by jim měly pomoci v životním uplatnění. „Devátým rokem spolupracujeme  
s Nadačním fondem Krtek, dětskou onkologií v Brně. Výtěžek z finálového večera bude 
darován Nadačnímu fondu na projekt Domácí péče,“ řekli organizátoři soutěže. [13] 
 

Pondělí 13. července 2020 
 Rytmické orffovy nástroje představili dětem do 10 let v hudebním oddělení 
Městské knihovny Havířov v rámci prázdninového „Muzikohraní“. Děti se zábavnou 

https://knihovnahavirov.cz/
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formou v interaktivním zážitkovém programu seznámily s různými hudebními nástroji 
z přírodních materiálů. Vedle zmíněných orffových nástrojů (například tamburíny, 
triangly) to byla Taška plná perkusí, bubínky, tibetská mísa. „Hráli jsme si s dechem, hlasem 
a rytmem. Vytvořili jsme společný koncert letního deště i bouřky a odpočinuli si při závěrečné 
relaxaci,“ přiblížila vedoucí hudebního oddělení Petra Staňková. [14] 
 

Úterý 14. července 2020 
 Krajská hygienická stanice v Ostravě vydala Mimořádné opatření  
č. 14/2020, kterým nařídila mimořádná opatření ode dne vyhlášení na území obcí 
Frýdek-Místek, Frýdlant nad Ostravicí, Jablunkov, Bohumín, Havířov, Karviná, Orlová, 
Český Těšín, Třinec a obcí, které spadají do jejich rozšířené působnosti.  
KHS nařídila zaměstnavatelům: 

- zamezit vstupu přeshraničních pracovníků na pracoviště, pokud nepředloží 
jednou za 14 dní potvrzení o absolvování testu PCR na SARS-CoV-2 s negativním 
výsledkem. Test nesmí být starší 4 dnů.  

- Zakázat pohyb osob na pracovišti bez roušek, respirátorů či šátku při kontaktu 
s klienty na vzdálenost kratší než 1,5 m.  

Cílem mimořádného opatření bylo stanovit podmínky pro zaměstnance, které jsou 
důležité zejména v případech mezilidsky přenosných infekčních onemocnění, jako je 
právě COVID-19. Při závažné infekci, která se přenáší cestou kontaminovaných kapének 
(aerosolu), je třeba předcházet koncentraci lidí zejména v uzavřeném prostoru,  
za případného stanovení dalších podmínek jejich setrvávání v takovém místě. [15] 
 
 Mateřská školka ČSA, kterou zřizuje město Havířov, byla zcela zničená  
po prasknutí přívodu vody pod umyvadlem. Voda tekla proudem několik hodin. Škody 
jsou velké a ve školce netuší, kdy budou moci otevřít.  
K havárii došlo v 1. patře budovy a jejím výsledkem jsou promáčené stěny, podlahy, strop. 
Všudypřítomná voda zničila veškerý nábytek, hračky a klavíry. „My jsme přišli ráno  
do práce a v šest hodin už tady byla potopa. Teklo ze stropů, nahoře bylo asi deset centimetrů 
vody, protékalo to až do sklepa. Tady se jedná i o to, že možná budou muset strhnout stropy, 
podlahy se budou muset strhávat. Bude se to muset udělat všechno nově,“ komentovala 
situaci ředitelka MŠ ČSA Dana Tomicová. Na radnici začali ihned zajišťovat náhradní 
výuku pro děti na srpen. „Dneska už jsem trochu klidnější, protože jsme byli na MŠ Radniční 
a ti mají mít v srpnu uzavřený provoz. Tak jsem ráda, že paní ředitelka se domluví s paní 
ředitelkou z ČSA, že přesune zaměstnance i děti na školku Radniční,“ řekla náměstkyně 
primátora pro školství a kulturu Jana Feberová. Protože vybavit nově školku bude 
finančně hodně nákladné, než se vyřídí záležitosti s pojišťovnou, poskytne radnice školce 
půjčku. [16] 
 

Středa 15. července 2020 
 Lidé hlasovali o projektech přihlášených do participativního rozpočtu města. 
Do hlasování postoupilo 12 projektů z 5 městských částí. Většina z nich byla zaměřena 
na výstavbu dětských hřišť, realizaci volnočasových zón a umístění sportovních prvků  
ve městě. V městské části Havířov-Prostřední Suchá se bude automaticky realizovat 
jediný projekt „Dětské a workoutové hřiště, zastřešené posezení“. Taktéž  
v Havířově-Dolních Datyních přihlásili jediný projekt „Stan pro všechny“, který už byl 
zrealizován. 
Účastníci hlasování (1 841 občanů) rozhodli o realizaci těchto projektů: 

- Víceúčelové hřiště pro děti a mládež v Havířově-Městě; 
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- Dvě workoutová hřiště v Havířově-Podlesí; 
- Pohybem ke zdraví Údolí Stružník v Havířově-Bludovicích; 
- In-line ovál v Havířově-Šumbarku; 
- Kdo si hraje, nezlobí (modernizace hřiště u ZŠ Zelená) v Havířově-Životicích.  

V letošním roce hlasovalo o 497 občanů více než vloni. Vítězné projekty budou 
uskutečněny v roce 2021. [17] 
 

Pátek 17. července 2020 
 Krajští hygienici důrazně zpřísnili opatření proti šíření koronaviru, 
vzhledem k nárůstu nemocných s těžkým průběhem nemoci COVID-19 v MSK. Vysloužili 
si tím velkou nevoli a nespokojenost, v Ostravě se dokonce manifestovalo. Vyhlášení  
a platnost opatření přišly z hodiny na hodinu a způsobily velké problémy organizátorům 
festivalů a dalších letních akcí. Omezení se vztahovala zejména na povinnost nosit roušky, 
na konání hromadných akcí a provoz restaurací.  
Bylo stanovena povinnost nosit roušky v hromadné dopravě a ve vnitřních prostorách. 
Návštěvy v nemocnicích a domovech pro seniory byly možné pouze s respirátorem  
a ve dvoumetrových odstupech. V nemocnicích se povinně testovali nově přijímaní 
pacienti, pokud sami nepředložili test PCR. Podle tohoto nařízení bylo možno pořádat 
hromadné akce pouze pro 100 návštěvníků ve dvoumetrových rozestupech. Restaurace 
mohly být otevřeny pouze do 23 hodin. [18] 
 
 Pokračovala jedna z nejsledovanějších staveb a rekonstrukcí ve městě. Poté,  
co byla předána do užívání nová výpravní budova havířovského nádraží, původní budova 
byla zbavena průčelí, starých skel i ikonických hodin, jejichž replika bude vytvořena. 

Bývalá výpravní budova 
by měla po své 
rekonstrukci sloužit jako 
prostor pro sport  
a kulturu. [19] 
  
 
Nezvyklý pohled se 
naskytl havířovským… 
Bylo strženo průčelí 

bývalé výpravní budovy havířovského vlakového nádraží. Pátek  
17. července 2020. Foto z archivu MmH, Petr Sznapka.  
 
  Havířovští občané poctivě sbírali jedlé oleje a tuky z domácností  
do 30 speciálních popelnic, které patří společnosti TRAFIN OIL, a. s. Od loňského 
července, kdy byl sběr tuků ve městě zahájen, do konce letošního června odevzdali celkem 
6 422 kg upotřebených olejů a tuků. „Z porovnání odevzdaného množství není pochyb, že 
o třídění je mezi občany zájem, neboť množství odevzdaných olejů a tuků se každý kvartál 
zvyšuje. Proto také od letošního července budou popelnice na tuky rozmístěny ještě  
na dalších 30 místech,“ uvedl náměstek pro investice a chytré město Bohuslav Niemiec.  
Bohužel, stále se stává, že lidé vhazují do vyznačených popelnic komunální odpad, 
nežádoucí nebezpečné odpady (motorový, hydraulický nebo převodový olej). Pro lepší 
informovanost občanů připravilo město seriál, který od září do prosince roku 2020 
k třídění tuků vycházel v RL. [20] 
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Neděle 19. července 2020 
 Devítileté dítě na koloběžce vjelo bezprostředně do jízdní dráhy vozidlu 
Škoda Superb. Událost se odehrála na jednosměrné komunikaci náměstí Republiky. 
Řidička nestačila zareagovat, došlo ke střetu a dítě, které jezdilo bez ochranné přilby, 
muselo být s poraněním nohy odvezeno do nemocnice. Dechová zkouška na přítomnost 
alkoholu u řidičky byla negativní.  
Inu, je čas prázdnin a děti jsou roztěkané, divoké a ještě více nepředvídatelné než v době 
školního roku. [21] 
 

Pondělí 20. července 2020 
 Nákaza koronavirovou infekcí se prokázala v obou střediscích Domova 
seniorů Havířov.  Stalo se tak i přes veškerá přijatá preventivní opatření nad rámec 
doporučení. Na obou střediscích, Luna i Helios, byla po konzultaci s KHS MSK přijata další 
maximální opatření, aby se zabránilo dalšímu šíření nákazy. Bylo zpřísněno užívání 
osobních ochranných prostředků pro personál, zejména respirátorů třídy FFP2  
bez výdechového ventilu, jednorázových rukavic.  
V pátek 24. července 2020 byly potvrzeny 4 nakažené osoby ve středisku Helios  
(2 uživatelé a 2 zaměstnanci). V Luně byla potvrzena nákaza u jednoho uživatele  
a jednoho zaměstnance. „Ihned při potvrzení nákazy u prvního uživatele jsme tuto 
skutečnost oznámili Krajské hygienické stanici v Ostravě, která nařídila testování jak 
zaměstnanců, tak uživatelů daných oddělení dle epidemiologicky významných kontaktů, 
které proběhly s osobami pozitivními na COVID-19,“ uvedl k situaci ředitel Domova seniorů 
Havířov Milan Dlábek. Oddělení, ve kterých byli diagnostikováni pozitivní zaměstnanci  
a uživatelé, se octla v režimu karanténních opatření v plném rozsahu. Pro zaměstnance to 
znamenalo navíc používání ochranných plášťů, štítů nebo brýlí. „Je prováděna ohnisková 
a průběžná desinfekce rukou, předmětů, ploch, povrchů zařízení s použitím dezinfekčních 
prostředků s virucidním účinkem. V tomto a příštím týdnu také probíhá na obou střediscích 
domova seniorů plošná prostorová dezinfekce hasičským záchranným sborem a ozónová 
dezinfekce,“ upřesnil opatření Milan Dlábek. [22] 
O následujícím víkendu odebrala KHS ve středisku Luna další vzorky na přítomnost 
koronaviru. Výsledky bohužel odhalily další nakažené klienty. Testování pokračovalo 
chaoticky, nikdo nerozuměl tomu, proč nemohli být otestování všichni, klienti  
i zaměstnanci, najednou.  Primátor Josef Bělica k tomu řekl: „Hygiena určuje, kdo bude 
testován, kolik lidí bude testováno, v jakých časových odstupech. Je to jejich zodpovědnost, 
my do toho nemůžeme vstoupit ani jako zřizovatel, ani jako vedení domova seniorů. 
Nemůžeme žádné testy nařídit. Ta frekvence, počet testů, to není na nás, neovlivní to ani 
město, ani vedení domova. Krajská hygiena s námi vůbec nekomunikuje v tomto směru.” 
Situace ve středisku Luna se zkomplikovala i z kapacitních důvodů, protože po ukončení 
nouzového stavu byla vyčleněná karanténní oddělení obsazena novými obyvateli 
domova. Aktuálních 9 pozitivních klientů bylo nyní ubytováno po poschodích v celém 
traktu, nikoliv na jednom místě.  Radnice požádala o umístění pozitivních seniorů  
do krajských nemocnic. Ve středisku Helios se prozatím nákaza dále nešířila. [23] 
Perné dny vrcholily v srpnu. V sobotu 1. srpna 2020 otestovala KHS MSK další klienty  
a zaměstnance obou středisek domova. Otestováno bylo celkem od počátku nákazy 
v Domově seniorů 435 osob, onemocnění COVID-19 bylo potvrzeno u 27 osob. 
S onemocněním COVID-19 zemřeli 2 klienti havířovských středisek Domova seniorů. [24] 
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 Děti a zaměstnanci ZŠ Zelená v Havířově-Životicích se už po čtvrté zasloužili 
o získání vysoce ceněného titulu „EKOŠKOLA“. Na jeho získání se připravovala škola celé 
4 roky (3. titul tu obdrželi v roce 2016). Cílem školy je udržet její ekologický provoz, plnění 
úkolů celoročního projektu „Les ve škole“, zapojení se do činnosti Ekotýmu, Ekotýmáčku 
a Mysliveckého kroužku, pořádat sběrové týdny, sledovat a čistit tok Životického potoka. 
Děti se každý rok na podzim zapojily do sběru kaštanů a žaludů, myslivcům škola 
odevzdala 3 909 kg těchto plodů. Během sběrových týdnů škola odevzdala 10 275 kg 
papíru a kartonů, 374 kg baterií a 750 kg elektrozařízení. „Zapojili jsme se také například 
do soutěže ve sběru papíru. Jednalo se o Soutěž s panem Popelou, která probíhá po celé 
republice. Z celkového počtu přihlášených 
197 škol jsme letos získali 61. místo.  
A pokračujeme v adopci pandy červené 
v ZOO Ostrava,“ doplnila další aktivity 
základní školy její ředitelka Blanka 
Helštýnová. 
Titul EKOŠKOLA symbolizuje 
mezinárodní zelená vlajka, logo  
a certifikát. Má je již přes 140 škol  
v ČR a více než 17 000 škol na celém 
světě. [25] 
Titul EKOŠKOLA obhájili v ZŠ Zelená v Havířově-Životicích už počtvrté. Foto z archivu  
ZŠ Zelená.  
 

Neděle 26. července 2020 
 Také v letošním podivném létě se mohli rodiče s dětmi vypravit do parku  
za KD Radost. Herci malých divadel tu pro ně hráli „Pohádky v parku“. V neděli  
12. července 2020 přijel oblíbený klaun Hopsalín se svým pouťovým létem. O týden 
později se hrálo v sále KD Radost, vystoupili herci Divadla Ententýky s pohádkou „Myška 
Klárka, veverka Terka a pirát Vrtinos“.  Poslední červencová neděle patřila dětskému 
programu Pavla Nováka.  
 
 K letním tradicím patří také „Promenádní koncerty v parku“. Byla dodržena 
i letos. První ze série sedmi prázdninových promenádních koncertů zahrála pro potěšení 
Hornická kapela. Představila se početnému publiku pod vedením Jaroslava Šindela. 
Zazněly skladby jako „Děvčátko z Ostravy“, „Děti z Pirea“, „Pode mlýnem nade mlýnem“, 
„Děvčátko z kolonie“ a celá řada dalších líbezných melodií. Zpěvem koncert obohatily 
sólistky Oldřiška Honsová, Lada Šindelová a osmiletá Rozárka K. Vtipnými průpovídkami 
okořenil nedělní odpoledne v parku Josef Skopalík. [26] 
Dechová hudba Javořinka vystoupila v havířovském parku za KD Radost v neděli  
19. července 2020.  
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„Šlágry ze Šlágru“ zazpíval pod širým nebem v neděli 26. července 2020 Pavel Novák. 
Předvedl se nejen jako dobrý zpěvák a muzikant, ale také bavič a vypravěč. Společně s ním 

si mohli návštěvníci 
parku zazpívat písničky 
„Jsi tu stále“, „Malinká“, 
„Nádherná láska“  
a další známé hity. [27] 
(Další fotografie dostupné 
ve Fotopříloze, příloze č. 5 
Kroniky města Havířova) 
 
Promenádní koncert 
v parku za KD Radost, 
pro radost hraje 

Hornická kapela v neděli 12. července 2020. Foto z archivu Štefana Šamala.  
 

Pondělí 27. července 2020 
 Na území ČR byla zavedena další opatření proti šíření koronaviru. Určila 
počet účastníků na hromadných akcích ve vnitřních prostorách na 500 osob v daný čas 
v jednom sektoru. Maximální povolený počet sektorů byl 5. Maximální počet účastníků  
ve stejný čas na venkovních akcích nesměl překročit 1 000 osob.  
Na území MSK platila opatření od 24. července 2020 od 6 hodin. Povinnost nosit roušku 
byla dána pro vnitřní prostory mimo bydliště, uvnitř motorových vozidel (veřejná 
doprava a taxi) s výjimkou členů jedné domácnosti. Přeshraniční pracovníci museli  
i nadále dokládat potvrzení o absolvování testu PCR na SARS-CoV-2 s negativním 
výsledkem. Nařízení připouštělo konání hromadných akcí venku i uvnitř do maximálního 
počtu 100 účastníků v jednom sektoru (maximálně 5 sektorů). Na přírodních a umělých 
koupalištích se ve stejný čas povolovalo nejvýše 100 osob a jeden návštěvník na 10 m2 

prostor přístupných návštěvníkům. [28] 
 

Středa 29. července 2020 
 V některých částech Havířova-Šumbarku vyměňovali pracovníci společnosti 
ČEZ betonové sloupy a svítidla veřejného osvětlení. Z toho důvodu docházelo k omezení 
či přerušení provozu veřejného osvětlení ve večerních hodinách v lokalitě ulic Lidická, 
Školní, Učňovská, Růžová, Jarošová, Polní, Zahradní. K výpadkům docházelo do první 
poloviny září 2020. [29] 
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Čtvrtek 30. července 2020 
 Ve vestibulu MmH nainstalovali 43 schránek na poštu pro zastupitele města 
Havířova. Cílem bylo zefektivnit práci a zlepšit služby týkající se poskytování a předávání 
informací směrem k zastupitelům města. 
Občané i pracovníci MmH měli možnost 
vložit do schránek své případné dotazy  
a další písemnosti. Zastupitelé si je mohli 
vyzvedávat v době, kdy byla budova úřadu 
otevřená. [30] 
 
 
 
 
 
 
Nově nainstalované schránky pro 43 havířovských zastupitelů ve vestibulu MmH. 
Foto z archivu MmH.  
 
 MRA Havířov zahájila sanace dvou obytných domů v ulici 1. máje  
a na Dlouhé třídě. „Opravy obytných domů spočívají ve zlepšení tepelně-technických 
vlastností budovy a zvýšení komfortu bydlení nájemníků. Sanace obytného domu v ulici  
1. máje 2, Havířov-Město byla zahájena v červnu, hotovo by mělo být do konce ledna příštího 
roku. Náklady činí přes 25 milionů korun včetně DPH. Rozpočet na sanaci domu na ulici 
Dlouhá třída č. p. 34 – č. p. 42 činí přes 20,1 milionu korun včetně DPH,“ přiblížil jednatel 
MRA Róbert Masarovič. Nájemníci obou domů byli předem informováni o harmonogramu 
prací. Mohli se také zdarma zbavit starého nábytku a nepotřebných věcí z balkónů  
a sklepních boxů do přistaveného velkokapacitního kontejneru TSH. 
Rekonstrukci obytného domu v ulici 1. máje č. p. 2 předcházela výstavba lešení kolem celé 
budovy, montáž ochranných koridorů pro chodce a instalace osobo-nákladního  
a nákladního výtahu. Stavba byla oplocena a zhotovitel umístil na staveniště kontejnery 
na nářadí, materiál a kancelář stavbyvedoucího. Před spuštěním prací na balkonech, 
zhotovitel odmontoval kliky od dveří a poučil nájemníky o zákazu vstupu na balkony 
během stavby. Bourací práce zábradlí a nášlapných vrstev balkonů byly už dokončeny  
a již jsou upevňovány kotvy pro uchycení nových zábradlí balkónů. Byla provedena 
demontáž větracích mřížek na západní i východní straně objektu, celkový oplach původní 
fasády tlakovou vodou a hloubková penetrace. Byl namontován kontaktní zateplovací 
systém z minerální vaty. V místě střešního ateliéru proběhly bourací práce podlah  
a střešního pláště z důvodu založení obvodového parapetního zdiva. Pracovalo  
se s ohledem na nepřerušený provoz v těchto prostorách. Uvnitř budovy byly zahájeny 
práce na rekonstrukci zdravo-technických instalací ve společných prostorech a v bytech.  
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Sanace obytného domu na Dlouhé třídě č. p. 34 – č. p. 42 v městské části  
Havířov-Město byla rozpočtována na 20,1 milionů korun a zahrnovala rozsáhlý výčet 
prací. Jednalo se o úpravu předních a zadních vstupů, včetně výměny vstupních dveří  
a kompletní rekonstrukci balkonů. Dům bude zateplen, dojde k výměně výlezů na střechu 

a dešťových svodů, rekonstrukci 
bleskosvodů, úpravě topení a regulace.  
Ve společných prostorách včetně 
suterénu proběhne generální oprava 
elektroinstalace až po bytové přivaděče.  
Nové osvětlení společných prostor bude 
reagovat na pohyb, u předních vstupů 
budou instalovány nové zvonkové 
tabely včetně domácího vrátného. [31] 
(Další fotografie dostupné ve Fotopříloze, 
příloze č. 5 Kroniky města Havířova) 
MRA Havířov rekonstruuje dům v ulici 

1. máje. 30. července 2020. Foto z archivu MRA.  
 
 Prázdninový program pro děti připravily knihovnice dětského oddělení 
Městské knihovny Havířov na ulici Svornosti. Každé pondělí se scházeli nadšení 
knihomolové ve věku od 9 do 15 let a debatovali o právě přečtených knihách. Knihovna 
se proměnila ve čtvrtek 9. července 2020 v zábavnou laboratoř, děti i dospělí si namíchali 
kouzelný lektvar měnící barvu, dočkali se i milovníci tekutého slizu, lávové lampy. Plnili 
také balónky neviditelným plynem. Děti z příměstského tábora SVČ Asterix si tu ve čtvrtek 
16. července 2020 vyráběly indiánský totem a procvičovaly schopnosti, které by měl 
ovládat správný indián. Poslední červencový čtvrtek tu v rámci projektu Škola naruby 
předvedli dětem scénické čtení. Za návštěvníky přišli Pejsek a Kočička a předvedli, jak to 
dopadá, když spolu vaří dorty. Program byl doplněn hudebním doprovodem, zajistily ho 
samotné děti. Nechyběly ani zdravé pohybové aktivity. [32] 
 

Pátek 31. července 2020 
 V Havířově mohly děti během prvního prázdninového měsíce navštěvovat 
celou řádku příměstských táborů hned v několika organizacích.  
SVČ Asterix 
První letošní příměstský tábor připravili pro havířovské děti, které milují kreslení  
a tvoření, v týdnu od pondělí 13. července 2020 do pátku 17. července 2020 ve středisku 
v ulici M. Kudeříkové.  
Ve středisku Na Nábřeží pozvali pořadatelé děti v týdnu od pondělí 20. července 2020  
do pátku 24. července 2020 na putování přírodou.  
Poslední týden v červenci otevřeli tábor ve středisku v ulici M. Kudeříkové. Měl tajemný 
název „Alenka v říši divů“.  
CSVČ sv. Jana Boska 
Ve středisku v Haškově ulici připravili pro děti od 8 do 17 let tábor „Let´s go“. Děti si užily 
Mauglího stezku, bobovou a opičí dráhu v Třinci. Stejně jako tábor „Výletňáček“  
ve středisku na Lomené ulici v Havířově-Šumbarku, který byl plný výletů po horách, 
muzeích, hradech a zámcích, trval do pátku 3. července 2020.  
Líčení, účesy a pečení byly náplní tábora „Holčičí ráj“ ve středisku v Haškově ulici, který 
byl zahájen o svátku v pondělí 6. července 2020. Děti ve věku 6 až 14 let ve středisku  
v ulici Lomené v Havířově-Šumbarku putovaly vesmírem. Každý den si povídaly  
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o planetách, společně plnily úkoly a vypravily se spolu s vedoucími na výlet do Beskyd. 
Týdenní turnus těchto táborů trval do pátku 10. července 2020.  
V dalším týdnu od pondělí 13. července 2020 do pátku 17. července 2020 pozvali děti  
ve středisku v Haškově ulici na cestu za poznáním a ve středisku v ulici Lomené 
v Havířově-Šumbarku do kouzelné země plné kouzel a tajemných postav.  
Příměstský tábor plný objevování, her, party, výletů, včetně exkurze do Marlenky, otevřeli 
pro děti ve středisku v Haškově ulici od pondělí 20. července 2020 do pátku 24. července 
2020. Ve středisku v Lomené ulici v Havířově-Šumbarku se v tomto turnusu scházely děti, 
které mají rády zvířata dnešní i prehistorická.   
Poslední červencový týden ve středisku v ulici Haškova patřil sportovcům. „Týden 
sporťáka“ trval do pátku 31. července 2020, byl plný tradičních i netradičních sportovních 
disciplín. Ve hře zůstali i ve středisku v Lomené ulici v Havířově-Šumbarku, i tady si užili 
do konce července týden plný sportu.  
ZŠ Školní 
Oblíbený tábor pro děti „Veselá věda“ připravili pedagogové školy v týdnu od pondělí  
13. července do pátku 17. července 2020. 
Karate Havířov 
V prostorách Severky se scházeli členové oddílu, v týdnu od pondělí 20. července 2020  
do pátku 24. července 2020. Spolu s vedoucími se vypravili „Sportem ke zdraví“. 
 
 

Strohá řeč čísel 
 Z Kontaktního místa Úřadu práce v Havířově hlásili v červenci celkem  
4 131 uchazečů o zaměstnání (z toho bylo 1 943 žen). V dosažitelném věku 15 až 64 let 
bylo celkem 3 969 evidovaných žadatelů o zaměstnání (1 876 žen). Podíl nezaměstnaných 
na počtu obyvatel vystoupal na 8,7 %.  Bez práce bylo celkem 96 absolventů a mladistvých 
(41 z nich po základní škole, 55 absolventů) a 628 osob se zdravotním postižením.  
Na podporu v nezaměstnanosti mělo k 31. červenci 2020 nárok 991 uchazečů  
o zaměstnání. [33] 
 V psím útulku přijali v červenci 18 psů, 22 koček, 1 rorýse, 1 kosa a 1 leguána. 
Nový domov našli zaměstnanci psího útulku MAX TSH pro 4 psy, 6 koček a 1 králíka. 
Původním majitelům předali 12 psů a Záchranné stanici Bartošovice dvě drobná zvířata. 
K 31. červenci 2020 se tu starali o 37 psů, 28 koček, 3 osmáky a 1 leguána.  
Lidé projevili zájem také o psí hotel zřízený od 1. července 2020. Objednávky tu přijali  
už i na konec srpna a začátek září 2020. [40] 
 V havířovské porodnici přivedli v červenci na svět celkem 81 dětí  
(40 chlapců a 40 dívek, 1 dítě se narodilo mrtvé). Sedm maminek se rozhodlo pro porod 
do vody. Domov v Havířově má 39 narozených dětí (20 chlapečků a 19 děvčátek).  
Na lůžkových odděleních NsP Havířov bylo v červenci hospitalizováno 1 101 pacientů 
(646 z Havířova). [34] 
 
 

Napsali o nás 
 Velký rozruch způsobili karlovarští technici z firmy „Starý a Starý“, když 
před kinem Centrum zaparkovali velký náklaďák a začali po dlažbě rozbíhat festivalové 
červené koberce. „Fakt sem přijede i Bartoška?“ divili se přítomní, když je hlavní 
organizátoři týdenního festivalu karlovarských filmů mystifikovali slovy: „… uložení 
slavnostního koberce přijel osobně zkontrolovat Starý!“ Letos přivezli do Centrumu výběr 
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toho nejlepšího, co se bohužel v Karlových Varech letos promítat nemůže. I ceny 
v Centrumu byly baťůžkové, pouhých 80 korun za představení. [35] 
 Nepravdivé informace, které kolují mezi havířovskou veřejností, se pokusila 
vyvrátit náměstkyně primátora pro školství a kulturu Jana Feberová. Havířovem hýbe 
fáma, že Ministerstvo vnitra ČR koupilo bývalé učiliště AZ a chce ho přebudovat na azylové 
zařízení pro uprchlíky. O vysvětlení žádali i někteří zastupitelé. Informace se nezakládá 
na pravdě. „Na učilišti AZ, učilišti bývalého Dolu Lazy, se teď nachází úřad práce. Všichni 
znají Junáckou ulici. Tam azylové zařízení není, nebude, nikdy nebylo. Lidé si spojují zkratku 
AZ učiliště bývalého Dolu Lazy, ale AZ je azylové zařízení, ale oficiálně je to pobytové azylové 
zařízení, čili PAZ. Ale někteří se prostě domnívají, že v bývalém učilišti budou migranti. Není 
to tak.,“ řekla Jana Feberová. Ministerstvo vnitra má v Havířově už řadu let pobytové 
zařízení v Havířově-Dolní Suché a využívá i několik bytů na Šumbarku pro lidi, kterým 
byla uznána mezinárodní právní ochrana. Právě v lokalitě v Havířově-Dolní Suché koupilo 
Ministerstvo vnitra ČR ještě jednu budovu, kterou rekonstruuje a lidé z bytů  
v Havířově-Šumbarku budou přestěhováni do této budovy. „Budou tam mít svou 
úřednickou agendu a všechno bude na jednom místě,“ sdělila náměstkyně primátora města. 
Občané Havířova se budou moci cítit více v bezpečí. Počet migrantů se navyšovat nebude, 
protože kapacita nové budovy to nedovoluje. V této části města je posílen i kamerový 
systém. [36] 
 Družstevníci v Havířově bojují proti přestavbě rodinného domu  
na rezidenční bydlení s 10 byty. Objekt na ulici Družstevnické se nachází v těsné 
blízkosti panelových domů. Majitelé se rozhodli nabídnout nemovitost k odkupu městu. 
Jedná se o dům, který je už mnoho let předmětem sváru mezi majiteli a družstevníky 
v okolních domech. V případě možnosti rezidenčního bydlení místním vadí, že jen pár 
metrů od jejich oken by vzniklo parkoviště, auta by vytvářela hluk, stavba by stínila. Nyní 
se rodinný dům objevil na stránkách realitní kanceláře k prodeji, majitelé oslovili radnici, 
aby objekt odkoupila i s pozemkem. Představitelé města se musí s podmínkami nejprve 
seznámit, aby mohli jako rada rozhodnout. Místní obyvatelé tvrdí, že v současnosti 
majitelé pronajímají domek nepřizpůsobivým občanům. Pokud město nemovitost 
nekoupí, nesdělili majitelé, jaké podniknout další kroky. [37] 
 Masivní nárůst pacientů nakažených koronavirem zapříčinil zahlcení 
lůžkové části infekčního oddělení havířovské nemocnice, která už v uplynulých dnech 
musela pacienty odmítat. Všech 23 lůžek bylo 10. července 2020 obsazených, dvacet 
pacientů tu leželo s prokázanou nákazou koronavirem a u dalších tří se čekalo na výsledky 
testů. Jeden pacient musel být hospitalizován na oddělení ARO, ale jeho stav se zlepšoval. 
Náměstek pro lékařskou péči havířovské nemocnice Martin Sedláček už ve čtvrtek jednal 
s náměstkem hejtmana pro zdravotnictví Martinem Gabauerem o navýšení kapacit  
pro infekční pacienty v nemocnicích v okolních městech. „Bylo mi přislíbeno, že by měla 
být k dispozici lůžka v nemocnici ve Frýdku-Místku a v Opavě," řekl Deníku Martin Sedláček. 
Tisková mluvčí frýdeckomístecké nemocnice potvrdila, že je připraveno  
30 lůžek pro pacienty s onemocněním COVID-19, náměstek hejtmana pro zdravotnictví 
doplnil, že dalších 20 lůžek nabízí pro infekční pacienty opavská nemocnice, která část 
operativy přesunula do Krnova. [38] 
 Ztraceného psího přítele Artura hledal jeho majitel od čtvrtečního rána, 
náhodný svědek slyšel psí kňučení z kanálu v Havířově-Prostřední Suché. Vyčerpaného 
tvorečka nakonec z kanalizace vytáhli hasiči z HZS MSK Havířov a Ostrava-Zábřeh. Malý 
pejsek neidentifikovatelné rasy vnikl do vodorovné betonové roury, prolezl jí několik 
metrů a potom už to nešlo ani tam ani zpět. Naprostým vysílením začal kňučet. Ozýval se 
z místa blízko vpusti pod asfaltovou silnici. Řešení nakonec hasiči našli: „Blíž ke svislé 
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kanálové vpusti jej pomalu posunovali nejprve nastavovacími stojkami Holmatro, pak  
i pomocí savice (která byla širší než stojky), zapůjčené vodárenskou společností. Pejsek 
nakonec hasičům pomohl sám, když se posunul posledních několik centimetrů plastovým 
vývodem až do kanálové vpusti, i když mu z vodorovné roury čouhala pouze hlava," 
pokračuje Petr Kůdela. Nejvyšší z hasičů, jištěný lanem, se úzkým otvorem dolů natáhl, 
uchopil pejska opatrně za srst za hlavou a tak ho zachránil. Viditelně vyčerpaného Artura 
si majitel s díky a vděčností odnesl domů, aby ho umyl a nakrmil. [39] 
 Hokejoví příznivci AZ Heimstaden Havířov se mohou těšit na dalšího 
extraligového borce. Po Martinu Adamském získal havířovský klub ex vítkovického 
Romana Szturce. Třicetiletý útočník podepsal smlouvu na rok s opcí. Čekají se od něj 
branky a zkušenosti na ledě i v usměrnění mladších spoluhráčů v kabině. [41] 
 Ochránci přírody v Havířově se snaží, aby se děti o životě volně žijících zvířat 
dověděly co nejvíce. Kroužek havířovských ochránců přírody funguje téměř 15 let. Děti 
se učí vše, co je spojeno s přírodou a zejména se zvířaty. Třeba i to, že se nemají dotýkat 
narozených srnčat či zajíců, které jejich rodiče odložili.  V zahradě vybudovaného 
ekocentra mají nyní nové přírůstky, dvě mláďata kamerunských oveček. „Ovečky nám byly 
doporučeny. Prvně jsme chtěli kamerunské kozy, ale ty jsou moc akční, takže jsme si vybrali 
kamerunské ovečky. Mají kolem tří měsíců, už jsou odstavené, nepijí od mámy mléko. Máme 
je ze Smilovic od jednoho pána, fantastický člověk. My jsme si to vybrali od něho, protože  
on o nich nemluví jako o nějakých kusech, má k nim vztah, má je pojmenované. My chceme, 
aby to bylo kontaktní. Ne, že se něco mihne a my řekneme, to byla ovce, muflon, jelen. Ať je 
děti vidí, mohou nakrmit,“ řekl předseda havířovských ochránců Lubomír Kminiak.  
Ve voliérách se děti starají o zlaté a stříbrné bažanty, kteří přivedli letos na svět první dvě 
mláďata. Péče se tu dostává i veverkám, obzvlášť veverce Terce, která je s dětmi už 12 let. 
Během školního roku navštěvuje ekocentrum hodně dětí z mateřských a základních škol. 
[43] 
 V pondělí 20. července 2020 se dostal na stůl vládních představitelů 
materiál, z něhož vyplývá, kromě navýšení základního kapitálu státní společnosti Prisko, 
že by firma OKD měla ukončit těžbu na všech dolech koncem roku 2021 nebo 2022.  
Dle ČTK označilo tuto variantu za nejvhodnější samotné představenstvo společnosti OKD. 
Podle materiálu není vyloučena varianta pokračování těžby na dole ČSM i po roce 2021, 
pokud by se cena uhlí na trhu vrátila na úroveň před koronakrizí a musela by v této cenové 
hladině několik let zůstat. Ceny uhlí spadly o zhruba 30 % během současné koronakrize. 
OKD je jen za letošní rok ve ztrátě téměř 2 miliard korun. [44] Ve výtkách komunálních 
politiků zazněly 3 hlavní připomínky k tomuto plánu: malá, případně žádná alternativa  
za pracovní místa horníků, absence velkého investora a celková nepřipravenost regionu 
na ukončení těžby uhlí. „Není to zpráva, kterou bych slyšel rád," reagoval havířovský 
primátor Josef Bělica. Dodal, že všem je jasné, že se těžit nebude do nekonečna, ale není 
jednoduché nabídnout tisíce nových pracovních míst ze dne na den. Za poslední dva roky 
je nyní na stole už čtvrtý termín ukončení těžby, a každý je vždy blíž a blíž. Místostarosta 
Orlové k tomu podotkl, že ukončení těžby se dotkne i obcí a měst, které nedostanou  
od OKD peníze za vytěžený nerost, jejich rozpočet se ztenčí. [45] 
 Nejen lidem na havířovské radnici zůstává rozum stát nad videem  
ze sociálních sítí. Vandalové natočili sami sebe, jak ničí sdílené kolo na stanovišti 
v centru města. Bohuslav Niemiec, náměstek primátora pro investice a chytré město 
k tomu řekl: „Je to vlastně první takový zásadní případ. V Havířově se lidé ke kolům chovají 
slušně a i provozovatel, firma Nextbike, konstatovala, že v Havířově nemají žádný problém. 
Takže doufám, že to je ojedinělý exces, kde viník bude potrestán a budeme pokračovat v tom, 
že lidé jsou rádi za kola a hojně je využívají.” 
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Případ z videa rozzlobil jednatele společnosti Nextbike: „Byl jsem hodně naštvaný. My jsme 
se to dozvěděli tuším v sobotu ráno. Aktivovali jsme naše kluky, kteří běžně o víkendu nejezdí. 
Okamžitě vyrazili, kolo jsme našli na stromě nakonec. Což byla taková třešnička, že jsme ho 
sundávali ze stromu. Ono za tu dobu, co to děláme, se občas něco takového stane. Tady máme 
alespoň velkou pravděpodobnost, neboť už nyní víme, kdo to byl a povedeme ho  
k zodpovědnosti.” [46] Vandalové způsobili škodu ve výši 3 600 korun. Policisté muže 
ztotožnili a celou záležitost předali správnímu odboru MmH k řešení. [42] 
 Po nezvěstné 42leté ženě z Havířova pátrala policie od 4. července 2020.  
Po 3 týdnech rozsáhlých pátracích akcí, do kterých se zapojily desítky policistů, včetně 
potápěčů, psovodů, letecké služby, speciální pořádkové jednotky a zásahové jednotky, 
bylo jisté, že se stala obětí zločinu. Její tělo bylo nalezeno. „Kriminalisté postupně 
sestavovali jednotlivé střípky mozaiky celého případu,“ uvedla policejní mluvčí Soňa 
Štětínská. Zásahová jednotka PČR v této souvislosti zadržela na základě analýzy získaných 
informací a důkazů podezřelého muže. Po nálezu ženina těla začali muže trestně stíhat 
pro vraždu. [47] 
 Zajímavý rozhovor přinesla čtenářům kultura.iDnes.cz. Představila jim 
nejkrásnější evropskou varhanici z Havířova, Kateřinu Chrobokovou přezdívanou Katta. 
Prozradila na sebe spoustu zajímavých věcí, třeba i to, že zásadně hraje bosa. Umělkyně, 
která kříží chorály s moderní hudbou, někdy i zpívá, vyrůstala v rodině špičkového 
neurochirurga a herečky. Na hereckou dráhu se vypravila také její starší teta Pavla 
Tomicová, se kterou mají téměř sesterské vztahy. V současné době ovlivňuje její 
uměleckou kariéru narození dcery. Přiznává, že v roli matky je všechno úplně jiné. [48] 
 Zástupci společnosti Gates Hydraulics z Karviné předali šek s finančním 
darem havířovskému dobrovolnickému centru ADRA. „Chceme být a myslím, že jsme 
společností zodpovědnou vůči lokalitě, kde působíme. Proto jsme se rozhodli věnovat 
finanční dar těm, kteří nejen v těžkých časech hodně pomáhali a pomáhají. Jak obdarované 
organizace naloží s věnovanými prostředky, je na jejich uvážení. Oni vědí, jak je využít," řekl 
na slavnostním předání šeku v havířovské pobočce ADRY Petr Polák, ředitel společnosti 
Gates Hydraulics, která má závod v karvinské průmyslové zóně Nové Pole. [49] 
 Ze stejného terária, ovšem na jiný strom, unikl podruhé během 4 měsíců 
leguán, kterého odchytávali profesionální hasiči ze HZS MSK. V dubnu jim stačila 
půlhodina a žebřík. Nyní potřebovali 2 × více času a navíc museli pozvat kolegy lezce 
z karvinské stanice HZS MSK. Mrštné zvíře přebíhalo po vzrostlém smrku nahoru a dolů, 
ignorovalo odchytové sítě a odchytová chapadla. Hasiči museli chránit své ruce a obličeje 
nejen před jehličkami, ale hlavně před setkáním s dlouhým kmitajícím ocasem leguána. 
Nakonec přispěla i osobní zkušenost jednoho z hasičů s chovem leguánů, pozornost 
krásného tvora otupěla a jeden z hasičů lezců jej chytil do ruky, snesl ze smrku dolů  
a uložil do přepravní klece zvířecího útulku. [50] 
 V domově seniorů SeneCura Senior Centra Havířov dělají všechno proto, aby 
jejich klienti prožili čas koronavirové krize v psychické a fyzické pohodě. Všichni tu 
bedlivě dodržují přísná hygienická opatření, pečlivě sledují zdravotní stav klientů, včetně 
pravidelného měření teploty. Nově ubytovaní obyvatelé domova absolvují preventivní 
14denní karanténu na jednolůžkovém pokoji, kde mají zajištěnu veškerou péči. Protože 
návštěvy jsou stále zakázané, klienti jsou se svými blízkými v kontaktu pomocí aplikací 
Skype a Whatsapp. Povoleny jsou také návštěvy „přes sklo“ s mobilním telefonem. Rodiny 
posílají svým babičkám a dědečkům vzkazy, balíčky, knihy, které jsou před předáním 
řádně ošetřeny dezinfekcí. V domově také dbají na skupinové a individuální aktivity 
(zpívání, trénování paměti, postřehu a logického myšlení). Aranžují tu ikebany, tvoří 
z papíru a pečou nejrůznější dezerty. Aktivní senioři tráví čas procházkami v zahradě. [51] 
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 Nebývalý gejzír radosti po sportovním boji si určitě vybaví pamětníci, když 
Ota Zaremba zažíval velkolepé chvíle. Přivezl olympijské zlato ze vzpěračské soutěže  
na LOH v Moskvě. Letos uplynulo už 40 let od chvíle, kdy vypálil rybník domácímu 
favoritovi Igoru Nikitinovi. Dvouapůlkilový náskok na něj získal už výkonem v trhu  
(180 kg). V nadhozu dostal postupně nad hlavu 205 kg (jeho dosavadní osobní rekord), 
210 a posléze 215 kg. Nikitin na 220 kg v nadhozu selhal a senzace byla na světě. Přišly 
momenty, které havířovskému borci z hlavy nikdy nevymizí. Třeba setkání s generálním 
tajemníkem sovětských komunistů Brežněvem, který rozhodně z jeho vítězství radost 
neměl. Ota Zaremba se později ocitl v těžkých časech, kdy ho vážná finanční situace 
donutila olympijskou medaili prodat. Letos oslavil 63. narozeniny. [52] 
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7.8 KRONIKA SRPEN 2020  
„Radost je potkat dobré a laskavé lidi a nesrazit se s blbci.“ [1] 

 

Úvod  
Trefnější citát se mi pro letošní srpen najít nepodařilo, parafráze Werichovy 

srážky s blbcem, který je nebezpečný ze všech stran. Pokračuje covidová anabáze, 
někteří to prožíváme na vlastní kůži. Rady si s tím neví vůbec nikdo, ani hygienici, ani 
politici. Jejich rozhodnutí jsou dost chaotická. Jeden den je nařízeno roušky nosit, druhý 
den jsme této povinnosti zbaveni… Po FB je sdílen vtípek: „Vláda zvolila geniální taktiku 
boje s koronavirem. Mění opatření tak rychle, že virus vlastně neví, kde má zaútočit“. A jak 
je to s rouškami? „Roušku má mít každý lichý návštěvník, jehož jméno se skládá z počtu 
písmen dělitelných 3 v čase od 11 do 16 hodin. Neplatí to ale týden po úplňku a ve svátek, 
pokud není počet návštěvníků mezi 100 až 500 a jedná se o svatbu či se v blízkosti koná 
pohřeb v interiéru. Zítra vyhlášené dnešní nařízení platí od včera a změní se každou druhou 
středu v závislosti na jednotlivých regionech.“ Přes všechny nepříznivé zprávy (počet 
nakažených stoupá a trhá rekordy; v Bejrútu došlo k explozi ledku, zahynulo při ní 
nejméně 165 lidí, tisíce lidí se zranily a statisíce jich přišly o střechu nad hlavou; 
v nedalekém Bohumíně založil žhář a vrah požár, při kterém zahynulo na místě  
8 dospělých a 3 děti) je dobré, že humor nás neopouští. Inu: Covide, covide, kdo  
po tobě ide… Snaží se i na Ministerstvu školství, mládeže a tělovýchovy, vypracovali 
manuál pro školy, jak se chovat 
v případě podzimní covidové vlny. Málo 
platné, srpen se plíží letos sice pomaleji, 
ale přece doputuje k září  
a nastanou školní starosti. Jen letos 
všichni čekáme, jak to dopadne.  
A co teprve 3. covidová podzimní vlna 
udělá s volbami do krajských 
zastupitelstev?  
Letošní atletická Čokoládová tretra  
na hřišti TJ Start Havířov  
u ZŠ M. Kudeříkové. 
 
Již po páté proběhl 24hodinový Speed Marathon, policejní akce zaměřená na kontrolu 
dodržování maximální povolené rychlosti avizovaná s předstihem.  V pátek 14. srpna 
2020 měřili moravskoslezští policisté na 7 desítkách míst v MSK. Zkontrolovali  
637 vozidel, zjistili 247 přestupků, na pokutách vybrali ženy a muži zákona bezmála  
160 tisíc korun. Rychlostní limit překročilo 207 kontrolovaných řidičů. [2]  
Aby toho nebylo málo, přemnožili se potkani v popelnicích a jejich okolí. Vyhazujeme 
zřejmě spousty jídla, někteří neustále krmí holuby. Přirození predátoři je nestačí 
likvidovat. Na podzim se připravuje velká deratizace.  
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Srpen v časovém sledu 

Sobota 1. srpna 2020 
 V omezeném režimu, za přísných hygienických podmínek, se uskutečnil 
letošní pietní akt u Památníku životické tragédie MT. Tradičně jej připravilo statutární 
město Havířov ve spolupráci s Českým svazem bojovníků za svobodu, hlavním výborem 
PZKO v ČR a MT. Spolu s představiteli vedení města, politických stran, spolků, pamětníků 
a pozůstalých si připomenul 36 oběti nacistické vraždy z roku 1944, obyvatel Životic  
a okolních obcí, také ministr obrany ČR Lubomír Metnar. [3] „Byli nelítostně popraveni, 
v některých případech dokonce před zraky svých příbuzných. V tomto případě šlo o nevinné, 
kteří se stali obětí pomsty,“ připomenul hrůzný čin okupantů a dodal: „Když  
už dojde k válečnému konfliktu, měl by se odehrát pouze mezi vojáky, ti jsou proto vycvičeni 
a vybaveni. Nesmíme zapomínat ani na to, že kvůli fanatismu a radikalismu některých 
jedinců zemřely desítky milionů lidí, nesmíme dopustit, aby se něco podobného v budoucnu 

opakovalo. Čest jejich památce.“ 
Ministr obrany Lubomír Metnar 
navštívil po skončení 
vzpomínkové akce MmH, zapsal se 
do pamětní knihy, promluvil 
s primátorem a pochválil rozvoj 
města. [4] 
(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze, příloze č. 5 Kroniky 
města Havířova) 
 
Ministr obrany se poklonil 

památce obětí nacistické zvůle na pietním aktu u Památníku životické tragédie 
v sobotu 1. srpna 2020. Foto z archivu MmH. 
 

Neděle 2. srpna 2020 
 Dobrých výsledků dosáhli havířovští atleti na Mistrovství Moravy a Slezska 
mužů, žen, juniorů a dorostu v Olomouci. Jiří Vach z AK Havířov doběhl ve „stovce“  
na 6. místě. Junior David Trojek (AK Havířov) skončil desátý v běhu na 400 m. Hezké  
4. místo si vyběhal na 800 m junior Jan Velička (AK Havířov). Adam Szymanik  
(AK Havířov) obsadil 5. příčku v běhu na 1 500 m mužů a exceloval na 1. místě v běhu  
na 300 m přes překážky. [5] 
 

Středa 5. srpna 2020 
 V Havířově začali s plošnými opravami vozovek. Pracovníci odboru 
komunálních služeb MmH je rozplánovali do několika etap v měsíci srpnu. Město 
investovalo do oprav více než 4 miliony korun.  
Opravovaly se komunikace:  

- ulice Zvonková a Nákupní; 
- ulice Úzká (od ulice Hornosušské) a Pěkná (mezi ulicemi Podolkovickou  

a Povoznickou); 
- ulice Horymírova a ulice Švabinského; 
- ulice K. Světlé (mezi ulicemi Těšínskou a restaurací Hokejka); 
- Moskevská (mezi ulicemi Dělnická a Mozartova); 
- Dlouhá třída (parkoviště nad zdravotním střediskem).  
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„V rámci oprav bude provedeno  odfrézování poškozené vrchní obrusné vrstvy, včetně 
zápichů k napojeným sjezdům, odbočkám a jiným účelovým komunikacím do hloubky  
cca 50 mm. Dále budou provedeny lokální vysprávky 
poškozeného podloží a strojová pokládka nové obrusné 
vrstvy asfaltobetonu, včetně zalití spár asfaltovou zálivkou. 
Dále bude v daném úseku provedena výšková úprava 
armatur inženýrských sítí,“ uvedla k opravám vozovek 
vedoucí odboru komunálních služeb MmH Iveta 
Grzonková. Dodala, že průběh oprav by neměl způsobit 
dopravní komplikace. [6] 
 
 
 
 
 
Rekonstrukce místní komunikace v Horymírově ulici, foceno pátek 21. srpna 2020.  
 
 Návštěvníci havířovského koupaliště Jindřich sledovali exhibiční 
skokanskou show „Prima Cool a Highjumb – Cool highjump tour“. Své umění předvedli 

přední čeští skokané. Propagovali highdiving, tedy skákání  
do vody z velkých výšek. Pořadatelé tour si vybrali moderní 
havířovské koupaliště díky jeho skokanským můstkům  
a 10m skokanské věži, kterou má v ČR pouze několik zařízení. 
[7] Podívat se přišel primátor města Havířova Josef Bělica.  
 
 
 
 
 
 
Skokanská věž s bazénem byla opět místem exhibiční 
skokanské show. Koupaliště Jindřich ve středu 5. srpna 

2020. Foto z archivu Jindřicha Dolanského. 
 

Pátek 7. srpna 2020 
 KHS MSK se sídlem v Ostravě vydala další mimořádné opatření při epidemii 
s účinností od 12:00 hodin, které se vztahovalo také na území města Havířova. 
Nařizovalo provedení testu PCR při příjmu nových pacientů ve zdravotnických zařízeních 
s lůžkovou péčí, příjem nových osob do zařízení sociálních služeb (jedná se o domovy  
pro osoby se zdravotním postižením, domovy pro seniory, domovy se zvláštním režimem 
a chráněné bydlení) s výjimkou osob, které předložily negativní PCR test na přítomnost 
SARS CoV-2, který nebyl starší 4 dnů. Nařízení opět omezilo konání hromadných akcí  
ve venkovních prostorách (pořadatelé museli zajistit dezinfekci rukou, účastníci se  
na akci museli pohybovat s rouškou). Počet účastníků akcí ve vnitřních prostorách nesměl 
přesáhnout 100 osob v odděleném sektoru. V provozech stravovacích služeb zakazovalo 
nařízení přítomnost veřejnosti od 00:00 do 08:00 hodin, včetně venkovních prostor (toto 
se netýkalo provozoven, které poskytují zaměstnanecké stravování a stravování 
poskytovatelů sociálních a zdravotnických služeb, ale též svatebních a pohřebních 
hostin).  
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Stále bylo nutno povrchově dezinfikovat místa se zvýšenou koncentrací osob (například 
zastávky MHD, vchody na úřady, do zdravotnických zařízení, nemocnic, podzemí garáže, 
vybavení dětských hřišť apod.) [8] 
 
 Havířovské koupaliště Jindřich se stalo svědkem startu 3. ročníku 
etapového triatlonového závodu, který společně uspořádaly Spolek H10 a SK Fuga 
Havířov. Na jeho start se v pátek do plaveckých bloků postavilo téměř 7 desítek 
závodníků.  Ve třech dnech absolvovali 3 krátké sprint triatlony (400 m plavání, 14 km  
na kole a běh na 4 km). Další dvě etapy se odehrály v okolí Těrlické přehrady. 
Spoluorganizátor Lumír Hlaváč řekl: „Havířovské koupaliště jsme si vybrali z toho důvodu, 
že jsme tady z regionu a chceme ukázat lidem, že není tady jen přehrada, ale i koupaliště. 
Koupaliště je příznivé pro takový speciální typ startu, kdy závodníci startují intervalově  
po 15 sekundách a v bazénu mají vytyčené bójky, které musí obeplout a postupně jako had 
zaplavou 400 metrů. To je trochu odlišné od soboty, kdy se startuje hromadně.” 
Sobotní etapy se zúčastnila stovka sportovců z celé republiky. Celkovým vítězem se stala 
triatlonová hvězda Petr Vabroušek ze Zlína, v ženách excelovala Polka Ania Halska. [9] 
 

Pondělí 10. srpna 2020 
 V parku za KD Leoše Janáčka začali zaměstnanci TSH budovat nové dětské 
hřiště.  
 
 
 
 
 
 
 
Děti v Havířově-Podlesí se dočkají 
dalšího nového hřiště v parku za KD Leoše Janáčka. Foceno v úterý 11. srpna 2020.  
 

Středa 12. srpna 2020 
 Po otevření nové výpravní budovy havířovského vlakového nádraží  
na počátku července 2020 pokračovala rekonstrukce prostoru přednádraží a původní 

budovy nádraží.  
(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze, příloze č. 5 Kroniky 
města Havířova) 
 
 
 
 
 
 

Pokračuje rekonstrukce původní nádražní budovy a prostoru přednádraží. Středa  
12. srpna 2020.  
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 V nové sportovní hale, v Centru národního tréninkového centra stolního 
tenisu v Havířově – Šumbarku, uspořádal SKST 28. ročník tradičního mezinárodního 
turnaje mládeže „Satellite 2020“. Mladí sportovci hráli na 24 stolech s novým krásným 
zázemím 2. díl letošního seriálu „JOOLA Satellite Tour 2020“.  Přestože by zde mohlo hrát 
více hráčů a hráček, organizátoři museli respektovat nařízení KHS MSK se sídlem 
v Ostravě.  Počet byl tedy omezen na sedm desítek, hrálo se v 6 kategoriích. Na turnaji se 
představily všechny české reprezentační kádry a pak také hráči a hráčky ze Slovenska, 
Rakouska a Německa. „Je samozřejmě obrovská škoda, že nám nařízení hygieniků 
neumožňuje hrát ve větším počtu 
hráčů a hráček. Určitě by turnaj 
měl vyšší sportovní úroveň. My jsme 
v tuto chvíli ale především rádi za 
to, že můžeme vůbec hrát," řekl 
před turnajem jeho ředitel Nikolas 
Endal. [10] 
Družstvo děvčat z Havířova si 
sáhlo na bronzovou medaili. [11] 
(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze, příloze č. 5 Kroniky 
města Havířova) 
 
Jeden ze vchodů do nové stolně 
tenisové haly v Havířově-Šumbarku v Opletalově ulici. Foceno ve středu 12. srpna 
2020.  
 
Naproti centru reprezentace stolního tenisu se začalo s výstavbou nové tenisové haly.  

(Další fotografie dostupné ve Fotopříloze, 
příloze č. 5 Kroniky města Havířova) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Začalo se s výstavbou nové tenisové haly. Foceno středa 12. srpna 2020.  
 

Čtvrtek 13. srpna 2020 
 V Domově seniorů Havířov, v obou střediscích Helios a Luna (v traktu A), byly 
obnoveny návštěvy.  Své blízké mohli rodinní příslušníci navštívit vždy ve čtvrtek 
odpoledne od 13:30 h do 15:30 h. „Návštěva je umožněna pouze osobám, které mají  
při vstupu respirátor typu FFP2, jen roušky nestačí. Návštěvníci pak vyplní čestné prohlášení, 
že nebyli v kontaktu s nakaženým koronavirem, a u vstupu jim je změřena teplota,“ uvedl 
k opatřením ředitel Domova seniorů Havířov Milan Dlábek. Jednoho klienta mohly 
navštívit maximálně 2 osoby najednou.  

file:///C:/Users/Kronikář/AppData/Roaming/Microsoft/Word/Citace%20zdrojů%20Příloha%20č.%203%20Kroniky%20města%20Havířova%202020.pdf
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Karanténní opatření trvala v traktu C střediska Luna. „V příštím týdnu bychom měli znát 
výsledky z kontrolního testování, které proběhlo na středisku Luna. V případě, že dopadnou 
dobře, a epidemiologická situace na Karvinsku bude příznivá, chceme návštěvy v domově 
seniorů více rozvolnit a umožnit návštěvy klientů častěji,“ uvedl ředitel Dlábek. 
Návštěvních hodin přibylo v Domově seniorů Havířov od úterka 25. srpna 2020. [12] 
 
 V pořadu ČT 2 „Dobré ráno“ se ve 4 vstupech představili manželé Mikolášovi 
s dcerou z Havířova-Dolních Datyň. Podělili se o letité chovatelské zkušenosti s plemeny 
komondor (představitelům maďarského pasteveckého plemene Király Puszta se někdy 
díky zvláštní srsti říká dredový pes) a český strakatý pes. Řeč přišla také na canisterapii, 
kterou se svými psy praktikují u dětí a lidí se zdravotním a mentálním postižením. Jejich 
čtyřnozí kamarádi byli ve studiu naprosto spokojení a členové štábu si získali jejich 
přízeň.  
 

Pátek 14. srpna 2020 
 Slunečný den opět přitáhl havířovské na náměstí Republiky. Mohli znovu 
nakupovat na Havířovských farmářských a rukodělných trzích.  
(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze, příloze č. 5 
Kroniky města Havířova) 
 
 
 
 
 
 
 
Havířovské farmářské trhy v pátek 14. srpna 2020 na náměstí Republiky.   
 
 V OC Elan byla otevřena výstava prací dětí, které byly hospitalizovány  
na dětském oddělení NsP Havířov. Děti různého věku malují v nemocnici velmi 
spontánně, často pro sestřičky, lékařky a lékaře. V průměru pobývají na oddělení 1,7 dne. 
Spolu s učitelkami a vychovatelkami namalovaly obrázky na téma „Až se uzdravím“, které 
mohli návštěvníci obchodního centra obdivovat až do poloviny září, kdy už většina 
z malých autorů zasedla ve školních lavicích. Výstavu zahájila mluvčí havířovské 
nemocnice Irma Kaňová. O dynamicky se měnícím dětském oddělení s projektem 

snižování prahu vnímání bolesti, 
kde jsou rodiče a zákonní zástupci 
součástí péče, hovořila vrchní 
sestra Ivona Mikulenková.  
Návštěvníci OC Elan mohli 
nahlédnout také do prvního 
dvojčísla časopisu NsP Havířov 
nazvaného Dr. Drbna.  
(Příloha D/08/1 č. 1-2/2020, 
časopis Dr. Drbna NsP) 
(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze, příloze č. 5 Kroniky 
města Havířova) 
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Výstava s obrázky děti, které byly hospitalizovány v NsP Havířov, zpříjemnila nákup 
v OC Elan. Vernisáž se uskutečnila v pátek 14. srpna 2020. 
  Zákazníci v OC Elan si už zvykli, že je jejich nákup zpříjemňován klavírními 
koncerty. Letos v létě to byl projekt „Letní klavír“. V pátek 14. srpna 2020 rozehrál 
klávesy nástroje Petr Venglař. Nabídl klasiku, jazz, 
ragtime, písně z popmusic či filmovou hudbu. 
Doprovodil též program vernisáže výstavy prací dětí 
hospitalizovaných v NsP Havířov.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Letní klavír v podání Petra Venglaře v OC Elan v pátek 14. srpna 2020.  
 

Pondělí 17. srpna 2020 
 Dospělí mají zlatou a děti soutěží v čokoládové. Letos musel být termín 
Čokoládové tretry 2020 pozměněn. Klání pro malé atlety z Havířova a okolních měst 
připravil na svém atletickém hřišti TJ Start Havířov (u ZŠ M. Kudeříkové). Osobně dorazila 
také olympijská vítězka v trojskoku Šárka Kašpárková, která s atletikou v Havířově 
začínala. Dalším vzácným hostem byla paní Věra Czyžová, spoluzakladatelka atletiky  
ve městě. Obě dámy předávaly dětem diplomy a medaile.  
Letošní ročník ozářilo slunce, i když tu a tam kráplo a bouřilo. Děti si mohly v přestávce 
zacvičit na workoutové sestavě (i zde mohly soutěžit ve visu), zahrát si stolní hry a skládat 
dřevěné skládačky, případně házet létajícím talířem a absolvovat opičí dráhu s prolézacím 
tunelem.  
Malí atleti z minipřípravky a přípravky se zúčastnili běhů na 60, 100, 200 a 300 m  
(od 100 m byly soutěže postupové, vítězové získali také nominační list). Na startu všech 
běhů se děti rozcvičovaly, v cíli všichni dostali za svůj výkon sladkou odměnu. Ve všem 
hemžení svištěly vzduchem raketky, které se děti snažily dohodit co nejdál.  
A jak to všechno dopadlo pro havířovské?  
60 m minipřípravka hoši (celkem 10) 

- 1. místo Sebastian Zálešák 
- 3. místo Dominic Waldecker (MŠ U Stromovky) 

60 m minipřípravka dívky (celkem 7) 
- 1. Julie Suszková (AK Havířov) 
- 3. Anna Luzarová (AK Havířov) 

100 m minipřípravka hoši (celkem 13) 
- 3. Filip Galia (AK Havířov) 

100 m minipřípravka dívky (celkem 11) 
- 2. Emilie Matušková (TJ Start Havířov) 
- 3. Sofie Davidova (ZŠ M. Kudeříkové) 

200 m minipřípravka hoši (celkem 9) 
- 1. Dominik Klár (AK Havířov) 
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300 m přípravka hoši (celkem 20) 
- 1. Sebastian Šemrák (AK Havířov) 
- 2. Denis Škapa (AK Havířov) 

Hod raketkou přípravka hoši (celkem 20) 
- 1. Miroslav Myška (AK Havířov) 
- 2. Matěj Malý (AK Havířov) 
- 3. Adam Malý (AK Havířov) 

Přejeme hodně úspěchů v semifinálových závodech Čokoládové tretry. (Příloha D/08/2 
podepsaná karta Šárky 
Kašpárkové).  
(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze č. 8 Kroniky města 
Havířova Čokoládová tretra  
17. srpna 2020) 
 
 
 
 
 
 
 

Letošní Čokoládovou tretru v Havířově navštívila olympijská vítězka v trojskoku 
Šárka Kašpárková. Pondělí 17. srpna 2020.  
 

Úterý 18. srpna 2020 
 Dva vozy značky Hyundai získalo město Havířov do pronájmu od společnosti 
ČEZ ESCO. Jsou vybaveny navigací, která informuje o tom, kde je možno nejblíže 
elektromobil dobít a kolik procent zbývá do vybití baterie.  
Zapůjčené automobily Hyundai IONIQ disponují dojezdem na jedno dobití cca 280 km, 
maximální možnou rychlostí 165 km/h. Celková kapacita lithium-iontové baterie je  
28 kWh, spotřeba energie na 100 ujetých km činí 11,5 kWh. Vozy byly pořízeny formou 
operativního leasingu na dobu 36 měsíců. Celkové náklady činí 1,5 milionů korun, projekt 
je spolufinancován Státním fondem životního prostředí ČR. Ten přispěl na jejich pořízení 
částkou 500 000 korun. 
„Nástup alternativních pohonů ve veřejné i individuální dopravě je celoevropským trendem 
a my touto cestou rádi pomůžeme dalšímu rozvoji. V dopravních prostředcích na elektrický 
pohon vidíme velkou budoucnost pro naše město i region, kde je boj o čistší ovzduší 
každodenním velkým tématem. Rychlý technologický vývoj, klesající pořizovací náklady  
a zahušťování sítě dobíjecích stanic jsou dostatečnou garancí, že elektromobily jsou už dnes 
smysluplnou alternativou ke klasickým vozidlům. Naši zaměstnanci elektrická auta využijí 
pro cesty za služebními povinnostmi zejména po městě, ale i v širším okolí,“ uvedl primátor 
Havířova Josef Bělica. [13] 
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Slavnostního předání obou vozů se zúčastnili zástupci ČEZu ESCO, tajemník MmH Milan 
Menšík, náměstci primátora pro ekonomiku Ondřej Baránek, pro investice a chytré město 
Bohuslav Niemiec, pro sociální záležitosti Stanislava Gorecká  
a radní pro sport Daniel 
Vachtarčík. Nabíječka  
pro elektromobily je dostupná  
na parkovišti MmH. Pro oba vozy 
lze použít rychlonabíjení  
za 40 minut, záleží na kapacitě 
nabíječky.  
(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze, příloze č. 5 Kroniky 
města Havířova) 
Elektromobily pro úředníky MmH byly předány v úterý 18. srpna 2020. 
 

V Havířově začali s plošnými opravami vozovek. Pracovníci odboru 
komunálních služeb MmH je rozplánovali do několika etap v měsíci srpnu. Opravovat se 
začala také místní komunikace Moskevská v úseku od kruhového objezdu na Dělnické  
po křižovatku s ulicí Mozartovou. Plošná rekonstrukce povrchu vozovky si vyžádala 
dopravní omezení. Započala frézováním a přípravnými pracemi za plného provozu. 

V sobotu 22. srpna 2020 se začalo 
s pokládkou živičného povrchu  
za úplné uzavírky silnice, která 
trvala do nedělního poledne  
23. srpna 2020. Opravilo se  
3 500 m2 povrchu vozovky  
za necelý 1 milion korun. [14] 
(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze, příloze č. 5 Kroniky 
města Havířova) 
Během 4 dnů byl opraven povrch 
komunikace v ulici Moskevské 

v části od Dělnické ulice po křižovatku s ulicí Mozartovou.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Během 4 dnů byl opraven povrch 
komunikace v ulici Moskevské v části od Dělnické ulice po křižovatku s ulicí 
Mozartovou.  
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Pátek 21. srpna 2020  
 Ředitel NsP Havířov Norbert Schellong převzal finanční dar ve výši 250 tisíc 
korun z rukou předsedy správní rady Nadačního fondu Teplo na dlani. V nemocnici ho 

využijí na zkvalitnění vybavení urologického oddělení, které 
má díky odborníkům pod vedením primáře Josefa Kopeckého 
a výborným výkonům nadregionální přesah. „Cítíme 
zodpovědnost vůči městu, v němž dodáváme tepelnou energii 
a snažíme se zvyšovat kvalitu života obyvatel města Havířova 
v různých oblastech. Správní rada nadačního fondu neváhala 
podpořit urologické oddělení havířovské nemocnice, kde si jeho 
zástupci sami zvolí efektivní využití daru ke zlepšení vybavení 
pro péči o své pacienty,“ uvedl ředitel Havířovské teplárenské 
společnosti, předseda správní rady Nadačního fondu TEPLO 
NA DLANI Radim Hanzel. [15] 
 
Peníze z Nadačního fondu Teplo na dlani pomohou vybavit 

urologické oddělení NsP Havířov. V pátek 21. srpna 2020. Foto z archivu MmH.   
 

Neděle 23. srpna 2020 
 V evangelickém kostele v Havířově-Bludovicích vypukly tradiční 
Bartolomějské slavnosti. Na ranní slavnostní bohoslužbě u příležitosti památky 
posvěcení kostela před 238 lety kázala milé slovo o tom, jaký je rozdíl ve slovech muset, 
moci a chtít, farářka České církve evangelické v Ostravě Ewa Jelinek. O to milejší bylo její 
vystoupení, že přecházela přirozeně z češtiny do polštiny. Na bohoslužbě zazpíval 
k potěše srdcí a mysli smíšený sbor Baška pod vedením paní Janiny Ptakové. Součástí 
slavností bylo slavnostní otevření půvabné výstavy hudebních miniatur Jiřího Škývary   
ve výstavní síni na faře kostela 
(některé z vystavených exponátů 
byly funkční a krásně hrály).  
Na odpolední zahradní slavnosti 
zahrál, zazpíval a zatančil 
folklorní soubor Olšina. Popřálo 
počasí a stůl byl plný dobrot. 
Všichni si užívali toho, že se opět 
po dlouhé době koronavirové 
krize mohli sejít, v kostele 
vyznávat svoji víru a společně  
se pobavit.  
(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze, příloze č. 5 Kroniky 
města Havířova) 
Kázání pastora Vladislava Volného na slavnostní bohoslužbě tradičních 
Bartolomějských slavností v neděli 23. srpna 2020.  
 
 Nedělní pohádky v parku za KD Radost si užívaly děti spolu s rodiči  
a prarodiči také v srpnu. V neděli 2. srpna 2020 potěšila „Pohádka z Beskyd“ Divadla 
Křesadlo.  
V neděli 9. srpna 2020 se jim představilo Divadlo Kašpárkův svět s pohádkou „Kašpárek 
v pekle“. Dětem se moc líbila pohádka plná rytmických písniček o princezně, která se 
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nechtěla vdávat, o králi, který se těšil na vnoučata a statečném Kašpárkovi, který se ani 
čerta nebál. Zpívaly, tleskaly a samozřejmě napovídaly hlavním hrdinům, jak se mají 
zachovat. Po pohádce si děti prohlédly loutky.  
Oblíbené Divadlo Loutkový svět z Ostravy přivezlo dětem v neděli 16. srpna 2020 
Strašfuňáka a předvedlo, jak jejich loutkový hrdina umí počítat.  
Poslední pohádková neděle 23. srpna 2020 patřila Klaunu Hopsalínovi. Děti se s ním 
vydaly po moři na lodi s dírou na cestu za pokladem. Za splněné úkoly získávaly zlaťáky 
(odměněni byli i někteří rodiče za tanec, 
kdy se doslova „vrtěli jako kobry v koši“). 
Cvičilo se, tančilo se, foukaly se a honily se 
bubliny na louce. Na konci děti proměnily 
získané zlaťáky za drobné sladkosti  
a nafukovací hračky, které jim Hopsalín 
vyráběl přímo na míru. Skončily další 
pohádkové prázdniny.  
(Další fotografie dostupné ve Fotopříloze, 
příloze č. 5 Kroniky města Havířova) 
 
Pohádky v parku za KD Radost stále táhnou. „Kašpárek v pekle“ v neděli 9. srpna 
2020.  
 
 Nedílnou součástí srpnových nedělí v parku za KD Radost byly i oblíbené 
promenádní koncerty, podobně jako pohádky podpořené Nadací OKD. Dechová hudba 
Leškovanka zahrála v neděli 2. srpna 2020.  
V neděli 9. srpna 2020 zahrála a zazpívala dvojice Martin a Jana ze skupiny Motýl band.cz, 
které většina přítomných znala z TV Šlágr. Podobně jako mnozí návštěvníci, pochvalovali 

si příjemný chládek pod stromy 
v parku u terasy Restaurace 
Radost. Hezké populární písničky 
přiměly mnohé ke zpěvu i tanci.  
V neděli 16. srpna 2020  
se havířovským milovníkům 
dechovky představila Dechová 
hudba Krnovanka.  
V neděli 23. srpna 2020 zahrála 
Dechová hudba Slatina.  
(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze, příloze č. 5 Kroniky 
města Havířova) 

Promenádní koncert v parku za KD Radost v neděli 9. srpna 2020. Zahrál Motýl 
Band.cz známý z TV Šlágr.  
 

Pondělí 24. srpna 2020 
 V pořadí na třetí zeměpisnou vycházku za architekturou a sochami našeho 
města pozvali zájemce z MGC Lučina. Jiřina Majwaelderová vyprávěla hezky o budovách 
na Hlavní třídě, směrem k náměstí Republiky a posléze k Centrálnímu parku. Účastníci 
vycházky si všímali keramických ozdob, zastavili se na náměstí Republiky, vzpomínali  
na jeho historii a velebili nápis Labužník z dílny nedávno zesnulého pana architekta Firly. 
Znovu jsme si uvědomili, že jsme městem krásných soch, které zdobí ulice a havířovské 



KRONIKA MĚSTA HAVÍŘOVA 2020 
 

178 
 

parky, v letech nedávno uplynulých k nim přibyla i vyřezávaná dílka.  Jsme také městem 
mozaik (například krásná výzdoba domu u Renety z dílny manželů Radových). Sorela 
(styl, který můžeme zatracovat, ale je architektonický cenný pro rozsáhlé dvorky) a styl 
bruselský dominují památkové 
zóně. Paní Jiřina Majwaelderová 
slíbila, že vycházky s výkladem  
se budou znovu opakovat, protože 
navazují jedna na druhou. Zazněla 
jména architektů, kteří Havířov 
budovali, jména významných 
umělců (a umělecké zázemí 
záviděli havířovským svého času  
i mnozí pražští umělci).  
(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze, příloze č. 5 Kroniky 
města Havířova) 
V Havířově je dobré zvedat hlavu, aby člověk ocenil krásu Sorely. Vlastivědná 
vycházka začíná u MGC Lučina. Pondělí 24. srpna 2020.  
 

Středa 26. srpna 2020 
 Členové seniorského turistického klubu z MGC Lučina se vypravili na další 
celodenní výlet do Beskyd. Využili vlakového spojení a vyšli z Ostravice. Počasí bylo 
velmi příznivé, nebylo přílišné horko. První občerstvovací stanicí se stala restaurace  
„U Veličků“. Poté čekaly další kilometry a rázný sestup ke krásnému Satinskému 

vodopádu. Po zpáteční cestě většina 
účastníků poobědvala, či snad 
povečeřela, v restauraci naproti nádraží 
v Ostravici. Poděkování patří paní 
Andreji z MGC Lučina, která připravila 
příjemnou a všem dostupnou trasu. Ušli 
jsme více než 13 km. 
(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze, příloze č. 5 Kroniky města 
Havířova) 
  

Výprava seniorů z turistického klubu v MGC Lučina na trase k Satinskému vodopádu 
ve středu 26. srpna 2020.   
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Čtvrtek 27. srpna 2020 
 Za malými houslisty ze souboru ZUŠ L. Janáčka se vypravila na letní 
soustředění v Karlově pod Pradědem náměstkyně primátora pro školství a kulturu Jana 
Feberová. K havířovským dětem se připojily děti ze ZUŠ v Jablunkově. Společně trénovaly 
na nový koncert plný hitů skupiny 
ABBA. Houslovou hru s nimi 
trénoval Vojtěch Michalíček.  
(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze, příloze č. 5 Kroniky 
města Havířova) 
 
 
 
 
 
 
The Strings, houslisté  
ze ZUŠ L. Janáčka upevňují plíce a houslovou hru na táboře v Karlově pod Pradědem. 
Foto z archivu souboru The Strings.  
 
 V K-klubu Městské knihovny Havířov na Šrámkově ulici připravili  
„SWAP – výměnu oblečení v Káčku“. Prvotní poslání akce bylo ekologické, byla 
směřována ke Dni Země. „Chtěli jsme lidem ukázat, že oblečení nemusí hned končit  
v kontejnerech a na skládce, ale že oblečení, které člověk už nepotřebuje, může být potřebné 
či se líbit někomu dalšímu,“ řekla vedoucí oddělení Kateřina Bálintová. Záměr lidí zůstal, 

COVID-19 změnil termín. Zájem 
byl velký, lidé mohli měnit nejen 
oblečení a obuv, ale také kabelky, 
šperky, kuchyňské potřeby.  
Co se nepodařilo udat, v knihovně 
druhý den zabalili a předali 
Dobrovolnickému centru ADRY 
Havířov, aby se nakonec dostaly 
věci těm, kteří je skutečně 
potřebují.  
(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze, příloze č. 5 Kroniky 
města Havířova) 

„SWAP v Káčku“ ve čtvrtek 27. srpna 2020. Foto z archivu K-klubu Městské knihovny 
Havířov.  
 

Pátek 28. srpna 2020 
 Po komplexní rekonstrukci zaměřené především na úsporu energií byla 
slavnostně otevřena MŠ Moravská v Havířově-Šumbarku na II. etapě. Zástupce vedení 
města v čele s primátorem Josefem Bělicou přivítala ředitelka mateřské školky paní 
Renata Slowiková, která řídí také nedávno zrekonstruované odloučené pracoviště 
v Havířově-Dolní Suché. Ředitelkou je celých 30 let od otevření mateřské školy na sídlišti.  
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Školka se po 4měsíční opravě stala dominantou šumbarského sídliště. Je opravdu krásná, 
navrch se zelenající se střechou. Je bezúdržbová a měla by vydržet desítky let. Jejím 
hlavním úkolem je zadržování vlhkosti, díky čemuž snižuje teplotu okolního prostředí. 
Obvodové zdivo budov školky bylo zatepleno, okna byla vyměněna. Uvnitř funguje 
rekuperace, byly nově vybudovány podhledy a vymalováno. Terasy jsou nově vybaveny 
markýzami příjemných barev. Okna na jižní straně byla opatřena venkovními 
elektrickými žaluziemi.  
Paní ředitelka řekla, že opravená školka je krásným dárkem k zářijovému výročí jejího 
založení. Pochvalovala si výbornou spolupráci s investičním odborem MmH a stavební 
firmou MH-stavby, s. r. o. Ostrava. Primátor města připomenul, že další z investic do oprav 
mateřských a základních škol si vyžádala 15 milionů korun. [16] 

V září tu v různých 
odděleních přivítali  
133 dětí.  
(Další fotografie dostupné ve 
Fotopříloze, příloze č. 5 
Kroniky města Havířova) 
 
 
 
Slavnostní otevření MŠ 

Moravská  
v Havířově-Šumbarku po celkové rekonstrukci v pátek 28. srpna 2020. Foto z archivu 
MmH, Petr Sznapka.  
 
 V měsíci srpnu mohly děti docházet do příměstských táborů v týdenních 
turnusech.  
SVČ Asterix 
V termínu od pondělí 10. srpna do pátku 14. srpna 2020 se proměnilo středisko  
Na Nábřeží na pustý ostrov a děti, které tu ztroskotaly, hledaly zapomenutý poklad. 
Trosečníci museli postavit loď, aby mohli odplout domů. Dílky lodi dostávali za splněné 
úkoly. Tři desítky dětí ve věku od 7 do 12 let se 4 vedoucími navštívily také dětské 
oddělení Městské knihovny Havířov v ulici Svornosti a dopravní hřiště  
v Havířově-Šumbarku. 
Příměstský tábor nazvaný „MISE F. U. N“ zaměřený na superhrdiny, navštěvovalo 29 dětí 
ve středisku Na Nábřeží v týdnu od 17. do 21. srpna 2020. Kromě her a soutěží  
i oddychových aktivit navštívili hrdinové se svými 4 vedoucími dopravní hřiště i hřiště  
u řeky Lučiny. O jejich žaludky se starali v restauraci Vergnano.  
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V posledním prázdninovém týdnu od 24. do 28. srpna 2020 připravili pedagogové 
volného času ve středisku v ulici 
M. Kudeříkové „Sportovní týden 
v Asterixu“. Navštěvovalo ho  
27 dětí. Spolu se 4 vedoucími hráli 
různé míčové hry (freesbee, 
házení míčem, americký fotbal). 
V úterý 25. srpna 2020 se jedna 
část vypravila do Těrlicka 
k Jaškovské krčmě zahrát si tenis. 
Ostatní děti hrály badminton.  
Děti prožívaly „Sportovní týden 
v Asterixu“. 

  
Letošní „Bezpečné prázdniny“ připravily preventistky MP Havířov pro děti 

z příměstských táborů SVČ Asterix na dopravním hřišti v Havířově-Šumbarku. Děti  
si spolu s preventistkami prošly celé hřiště, 
seznámily se s dopravními značkami. Na místě si 
poté, co jim byly vysvětleny základní dopravní 
předpisy, mohly vypůjčit přilby, kola  
a koloběžky, aby projely hřiště a upevnily nové 
znalosti. Strážnice MP Havířov pro ně připravily  
i malý dopravní kvíz.  
Preventivní projekt začal v úterý 28. července  
a konal se poté každé úterý do 20. srpna 2020 
dopoledne. 
(Další fotografie dostupné ve Fotopříloze, příloze  
č. 5 Kroniky města Havířova) 
Bezpečné prázdniny s preventistkami MP 
Havířov na dětském dopravním hřišti. Foceno 11. srpna 2020.  
 
CSVČ sv. Jana Boska 
Do příměstského tábora „Barevné léto“ v týdnu od 17. do 21. srpna 2020 docházelo  
do střediska v Haškově ulici 21 dětí. Pracovali s nimi 3 vedoucí. Společně  
se věnovali výtvarnému tvoření, naučili se nové výtvarné techniky (malování  
na vodě, enkaustika). Děti si vyrobily několik krásných obrazů i hezky batikované tričko. 

Navštívily park v Ostravě-Vřesině, 
skanzen a svíčkárnu v Rožnově pod 
Radhoštěm. V pátek malí umělci 
dotvořili některé obrázky, protože 
techniky vyžadují více času  
a schnutí. Odpoledne si  
na závěr užili grilovačku.  
(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze, příloze č. 5 Kroniky města 
Havířova) 
 

Výsledky tvoření dětí v příměstském táboře v CSVČ sv. Jana Boska v Haškově ulici 
předvedla jedna z vedoucích. 
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 V příměstském táboře „Ve jménu krále“ na středisku v ulici Lomené  
v Havířově-Šumbarku se o 17 dětí ve věku od 6 do 11 let starali 3 vedoucí. Společně 
navštívili rytířské centrum našeho kraje, hrad Helfštýn, hráli hry a soutěže, v nichž 
bojovali o zlaťáky a podle toho, kolik jich získali, byli všichni na závěr odměněni. Na táboře  
si zahráli vybíjenou a líbily  
se omalovánky s rytířskou tématikou. 
Jídlo zajišťovala na příměstských 
táborech v červenci kuchyň  
ZŠ Moravská, v srpnu vozili obědy  
ze ZŠ Na Nábřeží, případně si vařili sami, 
podobně jako ve čtvrtek 20. srpna 2020, 
kdy si tu pochutnali na polévce a pizze.  
(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze, příloze č. 5 Kroniky města 
Havířova) 
„Ve jménu krále“ se na příměstském táboře v CSVČ sv. Jana Boska v Lomené ulici. 
 
Poslední prázdninový týden se ve středisku v Lomené ulici věnovali sportu. Tři vedoucí 
se tu starali o 22 dětí z okolního sídliště. Během týdne se vypravili společně na 3 výlety. 
Ve Frenštátě pod Radhoštěm si popovídali se starostou města, navštívili jeho centrum  
a nedaleké skokanské můstky. Setkali se osobně s Jaroslavem Sakalou, českým 
reprezentantem ve skocích na lyžích. V nedaleké Čeladné navštívili lázeňské městečko. 
V Paskově zavítali na zámek a v zámeckém parku byl pro děti připraven orientační závod, 
děti běžely trasu 1,5 km a zastavily se na několika stanovištích. V Karviné navštívily 

golfovou školičku s trenérem, na hřišti 
Lipiny si golf také zahrály. Ve středisku 
soutěžily děti na olympiádách 
v netradičních sportovních disciplínách 
(přetahování lanem, štafetové běhy, 
hody diskem, oštěpem, běh).  Poslední 
den v pátek 28. srpna 2020 patřil také 
výletu, za sluníčkem a čistým vzduchem 
všichni vyrazili do Beskyd, na Visalaje, 
Gruň, všichni prošli naučnou stezku  
a zamířili na Bílý kříž.  
 
„Hurrááá do Beskyd!“ Děti  

ze sportovního příměstského tábora CSVČ sv. Jana Boska v Lomené ulici  
v Havířově-Šumbarku se v pátek 28. srpna 2020 vypravily do Beskyd. 
 
Římsko-katolická farnost Havířov 
Letošní příměstský tábor navštěvovaly 3 desítky dětí na faře v Havířově-Bludovicích  
u kostela sv. Markéty.  Na starost je mělo 9 vedoucích, a jak se jedna z nich svěřila, byla to 
radost, protože s dětmi se znají už z kostela. 
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Letošní poslední prázdninový týden od 24. do 28. srpna 2020 si tu děti užily pod patronací 
Phinease a Ferba, dvou hrdinů kresleného seriálu, který si na táborech vždy pouštěli. 
Jedná se o dva chlapce, kteří  
na prázdninách nemají co dělat, 
ale rozhodně si umí velmi dobře 
poradit (děti si po jejich vzoru 
zařídily opičí dráhu). Navíc, než 
dorazili rodiče, vše uvedli  
do původního stavu. O žaludky 
dětí i vedoucích se opět se svoji 
domácí kuchyní staraly paní 
Miládka a paní Anička.  
(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze, příloze č. 5 Kroniky 
města Havířova) 
Účastníci příměstského tábora římsko-katolické farnosti Havířov na faře u kostela  
sv. Markéty v týdnu od 24. do 28. srpna 2020.  
 

Pondělí 31. srpna 2020 
 Havířovská studentka, zpěvačka a příležitostná modelka Vali Angel dosáhla 
dalšího hezkého úspěchu. Vyhrála titul „Dívka roku 2020“. Ve finále zaujala porotu nejen 
zpěvem. Oslnila též znalostí tří světových jazyků. Zazpívala italsky vlastní píseň Caruso, 
k níž letos v březnu natočila na Bali videoklip. „Zpěv miluju, byla to i moje volná disciplína. 
Možná se v budoucnu přihlásím do SuperStar,“ řekla po vyhlášení vítězů. Jejím dalším snem 
je studium práv na vysoké škole.  
Vali byla současně vyhlášena Dívkou roku Sympatie 2020 a Dívkou roku Vision Print 
2020. [17] 
 
 Vedení hokejového klubu AZ Havířov představilo plány pro nadcházející 
ligovou sezónu. Na tiskové konferenci předvedli činovníci klubu nové dresy s grafickým 
znakem AZ a potvrdili pokračování spolupráce se společností Heimstaden Czech.  
Hráči v létě nezaháleli a tým na mnoha pozicích výrazně posílil. V Chance lize má 
momentálně AZ Havířov jeden z nejsilnějších kádrů, přestupovou bombu znamenal 
podpis Martina Adamského. Trenér Jiří Režnar, jehož tým skončil po základní části loňské 
ligy na 5. místě, má ještě vyšší cíle. „Chceme ještě překonat loňské výborné umístění a dostat 
se po základní části do první čtyřky," prohlásil na tiskové konferenci manažer klubu Pavel 
Zdráhal.  
Druhá nejvyšší hokejová soutěž se bude hrát podle nového modelu, nikdo ze soutěže 
nesestoupí. Do vyřazovacích bojů po základní části proniknou první 4 týmy,  
mezi 5. a 12. příčkou se bude hrát předkolo play off. „Cílem nového modelu bylo zohlednění 
dopadů pandemie koronaviru, a také předpoklad, aby se soutěž dohrála, popřípadě mohlo 
být určeno konečné pořadí i v případě, že by musela být některá utkání odložena  
nebo se vůbec neodehrála,“ vysvětlil zvláštní situaci Pavel Zdráhal.  
Prezident klubu Jaroslav Mrowiec si pochvaloval spolupráci se společností Heimstaden, 
městem Havířov a dalšími partnery, kteří se na chodu klubu podílejí (například Poda nebo 
Gascontrol). Havířov letos podpoří hokej částkou 14 milionů korun. [18] 
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Strohá řeč čísel 
 Z Kontaktního pracoviště Úřadu práce v Havířově hlásili k poslednímu srpnu 
celkem 4 129 uchazečů o zaměstnání (z toho 1 964 žen). V dosažitelném věku  
15 až 64 let jich bylo evidováno celkem 3 959 (z toho 1 889 žen). Křivka nezaměstnanosti 
vystoupala na 8,68 %.  Bez práce bylo cekem 117 absolventů a mladistvých  
(po ZŠ 42 a absolventů 75) a 636 osob se zdravotním postižením.  
Na Kontaktním pracovišti Úřadu práce ČR v Havířově registrovali nárok 956 uchazečů  
o zaměstnání na podporu v nezaměstnanosti.  
Na Havířovsku (obce Havířov, Horní Suchá, Horní Bludovice, Těrlicko a Albrechtice) 
evidovali k 31. srpnu 2019 na Úřadu práce ČR v Havířově podíl nezaměstnaných na počtu 
obyvatel ve výši 6,80 %. V letošním roce to bylo ke stejnému datu 8,32 % (rozdíl 1,52 %). 
[19] 
 V psím útulku MAX přijali v srpnu 35 psů, 9 koček, 1 zakrslého králíka,  
1 ještěrku agamu, 1 andulku (bohužel uhynula) a 1 zraněného zajíce polního. Posledně 
jmenovaného předali zaměstnanci myslivcům. Nový domov našlo 7 psů, 11 koček  
a 1 leguán. K původním majitelům se z útulku vrátilo 22 psů. K poslednímu srpnu  
se v útulku starali o 45 psů, 23 koček, 3 osmáky, 1 zakrslého králíka a 1 ještěrku Agamu. 
V psím penzionu bylo v srpnu ubytováno 8 psů. [20] 
  V porodnici NsP Havířov přivedli na svět 84 dětí (44 chlapců a 40 dívek). 
Bydliště Havířov zapsaly matrikářky 42 dětem (24 chlapcům a 18 dívkám).  
V havířovské nemocnici hospitalizovali na lůžkových odděleních 1 065 pacientů  
(633 z Havířova). [21] 
 Koronavirová krize ovlivnila také návštěvu letního koupaliště. Od otevření 
v polovině května do posledního srpna se přišlo osvěžit a odpočinout si na Letní 
koupaliště Jindřich 29 930 návštěvníků. [22] 
 Milovníci chladnějšího vzduchu a ostrých nožů zamířili 1× na ledovou plochu 
havířovského stadionu. Na bruslení veřejnosti přišlo 56 dospělých a 20 dětí  
do 140 cm výšky. [23] 
 
 

Napsali o nás 
 Společnost Gates (NYSE: GTES) oznámila, že věnuje charitativní dary 
v hodnotě přibližně 535 000 USD na podporu neziskových organizací v souvislosti 
s pandemií COVID-19. Mezi obdarovanými v ČR jsou také NsP Havířov a ADRA, pobočka 
ADRA Havířov, dobrovolnické centrum. Dary nejsou vázány k žádnému konkrétnímu 
účelu, organizace je mohou uplatnit na řešení nejnaléhavějších problémů. [24] 
 V regionu MSK zůstala jen 3 infekční oddělení. Koronavirus donutil 
nemocnice v kraji pořídit velké množství ochranných pomůcek, dezinfekce, dýchacích  
a jiných přístrojů a přeorganizovat práci. Nemocnice chtějí budovat prostory vhodné  
pro další nakažlivé pacienty. „S virovými i jinými nákazami musíme počítat čím dál častěji, 
proto chystáme řadu opatření. Ještě letos například vybudujeme za několik set tisíc korun 
novou recepci centrálního příjmu, která zrychlí pohyb pacientů a umožní jejich efektivní 
třídění," uvedl ředitel havířovské nemocnice Norbert Schellong. Příští rok chtějí v NsP 
Havířov rozšířit počet dospávacích lůžek pro pacienty po operacích z 5 na 10, část bude 
určena infekčním pacientům. Plánují tu také investici do přestavby infekčního pavilonu 
ve výši cca 9 miliónů korun. „Chceme vybudovat nový vchod včetně výtahů  
a únikového schodiště pro pacienty s vysoce nakažlivými nemocemi. A když získáme 
personál, zvýšíme počet lůžek oddělení z 20 na 40," vylíčil Schellong. Kvůli koronaviru 
v nemocnici nakoupili řadu přístrojů, chtějí jich však více. Jedná se například o 4 plicní 
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ventilátory, laboratorní vybavení pro testování koronaviru, CT pro diagnostiku virového 
zápalu plic či inteligentní vstupní bránu, která umí měřit teplotu a upozornit návštěvníky 
na absenci roušky. [25] 
 V Kultuře.iDNES.cz přinesli rozsáhlý rozhovor Jana Čápa s Kamilou Hladkou, 
autorkou zajímavé publikace „Hornické vdovy“.  Zaznamenala v ní osm citlivých příběhů. 
Jak tvrdí, vdovy jí říkaly věci, které dodnes nikdo neví. Jednou z nich byla také paní Květa, 
která ztratila manžela při tragédii na Dole Dukla v roce 1961. V článku je uveden také 
výčet největších důlních neštěstí. K největší důlní tragédii v polistopadové historii došlo 
v říjnu 1990 v Dole 1. máj (Barbora) v Karviné, výbuch s následným požárem připravil  
o život 30 lidí. Největší poválečnou katastrofou se stalo peklo v Dole Dukla v Havířově  
7. července 1961, zahynulo 108 horníků. Vůbec největší důlní neštěstí  
v Ostravsko-karvinském revíru se odehrálo 14. června 1894, kdy se po výbuchu v dole 
Františka rozšířil požár i do sousedních dolů Hlubina a Jan Karel. Zahynulo 235 osob. [26] 
 Zpěvák havířovské kapely Nebe Petr Harazin, spoluautor textu poslední 
písně Karla Gotta „Srdce nehasnou“ se oženil. Mezi svatebními hosty nechyběli členové 
kapely, popřát přišel kuchař Přemek Forejt známý z kulinářské soutěže MasterChef. [27] 
 Jako jedni z mála stihli šachisté v létě dohrát mistrovské soutěže 
z koronavirem přerušené sezóny. V posledním 11. kole si Baník Havířov zahrál městské 
derby se Slovanem a těsnou výhrou (sedm z osmi partií skončilo nerozhodně) odvrátil 
případný sestup. [28] 
 V polovině srpna se v Kutné Hoře uskutečnil 4. ročník streetartového 
festivalu „Město=Galerie“. Letošního ročníku pojatého jako multigenerační setkání  
se vedle významného sochaře Kurta Gebauera zúčastnil také havířovský umělec Nikola 
Vavrous alias Khoma. Jeho tvorba spjatá s graffiti se zaměřuje především na velkoplošné 
nástěnné malby, jeho služeb využívají města, firmy i soukromé osoby, veřejné organizace 
po celé republice. [29] 
 Opilý muž šermoval poblíž „Bílého domu“ nožem a vyhrožoval svému okolí 
zabitím. „Neprodleně po oznámení policisté v Havířově na náměstí Republiky zadrželi 
30letého muže, který byl značně opilý. Dechová zkouška potvrdila hladinu dvě promile,“ 
řekla tisková mluvčí PČR Zlatuše Viačková. Muži zákona posléze našli nůž s čepelí dlouhou 
6 cm. Zadržený putoval na záchytku a incident byl veden jako přestupek. [30] 
 Odchovankyně havířovského basketbalu Anna Paťorková si zahraje 
extraligu v KP Brno. Prošla reprezentačními výběry mládeže, hrála na Evropském 
olympijském festivalu v Maďarsku v roce 2017, na Mistrovství Evropy U18 v Sarajevu 
v roce 2019. Do nejvyšší české ženské basketbalové soutěže nastoupila v dresu  
SBŠ Ostrava. Čeká ji další významný krok, kvůli studiu medicíny zamířila do Brna a bude 
hájit barvy Králova Pole. „Jsem moc vděčná za příležitost, kterou mi vedení KP Brno poskytlo  
a těším se na nové spoluhráčky a výzvy, které nás v nadcházejících sezonách čekají," 
připomenula 176 centimetrů vysoká křídelnice, že na jihu Moravy si vedle ženské 
basketbalové ligy může zahrát i Euro Cup. [31] 
 Na totálně opilou dívku, která ležela v podvečer 20. srpna 2020 poblíž 
zimního stadionu, upozornila strážníky kolemjdoucí žena. Strážníci dorazili na místo, 
dívku probudili. Potvrdila jim, že pila rum a energetický nápoj. Dívka ve věku přibližně  
12 let byla tak opilá, že nebyla schopná provést orientační dechovou zkoušku. [32] 
 Své svěřence, plavčíky na havířovském koupališti Jindřich, otestoval 
dozorující lékař během horkého srpnového víkendu. Práce plavčíků je totiž velmi 
zodpovědná a psychicky náročná. Musí neustále sledovat vodní hladinu a správně 
vyhodnotit situaci. Nevinné dovádění se totiž snadno může zvrtnout ve vážné nebezpečí, 
kdy by se někdo z aktérů mohl i utopit. Dozorující plavčík obstál na výbornou: „Hned jsem 
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zareagoval, upozornil jsem svého kolegu a skočil jsem pro chlapce do vody. Potom, co jsme 
ho z vody vytáhli, tak můj kolega začal zjišťovat, jestli dýchá, jestli je při vědomí. Já jsem 
mezitím kontroloval, jestli ostatní kolegové přinášejí nosítka.“ V letošní sezoně případ 
skutečného tonutí na havířovském koupališti zatím nezaznamenali. Nejčastější byly 
alergické reakce po bodnutí hmyzem, úrazy (oděrky na končetinách, na trupu těl  
a bohužel i úrazy hlavy). [33] 
 Severomoravské vodovody a kanalizace Ostrava realizují v Havířově několik 
staveb, modernizují infrastrukturu pro dodávku kvalitní pitné vody ve městě. Jedná se  
o 3 120 m nového vodovodního potrubí a příslušející infrastruktury v ulicích Okrajová  
a Dlouhá v Havířově-Podlesí (5 milionů korun), v Hornické ulici v Havířově-Prostřední 
Suché (1,6 milionů korun), v ulicích Rodinná, Havraní, Na Kavkovicích a Těšínská 
v Havířově-Bludovicích (4,8 milionů korun), U Školky, Gogolova, Majakovského  
a Matuškova v Havířově-Městě (1,7 milionů korun). Město Havířov je zásobováno pitnou 
vodou z vodojemu Bludovice, který má kapacitu 32 tisíc metrů krychlových vody. Z něho 
vedou do vodovodní sítě města 3 přiváděcí řady: Pro zásobování částí Bludovice, Město, 
Podlesí, Prostřední Suchá, Šumbark a Dolní Suchá slouží 2 přivaděče s profilem DN 600  
a DN 500, vedou přes centrální část města na Šumbark a jsou vzájemně propojeny. Třetí 
přivaděč s profilem DN 800 vede přes Prostřední Bludovice, Dolní Datyně a Šenov  
na území Šumbarku, kde je zokruhován s prvním přivaděčem. Místní část Životice je 
zásobována ze stejnojmenného vodojemu. Obyvatelé Havířova připojení na sítě Sm VaK 
Ostrava vypijí ročně zhruba 2,7 milionů kubíků kvalitní pitné vody z údolní nádrže Šance 
[34] 
 
 

Počasí v srpnu 2020  
 Dusný a parný, i tak by se dal nazvat. Nejvyšší naměřené teploty nepřesáhly 
30 °C. Nejvyšší průměrná teplota byla naměřena v pondělí 10. srpna 2020 (23,53 °C). Jako 
z konve se rozpršelo v úterý 4. srpna 2020 ráno.  Silnou bouřku jsme zažili v pondělí  
17. srpna 2020, noční, ranní a dopolední liják a celkové přítmí ve středu 19. srpna 2020 

(průměrná teplota  
17,78 °C). Dusno a čekání 
na bouřky nás zastihlo  
o posledním srpnovém 
víkendu 29. a 30. srpna 
2020.  
(Další fotografie 
dostupné ve Fotopříloze, 
příloze č. 5 Kroniky města 
Havířova) 
 
 
Krásná letní sobota  

1. srpna 2020 na havířovském koupališti. Foto z archivu Petra Sznapky.  
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7.9 KRONIKA ZÁŘÍ 2020 
„Dnes lidé mezi sebou hovoří tak,  

že jeden druhého neposlouchá.“ [1] 

Úvod 
 František Hrubín, český spisovatel, autor přírodní a milostné lyriky, poezie 
pro děti se narodil před 110 lety a už tehdy vnímal problémy v mezilidské komunikaci. 
Co by asi říkal dnes, v čase skvělé komunikační techniky, která nás často odcizuje? Bereme 
ji na milost v nevlídné době covidové. Koronavirus drásá současníky na všech frontách, 
společenské, sportovní, kulturní a ekonomické. Úředníci hygieny nestíhají. Přírůstky 
nakažených bleskově vyšplhaly přes 3 000 za den, zvedlo se bohužel i číslo zemřelých 
pacientů. Opatření snad mají nějakou logiku, kterou však občanům nikdo nevysvětlil. 
Vstávají noví bojovníci za svobodu, kteří nechtějí nosit roušky, což je na druhou stranu 
dost sobecké. Zakázány byly akce v uzavřeném prostoru, při kterých více než 10 lidí stojí… 
Takže vedle klidu, roušek se nám nedostává židlí… Otázka je, jak dlouho vydrží nemocnice, 
aby mohly kvalitně ošetřovat nemocné na infekčních odděleních… Ministr zdravotnictví 
Adam Vojtěch podal demisi a jeho nástupce Roman Prymula začal činit nepopulární 
opatření. Jsme zarouškovaní a naše kontakty jsou v mnohém omezeny. Z diáře havířovské 
kronikářky postupně mizí jedna akce za druhou. Nepředvídatelná jsou sportovní utkání, 
koronavirus řádí i v týmech hokejistů. Zapršelo nám štěstí a do Havířova zavítaly hvězdy 
fotbalového SIGI teamu v čele 
s Antonínem Panenkou a Ladislavem 
Vízkem. Výtěžek utkání byl předán  
na charitativní účely. Pokračuje 
rekonstrukce nádraží a přednádražního 
prostoru. Legislativa napomohla 
odstraňování vraků aut, které léta 
překážely řidičům. 

 
 
V Sadech Životice začal samosběr, 
když se do jablíček opřelo sluníčko 
babího léta, byl na ně krásný pohle 
 
Začal školní rok. Jak dlouho vydrží dětem a studentům normální výuka? Netrvalo dlouho 
a distanční výuky se dočkali vysokoškoláci. Neustávají covidové vtípky, mezi těmi 
ostřejšími se objevily i tyto: „Klíče mám, mobil mám, roušku mám…. Sakra, židli jsem si 
nevzal!“ „Porodnice zpřísnily opatření, u porodu už nesmí být ani matka. Děti bude nosit 
čáp.“ A že je situace opravdu úplně jiná než celá léta, dokazuje i tento výraz lidové 
tvořivosti: „Pořád tady řešíte covid a roušky, ale že v obchodech nejsou ještě vánoční ozdoby, 
to nikoho nezajímá… a to je už září!“.  
Loučili jsme se s bývalým trenérem hokejových reprezentantů Milošem Říhou, legendární 
textařkou Jiřinou Fikejzovou, která psala texty i pro Karla Gotta. Změnil se i český filmový 
svět, zemřel oskarový režisér Jiří Menzel. Smutná zpráva zasáhla Havířov, navždy odešel 
bývalý učitel a kronikář města Přemysl Ruta.  
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Září v časovém sledu 

Úterý 1. září 2020 
 Začal nový školní rok a všichni doufali, že při neustále koronavirové krizi 
zůstane normální a vyučovat se bude za přítomnosti dětí a pedagogů ve školách.  
Primátor města Havířova Josef Bělica přivítal 46 prvňáčků ve dvou třídách  
ZŠ Gen. Svobody v Havířově-Šumbarku na II. etapě. Spolu s ním dorazil mezi děti maskot 
Floriánek a dětem rozdával dobrůtky z košíku. Paní učitelky v obou třídách byly nadšené, 
kolik toho děti umí, že ovládají kouzelná slovíčka prosím a děkuji. Prvňáčci si prohlédli 
nová pouzdra, reflexní prvky s logem Havířova a pohádkové knížky, které dostali darem  
od města. Časem si je určitě sami přečtou. Paní ředitelka Dagmar Kondělková sdělila,  
že jsou vybavení dezinfekcí, mají připravené izolační místnosti a 3 způsoby  
výuky: prezenční, smíšenou a distanční.  
Náměstkyně primátora pro školství a kulturu Jana Feberová společně s náměstkyní  
pro sociální záležitosti Stanislavou Goreckou přivítaly 37 žáků (z toho jedno dítě 
s asistencí) ve dvou prvních třídách v ZŠ Gorkého. Paní zástupkyně pro první stupeň řekla 
dětem, že ona sama, když byla prvňáček, neuměla „R“ a hned je naučila logopedickou 
básničku, kde to pěkně hrčelo. I tady se děti velmi těšily, co všechno se naučí. Rodiče byli 
vyzváni k trpělivosti a dobré paměti, že i jim kdysi dávno obloučky, písmenka a čtení moc 
nešly. 
Do základních škol zřizovaných městem Havířov nastoupilo na 6 000 žáků.  

Do jedenatřiceti prvních tříd 
zavítalo celkem 632 prvňáčků. 
Prvenství v počtu prvních tříd 
získala ZŠ 1. máje, kde otevřeli  
4 třídy pro 83 dětí. Počty dětí  
ve třídách se pohybovaly  
od 11 do 25 žáků. [2] 
(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze, příloze č. 5 Kroniky 
města Havířova) 
Prvňáčky ZŠ Gorkého přišly 
přivítat náměstkyně primátora 
Jana Feberová a Stanislava 

Gorecká.  
Prvňáčky v ZŠ Gen. Svobody v Havířově-Šumbarku pozdravil primátor města Josef 
Bělica.   
 
 Školní rok začal také 
v mateřských školách. Letos však 
všechny od 1. září 2020 
neotevřely. Kvůli celkovému 
vytopení v polovině července  
se rekonstruovala MŠ ČSA a výuka 
dětí byla zajištěna v jiných školkách. 
„Vypadá to tak, že opravy budou trvat  
do poloviny listopadu, pokud vše 
dobře dopadne. Pokud ne, tak  
do konce prosince. Takže musíme  
72 dětí přemístit někam, kde by se vešly i s učitelkami. Jsem ráda, že nám vyšla vstříc  
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MŠ Přímá, ta zapůjčí 2 oddělení a jedna třída bude v MŠ Místní,“ řekla náměstkyně 
primátora pro školství a kulturu Jana Feberová. Plně nespustili provoz také v MŠ Okružní, 
kde probíhala plánovaná rekonstrukce. Výuku zajistili v MŠ Mládí a v ZŠ Školní, část dětí 
vozil autobus do MŠ U Školy. [3] 
 
 Z některých středních škol na území města, které spadají pod správu MSK, 
zaslali základní údaje nejen o množství přijatých žáků, ale také o počtu těch, kteří školu 
opustili po složení zkoušky na konci školního roku 2019/2020.  
Studium na SŠTO v Havířově-Šumbarku ukončilo v červnu 30 studentů 4letého 
maturitního studia, 11 žáků 2leté denní nástavby, 8 žáků 3leté dálkové nástavby  
a 115 učňů 3letých oborů. V září přijali 25 studentů na 4leté maturitní obory, 30 žáků  
na 2leté denní nástavby, 27 žáků na 3letou dálkovou nástavbu a 141 učňů do 3letých 
učňovských oborů. [4] Na Gymnáziu Studentská ukončilo studium maturitní zkouškou 
v červnu 2020 celkem 74 žáků (49 studentů 4letého a 25 žáků 8letého studia). Do prvního 
ročníku nastoupilo 1. září 2020 celkem 90 žáků (60 žáků 4letého studia a 30 žáků 8letého 
studia). [5] Na SPŠE se rozloučili v červnu 2020 se 72 maturanty, do prvního ročníku 
přijali 90 studentů. [6] Ve SŠ DAKOL v Havířově-Šumbarku ukončilo studium 99 žáků,  
do prvních ročníků jich nastoupilo 1. září 2020 celkem 104. [7] Studium na Gymnáziu 
Komenského ukončilo ve školním roce 2019/2020 celkem 60 studentů (30 po 4letém 
studiu a 30 po 8letém studiu), jak sdělil ředitel školy Petr Šimek, všichni byli přijati  
ke studiu na vysoké školy různého druhu. Možná stejný úspěch zaznamenají po letech 
studia 3 desítky studentů primy, kteří byli přijati ze 125 uchazečů (8leté studium) a stejný 
počet studentů 4letého studia, kteří byli přijati ze 115 uchazečů. [8] SŠ a ZŠ Školní 
v Havířově-Šumbarku opustilo v červnu 23 studentů, do prvních ročníků tu přijali  
od 1. září 2020 celkem 46 studentů. [9] 
 
 Na SŠ Sýkorova v Havířově-Šumbarku v úterý 1. září 2020 přivítali žáky 
v novém školním roce, zahájili opravné maturitní zkoušky a zároveň oslavili 70 let  
od založení školy 1. září 1950 (do tehdy hornických oborů nastoupilo 487 žáků). Z ryze 
hornického učiliště se v průběhu let stala moderní střední škola zaměřená  
na elektrotechniku, informatiku a strojírenství. Špatná epidemiologická situace zmařila 
oslavu kulatého výročí, ve škole připravili pro všechny zájemce virtuální prohlídku  
na stránkách https://www.ssph.cz/skola/historie-skoly/ [10]  
 
 Na výroční plenární schůzi KPHMO v restauraci U Vlka v Ostravě předali 
zástupci horníků pamětní medaili za dlouholetou spolupráci a podporu ředitelce Městské 
knihovny Havířov Dagmar Čuntové. Oboustranná plodná spolupráce se datuje od roku 
2012, kdy byla otevřena expozice Historie psaná uhlím, pobočka Městské knihovny 
Havířov, která mapuje historii města a hornické činnosti na jeho území.  Za 8 let se tu 
uskutečnila celá řada výstav a dalších kulturních akcí a setkání. Ve spolupráci s Nadací 
Landek byly vydány brožury „Grilování kuřat v dole“, „Katalog hornické umělecké 
tvorby“, básně J. Minky či „Důl Dukla v proměnách času“.  
 
 Ani v letošním koronavirovém roce nechybí v kulturním kalendáři výstava 
Krásná jako kvítka… V letošním 30. roce trvání mezinárodní soutěže dětské kresby  
a grafiky vystavili pořadatelé ZŠ Frýdecká v Havířově-Bludovicích, spolek Tranoscius, 
statutární město Havířov a MKS Havířov výběr prací z uplynulých ročníků. Předvedli tak 
zároveň celou škálu výtvarných technik, které malí tvůrci používali samostatně  
či v zajímavých kombinacích (linoryty, suché jehly, kresby, voskové rezerváže, koláže, 

file:///C:/Users/Kronikář/AppData/Roaming/Microsoft/Word/Citace%20zdrojů%20Příloha%20č.%203%20Kroniky%20města%20Havířova%202020.pdf
https://www.ssph.cz/skola/historie-skoly/
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dřevoryt). Vystavili též katalogy jednotlivých ročníků, okénka do historie, množství 
fotografií, vzpomínky na zajímavé osobnosti, které vernisáže výstavy navštívili a zajímavé 
statistiky.  Rukama porotců prošlo v uplynulých 29 letech 60 tisíc obrázků, které zaslali 
do soutěže učitelé jejich tvůrců a školy. Odměněno bylo 550 dětí. Nejmladšímu 
vystavujícímu byly 4 roky, nejstaršímu 15 let. Dětští autoři z let devadesátých minulého 
století jsou dnes již dospělí. Nádherná retrospektiva byla otevřena bez vernisáže  
a k vidění byla ve Výstavní síni Viléma Wünsche v KD Leoše Janáčka do 1. října 2020. 
(Příloha D/09/1 Pozvánka na výstavu Krásná jako kvítka…, D/09/1a Pozvánka na výstavu 
Krásná jako kvítka…) 
  
 Novinář a někdejší kronikář, nositel Ceny města Havířova 2015 Josef Pintér 
pozval společně s MKS Havířov na vernisáž výstavy fotografií „Ze života Havířova“, kterou 
věnoval městu k jeho letošním 65. narozeninám. Fotografie byly k vidění v galerii  
i ve foyeru kina. Vernisáž si nenechali ujít představitelé vedení města Havířova v čele 
s primátorem města Josefem Bělicou, který řekl, že Josef Pintér je velkou součástí života 
ve městě.  
Byl vystaven jeden panel s černobílými historickými fotografiemi z doby budování města. 
Autor nabídl fotografie z loňských oslav 50. výročí založení Gymnázia Komenského, NsP, 
Klubu důchodců Dolu Dukla. Nechyběly fotografie z loňských „Havířovských slavností“, 
posledního „Havířova v květech“ v roce 2018. Reportér a kronikář zachytil v uplynulých 
létech také návštěvy politiků a vystoupení mnoha umělců. Připomenul pohnutou historii 
fotografií Alexandrovců, většina z vyfocených členů ruského souboru zahynula později  
při nehodě letadla. Doménou života Josefa Pintéra zůstává sport, sám celý život aktivně 
sportoval, dokonce běžel několikrát maratón, fotografie sportovců tudíž nemohly  
na výstavě chybět, včetně Jaromíra Jágra, Pavla Masláka, Tomáše Plekance. Fotografoval 
také zápasy v jubilejní 90. sezóně hokejového klubu AZ Havířov, či výkony mladých hasičů 
na havířovském klání v hasičském sportu dětí a mládeže. Sám si nejvíce považuje focení 
právě narozených dětí a jejich maminek v havířovské porodnici (4 a půl tisíce fotografií).  

Z celkového počtu 120 tisíc 
fotografií v archivu vybral Josef 
Pintér 150, aby havířovským 
připomenul běh života  
ve městě v uplynulých létech. 
Výstava byla k vidění do 30. září 
2020. (Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze, příloze č. 5 Kroniky 
města Havířova) 
 
Autor výstavy „Ze života 
Havířova“ Josef Pintér 
rozmlouval na vernisáži 

v Galerii Centrum v úterý 1. září 2020 s přáteli, zde konkrétně s primátorem města 
Josefem Bělicou. Foto z archivu MmH, Petr Sznapka.  
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 Novou výstavu otevřeli v MGC Lučina. Své obrazy vystavila paní Helena 
Valachová. Pod příznačným názvem „Světlo v obrazech“ nabídla návštěvníkům malé 
výstavní síně v MGC Lučina dílka vyzařující 
pozitivní energii, obrazy motivující  
a uzdravující. Často obrazy malovala  
na míru jejich budoucím majitelům. 
Příjemnou atmosféru vernisáže podtrhla 
Petra Marie Šimková. Zahrála na africký 
buben Djembe (později kurzy hry  
na tento nástroj v MGC Lučina vedla).  
Výtečně chutnaly ke kávě malé koláčky, 
které napekla sama vystavovatelka.  
(Další fotografie dostupné ve Fotopříloze, 
příloze č. 5 Kroniky města Havířova) 
 
Vernisáž výstavy Heleny Valachové v úterý 1. září 2020 v MGC Lučina.  
 

MKS Havířov zahájilo nábor do svých jazykových, pohybových, hudebních, 
praktických kurzů, stejně jako do pohybové výchovy pro děti a mládež. Začaly pravidelné 
úterní zkoušky ženského pěveckého sboru Canticorum, ve kterém rádi vítali nové zájemce 
o sborový zpěv. Každou středu v září a v říjnu probíhal nábor dívek od 4 let v mažoretkách 
KALA.  
Nové členy ve všech věkových kategoriích přivítali v kolektivu Top mažoretek Dixi.  
Nábor nových členů a členek pořádaly na svých zářijových vystoupeních v Havířově  
či na Žermanické pouti Victory dance Havířov. Děti ve věku 5 až 8 let pozvali na nábor  
do sportovně taneční skupiny Maniak aerobik. Tanečníky a tanečnice všech věkových 
kategorií hledali v TS Limit DC.  
V domovském objektu Severky vítali nové příznivce bojového sportu z řad dětí a mládeže 
od 6 let do klubu Karate Havířov. Do 15. října 2020 se mohli přihlásit malí karatisté  
a karatistky od 5 let do Karate SKK Budo Havířov.  
Talentované děti, kterým učaroval florbal, hledali také v havířovském klubu Torpedo 
Havířov. Fotbalové a házenkářské talenty (dívky i chlapce) přijímali v oddílech fotbalu  
a házené TJ Slovan Havířov. Nábor fotbalových talentů uspořádali také v MFK Havířov. 
Nové boxerské talenty očekávali v Boxu Havířov v Havířově-Prostřední Suché.  

Do svých kroužků pozvaly děti také  
CSVČ sv. Jana Boska a SVČ Asterix. 
Nábor nových členů do tanečních  
a sportovních kroužků trval zpravidla 
celé září. V tělocvičně v hale vzpírání 
přivítala nové zájemce o aerobik a tanec 
vedoucí taneční skupiny Maniak aerobic 
Ivana Hlubinková Kožmínová.   
(Další fotografie dostupné ve Fotopříloze, 
příloze č. 5 Kroniky města Havířova) 
 
 
Stávající členky Maniak aerobik 

předvádějí nově příchozím zájemcům, co všechno se mohou naučit.  
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 V pořadí 7. přátelském zápase před začátkem Chance ligy se AZ Havířov utkal 
s HC Vítkovice. Před úvodním buly drželi přítomní minutu ticha za zesnulého bývalého 
trenéra hokejové reprezentace Miloše Říhu. AZ nastoupil v nových modrých dresech, 
posvětil je skvělým výkonem 
(přestože Vítkovice otevřely skóre 
hned na začátku 2. minuty  
1. třetiny). Zápas vyhráli havířovští 
v poměru 5:2.  
1 330 platících diváků bylo 
rozděleno do 4 sektorů a museli 
hokejovou hru sledovat 
v rouškách.  
(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze, příloze č. 5 Kroniky 
města Havířova) 
V 7. přípravném zápase s Vítkovicemi předvedl AZ Havířov výborný výkon. Vyhrál 5:2.  
 

Středa 2. září 2020 
 V Galerii Radost otevřeli výstavu obrazů „Prolínání“ Michala Fábryho, 
havířovského výtvarníka. Výběr z jeho tvorby nabídl návštěvníkům zejména větší plátna, 
oleje. Mnohé byly inspirovány přirozenou krásou ženského těla. Vystavené monotypy  
a pastely zachycovaly snové krajiny. Výstava byla veřejnosti přístupná do 27. září 2020.  

Na vernisáži vystoupil ženský 
pěvecký sbor Canticorum  
pod vedením Vítězslava Soukupa. 
(Příloha D/09/2 Pozvánka  
na výstavu Michal Fábry 
„Prolínání“).  
(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze, příloze č. 5 Kroniky 
města Havířova) 
 
Na vernisáži výstavy „Prolínání“ 
Michala Fábryho zazpíval  

ve středu 2. září 2020 v Galerii Radost soubor Canticorum. Foto z archivu  
MKS Havířov, Zdeněk Heiser. 
 
 Sjednocená organizace slabozrakých a nevidomých ČR, oblastní odbočka  
Havířov -  pracoviště Orlová připravila v hudebním oddělení Městské knihovny Havířov 
na ulici Svornosti krásnou výstavu v rámci 26. ročníku festivalu „Dny umění nevidomých  
na Moravě“.  Autorka obrazů, grafička a ilustrátorka Markéta Evjáková ji nazvala 
příznačně „Melodie barev“.  Její grafiky vytvořené na počítači běžnou myší (až do roku 
2005 kreslila rudkou i úhlem) jsou neskutečně zářivé, barevné, plné geometrických 
útvarů. Vyzařuje z nich radost, pozitivní myšlení i dětská hravost. Laskavě prozáří 
moderní prostory. Vernisáže se zúčastnili zástupci SONS ČR, oblastní odbočky  
Havířov – pracoviště Orlová, zástupci vedení města Havířova v čele s primátorem Josefem 
Bělicou. Výstava vsetínské rodačky byla k vidění (obrázky i k zakoupení) do 18. září 2020.  
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Čtvrtek 3. září 2020 
 Na další společné výstavě se sešlo 8 členů výtvarné skupiny Kvaš. Oslavili tak 
15. rok trvání skupiny. Eva Burová, Jiřina Trnavská, Radomír Kolek, Jiří Jedlička, Emilie 
Nezhodová, Danuše Drábková, František Procházka a Milena Tvrdíková vystavili hezké 
obrázky vytvořené rozličnými technikami (nechyběly pastely, tuš, akvarel, oleje, malba  
na hedvábí, kvaš či kombinované techniky). Výstavu si mohli návštěvníci Galerie Maryčka 
v KD Petra Bezruče prohlédnout do 29. září 2020. (Příloha D/09/3 Pozvánka na výstavu 
členů havířovské výtvarné skupiny Kvaš) 
 

Sobota 5. září 2020 
 S chutí a očekáváním se pustily děti do již tradičního cyklistického závodu 
nazvaného „Na kole pro radost“. Na start se v parku za KD Leoše Janáčka postavilo  
66 dětí nejrůznějšího věku (28 dívek a 38 chlapců), včetně těch nejmenších  
na odrážedlech (nejmladšímu závodníkovi bylo 1,5 roku). Letos to bylo vskutku o radosti 
z jízdy a setkání. Trať byla oproti jiným letům členitější, vedla také přilehlým lesíkem. 
Celou trasu si před závodem všichni společně projeli, aby poznali její úskalí. Pořadatelem 
oblíbené akce byl i letos Tomáš Klimecký, pozval na pomoc celou řadu rodičů, většina 
z nich se stala sponzory a kontrolory  
na trati. Za drobné příspěvky v kasičce  
se nakoupily sladké ceny, z 2 712 korun 
zůstala neutracená 1 koruna, která  
se převedla do dalšího, už 7. ročníku 
závodu. Už u registrace dostaly děti 
drobnosti v podobě omalovánek, tužek, 
balónků, medvídkových odrazek  
na baťůžky, notýsků a bonbónků.  
(Další fotografie dostupné ve Fotopříloze, 
příloze č. 5 Kroniky města Havířova) 
Letošní 6. ročník závodu „Na kole pro radost“ v parku za KD Leoše Janáčka v sobotu 
5. září 2020.  
 
 Úspěch zaznamenal Den otevřených dveří na stěně v lezeckém centru 
v tělocvičně SSRZ na ulici Palackého. Od rána od 9 hodin přicházeli rodiče s dětmi, které 
mohly lézt pod dohledem a s pomocí zkušených lektorek (už v jedenáct hodin  
tu zaznamenali 200 návštěvníků).  
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Stěna v lezeckém centru byla určena výhradně pro výcvik volného lezení, pro výcvik 
lezení v rámci výuky tělesné 
výchovy a k pořádání soutěží.  
I z dnešního dne bylo zřejmé, že 
lezení požívá mezi dětmi velkou 
oblibu.  
(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze, příloze č. 5 Kroniky 
města Havířova) 
 
 
 

Den otevřených dveří na lezecké stěně v tělocvičně Palackého, sobota 5. září 2020.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Plno bylo také na nedaleké venkovní lezecké stěně u skateparku. Sobota 5. září 2020. 
 

Neděle 6. září 2020 
 Očekávanému exhibičnímu utkání havířovských se SIGI teamem předcházel 
IV. ročník mezinárodního turnaje mládeže v kategoriích U8 a U11. Malí fotbalisté podali 
heroické výkony, zápasy odehráli ve vytrvalém nedělním dopoledním dešti.  
V obou kategoriích se utkali navzájem fotbalisté MFK Havířov, FC Baník Ostrava, MFK 
Vítkovice a LKS Tworków z Polska. Vítězství si v mladší kategorii odnesli Baníkovci, 
družstvo Havířova obsadilo 2. místo. Také v U11 vyhrál FC Baník Ostrava, havířovští 
skončili na místě čtvrtém. Diplomy, medaile a poháry předali fotbalovému potěru slavní 
fotbalisté ze SIGI teamu.  
V hlavním exhibičním zápase nastoupili v dresu Havířova nejen fotbalisté a hokejisté 
(činní i veteráni), ale také primátor města Havířova Josef Bělica (autor jednoho gólu 
domácích) a náměstek pro ekonomiku Ondřej Baránek. V publiku přihlíželi i další členové 
vedení města Havířova. Antonín Panenka a Ladislav Vízek zavzpomínali na kameru, že 
poháry získané v dětství patřily k nejkrásnějším cenám a vždy si považovali uznání svých 
starších vzorů.  
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První skóroval SIGI team, na 2:1 snížil Jan Maruna, hokejista AZ Havířov.  Konečný 
výsledek 3:5 pro legendy hovoří o tom, že havířovský výběr byl důstojným soupeřem 

v zápase plném fotbalových 
parádiček Ladislava Vízka.  
Výtěžek ze vstupného putoval  
do Dětského domova Sluníčko  
a do Santé, centra ambulantních  
a pobytových sociálních služeb. 
(Příloha D/09/4 Náborový plakát 
MFK Havířov – skládačka) 
(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze, příloze č. 5 Kroniky 
města Havířova) 
 

Exhibičnímu utkání se Sigi Teamem předcházel fotbalový turnaj žáků. Neděle 6. září 
2020. Malé fotbalisty ocenili 
slavní hráči SIGI týmu. Foto 
z archivu MmH.  
 
 
 
 
 
 
Sigi Team a reprezentanti Havířova, týmy na společné fotografii.  Neděle 6. září 2020. 
Foto z archivu MmH.  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Dvě z velkých hvězd, které v neděli 6. září 2020 zamířily do Havířova, Antonín 
Panenka a Ladislav Vízek. Foto z archivu MmH.  
 
 V prostorách Národního tréninkového centra stolního tenisu pokračoval 
třetím dnem 10. ročník projektu ČAST „Hledáme budoucí olympioniky“. Jubilejního  
50. tréninkového kempu se zúčastnilo 11 žáků a žákyň ročníků 2010-2011 pod vedením 
trenérů Radka Košťála, Martina Pytlíka, Martina Merkera, Martina Bajgera a Martiny 
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Hurníkové. Pestrý a náročný tréninkový program naplnil víkendový volný čas také 
Oliveru Olejníkovi z SKST Baník Havířov. Se zajištěním pomáhali tradičně trenéři a rodiče 
jednotlivých hráčů z celé republiky. [11] 
 

Pondělí 7. září 2020 
 V Sadech Životice zahájili oblíbený samosběr jablek. Za 1 kilogram 
nasbíraného ovoce se platilo jednotně 25 korun. V nabídce byly podzimní odrůdy Gala, 
McIntosh a Šampion. V sadech vypěstovali také 
zimní odrůdy: Braeburn, Florina, Gloster, Goldstar, 
Idared, Jonagold, Jonagored, Melrose, Topaz. 
Návštěvníci využívali také možnosti nakupovat 
ovoce a zeleninu přímo ze skladu Sadů Životice. 
(Další fotografie dostupné ve Fotopříloze, příloze  
č. 5 Kroniky města Havířova) 
  
 
 
 
 
 
V Sadech Životice začal samosběr jablek. Pondělí 7. září 2020.  
 
 V Galerii Po schodech nainstalovali členové Fotoklubu Havířov již  
44. výstavu fotografií.  Jiří Nohel, Ladislav Sýkora, Kamil Übelauer, Petr Žyrek a Karolína 
Sýkorová tentokrát zaostřili a hledali dobré světlo v metropoli Małopolska v Krakowě. 
Výstava půvabných scenérií byla k vidění do 4. prosince 2020.   
 
 Sportovcem roku MSK za rok 2019 se stal David Pastrňák, odchovanec  
AZ Havířov, hokejista, který byl v této době nejúspěšnějším českým hráčem v zámořské 
NHL. Kvůli pandemii koronaviru zvolili pořadatelé (MSK ve spolupráci s Všesportovním 
kolegiem MSK a Moravskoslezskou krajskou organizací České unie sportu) bezkontaktní 
variantu ocenění nejúspěšnějších sportovců a sportovních týmů formou televizního 
pořadu Sportovec roku 2019 MSK s podtitulem „Kraj sportu a sportovců“. Vysílala ho 
Moravskoslezská regionální televize POLAR 5. září 2020 (reprízy ve dnech 6. a 7. září 
2020). „Náš region se může pyšnit spoustou jmen, která ve sportovním světě něco znamenají. 
Jsem přesvědčený, že letošního držitele Ceny hejtmana a Sportovce roku 2019 Davida 
Pastrňáka ještě ty největší úspěchy čekají. Tento hokejový útočník z Havířova obul brusle už 
ve třech letech a už teď patří do světové hokejové špičky. V této sezóně jej hokejoví analytici 
dokonce označili za druhého nejlepšího hráče planety. Aktuálně hraje za Boston Bruins,“ 
představil vítěze ankety hejtman MSK Ivo Vondrák. Ten měl nad slavnostním oceňováním 
i letos záštitu. Celkem bylo letos předáno 23 cen. [12] 
 

Úterý 8. září 2020 
 Děti a rodiče se mohli během celého odpoledne přijít podívat do prostor  
SVČ Asterix a zjistit přímo na místě, jaké kroužky jim v tomto školním roce zdejší 
pedagogové a vedoucí kroužků nabízejí. Největší zájem projevili o taneční kroužky,  
ve SVČ Asterix mají velmi populární výbornou taneční skupinu Up&Down v různých 
věkových kategoriích.  
 

file:///C:/Users/Kronikář/AppData/Roaming/Microsoft/Word/Citace%20zdrojů%20Příloha%20č.%203%20Kroniky%20města%20Havířova%202020.pdf
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Pro návštěvníky Dne otevřených dveří tu připravili skládačku, kde byly všechny možné 
kroužky vypsány, stejně jako tomu bylo na webových stránkách. Jeden z pedagogů sdělil, 
že rodiče si už zvykli přihlašovat děti přes internet.  

(Příloha D/09/5 Skládačka nabídky kurzů ve SVČ Asterix)  
Ve školním roce 2019/2020 bylo v kroužcích SVČ Asterix zapsáno 
849 členů. [13] 
Celou řadu kurzů a akcí pro děti připravují v průběhu školního 
roku také v CSVČ sv. Jana Boska.  
(Další fotografie dostupné ve Fotopříloze, příloze č. 5 Kroniky města 
Havířova) 
 
 
 
 
 
 

Den otevřených dveří v SVČ Asterix, úterý 8. září 2020.  
 
 Na služebně PČR, obvodního oddělení Havířov 1, si policisté poradili se silně 
podnapilým mužem, který chtěl odpoledne pomocí 10litrového kanystru benzinu 
služebnu vypálit. Začal ve vestibulu a u recepce benzin rozlévat po stole, koberci  
i po stěnách. V kapse kalhot měl připravený zapalovač. Než však stačil zapalovačem 
škrtnout, policisté ho zpacifikovali. Zadržený muž vysvětlil své jednání tím, že toho dne 
v ranních hodinách byl zastaven na silniční kontrole, jeho dechová zkouška na alkohol 
byla pozitivní. Nedávno mu skončil trest zákazu řízení motorových vozidel a byl mu 
vrácen řidičský průkaz. Proti naštvanému muži bylo zahájeno trestní stíhání a byl obviněn 
ze spáchání zvlášť závažného zločinu násilí proti úřední osobě ve stádiu pokusu s trestní 
sazbou odnětí svobody na 3 až 12 let. Na soudní líčení čekal ve vazební věznici. [14] 
 
 Milovnice ručních prací se sešly v K-klubu Městské knihovny Havířov  
na Šrámkově ulici. Pod vedením zkušené 
lektorky Šárky Dvořákové tentokrát vyráběly 
„Shamballa“ náramek z nylonové šňůry  
a dřevěných korálků.  
(Další fotografie dostupné ve Fotopříloze, příloze 
č. 5 Kroniky města Havířova) 
 
 
 
 
 
 
Oblíbené tvoření s Šárkou Dvořákovou v K-Klubu Městské knihovny Havířov  
v úterý 8. září 2020.  
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Středa 9. září 2020 
 Dva roky po rekonstrukci budovy údržby a jejich vnitřních prostor obnovila 
MRA i venkovní prostranství na ulici Družstevnické, aby zabránila prašnosti a roznášení 
špíny na přilehlé chodníky. Původní zpevněná plocha byla ve špatném stavu. „Musely být 
vybourány staré betonové plotny a panely, vytěžena zemina a štěrkový násyp až do hloubky 
40 cm. Pak bylo založeno hutněné podloží z drceného kameniva. Plocha byla ohraničena 
obrubníky a rozdělena na dvě části, kdy obě jsou svedeny do středu plochy a tím je zajištěn 
odtok vody z parkoviště pomocí liniového odvodnění,“ popsal průběh prací jednatel MRA 
Róbert Masarovič. Povrch nového parkoviště je tvořen ze zámkové dlažby o tloušťce  
80 mm. Nově byla nastříkána parkovací místa pro osobní a nákladní vozidla. 

Původní rozsáhlá rekonstrukce z roku 
2018 si vyžádala 4 miliony korun 
z nerozděleného zisku společnosti 
z minulých let. Nové prostředí  
se zázemím pro 43 zaměstnanců 
odpovídá moderním požadavkům  
a standardům kvality. [15] 
(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze, příloze č. 5 Kroniky města 
Havířova) 
 

Původní plocha před budovou MRA na ulici Družstevnická. Foto z archivu MRA.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Nové parkoviště vzniklo po rekonstrukci před střediskem údržby MRA  
na Družstevnické ulici. Foto z archivu MRA.  
 

Čtvrtek 10. září 2020 
 Pracovnice odboru sociálních služeb MmH zorganizovaly již 9. ročník 
Veletrhu sociálních služeb na náměstí Republiky. Letos se konal pod záštitou primátora 
města Havířova Josefa Bělici. Jeho cílem bylo umožnit široké veřejnosti (vstup byl 
zdarma) získat cenné rady a potřebné informace týkající se sociálních služeb  
a souvisejících aktivit ve městě i jeho blízkém okolí.  
Návštěvníkům se představili registrovaní poskytovatelé sociálních služeb a další 
organizace, které nabízejí činnosti doplňující síť sociálních služeb případně volnočasové 
vyžití pro obyvatele města. K vidění byly kompenzační a rehabilitační pomůcky, výrobky 
uživatelů sociálních služeb i ukázky canisterapie. Lidé využili možnosti změřit si zdarma 
krevní tlak, hladinu cukru v krvi. K dispozici byli také odborníci z oblasti zdravého 
životního stylu. Ve stanu odboru sociálních věcí MmH nabízeli IN.F.O.bálky do lednice, 
které pomáhaly integrovaným záchranným složkám při záchraně životů a zdraví osob 
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v domácnostech. Nově byly určeny nejen pro seniory, ale také pro osoby s handicapem,  
či osamoceně žijícím osobám.  
Součástí dění na veletrhu byla ochutnávka polévky Armády spásy a bohatý kulturní 

program, na kterém se podíleli uživatelé 
sociálních služeb. [16] 
(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze, příloze č. 5 Kroniky města 
Havířova) 
 
 
 
 
 
 
 
Veletrh sociálních služeb na náměstí 

Republiky. 9. ročník ve čtvrtek 10. září 2020. Foto z archivu MmH, Petr Sznapka.  
 

Pátek 11. září 2020 
 Ocenění za dobrou práci v sezóně 2019/2020 převzali trenéři mladých 
fotbalistů MFK Havířov od Okresního fotbalového svazu. Diplom a tréninkové pomůcky 
předal Miroslavu Matušovičovi a dětem erudovaný trenér mládeže Ondřej Hanzel. 
„Tohoto ocenění si moc vážíme, ale určitě neusneme na vavřínech. Je to pouze začátek a my 
víme, že nás čeká ještě spousta práce. Takže děkujeme všem, kteří si toho všimli a ocenili nás. 
Poděkovaní patří také všem našim trenérům za jejich práci, jejich hráčům, také všem 
rodičům, že si vybrali náš klub a samozřejmě městu Havířov za velkou podporu. Vzkaz  
pro všechny. Přidejte se do naší fotbalové rodiny a pojďte bojovat za Indiány. Rádi vás 
všechny přivítáme a věřím, že budeme společně šťastní," řekl sportovní manažer  
MFK Havířov Miroslav Matušovič. [17] 
 

Neděle 13. září 2020 
 Po tři dny žila SH Slavie v pořadí 23. mezinárodním turnajem v boccie. Konal 
se v rámci Czech boccia tour 2020, která odstartovala před 2 týdny a má již 3letou tradici. 
Cestu do Havířova si ve vypjaté koronavirové době našlo 43 sportovců s asistenty  
a doprovodem. Nechyběly větší sportovní kluby ani delegace z Polska. Všichni usilovali  
o co nejlepší umístění.  
V pátek byla soutěž zahájena turnajem párů a týmů, v sobotu pokračovali ve sportovním 
klání jednotlivci. Finálové boje se odehrály v neděli. Celkem se odehrálo 7 soutěží. 
„Na prvních příčkách se v soutěži týmů BC1 a BC2 umístil reprezentační tým České republiky 
ve složení Františka Petráka, Josefa Žabky, Kateřiny Cuřínové a Simony Blažkové, v soutěži 
párů BC3 zvítězila Polská dvojice Damian Iskrzycki a Edyta Owczarz, a zlato si do Polska 
odvezli také Andrzej Janowski a Dominik Walczyk v soutěži párů BC4. Soutěž jednotlivců 
ovládli v jednotlivých kategoricích tito hráči – v BC1 Wojciech Lamch, v BC2 Jiřina 
Kreibichová, v BC3 Edyta Owcarz a v kategorii BC4 Radek Procházka,“ přiblížila výsledky 
Martina Kotulová.  
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Jak se stalo na této soutěži zvykem, účastníci turnaje hlasovali pro největší sympaťáky. 
Nejvíce hlasů mezi hráči získal Michal Koutný, nejsympatičtějším rozhodčím se stal 
Vladimír Nosek a mezi dobrovolníky zaujala Pavla Vrbová.  
Medaile vítězům předali primátor města Havířova Josef Bělica, ředitel SSRZ Radek 
Podstawka, australský 
paralympijský atlet Evan 
O´Hanlon a kapitán 
hokejového týmu  
AZ Havířov Jan Maruna. 
[18] 
(Další fotografie 
dostupné ve Fotopříloze, 
příloze č. 5 Kroniky města 
Havířova) 
Mezinárodní turnaj v boccie, účastníci v MSH Slavie v neděli 13. září 2020. Foto 
z archivu Štefana Šamala. 
 

Pondělí 14. září 2020 
Na členské schůzi se sešli horničtí senioři KPHMO, pobočky Havířov. Úvod 

obstaral její předseda Eduard Heczko. Vzpomenul na nedávno zesnulé přátelé. Popřál 
také jubilantům. Informoval o schůzkách, které se v nedávné době uskutečnily, včetně 
pietního aktu u památníku u bývalého Dolu Dukla 7. července 2020. Hovořil o jeho 
přemístění do prostor hřbitova v Havířově-Šumbarku, kde nalezne důstojné místo. 
Připomenul, že některé z dalších akcí budou zrušeny, včetně plánované exkurze do firmy 
Mölnlycke, která zůstává stále pro veřejnost uzavřená.  
Neuskutečnila se ani na pondělí 14. září 2020 plánovaná přednáška s paní Alenou 
Zemanovou ze spolku Krajina břidlice o Flascharově dole. Pan Heczko podal zprávu  
o plánovaném přestěhování expozice „Historie psaná uhlím“ ze SD do prostor bývalého 
Musaionu MT na Pavlovově ulici. Hezkou vzpomínkou bylo promítnutí dvou krátkých 
filmů o přípravě a otevření muzea hornictví „Historie psaná uhlím“ v prosinci 2012. 
(Příloha D/09/6 KPHMO. Hornický zpravodaj III. čtvrtletí 2020; D/09/7 KPHMO. Výroční 
zpráva k jednání plenární schůze konané dne 1. 9. 2020 v restauraci U Vlka  
v Ostravě-Svinově) 
 
 Už od konce srpna se konal v prostorách hudebního oddělení Městské 
knihovny Havířov „Kurz pedagogických kompetencí pro učícího knihovníka“. Záštitu 
převzal primátor města Havířova Josef Bělica. Pracovníkům knihoven z celé republiky 
přednášela do čtvrtku 3. září 2020 osvědčená lektorka Pavlína Mazačová (kurz  
se v knihovně konal i v loňském roce) z Filozofické fakulty MU v Brně. Hosty přivítala 
ředitelka knihovny Dagmar Čuntová, pozdravit je přišla náměstkyně primátora  
pro školství a kulturu Jana Feberová.  
Závěr patřil prezentaci prací posluchačů kurzu. Knihovnice, které se kurzu účastnily, 
prezentovaly průvodce konkrétní lekcí připravené pro děti různého věku s tím, že bylo 
uvedeno, pro koho je určena (věk, třída), jaké jsou edukační cíle besedy, kompetence  
(k učení, komunikační, pracovní, občanské), jaké pomůcky budou použity. Důležitá byla  
při prezentacích zpětná vazba od zbývajících účastníků a lektorky. Také pro ni byly 
prezentace zpětnou vazbou a náznakem, jak zvládli posluchači semináře teorii 
problematiky.  
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Výstupem bylo získání certifikátu pro učící knihovníky, kurz byl akreditován  
MŠMT ČR pro nositele titulu Mgr. a Ing. Ostatní získali osvědčení o absolvování kurzu.  

(Další fotografie dostupné ve Fotopříloze, 
příloze č. 5 Kroniky města Havířova) 
 
 
 
 
 
 
 
Účastníci Kurzu pedagogických 
kompetencí pro učící knihovníky 

v Městské knihovně Havířov při jeho zahájení v pondělí 31. srpna 2020.  
 
 Ukázkovou hodinu kurzu pro malé muzikanty připravili v Mama centru  
v ulici J. Seiferta. Byl určen dětem od 1,5 do 4 let a jejich rodičům, konal se každé pondělí 
dopoledne. Místnost v Mama centru ožila krásnými dětskými písničkami „Prší, prší…“, 
„Skákal pes přes oves“, „Šla Nanynka 
do zelí“ a celou řadou dalších. Důležitý 
byl jejich rytmus, děti používaly nejen 
vlastní ruce k tleskání, ale také 
bubínky, tamburíny, chrastítka  
a paličky. V hezké hudební náladě tu 
možná vyrůstají malí muzikanti  
a budoucí členové některého 
z havířovských hudebních souborů.  
(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze, příloze č. 5 Kroniky 
města Havířova) 
Malí i velcí muzikanti v Mama centru v ulici J. Seiferta v pondělí 14. září 2020.  
 
 Za přítomnosti hejtmana MSK Ivo Vondráka, vedení města Havířova a České 
asociace stolního tenisu bylo slavnostně otevřeno Národní tréninkové centrum stolního 
tenisu v Opletalově ulici v Havířově-Šumbarku. Kromě hejtmana se zúčastnil slavnostního 
okamžiku též primátor města Havířova a jeho náměstkové Ondřej Baránek, Bohuslav 
Niemiec, radní pro sport Daniel Vachtarčík, předseda České asociace stolního tenisu 
Zbyněk Špaček a 1. místopředseda asociace Nikolas Endal. Na krásný sportovní stánek  
se přijeli podívat také tajemník MmH Milan Menšík, vedoucí oddělení dotací  
a volnočasových aktivit odboru školství a kultury MmH Dagmar Mertová.  
Předseda ČAST poděkoval všem, kteří se podíleli na financování výstavby nové haly 
s celkovou plochou 2 000 m2 a zejména Nikolasi Endalovi, bez jehož nezměrného úsilí by 
hala nestála. Hejtman Ivo Vondrák si pochvaloval, že máme v kraji spoustu výborných 
sportovců, vloni se do sportu v MSK investovalo na 200 milionů korun. Primátor města 
Havířova podotkl, že stolní tenis je tradičním sportem ve městě a město přispívalo  
na výstavbu haly od počátku až do konce. Celkově město přispělo částkou 40 milionů 
korun. Na tiskové konferenci řekl předseda ČAST, že hala, první s podobným 
specializovaným zázemím v republice, vznikla zejména proto, aby se zde koncentrovali 
nejlepší čeští i evropští hráči stolního tenisu a trénovali spolu. Havířov se stal baštou 
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stolního tenisu. Není to vůbec od věci, havířovští se skvěle starají o mládež a podávají 
výborné výkony.  Primátor města Josef Bělica doplnil, že Havířov je město sportu. 
Pracovně se říká lokalitě, ve které nové tréninkové středisko vzniklo na zelené louce, 
„Šumbark aréna“. Momentálně se buduje nová tenisová hala, je tu i krytý bazén. Lokalita 
se bude i nadále vyvíjet.  
Hru na tenisových stolech předváděli nejen členové SKST Havířov a mládežničtí 
reprezentanti na soustředění, ale po přestřižení pásky též hejtman s primátorem města 
Havířova.  
Svými parametry je centrum srovnatelné s nejmodernějšími sportovními zařízeními 
v Evropě. Navíc nabízí i možnost sportování pro veřejnost. Lze si tu zahrát florbal, tenis, 
badminton a řadu dalších halových sportů. Lze tu rozmístit až 32 stolů na stolní tenis. 
Zázemí pro sportovce (součástí komplexu je ubytování pro sportovce, bistro  
pro stravování sportovců, rehabilitační linka, posilovna, kancelářské prostory  
pro pracovníky ČAST) nabízí dalších 1 500 m2. Jedná se o největší specializovanou halu 
stolního tenisu v ČR. „Troufám si říct, že nejen v České republice. Svými parametry patří 
centrum mezi pět největších a nejmodernějších sportovních zařízení pro národní centra 
stolního tenisu v Evropě. Výstavba stála přes 110 milionů korun. Náklady na výstavbu  
se rozdělily mezi Ministerstvo školství, mládeže a tělovýchovy, město Havířov, 
Moravskoslezský kraj a klub SKST Havířov," uvedl manažer havířovského klubu stolního 
tenisu Nikolas Endal. 
Z havířovského klubu SKST vyšli takoví sportovci jako Renáta Štrbíková, medailistka 

z mistrovství Evropy  
a Evropských her, účastnice OH 
2004 v Aténách, 
mnohonásobná mistryně 
republiky, nebo Pavel Širuček, 
aktuálně nejvýše postavený 
český hráč na světovém 
žebříčku. [19] 
(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze, příloze č. 5 
Kroniky města Havířova) 

V pondělí 14. září 2020 bylo slavnostně otevřeno Národní tréninkové centrum 
stolního tenisu v Havířově-Šumbarku v Opletalově ulici. Foto z archivu MmH.  
 

Úterý 15. září 2020 
 Další zajímavou cestovatelskou přednášku připravily knihovnice oddělení 
pro dospělé čtenáře Městské knihovny Havířov v ulici Svornosti. O „Gruzii vytesané  
ze skály“ pohovořil Jiří Kalát z Pardubic. Krásnou zemi již několikrát navštívil s batohem 
na zádech a na vlastní pěst. Přitahují ho zdejší nádherné hory (Velký Kavkaz ve sněhu, 
ledu, se skalami a horskými loukami a Malý Kavkaz se sušším podnebím polopouště)  
a lidé. Jak řekl, určitě se tam znovu vrátí, doposud totiž neochutnal výborné víno, které 
tam pěstují už 8 tisíc let.  
 

Středa 16. září 2020 
 Děti z MŠ Puškinova v Havířově-Městě navštívily společně se svými 
učitelkami včelařský areál v Zámeckém dvoře v Havířově-Bludovicích. Vedoucí 
včelařského kroužku pro děti Ambrožíci Jiří Vavřík nejprve 28 malým návštěvníkům 
ukázal kapličku sv. Ambrože, patrona včelařů. Potom následovalo povídání o včelařích, 
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kteří musí nastudovat spoustu informací, než si pořídí první úl, a o včeličkách. Ostatně  
o životě v úle povídal pan Vavřík velmi zasvěceně. Dětem krásně voněly medové buňky  
a vosk, ochutnávaly med přímo z pláství z úlu. Seznámily se v krátkosti s procesem výroby 
medu z nektaru, na kapičce medu v plástvi se podílí až 8 včelek (létající včely sbírají 
nektar, sladkou šťávu z květů, nosí ji do úlu dalším včelkám, které založí med do buněk. 
Včelky sbírají také pyl (díky němu přelétají z jednoho barevného voňavého květu  
na druhý), krmí jím maličké včelky a vyrábějí mateří kašičku. Povídalo se o žihadlech, jak 
si účinně ošetřit píchnutí včelkou. Děti se dověděly spoustu dalších zajímavých informací, 
třeba tu, že včelka má 5 očí. Děti viděly také medomet, kterým se odstředí med z plných 
odvíčkovaných buněk.  
V rámci projektu „Včelky do školky“ se na malou exkurzi přihlásilo již 9 školek, které mají 
zájem, aby se děti seznámily s životem včel. V úterý 15. září 2020 se setkali v Zámeckém 
dvoře dospělí zájemci, kteří chtějí 
zkoumat život včel  
na informativní schůzce.  
(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze, příloze č. 5 Kroniky 
města Havířova) 
 
 
 
Včelí areál Zámecký dvůr  
ve středu 16. září 2020.  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Děti z MŠ Puškinova ve včelím 

areálu Zámecký dvůr ve středu 16. září 2020.  
 
 Členové Klubu seniorů Dolu Dukla se sešli na výroční členské schůzi v sále 
domu PZKO v Havířově-Bludovicích. Jak podotkl jeden z hostů, stalo se setkání oslavou 
Dne horníků. Zazněla hornická hymna a poté byli představení přítomní hosté Vilém Uher, 
předseda Koordinačního výboru hornických důchodců OKD, Eduard Heczko, předseda 
KPHMO, pobočky Havířov, Jaroslav Gongol, Miroslav Mynář a Miroslav Hanuš, bývalí 
ředitelé Dolu Dukla, Tadeusz Pieczka, ředitel investic OKD, Karel Žák, místopředseda 
Koordinačního výboru hornických důchodců OKD, Jan Popovič, pokladník Koordinačního 
výboru hornických důchodců OKD.  K dobré náladě zahrála a zazpívala harmonikářka 
Naděžda Mrázková.  
Předseda Klubu důchodců Dolu Dukla Antonín Čejka připomenul zesnulé kolegy a vyzval 
všechny k minutě ticha k uctění jejich památky. Představil také nové členy klubu. Spolu 
s nimi měl Klub důchodců Dolu Dukla v roce 2020 celkem 253 platících členů.  
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Při hodnocení činnosti musel vzhledem k závažné epidemiologické situaci v letošním roce 
zmínit celou řadu zrušených akcí (včetně zahradní slavnosti a zájezdů). Někteří členové 
se v červenci zúčastnili pietního aktu k uctění památky obětí tragédie na Dole Dukla v roce 
1961, letos ještě v areálu bývalého dolu. Avizoval program na příští rok a všichni doufali, 
že se oblíbená setkání uskuteční v navržených termínech.  
Účastníky výroční členské schůze v 51. roce trvání Klubu důchodců Dolu Dukla pozdravili 
také pan Vilém Uher v hornickém stejnokroji a Eduard Heczko, který řekl, že jako bývalý 
Dukelák se necítí jako host, ale jako doma.  
Na závěr oficiální části byli odměněni finančními poukázkami letošní jubilanti, bylo jich 
celkem 34 ve věku 65, 70, 75, 80, 85 a 90 let.  
Navzdory nepříznivé situaci 
vládla příjemná nálada a všichni 
se dobře pobavili.  
(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze, příloze č. 5 Kroniky 
města Havířova) 
 
 
 
 
 
 
51. výroční členská schůze Klubu 
důchodců Dolu Dukla ve středu 16. září 2020 v prostorách domu PZKO  
v Havířově-Bludovicích. 
 

Pátek 18. září 2020 
 Branný závod u příležitosti 75. výročí osvobození se měl původně uskutečnit 
v dubnu. COVID-19 změnil termín na slunečný podzimní pátek 18. září 2020. Čtyřčlenná 
družstva žáků druhého stupně 12 základních škol (družstev bylo celkem 13) se utkala  
ve vojenských disciplínách na hřišti u ZŠ M. Pujmanové. Soutěžní klání připravili legionáři 
z Československé obce legionářské, jednoty Havířov, pod vedením Petra Kani  
ve spolupráci se statutárním městem Havířov. Zahájení se zúčastnili radní pro sport 
Daniel Vachtarčík a členové Českého svazu bojovníků za svobodu. Svůj zásahový vůz 
předvedli dětem dobrovolní hasiči z Šenova.  
Děti postupně překonávaly ve štafetě na čas překážky se zbraní plížením po studené 
mokré trávě, střílely ze vzduchovky, bystřily postřeh v rychlostřelbě. Sbíraly body 
z požární ochrany, testu z historie 1. a 2. světové války, zdravovědy (zejména první 
pomoci).  V mezičase mohly střílet lukem a obeznámit se se střelnými zbraněmi z časů  
před 2. světovou válkou, válečných i poválečných. Děti si navíc zasportovaly na běžeckém 
oválu či se jen tak vyhřívaly v posledních teplých paprscích slunce a povídaly si. Hezká 
nálada, hezké páteční dopoledne.  
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Před vyhodnocením řekl Petr Kaňa, že výsledky vůbec nebyly špatné, oceněna byla 
všechna zúčastněná družstva. Na stupeň nejvyšší vystoupili žáci ZŠ Gorkého, jejich snaha 
byla oceněna ziskem vzduchovek, netřeba říkat, že jim to způsobilo velikou radost. 

(Příloha: D/09/8 Účastnický list;  
D/09/9 Papíroví hrdinové.cz od Bílé hory  
k ČS. legiím, historické vystřihovánky; 
D/09/10 Československé legie 1914-1920  
a Československá obec legionářská) 
(Další fotografie ve Fotopříloze č. 9 Kroniky 
města Havířova, Branný závod v pátek  
18. září 2020) 
 
 
 
 
 

Poháry pro nejlepší předával Petr Kaňa. Branný závod v pátek 18. září 2020.  
 

Neděle 20. září 2020 
 Komise pro občanské záležitosti při RMH připravila další hezký nedělní 
obřad vítání občánků. Opět ho omezovaly přísné hygienické předpisy, nezúčastnili se ho 
školáci s kulturním programem, ani budoucí sestřičky ze Střední zdravotnické školy 
v Karviné, které obvykle  rodičům 
s miminky pomáhají. Pohádkové 
skladby zahráli Regina (klávesy)  
a Pavel (housle). K rodičům, dětem  
a dalším přítomným hostům 
promluvili Jana Feberová, náměstkyně 
pro školství a kulturu a Josef Bělica, 
primátor města Havířova.  
Ve 4 obřadech přivítali 18 dětí.  
(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze, příloze č. 5 Kroniky 
města Havířova) 
 
Vítání občánků v obřadní síni Zámku v neděli 20. září 2020.  
 
 Seniorátní slavnost Evangelického dne 2020 se uskutečnila v evangelickém 
kostele v Havířově-Bludovicích. Letošním tématem byl „Rok vyznání a služby“. Součástí 
slavnosti bylo zasedání Seniorátního presbyteria Těšínsko-havířovského seniorátu. 
Vedení církve kvůli bezpečnosti sborovníků rozhodlo z epidemiologických důvodů,  
že bohoslužby Evangelického dne se budou konat v jednotlivých seniorátech v menším 
počtu účastníků.  
V rámci slavnosti zvěstovala Boží slovo nově jmenovaná administrátorka místního 
farního sboru Renata Firlová. Shromážděné pozdravili ředitelka Slezské diakonie Zuzana 
Filipková, náměstek primátora města Havířova Bohuslav Niemiec. Bludovické varhany 
rozehrála Marta Wierzgoń, zazpívala mládežnická skupina LiftUp. Boží slovo přečetli 
zaměstnanci Slezské diakonie. Besídku si užily i děti.  
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Po zakončení bohoslužby se sešli v kostele presbyteři, aby učinili zadost formální stránce 
seniorátního shromáždění. [20] 
 
 Ve SD Havířov uspořádaly společně MKS, město Havířov  
a TŠ Flodur-Floduráček taneční soutěž „O pohár města Havířov“. Byla součástí 
Moravskoslezské taneční ligy 2020. I přes přísné hygienické podmínky se zaregistrovalo 
a zatančilo 91 párů v různých věkových kategoriích (děti, junioři a dospělí). Předvedli své 
umění ve standardních (waltz, tango, valčík a quic-step) a latinskoamerických tancích. 

Přítomné hosty i soutěžící obsluhovali 
žáci oboru hotelnictví Střední školy 
DAKOL v Havířově-Šumbarku. Ceny 
předala vítězům náměstkyně 
primátora pro školství a kulturu Jana 
Feberová.  
(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze, příloze č. 5 Kroniky 
města Havířova) 
 

Taneční soutěž „O pohár města Havířov“ ve SD Havířov v neděli 20. září 2020.  
 
 Svěřenkyně trenérky Ivety Raškové vstoupily do letošního ročníku  
1. basketbalové ligy žen.  V sobotu 19. září 2020 porazily na domácí palubovce hráčky 
BK Havířov Aritmu Praha 65:55. V neděli 20. září 2020 odehrály 3. kolo ligy,  
ve SH Žákovská 
přivítaly tým  
BA Sparta a vyhrály 
80:67.  
(Další fotografie 
dostupné  
ve Fotopříloze, příloze 
č. 5 Kroniky města 
Havířova) 
Nedělní utkání ve SH Žákovská, BK Havířov porazil BA Sparta 80:67.  
 

Pondělí 21. září 2020 
 Po více než dvou měsících zamířili znovu čtenáři do pobočky Městské 
knihovny Havířov v ulici Gen. Svobody v Havířově-Šumbarku. Během prázdnin byla 
zrekonstruována, byla položena nová podlaha, zakoupeny a instalovány nové regály, 
včetně nového výpůjčního pultu. Celá pobočka byla vymalována. Knihovnice vymyslely 
nové uspořádání, vytvořily také skladové prostory. Vzniklo krásné místo, kde vedle knih 
a počítačů nacházejí zázemí s hračkami i nejmenší děti. Stěny knihovny zdobily obrázky 
dětí a panely s fotografiemi z fotosoutěže Městské knihovny Havířov pro amatérské 
fotografy z uplynulých let.  
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Slavnostní znovuotevření pobočky Městské knihovny Havířov se odehrálo v komornějším 
prostředí. Podívat se přišli vedoucí odboru školství a kultury MmH Pavel Hamza, 
předsedkyně komise kulturní a letopisecké RMH Dagmar Kotajná a 2 strážníci  
MP Havířov, která má šumbarskou služebnu ve stejné budově. Všechny přivítaly ředitelka 

Městské knihovny Havířov Dagmar 
Čuntová s vedoucí pobočky Jenou 
Owczarzyovou. O malý kytarový koncert 
se postaral Nikola ze ZŠ Moravská.  
Rekonstrukce si vyžádala 500 tisíc korun 
z rozpočtu města Havířova.  
(Další fotografie dostupné ve Fotopříloze 
č. 10 Kroniky města Havířova, Otevření 
rekonstruované pobočky na ulici  
Gen. Svobody v pondělí 21. září 2020).  
 
 
Otevření rekonstruované pobočky 

Městské knihovny Havířov v ulici Gen. Svobody v pondělí 21. září 2020.    
 

Úterý 22. září 2020 
 Vzhledem ke koronavirové pandemii prezentoval letos Havířov Mezinárodní 
týden mobility (16. až 22. září 2020) Dnem bez aut. Oblíbené doprovodné akce 
podporující zdravý pohyb a styl života, včetně každoročního setkání na náměstí 
Republiky, musely být zrušeny. V rámci Evropského dne bez aut jezdily i letos autobusy 
MHD zdarma. Lidé měli možnost nechat své automobily doma a přispět používáním MHD 
k ekologickému cestování [21] 
 
 Přesně v 11:00 hodin byla spuštěna nová světelná signalizace na křižovatce 
ulic Studentská × Dlouhá × Okrajová. Stalo se tak za přítomnosti představitelů vedení 
města Havířova v čele s primátorem Josefem Bělicou, spolu s ním vyzkoušeli křižovatku 
přecházet náměstkyně pro školství a kulturu Jana Feberová, náměstkové Ondřej Baránek 
a Bohuslav Niemiec, radní  
pro sport Daniel Vachtarčík. 
Novou světelnou křižovatku 
instalovali zaměstnanci TSH. 
Vyšla na 8 milionů korun. Je 
dalším příspěvkem k bezpečnosti 
provozu a zejména bezpečnosti 
chodců.  
(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze, příloze č. 5 Kroniky 
města Havířova) 
 
Otevření nové světelné křižovatky u Merkuru chvíli před 11. hodinou dopoledne, úterý 
22. září 2020.  
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 Krajská rada seniorů MSK se scházela jednou za dva měsíce. V úterý  
22. září 2020 zasedala v havířovském klubu Bambino ČSŽ. Předseda KRS MSK Pavel Gluc 
přivítal 14 členů z řad zástupců organizací a klubů seniorů MSK a hosty z krajské rady 
seniorů MSK a předsedkyni kontrolní a revizní komise.  
Na pořadu jednání byly zprávy z porady předsedů KRS ČR v Praze 14. září 2020, 
vyhodnocení Krajských sportovních her seniorů v Ostravě a zejména organizace 
podzimní činnosti: oslava Mezinárodního dne seniorů v Píšti (zajištění návštěvy památek 
a kulturního programu), zajištění senior kvízu 22. října 2020 ve Střítěži. Předseda Pavel 
Gluc informoval též o zabezpečení volební konference KRS a o možnostech pořádání „Miss 
babička“ v Olomouci. Uvedl, že konání většiny akcí bude záležet na tom, jak se bude vyvíjet 
koronavirová situace a jaká opatření uplatní nový ministr zdravotnictví. Zpětně je třeba 
říci, že většina uvedených akcí musela být zrušena.  
Milada Halíková, předsedkyně Krajské rady ČSŽ, zajistila pro účastníky skvělé občerstvení 
a také malou pozornost od statutárního města Havířov. (Příloha D/09/11, časopis TIP 
SENIOR, čtvrtletník seniorů, září 2020) 
 

Středa 23. září 2020 
 V NsP Havířov předali do užívání nové šatny a zázemí pro 212 zaměstnankyň. 
Slavnostního křtu klíčů do nových přívětivých prostor se zúčastnil hejtman MSK Ivo 
Vondrák a jeho náměstek pro zdravotnictví Martin Gebauer. Za město Havířov, které 
investovalo do obnovy nemocničních šaten 3 miliony korun, přišli primátor Josef Bělica, 
Bohuslav Niemiec, náměstek primátora pro investice a chytré město, Jana Feberová, 
náměstkyně pro školství a kulturu, Ondřej Baránek, náměstek pro ekonomické záležitosti, 
radní pro sport Daniel Vachtarčík a tajemník MmH Milan Menšík.  
Za NsP Havířov všechny přivítal její ředitel Norbert Schellong, katakombami  
pod nemocničním komplexem všechny provedl provozně technický náměstek Petr 
Baránek a skutečný klíč převzala náměstkyně pro ošetřovatelskou péči Renata 
Tydlačková. Všem přítomným, stejně jako ředitel nemocnice, poděkovala za podporu, 
řekla, že žlutou a šedou si vybraly ženy samy. Budou zde mít k dispozici čisté prádlo. 
Primátor města Havířova řekl, že zdravotníci si zaslouží důstojné podmínky a město bude 
i nadále nemocnici podporovat, přestože je krajským zařízením. To je zase přínosem  

pro havířovské občany. Léta 
nezbytná investice si vyžádala 
celkem 16,6 milionů korun.  
Hosté si prohlédli také prostory 
hlavního vstupu do nemocnice, 
který v současné době prochází 
rekonstrukcí a již otevřenou 
rekonstruovanou nemocniční 
lékárnu.  
(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze, příloze č. 5 Kroniky 
města Havířova) 
 

Slavnostní otevření zázemí pro více než 200 žen z NsP Havířov. Středa 23. září 2020.  
 
 Výtěžek benefičního utkání SIGI teamu s Havířovem byl předán v zařízeních 
Santé, centrum ambulantních a pobytových sociálních služeb a v dětském domově  
na ulici Čelakovského. Výnos ve výši 30 tisíc korun byl rozdělen na 2 poloviny. Šeky 
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předávali aktivní hráči zápasu Josef Bělica, primátor města, Ondřej Baránek, náměstek 
primátora pro ekonomiku a Bronislav Šimša, prezident MFK Havířov.  
V Santé převzala šek za účastí klientů (v současnosti jich zde dochází 105) ředitelka 
Michaela Rosová. „Já za nás za všechny můžu jen a jen poděkovat, že jste si na nás vzpomněli. 
Tyto peníze využijeme pro naše klienty a určitě dáme vědět, co jsme za ně pořídili“, 
poděkovala osobně. Nadšení klienti bouřlivě zatleskali a dárkem v podobě krásného 
keramického obrazu z jejich dílny obdarovali pana primátora. 
V dětském domově na ulici Čelakovského převzala ředitelka Ladislava Hilbertová dárek 
pro 23 dětí, o které se tu v současnosti starají. Kapacita domova je 24 dětí. „ Moc děkuji, je 
to krásná částka a jsem ráda, že naše spolupráce s MFK Havířov trvá tak dlouho, už šestý 
rok. A že na nás myslíte nejenom s penězi, ale že se pravidelně navštěvujeme a děláme tak 
našim dětem radost,“ řekla paní ředitelka. [22] 
V obou havířovských zařízeních milují havířovský fotbal a s MFK Havířov úspěšně 
spolupracují. Pan Bronislav Šimša řekl, že je tomu velmi rád, že mohl hrát za tým města  
a díky tomu také pomoci.  
(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze, příloze č. 5 Kroniky 
města Havířova) 
 
 
 
 
 
Milé setkání fotbalových 
reprezentantů města v zápase 
proti Sigi teamu a klientů Santé ve středu 23. září 2020.   

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Předání výtěžku z fotbalového 

utkání ředitelce dětského domova na Čelakovského ulici. Středa 23. září 2020.  
 
 V hudebním oddělení Městské knihovny Havířov otevřely svoji společnou 
výstavu obrazů nazvanou „Dva světy“ Romana Večeřová a Petra Nytrová Gallová. Obě 
krátce představily samy sebe, svůj pohled na umění, své inspirace a impulsy. Velkým 
pojítkem mezi jejich obrazy tvořil pozitivní náboj, pozitivní myšlenka a emoce, které  
se rozhodly sdílet.  
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Petra Nytrová Gallová pochází z Frýdku-Místku, libuje si v portrétech (v Havířově 
vystavila portréty Sophie Loren, Louise Armstronga, Micka Jaggera). Tvoří pastelem, 
uhlem, tužkou a akrylem. Romana Večeřová, havířovská rodačka, přinesla krásná zátiší, 
kouzelné zimní krajiny a scenérie 
vyvedené olejem či pastely. 
Obrázky z výstavy byly prodejní  
a návštěvníci je mohli zhlédnout  
do 16. října 2020.  
(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze, příloze č. 5 Kroniky 
města Havířova) 
 
Začíná výstava „Dva světy“ 
v hudebním oddělení Městské knihovny Havířov, středa 23. září 2020.  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Hosté vernisáže výstavy „Dva světy“ v hudebním oddělení Městské knihovny Havířov 
ve středu 23. září 2020.  
 

Čtvrtek 24. září 2020 
 Koalice Společně pro Havířov KDU-ČSL pozvala na 7. ročník charitativní akce 
„Procházka pro dobrou věc“. Na vycházku od sběrny na Selské ulici k nealko baru  
Na Vyhlídce se letos vypravilo s „kartičkou za 30 korun“ celkem 262 malých i velkých 
účastníků. Celková částka byla zaokrouhlena na 8 000 korun pro potřeby nemocného 
chlapce.  
 

Pátek 25. září 2020 
              Bez diváků byly letos vyhlášeny ve studiu TV Polar výsledky ankety 
„Moravskoslezská sestra 2020“. O vítězkách v pěti kategoriích (Ocenění za dlouhodobý 
přínos; Porodní asistentka; Paliativní a hospicová péče; Ambulantní a domácí péče  
a Sestra u lůžka) rozhodovala odborná porota. Do internetového hlasování  
o „Moravskoslezskou sestru veřejnosti 2020“ se zapojila i veřejnost. Havířovská 
nemocnice s poliklinikou měla v 6. ročníku hned 2 želízka v ohni v kategoriích 
Ambulantní a domácí péče a Porodní asistentka. Jaroslava Cielecká (porodní asistentka)  
i Dagmar Matějová (ambulantní péče) porotu zaujaly nejvíce a vyhrály. „Jsme s našimi 
zdravotníky denně v kontaktu a vidíme, co pro nás všechny dělají. Jak jdou denně na hranu  
i za hranu svých sil. Mrzí mne, že kvůli okolnostem s covidem se nemohl konat tradiční 
galavečer s oceněním a vyhodnocením zdravotních sester. Jsem ale rád, že se podařilo 
poděkovat jim za jejich těžkou práci a předat jim památeční certifikáty i ceny, které si 
bezesporu zaslouží, osobně,“ uvedl náměstek hejtmana pro zdravotnictví Martin Gebauer. 
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TV Polar odvysílala přenos a záznam z předávání cen zdravotním sestřičkám v několika 
reprízách. Také letos převzali záštitu nad konáním ankety ministr zdravotnictví ČR, 
hejtman MSK Ivo Vondrák a prezidentka Asociace sester ČR. [23] 
 

Sobota 26. září 2020 
 Ve Stolárna clubu se odehrálo letošní Velké finále Líhně 2020, soutěže 
amatérských klubových kapel. Již 19. ročník (první se uskutečnil v roce 2002) opět 
uspořádala Viking Agency. V úvodu se do soutěže přihlásilo 443 hudebních skupin 
českých, slovenských a polských, základní kola se uskutečnila v karvinském Hard Cafe, 
v krakowském klubu Garage pub a nově v havířovském Clubu Centrum. Letošní oblíbené 
koncerty ovlivnila koronavirová krize. Ve všech klubech se soutěžilo od února pouze  
do 4. základního kola 5. března 2020. Zbývající základní kola se mohla uskutečnit 
v českých klubech až v červnu, čtvrtfinále v srpnu. Semifinálové koncerty se odehrály  
12. září 2020.  
Velké finále se nakonec uskutečnilo ve Stolárna Clubu, protože tradiční místo konání 
Slezskoostravský rockfest byl zrušen. Představily se v něm skupiny ZÁŘÍ (Zlín), Mr. Moos 
(ČR, členové i z USA a Ruska), Coincidence (Ostrava) a Wolf Gang (Frýdlant nad Ostravicí). 
Po mnoha změnách míst a termínů nakonec letošní ročník vyhrála o hlas 1 porotce 
ostravská kapela Coincidence 
před formací Mr. Moos. Letošní 
prodloužený festival rockové 
muziky, mezi jehož hlavní 
partnery patří dlouhá léta také 
město Havířov, skončil  
a pořadatelé vzápětí začali 
pracovat na jubilejním dvacátém.  
(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze, příloze č. 5 Kroniky 
města Havířova) 
 
Vítězná skupina Líhně 2020 
Coincidence z Ostravy ve Stolárna clubu v sobotu 26. září 2020. Foto: archiv 
pořadatele soutěže.  
 
 Poprvé v letošním ročníku 1. florbalové ligy mužů se na palubovce MSH 
Slavie hrálo městské derby. Na postu domácích byli vedeni hráči TJ Slovan Havířov, jako 
hosté Florbal Torpedo Havířov. Diváci na tribuně seděli v rouškách, odděleni podle toho, 
kterému týmu fandili. Skóre otevřelo v 8. minutě 1. třetiny havířovské Torpedo, které 
domácí po celou dobu zápasu přehrávalo. TJ Slovan se na 3× podařilo vyrovnat. V poslední 
třetině zažili brankovou smršť soupeře, v závěru se zapisoval stav ve 4. kole  
1. florbalové ligy na 3:8. Ve druhé přestávce zápasu se losovaly prodané lístky, 4 vítězové 
obdrželi drobné ceny.  
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Strohá řeč čísel 
 Na havířovském kontaktním místě úřadu práce evidovali v září  
4 132 uchazečů o zaměstnání (z toho 1 922 žen). V dosažitelném věku 15 až 64 let jich 
bylo celkem 3 941 (žen 1 837). Podíl nezaměstnaných na počtu obyvatel tvořil 8,64 %. 
Bez práce bylo 170 absolventů a mladistvých (po základní škole jich bylo  
41 a absolventů 129) a 637 osob se zdravotním postižením. Nárok na podporu 
v nezaměstnanosti vykazovalo v září 890 uchazečů o zaměstnání. [24] 
 V psím útulku Max přijali v září 29 psů, 15 koček, 1 papouška, 1 morče,  
1 holuba a 5 malých ježků. Posledně jmenovaní byli předáni na Záchrannou stanici 
v Bartošovicích. Nový domov nalezli zaměstnanci pro 18 psů, 7 koček a 1 agamu. 
K původním majitelům se vrátilo 19 psů a 1 papoušek. K poslednímu září žilo v útulku  
37 psů, 21 koček, 3 osmáci, 1 zakrslý králík a 1 morče.  
V psím penzionu bylo během září ubytováno 5 psů. [25] 
 Na porodním oddělení NsP Havířov se v září narodilo celkem 89 dětí  
(39 chlapců a 50 dívek), z toho 12 do vody. Bydliště Havířov zapsali v matrice 25 dětem 
(8 hochům a 17 děvčatům).  
Na lůžkových odděleních bylo hospitalizováno celkem 1 135 pacientů (630 z Havířova) 
[26] 
 V období za čtvrtletí od července do konce září zasahovaly posádky ZZS MSK 
celkem 1 813× na území města Havířova. Lékaři ošetřili 1 831 pacientů. Obtížemi 
interního charakteru trpělo 1 307 nemocných, po úraze jich bylo 360 (1 musel být 
resuscitován). Psychické obtíže pomáhali řešit u 72 pacientů. Celkem museli záchranáři 
12× resuscitovat, v 7 případech byli úspěšní a zachránili lidem život. 
Pokud jde o činnost ZZS v souvislosti s onemocněním COVID-19, odběrové týmy začala 
postupně zajišťovat armáda a následně soukromá firma. Záchranáři však měli v péči 
během transportu do zdravotnických zařízení pacienty s již diagnostikovaným 
onemocněním COVID-19. U řady z těch, které záchranáři ošetřovali, byla následně nemoc 
zpětně prokázána testem. Z důvodu nepříznivé epidemiologické situace pracovaly 
posádky během letních měsíců ve zvýšeném hygienickém režimu a s využitím ochranných 
prostředků. [27]  
 Do stejných ročníků jako vloni nastoupilo letos 32 žáků, jejichž výsledky 
neodpovídaly požadavkům, případně nemohli být klasifikováni. [28] 
 Blokové čištění spočívá v komplexním čištění parkovišť a komunikací 
s velkým množstvím parkujících vozidel. Město s ním začíná každý rok ihned, jakmile to 
dovolí počasí. Letos však zasáhla i pandemie COVID-19. Začalo se tedy čistit až v červnu 
2020. Před zahájením čištění je třeba zajistit, aby byla parkoviště prázdná, čistí se vozovky 
i přilehlé chodníky. Minimálně s týdenním předstihem se instalují značky přechodného 
dopravního značení s dobou zákazu zastavení. Technologicky i finančně se jedná  
o nejnáročnější druh čištění, proto jsou ošetřena pouze vybraná parkoviště a komunikace.  
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Čištění provádějí zaměstnanci TSH ve spolupráci s pracovníky VPP. Do konce září bylo 
vyčištěno na území města 89 396 m2 parkovacích ploch. Na říjen bylo objednáno čištění 

dalších 26 242 m2. [29] 
(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze, příloze č. 5 Kroniky 
města Havířova) 
 
 
 
 
 
 
Čištění parkoviště a přilehlé 
komunikace avizují TSH nejméně 
týden dopředu.  

 
 Ještě do 6. září 2020 bylo otevřeno havířovské koupaliště Jindřich. 
Příznivého počasí využilo ke koupání a odpočinku 48 návštěvníků. [30] 
 Začala pozvolna sezóna bruslení. V září se na zimním stadionu bruslilo 3×. 
Přišlo 242 dospělých a 34 dětí do výšky 140 cm, kteří milují sport na ostrých nožích. [31] 
 
 

Napsali o nás 
            Během jarního nouzového stavu měli mnozí senioři obavy a zůstávali doma. 
Dobrovolníci ADRY se starali o jejich nejnutnější potřeby. V září se dobrovolníci sešli, 
sdělili si své zkušenosti. Pracovníci ADRY jim za jejich práci poděkovali, ať už se jednalo  
o nákup potravin, léků, donášku pošty a roznášení roušek. Nákup potřebovalo  
81 seniorů, celkem jich dobrovolníci udělali celkem 114. V ADŘE celý dobrovolnický 
program během nouzového stavu dobře promysleli. Nehrozilo tudíž žádné nebezpečí ani 
dobrovolníkům ani seniorům. [32] 

S novým videoklipem k novému singlu Stella přišla havířovská skupina 
Nebe. Text Petra Harazina byl určen šéfkuchaři olomoucké restaurace Přemku Forejtovi 
a jeho šestileté dceři Stelle. Dopadlo to tak, že kuchař si písničku sám nazpíval a společně 
s malou Stellou vystupují ve videoklipu. [33] 
             O víkendu 5. a 6. září 2020 proběhly v Mělicích na místní pískovně poslední 
dálkoplavecké  závody Českého poháru pro rok 2020. Zúčastnily se jich plavecké kluby 
z celé ČR. Na trati 5 km se v kategorii starších žáků umístil v celkovém pořadí Českého 
poháru 2020 na pěkném 2. místě Jakub Bojceňuk z Havířova. [34] 
             Hejtman MSK Ivo Vondrák předal v prostorách BrickHouse v Dolní oblasti 
Vítkovic 6 ocenění za společenskou odpovědnost za rok 2019. V kategorii organizace 
veřejného sektoru nad 50 zaměstnanců získala ocenění Střední škola Sýkorova  
v Havířově-Šumbarku, která se zaměřuje na výuku technických oborů, konkrétně 
strojních a elektrotechnických. „Od letošního roku se zaměřujeme nově na výuku 
vodíkových pohonů. Pořádáme ale také charitativní sbírky, pomáháme i seniorům a lidem, 
kteří vyžadují pomoc druhých,“ řekl ředitel Vladislav Walach. Doplnil, že škola 
spolupracuje s celou řadou obcí, kterým pomáhá čistit okolí: „…Například dvakrát ročně 
likvidujeme bývalou černou skládku v chatové oblasti v Sušanských rybnících.“ Ocenění  
za 3. místo v této kategorii putuje rovněž do Havířova Sociálním službám města Havířova 
a společnosti Santé - centru ambulantních a pobytových sociálních služeb. [35] 
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 Trenérka havířovských basketbalistek si pro nadcházející prvoligovou 
sezónu vedle týmu BK Havířov přibalila ještě extraligový batoh SBŠ Ostrava. Iveta 
Rašková kývla na nabídku ostravského účastníka nejvyšší soutěže žen. „Důvodů, proč jsem 
se tak rozhodla, bylo více, ale k těm hlavním patřilo vybudovat v Ostravě tým žen  
na extraligové úrovni, protože pro krajský basket je to nutnost. Region potřebuje 
extraligovou soutěž a Ostrava jako jediná si může takovou soutěž dovolit finančně 
utáhnout,“ vysvětlila. Havířov je jediným krajským zástupcem v 1. lize žen. S Ostravou 
úzce kooperuje. „Jádro ostravského týmu by už neměly tvořit cizinky jako v minulosti,  
ale české hráčky, a ideálně ty naše z regionu. Dosavadní tréninky už byly víceméně společné 
s Havířovem. Naše hráčky to více motivuje k tomu, aby se zlepšovaly. Startem v Havířově si 
mohou říct o šanci v nejvyšší soutěži,“ říká Rašková, které budou s vedením havířovského 
celku pomáhat ostravský Kamil Fajta a aktivní hráčka Michaela Drtilová. [36] 
 V Praze začal Velkou cenou Jižního Města letošní seriál bodovacích turnajů 
stolních tenistů v kategoriích mladšího a nejmladšího žactva, včetně STEN Marketing 
Open pro kategorii dorostu a staršího žactva. Někteří hráči a hráčky nedorazili kvůli 
obavám z nákazy koronavirem, ale úroveň závodů ve dvouhře byla přesto vysoká. Soutěž 
dorostenek vyhrála havířovská Klára Hrabicová. [37] 
 Havířovský magistrát uspořádal školení pro všechny ředitele škol 
k seznámení s možnými technologiemi pro distanční výuku a výměnu zkušeností 
z jarního nouzového stavu. Ředitelé škol se shodli, že v případě zhoršení situace  
by na uzavření škol nejvíce doplatily děti z 1. stupně. „My bychom chtěli našim ředitelům 
poskytnout co největší množství informací, způsobů, možností, jak distanční výuku pojmout. 
Tento seminář je rozdělen do dvou částí. První je přednáška pana Jansy, jaké ty možnosti 
jsou a druhá, podle mě stejně důležitá, ředitelé by si měli vyměnit základní informace, 
protože každý z nich funguje na škole podle svého pojetí. Bylo by dobře, aby navzájem  
mezi nimi informace proudily a navzájem se mezi sebou inspirovali,“ informoval Pavel 
Hamza, vedoucí odboru školství a kultury MmH. Lektor Radovan Jansa řekl, že existují 
různé technologické platformy, které distanční výuku umožňují.  Ředitelé havířovských 
základních škol, kteří si distanční výuku vyzkoušeli již letos na jaře, jsou vesměs  
na následující období připraveni. Shodli se však, že plnohodnotnou výuku distanční výuka 
nikdy nenahradí. [38] 
 V Sanatoriu Kochova v Havířově-Šumbarku se starají už 10 let o pacienty, 
kteří už nepotřebují akutní péči, ale nemohou být ani sami doma. Bohužel kvůli 
koronavirové infekci, nákaza nemocí COVID-19 se nevyhnula ani sanatoriu, se oslav 
desetiletého výročí pacienti nemohli zúčastnit.  
O lůžka následné péče je velký zájem. „Těch deset let hodnotím velice kladně. Myslím, že jde 
i vidět na našem zařízení, že jsme udělali kus práce. Před deseti lety jsme začínali s padesáti 
lůžky, dnes jich je 115 a téměř všechna jsou stále vytížená,“ řekl jednatel společnosti 
Bedřich Wasserburger. Poděkoval všem zaměstnancům za kvalitní a těžkou práci, kterou 
v sanatoriu odvádějí, zejména v dnešní době, kdy klienti i rodinní příslušníci těžko snášejí 
omezené návštěvy a přísná opatření zamezující šíření koronavirové infekce. [39] 
 Hodiny tělesné výchovy na prvním stupni havířovských základních škol 
povedou trenéři sportovních klubů. S nabídkou přišla radnice, která se chce zapojit  
do projektu „Trenéři do škol“. Jeho hlavním cílem je podpora všeobecné pohybové 
průpravy. Je totiž důležité, aby si právě v tomto věku (1. až 3. třídy) děti pohyb zamilovaly. 
Rozhodně se nebude jednat o náborovou akci do sportovních klubů. Trenéři děti 
provedou sportovní průpravou a jinými aktivitami, než je fotbal, florbal a basketbal. 
Projekt vznikl v Praze a jeho autoři případné zájemce proškolí. [40] 
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 Představitelé vedení měst Karviná, Orlová a Havířov se sešli na radnici 
v Karviné. Jednali o tom, že požádají stát, aby po ukončení těžby v OKD převedl pozemky 
této firmy do rukou místních samospráv. Stát plánuje v roce 2021 zahájení útlumu těžby 
v OKD  a převedení firmy pod státní podnik DIAMO. Mají tak být napraveny křivdy  
na zdejších obcích a městech a jejich obyvatelích, které byly způsobeny nucenými výkupy 
domů a pozemků, pod kterými se těžilo, devastovalo se životní prostředí, nepovedenou 
privatizací, odvodem zisků z prodeje uhlí z regionu a mizivými poplatky odváděnými  
do městských pokladen. „Chtěli bychom být součástí všech jednání, která se budou dotýkat 
naší budoucnosti, věříme, že vláda tentokrát bude mít snahu řešit naše problémy společně 
s námi“, shodli se karvinský primátor Jan Wolf, orlovský starosta Miroslav Chlubna  
a náměstek primátora Havířova Ondřej Baránek. [41] 
 Po jarních zkušenostech se na nápor covidových pacientů připravila NsP 
Havířov. „Máme železnou zásobu ochranných pomůcek, dispoziční úpravy jsme udělali tak, 
aby na jednotkách intenzivní péče mohlo dojít k tzv. smíšenému provozu. To znamená, jsou 
tam izolovaná lůžka, stejně tak na stanici ARIM. Havířovská nemocnice je schopná v první 
etapě zvládnout 20 infekčních pacientů na standardním lůžku, 5 pacientů na ventilovaných 
intenzivních lůžkách,“ přiblížil současnou situaci Norbert Schellong, ředitel NsP Havířov. 
V nemocnici se obávají jen jednoho, aby se nákaza nerozšířila mezi zdravotníky. [42] 
 V pátek 25. září 2020 odpoledne vypadl v Havířově z okna ve 3. patře 49letý 
muž, který byl pravděpodobně na návštěvě. V sanitce se začal jeho zdravotní stav 
zhoršovat, byl napojen na přístroje, uveden do umělého spánku, v nemocnici těžkým 
zraněním podlehl. Cizí zavinění nebylo prokázáno, PČR případ odložila jako dokonanou 
sebevraždu. [43] [45] 
 Čtyři členové oddílu Box Havířov odcestovali na republikové mistrovství 
kadetů v boxu v Třeboni. Výprava byla velmi úspěšná, do Havířova přivezla 4 medaile. 
Trenér a předseda klubu Jaroslav Kubíček byl spokojen a řekl, že nečekal, že si na cenné 
kovy sáhnou všichni 4 členové výpravy. Ocenil stříbro Amálie Danielové (do 50 kg), která 
boxuje teprve rok.  Nad jedinou polskou soupeřkou ve váze do 57 kg vyhrála Tereza 
Kiszová jasně 5:0 na body. Supervizor rozhodl, že v kategorii není žádná česká soupeřka 
a tak Tereza se touto patálií nenechala odradit, zabojovala v kategorii do 57 kg a medaili 
získala. David Polák se posunul do kategorie do 86 kg, obhájil mistrovský titul. Se zlatem 
na krku se vrátil z Třeboně také František Horváth (do 57 kg). [44] 
 
 

Počasí v září 2020  
 Počasí postrašilo hned v úterý 1. září 2020 podzimem, setmělo se, ochladilo 
a pršelo, jen se lilo. Nejvýše vystoupala průměrná teplota v sobotu 5. září 2020  
(19,77 °C), nejnižší teplota v neděli  
27. září 2020 (9,77 °C) a několik 
chladných dní před tím znamenaly 
začátek topné sezóny v Havířově.  
(Další fotografie dostupné ve Fotopříloze, 
příloze č. 5 Kroniky města Havířova) 
 
 
Po propršeném úterku 1. září 2020 
přišla slunečná středa. Denní stacionář na Mánesově ulici ve středu 2. září 2020.  
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7.10 KRONIKA ŘÍJEN 2020 
Komu nevadí ztráta svobody,  

zříká se svého lidství a také práv i povinností.  
Protože svoboda jsou i povinnosti. [1] 

Úvod  
V říjnu se dočkali televizního filmového přídělu milovníci českého herce 

Rudolfa Hrušínského. Uplynulo 100 let od jeho narození. Jeho citát pochází z  počátku  
90. let 20. století, kdy zasedal jako poslanec Sněmovny lidu Federálního shromáždění. 
Rozhodně neztratil na aktuálnosti, právě naopak. Říjen je další letošní covidový měsíc. 
Opět žijeme v nouzovém stavu a každou chvíli se zpřísňují opatření, která mají zamezit 
šíření obávané koronavirové infekce. Hned na počátku nouzového stavu bylo zakázáno 
zpívat, a tak se celý národ ocitá v Půlnočním království a vzhlíží k pohádkové Zemi krále 
Miroslava. Zdravotníci pracují na 200 procent, i oni jsou často mezi nakaženými. 
Vypomáhat do nemocnice se vypravil například primátor hlavního města Prahy, do první 
linie se přihlásila také zpěvačka Olga Lounová, jinak certifikovaná zdravotnice. Mnozí jsou 
stále odhodláni „bojovat za svobodu“ odmítáním roušek. Bohužel bez roušky, dokonce 
v restauraci (které jsou už od počátku nouzového stavu uzavřené) byl zastižen fotografy 
sám ministr zdravotnictví Roman Prymula. Okamžitě se objevila řada vtipů na jeho osobu 
(kupříkladu ten o tom, že když říkal, že nemáme chodit ven, myslel tím i fotografy). Ještě 
více lidí přestalo věřit, že nařízená opatření jsou k něčemu platná. K půvabné lidové 
tvořivosti ovšem patří vtip z květinářství, kde se dáma ptá květinářky: „Prosím Vás, a proč 
mají ty kytky roušku?“ Paní květinářka pohotově odvětí: „To jsou primulky.“ 
Déšť v polovině měsíce rozvodnil řeky v kraji, sníh zase nedovolil jízdu na některých 
silnicích. Legislativa umožnila odstranit z parkovišť v Havířově dlouho stojící vraky  
a uvolnit parkovací místa. Nostalgie padla na cech hornický, začalo stěhování památníku 

obětem důlního neštěstí na Dole 
Dukla v roce 1961 na hřbitov 
v Havířově-Šumbarku.  
 
 
 
 
Areál bývalého Dolu Dukla, kde 
vzniká celá řada nových firem. 
V sobotu 10. října 2020 se odsud 
odstěhoval památník obětem 
důlního neštěstí, ke kterému 
došlo v roce 1961. 
 

Rozloučili jsme se s hercem Martinem Havelkou a představitelem Limonádového Joea 
Karlem Fialou. Zemřeli zakladatel české kvantové chemie Rudolf Zahradník a první 
představitel Jamese Bonda Sean Connery. Václav Neckář oslavil 77. narozeniny. Nezbývá 
než doufat, že dvě sedmičky budou pro dny příští šťastné. A v kronice se vracíme opět  
k „nouzovému“ reportážnímu psaní.  
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Říjen v časovém sledu 

Čtvrtek 1. října 2020 
Letošní 200. výročí narození české spisovatelky Boženy Němcové 

inspirovalo knihovnice a jednoho knihovníka z K-klubu a oddělení pro dospělé čtenáře 
Městské knihovny Havířov na Šrámkově ulici  
ke scénickému čtení v dětském domově na ulici 
Čelakovského. Děti se z rozhovoru  
mezi spisovatelkou a moderátorem dověděly 
zajímavosti z jejího života a seznámily se s její 
tvorbou. Chopily se pastelek, fixů a zapojily  
se do projektu „Nakresli babičku Boženy Němcové“. 
[3] 
(Další fotografie dostupné ve Fotopříloze, příloze  
č. 5 Kroniky města Havířova) 
 
 
 
 
 
 
Paní „Božena Němcová“ odpovídá na zvídavé otázky moderátora v dětském domově 
v Čelakovského ulici ve čtvrtek 1. října 2020.  
 

Sobota 3. října 2020 
Úderem 14. hodiny se uzavřely volební místnosti ve všech 79 volebních 

okrscích. Od pátku 2. října 2020 odpoledne měli lidé možnost hlasovat a zvolit své 
krajské zastupitele. 
V seznamu bylo v Havířově zapsáno 60 010 voličů, členové volebních komisí vydali 
17 641 obálek, odevzdáno do volební urny jich bylo 17 628 (platných hlasů bylo  
98,93 procent z nich: 17 440). Voleb se v Havířově zúčastnilo 29,40 % právoplatných 
voličů. [4] 
Krajské volby vyhrálo hnutí ANO 2011 (24 mandátů), následovala ODS s podporou  
TOP 09 (10 mandátů), Česká pirátská strana (9 mandátů), KDU-ČSL (7 mandátů),  
SPD Svoboda a přímá demokracie (6 mandátů), ČSSD (5 mandátů), KSČM (4 mandáty).  
Mezi 65 krajských zastupitelů byli zvoleni také Josef Bělica, Róbert Masarovič  
(oba na kandidátce ANO 2011), Bohuslav Niemiec (KDU-ČSL) a Jan Nezhyba (Česká 
pirátská strana). Na ustavující schůzi byl staronovým hejtmanem zvolen Ivo Vondrák 
(ANO 2011). [5] 
Také volby poznamenala opatření proti šíření koronaviru. Lidé, kteří museli zůstat 
v karanténě, volili na drive-in stanovištích v kraji (na Karvinsku v areálu  
NsP v Karviné-Ráji). Výhradně z motorového vozidla volili již 30. září 2020. [6] 
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Skvělé výkony a dodržení přísných hygienických opatření… I to byla 
Pohárová soutěž pro dorostence a dorostenky, muže a ženy. Hasičské klání se nakonec 

podařilo zorganizovat v areálu hasičské 
zbrojnice na Šumbarku. Havířovské 
dorostenky si vybojovaly druhé, ženy 
šesté místo. A dva mužské týmy 
havířovských dobrovolných hasičů  
se zasloužily o vítězství a šesté místo. [7] 
 
 
 
 
Pohárová soutěž v areálu hasičské 

zbrojnice v Havířově-Šumbarku v sobotu 3. října 2020. Foto z archivu SDH Město.  
 

Neděle 4. října 2020 
 V obřadní síni havířovského Zámku přivítala náměstkyně primátora  
pro školství a kulturu Jana Feberová v pěti obřadech 19 dětí, nejmladších občánků 
našeho města. Krásné dopoledne 
doplnil zpěvem i hrou na housle Jiří 
Erlebach. Rodiče dostali pro děti knížku 
říkanek, tašku s dárky a také voňavou 
růžovou žíhanou růži.  
(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze, příloze č. 5 Kroniky města 
Havířova) 
 
 
 
Vítání občánků v obřadní síni Zámku 
Havířov v neděli 4. října 2020.   
 
 Po 20 letech práce ve farním sboru v Havířově-Bludovicích odešel pastor 
Vladislav Volný. Již v dubnu začal působit ve farním sboru v kostele na Husově náměstí 
v Ostravě. S bludovickými členy sboru se rozloučil na bohoslužbě v neděli 4. října 2020.  
Do Havířova-Bludovic přišla po dlouhodobé službě v Komorní Lhotce farářka Renáta 
Firlová. [8] 
 

Pondělí 5. října 2020 
 A je to tady zase. Covidová čísla rostou závratným způsobem. V pondělí se 
nakazilo 3 118 lidí, celkový počet nakažených s onemocněním COVID-19 vyrostl  
na 29 812. V České republice byl od 5:00 hodin na 30 dní vyhlášen nouzový stav z důvodu 
ohrožení zdraví v souvislosti s prokázáním výskytu koronaviru (SARS COV-2). 
Nepříjemná opatření zůstala v platnosti a očekává se jejich zpřísnění. [9] 
 Radní města Havířova jednali na své 56. schůzi ve volebním období.  
 V nouzovém stavu zasedala Bezpečnostní rada města Havířova. Aktivovala 
pracovní skupinu krizového štábu města se zaměřením na oblast školství, sociálních 
služeb a oblast zabezpečení prostředků pro ochranu obyvatelstva.  
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 Nádherný zážitek v podobě koncertu světové harfistky Jany Bouškové  
a houslisty Josefa Špačka přivezla do evangelického kostela v Havířově-Bludovicích 
Umělecká agentura Presto. Krásný koncert dvou umělců se uskutečnil ve spolupráci  
se SCEAV a za finančního přispění Nadace Teplo na dlani.  
Krátký úvod náležel Trijku ze ZUŠ B. Martinů ze třídy Marty Bystroňové, zahrálo „Waltz“ 
Dmitrije Šostakoviče. Následně patřil večer královské harfě a houslím, skladbám 
světových autorů, kteří je napsali přímo pro tyto nástroje, nebo byly upraveny 
interpretkou Janou Bouškovou. Stalo se tak i v případě Dvořákovy „Humoresky“, kterou 
umělci věnovali pastoru Vladislavu Volnému k jeho narozeninám.  
V přiloženém programu chyběla Dvořákova suita „Americká“ upravena pro kouzlo harfy. 
Jana Boušková si odnesla z Havířova krásné zážitky, včetně toho, že jí upadly noty a jak 

podotkla, dějí se jí teď na koncertech podobné věci, 
praskají struny, šaty… 
V těžkých časech počínajícího nouzového stavu  
si přítomní užili umění, krásu  
a povznesení. Veliký dík. (Příloha D/10/1 Program 
Koncertu Jany Bouškové a Josefa Špačka;  
D/10/2 Vstupenka na koncert).  
(Další fotografie dostupné ve Fotopříloze, příloze  
č. 5 Kroniky města Havířova) 

Harfistka Jana Boušková a houslista Josef Špaček na koncertě v evangelickém kostele 
v Havířově-Bludovicích v pondělí 5. října 2020.  
 

Středa 7. října 2020 
 Je opravdu smutno. Ve věku 93 let zemřel v úterý 22. září 2020 oblíbený 
učitel výtvarné výchovy a němčiny, bývalý kronikář města Havířova (krásné jsou jeho 
malované kroniky z let 1990-1999) Přemysl Ruta. V Kronice města Havířova 2018 jsme si  
o jeho kronikářské práci povídali v rubrice 
„Hovoříme se seniory“. Přátelé, známí  
a bývalí žáci se sešli na rozptylové loučce  
na hřbitově v Havířově-Šumbarku, aby  
se s oblíbeným pedagogem rozloučili. 
Většina z nich dala poslední sbohem také 
ženě pana Ruty, Jiřince, která opustila 
tento svět v úterý 6. října 2020. 
(Další fotografie dostupné ve Fotopříloze, 
příloze č. 5 Kroniky města Havířova).  
 
 
 
Oblíbený učitel, výborný kronikář 
Přemysl Ruta na fotografii z roku 2016. Foto z archivu Františka Knápka, autor Vašek 
Šilha.  
 

Pátek 9. října 2020 
 Stávající ministr zdravotnictví Roman Prymula (v souvislosti s jeho aférou  
a odvoláním se šíří půvabný vtípek: hledá se brigádník na post ministra zdravotnictví) 
zpřísnil opatření proti šíření koronaviru. Denní nárůsty pozitivně testovaných překročily 
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5 000 (v pátek to bylo dokonce 8 616 pozitivně testovaných). Co je alarmující, zvýšily se 
počty hospitalizovaných a zemřelých.  
Ve dvou vlnách byla omezena a úplně zakázána sportovní, kulturní činnost a další 
volnočasové akce. Opět byla omezena činnost úřadů, škol a provoz restauračních zařízení. 
Byl zakázán provoz heren a kasin, používání vnitřních sportovišť (s výjimkou tělocviku 
na prvním stupni ZŠ), provoz umělých koupališť a veškerých wellness zařízení  
(s výjimkou zdravotních služeb). Zapovězeny byly také návštěvy a prohlídky zoologických 
zahrad a veškeré organizované zájmové, rekreační a další kroužky pro děti od 6 do 18 let. 
Restaurace, bary a podobná stravovací zařízení, včetně diskoték a klubů, nově zavíraly  
ve 20:00 hodin (s výjimkou výdejních okének). U jednoho stolu nesměly sedět více než  
4 osoby. Nově byla zakázána v těchto zařízeních produkce živé hudby a tance. Nikde 
nebylo k dispozici veřejné bezdrátové připojení k internetu. Do nákupních center  
a dalších provozoven byl možný vstup ve skupině maximálně dvou lidí. Divadla, kina  
a organizované sportovní akce mohly fungovat pouze do nedělní půlnoci 11. října 2020. 
Posléze byly zrušeny všechny kulturní, sportovní a společenské akce, bohoslužby, taneční 
či spolkové akce, amatérské i profesionální, pokud se na nich mělo sejít více než 10 osob 
uvnitř či 20 osob venku. Zákaz se nevztahoval na zaměstnance, podnikatele, schůze, 
zasedání a zákonem vymezené činnosti. Vláda omezila také činnost úřadů a institucí tak, 
že úřední hodiny pro veřejnost byly po dobu dvou týdnů jen dva dny v týdnu a 5 hodin 
denně. Zakázány byly návštěvy ve zdravotnických zařízeních a zařízeních sociální péče. 
[10] 
 MP Havířov spustila oficiálně provoz 8 kusů nových binokulárních termovizí, 
které získala z projektu Ministerstva vnitra ČR na podporu bezpečnosti v obcích 
v souvislosti s migrací 2019-2020. Na základě výběrového řízení byla vybrána brněnská 
firma STK Slatina, a. s. s nejnižší cenovou nabídkou 888 tisíc korun, původní dotace byla 
schválena ve výši 1 200 000 korun.  Prezentace se zúčastnili primátor města Havířova 
Josef Bělica a ředitel MP Havířov Bohuslav Muras. „Havířov se dlouhodobě snaží zvyšovat 
bezpečnost v ulicích města. Nové termovize Městské policie Havířov patří mezi moderní 
špičkovou techniku, která je momentálně na té nejvyšší úrovni. Tento projekt se celý podařilo 
financovat z prostředků ministerstva vnitra,“ uvedl při představení nových termovizí 
havířovský primátor.     
Využití termovize je důležité v těžko přístupných místech pro pěší hlídky i autohlídky 
(parkoviště, lesoparky, chatové oblasti) v okrajových oblastech města (například 
v blízkosti uprchlického zařízení v Havířově-Dolní Suché, kde je nebezpečný terén 
s kalovými nádržemi po ukončené hornické činnosti). Kamery, „které vidí teplo“, zcela 
určitě přispějí k minimalizaci páchání trestné činnosti a k další prevenci negativních jevů 
a současně ke zvýšení bezpečnosti občanů. Strážníci je využijí denně, například při práci 
v těžko přístupných místech pro pěší hlídky a autohlídky v okrajových oblastech města.  
První termovizi pořídila MP Havířov v roce 2008, jednalo se o rozměrné zařízení.  
Ty nejnovější připomínají dalekohled, lze je propojit s wifi signálem i mobilní aplikací MP. 
Záznamy fotografií lze stáhnout do počítače a dále s nimi pracovat. „Už v roce 2008 jsme 
pořídili jednu termokameru za 55 tisíc korun a velice se při práci v terénu osvědčila. 
Pomohla nám vyhledávat osoby, kontrolovat parkoviště nebo zahrádkářské osady.  
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Nemusíme nic obcházet, termovize je natolik citlivá, že na mnoho metrů odhalí člověka  
či zvíře. Proto jsme termokamer nově pořídili osm a hned při jejich testování se policistům 

podařilo najít otevřenou garáž. Teplý vzduch, který 
proudil ven a na termokameře se vybarvil  
do oranžova, prozradil, že majitel zapomněl zavřít 
dveře,“ uvedl ředitel MP Havířov Bohuslav Muras. 
[11] 
(Další fotografie dostupné ve Fotopříloze, příloze  
č. 5 Kroniky města Havířova).  
 
 
 
 
Nový praktický pomocník havířovských městských 
policistů: termokamera. Pátek 9. října 2020.   

 
 Důležitými živými pomocníky policistů jsou psi. Opět se to potvrdilo, protože 
policisté s pomocí policejního psa Yana dopadli důvodně podezřelého zloděje. Ten se 
vloupal do firemní kanceláře v Havířově-Šumbarku a vynášel ven různé věci, převážně 
pracovní nářadí. Ukládal si je poblíž budovy. Policisté upozorněni náhodným svědkem, 
který si všiml pootevřeného okna a čouhajících nohou, 
propátrali se psem okolí budovy. Pes Yan se vydal  
po stopě. Přibližně po 150 m u zídky v křoví vystopoval 
muže i s lupem. Zjistilo se, že výtečník byl již sedmkrát 
pravomocně odsouzen za majetkovou trestnou činnost. 
Bylo proti němu zahájeno trestní stíhání a bylo mu 
sděleno obvinění ze zločinu krádeže. Vzhledem k tomu, 
že kradl v době vyhlášeného nouzového stavu, může 
očekávat trest odnětí svobody na 2 až 8 let. Byl rovnou 
převezen do výkonu trestu za předchozí majetkové 
skutky. [12] 
(Další fotografie dostupné ve Fotopříloze, příloze č. 5 
Kroniky města Havířova) 
Policejní pes Yan na fotografii z archivu PČR.  
 
 V Sadech Životice vypěstovali odrůdu „Najdared“, mutaci odrůdy „Idared“,   
a získali s ní ocenění na výstavě „Podzimní Flora Olomouc 2020“. Dužina jablíčka je bílá, 
pevná a přitom jemná, sladkokyselá a velmi šťavnatá. Odrůda je středně odolná proti 
strupovitosti a mrazu, vysoce odolná proti padlí. Její středně velké plody se sklízejí v první 
polovině října. Základní barva tenké slupky je zelenožlutá překrytá červení. [13] 
 

Sobota 10. října 2020 
 Těrličtí kameníci demontovali památníky v areálu bývalého Dolu Dukla. 
Památník 108 horníkům, obětem důlního neštěstí na Dole Dukla v roce 1961 (poprvé 
byl instalován v roce 1962 na hřbitově v Havířově-Dolní Suché, v roce 1983 se stěhoval  
do areálu Dolu Dukla blíže k vrátnici a v roce 2014 se v rámci areálu stěhoval znovu blíže 
k elektrikářskému domu – dle informací pánů Čihaře a Gongola) i památník obětem  
2. světové války z řad zaměstnanců dolu byly přestěhovány ke kapli na hřbitov  
v Havířově-Šumbarku. Nejprve kameníci vyčistili kameny a opravili bílé písmo.  

file:///C:/Users/Kronikář/AppData/Roaming/Microsoft/Word/Citace%20zdrojů%20Příloha%20č.%203%20Kroniky%20města%20Havířova%202020.pdf
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Přestěhování pomníků z oblasti současné průmyslové zóny Dukla, která se rozšiřuje,  
a jejich instalaci na novém pietním místě zajistily TSH.  

(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze č. 11 Kroniky 
města Havířova Demontáž  
a stěhování památníků z Dolu 
Dukla v sobotu 10. října 2020) 
 
 
V sobotu 10. října 2020 byl 
demontován památník obětí 
důlního neštěstí z července 
1961 z areálu bývalého Dolu 

Dukla. Čekalo ho čištění a instalace na hřbitově v Havířově-Šumbarku. 
 
 
 
 
 
 
 
 
Památník byl z areálu bývalého 
Dolu Dukla odvezen v sobotu  
10. října 2020 ráno.  
 
 Omezený počet návštěvníků a dodržování přísných hygienických pravidel 
doprovázelo v tomto měsíci jedinou a na dlouho zřejmě poslední vernisáž výstavy. Byla 
instalována v Galerii Centrum a mapovala vývoj atletiky na území města v posledních  
55 letech.  
Vernisáže výstavy se zúčastnili představitelé vedení města Havířova: primátor Josef 
Bělica, náměstkyně pro školství a kulturu Jana Feberová, náměstek pro investice a chytré 
město Bohuslav Niemiec, radní pro sport Daniel Vachtarčík. Předseda současného klubu  
AK Havířov Richard Chmelík přivítal také místopředsedu Českého atletického svazu 
Oldřicha Zvolánka, krajského manažera Moravskoslezského krajského atletického svazu 
Miroslava Mařádka. Přítomni byli slavní odchovanci havířovské atletiky Šárka 
Kašpárková a Jaroslav Bába. Pořadatelé omluvili neúčast Pavla Masláka, který se v sobotu 
stěhoval do nového domu. V programu, který byl zaměřen zejména na záměr sjednotit 
oba havířovské kluby (AK Havířov – z původního klubu Slavia Havířov a TJ Start  
Havířov – vznikl v ZŠ M. Kudeříkové před 53 lety), zahrály půvabné melodie houslistka  
a akordeonistka z Dua Passione. Prezentace připomenula vývoj obou klubů a nastínila 
jejich spojení v příštím roce. Pomoc ve formě dotací přislíbil také primátor města 
Havířova a zároveň popřál, aby byl tento projekt doveden ke zdárnému konci. Své začátky 
v Havířově připomněli v krátkých rozhovorech Šárka Kašpárková (do pomyslného 
atletického důchodu odešla v roce 2006), olympijská vítězka z Atlanty, která si cení 
zejména své sportovní dlouhověkosti a Jaroslav Bába, který zvažoval další pomoc novému 
oddílu, což by ovšem znamenalo, jak poznamenal, že musí zhubnout. Světoznámý skokan 
do výšky zároveň poděkoval veřejnosti za pomoc jeho nemocné dcerce. Všichni držíme 
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palce, doufáme zároveň, že za čas vedle přítomných hvězd usednou nové, které budou 
vzpomínat na Havířov jako na místo, kde budovali své sportovní mistrovství.  
Po skončení oficiální části si desetičlenné skupiny návštěvníků prohlédly panely výstavy 

v galerii. Zavzpomínali  
na zakladatele atletiky, výborné 
trenéry, kteří vedli havířovské 
atlety ke krásným úspěchům.  
(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze, příloze č. 5 Kroniky 
města Havířova). 
 
 
 
 
 
Vernisáž výstavy k 55. výročí 

založení atletiky v Havířově v kině Centrum v sobotu 10. října 2020. Slavní 
návštěvníci Šárka Kašpárková a Jaroslav Bába.  
 

Neděle 11. října 2020 
 V nové sportovní hale, v Národním tréninkovém centru stolního tenisu, 
vyvrcholilo Mistrovství republiky dorostu 2020. Dodržovala se přísná hygienická 
opatření a hrály se pouze dvouhry.  
Do turnaje dorostenek se přihlásilo 40 hráček. Úspěch zaznamenaly domácí stolní 
tenistky, ve finále proti sobě nastoupily Klára Hrabicová a Nela Hanáková.  
Po dramatických sedmi setech vybojovala titul starší Klára Hrabicová. [14] 
 

Pondělí 12. října 2020 
 V souvislosti s usnesením vlády o přijetí krizového opatření omezili úřední 
hodiny také na MmH. Byly stanoveny na pondělí a středu od 12 do 17 hodin.  
Mimo stanovené úřední hodiny byla budova MmH veřejnosti nepřístupná. Omezení trvalo  
po celou dobu platnosti usnesení vlády. [15] 
 Studenti Virtuální univerzity III. věku se začali vzdělávat v oboru „Klenoty 
barokního sochařství v českých zemích“ distanční formou. V hudebním oddělení Městské 
knihovny Havířov se do podzimního semestru přihlásilo celkem 25 studentů 
(„Genealogie: Hledáme své předky“ 8 studentů a „Klenoty barokního sochařství v českých 
zemích“ 17 studentů). [16] 
 

Úterý 13. října 2020 
 Další zajímavý projekt připravili v MŠ s polským vyučovacím jazykem  
na ulici Selská v Havířově-Bludovicích. V současnosti ji navštěvuje 24 dětí  
a po vybudování nového zázemí jich bude moci do nové třídy docházet dalších 25. 
Finančně se bude na realizaci nové třídy (zhruba 1,5 milionů korun) podílet také Polská 
republika.  
Důvodem otevření nové třídy je velký zájem rodičů o umístění dětí v této školce. „Dětí je 
moc a místa málo, proto jsme o rozšíření kapacit zařízení intenzivně jednali také s polskou 
konzulkou Izabellou Wołłejko-Chwastowicz, která přislíbila, že pokud se i my budeme 
podílet na investicích pro vytvoření nového oddělení, Polská republika přispěje částkou  
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30 tisíc euro (v přepočtu cca 800 tisíc korun). Což se stalo a na investiční akci rozšíření 
oddělení mateřské školy půjde z rozpočtu města Havířova částka ve výši 750 tisíc korun,“ 
uvedla náměstkyně pro školství a kulturu Jana Feberová. S rekonstrukcí stávajících 
prostor a vybudováním nové třídy by se mělo začít v květnu roku 2021. [17] 
 

Středa 14. října 2020 
 Vláda zavedla v nouzovém stavu další opatření, která by měla vést  
ke zlepšení epidemiologické situace v zemi. Rozhodla též, že ze státních rezerv uvolní 
190 000 respirátorů typu FFP2 a milion roušek pro těžce handicapované osoby. Schválila 
uvolnění 205 milionů korun na nákup léku remdesivir. 
Od středy nebylo možné se shromáždit v počtu více než 6 osob venku či uvnitř,  
v restauracích, barech a v podobných stravovacích zařízeních mohli obsluhovat pouze 
přes výdejové okénko do 20 hodin. Výjimka byla stanovena pouze pro hotelové 
restaurace, svatební a smuteční hostiny. Uzavřeny byly všechny hudební, taneční, herní  
a další společenské kluby a diskotéky. Vysokoškolské koleje, domovy mládeže a internáty 
nesměly ubytovávat studenty a žáky s výjimkou těch, kterým byla uložena pracovní 
povinnost z vybraných ročníků lékařských fakult, farmacie, zubního lékařství a vyšších 
odborných a středních zdravotnických škol. Roušky byly povinné na zastávkách, 
nástupištích a v čekárnách MHD. Omezen byl znovu i provoz sociálních služeb a platil 
zákaz vycházení mimo objekt a areál pro klienty sociálních služeb. [18]  

Po razantním omezení teoretické výuky na vysokých a středních školách 
byly zcela uzavřeny i školy základní, družiny a školské kluby, prozatím do 1. listopadu 
2020. Po tuto dobu byl zrušen také provoz spojů vybraných linek MHD, které byly vedeny 
za účelem zajištění dopravy žáků do školských zařízení. [19] 
 

Čtvrtek 15. října 2020 
 Primátor města Havířova Josef Bělica se v TV Polar vyjádřil k současné 
epidemiologické situaci v našem městě. Řekl, že věří všem občanům, že v Havířově 
druhou vlnu zvládneme. „Situace v Havířově je stabilizovaná. Já si troufám říct, že naši 
občané i organizace na území města tu situaci zvládají velmi dobře. Tak, jak jsme byli svědky 
řekněme u průběhu první vlny, tak se to daří zvládat i v druhé vlně. Řekněme, že kontroly, 
které probíhají na dodržování vládních opatření, tak až opravdu na výjimky v řádu jednotek, 
to lidé respektují a dodržují, jsou zodpovědní, což je moc dobře a za to bych jim chtěl 
poděkovat.“ [20] 
 Na MmH opět organizovali pomoc se zajištěním jídla, včetně nákupů potravin  
a léků pro osamělé seniory starší 70 let a osamělé osoby se zdravotním postižením. Zřízen 
byl také kontaktní bod pro ty, kteří zůstali v nařízené karanténě, neměli osobu blízkou  
a nemohli si proto zajistit nákup potravin a léků. „Zaměstnanec úřadu si od volajícího 
vyžádá jeho kontaktní údaje, dohodnou se spolu na způsobu a termínu předání nákupu  
a také na jeho úhradě. Nákupy pak budeme realizovat po individuálním domluvě s každým 
klientem,“ přiblížila postup při zajišťování nákupů vedoucí oddělení sociálních služeb 
odboru sociálních věcí Yveta Břízová.  Mobilní linka (721706973) byla v provozu 
v průběhu celého týdne a pevná linka (596803140) v průběhu pracovního týdne na MmH. 
[21] 
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Pondělí 19. října 2020 
 Radní města Havířova jednali na své 57. schůzi ve volebním období.  
 

Úterý 20. října 2020 
 V Havířově začala nařízená speciální ochranná celoplošná deratizace, 
v první fázi trvala do 20. listopadu 2020. Rozhodlo o ní zářijové zastupitelstvo jako  
o obecně závazné vyhlášce. Při letošním zvýšeném výskytu škodlivých  
hlodavců, zejména potkanů, se do ní zapojili všichni vlastníci nemovitostí ve městě. „Cílem 
nařízené deratizace je, aby všichni provozovatelé a vlastníci jak inženýrských sítí, např. 
kanalizací, tak i bytových domů a provozoven k podnikání nejen v majetku města, ve stejném 
období prověřili výskyt potkanů a provedli deratizační opatření, abychom co nejúčinněji 
snížili početní stavy potkanů na území města. Odbor komunálních služeb pak může vlastníky 
i provozovatele vyzvat k tomu, aby doložili, že požadovanou kontrolu a případnou deratizaci 
hladovců v daných termínech skutečně provedli,“ uvedla k plošné deratizaci vedoucí 
odboru komunálních služeb MmH Iveta Grzonková. Odbor 
komunálních služeb MmH provedl v tomto období 
monitoring zhruba 160 míst na plochách veřejného 
prostranství v majetku města (kolem kontejnerových stání  
a na místech, kde už bylo letos deratizováno, případně kde 
lidé upozornili na zvýšený výskyt potkanů). Deratizace byla 
prováděna tak, aby k návnadám neměla přístup jiná zvířata, 
zvláště byli upozorněni majitelé psů a koček, aby dbali 
zvýšené opatrnosti. [22] 
(Další fotografie dostupné ve Fotopříloze, příloze č. 5 Kroniky 
města Havířova).  
Začala speciální plošná deratizace proti přemnoženým potkanům. Úterý 20. října 
2020. Foto z archivu MmH.  
 
 V Havířově-Životicích pokračovala výstavba nové kryté tenisové haly. Město 

Havířov dotovalo výstavbu 
nové haly Tennis Hillu 
částkou 6 milionů korun.  
 
 
Pokračovala výstavba 
kryté tenisové haly klubu 
Tennis Hill  

v Havířově-Životicích. 
Úterý 20. října 2020. 

 
 Nová výstava z cyklu tzv. dotykových výstav zaměřených na začleňování 
handicapovaných osob do společnosti byla instalována pracovníky MT ve výstavní síni 
Památníku životické tragédie v Havířově-Životicích. Nesla název „Proutí, sláma, šustí“ 
podle materiálů, které byly v minulosti hojně využívány k výrobě užitkových předmětů 
každodenní potřeby, hospodářských výrobků, módních doplňků. K vidění byly úly, střešní 
krytina, košíky, kočárky „košatiny“ a lidové dekorativní předměty. Výstava byla otevřena 
bez vernisáže a všichni doufali, že si ji lidé budou moci prohlédnout, případně  
se zapojit do workshopu. Trvala do 30. března 2021. (Příloha D/10/3 Pozvánka  
MT na výstavu „Proutí, sláma, šustí“) 
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Středa 21. října 2020 
 V návaznosti na mimořádná opatření vlády ČR došlo opět k úpravě 
přepravního systému MHD Havířov. Cestující v rouškách znovu jezdili  
podle prázdninových jízdních řádů. Aktuální informace byly vystaveny zejména  
na Centrálním informačním systému IDOS. Všechny operativní změny přinášel také MmH 
prostřednictvím webových stránek města. Inu, že si letos těch „prázdnin“ užíváme… [23] 
 

Čtvrtek 22. října 2020 
 Čísla pozitivních testů, nakažených a hospitalizovaných se drží stále vysoko. 
Vláda ČR opět zpřísnila krizová opatření. Celá země vstoupila do dalšího lockdownu. Jsou 
uzavřeny restaurace a další stravovací zařízení s výjimkou těch, které neslouží široké 
veřejnosti. Povolena byla pouze výdejová okénka. Byl však vyhlášen zákaz konzumace 
alkoholu na veřejně přístupných místech, stejně tak byly zakázány maloobchodní prodej  
a poskytování služeb, omezen na nejnutnější minimum byl provoz úřadů. Výjimky byly 
stanoveny pouze pro zajištění nejnutnějších nákupů potravin, léků, drogerie, domácích 
potřeb a stavebnin. [24] 
 

Pátek 23. října 2020 
 V průběhu celého týdne pořádali na sociálním odboru MmH sbírku 
potravinové pomoci ve spolupráci s Potravinovou bankou Ostrava. Konala se v rámci 
Mezinárodního dne za vymýcení chudoby (připadá na 17. říjen). Za pět dní se podařilo 
nasbírat 276 kg trvanlivých potravin. „Věříme, že díky naší pomoci může Potravinová 
banka v Ostravě realizovat své poslání, tedy pomáhat s odstraňováním chudoby a hladu  
a pomáhat lidem v nouzi. Věříme, že nasbírané potraviny pomohou zlepšit kvalitu života 
lidem, kteří to opravdu potřebují,“ uvedla Andrea Zach, manažerka sociálních služeb MmH. 
Lidé, kteří se nejprve telefonicky objednali, nejčastěji přinášeli cukr, těstoviny, olej, 
cukrovinky pro děti, rýži, luštěniny, konzervy, paštiky, polévky, mouku, ovesné kaše  
a vločky. Všechny potraviny byly v týdnu odvezeny do ostravské potravinové banky. [25] 
 

Pondělí 26. října 2020 
 Byla zahájena plošná oprava silnice od okružní křižovatky ulic Těšínská,  
Na Záguří a Padlých Hrdinů do Těrlicka (křižovatka ulic Ostravská a Karvinská). 
Dopravní provoz byl řízen 
světelným signalizačním 
zařízením. Oprava trvala 8 dní. 
[26]  
(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze, příloze č. 5 Kroniky 
města Havířova) 
  
 
Začala plošná oprava silnice 
z Bludovického kopce do Těrlicka (foceno 27. října 2020). 
  
 
 
 



KRONIKA MĚSTA HAVÍŘOVA 2020 
 

227 
 

Ke změně parkovacího systému došlo v ulicích Beethovenova a Fibichova. 
MmH reagoval na podněty občanů. Lidé si přáli, aby se tu jezdilo pomaleji a bezpečněji. 
Realizováno bylo šikmé parkování se systémem couvání do parkovacího místa. „Tím, že 
řidič může při couvání do parkovacího místa omezit ostatní účastníky silničního provozu, 

dojde ke snížení rychlosti a k daleko 
přehlednější dopravní situaci.  
Při parkování vozidel couváním má řidič 
vozidla po celou dobu přehled o situaci  
za svým vozidlem,“ popsala novou situaci 
vedoucí havířovského odboru 
komunálních služeb Iveta Grzonková. 
Snazší byl posléze i výjezd přední částí 
vozidla z parkovacího místa. [27] 
  

Nová parkovací místa vyznačená v ulici Beethovenova. Foto: archiv MmH.  
 

Úterý 27. října 2020 
 Vedoucí představitelé města si připomenuli 102. výročí založení 
samostatného Československa u památníku padlých na frontách 2. světové války  
u kostela sv. Anny. Pietního aktu, který se kvůli koronavirovým opatřením konal 
s vyloučením veřejnosti, se zúčastnili 
náměstci primátora města Ondřej 
Baránek, Jana Feberová, Stanislava 
Gorecká a tajemník MmH Milan Menšík. 
(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze, příloze č. 5 Kroniky města 
Havířova) 
Pietní akt u příležitosti 102. výročí 
založení samostatného 
Československa v úterý 27. října 
2020.   
 
 Pandemie nepandemie, v Havířově neustávala rekonstrukce vlakového 

nádraží a přednádražního 
prostoru.  
(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze, příloze č. 5 Kroniky 
města Havířova) 
Pokračovala rekonstrukce 
vlakového nádraží  
a přednádražního prostoru. 
Foceno v úterý 27. října 2020.  

 
 Členové Spolku přátel havířovské historie instalovali výstavu fotografií, 
medailí a vlaječek k 65. výročí založení města v Galerii OC Elan. Panely byly vystaveny 
v přízemí obchodního domu (1. patro je z důvodu koronavirové krize uzavřeno). Autoři 
výstavy Kamil Křenek a Ivo Lipina připravili výstavu za finančního přispění statutárního 
města Havířov. Prezentace fotografií z jednotlivých etap budování města Havířova 
v obcích Šumbark, Prostřední Suchá, Dolní Suchá, Životice, Dolní Datyně a Dolní 
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Bludovice, dobových pohlednic pod názvem „Byli jste tam“ a fotografií významných 
staveb (například bývalý hotel Merkur) trvala do 27. listopadu 2020.  
 

Středa 28. října 2020 
 V den státního svátku, kdy jsme si připomenuli 102. výročí založení 
samostatného Československa, jsme zažili další poprvé. Poprvé od časů 2. světové války 
byl nařízen v zemi zákaz nočního vycházení od 21:00 h večer do 05:00 h ráno. Výjimka 
byla stanovena pro cesty do zaměstnání, k výkonu činnosti sloužící k zajištění 
bezpečnosti, ochrany zdraví, poskytování zdravotní a sociální péče, zásobování, 
rozvážkové služby a veřejné hromadné dopravy a další dopravní infrastruktury. Povoleno 
bylo též venčení psů ve vzdálenosti do 500 m od bydliště. Opět vznikl prostor  
pro nekonečnou lidovou tvořivost, sociálními sítěmi se šíří celá řada vtipů, mezi nimi i ten, 
kdy je domácí mazlíček zalezlý na skříni a zcela vyčerpaně říká páníčkovi: „Ne, už nikam 
nejdu, byli jsme se v noci venčit už desetkrát… [28]  
 

Čtvrtek 29. října 2020 
 S určitostí byl stanoven střed města Havířova, nachází se v areálu havířovské 
nemocnice. Pro někoho možná informace nepotřebná, pro mnohé to však bylo vzrušující 
zjištění. Do pátrání se zapojil vedoucí odboru školství a kultury MmH Pavel Hamza.  
„Pro výpočet nejoptimálnější trasy  
při dopravě dětí na pohybovou výchovu jsme 
najednou stáli před otázkou, která mateřská 
škola stojí nejblíže teoretickému středu města. 
Ale neznali jsme střed Havířova. Trošku jsme 
otázkou na jeho nalezení zaskočili i kolegyni Janu 
Bulavovou z oddělení územního plánování. 
Dokázala se však s úkolem úspěšně a rychle 
poprat.“ Střed města leží v areálu NsP Havířov 
na parcele číslo 2230/24. [29] 
 
 
 
Letecký snímek se zaznačeným středem města Havířova z MmH. 
 

Pátek 30. října 2020 
 U ZŠ 1. máje byly ukončeny 3měsíční práce a škole bylo předáno nové školní 
hřiště. Sportovci budou mít k dispozici nový povrch fotbalového hřiště, běžecké dráhy  
i novou odpočinkovou zónu. Rekonstrukce si vyžádala investici přes 7 milionů korun. 
„K opravě hřiště jsme přistoupili z důvodu, že předchozí stav byl jak pro žáky, tak  
pro veřejnost nepoužitelný. Byla škoda, že tak velké hřiště nemohlo být plně využíváno  
ke svému účelu. Proto jsme začali jednotlivá sportoviště postupně rekonstruovat tak,  
aby beze zbytku sloužila žákům v hodině tělocviku a všem Havířovanům k volnočasovým 
sportovním aktivitám“, vysvětlil důvod rekonstrukce náměstek pro investice a chytré 
město Bohuslav Niemiec.   
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Fotbalové hřiště dostalo nový umělý travní koberec a branky pro malou kopanou 
s kovovými zábranami s odnímatelnou sítí. Na běžecké dráze byl instalován elastický 

dvouvrstvý vodopropustný 
sportovní povrch. Součástí se stalo 
také doskočiště s novým 
odrazovým prknem osazené 
speciálními obrubníky s pryží. Byl 
vyměněn sportovní mobiliář a celé 
hřiště bylo odvodněno. [30] 
(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze, příloze č. 5 Kroniky 
města Havířova) 
 
 
 

Otevření nového hřiště u ZŠ 1. máje pro školáky i pro veřejnost. Foto z archivu MmH.  
 
 

Strohá řeč čísel 
 Stejně jako jsou neutěšená čísla pozitivně testovaných na COVID-19, není 
příjemné ani čtení o nezaměstnanosti. Na Kontaktním pracovišti Havířov Úřadu práce 
evidovali v říjnu celkem 4 054 uchazečů o zaměstnání (1 882 žen), v dosažitelném věku 
14 až 64 let jich bylo 3 878 (1 797 žen). Podíl nezaměstnaných na stavu obyvatel činil 
v desátém měsíci roku 8,5 %. Bez práce bylo 150 absolventů a mladistvých  
(38 po ZŠ a 112 absolventů) a 652 lidí se zdravotním postižením. Nárok na podporu 
v nezaměstnanosti mělo 915 uchazečů o zaměstnání. [31] 
 V porodnici NsP Havířov se narodilo v říjnu 97 dětí (49 chlapců a 48 dívek). 
Havířov je po říjnu bohatší o 35 dětí (17 chlapců a 18 dívek).  
Na lůžkových odděleních bylo hospitalizováno 1 053 pacientů, 609 z nich bylo z Havířova. 
[32] 
 V letošní sezóně začali v SSRZ poprvé půjčovat 2 elektrokola. Byla vypůjčena 
83×, nejkratší výpůjčka trvala 2 hodiny, nejdéle byla pronajata na 3 dny. Zákazníci  
se většinou pohybovali v okolí Havířova, zejména v okolí Těrlické a Žermanické přehrady 
a v Beskydech. Elektrokola z Havířova jezdila také na Slovensku, v Polsku a v Rakousku. 
Nejdelší trasu během 3 dnů ujeli nájemci v délce 230 km. Průměrně lidé najeli  
na elektrokolech 80 km za den. [33] 
 
 

Napsali o nás 
 Časopis Respekt.cz přinesl rozhovor s oblíbeným primářem dětského 
oddělení NsP Havířov Hynkem Canibalem. Hovořil zejména o výborném vlivu 
přítomnosti rodičů na léčbu hospitalizovaného dítěte. Havířovská nemocnice je totiž 
jednou z mála v zemi, kde mohou být rodiče přítomni dokonce při uspávání dítěte  
na operačním sále. Hynek Canibal odmítá častý argument, že hysterický rodič zvyšuje 
stres na pracovišti: „Rodič doprovázející dítě v nemocnici je hysterický, protože se bojí. Cítí 
obrovskou vnitřní úzkost, protože jeho nejdražší dítě je nemocné. Kdo si myslí, že v takovou 
chvíli zachová rodič klid, je mimo. Je na lékaři, aby rodiče zklidnil - a klidný rodič rovná  
se klidné dítě. Lékař musí být citlivý a umět s rodiči pracovat.“ Do havířovské porodnice 
dnes jezdí rodit maminky zdaleka, pochvalují si totiž na ní právě péči o novorozence. 
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Rodičům tu umožňují být s dětmi i teď, v čase koronavirové pandemie. Pouze při uspávání 
dítěte musí mít rodič platný negativní test na COVID-19. [34] 
 Moravskoslezský deník představil v galerii Osobností regionu havířovského 
gymnastu, bronzového medailistu z olympiády v Moskvě před 40 lety, Jiřího Tabáka.  
Ve své době byl první, kdo předvedl v prostných přemet vpřed plus dvojité salto skrčmo 
vpřed. Svoji olympijskou medaili ovšem vybojoval na kruzích a česká gymnastika marně 
čeká od té doby na další medaili pod pěti kruhy. Jiří Tabák dnes  
ve svých pětašedesáti letech připravuje v gymnastické tělocvičně ZŠ Žákovská malé 
caparty a rozvíjí jejich pohybovou všestrannost. O tom, jak důležitý je v dětství sport, 
posilování svalových partií, se snaží informovat také rodiče a prarodiče. Gymnastiku 
vnímá jako optimální sport do začátku, protože je základem pro všeobecnou sportovní 
průpravu. Trénovat začal děti v roce 1997, řekl, že by podobně jako ve Skandinávii zavedl 
povinnou gymnastiku pro děti prvního stupně základních škol. Snaží se tuto myšlenku 
naplňovat. Zavzpomínal také na cestování po světě, které mu gymnastika umožnila,  
na povinné návštěvy tehdejšího Sovětského svazu i na největší soupeře v Moskvě, domácí 
sovětské sportovce. Přiznal se, že neoblíbenou disciplínou pro něj byl kůň našíř. Jako ryba 
ve vodě se cítil na kruzích, v přeskoku a v prostných. [35]  
 Primátor města Havířova Josef Bělica zhodnotil v TV Polar výsledky 
krajských voleb. Vítězství hnutí ANO přičetl osobnosti hejtmana Ivo Vondráka a práci 
komunálních politiků v uplynulém období. Řekl, že i v následujícím období jsou 
naplánovány velké investiční akce, například výstavba druhé ledové plochy, renovace 
bývalého učiliště AZ, jeho přestavba na domov seniorů. 
Řeč přišla také na dodržování opatření proti šíření koronaviru, na jejich případné 
zlehčování a odmítání. „Ono je strašně jednoduché to zlehčovat, pokud někdo říká, že 
úmrtnost je pod hranicí dvou procent a ten zásah je velmi malý. Je to fajn, pokud nejste v těch 
dvou procentech, nebo někdo z vašich blízkých. Víte, já se tady na magistrátu potkávám  
i s těmi lidmi, kteří o někoho přišli, a já jsem přesvědčený o tom, že roušky a nějaká dílčí 
opatření jsou a že to není až takový zásah do našeho komfortu, abychom ho nemuseli 
respektovat vůči lidem kolem sebe. Já jsem moc rád, že od začátku koronavirové krize  
se v Havířově potkáváme s tím, že lidé jsou zodpovědní a že ta nařízení respektují.  
O to paradoxnější jsou situace, když se potom dozvíte, že některá opatření nedodržují někteří 
ze zastupitelů, ale to už je na jiné povídání.” Občanům města vzkázal, aby zůstali pozitivní, 
co se týče myšlení a negativní, co se týče výsledků testů na přítomnost koronaviru. [36] 
 Do projektu „Trenéři do škol“ se přihlásilo 15 sportovních klubů. Proškolení 
trenéři budou od 2. pololetí školního roku docházet do základních škol  
a budou učit všeobecné tělesné průpravě malé děti. O projekt projevilo zájem  
17 základních škol a soukromá montessori škola. „Máme přihlášeno patnáct klubů. Počítá 
se s tím, že z každého sportovního klubu budou dva trenéři. Takže se to týká 30 trenérů. 
Harmonogram zapsaného spolku Trenéři do škol už připravují, máme již vyčíslené finanční 
částky, které padnou na ten projekt a musí se také zajistit materiální vybavení pro školy, 
které se zapojily do projektu. Jsem ráda, že se školy přihlásily. Mysleli jsme, že budou jen první 
třídy, některé školy vyžadují i druhé třídy. Zapojíme do toho 26 prvních tříd a šest druhých,“ 
informovala Jana Feberová, náměstkyně primátora města pro školství a kulturu.  
Na projekt nebude mít vliv ani probíhající nouzový stav. „Počítáme s tím, že se výuka 
rozběhne s trenéry od 1. února, čili od druhého pololetí, aby mohli i ředitelé uzpůsobit rozvrh 
hodin na druhé pololetí tak, aby to vycházelo i trenérům, protože trenér bude na jedné škole 
třeba ve všech prvních třídách, takže aby to neměl rozházené, třeba aby tam byl jeden den. 
Teď na podzim a v zimě plánují trenéři z Prahy, že udělají trenérům školení. Oni musí projít 
dvaceti hodinami školení na zdravotechniku, na vývojovou techniku a psychologii. Pak 
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budou ještě ukázkové hodiny probíhat s těmi trenéry a pak budou moci jít  
od 2. února do škol,“ informovala Jana Feberová. [37] 
 Moravskoslezští hasiči rozvezli do 22 míst v kraji 324 650 ks respirátorů 
FFP2 čínské výroby. Z centrálního skladu v Pardubicích je přivezl dlouhý kamion  
ze Záchranného útvaru HZS ČR Hlučín do objektu bývalé stanice  
HZS MSK Ostrava-Hrabůvka. Byly určeny školákům a pracovníkům škol. „Každý by měl 
vyfasovat deset kusů,“ uvedl mluvčí HZS MSK Petr Kůdela. Do rozdělování se ve středu ráno 
zapojili pracovníci a pracovnice Krajského úřadu MSK, příslušníci HZS MSK a dobrovolní 
hasiči z Ostravy-Radvanic. Rozvezli postupně desítky krabic (každá obsahovala  
1 000 ks respirátorů) na radnice v Havířově, Orlové, Karviné a Bohumíně, Třince  
a Jablunkova. Nejvíce jich odjelo hasičskou dodávkou na ostravský magistrát  
na Prokešovo náměstí. [38]  
 Každým rokem vypouštějí havířovští ochránci přírody mladé bažanty  
do volné přírody. Je to vždy zážitek zejména pro děti z kroužku, které se o zvířata starají. 
Letos u toho bohužel děti kvůli koronavirovým opatřením být nemohly. Kvůli květnovým 
dešťům přežilo jen málo mladých bažantů. Ochránci přírody se spolu s místním 
zemědělcem snaží dlouhodobě populaci ptáků zvyšovat. Letos se ale rozhodli, že budou 
mladé bažanty vypouštět postupně, po hejnech do 20 ks, v prostředí, kde jim nehrozí 
nebezpečí od predátorů, tedy ne hromadně na louce. [39] 
 Hokejista David Pastrňák podstoupil v polovině září operaci kyčle. Vedení 
Bostonu Bruins informovalo, že jeho rekonvalescence bude trvat zhruba 5 měsíců. 
V uplynulém ročníku NHL se stal Pastrňák nejlepším střelcem, v základní části předčasně 
ukončené kvůli koronavirové pandemii dal 48 gólů. Rodák z Havířova si vylepšil osobní 
rekord 47 asistencemi ze 70 zápasů. Nový ročník NHL by měl začít netradičně až v lednu 
2021. [40] 
 V nemocnicích apelovali na své zaměstnance, aby dali děti do škol a školek, 
které byly za tímto účelem vyčleněny pro pracovníky v kritické infrastruktuře. Výuku 
zajišťovalo v kraji zhruba 40 základních škol a mateřinek. „Zatím tedy není úplně velký 
zájem o tuto službu, ale věříme tomu, že těch zdravotníků bude čím dál tím víc a že budou 
moci zůstat v práci, protože to je teď pro nás klíčové. Potřebujeme každou ruku a nohu, která 
bude pracovat a bude tady s námi v nemocnici,“ řekla Irma Kaňová, tisková mluvčí NsP 
Havířov. [41] 
 Ministerstvo školství ČR zřejmě nedomyslelo dopady, které budou mít 
vyhlášená opatření na dětské domovy. Vychovatelé musí být v práci celé dny, na úkor 
svých rodin, nejsou počítače pro on-line výuku. V dětském domově v Havířově chodí 
vychovatelé do práce tradičně od 13 do 21 hodin, protože dopoledne bývají děti ve škole. 
V současné situaci jsou ale „doma“ na distanční výuce. Takže vychovatelé musí chodit  
do práce i dopoledne, plnit funkci učitele, odpoledne vychovatele a večer s dětmi vaří, 
takže jsou ještě ve funkci kuchařů. Navíc tu mají pouze omezený počet počítačů. Zvládnout 
učivo i s osmi dětmi různého věku ve skupině je tedy dost náročné. „Když si vezmete, že 
každé dítě je teď ve vyučování a má se učit a vy tady máte takto tři děti, tak musíte vždy ty 
dva něčím zabavit, třeba procvičováním, které si pro ně připravíme dopředu, a můžu  
se věnovat jednomu dítěti,“ přiblížila situaci jedna z vychovatelek v havířovském dětském 
domově. [42] 
 Ve Vysokém Mýtě se v září potkali učni stavebních oborů na 10. ročníku 
soutěže „Řemeslo/Skill 2020“, aby předvedli, co se naučili na svých školách. Budoucí 
mistři zedníci, obkladači, montéři suchých staveb, instalatéři a truhláři ze 17 škol přijeli 
z celé ČR a ze Žiliny. V oboru Zedník se výborně na 3. místě umístili také Erik Fikáček  
a Martin Juščík ze SŠTO v Havířově-Šumbarku. [43] 
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 V sobotu 17. října 2020 večer vyhlásili na Pustevnách rozsáhlou pátrací akci. 
Policisté, hasiči a horští záchranáři hledali 28letého muže z Havířova, který zavolal  
na tísňovou linku a ohlásil, že se ztratil v lese, někde mezi Ráztokou a Pustevnami. 
Operačnímu důstojníkovi ještě sdělil, že šel zkratkou po modré značce. Byl zřejmě opilý  
a vyčerpáním usnul na sněhu. Jakýkoli další kontakt s ním byl neúspěšný.   
Po 5 a půl hodinách byl silně podchlazený a skutečně dost opilý turista nalezen a převezen  
do nemocnice. [44] 
 Ubytovny jsou místem, kde se často shlukuje více lidí. V Havířově se proto 
snaží eliminovat přenos nákazy. „Kromě zvýšených požadavků na úklid jsme tady  
na ubytovně začali regulovat počty lidí na jednotlivých pokojích, protože jsou tam tři lůžka  
a za normálních okolností tam mohou bydlet tři lidé. A protože chceme, aby docházelo  
ke zvýšené ochraně lidí, tak jsme rozhodli, že bude na pokoji ubytovaný jen jeden člověk,“ 
informovala v TV Polar tisková mluvčí MRA Simona Součková. Město přebudovalo  
před časem některé jednotky pro nájemní bydlení. „My jsme nákladem cca 2,5 milionu 
korun zrekonstruovali část ubytovny. Jednalo se o patnáct jednotek. Deset bylo nabídnuto, 
osm už je obsazených,“ upřesnil manažer provozu MRA Havířov Petr Valášek.  
O jednopokojové byty projevila zájem také Vysoká škola Prigo v Havířově. Jak dlouho 
zůstanou byty pro studenty VŠ prázdné, záleželo na vývoji koronavirové krize. [45] 
 V řadě nemocnic chybí zdravotníci, kteří jsou v karanténě, a sestry  
a lékařky se starají o malé děti. Na svých webových stránkách zveřejňují výzvu  
a povolávají mediky, zdravotní sestry, studenty vyšších ročníků, oborů všeobecná 
zdravotní sestra, porodní asistentka, zdravotnický záchranář. Kontaktní údaje mohli 
zanechat také zdravotníci, kteří roky pracovali mimo obor.  
Pomoc studentů využívají také v Havířově, kam nastoupilo okolo 50 studentů čtvrtých, 
třetích, ale i druhých ročníků Střední zdravotnické školy v Karviné. Mladší pracují jako 
sanitáři nebo na triáži (určování priority ošetření pacientů). Podle mluvčí havířovské 
nemocnice Irmy Kaňové pomáhá ještě dvacítka mediků. „Na infekčním oddělení nemocnice 
je momentálně hospitalizováno 26 pacientů, z toho 6 je na oddělení JIP a ARO,“ řekla. Těm, 
kteří se rozhodnou pomáhat, nabízí společnost Heimstaden alternativní ubytování. 
Vyčlenila na to byty v Ostravě, Havířově a v Karviné. [46] 
 Vedle hypermarketu Globus v Havířově roste nová prodejna s nábytkem.  
14. prodejna společnosti ASKO v ČR s prodejní plochou přes 5 000 m2 má být hotová 
v létě roku 2021. Nově má díky ní vzniknout 26 pracovních míst. [47] 
 V NsP Havířov začali zdravotníci eliminovat riziko zavlečení nákazy  
do nemocnice pomocí antigenních testů, které jsou oproti PCR rychlejší. „V současné době 
každý pacient, který má teplotu, kašel a různé další klinické příznaky, je potenciálně infekční. 
Náš personál k tomu přistupuje s obezřetností, ale tato situace se u nás změnila od minulého 
pátku, kdy máme k dispozici vyšetření, které nám umožní do určité míry ty pacienty 
předvyšetřit. Je to vyšetření antigen covid,“ sdělila Renata Tydlačková, náměstkyně  
pro ošetřovatelskou péči NsP Havířov. Vedoucí oddělení klinické biochemie Ingrid 
Košťálová z NsP Havířov informovala o tom, že testem se nezjišťují protilátky, ale přímo 
antigen covidu, podobně jako u PCR testu na zdravotním ústavu. Výsledek je znám  
už za půl hodiny a shoda s PCR je asi 80 %. Antigen testy se provádí na chirurgické 
ambulanci a na centrálním příjmu. Neslouží pro preventivní testování veřejnosti. [48] 
 Náročnou práci mají nyní v kuchyni restaurace v havířovské radnici. Denně 
vaří stovky porcí jídel a rozvážejí je do různých organizací. V současné době vaří také  
pro Domov seniorů, středisko Helios, kde museli kuchyň kvůli karanténě dočasně uzavřít. 
Kuchařky chodí do práce už ve 4 hodiny ráno. Aby nebyl omezen chod z důvodu případné 
nákazy, pracují v omezeném počtu. „To znamená, že jsou rozdělení jak kuchaři, tak 

file:///C:/Users/Kronikář/AppData/Roaming/Microsoft/Word/Citace%20zdrojů%20Příloha%20č.%203%20Kroniky%20města%20Havířova%202020.pdf
file:///C:/Users/Kronikář/AppData/Roaming/Microsoft/Word/Citace%20zdrojů%20Příloha%20č.%203%20Kroniky%20města%20Havířova%202020.pdf
file:///C:/Users/Kronikář/AppData/Roaming/Microsoft/Word/Citace%20zdrojů%20Příloha%20č.%203%20Kroniky%20města%20Havířova%202020.pdf


KRONIKA MĚSTA HAVÍŘOVA 2020 
 

233 
 

pomocné síly, takže veškerá práce zůstává na té jedné směně a ta směna je poloviční. Takže 
zaměstnanci dostávají mnohem více práce a samozřejmě se potýkáme s tím, co jiné 
restaurace, jako je ošetřovné a jsme opatrní. Když se něco děje, zůstávají raději doma. Je to 
určitě náročné,“ přiblížila situaci Iveta Kočí Palkovská, jednatelka Restaurace Radnice 
Havířov. Do domova seniorů musí navíc připravovat stravu na míru, mleté pokrmy, 
bezmléčné, kašovité. [49] 
 MmH se snaží, aby se na úřadě potkávalo co nejméně lidí, včetně 
zaměstnanců. Práci z domova, tzv. homeoffice, však nelze aplikovat ve všech případech. 
Na havířovské radnici pracuje přes 300 zaměstnanců, z domu však může pracovat jen 
málokdo. „Vyslat lidi k práci z domova není jaksi jednoduché, protože ho zaměstnavatel musí 
vybavit technikou, kterou potřebuje pro výkon své práce a přístupy do počítačových sítí atd., 
což v našich podmínkách nelze zajistit u všech zaměstnanců, kteří by měli zůstat doma. 
Takže my jsme u případů, kde jsme to zajistit nemohli, uplatnili překážku na straně 
zaměstnavatele,“ řekl Milan Menšík, tajemník MmH. V pondělí před polednem, než se úřad 
na pět hodin otevřel, se tvořily fronty. Lidé potřebovali vyřídit přepis vozidla, zavést údaje 
do rodného listu, vyřídit občanský průkaz nebo pas. Toto lze udělat pouze při osobní 
návštěvě klientů. [50] 
 
 

Počasí v říjnu 2020  
V sobotu 3. října 2020 jsme naměřili nejvyšší říjnovou průměrnou teplotu  

19,34 °C. Bylo krásně, ale foukal silný vítr.  V neděli 11. října začala teplota klesat  
pod 10 °C. Pršelo celé dny, byla zima (ve středu 14. října 2020 naměřil teploměr 
průměrných 5,77 °C). Na Lučině a Sušance byl vyhlášen 2. stupeň povodňové aktivity. 
Odvolán byl ve čtvrtek 15. října 2020, pro milovníky vycházek platilo i nadále vyvarovat 
se pohybu v bezprostředním okolí těchto vodních toků. Pocitově začal opravdový podzim, 
chodníky ve městě začaly stromy pokrývat vrstvou listí. Byli jsme vděčni za každou chvíli, 
kdy k nám slunce přes mraky propustilo své paprsky, aby nám rozzářilo čas karantény.  
V říjnu jsme na obloze sledovali 2× měsíc v úplňku. Ten první hned 1. října a v sobotu  
31. října 2020 druhý, magický Modrý měsíc (označení NASA, v roce 1883 bouchla sopka 
Krakatoe a prach a popel byl tak viditelný, že i Měsíc se zdál být namodralý). Úplněk  
13× za rok se opakuje po dvou až třech 
letech. Další nás čeká v srpnu 2023. Není 
náhodou, že v angličtině se používá 
sousloví „Once in a blue moon“. Český 
ekvivalent zní: „Jednou za uherský rok“. 
[2] 
(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze, příloze č. 5 Kroniky města 
Havířova) 
 
Vycházka kolem restaurace U Balona na nábřeží řeky Lučiny v sobotu 3. října 2020, 
bylo krásně, foukal silný vítr.  
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7.11 KRONIKA LISTOPAD 2020 
„Heslo pro návštěvy:  

V zájmu naší rodiny zmizte za dvě hodiny.“ [1] 
 

Úvod  
Autorem citátu je nejznámější z českých psychiatrů Miroslav Plzák, který nás 

opustil pr ed 10 lety. Dnes by moz na  cita t obohatil o ve tu: teď k na m rade ji vu bec nelezte, 
ať nepr inesete ne co, co bychom vu bec nechte li. Zu sta va me zavr ení  ve svy ch pr í bytcí ch  
a jediny m rozpty lení m pro ty s trochou s te stí  je cesta do pra ce a z pra ce. Rozpty lily na s 

volby americke ho prezidenta. Pobavila, 
kdyby nebyla spí s  k pla c i, de tinska  
neschopnost Donalda Trumpa 
pr ijmout pora z ku od Joe Bidena.  
Sva tek boje za svobodu a demokracii 
v u tery  17. listopadu jsme letos oslavili 
skromne , snad procha zkou, ka vou 
z oky nka a pohledem na KD Petra 
Bezruc e, ktery  se v podvec er rozza r il 
v barva ch trikolo ry.  

 
V úterý 17. listopadu 2020 jsme 

vzpomenuli 31 let, které uplynuly od sametové revoluce.  
Zac al na s hlí dat PES (protiepidemiologicky  syste m, ve ktere m jsou v ru zny ch stupní ch 
nebezpec í  urc ena ru zna  nezbytna  opatr ení ). C es i jsou na rodem pejskar u , ale s tí mto PSEM 
si do oka moc nepadli. Po uzavr ení  obchodu  v nede li, kdy mnozí  vzali u tokem prodej  
na benzinovy ch c erpací ch stanicí ch, vla da pr itopila pod vroucí m kotlem a omezila poc et 
lidí  v otevr eny ch obchodech na 1 osobu na 15 m2. 
Jak se na listopad slus í , chodní ky zapadalo listí , Martin zapomne l o sve m sva tku kone   
ve sta ji. Smutny  podzim s mrazivy mi ra ny se pomalu loudal k va noc ní mu prosinci. 
Martinu v be lous ek se vydal na cestu o první  adventní  nede li 29. prosince 2020. První  sní h 
nepote s il r idic e, ale zvla s tní  poklid a na lada te me r  va noc ní  se rozhostila. Pohled z okna 
byl kra sny . Opustila na s spisovatelka Valja Sty blova , zemr ela hlasatelka Kamila Mouc kova , 
kterou v srpnu 1968 vyvedli z hlasatelny ozbrojení  rus tí  voja ci. Na ve c nou pouť se vydal 
take  ve dec, by valy  politik a organiza tor cí rkevní ho z ivota Frantis ek Reichel, ktery   
se zaslouz il o pouť tisí cu  C echu  na svator ec ení  Anez ky Pr emyslovny v prosinci 1989.   

A zlomily se de jiny fotbalu, zemr el jeden z nejgenia lne js í ch fotbalistu  vs ech dob, 
Argentinec Diego Armando Maradona. 
 
 

Listopad v časovém sledu 

Neděle 1. listopadu 2020 
 V noci ze soboty 31. října 2020 na neděli 1. listopadu 2020 došlo k výpadku 
serveru, který zajišťuje ovládání spínání veřejného osvětlení. Pouliční lampy v ulicích 
města a veřejné osvětlení svítily i během nedělního rána a dopoledne. Vzhledem k tomu, 
že zprovoznění serveru bylo časově náročné, bylo veřejné osvětlení v průběhu dne 
vypnuto ručně a v neděli pozdě odpoledne ručně zapnuto. „V pondělí 2. listopadu byl plně 
obnoven ovládací software. V současné době je server zprovozněn a spínání veřejného 
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osvětlení bude fungovat v běžném režimu,“ informoval náměstek primátora pro investice  
a chytré město Bohuslav Niemiec. [2] 
 

Pondělí 2. listopadu 2020 
 Ulice Výletní v Havířově-Šumbarku byla uzavřena z důvodu rozšíření místní 
komunikace, včetně chodníku. Stavební práce tu probíhaly po etapách, ukončení bylo 
plánováno v dubnu 2021. Postupně byly opraveny úseky ulic Nová po ulici Čapí hnízdo  
a poté k ulici U Jelena. Objízdná trasa a uzavírka byly značeny přechodným dopravním 
značením. Investorem stavby bylo statutární město Havířov. [3] 
 Na 2. listopad připadá svátek Památky zesnulých, kterém lidově říkáme 
krásně „Dušičky“. Ani koronavirové restrikce (roušky, dvojice, povinné rozestupy) 
nezabránily havířovským, aby přišli posvítit a vzpomenout na své blízké zemřelé  
na hřbitov v Havířově-Šumbarku. 
Parkoviště u hřbitova i u blízkého 
sídliště bylo plné už v neděli, na poslední 
chvíli měli lidé možnost zakoupit svíčky, 
květiny a věnce. Mnozí si všimli i toho, že 
v blízkosti kapličky je již připraveno 
pietní místo k instalaci památníku 
horníkům, kteří zahynuli v červenci 
1961 na Dole Dukla.  
(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze, příloze č. 5 Kroniky města 
Havířova) 
Lidé o Dušičkách zapalovali svíčky, 
vzpomínali na své blízké zesnulé.  Neděle 1. listopadu a pondělí 2. listopadu 2020, 
hřbitov v Havířově-Šumbarku 
 

Úterý 3. listopadu 2020 
 V Havířovském expresu začali postupně představovat pedagogy oceněné 
městem, protože březnové předávání ocenění se uskutečnit nemohlo a v ohrožení 
koronavirovou krizí byl také listopadový termín. V úvodu promluvili primátor města 
Havířova Josef Bělica a náměstkyně pro školství a kulturu Jana Feberová. 
„Dámy a pánové, já bych chtěl při této příležitosti zdůraznit, že práce učitelů ve školách je 
nejen velmi důležitá, a jak většinou a rád říkám, tak to není jen práce. Učitel, když si zvolí 
tuto životní cestu, tak je to spíše poslání. Já si práce učitelů velmi vážím a konkrétně vidíme 
jejich snahu i v této době, která není jednoduchá. Každoročně vyhlašujeme, řekněme, ty 
učitele, kteří, ať už nějakou dobu se tomuto svému poslání věnují anebo se jim povedl nějaký 
mimořádný skutek se svými žáky a letos to nebylo vůbec jednoduché a museli jsme kvůli 
opatřením program zrušit. Myslím si, že není úplně vhodné, abychom takto významnou 
událost do nekonečna přesouvali, a proto jsme se rozhodli, že k ocenění dojde tímto  
ne úplně tradičním způsobem,“ řekl primátor města.  
„Milé kolegyně a kolegové. Já z pozice náměstkyně, ale tělem i duší jsem pořád kantorka, 
jedna z vás, bych vám chtěla touto cestou poděkovat za vaši práci a ne jenom těm, kteří jste 
ocenění za letošní rok, ale všem těm, kteří máte těžkou práci z pozice učitelů v této těžké 
koronavirové době. Myslím si, že naše školy jsou perfektně připravené, že zvládají distanční 
výuku. Myslím si, že i teď konečně došlo k tomu, že učitelé jsou více cenění i v očích rodičů, 
veřejnosti, ale i v očích dětí, které mnohdy na učitelé trochu nadávaly, trošku si stěžovaly, 
protože po nich chtěli nějakou práci, ale teď by se rády vrátily do škol. Já věřím, že každý  
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z našich občanů bude dbát na bezpečnost, na svoji ochranu tak, aby se situace zlepšila  
a abychom děti opět uvítali ve školách. A hlavně ty malé, které školu potřebují nejvíce,  
ale i ty větší z deváté třídy, nebo střední školy, které budou končit. Takže, já bych si strašně 
přála, aby se učitelům děti do škol vrátily,“ doplnila ho náměstkyně pro školství a kulturu, 
pedagožka Jana Feberová. [4] 
Nakonec došlo i k osobnímu předání ocenění v prosinci 2020. 
 

Pátek 6. listopadu 2020 
 Jako z vody rostlo nové dětské hřiště v parku Sponzorů za KD Leoše Janáčka. 
Děti se těšily i na lanové centrum.  

(Další fotografie dostupné ve Fotopříloze, příloze  
č. 5 Kroniky města Havířova) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Hřiště na Podlesí za KD Leoše Janáčka vyrostlo jako z vody. Pátek 6. listopadu 2020.  
 

Pondělí 9. listopadu 2020 
 Radní města Havířova zasedali na své 58. schůzi ve volebním období.  
 Z denních stacionářů v Havířově vznikly karanténní jednotky pro seniory 
z Domova seniorů a klienty chráněného bydlení Santé s lehkým průběhem COVIDu-19. 
„Vyčlenili jsme dva prostory, jeden je stacionář Lipová, který patří pod Centrum 
ambulantních a pobytových sociálních služeb Santé. Jeho spodní část je připravena pro covid 
pozitivní klienty domova seniorů, zejména Domov seniorů, středisko Luna. Další místo  
pro nemocné seniory je na sociálních službách v Domovince. Jde o denní stacionář  
pro seniory, který je v tuto chvíli uzavřen, jednak z toho důvodu, že je méně klientů, a také  
že je větší potřeba zaměstnanců v pečovatelských službách“, popsala vznik covid jednotek 
náměstkyně primátora pro sociální oblast Stanislava Gorecká. 
Nově se podařilo sehnat 6 polohovacích a plně vybavených lůžek. Měl z nich radost  
i ředitel SSmH Milan Černý: „Sehnat v této době lůžka není jednoduché, ale nám se to 
podařilo. Jsou kompletní, včetně bočnic, hrazdiček, prostě kompletní lůžko pro seniory, které 
je polohovací. My je ještě dovybavíme lůžkovinami a dalšími věcmi a budeme tak připravení, 
pro možnost ubytování seniorů s lehkým průběhem covidu.” Další lůžka mohou být  
do stacionářů dovezena z Domova seniorů.  
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Na MmH dělali všechno proto, aby případně nevznikl problém s chybějícími zaměstnanci 
v sociálních službách. V případě potřeby by se uzavřely 
služby, které nebudou akutně potřeba (například 
poradenství). Uvolnění pracovníci budou delegováni tam, 
kde bude jejich práce zapotřebí. [5] 
(Další fotografie dostupné ve Fotopříloze, příloze č. 5 Kroniky 
města Havířova) 
 
 
 
 
 
Z denních stacionářů se staly karanténní jednotky pro pacienty s lehkým průběhem 
COVIDu-19. Foto z archivu MmH.  
 

Středa 11. listopadu 2020 
 Představitelé vedení města si připomenuli pietním aktem v 11 hodin  
u pomníku obětem války z Těšínska u kostela sv. Anny 102. výročí ukončení 1. světové 
války. Příměří zavládlo na všech frontách toho dne v roce 1918 skutečně v 11 hodin  
a bylo podepsáno ráno německou generalitou ve štábním vagóně vrchního velitele 
dohodových vojsk maršála Ferdinanda Foche v Compiègne (ve stanici Rethondes).  

Poklonit se památce legionářů 
přišli náměstkyně a náměstkové 
primátora města Jana Feberová, 
Stanislava Gorecká, Ondřej 
Baránek, Bohuslav Niemiec, radní 
pro sport Daniel Vachtarčík  
a tajemník MmH Milan Menšík.  
(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze, příloze č. 5 Kroniky 
města Havířova) 
 

Vzpomínka při příležitosti ukončení 1. světové války u památníku v areálu kostela  
sv. Anny, středa 11. listopadu 2020.  
 

Sobota 14. listopadu 2020 
 Na havířovských náměstích (náměstí Nad Terasou, náměstí Republiky  
a náměstí Moravská) byly instalovány vánoční stromy. Dvě jedličky byly od soukromých 
dárců a smrk byl přivezen z Beskyd. [6] Náměstí Republiky ozdobila jedlička ze soukromé 
zahrady v Havířově-Prostřední Suché. Dřevorubci museli stromy upravit, aby se kmeny 
vešly do kotvících bodů. Stabilitu stromů zajišťovala ocelová lana připevněná 
k betonovým blokům. [7]  
 
 
 
 
 



KRONIKA MĚSTA HAVÍŘOVA 2020 
 

238 
 

Strom na náměstí Nad Terasou však musel být po několika dnech vyměněn, několik dní 
po instalaci se na něm objevila podélná prasklina. Byla nejprve zajištěna a sledována,  
ale postupovala dále. Proto byl původní 
strom odinstalován. [8] 
(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze, příloze č. 5 Kroniky města 
Havířova) 
 
 
 
Původní stromeček nainstalovaný 
v sobotu 14. listopadu 2020 na náměstí Nad Terasou.  

 
 
 
 
 
 
 
 
 

Krásný, zatím neozdobený strom na náměstí 
Republiky.  
  
 
 
 
 
 
 
 
 
Vánoční strom instalovaný na náměstí Moravská v Havířově-Šumbarku na II. etapě.  
 

Úterý 17. listopadu 2020 
 Bylo dokončeno přestěhování památníku obětem důlního neštěstí z roku 
1961 a nacistické zvůle z 2. světové války z bývalého Dolu Dukla. Vyčištěný kameníky  
z Těrlicka a s opravenými písmeny byl nainstalován v blízkosti kapličky na hřbitově 
v Havířově-Šumbarku. „V úvahu připadaly čtyři možné lokality“, líčil hledání vhodného 
místa pro památník náměstek pro investice a chytré město Bohuslav Niemiec  
a pokračoval: „Památník je nově umístěn na centrálním hřbitově v Havířově-Šumbarku, 
hned vedle staré smuteční síně a je samozřejmě přístupný veřejnosti. Jsem si jist, že jsme  
po konzultaci se všemi partnery vybrali důstojné pietní místo pro tichou vzpomínku  
na památku této velké tragédie.“  
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Přesun z původního místa v areálu průmyslové zóny Dukla v Havířově-Dolní Suché 
zajistilo město Havířov po technické stránce, 
náklady pokryla společnost Asental Land. [9] 
(Další fotografie ve Fotopříloze č. 11 Kroniky 
města Havířova Demontáž a stěhování památníků 
z areálu bývalého Dolu Dukla v sobotu 10. října 
2020) 
 
Památník obětem důlního neštěstí na Dole 
Dukla v roce 1961 byl přestěhován  

do blízkosti kapličky na hřbitov v Havířově-Šumbarku.  
 

Středa 18. listopadu 2020 
 V platnost vstoupila nová opatření vlády, která mají pomoci zamezit šíření 
koronaviru. Nejzásadnějším, které lidé vnímají, je vymezení 15 m2 pro jednoho 
nakupujícího. Vzhledem k tomu, že vláda o tomto informovala již v pondělí 16. listopadu 
2020, mnozí se vypravili na nákupy o svátečním úterku. Obchody řešily situaci omezením 
počtu košíků a vozíků, bez kterých nemohli 
nakupující vstoupit do obchodu.  Možná prodejní 
doba byla prodloužena do 21 hodin.  
Od 5 do 21 hodin se prodloužila i prodejní doba  
ve výdejních okénkách restaurací a stravovacích 
zařízení.  
Vláda se dále rozhodla požádat o prodloužení 
nouzového stavu do 20. prosince 2020. Poslanci 
schválili jeho prodloužení do 12. prosince 2020.  
(Další fotografie dostupné ve Fotopříloze, příloze  
č. 5 Kroniky města Havířova) 
V Kauflandu očíslovali vozíky.  
 
 Zároveň došlo k prvnímu uvolnění. Do 1. a 2. tříd základních škol se vrátily 
děti. Ty, které navštěvují ZŠ K. Světlé, se už nemohly dočkat, až naživo uvidí své paní 

učitelky a kamarády. Pro děti byly otevřeny také 
družiny a školní jídelny. 
  
 
 
 
 
Prvňáčci a druháčci ze ZŠ K. Světlé se už do lavic 
s kamarády moc těšili. Středa 18. listopadu 
2020. A těšili se i rodiče … 

 
 Svých kadeřníků a kosmetických pracovníků se dočkali jako první pejskové.  
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Už jsme si zvykli, že většinou lidé bez domova proberou a ještě vytřídí to,  
co hodíme do popelnic a kontejnerů. Nejsme tím ovšem v mnoha případech nadšeni, 
protože za sebou nechávají často velký nepořádek.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
„Třídiči odpadů“ z řad bezdomovců za sebou 
často nechávají nevzhledný nepořádek. Středa 18. listopadu 2020. 
 

Sobota 21. listopadu 2020 
 Svůj restart prožila hokejová Chance liga. Havířov vycestoval k utkání  
21. kola do Jihlavy. Tým havířovského trenéra Jiřího Režnara bral znovuzahájení soutěže 
jako nový start. „Kdyby bylo na mě, začínal bych od nuly. Vím, že týmy, které už si nahrály 
nějaké body, by asi brblaly, ale tohle je začátek po tak dlouhé pauze a navíc se během pauzy 
změnil formát soutěže,“ upozornil Režnar na fakt, že hrát se bude už jen dvoukolově. Týmy 
navíc stály na startovní čáře s rozdílnými počty zápasů, někdo s deseti, někdo se dvěma.  
AZ Heimstaden Havířov jezdil trénovat v pauze do polského Jastrzębie Zdrój. „Když jsme 
si odbyli karanténu, do které jsme koncem září spadli, trénovali kluci individuálně, měli 
kondiční cvičení. Když to situace dovolila, byli jsme na ledě, ale stejně to dneska nebylo půl 
zápasu vidět. Bylo to takové rozlítané," nebyl Režnar spokojen s průběhem první půlky 
sobotního mače. Svoji hru začali havířovští hrát až v průběhu 2. třetiny. „Od třetí třetiny 
už to vypadalo velmi dobře. Škoda, že jsme v posledních sekundách normální hrací doby 
nerozhodli o výhře, ale vzhledem k průběhu zápasu je výhra Jihlavy asi zasloužená," uznal 
férově Režnar. Jeho tým prohrál v prodloužení 2:1. [10] 
 

Pondělí 23. listopadu 2020 
 V České republice byl prodloužen nouzový stav do 12. prosince 2020. V rámci 
PES jsme klesli z 5. na 4. stupeň, došlo k mírnému uvolnění dosavadních opatření  
proti šíření koronavirové infekce. Bylo možné prodloužit otevírací dobu obchodů  
a výdejových okének do 23:00 hodin. I nadále zůstaly obchody zavřené o nedělích a počet 
nakupujících byl omezen na 1 osobu na 15m2. Bez nákupního vozíku mohli do prodejen 
pouze rodiče s kočárky. Zákaz vycházení platil doposud od 21:00 hodin, byl posunut  
na 23:00 hodin. Zvýšila se také možnost společných akcí, na kterých se mohlo být nejvíce 
6 osob. Svateb, pohřbů a bohoslužeb se mohlo účastnit 20 lidí. [11] 
 Ředitelství silnic a dálnic zahájilo stavební úpravy křižovatky na silnici I/11 
na příjezdu od Ostravy do Havířova. Naplánován byl odborný zásah do současné situace, 
zamezení levému odbočení od Havířova-Šumbarku na silnici I/11 ve směru  
na centrum Havířova. Levé odbočení zůstalo plně zachováno. Byl upraven středový dělící 
pás, změnilo se vodorovné i svislé dopravní značení. Instalována byla betonová svodidla 
a další bezpečnostní prvky (například reflexní balisety). Snížení rychlosti automobilů 
projíždějících nebezpečnou křižovatkou zajistí úsekové měření. [12] Úprava křižovatky 
byla dokončena před termínem, 18. prosince 2020.  
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 K vážné nehodě došlo na ulici Fryštátské, po střetu vozidel byl sražen chodec. 
Řidička (65 let) osobního vozu Chevrolet Spark jela po Fryštátské ve směru od ulice  
17. listopadu. V křižovatce nedala přednost v jízdě projíždějícímu Fordu Fiesta. Po nárazu 
byl Ford odhozen mimo komunikaci na přilehlý chodník a srazil chodce, který zde právě 
procházel. Šestadvacetiletý muž utrpěl vážná zranění a byl převezen do ostravské fakultní 
nemocnice. Dechová zkouška u řidičů neprokázala přítomnost alkoholu, negativní byla  
u řidičky Chevroletu Spark také orientační zkouška na přítomnost návykových látek. [13] 
 

Čtvrtek 26. listopadu 2020 
 Zodpovědní v Havířově nepolevovali v odklízení nepoužívaných vozidel  
a vraků z ulic a parkovišť. Výrazně tomu napomohla nová legislativa. V letošním roce 
řešil odbor komunálních služeb 60 zjištěných a oznámených podnětů. Dalšími se zabýval. 
Poslední odtah a likvidace vozu bez registrační značky proběhly 25. listopadu 2020  
na ulici Josefa Hory. „Vozidlo, které není opatřeno registrační značkou, je považováno  
za „věc“ umístěnou na komunikaci bez povolení silničního správního úřadu a po předchozím 
řízení může být z veřejného prostranství odstraněno“, vysvětlila vedoucí odboru 
komunálních služeb MmH Iveta Grzonková. Dalším důvodem k odtahu vozidla je 
minimálně půl roku propadlá technická kontrola, v případě, že majitel vozidla nebude 
reagovat na výzvu vlastníka komunikace. Město může po půlroce prodat vozidlo  
ve veřejné dražbě. Vraky 
vozidel v dezolátním 
stavu likvidovalo město 
Havířov na náklady 
vlastníka. [14] 
 
 
 
 
Město může konečně 
odstranit vraky z ulic a parkovišť. Už nebudou překážet a hyzdit okolí. Foto z archivu 
MmH. 
 

Pátek 27. listopadu 2020 
 Před budovou nedávno rekonstruované MŠ v Havířově - Dolní Suché bylo 
uvedeno do provozu za účasti představitelů vedení města nové multifunkční hřiště  
za 6 milionů korun. Vhodný pozemek pro hřiště se hledal už od roku 2014, zakoupen byl 
koncem roku 2018, následně byl zpracován projekt a vše dobře dopadlo, dočkali  
se všichni zájemci o sport na čerstvém vzduchu. „Troufám si říct, že nové hřiště tvoří 
dominantu, jakousi náves celé místní části Dolní Suché a občany je vnímáno velmi pozitivně. 
Jsou tam herní prvky pro malé i větší děti. Nejen dospělé pak potěší posilovací stroje,“ 
neskrýval nadšení náměstek pro investice a chytré město Bohuslav Niemiec. Oddechovou 
zónu vytvořil zastřešený altánek k posezení, možná i pro kulturní a jiná vystoupení dětí 
z mateřské školy.   
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Primátor města Josef Bělica řekl: „Vedení radnice dlouhodobě investuje do městské 
infrastruktury a my jsme se rozhodli investovat i do okrajových částí města, což bylo 

v minulosti velmi zanedbáváno. Takže 
stavba nového multifunkčního hřiště 
v lokalitě Dolní Suchá navazuje  
na rekonstrukci mateřské školy, která  
se nachází v bezprostřední blízkosti. 
Myslím si, že celá městská část si zasloužila 
opravdu kvalitní zázemí, jak pro děti  
ve školce, tak pro jejich mimoškolní 
aktivity. Hřiště je to krásné a ku prospěchu 
všech.“ [15] 
(Další fotografie dostupné ve Fotopříloze, 
příloze č. 5 Kroniky města Havířova) 
 

Dobře skončila dlouhá cesta k hřišti v Havířově - Dolní Suché. Multifunkční hřiště bylo 
slavnostně otevřeno v pátek 27. listopadu 2020. Foto z archivu MmH.  
 

Sobota 28. listopadu 2020 
 Bez Vánočního městečka, bez ohňostroje, bez koncertu a bez projevů, přesto 
rozsvícení vánočního stromu na náměstí Republiky vytáhlo lidi na procházku a přišli si 
tu chvíli vychutnat. Děti i dospělí obdivovali nádherný 
vyřezávaný betlém. V Havířově se rozzářila vánoční výzdoba, 
svátečně se odělo i jindy nevlídné kyvadlo. Stromeček  
se rozsvítil v 16:35 hodin. Všichni jsme doufali, že zazářil nadějí, 
že bude líp a boj s koronavirem nám přestane otravovat život.  
(Další fotografie dostupné ve Fotopříloze, příloze č. 5 Kroniky 
města Havířova) 
 
Magický vánoční strom se rozzářil na náměstí Republiky 
v sobotu 28. listopadu 2020.  

 
 
 
 
 
 
Na náměstí Nad Terasou byl nainstalován 
druhý bezpečný strom, i on zazářil  
v sobotu 28. listopadu 2020.  

 
 
 
 
 
Náměstí Republiky v sobotu  
28. listopadu 2020  
před rozzářením vánočního 
stromu.  
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 Krásný úspěch si připsala havířovská rodačka Eliška Adamovská.  
Na mistrovství Evropy v Moskvě vybojovala bronzovou příčku ve sportovním lezení. 
V době zápisu do kroniky byla členkou lezeckého oddílu TJ Baník Karviná a vzorně 
reprezentovala Českou republiku. Nejprve získala stříbrnou medaili v lezení na obtížnost 
(dosáhla až na vrchol cesty) a v sobotu obsadila 3. místo v olympijské kombinaci. [16] 
 

Neděle 29. listopadu 2020 
 Celých 18 dní si dal letos v Havířově svatý Martin na čas. Vyvedl svého 
bělouška o první adventní neděli. Vedle dobré zprávy o možném uvolňování od čtvrtku 

3. prosince 2020 se lidem dostalo téměř 
vánoční nálady, laskavého klidu, který 
sebou první sníh zpravidla přináší.  
(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze, příloze č. 5 Kroniky města 
Havířova)  
 
 
 
 
 
 
První sníh v neděli 29. listopadu 2020 

ráno ve dvoře mezi ulicemi 17. listopadu a Moskevská.  
 

Pondělí 30. listopadu 2020 
 Radní města Havířova zasedli na své 59. schůzi ve volebním období.  
 Provoz linek MHD v Havířově se vrátil k běžnému režimu bez omezení. 

Objednatel dopravy, statutární město Havířov, tak reagoval na aktuální přepravní situaci, 

podněty cestujících i na rozvolnění některých opatření proti šíření koronaviru. Platné 

jízdní řády linek MHD byly dostupné na www.portal.idos.cz. [17]  

 Do základních škol se vrátily děti 1. stupně a žáci 9. tříd. Děti 6., 7. a 8. tříd 

se začaly střídat v docházce po týdnu.  

 

 

Strohá řeč čísel 
 Koronavirová krize nepřeje ani zaměstnanosti. Na úřadu práce, kontaktním 
místě v Havířově evidovali v listopadu 3 975 uchazečů o zaměstnání (z toho bylo  
1 871 žen). V dosažitelném věku 15 až 64 let bylo registrováno 3 792 žadatelů  
(1 788 žen).  Podíl nezaměstnaných na obyvatelstvu se ustálil na 8,31 procentech.  
Bez práce bylo 126 absolventů a mladistvých (40 po základní škole a 86 absolventů). Práci 
hledalo 652 osob se zdravotním postižením. Na Kontaktním pracovišti Havířov evidovali 
876 uchazečů o zaměstnání s nárokem na podporu v nezaměstnanosti. [18] 
 V psím útulku Max v listopadu 2020 přijali 12 psů (tři z nich byli vráceni zpět 
z opatrovnictví, protože je noví majitelé nezvládli), 10 koček, 1 ježka. Malý hmyzožravec 
byl předán Záchranné stanici Bartošovice. Nový domov našlo během měsíce 10 psů,  
8 koček a 2 osmáci. Původní majitelé si vyzvedli 8 psů. K poslednímu listopadu se v útulku 
starali o 35 psů, 14 koček, 1 osmáka, 1 zakrslého králíka a 1 morče. Psí penzion zůstal 
v listopadu nevyužit. [19] 
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 V porodnici NsP Havířov pomáhali lékaři a sestry celkem u 80 porodů, 
narodilo se 43 chlapců a 38 dívek. Porod do vody absolvovalo 6 maminek. Havířovu 
přibylo celkem 32 nových občánků (21 chlapců a 11 dívek).  
Na lůžkových odděleních bylo hospitalizováno 730 pacientů, z Havířova 398. [20] 
  
 

Napsali o nás 
 Žijeme v čase zákazů, ale ne všichni je striktně dodržují. Na základě 
anonymního udání odhalili strážníci MP restauraci na Dlouhé třídě, která zůstávala 
v běžném provozu, navzdory protikoronavirovým opatřením. Hlídka zjistila, že oznámení 
je pravdivé, strážníci kontaktovali dva hosty a obsluhu. „Všichni byli vyrozuměni  
o oznámení na Krajskou hygienickou stanici v Ostravě,“ uvedl ředitel MP Bohuslav Muras. 
[21] Inu, doba covidová nám přináší zajímavá zjištění o nás samotných. A ne vždy je to 
lichotivé … 
 Novou registrovanou službou ve městě je Domácí péče Duha. Chce pomáhat 
zejména seniorům v jejich přirozeném prostředí. Společnost nabízí též poradenské 
služby a zajištění pomůcek. Jednatelka Domácí péče Duha řekla: „Jsme registrovanou 
sociální službou, fungujeme prozatím měsíc, takže je to počáteční rozjezd. Klienty už máme. 
Myslím, že i spokojené, máme s nimi krásné vztahy i za tu chvíli, za kterou k nim chodíme.  
A věříme, že se péče a klienti, taková ta naše rodina, bude rozrůstat. Poskytujeme stejné 
služby jako domovy seniorů. S péčí o vlastní osobu, o hygienu, pomoc s péčí  
o domácnost, stravování, sociální služby jako poradenství.” Do budoucna by chtěli službu 
rozšířit o často požadovanou zdravotní péči. [22] 
 Covid bohužel, není „jen“ pro pacienty, ale nákaza se šíří i mezi lékaři  
a dalším lékařským personálem. Počátkem listopadu nepřijímali pacienty s podezřením 
na COVID-19 v Karviné-Ráji, protože právě kvůli onemocnění tu měli problém 
s nedostatkem personálu. V havířovské nemocnici měli na počátku listopadu 8 pacientů 
z Třince. Podle ředitele Norberta Schellonga se nemocnice plnila. „Aktuálně máme  
30 zdravotníků v izolaci, zatím ale stop stav nehrozí. Budeme navyšovat kapacitu  
o 20 lůžek,“ řekl ředitel. V Havířově se celkem nakazilo 70 zaměstnanců NsP.  Postupně  
se vraceli do práce. [23]   
 Ve čtvrtek 5. listopadu 2020 byl na ustavujícím zasedání zastupitelů MSK 
zvolen staronovým hejtmanem Ivo Vondrák (ANO). Ve volbě neměl protikandidáta. 
Koalice ANO, ODS kandidující společně s TOP 09, KDU-ČSL a ČSSD, která vznikla krátce  
po volbách, bude mít v pětašedesátičlenném zastupitelstvu převahu 46 hlasů. Vondrák 
získal 51 hlasů z 63 přítomných zastupitelů (před 4 lety získal podporu 36 zastupitelů). 
V opozici jsou Piráti, SPD a komunisté. [24] 
 V pátek 6. listopadu 2020 došlo v městské části Podlesí u autobusového 
stanoviště k dopravní nehodě 2 osobních automobilů. Na místo byla přivolána jednotka 
profesionálních hasičů MSK z Havířova.  Zajistili obě vozidla proti požáru, poskytli pomoc 
posádce ZZS MSK při ošetření jedné ze dvou zraněných osob.  Následně vyprostili jednu 
osobu, která zůstala v jednom z vozů zaklíněna. [25] 
 Firma Heimstaden rozšířila po dvou týdnech dovážky jídla lékařům  
a sestrám do Fakultní nemocnice Ostrava svůj projekt „Myslíme na Vás“ i na krajské 
nemocnice v Havířově a Karviné. Prvních dodávek hotových jídel, zákusků a nápojů  
se zde dočkali lékaři a sestry už v pondělí 9. listopadu 2020. Firma začala naplňovat svůj 
záměr v polovině října a chce pomoci všem, kteří jsou momentálně v první linii v péči  
o pacienty nemocné COVIDem-19.  Společnost Heimstaden se v rámci 2. vlny koronaviru 
zapojila do několika důležitých projektů. Dvě desítky telefonních operátorů firmy pomáhá 
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hygienikům v MSK s trasováním. Společnost též nabídla byty dobrovolníkům pro práci ve 
zdravotnictví a sociálních službách a i nadále v projektu „Haló, nejste sami!“ pomáhá 
samostatně žijícím seniorům. [26] 
 Karvinsky.denik.cz představil další z osobností regionu, tentokrát předsedu 
MFK Havířov Bronislava Šimšu. Čelním představitelem divizního Havířova je už 8. rokem. 
S fotbalem začal v 6 letech v roce 1963. Jeho druhým domovem se měl stát Baník Ostrava, 
ale v Havířově působil Venca Dlouhý, který ho přemluvil, aby s ním šel  
do ligového dorostu Třince. Vrátil se domů, v Havířově podepsal na 10 let šachtu. Měl 
nakonec nakročeno ke slibné kariéře v československé lize, v pražské Slavii, ale vše bylo 
nakonec jinak. Kariéru mu převrátilo zranění, které mu při tréninku přivodil Vladislav 
Lauda a vyřadil ho tím ze sestavy. Jediného ligového startu se dočkal v zápase proti Trnavě 
a dalším reprezentantům – olympionikům. Ale ztratil důvěru vůči mnoha lidem ve Slavii 
a vrátil se do Havířova. Tady zažil nejhezčí část svého fotbalového příběhu, postupoval 
s hráči nejprve do třetí, pak do druhé ligy. Obecně byla 70. a 80. léta minulého století  
pro havířovský fotbal úspěšná, Bronislav Šimša na ně vzpomíná jako na vrchol své kariéry. 
V rozhovoru vzpomíná na setkání s velkými osobnostmi fotbalového světa, váží si toho,  
že si mohl potřást rukou s Pláničkou, Bicanem i Masopustem. [27] 
 Třetiligové fotbalistky Gascontrolu Havířov odehrály poslední zápas  
11. října v Jihlavě. Amatérský sport byl poté pozastaven. „Trénujeme individuálně  
a čekáme, až skončí nouzový stav. Zároveň doufáme, že okolnosti dovolí sportovcům 
trénovat brzy alespoň v menších skupinkách,“ řekl trenér Havířovanek a předseda 
fotbalového Gascontrolu Radomír Zábranský. [28] 
 Zdravotníkům pomáhá celá řada firem, organizací i jednotlivců. Vozí jim 
občerstvení, zdravotnické potřeby i kávovary. Tímto postojem chtějí pomoci personálu 
nemocnic a podpořit je v jejich těžké práci. Solidaritu projevili v havířovském bistru 
Shothouse, každé úterý a středu vozí do nemocnice bedny s čerstvou kávou, koblihy  
a sendviče. Spolumajitelka bistra k tomu řekla, že je oslovilo Evangelikální společenství 
křesťanů v Havířově. A počty balíčků se budou zřejmě navyšovat, protože v havířovské 
nemocnici otevřeli novou covidovou jednotku (celkem jsou tam už 4). Renata Tydlačková, 
náměstkyně pro ošetřovatelskou péči havířovské nemocnice, k tomu řekla: „Víme,  
že v tom nejsme sami a víme, že veřejnost, když nemůže být s námi, nemůže s námi pracovat, 
takhle tímto způsobem na nás myslí.“ [29] 
 Na turnaji Hungarian Youth Open v maďarském Szombathely  
se představilo 19 mladých českých stolních tenistů. Z měření sil s domácími hráči  
a hráčkami vyšli úspěšně, celkem vybojovali 9 zlatých medailí, některé přivezli hráči 
z Havířova. Dvouhru juniorek vyhrála Klára Hrabicová, zlato získala i v soutěži družstev. 
Členem vítězného týmu kadetů byl havířovský Štěpán Brhel a ve čtyřhře se radoval  
ze zlata Martin Slaný. Všichni tito vítězové jsou členy SKST Havířov. Další členka 
havířovského klubu Nela Hanáková, členka družstva juniorek, se vrátila s bronzem, 
Magdaléna Ščibrániová přidala bronz ve čtyřhře. [30] 
 V polovině listopadu dorazily do havířovských středisek Domova seniorů 
antigenní testy. Nařízení ministerstva zní jasně, má se testovat co pět dní. Praxe je však 
velmi složitá. Senioři jsou vystrašení, zmatení, mnozí nespolupracují. „Jsou samozřejmě 
uživatelé, kteří se brání, jen když nás vidí přijít a vidí, že se něco chystá. Už se začínají bránit, 
ohánět rukama. Včera se dokonce stalo, že nás i uživatel kopal. Musela jsem si přivolat posilu. 
Museli jsme u něho být tři, abychom ten odběr mohli udělat,” přiblížila nelehkou situaci 
vrchní sestra Domova seniorů Havířov. Ve dvou střediscích domova seniorů v Havířově 
budou pravidelně testovat zhruba 450 lidí. Domovu bylo přiděleno celkem 4 800 antigen 
testů. „Pokud se nám podaří testovat zaměstnance co pět dnů, tak ten záchyt by měl být 
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maximální a tudíž zavlečení infekce minimální. Pokud můžu požádat zodpovědné osoby, je 
třeba opravdu zvážit, jestli ty klienty testovat co pět dnů,“ řekl ředitel Domova seniorů 
Havířov Milan Dlábek. Také on by uvítal, kdyby se systém změnil a seniorům by byly 
odebírány vzorky například dvakrát do měsíce. [31] 
 K tragické dopravní nehodě došlo poblíž křižovatky Okružní a Hřbitovní 
ulice. Osobní vozidlo značky Opel, které řídil 23letý muž, tam srazilo 44letého chodce, 
jehož život se nepodařilo zachránit přes veškerou snahu zdravotníků. K případu vzlétli  
i letečtí záchranáři z Ostravy. Dechová zkouška a orientační test na přítomnost omamných 
návykových látek u řidiče byly negativní. Míru zavinění a další okolnosti tragické nehody 
prověřovali havířovští kriminalisté ve spolupráci s dopravními policisty. [32] Ze spáchání 
přečinu usmrcení z nedbalosti byl obviněn řidič vozu Opel Astra, nepřizpůsobil rychlost 
podmínkám jízdy a viditelnosti na komunikaci. [40] 
 Také ADRA musela zavřít své sociální šatníky a obchůdky. Pro všechny své 
zaměstnance našla náhradní práci, aby nepřišli o možnost si vydělat (v Havířově, Karviné 
a Orlové zaměstnává téměř 30 lidí v obchůdcích). Vedoucí charitativních obchodů 
Marcela Holková k tomu řekla: „Bylo to těžké, protože jsme to museli všechno zvážit. 
Nařízení vlády je prioritní, takže obchůdky jsou zavřené, sociální šatníky jsou zavřené.  
Na druhé straně máme veřejné služby, veřejně prospěšné práce. A ženy tady v tomto režimu 
potřebují peníze, potřebují práci. A tak jsme to vyřešili takovým způsobem, že dělají úklidy, 
máme sklady, takže dělají úklidy ve skladech. Máme bílé kontejnery, takže je co třídit a toho 
textilu je hodně. Děláme dárečky na Mikuláše a věříme, že už bude v té době otevřeno. Takže 
náhradní práce se našla a všechny ženy, které jsou v našich obchůdcích, obchůdků máme 
sedm, mají náhradní práci a pracují.” Jednou z činností ADRY je vaření polévky pro lidi  
bez domova. [33] 
 Díky termovizi vypátrali havířovští strážníci staršího muže. Byli s ním  
ve spojení přes telefon, ale hledaný nebyl schopen popsat, kde se nachází, uváděl pouze, 
že jsou kolem stromy a lavičky. V parku Lučina použila hlídka termovizi. Nezraněného 
muže ve špatném psychickém stavu nalezla. Strážníci zavolali sanitku a ta ho převezla 
k dalšímu ošetření do nemocnice. [34] 
 TSH investovaly do vybudování nového zázemí pro své zaměstnance. 
Momentálně zaměstnávají 160 lidí, příští rok vytvoří nová pracovní místa, protože se 
budou starat o zeleň v další městské části – Podlesí. „Na zelené louce je problém, tak jsme 
to hnali nahoru. A když už jsme to dělali, zjistili jsme, že ten spodek je starý přes 40 let, co se 
týče rozvodů v katastrofálním stavu, tak jsme to vzali z jedné vody načisto, aby měli všichni 
stejné podmínky. Je to i ve stejném stylu opravené tak, jak je vybudovaný ten vrch,“ řekl 
Ludvík Martinek, ředitel TSH. V budově se nachází nové šatny, sušárna, kuchyňka, školící 
místnost a kanceláře. Došlo i na ekologičtější vytápění: „Přistoupili jsme nakonec k tomu, 
že jsme zrušili všechny tři plynové kotelny a přešli jsme na dálkové zásobování teplem. 
Považujeme za mnohem ekologičtější a přínosnější zelené zásobování teplem, protože tyto 
velkokapacitní zdroje, které vyrábějí teplo, jsou dnes už na velmi vysoké úrovni, co se týče 
ochrany ovzduší a my jsme eliminovali díky tomu tři lokální zdroje znečišťování ovzduší, byť 
ze zemního plynu,“ řekl Václav Zyder, náměstek ředitele TSH. Vozový park obohatily TSH 
o nový automobil, vzhledem k tomu, že se chystají otevřít další sběrný dvůr. [35] 
 Armáda ČR vyčlenila v souvislosti s nepříznivým vývojem epidemiologické 
situace v kraji další vojáky. Pomáhali v sociálních zařízeních personálu s logistickým 
zabezpečením a hospodářským chodem, úklidem, dezinfekcí, přípravou stravy, praním 
prádla ale i péčí o pacienty. Čtyři desítky vojáků byly nasazeny do sedmi zdravotnických 
zařízení v MSK, včetně NsP v Havířově. Vojáci absolvovali vojenský zdravotnický kurz 
„combat life saver“, jedná se o rozšířený kurz první pomoci. Plnili úkoly pod přímým 
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vedením stálého zdravotnického personálu (hygienická péče o pacienty, činnosti  
při zajištění stravy pro pacienty, dezinfekce, transport apod.). [36] 
 Handicap sport club Havířov uspořádal měsíční kampaň na podporu 
boccistů. Pod názvem „Ukaž koule!“ se podařilo vybrat 100 tisíc korun, které pomohou 
handicapovaným sportovcům a jejich doprovodu při výjezdech na turnaje nebo  
na soustředění. Boccia má u nás veliké zázemí, mnoha lidem změnila život. Sbírku 
podpořili jednotlivci, sportovní kluby, kapely i firmy. [37] 
 V redakci Karvinského deníku.cz vybrali parádní foto úlovky  
ze svatomartinských oslav. Absolutní vítězkou z Olomouckého, Zlínského a MSK se stala 
fotografie Lenky Pokorné z Havířova. [38] 
 Podpořit české zpěváky a hudební skupiny se rozhodli v síti hypermarketů 
Globus. Zrušili tradiční adventní hodinu ticha a vysílali speciálně připravené osobní 
playlisty skladeb známých interpretů, včetně povzbuzujících vzkazů pro všechny  
ve složité době. A tak se v 15 hypermarketech, včetně toho havířovského, v odpoledních 
hodinách ozývaly skladby vynikajících českých interpretů: Debbi, Kláry Vytiskové, 
Kateřiny Marie Tiché, skupin Nebe, O5 a Radeček, Vesna a dalších. [39] 
 
 

Počasí v listopadu 2020  
 Svatý Martin opět letos svého koně 11. listopadu nevyvedl, toho dne vládlo 
v Havířově přijatelné podzimní počasí. Všechno se změnilo 29. listopadu 2020, letos 
poprvé nasněžilo a teplota klesla na průměrných  
0,94 °C. V posledních listopadových dnech začala 
skutečná zima.  
(Další fotografie dostupné ve Fotopříloze, příloze č. 5 
Kroniky města Havířova) 
 
 
 
 
 
 
 
 
První sníh v neděli 29. listopadu 2020 na náměstí Republiky. Foto z archivu Jaroslavy 
Šenkýřové.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



KRONIKA MĚSTA HAVÍŘOVA 2020 
 

248 
 

7.12 KRONIKA PROSINEC 2020 
„Myslím, že člověk si má z věcí,  

na které je krátký, dělat srandu.  
To je jediná obrana.“ [1] 

Úvod  
V prosinci jako na houpačce, hlídací PES v nouzovém stavu nás nejprve 

rozvolnil ze stupně „4“ do stupně „3“, na chvíli jsme si vydechli, ovšem opětovný 4. stupeň 
na sebe nenechal dlouho čekat a po Vánocích jsme skočili znovu do nejpřísnějšího stupně 
pětky. Po vzoru pana Vlastimila Brodského, který by letos v prosinci oslavil stovku (stejně 
jako jeho herecký kolega Jiří Sovák), Češi okamžitě reagovali tu ostřejšími, tu lechtivějšími 
vtípky. A tak alespoň jeden z časů, kdy bylo jisté, že do konce roku si už v hospodě pivo 
nedáme: „Tak si ve čtvrtek dáme poslední čtyři z tanku a přijde PES“.  

Po podivných Vánocích, kdy se mnohé 
rodiny nemohly sejít kvůli onemocnění  
a karanténě, se začalo očkovat, národ  
se rozdělil na dva tábory, zastánce  
a odpůrce očkování. Sociální sítě se plní 
pravdami a konspiračními teoriemi. Jistou 
pravdou je, že už to nikoho nebaví.  
 
Vlakové nádraží se začíná rýsovat, 
k narozeninám města se rozzářil  
po mnoha letech i nápis na bývalé 
výpravní budově. Foto z archivu MmH, 
Petr Sznapka. 

 
Havířovští dostali k 65. narozeninám města a k Vánocům nejeden dárek, nové hřiště 
v parku pod KD Leoše Janáčka, mobilní ledovou plochu. Na své plné využití čekají,  
až se věci dostanou do normálu. Hrdosti nám v Havířově opět dodal hokejista David 
Pastrňák „Pasta“, získal titul Sportovec roku 2020 a jeho hezký čin obdarování zdravotní 
sestry místní nemocnice a jejího syna po ceremoniálu pohladil na duši nejen obdarované. 
Duchovní slovo si mnozí dopřávali prostřednictvím internetu. Díváme se na pohádky, 
telefonujeme a píšeme svým blízkým.  
V prosinci nás opustili tvůrce večerníčkové hudby Vadim Petrov, herec Jiří Hálek  
a evangelický farář a undergroundový hudebník Svatopluk Karásek. A po Vánocích zemřel 
oblíbený herec, dabér, milovník koní Ladislav Mrkvička. 
Podivný poslední měsíc podivného roku. Silné zemětřesení v posledním prosincovém 
týdnu zdevastovalo Chorvatsko … 
 
 

Prosinec v časovém sledu 

Úterý 1. prosince 2020 
Krabice od bot často leží doma, čekají na své využití. Některé se naplní 

cukrovím, občas odcházejí poštou jako balík, aby někomu udělaly radost, občas najdou 
uplatnění přímo v domácnosti. V Maniak aerobik našli už potřetí jejich další využití, byly 
naplněny vánočními dárky z dostupných zdrojů v domácnostech. Už od pondělí  
30. listopadu 2020 se shromažďovaly úhledné vánoční balíky s označením věku dítěte  
a vánočním přáním a čekaly na předání sociálnímu odboru MmH. Právě tady se postaraly 
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pracovnice o rozvoz do rodin, kde se na dárky pro děti nedostává. „V rámci návštěv, které 
stejně konáme během své sociální práce, vezmou balíčky, podle toho, kolik je tam dětí, jak 
staré a zanesou jim tam takového malého Ježíška ještě před Vánocemi. Ty reakce jsou hlavně 
u dětí úžasné. Ony jsou rády, protože jsou rodiny, kdy mnohdy nemají na to, aby těm dětem 
mohly dopřát třeba i dárečky, které v té krabici objeví,“ přiblížila vedoucí odboru sociálních 
věcí MmH Bernarda Urbancová.  
 „Já si myslím, že je strašně důležité, aby speciálně v této době lidi ukázali, že myslí i na ty 
druhé, kteří nejsou tak šťastní a nemají tolik štěstí, jako my. To znamená dárečky, oblečení, 
je tam nějaká kosmetika pro větší slečny, oblečení pro větší slečny. A na rozdíl od loňského  
a předloňského roku se zapojili i lidi,  
se kterými jsem nebyla dříve v kontaktu. 
Například ZUŠ B. Martinů, přišli i lidé  
v podstatě z ulice,“ řekla hlavní trenérka 
SK Maniak aerobik Havířov Ivana 
Hlubinková Kožmínová. Letos se sešlo 
150 krabic s dárky. [2] 
(Další fotografie dostupné ve Fotopříloze, 
příloze č. 5 Kroniky města Havířova) 
 
Balíčky s dárky přinesli lidé  
do tělocvičny ve vzpěračské hale, kde členové SK Maniak aerobik Havířov běžně cvičí. 
Úterý 1. prosince 2020.  
 

Čtvrtek 3. prosince 2020 
 PES nám uvolnil obojek, obrazně řečeno. Přecházíme ze čtvrtého stupně  
do třetího. Znamená to určitý pocit uvolnění. Znovu se otevřely na území celé republiky 
obchody, služby, restaurace. I nadále platí přísná hygienická opatření, dvoumetrové 
rozestupy a v obchodech platí pravidlo 1 zákazník na 15 m2 prodejní plochy. Byl umožněn 
také nedělní prodej. V provozovnách stravovacích služeb bylo možno otevřít  
od 6 do 22 hodin. U stolu směly sedět pouze čtyři osoby a restaurace mohly být obsazeny 
pouze z 50 procent. I nadále chodíme v rouškách a respirátorech. [3] 
 Náměstkyně primátora města pro školství a kulturu Jana Feberová vybrala 
vítěze ze tří kategorií (1., 2. a 3. třída) výtvarné soutěže „O plný pytel sladkostí“. Děti  
ze ZŠ na Občanské ulici, odloučeného pracoviště ZŠ Frýdecká, vyrobily krásné mozaiky, 
příznačné pro naše město, čímž vyvrcholil letošní projekt „Havířov“ v pobočce Městské 
knihovny Havířov na Občanské ulici v Havířově - Dolních Datyních.  
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Vzhledem k nepříznivé epidemiologické situaci byly obrázky převezeny do dětského 
oddělení Městské knihovny Havířov b Šrámkově ulici. Byly tu vystaveny ve vestibulu.  

(Další fotografie dostupné ve Fotopříloze, příloze č. 5 
Kroniky města Havířova) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Náměstkyně primátora pro školství a kulturu Jana 
Feberová neměla lehkou práci, když vybírala vítěze 

letošního ročníku soutěže „O plný pytel sladkostí“.  Čtvrtek 3. prosince 2020.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Předání dárků vítězům soutěže „O plný pytel sladkostí“ ve čtvrtek 10. prosince 2020 
u zdejší pobočky Městské knihovny Havířov na Občanské ulici.  
 

Pátek 4. prosince 2020 
 V nouzovém stavu, ve 3. stupni protiepidemického systému, oslavili občané 
města Havířova 65. výročí jeho založení. Mnozí si vzpomenuli a zveřejnili krásné 
fotografie na svých FB profilech. Na rekonstruované bráně do města, na vlakovém nádraží, 
se po mnoha letech rozzářila replika téměř zapomenutého nápisu „Havířov“.  
Primátora města Havířova Josefa Bělici jsme se zeptali, co pro něj znamená Havířov a jestli 
je rozdíl, jak ho vnímá jako občan a jako primátor:  
„Ten dotaz je velmi zajímavý, já nad tím přemýšlím poměrně dlouho. Já jsem byl vždy hrdý, 
že jsem z Havířova, už od dětství jsem chtěl, aby naše město hrálo prim a už od té doby je to 
moje srdeční záležitost. Je to moje rodné město, poměrně dlouho jsem ho reprezentoval  
i na sportovním poli. Vždy mi záleželo na městě, ze kterého pocházím a růst, rozvoj a jeho 
prosperita byly v podstatě velkou motivací pro vstup do politiky. Rozdíl mezi vnímáním 
města jako občana a jako primátora troufám si říci, že velký není, protože pro mě je opravdu 
důležité, aby město Havířov bylo nejlepší nejen v některých ukazatelích, ale aby opravdu 
hrálo prim, lidem se tady žilo dobře a byli na své město hrdí. Když chce někdo hledat 
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negativní věci, vždy je najde, na druhou stranu je spousta věcí, ve kterých je Havířov unikátní. 
Je to město neskutečně zelené, je tu spousta stromů, parků, zákoutí, která jsou velmi 
zajímavá. Město je mladé 65 let, přesto je tu zajímavá architektura, máme chráněné 
památky, sorelu, která má dnes svoje kouzlo. Máme schopné lidi i na celorepublikové úrovni, 
rodáci z Havířova se prostě dokáží prosadit a to je poměrně důležitý aspekt. Havířov má 
obrovský potenciál a já jsem rád, že se nám daří posouvat věci dopředu. Ve městě chceme 
nabídnout kvalitní život, kvalitní infrastrukturu, zázemí ve školách, školkách, kulturu, sport. 
Doufám, že se to daří. Vždy, když se něco podaří zrealizovat, mám i slzy v očích. Je to prostě 
pro mě srdcová záležitost …“ 
Zeptali jsme se i některých oceněných havířovských občanů, co pro ně město Havířov 
znamená:  
Richard Chmelík, oceněný v sociální oblasti za práci s mládeží ve vyloučených oblastech 
za rok 2019: „V Havířově mě drží to, že jsem tady vyrostl, mám k městu hodně dobrý vztah 
a můžu se považovat za srdcaře. Jsem pro, aby se mladí lidé do města vraceli a pomáhali ho 
dále rozvíjet.“ 
Milan Dlábek, ředitel Domova seniorů Havířov, za oceněný kolektiv Domova seniorů 
Havířov, středisko Helios, v roce 2019: „Vztah domova seniorů Havířov a statutárního 
města Havířov je především vztahem zřizovatele a příspěvkové organizace. Podílí se  
na provozu obou středisek Domova seniorů Havířov. Já žiji v Havířově od roku 1984, kdysi to 
bylo město mladých a stalo se městem seniorů. Asi z jednoho prostého důvodu, v 60. letech 
minulého století se tu stěhovali opravdu mladí lidé, ti jsou dnes ve zralém věku. Město se mi 
velmi líbí, zejména proto, že je zde hodně zeleně a obrovských ploch určených k relaxaci, 
například Lučina, ale také Těrlická a Žermanická přehrada v okolí.“  
David Vigner, režisér, oceněný jako osobnost kultury za rok 2019: „Mé rodné město, 
Havířov, město, kde jsem vyrůstal, město, které mi umožnilo umělecký rozvoj, město, kde 

jsem nalézal inspiraci, město,  
na které nedám dopustit, město, 
kde jsem potkal vzácné lidi, město, 
kde jsem objevil ochotu, vstřícnost, 
úctu i spolupráci. Díky havířovské 
tvorbě jsem mohl následně 
pokračovat na pražskou FAMU.  
I přesto, že několik let tvořím  
v Praze, na město Havířov vždycky 
rád v dobrém vzpomínám  
i odkazuji.“ 
 
Brána do města Havířova, 

vlakové nádraží, prochází komplexní rekonstrukcí. K narozeninám města se rozzářil 
nápis na jeho budově. Foto z archivu MmH, Petr Sznapka.  
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Sobota 5. prosince 2020 
 COVID-19 naštěstí neotřásl oblíbenou mikulášskou tradicí. Mikuláši spolu 
s anděli a čerty procházeli městem a děti obdarovávali často v jeho ulicích, zejména  
u krásného stromečku na náměstí 
Republiky. Děti v předvečer svátku  
sv. Mikuláše důvěřovali spíš andílkům, 
Mikulášové budili respekt a nezbedníci 
se báli čertů.  
(Další fotografie dostupné ve Fotopříloze, 
příloze č. 5 Kroniky města Havířova) 
 
 
Na mikulášsko-andělsko-čertovskou 
partičku je i COVID-19 krátký… 
Předvečer svátku sv. Mikuláše v sobotu 5. prosince 2020 na náměstí Republiky.   
 
 V hale vzpírání u zimního stadionu se uskutečnil 31. ročník populárního 
turnaje TOP 12 v nadhozu, memoriálu Milana Romana. Letos se ho zúčastnilo 6 žen  
a 6 mužů. Samozřejmě bez diváků, za předpokladu dodržování přísných hygienických 
opatření. Vyvrcholila tak letošní sezóna, ve které se závody rušily, sportovci se potýkali 
s karanténou a nemocí. Ta postihla některé vzpěrače i v době před konáním TOP 12.  
„TOP 12 v současnosti je po hodně měsících závodem, kdy mohli prodat alespoň nějakou část 
energie, kterou do toho dali během roku. Problém je, že spousta závodníků je po nějaké té 
nemoci, nebo karanténě, takže nemohli vůbec trénovat poslední tři týdny. To, co tu přijelo, 
je asi to nejlepší,“ řekl Dalibor Klimša, manažer SKV Baník Havířov. Na havířovském 
závodě se nejvíce dařilo Josefu Kolářovi (197,8415 b.) z Holešova a Elišce Pudivítrové 
(125,723 b.) z Prahy. [20] 
 

Pondělí 7. prosince 2020.  
 Radní města Havířova se sešli na 60. schůzi ve volebním období.  
 Pracovníci statutárního města Havířov ve spolupráci s MKS připravili 
slavnostní odpoledne pro pedagogy, žáky a studenty havířovských škol. Ve SD Havířov 
byli oceněni pedagogové, žáci, studenti a kolektivy za rok 2019. Jejich práci vysoce 
hodnotili ve svém krátkém projevu primátor města Havířova Josef Bělica  
a náměstkyně pro školství a kulturu Jana Feberová. Vzhledem k protiepidemickým 
opatřením byly ceny předány bez přítomnosti veřejnosti a bez kulturního programu.  
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Jména všech oceněných jsou dostupná v Radničních listech, prosinec 2020: 
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/rl-prosinec-
2020.pdf    [4] 
 
 
 
 
Paní Ludmila Porubová  
ze ZUŠ B. Martinů byla 
odměněna za 60leté 
pedagogické působení 
spojené s výukou hudby, 
zejména s teorií hudební 
nauky zábavnou formou. 
Foto z archivu MmH, Petr 
Sznapka  
(Další fotografie ve Fotopříloze č. 12 Kroniky města Havířova Oceňování pedagogů, 
osobností a cena města Havířova za rok 2019 pondělí 7. prosince 2020) 
 
 Zcela komorně, pouze za přítomností členů vedení města Havířova v čele 
s primátorem Josefem Bělicou byly oceněny osobnosti havířovského sociálního, 
kulturního, společenského a sportovního života za rok 2019. Cena města Havířova 2019 
byla předána paní Vandě Foltynové, zdravotní sestře neurochirurgické ambulance NsP 
Havířov, za dlouhodobé vynikající pracovní nasazení, obětavost a vstřícnost k pacientům. 
Čestné občanství města Havířova bylo předáno panu Jaroslavu Bábovi, reprezentantu ČR 
v atletice ve skoku vysokém. Medailistu z olympijských her, mistrovství světa a Evropy 
zastoupila v jeho nepřítomnosti jeho sympatická maminka, která nejvyšší havířovské 
ocenění převzala. Jména všech oceněných jsou dostupná v Radničních listech, prosinec 
2020: 
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/rl-prosinec-

2020.pdf  [5] 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Cenu města za rok 2019 získala 
paní Vanda Foltynová, zdravotní 

sestra z NsP Havířov. Foto z archivu MmH, Petr Sznapka.  
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Čestné občanství převzala za svého syna Jaroslava Bábu jeho maminka Naďa. Foto 
z archivu MmH, Petr Sznapka.  
 
 
 
 
 
 
 
(Další fotografie ve Fotopříloze  
č. 12 Kroniky města Havířova 
Oceňování pedagogů, osobností  
a cena města Havířova za rok 2019 
pondělí 7. prosince 2020) 

 
 

Úterý 8. prosince 2020 
 V havířovské nemocnici s poliklinikou uvedli do provozu moderní, rychlou  
a přesnou magnetickou rezonanci.  Byla instalována v rámci obnovy radiodiagnostického 
oddělení. Vyšetření moderní zobrazovací radiodiagnostickou metodou, využívající změn 
magnetického pole v těle vyšetřovaného, bude k dispozici pacientům z Havířova  
a spádových oblastí. Vyšetření umožní zobrazit strukturu tkání lidského těla zejména  
při neurologických onemocněních, nemocech pohybového aparátu, cév, břicha, pánve  
a srdce.  Magnetická rezonance je jednou z nejcitlivějších zobrazovacích metod  
s benefitem nulové radiační zátěže pro pacienty. Podobný přístroj této nové generace je 
teprve druhý svého druhu v České republice. Magnetická rezonance je momentálně  
ve zkušebním provozu, kdy probíhá nastavování vyšetřovacích protokolů. Do plného 
provozu bude uvedena na začátku roku 2021. Investice do nejmodernějších 
radiodiagnostických technologií dosáhla téměř 56 milionů korun. „Moc jsme  

o tento přístroj v našem městě stáli, 
protože včasná a přesná 
diagnostika je mimořádně důležitá. 
Jsem si jist, že vynaložené 
prostředky i úsilí pro získání 
magnetické rezonance  
se nám vrátí v podobě zvýšené 
kvality životů našich občanů“, 
uvedl primátor města Havířova 
Josef Bělica. [6] 
Hejtman MSK Ivo Vondrák 
(uprostřed), primátor města 

Josef Bělica (vpravo) a ředitel NsP Havířov Norbert Schellong (vlevo) slavnostně 
uvedli do zatím zkušebního provozu moderní magnetickou rezonanci v NsP Havířov, 
úterý 8. prosince 2020. Foto z archivu MmH.  
 
 U příležitosti Mezinárodního dne zdravotně postižených ocenil hejtman MSK 
Ivo Vondrák klienty Santé ve výtvarné soutěži o Cenu hejtmana MSK. Havířovské 
Centrum pobytových a ambulantních sociálních služeb zastupovali  
Miroslava G. s výšivkou „Baletní figura“ (1. místo), Radek K. s mozaikou „Noční Karibik“ 
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(2. místo) a Andrea B. s oracovaným Ytongem „Kvetoucí louka“ (čestné uznání). Všichni 
tvůrci věnovali svým dílům spoustu času a úsilí. Zaslouží tedy i naši gratulaci  
za úspěšnou reprezentaci. [7] 
 

Středa 9. prosince 2020 
 Začíná v tom být trochu zmatek a lidem se to ani trochu nelíbí. Bohužel 
nákaza koronavirem si vybrala daň, přibylo nemocných a hospitalizovaných. Vláda  
po týdnu uvolnění znovu zpřísnila opatření proti šíření zákeřného viru. PES zůstal  
na 3. stupni, preventivně se opět omezila otvírací doba restaurací a výdejových okének 
(do 20:00 h). Nesměl se pít alkohol na veřejnosti, ani klasické svařené víno s vůní Vánoc.  
 Ve Výstavní síni Viléma Wünsche byl otevřen 12. ročník přehlídky 
havířovských výtvarníků „Havířovský výtvarný salón 2020/2021. Téměř 6 desítek 
havířovských umělců zde vystavilo svá díla, různých forem a technik. Návštěvníkům se 
naskytla krásná podívaná na olejomalby, grafiky, akryly, kresby, fotografie, keramiku, 
sochy. Doba koronavirová byla nelítostná i k této výstavě, ta byla od 18. prosince 2020  
po zpřísnění opatření pro veřejnost uzavřena.  
V MKS Havířov přišli s výborným nápadem a výstavy, které se uskutečnily v době 
podzimního nouzového stavu, prezentovali na webových stránkách jako videoprojekce:  
Obrazy Dagmar Štefkové (Galerie Radost) 
https://www.mkshavirov.cz/detail/1121-videopreze%E2%80%8Bntace-z-vystavy-
dagmar-stefkova-obrazy/ 
Obrazy Martina Pawery (Výstavní síň Viléma Wünsche v KD Leoše Janáčka) 
https://www.mkshavirov.cz/detail/1120-videopreze%E2%80%8Bntace-z-vystavy-
martin-pawera-obrazy/ 
Krajina v okolí Havířova Břetislava Drozda (Galerie Radost) 
https://www.mkshavirov.cz/detail/1119-videopreze%E2%80%8Bntace-z-vystavy-
bretislava-drozda-krajina-v-okoli-havirova/ 
Výstava fotografií členů Fotoklubu Havířov a jejich hostů (Výstavní síň Viléma Wünsche 
v KD Leoše Janáčka) 
https://www.mkshavirov.cz/detail/1118-videoprezentace-z-vystavy-fotografii-clenu-
fotoklubu-havirov-a-jejich-hostu/ 
Výstava nejúspěšnějšího sportu ve městě (Galerie Centrum) 
https://www.mkshavirov.cz/detail/1122-videopreze%E2%80%8B%E2%80%8Bntace-
z-vystavy-nejuspesnejsiho-sportu-v-havirove/ 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Havířovský salon ve Výstavní 
síni Viléma Wünsche v KD Leoše 
Janáčka byl otevřen již po dvanácté. Za pár dní byl znovu uzavřen.  
 

https://www.mkshavirov.cz/detail/1121-videopreze%E2%80%8Bntace-z-vystavy-dagmar-stefkova-obrazy/
https://www.mkshavirov.cz/detail/1121-videopreze%E2%80%8Bntace-z-vystavy-dagmar-stefkova-obrazy/
https://www.mkshavirov.cz/detail/1120-videopreze%E2%80%8Bntace-z-vystavy-martin-pawera-obrazy/
https://www.mkshavirov.cz/detail/1120-videopreze%E2%80%8Bntace-z-vystavy-martin-pawera-obrazy/
https://www.mkshavirov.cz/detail/1119-videopreze%E2%80%8Bntace-z-vystavy-bretislava-drozda-krajina-v-okoli-havirova/
https://www.mkshavirov.cz/detail/1119-videopreze%E2%80%8Bntace-z-vystavy-bretislava-drozda-krajina-v-okoli-havirova/
https://www.mkshavirov.cz/detail/1118-videoprezentace-z-vystavy-fotografii-clenu-fotoklubu-havirov-a-jejich-hostu/
https://www.mkshavirov.cz/detail/1118-videoprezentace-z-vystavy-fotografii-clenu-fotoklubu-havirov-a-jejich-hostu/
https://www.mkshavirov.cz/detail/1122-videopreze%E2%80%8B%E2%80%8Bntace-z-vystavy-nejuspesnejsiho-sportu-v-havirove/
https://www.mkshavirov.cz/detail/1122-videopreze%E2%80%8B%E2%80%8Bntace-z-vystavy-nejuspesnejsiho-sportu-v-havirove/
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Čtvrtek 10. prosince 2020 
 Dočkali jsme se, na náměstí Republiky se objevily stánky a ve čtvrtek začal 
vánoční jarmark. Nevoněl sice ani punčem, ani svařeným vínem, ani medovinou,  
ani kávou, konzumovat se tu nesměly žádné potraviny, ani trdelníky, ale přece jen 
z reproduktorů hrály koledy a nálada byla hned veselejší. A sníh… ve čtvrtek napadl sníh.  
(Další fotografie dostupné ve Fotopříloze, příloze č. 5 Kroniky 
města Havířova) 

 
 
 
 
 
 
 

Začal vánoční jarmark, ve čtvrtek 10. prosince 2020 
nasněžilo. Foto z archivu Jaroslavy Šenkýřové.  
 

Pátek 11. prosince 2020 
 Představitelé města se sešli, aby předali slavnostně do užívání nově 
zrekonstruovanou MŠ Okružní v Havířově-Šumbarku. Slavnostního přestřižení pásky  
se zúčastnili primátor města Havířova Josef Bělica, jeho náměstci Ondřej Baránek, 
Bohuslav Niemiec a náměstkyně Jana Feberová a Stanislava Gorecká. Mateřská školka 
zářila do daleka novotou a barvami. Rekonstrukce, ke které se přistoupilo z důvodu 
snížení energetické náročnosti budovy, byla zahájena v srpnu letošního roku. Budova byla 
zateplena, instalováno bylo nové vzduchotechnické zařízení. Stavba si vyžádala investice 
nepřesahující 7 miliónů korun. Na tuto investiční akci byly v rámci Operačního programu 
životního prostředí podány dvě žádosti o dotace na zateplení (1 980 000 korun)  
a vzduchotechniku (950 400 korun). Obě byly úspěšně čerpány, navíc oproti vysoutěžené 
ceně bylo ušetřeno 200 tisíc korun. Zhotovitelem stavby byla společnost KP Revital. 
„Krása zvenčí, teplo uvnitř, co víc  
si můžeme přát! Děkuji městu 
Havířovu a všem, kteří  
se na revitalizaci naší školky 
podíleli,“ uvedla ředitelka  
MŠ Okružní Světluše Svobodová. 
[8] 
(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze, příloze č. 5 Kroniky 
města Havířova) 
Představitelé vedení města 
slavnostně předali nově 
zrekonstruovanou MŠ Okružní v Havířově-Šumbarku. Pátek 11. prosince 2020.   
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Zrekonstruovaná budova MŠ Okružní v Havířově-Šumbarku v pátek 11. prosince 
2020.   
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 Krásnou vánoční náladu připravili nakupujícím v OC Elan. Na panelech  
ve zdejší výstavní síni v přízemí a prvním patře nainstalovali papírové vystřihovací 
betlémy ze sbírky Marty Halfarové (k vidění byl kupříkladu Ladův český betlém, Betlém 
z Hradce nad Moravicí Bořka Frýby, který vydala ZŠ a MŠ Žimrovice v roce 2014, 
Lichtenštejnský betlém Edmunda Schwerzlera, který kolorovala Marta Halfarová a celá 
řádka dalších zajímavých dílek). Byly k vidění do 7. ledna 2020.  
V pátek zde havířovští prožili malý zázrak a po mnoha měsících si užili živého muzikanta.  
Léta tradiční „Vánoční klavír“ rozezněl Petr Venglař. V roušce hrál koledy  
a další písně a lidé často jeho hru ocenili 
potleskem. 
  
 
 
 
 
 
 
 
 
Malý zázrak, živá hudba v OC Elan, Petr 
Venglař vykouzlil pravou vánoční náladu nakupujícím a hostům kavárny. Pátek  
11. prosince 2020.  
 

Sobota 12. prosince 2020 
 Uprostřed adventního očekávání zemřel ve věku nedožitých 70 let  
Mons. Adam Rucki, biskupský vikář pro duchovní povolání, spirituál kněží  
a exercitátor. Rodák z Bukovce u Jablunkova působil od roku 1974 do roku 1976, po přijetí 
kněžského svěcení pro českotěšínskou apoštolskou administraturu, jako kaplan 
v Havířově-Bludovicích. V 80. letech 20. století byl zatčen za organizování nepovolených 
biblických čtení pro mládež, po propuštění pracoval jako dělník v Jablunkově. V roce 1985 
byl ustanoven farním vikářem ve Valašských Kloboukách, působil jako farář 
v Napajedlích, od roku 1993 byl rovněž děkanem zlínského děkanátu. Od roku 1995 
působil v Olomouci jako spirituál Arcibiskupského kněžského semináře, byl jmenován 
biskupským vikářem pro péči o duchovní povolání v ostravsko-opavské diecézi v roce 
2005. Dne 12. ledna 2012 jej papež Benedikt XVI. jmenoval kaplanem Jeho Svatosti. [9] 
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Neděle 13. prosince 2020 
 Došlo k tradiční změně jízdních řádů hromadné dopravy (autobusy, vlaky). 
V Havířově byly přejmenovány některé zastávky MHD (autobusů): Havířov-Město, škola 
Mánesova (nově Havířov-Město, Mánesova); Havířov-Město, radnice (nově  
Havířov-Město, Magistrát); Havířov-Podlesí, hotel Merkur (nově Havířov-Podlesí, 
Merkur); Havířov-Podlesí, Dlouhá třída lesopark (nově Havířov-Podlesí, lesopark);  
Havířov-Město, u fontány Jitřenka (nově Havířov-Město, Jitřenka). Změna se fyzicky 

promítla do nových jízdních řádů 
MHD. [10] 
 
 
 
 
 
 

Jedna z přejmenovaných zastávek MHD Havířov-Podlesí, Merkur. Foceno 15. prosince 
2020.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Jízdní řády na internetu jsou již 
přejmenované. Zastávka Havířov-Podlesí, Merkur je 15. prosince 2020 ještě se starým 
názvem.  
 

Pondělí 14. prosince 2020 
 Je předvánoční čas a vláda znovu jednala o zpřísnění opatření proti šíření 
koronaviru. Rozhodla o tom, že od pátku 18. prosince přejdeme 
v protiepidemiologickém systému do 4. stupně. Školáci byli obohaceni o dva dny 
vánočních prázdnin. Znovu platil zákaz volného pohybu osob od 23 do 5 hodin ráno  
a shromažďování více než 6 lidí ve vnitřních i venkovních prostorách. Uzavřeny byly bary 
a restaurace, zoologické a botanické zahrady, muzea, koupaliště, fitness a wellness centra 
a vnitřní sportoviště. Zákaz se nevztahoval na lyžařské areály. Znovu byly uzavřeny 
muzea, galerie, výstavy, veletrhy, hrady a zámky. Platil nadále zákaz konzumace alkoholu 
na veřejnosti. Obchody a služby (kromě ubytovacích) zůstaly otevřené v případě zajištění 
1 zákazníka na 15 m2, včetně nedělí. Byl povolen prodej vánočních kaprů a stromků,  
na vánočních trzích bylo možno prodávat pouze potraviny, jejich konzumace na místě 
byla zakázána.  Výdejová okénka mohla být otevřena do 23 hodin. Kabinet rozhodl  
o změně nařízení vlády o použití Armády ČR k záchranným pracím při ochraně 
obyvatelstva a prevenci šíření koronaviru SARS CoV-2. Časový úsek, v němž bylo možné 
využívat vojáky pro potřeby Ministerstva zdravotnictví, krajských hygienických stanic  
či zdravotních ústavů, byl prodloužen až do 30. června 2021.  
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Svateb a pohřbů se mohlo účastnit maximálně 20 lidí, kostely mohly být zaplněny pouze 
do 20 % jejich kapacity. Vzhledem k blížícím se svátkům vánočním byly povoleny 
návštěvy v zařízeních sociálních služeb, návštěvníci museli na místě absolvovat test a mít 
nasazený respirátor. [11, 12] 
 Radní města Havířova se sešli na 61. schůzi.  
 Na letošním posledním jednání, na své v pořadí 16. schůzi, se sešli v sále  
KD Radost zastupitelé města Havířova. Naplánováno bylo 50 bodů jednání, včetně 
interpelací občanů a zastupitelů.  
 

Středa 16. prosince 2020 
 Odborná porota ocenila 50 jednotek a sborů dobrovolných hasičů z celé ČR. 
Prestižní ocenění za profesionálně provedené zásahy a preventivní a společensky 
prospěšnou činnost si z Brna přivezli dobrovolní hasiči z Havířova-Životic. S celkovým 
počtem 704 hlasů se naše jednotka umístila na 3. místě. Bodové rozdíly na prvních třech 
místech (vítěz SDH z Bělkovic-Lašťan, Olomoucký kraj, 2. místo SDH Ratiboř ze Zlínského 
kraje) byly minimální. S ohledem na preventivní ochranná opatření se vyhlášení  
10. ročníku ankety „Dobrovolní hasiči“ konalo bez diváků, bez zástupců a partnerů  
či spolupracujících organizací. Finalisté si díky nim odvezli finanční a věcné dary za více 
než 2 500 000 korun. Hasiči z Havířova-Životic si za obdržený finanční dar pořídí 
pracovní techniku. [40] 
 

Čtvrtek 17. prosince 2020 
 Slavnostně bylo uvedeno do provozu rekonstruované hřiště v Parku 
sponzorů pod KD Leoše Janáčka. Lákalo děti na lanovou stezku, průlezy a skluzavky  
či do odpočinkové zóny. Součástí se staly také hřiště pro menší děti, veřejné osvětlení  
a přístupový chodník. Rekonstrukci zahájili pracovníci TSH v srpnu letošního roku. 
Investiční náklady činily 9,4 milionů korun.  
„Zcela nové prostorné hřiště vzniklo na místě bývalé dominanty parku, vraku lodi Bounty, 
který byl již v havarijním stavu, a proto musel být odstraněn. Všechny hravé návštěvníky 
parku zcela jistě nadchne obdobná lanová stezka mezi dřevěnými věžemi, průlezy  
a skluzavkami, jakou můžete znát z ostravské ZOO, bohumínského Hobbyparku  

nebo karvinského parku Boženy Němcové. 
Velkorysé hřiště v tomto otevřeném 
prostoru bude korespondovat  
se sousedním lesoparkem a stalo se  
I. etapou regenerace parku,“ popsal 
zajímavé novinky náměstek primátora 
pro investice a chytré město Bohuslav 
Niemiec. [16] 
(Další fotografie dostupné ve Fotopříloze, 
příloze č. 5 Kroniky města Havířova) 
 
Představitelé vedení města slavnostně 
přestřihli pásku u rekonstruovaného 

hřiště v parku pod KD Leoše Janáčka ve čtvrtek 17. prosince 2020. Foto z archivu 
MmH.   
 Venkovní ledová plocha na bruslení, to je, po čem havířovští už dlouho volali. 
Hezký dárek v podobě mobilní ledové plochy u MSH Slavie získali právě dnes, ve čtvrtek 
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17. prosince 2020. Město pořídilo mobilní kluziště za 3,4 miliony korun. Dodavatelem 
technologie byla společnost H+H Technika, s. r. o. O mobilní ledovou plochu se začali 
starat zaměstnanci SSRZ Havířov. Připravili bruslení veřejnosti na každý den, včetně 
vánočního a silvestrovského bruslení. Bohužel, i tady se museli řídit aktuálními 
protiepidemiologickými nařízeními vlády. V normálních podmínkách je kapacita kluziště 
o rozměrech 15 × 30 m stanovena na 70 bruslařů. Aktuálně mohlo společně bruslit 6 lidí, 
bylo uzavřeno sociální zařízení a v provozu nebyla ani půjčovna bruslí. Neprodávalo se 
ani občerstvení. „Zabruslit si pod širým nebem má své kouzlo a ve městě přibude  
pro návštěvníky další sportoviště,“ komentoval pořízení nové ledové plochy radní pro sport 
Daniel Vachtarčík.  
Dospělí zaplatili 40 korun za hodinu, děti do 140 cm případně do 15 let platili 30 korun. 
Mezi jednotlivými hodinovými bloky bylo nutno upravit led. Mobilní kluziště  
se provozovalo při venkovní teplotě do +12 °C. Chladící jednotka pracovala systémem 
nepřímého chlazení. 
Provoz byl zatím 
naplánován do konce 
února 2021. [17] 
(Další fotografie 
dostupné ve Fotopříloze, 
příloze č. 5 Kroniky města 
Havířova) 
 
Představitelé města 
přestřihli další pásku, 
tentokrát slavnostně 
otevřeli mobilní ledovou plochu u MSH Slavie. Čtvrtek 17. prosince 2020. Foto  
z archivu MmH.  
 

Pátek 18. prosince 2020 
 Ředitel firmy Heimstaden Czech Jan Rafaj předal celkem 195 voucherů 
v hodnotě 126 tisíc korun primátorovi města Josefu Bělicovi a jeho náměstkyni  
pro sociální rozvoj Stanislavě Gorecké. V největší nájemní firmě v zemi odkoupili služby  
a zboží od podnikatelů, kteří provozují svoji činnost v nebytových prostorách 
Heimstaden. „Jsem za tento počin vděčný. Je skvělé pozorovat, jak společnost, která má 
zahraniční vlastníky a podniká na našem území, pomáhá jak živnostníkům v rámci našeho 
města, tak pracovníkům v sociálních službách, kteří vouchery dostanou a nesmírně si je 
zaslouží. Je vidět, že nastavená spolupráce mezi Havířovem a společností Heimstaden přináší 
oboustranné výsledky,“ uvedl havířovský primátor. Prostřednictvím sociálního odboru 
MmH byly poukázky předány pracovníkům obou středisek Domova seniorů Havířov, 
SSmH  
či Santé, centra ambulantních a pobytových sociálních služeb, kteří v letošním roce 
pracovali v „první linii“ a starali se o naše spoluobčany v době covidové. Čerpat na ně 
mohli různé zboží a služby (manikúra, pedikúra, kadeřnictví, kosmetika, masáže, nákup 
textilního zboží, seřízení lyží, autoškola). [18] 
(Další fotografie dostupné ve Fotopříloze, příloze č. 5 Kroniky města Havířova) 
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Ředitel firmy Heimstaden předal vouchery pro pracovníky sociálních služeb  
u Domova seniorů Havířov, střediska Helios. Pátek 18. prosince 2020.  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

Úterý 22. prosince 2020 
Havířovský rodák, hokejista Boston Bruins, nejlepší střelec letošní základní 

části NHL David Pastrňák vyhrál anketu „Sportovec roku 2020“. Hlasující sportovní 
novináři upřednostnili úspěšného kanonýra před Ester Ledeckou (snowboard)  
a Martinou Sáblíkovou (rychlobruslení). Do síně slávy vstoupil Antonín Panenka, který 
letos v létě navštívil naše město. Havířovský rodák David Pastrňák si svého ocenění 
považoval a měl z něho velikou radost. 
David za svůj hokejový výkon získal luxusní automobil Honda od sponzorů poté, co byl 
vyhlášen nejužitečnějším hráčem All Star Game. Neponechal si ho a před vánočními 
svátky vybral sestřičku z bostonské nemocnice, kterou novým vozem obdaroval. Nejen že 
již dlouhou dobu stála v první linii boje proti koronaviru, ale byla svobodnou matkou. 
David neopomenul vzpomenout ve svém video vzkazu, že on byl též vychováván pouze 
maminkou. A tak překvapená zdravotní sestřička převzala vůz a pro svého čtyřletého 
chlapce v něm našla hokejovou výstroj od havířovského rodáka. Zahřál nás u srdce krásný 
čin „našeho Pasty“. [19] 
 

Neděle 27. prosince 2020 
Prošel čas Vánoc. Letos to bylo jiné. Mnohé rodiny se nesešly, protože někteří 

byli uzavřeni v karanténě, či přímo onemocněli obávanou nemocí COVID-19. Mnozí 
senioři skutečně omezili ze strachu návštěvy na minimum, v mnoha rodinách se striktně 
na návštěvách používaly roušky. Nicméně konzumovali jsme vánoční pochoutky, 
uzobávali cukroví, dívali se na pohádky, četli z darovaných knížek, na internetu hledali 
povzbuzující slovo svátečních bohoslužeb.  
A v neděli 27. prosince 2020, hned po svátku sv. Štěpána, jsme se probudili do striktního 
5. stupně protiepidemiologického systému, který byl v nouzovém stavu vyhlášen  
až do „dalekého“ 10. ledna 2021. Opět prázdné cukrárny, restaurace, žádné služby, 
zavřené obchody, s tím rozdílem, že tentokrát i v supermarketech bylo možno nakoupit 
pouze základní zboží (potraviny, drogerie). Svateb, pohřbů a vstupů do registrovaného 
partnerství se smělo účastnit nejvíce 15 osob. Byl vyhlášen zákaz provozování lyžařských 
vleků. Zákaz vycházení, bez ohledu na Silvestra, platil od 21 do 5 hodin.  
 A světlo v tunelu? I když mnozí to tak nevnímají a jsou velmi skeptičtí. 
V Česku se začalo očkovat proti COVIDu-19. První, kdo usedl na "očkovací“ židličku, aby 
šel příkladem, byl premiér Andrej Babiš. Někteří nevěřili očkování vůbec, někteří se ptali, 
zda se dostane na všechny, kteří se očkovat chtějí.  Zatím byly přivezeny vakcíny od firmy 
Pfizer/BionTech. Vyžadují zvláštní balení a skladování v suchém ledu -70 °C.   
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 V Havířově se uskutečnil historicky první běh na královskou vzdálenost 
42 195 m. Vše se dělo jen na rekreační bázi, protože koronavirová omezení nic jiného 
nepovolila. Vybíhalo se v časových rozestupech a po dvojicích. Na maratonskou trať se 
vydalo do ulic nejmladšího města republiky 12 vytrvalců. Nejlepší z nich měl čas lehce  
nad 3 hodiny. „Já si splnil čas okolo třech hodin a dvaceti minut," nechal se slyšet 
fyzioterapeut Honza z Ostravy s tím, že absolvoval tak dlouhou vzdálenost poprvé  
od vyléčení z koronaviru, který ho potrápil se všemi známými příznaky. Běželi také 
veteráni starší 70 let. Nejlepší z nich finišoval po čtyřech hodinách běhu. [21] 
 

Čtvrtek 31. prosince 2020 
 Lidé se o posledním dopoledni v roce vypravili na poslední nákupy potravin. 
Otevřeno bylo i na Hlavní poště na Dlouhé třídě před OC Elan. Kupodivu pusto prázdno, 
záležitosti se daly vyřešit bez fronty. Sypač na náměstí Republiky sypal škvárou mokrý 
kluzký povrch. Avizovaný ohňostroj byl zrušený. Počasí vyčarovalo mlžný opar. Občas to 
prásklo, bouchání a praskání se odpoledne a k večeru ozývala s větší intenzitou a večer  
a v noci zářily nad Havířovem amatérské 
ohňostroje. Záchranáři nemuseli  
ve městě řešit závažné zdravotní 
problémy spojené s oslavou příchodu 
nového roku. 
(Další fotografie dostupné ve Fotopříloze, 
příloze č. 5 Kroniky města Havířova)  
Poslední dopoledne roku 2020 
v Centrálním parku. Koronavirus  
a mlha se spikly proti tradičnímu ohňostroji. Tvůrci ohňostroje balí… Dopoledne  
ve čtvrtek 31. prosince 2020 v Centrálním parku.  
 
 

Strohá řeč čísel 
Na Kontaktním pracovišti Úřadu práce ČR v Havířově evidovali k 31. prosinci 

2020 celkem 4 075 uchazečů o zaměstnání (z toho 1 896 žen). V dosažitelném věku  
od 15 do 64 let jich bylo celkem 3 903 (žen 1 820). Podíl nezaměstnaných na obyvatelstvu 
vystoupil na 8,55 %. Bez práce bylo celkem 130 mladistvých (42 po základní škole  
a 88 absolventů). Uplatnění hledalo také 646 osob se zdravotním postižením. Nárok  
na podporu v nezaměstnanosti mělo v prosinci 942 uchazečů o zaměstnání. [43] 

V psím útulku Max přijali v prosinci 22 psů, 7 koček, 3 morčata a 1 zakrslého 
králíka. Nový domov se našel pro 12 psů, 12 koček a 3 osmáky. Původní majitelé si 
vyzvedli 17 psů a 1 kočku. K 31. prosinci 2020 se v útulku starali o 32 psů, 5 koček,  
3 morčata a 1 zakrslého králíka. Služeb psího penzionu nevyužil žádný majitel čtyřnohého 
miláčka. [44] Těsně před Vánocemi zavítali do útulku Max hejtman MSK Ivo Vondrák  
a primátor města Havířova Josef Bělica. Samozřejmě nepřišli s prázdnou, přinesli pytle 
granulí a pamlsků, prohlédli si chlupaté obyvatele útulku a pohovořili se zaměstnanci. [45] 
 Napilno měli i v prosinci v porodnici NsP Havířov. Pomohli tu maminkám  
při 73 porodech (narodilo se 35 chlapců a 38 dívek). V tomto počtu je zahrnuto též  
27 nových občánků města Havířova (13 chlapců a 14 dívek).  
V nemocnici v prosinci hospitalizovali 782 pacientů (havířovských bylo 465). [42] 
 Záchranáři ZZS MSK také v posledním čtvrtletí roku 2020 museli zasahovat 
na území našeho města. Posádky vyjely 1 904× a ošetřily 1 863 pacientů. Obtížemi 
interního charakteru trpělo 1 387 z nich, 343 ošetřovaných si způsobilo úraz  
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(1 musel být resuscitován). Záchranáři pomohli také 62 lidem s psychickými obtížemi. 
Celkem bylo nutno resuscitovat 12 pacientů, tři se podařilo zachránit. [22] 
 Nově otevřenou mobilní ledovou plochu u MSH Slavie využilo v posledním 
měsíci v roce 645 lidí. Poté bylo kluziště uzavřeno z důvodu vládních nařízení proti šíření 
koronaviru. [46] 
 
 

Napsali o nás 
 „Když všechno půjde dobře, začít stavět by se mohlo v roce 2028,“ řekl 
primátor města Josef Bělica o přípravách obchvatu města Havířova. Nyní je hotová 
technicko-ekonomická studie, tzn., že trasa má technické řešení a ekonomicky se vyplatí. 
Pokud dá projektu „zelenou“ Centrální komise Ministerstva dopravy ČR, začne se řešit.  
Dokumentace slouží jako podklad pro studii vlivu stavby na životní prostředí, tzv. EIA. 
Tento proces trvá cca 2 roky. Pokud bude EIA schválená, může začít zpracování technické 
dokumentace pro územní řízení a vydání stavebního povolení. Obchvat Havířova je 
součásti úseku silnice I/11 mezi Havířovem a Třanovicemi, celá trasa měří přes 19 km, 
obchvat Havířova k Těrlicku má asi 9 km. Jeho úkolem je odvést z města především 
tranzitní dopravu. [23] 
 V polovině července došlo v MŠ ČSA k havárii vody. Škody byly veliké, byly 
promočeny stropy, zničen nábytek, hračky a hudební nástroje. Opravy trvaly několik 
měsíců. „To byla úplně kompletní generální oprava. Tady se strhávaly stropy, strhávaly se 
podlahy, zdi až pod omítku. Prostě úplně všechno. Nová elektroinstalace, nová vodoinstalace 
se udělala. Musím říct, že máme úplně novou školičku,“ řekla ředitelka MŠ Dana Tomicová.  
O hrubou práci se postaral vlastník budovy. S úklidem pomáhali všichni, včetně rodičů. 
Většina dětí dojížděla během rekonstrukce autobusem do MŠ Přímá. [24]  
 Vláda rozhodla o možných návštěvách v domovech seniorů. Jejich 
zaměstnanci se museli během krátké doby vypořádat s nákupem nových testů, vymyslet 
organizační systém. Týkalo se to též Domova seniorů Havířov. Testování není povinné, ale 
v Havířově se rozhodli jít touto cestou. Ve středisku Helios se musí návštěvy telefonicky 
objednávat. Ve středisku Luna mohli vyčlenit více pracovníků na testování, proto nebyly 
nutné rezervace. Doplnil, že nedoporučuje návštěvy dětí do 15 let, protože nejsou schopni 
tyto děti testovat. Ani zákon nedovoluje odebírat vzorky od dětí. Návštěvy za stejných 
podmínek umožňují také v pobytových službách SSmH. „Návštěvy budou umožněny 
dvakrát v týdnu, a to ve středu a v sobotu od 15 hodin. Termín zahájení je od soboty  
5. prosince. Za druhé návštěvy jsou omezeny v počtu osob a čase a samozřejmě po celou dobu 
návštěvy musí být používány osobní ochranné pomůcky dýchacích cest, což je respirátor 
FFP2,“ řekl Milan Černý, ředitel SSmH. [25] 
 Komise, která více než rok posuzovala radikální změnu české energetiky, 
navrhla konec závislosti na uhlí v roce 2038. Jedná se o stejný termín jako v Německu.  
I když se podíl uhlí na energii stále zmenšuje, Česko je na této komoditě závislé. Na jiná 
paliva a technologie budou muset přejít elektrárny, výroba tepla. V příštích dekádách  
to bude stát stovky miliard korun.  Vicepremiér a ministr průmyslu a dopravy Karel 
Havlíček řekl, že rok 2038 není pouze kompromis v rámci všech skupin v uhelné komisi, 
ale vychází poměrně jasně z předpokladů ekonomických, technologických a ekologických 
ve smyslu budování nových zdrojů. Ekologové na rozhodnutí reagovali odchodem 
z uhelné komise. Pro rok 2038 hlasovalo 15 z 19 členů komise. Ministr životního prostředí 
Richard Brabec, který komisi spolupředsedal, navrhoval rok 2033. [26] 
 Boxeři z Havířova a Karviné nechyběli ve výpravě mladé české reprezentace 
na mistrovství Evropy kadetů a kadetek v bulharské Sofii. David Polák z Boxu Havířov 
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startoval na mistrovství Evropy počtvrté v řadě a připsal na své konto už druhý titul 
vicemistra Evropy v kategorii do 80 kg. „David si zasloužil vyhrát, dvě ze tří kol byl lepší,“ 
hodnotil nespokojeně finálový soubor s Rusem Turtubajevem Davidův trenér Jaroslav 
Kubíček. [27] 
 Havířovská hudební skupina Nebe vydala v posledních měsících 3 písně. 
První animovaný klip k písni „Poslední okno v kalendáři“ vznikl jako důsledek vládních 
opatření. Do hlavní role obsadila kapela zlaté prasátko, které se v převleku za superhrdinu 
snaží zachránit Vánoce. [28] 
 Na ulici Těšínské poblíž autosalonu došlo v neděli 6. prosince 2020  
před 20. hodinou k dopravní nehodě s vážnými následky. Chodec vstoupil do vozovky 
přímo před osobní auto, jehož řidič nestačil včas zareagovat a střetu zabránit. Chodec, 
který přecházel mimo přechod pro chodce, utrpěl těžká poranění nohy a další zranění. Byl 
převezen do ostravské fakultní nemocnice na urgentní příjem. Dechová zkouška vyloučila 
u řidiče Fordu Mondeo požití alkoholických nápojů. [29] 
 Žákyně oktávy Gymnázia Komenského Jana Šimsová absolvovala v roce 2020 
studentskou vědeckou stáž v Psychologickém ústavu Akademie věd České republiky. 
V rámci projektu AV ČR „Otevřená věda“, který finančně podporuje MŠMT ČR, se zabývala 
prací na téma „Jak a z čeho se děti učí mateřský jazyk“. Celoroční snažení bylo ukončeno 
studentskou vědeckou konferencí, které se zúčastnilo 74 talentovaných mladých 
badatelů. Přehlídka proběhla, jak je letos již obvyklé, online. Ve vědní oblasti Humanitní  
a společenské vědy studentské vědecké konference získala havířovská studentka spolu  
se svými kolegyněmi 1. místo. [30] 
 Kryty civilní obrany byly vybudovány, aby ochránily obyvatelstvo  
před následky použití zbraní hromadného ničení. Mezi největší patří ty, které jsou  
na šachtách a v průmyslových podnicích. V areálu bývalého Dolu Dukla vybudovali 
v protiatomovém krytu 2. třídy odolnosti (stále tlakově odolný s regenerací kyslíku) 
Muzeum CO. Kryt má atomickou odolnost 250 kilotun (desetinásobek v porovnání 
s Hirošimou a Nagasaki). Byl vybudován v roce 1962, má 6 podzemních pater, hloubka 
posledního je přibližně 30 m. V krytu sídlil i štáb, který měl v případě nebezpečí 
rozhodovat o okolí Havířova. Kryt byl určen pro 450 osob, vedle politického štábu také 
pro povrchové zaměstnance Dolu Dukla. Provozovatel CO Dukla Martin Hečko řekl,  
že k využití krytu nikdy nedošlo.  Stovky krytů jsou také ve sklepích obytných domů.  
„V našich objektech máme celkem 177 krytů civilní ochrany. My je nepoužíváme, ale 
provádíme v nich pravidelnou údržbu jednou nebo dvakrát ročně a samozřejmě dbáme, aby 
veškerá zařízení, která tam jsou, aby byla v pořádku. V budoucnu je ani pronajímat 
neplánujeme a pevně věříme, že nenastane situace, aby byly využívány k tomu, k čemu byly 
vybudovány,“ informovala mluvčí Heimstaden Kateřina Piechowicz. Civilní obrana se 
v současné době zaměřuje na živelné pohromy a průmyslové havárie. [31] 
 Nekoordinovaně se pohybující Peugot, údajně najíždějící do lampy 
veřejného osvětlení, řídila mladá žena pozitivní na požití marihuany, navíc neměla 
řidičské oprávnění. A to ještě zasahující policisté v Havířově-Šumbarku v neděli ráno  
13. prosince 2020 netušili, že vozidlo je nahlášeno jako odcizené. Majitelka vozu 
zaparkovala předešlý den navečer a nedopatřením jí vypadly klíče. Ráno už nenašla ani 
klíče, ani auto. Klíče totiž nalezla žena omámená marihuanou, která se pokusila neúspěšně 
s vozem odjet. Vozidlo bylo předáno do povolaných rukou majitelky a policisté Obvodního 
oddělení Havířov 3 sdělili dvacetileté ženě ve zkráceném přípravném řízení podezření 
z přečinu neoprávněného užívání cizí věci. Hrozí jí až dvouletý trest odnětí svobody. Inu 
trochu drahý joint. [32] 
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 Jan Ihnatík, 98letý válečný veterán z Havířova, byl jedním z 33 válečných 
účastníků národního boje za osvobození, kterým udělil ministr obrany ČR Lubomír 
Metnar u příležitosti 75. výročí skončení 2. světové války „Čestný pamětní odznak 
válečným veteránům“.  Z důvodu protipandemických opatření mu byl předán 
prostřednictvím zástupců Krajského vojenského velitelství Ostrava až v prosincových 
dnech. [33] 
 V Národním tréninkovém centru stolního tenisu v Havířově absolvovali 
studenti závěrečný kurz dvouletého studia trenérské licence A při Fakultě tělesné 
výchovy a sportu UK. Šestici studentů budou po absolvování kurzu čekat státní zkoušky. 
Poté rozšíří padesátku trenérů, kteří aktuálně nejvyšší trenérskou licenci v rámci ČAST 
vlastní. [34] 
 Zájem o testování antigenními testy byl veliký, již v úterý 15. prosince 2020 
v poledne byly kapacity některých odběrových míst naplněné až do 28. prosince 2020. 
Havířov měl v té době volných pouze 50 míst do pondělí 28. prosince 2020. Hejtman MSK 
Ivo Vondrák informoval, že lidé se mohou zdarma testovat opakovaně, k odběru mohou 
chodit jednou za 5 dní. V MSK bylo v úterý 15. prosince 2020 aktivních 15 odběrových 
míst, kde se antigenní testy prováděly. [35] Ve čtvrtek 17. prosince 2020 už měla 
havířovská nemocnice volné termíny na antigenní testování až od 1. ledna 2021. [36] 
 V Senior centru SeneCura navázali od podzimu spolupráci s Dobrovolnickým 
centrem ADRA, kde mají proškolených více než 50 dobrovolníků, kteří pomáhají 
v domovech seniorů, v chráněných bydleních nebo osobám v domácnostech, které si 
nemohou zajistit základní potřeby. Klienty domova přišly dobrovolnice v čase adventu 
navštívit s papírovými růžemi se vzkazy od dětí ze základních a mateřských škol. [37] 
 Přivolaní strážníci MP nalezli v Havířově-Šumbarku dívky, které  
se společně opily. Alkohol nabídli děvčatům společní známí. „Do příjezdu sanity hlídka 
zajišťovala dívkám životní funkce a nezletilé byly převezeny do nemocnice," řekl Bohuslav 
Muras, ředitel MP Havířov. [38] 
 Na linkách ČSAD Havířov se objeví dalších 6 autobusů SCANIA s pohonem  
na stlačený zemní plyn. Model Citywide LE je dlouhý 14,8 metrů, pojme 100 cestujících  
a je zde také místo pro invalidní vozík či kočárek. Vozidla značky Scania jsou v 3ČSAD  
ze skupiny Transdev velmi oblíbená pro svoji spolehlivost a nízkou spotřebu. Ve vozovém 
parku jich má severomoravský dopravce už více než čtyřicet. [39] 
 Policisté řešili v roce 2020 celou řadu závažných případů, ale museli vyjíždět 
i kvůli kuriózním oznámením. Muž z Havířova volal na tísňovou linku 158, že sleduje 
zraněného klokana, jak si líže zadní tlapky. „Jakmile policejní hlídka přijela  
na uvedené místo, jen zahlédla, jak se z plotu vyprostil zajíc a už skáče do parku," popsala 
policejní mluvčí Pavla Jiroušková. Další exotické zvíře na veřejném prostranství, o kterém 
informovali občané města PČR, byl velký papoušek se žlutým břichem sedící na pouliční 
lampě poblíž jedné za havířovských restaurací. Příslušný policejní okrskář, který 
hlášenou lokalitu dobře zná, všechny uklidnil, že papoušek slyší na jméno Ozzy a je 
místním oblíbencem. Majitelé exotického opeřence se pohybovali nedaleko. [41] 
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Počasí v prosinci 2020  
 Průměrná teplota klesla pod nulu pouze v prvních třech dnech měsíce 
prosince. Pak se oteplilo, v neděli 6. prosince 2020 dokonce na 10,1 °C. Ve vánočním 

týdnu jsme si užili deště, na Štědrý den 
bylo poměrně teplo (průměrná teplota 
8,33 °C). Vyloženě ošklivo bylo ve středu 
30. prosince 2020. Pokud nepršelo, 
mrholilo.  
(Další fotografie dostupné ve Fotopříloze, 
příloze č. 5 Kroniky města Havířova) 
 
 
 
 
 
Sněžilo ve čtvrtek 10. prosince 2020, 

pohled z pobočky Městské knihovny v Havířově-Dolních Datyních.  
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8. Závěr 
8.1 Plnění rozpočtu města Havířova 2020 

Příjmy bez konsolidačních položek činily za rok 2020 celkem  
1 696 301, 51 tis. korun (schválený rozpočet počítal s 1 495 702,00 tis. korunami; 
upravený rozpočet 1 666 084,82 tis. korun). Výdaje činily celkem 1 616 263,00 tis. korun 
bez konsolidačních položek (schválený rozpočet počítal s výdaji 1 655 884,00 tis. korun, 
upravený rozpočet 1 959 914,87 tis. korun). Saldo bez konsolidačních položek  
(příjmy – výdaje) vyšlo za rok 2020 ve výši +80 038,51 tis. korun (ve schváleném rozpočtu 
činilo saldo -160 182,00 tis. korun, v upraveném rozpočtu se počítalo se saldem  
-293 830,05 tis. korun). 
Město mělo dlouhodobě půjčené prostředky ve výši +8 704,92 tis. korun (jedná se  
o čerpání úvěru na rekonstrukce a výměny výtahů v bytových domech MRA).  
Ve schváleném rozpočtu se počítalo s částkou +69 000,00 tis. korun, byl upraven  
na +8 704,92 tis. korun. Město každý měsíc splácí dva úvěry částkou 8 750 tis. korun.  
Za rok byly spláceny úvěry ve výši -105 000,00 tis. korun. Město Havířov skončilo rok 
2020 s výsledkem hospodaření +246 472,52 tis. korun.  
Do mateřských škol vložilo město v roce 2020 celkem 23 491,00 tis. korun  
(ve schváleném rozpočtu bylo plánováno 22 691,00 tis. korun). Příspěvek na provoz činil 
23 311,00 tis. korun (byl plánován ve výši 22 511,00 tis. korun) a investiční příspěvek 
180,00 tis. korun.  
Celkové výdaje do základních škol ve správě města činily celkem 59 878,52 tis. korun  
(v rozpočtu se původně počítalo s výdaji 60 106,00 tis. korun). Na provoz základních škol 
připadlo celkem 59 039,74 tis. korun (původně se plánovalo 59 355,00 tis. korun), 
investiční příspěvek činil 838,78 tis. korun (původně byla v rozpočtu plánována částka 
751,00 tis. korun).  
Výdaje SVČ Asterix, které podpořilo město Havířov jako zřizovatel svým příspěvkem, 
byly sečteny na konečných 3 223,48 tis. korun (schválený rozpočet počítal s částkou  
3 176,00 tis. korun).  
Příspěvek Domovu seniorů (střediska Luna a Helios) činil 35 630,00 tis. korun  
(oproti původně plánovaným 30 606,00 tis. korunám. Příspěvek na provoz vyšplhal  
na konečných 33 930,00 tis. korun (plánovalo se 30 606,00 tis. korun) a neplánovaný 
investiční příspěvek města činil 1 700 tis. korun.  
Městská knihovna Havířov obdržela v roce 2020 příspěvek na provoz ve výši  
23 981,80 tis. korun (schválený rozpočet 2020 počítal s částkou 24 580,00 tis. korun).  
Městské kulturní středisko hospodařilo s příspěvkem zřizovatele na provoz ve výši  
40 992,94 tis. korun (oproti schválené částce 46 603,00 tis. korun).  
Sociální služby města Havířova čerpaly schválený příspěvek ve výši  
47 620,00 tis. korun. Příspěvek na provoz činil 46 775,00 tis. korun a investiční  
845,00 tis. korun.  
Do Santé - centra ambulantních a pobytových sociálních služeb, vložilo město v roce 
2020 celkem 12 995,58 tis. korun (původně schválený rozpočet počítal  
s 12 983,00 tis. korunami). Příspěvek na provoz činil 11 945,58 tis. korun (plánovány byly 
prostředky ve výši 12 983,00 tis. korun), investiční prostředky činily 1 050,00 tis. korun. 
Správě sportovních a rekreačních zařízení poskytlo město celkem  
54 963,77 tis. korun (původně schválená částka činila 48 992,00 tis. korun). Příspěvek  
na provoz byl ve výši 51 015,77 tis. korun (plánovalo se 44 307,00 tis. korun), investiční 
příspěvek činil 3 948,00 tis. korun (v rozpočtu bylo původně schváleno  
4 685,00 tis. korun).  
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V položce Ostatní dotace a dary vyšplhala položka příspěvku města Havířova  
na 69 334,59 tis. korun (ve schváleném rozpočtu se počítalo s prostředky ve výši  
60 220,00 tis. korun). [1] 
Hospodaření města v roce 2020 výrazně ovlivnily dopady pandemie COVIDu-19 a s ní 
související opatření. Propad české ekonomiky se ve 2. čtvrtletí roku 2020 projevil 
výpadkem daňových příjmů pro město, snížením úrokových sazeb atd. Bylo nutné 
nastavit úsporná opatření. U všech příspěvkových organizací došlo ke snížení rozpočtu  
o finanční prostředky z akcí, které se nemohly konat. V případě zavřených škol se jedná  
o školní akce a plavání. U školských zařízení a SVČ Asterix byly sníženy rozpočty o úspory 
mzdových prostředků. Výrazné bylo snížení u MKS Havířov o 6 000 tis. korun (nekonaly 
se Havířovské slavnosti). Rovněž z provozu a investic organizačních jednotek MmH, 
včetně MP Havířov, byly sníženy rozpočty o úspory. [2] Ve SSRZ zapříčinily největší 
propad výnosy z tržeb a ostatní výnosy, které nemohly být naplněny kvůli omezení 
provozu sportovišť v rámci pandemických vládních opatření. [3] 
 

8.2 Investice v roce 2020 
Seznam investičních akcí v roce 2020 byl opět velmi bohatý.  Přinášíme 

přehled všech ukončených i zahájených staveb v tomto roce.  
Chodník Na Pavlasůvce 

- Nový jednostranný chodník z betonové dlažby (185 m), instalace nového 
veřejného osvětlení – 5 ks stožárů. Stavba zahájena 18. března 2020, ukončena  
14. května 2020. Zhotovitel TSH. Cena 3 069 920,76 korun s DPH. [1] 

Letní  koupaliště - nerezový bazén včetně nových rozvodů 
- V rámci první etapy stavby: potrubní rozvody bazénu od úpravny vody k tělesům 

původního bazénu, napojení potrubních rozvodů skokanského bazénu – zemní  
a výkopové práce. Letos: vystavěn plavecký bazén, položeno napojení rozvodů 
bazénu, bazén osazen nerezovou vanou, upravena brodítka, terénní úpravy okolo 
bazénu, okolní plocha zatravněna a vysazen živý plot. Stavba dokončena 10. 
června 2020. Zhotovitel STASEKO PLUS. Konečná cena: 44 293 795,52 korun 
včetně DPH. [1] 

Snižování spotřeby energie MŠ Moravská, Havířov 
- Stavební práce dvě části: Snižování spotřeby energie MŠ Moravská (zateplení 

fasády kontaktním zateplovacím systémem, zateplení střech, vybourání 
meziokenních vložek, výměna oken a venkovních vstupních dveří, nové venkovní 
lamelové žaluzie, stínící markýzy nad terasami, nové radiátorové ventily  
a termostatické hlavice, vyregulování otopní soustavy, nová střešní krytina – 
systém zelené střechy – bleskosvod, záchytný systém, oprava teras a vstupů; 
vzduchotechnika s rekuperací všech tříd MŠ, včetně vzduchotechnického potrubí 
a elektroinstalace. Stavba zahájena 27. dubna 2020, dokončena 20. srpna 2020. 
Zhotovitel MH-STAVBY. Konečná cena 15 018 977,72 korun včetně DPH. [1] 

Chodník na ulici Petřvaldská v lokalitě ulice Osadnická 
- Výstavba chodníku, včetně doplnění veřejného osvětlení a dešťové kanalizace. 

Chodník je v základní šířce 2 m, včetně bezpečnostních odstupů. Veřejné osvětlení 
sestává z 2 ks svítidel včetně stožárů a nové jistící skříně. Stávající dešťová 
kanalizace (odvodnění místní komunikace Petřvaldská) uložena do nové trasy, 
stávající trasa ukončena pomocí nové šachtice. Stavba zahájena 13. března 2020, 
ukončena 4. července 2020. Zhotovitel stavby SILNICE.CZ. Konečná cena 
2 609 917,11 korun včetně DPH. [1] 
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Základní škola 1. máje – rekonstrukce školního hřiště 
- Stavební práce: rekonstrukce školního hřiště u ZŠ 1. máje v Havířově-Městě: 

výměna původního travnatého povrchu fotbalového hřiště na umělý povrch 
z vulkanizovaného termoplastu, odvodnění hřiště, rekonstrukce doskočiště pro 
skok daleký, výměna sportovního mobiliáře, zřízení odpočinkové plochy. Stavba 
zahájena 7. srpna 2020, ukončena 5. listopadu 2020. Zhotovitel stavby 
EUROVIA.CZ. Cena 7 234 282,83 korun včetně DPH. [1] 

Multifunkční hřiště v lokalitě Havířov-Dolní Suchá 
- Vybudováno: multifunkční hřiště, ozeleněny plochy, před hřištěm 4 parkovací 

stání. Areálem je veden osvětlený chodník, podél něj jsou umístěna  
3 hřiště (pro děti 2 až 5 let, pro děti 12 až 15 let a cvičení pro seniory), altán, 
záhony (trvalkové, travinné, jehličnaté, květnaté louky). Stavba zahájena 
v červenci 2020, ukončena na přelomu října a listopadu 2020. Zhotovitelem byly 
TSH. Celkové náklady činily 6 044 639,70 korun včetně DPH. [1] 

Snižování spotřeby energií MŠ Okružní, Havířov-Šumbark 
- Stavební práce dvě části: Snižování spotřeby energie (zateplení vnější obálky 

budovy, opatření fasádní probarvenou pastovou omítkou, demontáž původního 
hromosvodu, instalace nového, regulování otopné soustavy); vzduchotechnika 
s rekuperací (instalace nového vzduchotechnického zařízení - podstropní 
jednotky s rekuperací, systém větrání vybaven automatickou regulací). Stavba 
zahájena  
12. srpna 2020 a ukončena 10. prosince 2020. Zhotovitelem byl KP REVITAL.  
Na investiční akci byly předloženy 2 žádosti o dotaci, konečná cena činila 
6 924 762,31 korun včetně DPH. [1]  

Park sponzorů – 1. etapa 
- Veřejná zakázka: rekonstrukce části městského parku přístupného z komunikací  

na ulicích Kosmonautů, Čelakovského a Kubelíkova – vystavěny nové zpevněné 
plochy (přístupy k hřištím, dětská hřiště včetně osazení hracích prvků, osazení 
nového městského mobiliáře a výstavba nového veřejného osvětlení v řešené 
části parku). Stavba zahájena 3. srpna 2020, dokončena 30. listopadu 2020. 
Zhotovitelem byly TSH. Cena byla 9 401 880,97 korun včetně DPH. [1]  

Přechod pro chodce u autobusové zastávky Životice, Památník 
- Výstavba nového přechodu přes stávající silnici III/4747 na ulici Padlých hrdinů, 

včetně oboustranného nasvětlení a úpravy stávajících chodníků, sjezdů, 
autobusových zastávek v délce cca 130 m, základní šířce 2 m se zvýšeným 
obrubníkem. Položeno zatrubnění. Stavba zahájena 19. října 2020 a ukončena  
18. prosince 2020. Zhotovitelem byly TSH. Cena činila dle smlouvy o dílo  
1 695 341,89 korun včetně DPH. [1] 

Přednádražní prostor Havířov 
- Stavba z 20 stavebních objektů (7 jsou přeložky inženýrských sítí), 2 nové 

parkovací plochy, kryté zastávky, příchozí koridory umožňující komfortní přestup 
cestujících mezi autobusovou a vlakovou dopravou, rekonstrukce přilehlých 
chodníků a zpevněných ploch. Oprava povrchu ulice Železničářů od kruhového 
objezdu u podjezdu k věžovému domu, včetně autobusových zálivů. Součástí: 
nové přechody pro chodce, cyklostezka ze Šumbarku a z města. Osazeno nové 
veřejné osvětlení, kamerový systém. Volná plocha před výpravní budovou byla 
revitalizována, nové prvky městského mobiliáře a vysázení zeleně. Po dokončení 
stavby: 134 ks nových parkovacích stání umístěných ve 2 blocích - v bloku č. 1 
(vlevo od výpravní budovy) bude nově vybudováno 97 míst a v bloku č. 2 (vpravo 
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od výpravní budovy) bude 37 míst. Z celkového počtu parkovacích stání bude  
6 míst vyhrazeno pro vozidla ZTP, 5 míst pro SŽDC,  
5 pro TAXI a 3 pro K+R (Kiss and Ride). Po dokončení stavby: 5 ks autobusových 
zastávek (3 ks ve směru na Ostravu a 2 ks ve směru na Karvinou), pro podporu 
systému cyklodopravy B+R (Bike and Ride) je navržena instalace  
6 uzamykatelných cykloboxů s celkovou kapacitou 12 kol a 7 stojanů na kola 
umístěných před nádražní budovou. Stavba zahájena v únoru 2020. Plánované 
ukončení je v únoru 2021. Zhotovitelem stavby je firma OHL ŽS z Brna-Veveří. 
Cena dle Smlouvy o dílo včetně dodatků činí 117 454 303,25 korun včetně DPH. 
[1] 

Rozšíření místní komunikace Výletní, včetně chodníku 
- Stavební práce: rozšíření místní komunikace z jednopruhové na dvoupruhovou, 

vybudování nového jednostranného chodníku, zajištění odvodnění komunikace, 
zrušení stávající sdružené vodovodní přípojky a vybudování nového vodovodního 
řadu. Zahrnuje: rekonstrukci veřejného osvětlení, ochranu kabelového vedení 
CETIN, umístění městského mobiliáře a výsadbu zeleně. Stavba zahájena 
v listopadu 2020 a plánuje se její ukončení v květnu 2021. Zhotovitelem je 
SWIETELSKY, stavební. Cena činí 30 785 115,80 korun včetně DPH. [1] 

 

8.3 Zpráva PČR 
Bezpečnost občanů zajišťuje PČR na území města Havířova v součinnosti 

s MP Havířov. Jedná se o: Obvodní oddělení Havířov 3, Obvodní oddělení Havířov 1 (sídlí 
zde také 3. oddělení obecné kriminality a oddělení hospodářské kriminality).  
Stav vnitřní bezpečnosti ve městě byl v roce 2020 uspokojivý. Došlo ke snížení nápadu 
trestné činnosti v porovnání s rokem 2019 (u majetkové, násilné a hospodářské trestné 
činnosti). Mírný růst zaznamenala oblast mravnostní trestné činnosti. Celková 
objasněnost ve městě je o 2,4 % nižší. Ve městě operují běžné policejní hlídky  
OOP Havířov 1 a 3, jsou denně doplněny o prvosledové hlídky z oddělení hlídkové služby 
ÚO Karviná. Výkon služby ve městě posilují hlídky Speciální pořádkové jednotky KŘ PČR. 
Dochází tak k zefektivnění práce a zkrácení dojezdových časů. 
Nedošlo k žádné negativní mimořádné události v oblasti hromadného narušení veřejného 
pořádku, nebyl zaznamenán konflikt mezi minoritou a majoritou.  Při OOP Havířov 3 je 
umístěno Pobytové a integrační azylové středisko, zařízení služeb Ministerstva vnitra ČR. 
V roce 2020 byla zaznamenána 1 událost spojená s chodem zařízení samotného,  
se soužitím uprchlíků či pohybem na území města (uprchlíci z arabských zemí zaujímají 
11 % skladby cizinců, polovina žadatelů o azyl jsou obyvatelé bývalého Sovětského 
svazu).  
V roce 2020 bylo evidováno ve služební působnosti havířovských oddělení PČR  
1 323 případů trestných činů (objasněno bylo 50,64 %). Ve srovnání s rokem 2019 došlo 
k poklesu o 221 skutků při současném snížení objasněnosti o 2,14 %.  
Násilná trestná činnost v roce 2020: 116 skutků (objasněno 63,79 %) – jedná se o pokles 
ve srovnání s rokem 2019 o 29 skutků, poklesla i objasněnost o 5,86 %. Všechna oznámení 
o násilných činech jsou prověřována důsledně a nejsou bagatelizována.  
Byly prověřovány 2 skutky, u kterých byly zahájeny úkony trestního řízení pro závažný 
zločin vraždy, obě byly objasněny (prověřuje Oddělení obecné kriminality  
KŘ MSK Ostrava).  
V roce 2020 bylo spácháno 27 skutků mravnostní trestné činnosti, objasněno bylo 
85,185 % z nich. Patrné je zvýšení počtu trestných činů o 7 deliktů oproti roku 2019, 
zvýšila se však objasněnost o 20,185 %. Mravnostní kriminalitu prověřují policisté  
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3. oddělení obecné kriminality, zpracovávají se a prověřují podněty lékařů, OSPOD MmH, 
oznámení rodičů a zákonných zástupců a také informace vyhledané v kyberprostoru. 
V Havířově je zřízena a využívána výslechová místnost, určená primárně k provádění 
procesních úkonů s dětskými oběťmi trestných činů, či jinými zvlášť zranitelnými oběťmi.  
Největší část celkového objemu evidované kriminality tradičně představuje majetková 
trestná činnost. Zahrnuje v sobě krádeže prosté, krádeže provedené formou vloupání, 
podvodná jednání a další formy postihující vlastnictví jako zákonem chráněný zájem. Bylo 
evidováno celkem 736 skutků (objasněno bylo 34,46 %). Jedná se o meziroční pokles 
nápadu majetkové kriminality o 84 skutků, objasněnost se snížila o 2,4 %. Snížení nápadu 
majetkové trestné činnosti lze přičíst také cíleným opatřením zaměřeným proti 
pachatelům této trestné činnosti. Oproti roku 2019 mírně stoupl počet případů krádeží 
vloupání o 13 skutků. Pachatelé nejčastěji řádili ve sklepních místnostech činžovních 
domů, v garážích a předmětem jejich zájmu byla i motorová vozidla. Kradlo se zboží 
v obchodech, další druh této trestné činnosti tvořily krádeže věcí, které měli poškození  
na sobě nebo při sobě (věci v odložených nákupních vozících nebo v restauracích).  
U majetkových případů byla část skutků klasifikována jako závažnější, neboť byla 
spáchána za nouzového stavu, což je přitěžující okolností.  
Bylo evidováno 11 případů nedovolené výroby, nakládání a přechovávání omamných  
a psychotropních látek. 4 případy trestné činnosti na úseku nealkoholové toxikomanie 
byly ukončeny, 2 odloženy (pachatel zůstal neznámý) a 5 zatím není ukončeno, pokračuje 
jejich prověřování. Jednalo se o případy distribuce omamných a psychotropních látek 
(pervitin a marihuana zejména).  
Byli zjištěni pachatelé všech 3 případů trestných činů výroby a jiného nakládání s dětskou 
pornografií a šíření pornografie. 
Celkem bylo pátráno po 190 hledaných osobách, mimo jiné se policisté zabývali  
31 případy pátrání po pohřešovaných mladistvých a nezletilých dětech, většinou 
z dětských domovů a výchovných ústavů. 
Na teritoriu Havířova bylo zjištěno 5 464 přestupků, 2 199 bylo vyřízeno příkazem  
a 2 408 přestupků bylo oznámeno správním orgánům. Bylo spácháno 1 511 přestupků 
v dopravě, 1 086 přestupků proti majetku.  
Policisté provedli 45 služebních (zákonných a přiměřených) zákroků s použitím 
donucovacích prostředků. Na osobní svobodě bylo omezeno 502 osob, 221 osob bylo 
umístěno v policejní cele. Policisté vypátrali 190 hledaných a 158 pohřešovaných osob. 
K lékařskému ošetření do protialkoholní záchytné stanice předali 110 osob. Provedli  
187 eskort.  
Policisté prověřili 54 incidentů se znaky domácího násilí, v 7 případech došlo k vykázání 
násilné osoby. [1] 
Policisté havířovských oddělení s podporou oddělení prevence se zaměřovali na různé 
cílové skupiny potencionálních obětí protiprávního jednání. Tuto oblast činnosti PČR 
velmi poznamenala situace s pandemií nemoci COVID-19. Realizovány byly projekty: 

- 1 beseda v mateřské škole s knihou „Policejní pohádky“ a didaktické hry „Učíme 
se s Honzíkem“ se zaměřením na bezpečnost silničního provozu a bezpečné 
chování doma i venku – pro 12 dětí; 

- 2 besedy v základní škole, s 19 žáky 1. stupně s tématikou bezpečnosti silničního 
provozu; 

- Celorepublikový projekt pro nejmenší na jaře a na počátku školního roku „ZEBRA  
se za Tebe nerozhlédne“ – jednalo se o 5 akcí pro 70 dětí; 

- 3 bezpečnostně preventivní akce „Nebuďte neviditelní“ pro 67 účastníků 
silničního provozu; 
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- kampaň „Kdo s koho“ apelovala na zákazníky obchodních domů, aby dbali 
základních zásad bezpečného chování při nakupování – osloveno bylo  
195 nakupujících. [1] 

8.3.1 BESIP 
 Součástí zprávy PČR je také stav bezpečnosti silničního provozu  
na havířovských silnicích v roce 2020.  
V souvislosti s dohledem nad bezpečností silničního provozu bylo zjištěno 209 řidičů  
pod vlivem alkoholu či jiných návykových látek. Ve 104 případech se jednalo o trestný čin  
a 105 případů jednání řidičů bylo klasifikováno jako podezření z přestupku. Navíc  
se 301 řidičů odmítlo podrobit vyšetření, zda nejsou při řízení vozidla ovlivněni 
návykovou látkou. U 74 řidičů bylo zjištěno nerespektování rozhodnutí příslušných 
orgánů, kterými jim bylo řízení motorových vozidel zakázáno.  
Policejním prezidiem, KŘ Policie MSK a ÚO Karviná bylo vyhlášeno 20 dopravně 
bezpečnostních akcí a opatření zaměřených na eliminaci dopravní nehodovosti. Na jejich 
realizaci se podíleli policisté pořádkové a dopravní policie. 
Dopravní nehody, jejich následky a příčiny (porovnání let 2019 a 2020) [1] 
       2019  2020  +/-_ 
Dopravní nehody celkem    397  426  + 29 
Usmrceno osob          2        2         0 
Těžce zraněno osob          7       8   +   1 
Lehce zraněno osob       68     66   -    2 
Zavinili řidiči motorového vozidla   347   366   + 19 
Zavinili řidiči nemotorového vozidla     12     17   +    5 
Zavinili chodci          6        6         0 
Nepřiměřená rychlost       23      26   +    3 
Nesprávné předjíždění          5        4    -    1 
Nedání přednosti         76          80   +    4 
Nesprávný způsob jízdy     255    273   +  18 
Vliv užití alkoholu        17       21   +    4 
 

8.4 Zpráva MP Havířov 
V roce 2020 strážníci MP Havířov prováděli kontrolu:  

- plnění všech nařízení vlády a ministerstva zdravotnictví v souvislosti s nouzovým 
stavem a s pandemií SARS CoV-2.  

- Dodržování platných obecně závazných vyhlášek a nařízení města Havířova:  
k zabezpečení místních záležitostí veřejného pořádku, kterou se vymezují 
prostranství, na nichž se zakazuje konzumace alkoholu, k regulaci hlučných 
činností, k trvalému označování psů, o ochraně veřejné zeleně a užívání zařízení 
města Havířova, o pravidlech pro pohyb psů na veřejném prostranství,  
o nakládání s komunálním a stavebním odpadem, o způsobu a odstraňování závad 
ve schůdnosti místních komunikací v zimním období, o vymezení místních 
komunikací k stání za cenu sjednanou a tržní řád. 

- Dodržování pravidel silničního provozu v rámci svých oprávnění a upozorňovali 
správní orgány MmH na zjištěné nedostatky nebo přestupky, které nemohou sami 
vyřešit.  

Strážníci MP Havířov dále zajišťovali:  
- Veřejný pořádek při hokejových utkáních AZ Havířov.  
- Kontroly parkovišť v nočních hodinách, kontroly jízdních kol, kontroly užívání 

veřejného prostranství a chodníků.  
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- Kontroly podezřelých osob (přispěli k zadržení 139 osob podezřelých ze spáchání 
trestného činu, k nalezení 94 hledaných osob).  

- Kontroly ve spolupráci s lesní a mysliveckou správou. 
- Bezpečnost dětí na přechodech pro chodce v blízkosti škol ve školním roce.  
- Nepřetržitou službu v budově MmH.  
- Dodržování provozního řádu skateparku a dětských hřišť.  
- Doprovod při převozu peněz pro MmH.   

Celkem odhalili strážníci 19 409 přestupků, na místě jich vyřešili 75,7 %, k dalšímu 
vyřešení správnímu orgánu předali 24,3 %, tj. 4 715 prohřešků. Oproti roku 2019 
strážníci v roce 2020 objevili a řešili o 2 076 přestupků méně. Pokles byl způsoben 
vyhlášeným nouzovým stavem, zákazem vycházení a omezeným provozem restaurací  
a barů. V rámci úsekového měření rychlosti na ulicích Dělnická, Národní třída a Dlouhá 
třída bylo nad rámec výše uvedených přestupků oznámeno správnímu orgánu MmH 
celkem 8 757 přestupků k dalšímu projednání, což je o 1 860 více než v roce 2019. Na účet 
MmH bylo odvedeno za pokutové bloky celkem 974 300 korun. Za manipulační poplatky 
za montáž a demontáž technických prostředků k zabránění odjezdu vozidla („botičky“) 
bylo uloženo celkem 85 054 korun. Za měření silničním laserovým měřičem rychlosti 
ProLaser III bylo blokově uloženo na pokutách 42 800 korun.  
V roce 2020 proběhlo 10 společných kontrol s pracovníky OSPOD na úseku ochrany  
před alkoholismem a jinými toxikomaniemi spáchaných podáním, prodáním nebo 
umožněním požití alkoholu osobám mladším 18 let ve vytypovaných restauracích.  
Na žádost OSPOD bylo provedeno 29 prošetření rodinných poměrů. V době školního 
vyučování strážníci prováděli kontroly na záškoláctví především v tzv. vyloučených 
lokalitách.  
Strážníci přispěli k nalezení 7 odcizených vozidel.  
Městští policisté využívali Městský kamerový dohlížecí systém, díky němu zadrželi  
15 osob podezřelých ze spáchání trestného činu, PČR si převzala 76 záznamů z kamer 
v rámci šetření trestných činů. Kamerový systém odhalil 288 osob podezřelých  
ze spáchání přestupku, zjistil a zaznamenal 11 dopravních nehod. Díky záznamům byla 
poskytnuta pomoc 67 osobám. Na základě podezřelého chování byla kontrolována 
totožnost 128 osob. 
Pult centralizované ochrany vyslal strážníky do terénu na kontrolu objektů celkem 834 ×. 
Narušen byl 1 objekt, poškozeno bylo okno. Pachatel však na místě nebyl zadržen.   
Na vyšetření do protialkoholní záchytné stanice dopravili 41 osob. Ve 170 případech 
doprovázeli při převozu pacientů do zdravotnických zařízení a na pohotovost.  
Občané zaevidovali na MP Havířov nově 82 jízdních kol. Celkem bylo k poslednímu 
prosinci roku 2020 evidováno 2 737 jízdních kol a 11 invalidních vozíků.  
Důležitým smyslem práce MP Havířov bylo naplňování programu prevence kriminality  
ve městě. Nově byly podpořeny projekty, které přispívaly ke zvládání složité situace 
v době pandemie nemoci COVID-19. V rámci programu podpory bezpečnosti v obcích 
v souvislosti s migrací v létech 2019 až 2020 (Ministerstvo vnitra) byla pořízena 
termovize, Městský kamerový dohlížecí systém byl rozšířen o 4 kamerové body (ulice 
Jaselská, Okrajová a M. Pujmanové, Nealkobar), rozšířeno bylo veřejné osvětlení v ulici 
Nad Tratí v Havířově-Dolní Suché.  
V roce 2020 bylo uskutečněno, i přes omezení provozu škol, celkem 154 besed, kterých se 
zúčastnilo celkem 2 684 osob. Dále byly namontovány 2 řetízky bezpečí (vstupní dveře 
bytů).  
Preventistky MP přivítaly děti z příměstských táborů SVČ Asterix na „Bezpečných 
prázdninách“ na dopravním hřišti v Havířově-Šumbarku. Během léta strážníci 
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zkontrolovali 360 dětských pískovišť, hřišť a dětských mobiliářů, v rámci akce „Bezpečné 
pískoviště“ objevili 1 injekční stříkačku.  
Nejlepším strážníkem roku 2020 byl na MP Havířov vyhlášen Martin Čech. Bylo 
oceněno jeho celoroční kvalitní, iniciativní a nadprůměrné plní úkolů. Angažoval se také 
nad rámec pracovní doby v problematice odstraňování autovraků z parkovišť,  
po komunikaci s majiteli vozidel se mu podařilo zajistit odstranění 25 nevzhledných  
a překážejících ozdob parkovišť. Podílel se též na besedách v základních školách. [1] 
 

8.5 Zpráva HZS MSK, stanice Havířov 
Příslušníci hasičských záchranných sborů na území města si nemohli, 

bohužel, v roce 2020 stěžovat na nedostatek práce. V Havířově, obci s rozšířenou 
působností, řešili celkem 894 mimořádných událostí:  

- Požáry 122 
- Dopravní nehody 70 
- Únik nebezpečných chemických látek 44 
- Technické havárie 564 
- Ostatní mimořádné události 55 
- Planý poplach 39 

Neemergentních událostí bylo celkem 406.  
V roce 2020 došlo k 122 požárům na území města:  

- Přímá škoda 2 477,60 tis. korun 
- Uchráněné hodnoty 5 813,00 tis. korun 
- Zemřely 2 děti 
- Zraněno 12 osob 

Příčiny vzniku požárů v roce 2020 na území města byly následující:  
- Úmysl (pachatel nezjištěn)      9 
- Neprokázané zavinění   66 
- Děti do 15 let       1 
- Nedbalost      30 
- Komíny           2 
- Technické závady      12 
- Samovzníceni        1 
- Mimořádné             1 

 
Zásahová a ostatní činnost hasičských jednotek v roce 2020 
     HZS MSK DHS Havířov DHS Havířov-Životice 
Požáry       142   65    36 
Dopravní nehody        90     3 
Únik nebezpečných chem. látek      47     1       1 
Technické havárie      539   34    21 
Ostatní mimořádné události      30      5   
Planý poplach        43    13      8 
Celkem        891  121    66 
Ostatní činnosti       292      8    25 
Celkem     1 183  129    91    [1] 
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V roce 2020 poskytlo statutární město Havířov HZS MSK investiční dotaci  
ve výši 500 tisíc korun na rekonstrukci sklepních prostor, tedy suterénních místností 
hasičské stanice Havířov. Dotace byla v plné výši využita během roku 2020 na provedení 
komplexní rekonstrukce ve vnitřních 
sklepních prostorech hasičské stanice  
a rekonstrukce veškerých povrchů 
podlah, stěn a stropů. [2] 
(Další fotografie dostupné  
ve Fotopříloze, příloze č. 5 Kroniky města 
Havířova) 
  
 
 
 
 
Nové sklepní prostory havířovské 
stanice HZS MSK. Foto z archivu HZS MSK, stanice Havířov.  
 

8.6 Korespondence MmH v roce 2020 
Napilno měly v roce 2020 pracovnice podatelny MmH. K zaevidování přijaly 

5 547 poštovních zásilek. Vypravily 38 733 ks poštovních zásilek, nejvíce (17 607 ks) bylo 
ze správního odboru. [1] 
Zpracovávají se také datové zprávy. V roce 2020 přijaly pracovnice podatelny celkem 
34 272 datových zpráv. Vypraveno z MmH bylo 29 981 datových zpráv, opět nejvíce  
ze správního odboru (7 050). [2] 
 

8.7 Nezaměstnanost 2016-2020 tabulka 
V souvislosti s koronavirovou pandemií se často hovořilo o tom, že opatření 

proti šíření infekce mají vliv na vzrůstající nezaměstnanost. Komentář k následující 
tabulce schválila pracovnice Úřadu práce v Karviné, která každý měsíc zasílá pro Kroniku 
města Havířova zprávu se statistickými údaji.  
Počet nezaměstnaných   Z toho dosažitelní                  Podíl nezaměstnaných                           
                                                       ve věku 15-64 let                osob v %                     
Rok  Celkem Ženy  Celkem Ženy        PNO   
6/2016 5 829  2 854   5 623  2 700  11,52 % 
12/2016 5 599  2 656  5 307  2 501  10,87 % 
6/2017 5 162  2 527  4 866  2 363  10,16 % 
12/2017 4 506  2 168  4 192  1 997    8,75 % 
6/2018 3 891  1 945  3 581  1 774    7,63 % 
12/2018 3 623  1 785  3 415  1 672    7,28 % 
6/2019 3 466  1 743  3 312  1 664    7,15 % 
12/2019  3 503  1 683  3 324  1 593    7,18 % 
6/2020 4 065  1 901  3 883  1 818    8,51 % 
12/2020 4 075  1 896  3 903  1 820    8,55 % 
 
Údaje jsou vypsané z Kronik města Havířova 2016-2020 dle údajů doručených z Úřadu 
práce, Kontaktního pracoviště Havířov.  
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Je patrné, že přísná opatření proti šíření koronaviru v roce 2020 se nepříznivě podepsala 
na vývoji nezaměstnanosti. Po letech 2018 a 2019, která byla z hlediska ekonomiky 
příznivá, dochází k nárůstu počtu nezaměstnaných i podílu nezaměstnaných osob. Je 
třeba brát v úvahu i fakt, že počet uchazečů o zaměstnání a podíl nezaměstnaných osob je 
ovlivněn poklesem obyvatel v našem městě. [1]  
 

8.8 Veřejně prospěšné práce 2020 
I v letošním roce fungoval v Havířově projekt veřejně prospěšných prací, 

jehož základní podstatou je získávat pracovní návyky u dlouhodobě nezaměstnaných. 
Dává též možnost zaměstnání lidem v předdůchodovém věku či se zdravotním omezením,  
pro které je obtížné sehnat práci jinde. V roce 2020 pracovalo v Havířově v rámci VPP  
70 lidí. Náplní jejich pracovní činnosti bylo: 

- uklízet nocležiště a brlohy po bezdomovcích,  
- zabezpečovat čistotu veřejného prostranství města, lesoparků a odpočinkových 

zón,  
- uklízet městský mobiliář, zařízení města, včetně příslušenství, sloužící potřebám 

veřejnosti (čištění pískovišť, bezpečnostních zón, dětského a sportovního 
mobiliáře, autobusové čekárny a zastávky), odstraňovat nepovolené plakáty  
a reklamní zařízení umístěná na vybavení pro potřeby veřejnosti, 

- ručně uklízet kontejnerová stanoviště, 
- pomáhat při blokovém čištění parkovišť (odstraňování nánosů z krajnic, 

odplevelení silničních obrubníků),  
- ručně uklízet průjezdy, podjezdy a průchody,  
- odstraňovat černé skládky v okrajových částech města, odstraňovat vzniklé 

skládky kusového odpadu u kontejnerových stanovišť, včetně nakládání  
na traktorovou vlečku,  

- čistit koryta vodních toků od naplavenin, uklízet kusový odpad z řečiště  
a přilehlých břehů, včetně naložení nasbíraného odpadu na traktorovou vlečku,  

- ručně čistit propustky a žlaby, včetně nakládání odpadu na traktorovou vlečku, 
- demontovat, ručně čistit a zpětně montovat ekodreny,  
- ručně hrabat listí z travnatých ploch, zametat listí z chodníků, včetně nakládání 

listí na vlečku,  
- ručně odhrnovat sníh z veřejných prostranství, ručně zametat a nakládat inertní 

posyp z chodníků, odstraňovat plevel a zametat chodníky,  
- pomáhat dle potřeb jiných odborů MmH, mateřských a základních škol, při úklidu, 

stěhování, 
- pomáhat a uklízet při konání akcí celoměstského a společenského významu. [1] 

 

8.9 Odpady a separace odpadů 
Do sběrných nádob, sběrných dvorů, velkoobjemových kontejnerů a z úklidu 

veřejných prostranství prostřednictvím pracovníků VPP (odpad uložený vedle popelnic)  
bylo celkem sesbíráno 29 320 t odpadu.  
Jednalo se o:  

- 15 101 t směsného odpadu 
- 6 163 t objemného odpadu 
- 2 864 t biologicky rozložitelného odpadu 
- 653 t plastů 
- 736 t skla 
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- 1 390 t papíru 
- 470 t zeminy a kamení 
- 1 812 t směsného stavebního a demoličního odpadu 
- 131 t zbývajícího odpadu (např. pneumatiky, kovy a nebezpečné odpady). 

Z tohoto celkového množství odpadů bylo uloženo do sběrných dvorů: 
- Karvinská: 4 855 t 
- Jarošova: 2 753 t  

Na území města bylo pro bytový fond (bytová zástavba mimo rodinné domy) v roce 2020 
k dispozici celkem 467 kontejnerových stanovišť a v nich bylo umístěno celkem  
2 625 sběrných nádob (tzn. celkové množství: směsný komunální i separovaný odpad). 
Od roku 2020 byl zaveden také separovaný sběr kovového odpadu z domácností  
a pro tyto účely bylo rozmístěno do kontejnerových stanovišť celkem 70 kusů nádob  
o objemu 1 550 litrů (šedý zvon). 
V roce 2020 byla rozšířena sběrná síť nádob na sběr jedlých olejů a tuků z domácností  
o dalších 30 nádob, tedy celkem máme v kontejnerových stanovištích rozmístěno 60 kusů 
240litrových černých nádob s oranžovým víkem (sběr byl zaveden v roce 2019). [1] 
 

8.10 Poplatky za odpady, psy a veřejná prostranství 
Na oddělení správy poplatků MmH vybrali v roce 2020:  

Místní poplatek za odpady:   35 363 987,39 korun 
Místní poplatek ze psů:  2 764 915,83 korun 
Místní poplatek za veřejné prostranství: 2 465 934 korun. [1] 
 

8.11 Ztráty a nálezy 
Evidence ztrát a nálezů spadá na MmH pod ekonomický odbor. V loňském 

roce tu občané města přinesli celkem 80 nalezených věcí. Jednalo se v mnoha případech 
o peněženky, doklady, mobilní telefony, klíče od vozidel a bytů. Nalezeny a poctivě 
vráceny byly hokejová výstroj, manipulační vozík, motocykl a automobil. [1] Vrátit se 
podařilo pouze 15 nalezených věcí. Nepatřily však mezi ně ani motocykl ani automobil, 
PČR se nepodařilo vypátrat jejich majitele. [2] 
Do referátu tohoto oddělení náleží také přidělování nových popisných a orientačních čísel. 
V loňském roce jich bylo přiděleno celkem 48: [1] 
Havířov-Město   2 
Havířov-Podlesí   1 
Havířov-Bludovice   8 
Havířov-Dolní Datyně   8 
Havířov-Šumbark   5 
Havířov-Dolní Suchá  11  
Havířov-Prostřední Suchá  6 
Havířov-Životice   7  
 

8.12 Odbor vnitra a živnostenský úřad 
V loňském roce si občané podali 9 924 žádostí o vyřízení občanského 

průkazu, 2 093 žádostí o vydání cestovního dokladu. Na MmH dále vyřídili 6 533 žádostí 
o vydání řidičského průkazu. [1] 
Nově bylo zaregistrováno 2 367 vozidel. [2] 
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8.13 MKS Havířov 
V zařízeních MKS připravili celou řadu kulturních programů. Bohužel mnohé 

z nich musely být zrušeny z důvodu preventivních opatření proti šíření koronavirové 
infekce.  
Celkem se uskutečnilo 5 divadelních představení pro 3 347 diváků (představily  
se divadelní soubory z Prahy a Kutné Hory). Divadlo Brodway přivezlo populární Trhák, 
představení navštívilo 545 diváků. Čtyři koncerty vážné hudby v sále  
KD Radost vyslechlo 217 posluchačů. Děti a rodiče, celkem jich bylo 890, navštívili  
15 víkendových pohádek. Celkem 7 vědeckopopulárních přednášek navštívilo  
254 zvídavých hostů.  
V rámci projektu „Kultura školám“ se odehrála 4 divadelní představení  
pro 1 930 dětí mateřské, dvou základních a jedné střední školy. Uskutečnila se také jedna 
přednáška pro 49 dětí základních škol.  
Naplánováno bylo konání celkem 28 celoměstských akcí, 8 jich bylo zrušeno (Miniteatro 
Jiřího Tibitanzla, Velikonoční městečko, Májové slavnosti, Den dětí, Havířovské slavnosti, 
Konference Zelená města, Vánoční městečko, Novoroční ohňostroj). Na ostatní, včetně 
vánočního jarmarku, zavítalo 6 572 návštěvníků (Novoroční koncert, Ples města 
Havířova, Ocenění dárců krve, Pietní akt v Havířově-Životicích, Ocenění pedagogů  
a osobností města).  
V kině Centrum zhlédlo 21 186 návštěvníků 555 filmových představení.  
Do Letního kina zamířilo 1 819 diváků na 42 filmů.  
Vystavovalo se ve všech galeriích města, mnohé výstavy byly představeny veřejnosti 
formou videoprezentace. [1] 
 

8.14 Městská knihovna Havířov 
Těžký rok prožili také v Městské knihovně Havířov. Na jaře a na podzim  

(do konce roku 2020) bylo zavřeno. Oproti jiným letům se uskutečnilo jen minimum 
akcí. V roce 2020 tu nakoupili 7 453 knih z rozpočtových prostředků a dalších  
1 641 dokumentů z Regionálního fondu. Ve fondu knihovny přibylo celkem  
276 deskových her, 520 ostatních dokumentů (jedná se kupříkladu o AV média  
a hudebniny), 66 jich bylo zakoupeno také z RF. Pro čtenáře bylo dostupných celkem 
164 748 knihovních jednotek (148 734 knih a 107 titulů časopisů). [1] 
V knihovně bylo registrováno 6 257 uživatelů. Celkem zaznamenali v knihovně  
150 635 návštěvníků (fyzicky dorazilo do poboček 93 200 uživatelů, on-line služby 
využilo 57 345 uživatelů). Celkem si vypůjčili 203 639 dokumentů (e-knih celkem 1 131). 
[2] 
Pracovnice Městské knihovny Havířov připravily celkem 452 akcí pro 8 166 dětských  
a dospělých návštěvníků. Pro 5 586 dětí bylo určeno 317 akcí a pro 2 530 dospělých 
celkem 135 akcí. Kulturního charakteru bylo 373 programů, ostatních 79 akcí bylo 
vzdělávacích. [3] 
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9. Použité zkratky 
AK    Atletický klub 
ARO    Anesteziologicko-resuscitační oddělení 
AS    Armáda spásy 
AV    Audiovizuální 
BESIP    Bezpečnost silničního provozu 
BK    Basketbalový klub 
CSVČ    Církevní středisko volného času 
CVA    Centrum volnočasových aktivit 
ČAST    Česká asociace stolního tenisu 
ČČK    Český červený kříž 
ČD    České dráhy 
ČR    Česká republika 
ČSSR    Československá socialistická republika 
ČSÚ    Český statistický úřad 
ČVUT    České vysoké učení technické 
DPH    Daň z přidané hodnoty 
FB    Facebook, facebookový 
FK    Fotbalový klub 
HTS    Havířovská teplárenská společnost 
HZS    Hasičský záchranný sbor 
IDOS    Integrovaný dopravní systém 
IZS    Integrovaný záchranný systém 
JIP    Jednotka intenzivní péče 
KD     Kulturní dům 
KHS    Krajská hygienická stanice 
KPHMO   Klub přátel Hornického muzea Ostrava 
KRS    Krajská rada seniorů 
KŘ    Krajské ředitelství 
KSČM    Komunistická strana Čech a Moravy 
KÚ    Krajský úřad 
LOH    Letní olympijské hry 
MDD    Mezinárodní den dětí 
MDŽ    Mezinárodní den žen 
MFK    Městský fotbalový klub 
MGC    Multigenerační centrum 
MHD    Městská hromadná doprava 
MK    Místní komunikace 
MKS    Městské kulturní středisko 
MmH    Magistrát města Havířova 
MP    Městská policie 
MRA    Městská realitní agentura 
MSH    Městská sportovní hala 
MSK    Moravskoslezský kraj 
MŠ    Mateřská škola 
MŠMT    Ministerstvo školství, mládeže a tělovýchovy 
MT    Muzeum Těšínska 
MU    Masarykova univerzita 
MZ    Ministerstvo zdravotnictví 
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ND    Národní divadlo 
NDM    Národní divadlo moravskoslezské 
NP    Nadzemní podlaží 
NsP    Nemocnice s poliklinikou 
OC    Obchodní centrum 
OH    Olympijské hry 
OKD    Ostravsko karvinské doly 
OKR    Ostravsko karvinský revír 
OOP    Obvodní oddělení policie 
ORL    Otorinolaryngologie (ušní, nosní, krční) 
OSPOD   Orgán sociálně-právní ochrany dětí 
OSVČ    Osoba samostatně výdělečně činná 
PČR    Policie České republiky 
PES    Protiepidemiologický systém 
PZKO Polski Związek kulturalno-oświatowy (Polský  

kulturně-   osvětový svaz) 
RF Reginální fond 
RL    Radniční listy 
RMH    Rada města Havířova 
RZ    Registrační značka 
ŘSD    Ředitelství silnic a dálnic 
SBD    Stavební bytové družstvo 
SCEAV    Slezská církev evangelická augsburského vyznání 
SD    Společenský dům 
SDH    Sbor dobrovolných hasičů 
SH    Sportovní hala 
SK    Sportovní klub 
SKST    Sportovní klub stolního tenisu 
SKV    Sportovní klub vzpírání 
Sm VaK   Severomoravské vodovody a kanalizace 
SONS    Sjednocená organizace nevidomých a slabozrakých 
SPŠE    Střední průmyslová škola elektrotechnická 
SPŠS    Střední průmyslová škola stavební 
SSmH    Sociální služby města Havířova 
SSRZ    Správa sportovních a rekreačních zařízení 
ŠD    Školní družina 
SŠ    Střední škola 
SŠTO    Střední škola technických oborů 
SVČ    Středisko volného času 
SŽDC    Správa železniční dopravní cesty 
TD    Těšínské divadlo 
TJ    Tělovýchovná jednota 
TK    Tenisový klub 
TSH    Technické služby Havířov 
TŠ    Taneční škola 
UK    Univerzita Karlova 
ÚO    Územní odbor 
ÚP    Úřad práce 
VB    Veřejná bezpečnost 
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VPP    Veřejně prospěšné práce 
VŘSR    Velká říjnová socialistická revoluce 
VŠ    Vysoká škola 
VŠB    Vysoká škola báňská 
ZDŠ    Základní devítiletá škola 
ZMH    Zastupitelstvo města Havířova 
ZŠ     Základní škola 
ZUŠ     Základní umělecká škola 
ZZS    Zdravotní záchranná služba 
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